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I. 
 

VRAGEN VAN DE VLAAMSE VOLKSVERTEGENWOORDIGERS 
EN ANTWOORDEN VAN DE MINISTERS 

 
(REGLEMENT ARTIKEL 81, 1, 2, 3, 5 EN 7) 
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A. Vragen waarop werd geantwoord binnen de reglementaire termijn
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KRIS PEETERS, 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, 

 VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVORMINGEN, 
 HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVOR-
MINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 78 
van 23 mei 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Landbouwbedrijven   -   Generatiewissel 
 
In de Beleidsbrief Landbouw voor 2008 van de minister-president is opgenomen dat er, om de 
generatiewissels te versoepelen, gewerkt wordt aan een nieuw systeem. Er wordt ook gedacht aan een 
bijkomend pensioen voor gepensioneerden die hun grond laten gaan. Een voorstel is aangevraagd aan 
de Europese Commissie. 
 
1. Wat houdt het idee voor een bijkomend pensioen voor gepensioneerden die hun grond laten gaan, 

precies in? 
 
2. Wanneer werd het voorstel aangevraagd aan de Europese Commissie? 
 
3. Wanneer verwacht men dat dit voorstel kan worden goedgekeurd? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 78 van 23 mei 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1. In het kader van de tweede pijler van het Europees landbouwbeleid, het plattelands-

ontwikkelingsbeleid, bestaat de mogelijkheid voor de lidstaten om een vervroegde 
uittredingsregel in de landbouwsector in te voeren. Een dergelijke regeling zou er kunnen op 
neerkomen dat landbouwers die hun grond overlaten aan andere landbouwers en vervroegd hun 
landbouwactiviteit stopzetten een aanvullend pensioen kunnen ontvangen. In het kader van het 
Jongerenactieplan dat op Vlaams niveau werd uitgewerkt na diverse dialoogdagen met jonge 
landbouwers werd door de jongeren de vraag gesteld deze maatregel in te voeren. Het uitwerken 
van een dergelijke maatregel die gekoppeld is aan de sociale zekerheid is echter een federale 
bevoegdheid.  

 
2. Ik heb geen weet van een aanvraag die het bevoegde federale niveau ter zaken aan de Europese 

Commissie werd overgemaakt. 
 
3. Zie het antwoord op de tweede vraag.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVOR-
MINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 79 
van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Buitenlandse reizen   -   Overzicht 
 
Geregeld ondernemen leden van de regering buitenlandse reizen, vaak met een uitgebreide delegatie. 
 
1. Welke buitenlandse reizen hebben er onder leiding van de minister of een lid van zijn/haar kabinet 

tijdens de zittingsjaren 2006-2007 en 2007-2008 plaatsgevonden of zijn er nog gepland? 
 
2. Wat waren de respectieve doelstellingen? 
 
3. Wat was de kostprijs van deze buitenlandse reizen? 
 
4. Op welke wijze was de delegatie samengesteld? 
 

Was er deelname van personen die vreemd waren aan het kabinet of aan de administratie? 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 79), Van Mechelen (nr. 152), 
Vandenbroucke (nr. 264), Anciaux (nr. 136), Bourgeois (nr. 107), Keulen (nr. 177), Van Brempt 
(nr. 191), Vanackere (nr. 222), Crevits (nr. 687) en Ceysens (nr. 85). 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 79 van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Dit is een gedeeltelijk antwoord. Voor de ontbrekende bijdragen wordt een aanvullend antwoord 
gegeven. 
 
Antwoord Vlaams viceminister-president Van Mechelen 
 
1. Er waren geen buitenlandse reizen onder leiding van de minister of een lid van zijn kabinet 

tijdens de zittingsjaren 2006-2007 en 2007-2008.  Er zijn er ook geen gepland. 
 
2. Zie vraag 1. 
 
3. Zie vraag 1. 
 
4. Zie vraag 1. 
 
Antwoord Vlaams minister Vanackere 
 
1. Zending Parijs: 19 - 20 maart 2006 

Zending Berlijn: 21 – 22 oktober 2006 
Zending Istanbul: 15 – 16 november 2006 
Zending Friesland: 17 – 19 mei 2007  
Zending Amsterdam: 28 januari 2008 

 Zending Padua: 26-30 maart 2008 
 Zending Rijsel: 3 juni 2008 
 
2. Zending Parijs: bezoek ONED (Observatoire National de l’ enfance en danger) => versterking 

aanpak intrafamiliaal geweld 
 
 Zending Berlijn: WHO-conferentie TBC 
 
 Zending Istanbul: WHO European Ministerial Conference on Counteracting Obesity 
 
 Zending Friesland (Leeuwarden): Studiebezoek Ouderenzorg-sector & Residentiële zorg 

(Frieslandcomité) 
 
 Zending Amsterdam: congres Jeugdzorg in onderzoek 
 
 Zending Padua: Eusarf International Conference – Assessing the “Evidence-base” of 

Intervention for Vulnerable Children and Their Families 
 
 Zending Rijsel: Persconferentie Gids van de grensoverschrijdende gezondheidszorg 
 
3. Zending Parijs: 4089,14 euro  

Zending Berlijn: 584,92 euro 
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Zending Istanbul: 2201,40 
Zending Friesland: 326 euro 
Zending Amsterdam: 300,00 euro 

 Zending Padua: 4.046,88 euro 
 Zending Rijsel: 122,68  

 
4. Zending Parijs:  

- Minister I. Vervotte, mevrouw K. Verhegge, de heren D. Broos en H. Seeuws (Kabinet) 
- De heren L.Vandenberghe, W. Hellinckx en R. Bloemen, mevrouw I. Duchateau, mevrouw B. 

Van den Bruel en mevrouw L. Smeyers (Kind en Gezin) 
 

 Zending Berlijn: de heer Johan Pauwels 
 
 Zending Istanbul: Minister I. Vervotte en mevrouw K. Moykens (Kabinet) en de heer D. Dewolf 

(Zorg en Gezondheid) 
 
 Zending Friesland: de heer Gunter Naets (Kabinet) 
 
 Zending Amsterdam: de heren D. Broos, P. Brants en B. Van Hoof 
 
 Zending Padua: de heren D. Broos, P. Brants en B. Van Hoof 
 
 Zending Rijsel: de heer D. Dewolf (kabinet) en mevrouw M. Wauters (Zorg en Gezondheid) 
 
 Aan deze buitenlandse zendingen hebben geen personen deelgenomen die vreemd waren aan het 

kabinet of aan de administratie.  
 
Antwoord Vlaams minister Van Brempt 
 

 
Periode Bestemming Doel Deelnemers Kostprijs 
24/04 – 
25/04/06 

Wenen Ambtelijke werkgroep 
“wegenvignet” aan de 
Toloperator in Oostenrijk 
(Asfinag). 

Van Thillo Frank,  
Adj.kabinet
schef 

837,73€ 

19/05 – 
20/05/06 

Londen Werkbezoek mobiliteit en 
gastspreker bij “Policy 
Network’s Annual Spring 
Retreat “ 

Minister K. Van Brempt 
Milan Rutten,Adj.kabinetschef 

620,00€ 

23/08/06 Amsterdam Bezoek meldpunten 
discriminatie 

Farid Kempenaers,Medewerker 85,50€ 

26/10 – 
27/1006 

Rome Deelname internationaal 
congres MVO –  Relatie 
tussen overheid en sociale 
economiesector. 

Minster K. Van Brempt 
Karin Van Mossevelde 
Kabinetschef 

578,58€ 

18/11 -
20/11/06 

Amsterdam Werkbezoek openbaar 
vervoer en 
fietsenstallingen  

Milan Rutten, 
Adj.kabinetschef 
Gert Van Eeckhout, Medewerker 

137,80€ 

19/04 – 
21/04/07 

Montpellier Werkbezoek in het kader 
van de 
tramverlengingsprojecten 

Toon Wassenberg, 
Raadgever 

706,81€ 
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van het Masterplan 
Antwerpen. 
 

09/05 – 
11/05/07 

Graz Europees Sociaal Fonds-
Vlaanderen – Gender 
mainstreaming in 
structuurfondsen 

Katrien Bruggeman, 
Raadgever 

62,77€ 

09/07 – 
10/07/07 

Barcelona Infrastructuurprojecten 
voor openbaar vervoer via 
privaat publieke 
samenwerking. Overleg 
met Transports 
Metropolitans de 
Barcelona en Autoritat 
Transport Metropolità 

Minister K. Van Brempt 
Joost Swinnen, Raadgever 
Astrid Hulhoven, Medewerker 

171,09€ 

17/10/07 Den Haag Werkbezoek aan 
SenterNovem in 
Nederland. Dit kadert in 
het MVO programma van 
het departement werk en 
Sociale Economie. Deze 
organisatie coördineert het 
programma duurzaam 
aankoopbeleid in 
Nederland.  

Mieke Vercaeren, Raadgever 252,00€ 

18/11 – 
20/11/07 

Lissabon Afsluiting Europees jaar 
Gelijke Kansen 

Katrien Bruggeman, 
Raadgever  

55,06€ 

10/03 – 
11/03/08 

Oslo Studie van maatregelen 
voor het vergemakkelijken 
van de combinatie arbeid 
en gezin, bevorderen van 
participatie van vrouwen 
aan beheersorganen, 
implementatie en 
monitoring van een anti-
discriminatiebeleid.Werkl
unch met staatssecretaris 
Kjell Erik Oie, kinderen 
en Gelijke Kansen. 
Werkbezoek aan 
Microsoft Norway. 
Bezoek aan het Verbond 
der Noorse 
Ondernemingen. 
Bezoek aan de 
Ombudsman voor Gelijke 
Kansen en 
Antidiscriminatie. 

Minister K. Van Brempt 
Liesbet Stevens, Raadgever  
Jan De Zutter, Medewerker 

1.690,18€ 
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  Geplande buitenlandse 
bezoeken 2008-05-28 

 
 

 

Juli of 
augustus 

Zuid Afrika In het kader van een 
samenwerkingsakkoord 
afgesloten tussen minister 
Van Brempt en minister 
Bourgeois, zal een 
formuleringsbezoek 
georganiseerd worden in 
Zuid-Afrika. Hierbij zal in 
overleg met lokale 
partners en de Vlaamse 
vertegenwoordiger van 
VAIS ter plaatse, een 
projectvoorstel worden 
uitgewerkt ter versterking 
van de Sociale Economie 
in de provincie Kwazulu 
Natal. Dit project haakt in 
op het 
voedselveiligheidsprogra
mma. Dit bezoek is in 
voorbereiding.  
Twee personen zullen 
deelnemen, nl. een expert 
Sociale Economie van het 
departement Werk en 
Sociale Economie en een 
raadgever Sociale 
Economie van het kabinet 
Sociale Economie.  
  
  
 

Mieke Vercaeren, 
Raadgever 

? 

 
 
Antwoord Vlaams minister Keulen 
 
1. 2006 – 2007: nihil 
 2007 – 2008 :Deelname aan de Conferentie van Europese Ministers bevoegd voor lokale en 

regionale besturen die plaatsvond van 14/10/2007 tot 17/10/2007 in Valencia (Spanje) 
 
2. De twee grote thema’s van de conferentie waren: 
 De burger in het hart van de lokale democratie 
 De Europese praktijk en recente ontwikkelingen op het vlak van de regionale autonomie  
 
 De 15de Conferentie van Europese ministers bevoegd voor lokale en regionale overheden, die 

doorging te Valencia op 15 en 16 oktober 2007, had als thema “Goed lokaal en regionaal 
bestuur – de Europese uitdaging”. 

 De door de Ministers aangenomen “Valencia Verklaring” bestond uit de volgende delen:  
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1. verklaring inzake democratische deelname en openbare ethiek op lokaal en regionaal 
niveau; 

2. verklaring inzake regionale autonomie; 
3. verklaring inzake de vooruitgang geboekt met betrekking tot het bezorgen van een goed 

lokaal en regionaal bestuur (Boedapest Verklaring en Agenda); 
4. verklaring inzake een strategie van de Raad van Europa voor innovatie en goed bestuur 

op lokaal niveau; 
5. verklaring inzake de Europese Lokale Democratie Week. 

 
 
3.  De kostprijs voor deze reis bedroeg 3.754,10 euro waarvan 1.452 euro voor vliegtickets en 

2.302,10 euro voor hotelkosten en kleine uitgaven 
 
4.  Minister M. Keulen, kabinetschef S. Vansteenkiste en raadgever M. Parys, 
 De echtgenote van de minister was aanwezig, volledig op eigen kosten en met een alternatief 

programma dat werd aangeboden aan meereizende partners. 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
AANVULLEND GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 79 van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Dit is een gedeeltelijk aanvullend antwoord. Voor de ontbrekend bijdragen wordt een tweede 
aanvullend antwoord gegeven 
 
Antwoord Vlaams viceminister-president Vandenbroucke 
 
 
Beleidsdomein Werk:  
 
1. Voor de bevoegdheid Werk hebben er tijdens de zittingsjaren 2006-2007 en 2007-2008 geen 

buitenlandse reizen plaatsgevonden onder leiding van de minister of een lid van zijn kabinet. Er 
zijn ook geen buitenlandse reizen gepland. 

 
2. Niet van toepassing 
 
3. Niet van toepassing 
 
4. Niet van toepassing 
 
 
Beleidsdomein Onderwijs: 
 
1-2-4. 16 maart 2006: Oostenrijk: Wenen 
 
 Doel: Informele Raad Onderwijs 
 Delegatie: Frank Vandenbroucke (Vlaams Minister van Werk, Onderwijs en vorming, Gaby 
 Hostens (Directeur-generaal Departement Onderwijs en vorming), Noël Vercruysse 
 (Afdelingshoofd Departement Onderwijs en Vorming) 
 
 27-28 juni 2006: Griekenland: Athene 
 
 Doel: OESO vergadering met ministers van onderwijs 
 Delegatie: Frank Vandenbroucke (Vlaams Minister van Werk, Onderwijs en Vorming), Dirk 
 Van Damme (Kabinetschef van Minister Frank Vandenbroucke), Gaby Hostens (Directeur-
 generaal Departement Onderwijs en Vorming) Noël Vercruysse (Afdelingshoofd Departement 
 Onderwijs en Vorming) 
 
 7-13 augustus 2006: Zuid-Afrika: Johannesburg 
 
 Doel: Werkbezoek: identificatie projecten onderwijs voor samenwerking Vlaanderen-Zuid-
 Afrika 
 Delegatie: Wendy Ruys (Kabinet van Minister Frank Vandenbroucke), Gaby Hostens 
 (Directeur-Generaal Departement Onderwijs en Vorming) 
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21-22 februari 2007: Duitland 
 
Doel: Klimaat – studiereis passief scholen 
Delegatie: 65 personen  

 
Vlaams Minister van Werk, Onderwijs en Vorming 

Frank VANDENBROUCKE 
 

Vice Minister President 
Vlaams Minister van Onderwijs 
en Vorming 

 

Dirk VANMELKEBEKE  kabinetschef  

Jean ELIAERTS adjunct kabinetschef  

Géry VANLOMMEL raadgever  

Ward VERHAEGHE persverantwoordelijke  

Vlaams Ministerie van Onderwijs en Vorming 

Jan ADE ere directeur generaal jan.ade@versateladsl.be 
 

Mia VANHOUTTE adjunct vd directeur  

Willy VAN BELLEGHEM adjunct vd directeur  

Agion, Agentschap voor Infrastructuur Onderwijs 

Chris Roels architect  

Bert Verschuere directeur  

Gemeenschapsonderwijs   

Marjan Vanhamel 
 

Architect Infrastructuur  
Gemeenschapsonderwijs 

 

Sara Loonbeek 
 

adjunct vd directeur  
Gemeenschapsonderwijs 

 

Daniël Morreel 
 

adjunct vd directeur 
Gemeenschapsonderwijs 

 

Katholiek Onderwijs   

Rudi Warson 
 

B. Ingenieur Architect 
directeur VSKO DIKO 

 

Dirk Vanstappen 
 

B. Ingenieur Architect 
VSKO DIKO 

 

Provinciaal onderwijs 

Sara Geris Provinciaal OnderwijsCommunicatie  

OVSG, Steden en Gemeenten 

-   

Vlaamse Bouwmeester   
Anne Malliet architect anne.malliet@bz.vlaanderen

.be 
PPS centrum   

Steven Van Garsse Directeur Kenniscentrum 
PPS 

steven.vangarsse@dar.vlaanderen.b
e 

Pers   

Dominique Minten de Standaard dominique.minten@standaard.be 
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Kim Herbots  
 

de Morgen kim.herbots@demorgen.be 
 

Katrien Verstraete 
 

de Tijd katrien.verstraete@tijd.be 

Bert Provoost 
 

Gazet van Antwerpen bprovoost@concentra.be 

Bert Vermeulen Klasse bert.vermeulen@ond.vlaander
en.be 

Joost Freys Het Laatste Nieuws jf1@hln.be 

Sabine Vandeputte 
 

VRT Radio sabine.vandeputte@vrt.be 

Passief HuisPlatform   

Christophe Marreceau 
 

Bestuurder 
PassiefHuis Platform 

Reisleider 

Hermann Moens PassiefHuis Platform  

Stefaan Van Loon PassiefHuis Platform  

Geert De Bruyn  PassiefHuis Platform-Cenergie  

Onderwijsinstellingen 

Vandenberk Michel 
 

directeur Wico Sint-Jozef Lommel 

Cornelis Eli 
 

leraar / lid 'bouwteam'  GTI Londerzeel 

Van Ceulebroeck Gerda 
 

directeur   Gemeentelijke T.I. Londerzeel 

Clerx Carlo 
 

directeur VTI Beringen Beringen 

     
Van Loon 
 

August Schepen van Onderwijs  Gitok Kalmthout 

Konings 
 

Armand directeur Gitok Kalmthout 

Vanoverberghe Luc verantwoordelijke afdeling 
infrastructuur 

KTA Heule Heule 

Maelfait Philip verantwoordelijke afdeling 
contracten 

KTA Heule Heule 

Vervecken Jef preventieadviseur en 
milieuverantwoordelijke  

KOGEKA  
SG Geel 

Geel 

Van Aelst Swa leerkracht Hout-Bouwkunde  
technische dienst 

KOGEKA  
SG Geel 

Geel 

Adrts Simonne voorzitter VLS  
Sint-Dimpna 

Katholiek 
Basisonderwijs Sint-
Dimpna Geel 

Geel 

Deblaere Georges  Ir. en lid schoolbestuur KSO Oudenaarde Oudenaarde 
De Bouver Luc Technisch adviseur 

coördinator 
VTI Sint-Lucas Oudenaarde 

Plancke Katrien directie  VLS BUO De 
Schuit 

Blankenberge 

Roose Jan beheer van de gebouwen Vrij Basisonderwijs  Blankenberge 
Van Praet  Marc kabinetschef  

Schepen van Onderwijs 
Stad Antwerpen Antwerpen 
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Verstrepen Kim consulent architectuur Patrimonium 
Onderhoud 

Antwerpen 

Gabriëls Peter technisch adviseur coordinator KASOG  
TI St Lodewijk 

Genk 

Vrijsen Ronny adjunct directeur KASOG 
Regina Mundi 

Genk 

Vaes Luc architect - Architecten 
Associatie Turnhout  

Heilig Hartscholen Heist-op-den-
Berg 

Van der Voort Tine architect - Architecten 
Associatie Turnhout  

Heilig Hartscholen Heist-op-den-
Berg 

Van de Vondel Dirk 
 

algemeen directeur Scholengroep 1 Antwerpen 

 
Godderis 

 
Michel 

 
technisch adviseur en 
energiecoördinator 

 
KTA Zwijndrecht 

 
Deurne 

 
Van Hoof 

 
Hubert 

 
Schepen van Onderwijs  

 
Gemeentelijke 
Basisschool 

 
Berlaar 

Horemans Annie diensthoofd 
Grondgebiedszaken gemeente 
Berlaar 

Gemeentelijke 
Basisschool 

Berlaar 

Van Kerckhove Toon diensthoofd infrastructuur 
Tabor 

VBS Gent Lokeren  Gent 
Lokeren 

Frenssen Raymond lid raad van bestuur - architect Agnetendal  
Peer 

Vanderhoydonc Marcel lid raad van bestuur –  
oud-directeur 

Agnetendal  
Peer 

Vannitsen Sabine directeur  GO  BS Het Zandhofje     Zandhoven 
Nassen Leon directeur  GO  BUSO                    Gravenwezel 
Noreillie Jean-

Marie 
coördinerend directeur  SG Sint-Paulus                  Waregem 

Peeters Tine ingenieur Gebouwendienst 
Provincie Oost Vlaanderen 

De Vlieger Sonja architect Gebouwendienst 
Provincie Oost Vlaanderen 

Van der Sijpt  
 

Nina Schepen van Onderwijs Lokeren 

Van Kerckhove 
 

Piet directeur  Stedelijke Basisschool Lokeren 

Paepen  Dre directeur Dienst Infrastructuur 
Provincie Antwerpen 

 
 
8-14 april 2007 – India – Koraput 
 
Doel: een bezoek aan een UNICEF-onderwijsproject in Koraput, in de Indiase deelstaat 
Orissa. 
Delegatie: Frank Vandenbroucke (Vlaams minister van Werk, Onderwijs en Vorming), Dirk 
Van Melkebeke, Bob Van de Voorde, 2 vertegenwoordigers van UNICEF en 4 journalisten. 
 
17-18 mei 2007: VK: Londen 
 

 Doel: Bologna Ministeriële Conferentie  
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 Delegatie: Frank Vandenbroucke (Vlaams Minister van Werk, Onderwijs en Vorming), Tom 
 Dekeyzer (Kabinet Vandenbroucke), Ward Verhaeghe (Kabinet  Frank Vandenbroucke), 
 Noël Vercruysse (Afdelingshoofd Departement Onderwijs en Vorming), Marie-Anne 
 Persoons (Adjunct van de directeur, Departement Onderwijs en Vorming), 5 journalisten, 
 rector VUB, student VUB 
 
 8-15 september 2007: Zuid-Afrika: Johannesburg 
 
 Doel: Opvolging van lopende projecten en voorbereiding van nieuwe projecten Zuid-Afrika
 Delegatie: Sarah Tak (Kabinet Minister Frank Vandenbroucke), Gaby Hostens (directeur-
 Generaal Departement Onderwijs en Vorming) 
 
 11-12 januari 2008: Japan-Tokyo 
 
 Doel: Vergadering OESO met ministers van Onderwijs 
 Delegatie: Dirk Van Damme (Kabinetschef Kabinet Frank Vandenbroucke) 
 
3. Zending Oostenrijk - 16 maart 2006 : 1011 euro 

Zending Griekenland - 27-28 juni 2006: 2817 euro 
Zending Zuid-Afrika 7-13 augustus 2006: 5339 euro 
Zending Duitsland - 21-22 februari 2007: 28.356 euro 
Zending India – 8-14 april 2007: 12.815,55 
Zending VK - 17-18 mei 2007: 6425 euro 
Zending Zuid-Afrika - 8-15 september 2007: 5677 euro 
Zending Japan - 11-12 januari 2008: 1770 euro 

 
Mijn echtgenote was volledig op haar eigen kosten aanwezig op de reizen naar Duitsland, India en het 
VK. 
 
Antwoord Vlaams minister Bourgeois 
 
Buitenlands beleid en toerisme 
 
 Beijing & Shangai (China) – Werkbezoek in het kader van de bevoegdheden Buitenlands  
 Beleid en Toerisme. 
 

25-30 maart 2006 
 
27.154,67 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.31 
   281,00 euro aangerekend op programma 99.1, basisallocatie 12.01 
 
Geert Bourgeois 
Mark Andries (kabinetschef) 
Katelijne Dedeurwaerder (raadgever) 
Diane Verstraeten (directeur-generaal, administratie Buitenlands Beleid) 
David Lorreyn (pers) 
Katrien De Meyer (pers) 
Veerle De Vos (pers) 
 

- New York (VS) – Tentoonstelling “Antwerp-America, Eugeen van Mieghem and the  
 Emigrants of the Red Star Line” openen in het South Street Seaport Museum. 

 
28-30 april 2006 
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9.712,29 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.31 
 
Geert Bourgeois 
Ben Weyts (kabinetschef algemeen beleid) 
 

- Bilbao (Spanje) – Overleg plegen met de Baskische regering. 
 

30 mei – 1 juni 2006 
 
1.080,45 euro aangerekend op programma 99.1, basisallocatie 12.01 
5.576,05 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.31 
 
Geert Bourgeois 
Erwin Verbeken (inhoudelijk medewerker buitenlands beleid) 
Freddy Evens (afdelingshoofd afdeling buitenlandse zaken) 
Paul Geudens (pers) 
Philip Heymans (pers) 
Saskia Laurent (pers) 
 

- Sibiu, Boekarest & Sofia (Roemenië & Bulgarije) – Werkbezoek. 
 

18-22 juni 2006 
 
1.187,61 euro aangerekend op programma 99.1, basisallocatie 12.01 
10.244,99 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.31 
 
Geert Bourgeois 
Lieven Tack (raadgever) 
Frederik Ureel (pers) 
Jan Gheysen (pers) 
Els Vermeulen (pers) 
 

- Zagreb & Sofia (Kroatië & Bulgarije) – Bezoek aan Kroatië & Bulgarije + ondertekening 
van het werkprogramma 2006-2007 van de gemengde commissie Bulgarije-Vlaanderen. 

 
12-15 november 2006 
 
1.582,56 euro aangerekend op programma 99.1, basisallocatie 12.01 
2.286,17 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.66 
9.775,75 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.31 
 
Geert Bourgeois 
Dirk Rochtus (adjunct-kabinetschef) 
Lieven Tack (raadgever) 
Freddy Evens (afdelingshoofd afdeling Buitenlandse Zaken) 
Gaston Pullinckx (adjunct van de directeur) 
Etienne Schollaert (adjunct van de directeur) 
Bert Decraene (pers) 
Charlotte Van Oudenhove (pers) 
Kurt Tuerlinckx (pers) 
 

- Beijing (China) – Werkbezoek in het kader van de bevoegdheid Toerisme. 
 

2-7 december 2006 
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5.841,46 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.31 
 
Geert Bourgeois 
Katelijne Dedeurwaerder (raadgever) 
Mark Andries (kabinetschef) 
 

- Dublin (Ierland) – Werkbezoek. 
 

6-7 februari 2007 
 
3.296,48 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.31 
639,88 euro aangerekend op programma 90.4, basisallocatie 12.70 
 
Geert Bourgeois 
Ben Weyts (kabinetschef) 
Dirk Rochtus (adunct-kabinetschef) 
Freddy Evens (afdelingshoofd, afdeling Buitenlandse Zaken) 
Saskia Laurent (pers) 
Lucas Vanclooster (pers) 
Paul Geudens (pers) 
 

- New Delhi (India) – Deelname van Vlaanderen aan de 4 Motoren+2. 
 

18-22 februari 2007 
 
16.059,83 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.31 
 
Geert Bourgeois 
Mark Andries (kabinetschef) 
Diane Verstraeten (secretaris-generaal, Departement internationaal Vlaanderen) 
Patrick Martens (pers) 
 

- Malawi & Mozambique – Officieel bezoek aan diverse projecten in het kader van de  
 internationale samenwerking. 
 

2-6 maart 2007 
 
30.150,39 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
53.644,14 euro aangerekend op programma 12.2, basisallocatie 12.30 
 
Geert Bourgeois 
Sam Van den Abeele (raadgever) 
Ben Weyts (kabinetschef Alg. Beleid) 
Yves Leterme 
Reginald Moreels (kab. Leterme) 
Els Van Hoof (kab. Leterme) 
Kim Van Miert (kab. Leterme) 
Geert Muylle (kab. Leterme) 
Miet Deckers (kab. Leterme) 
Paul Geudens (pers) 
Aline Declercq (pers) 
Toon Osaer (pers) 
Dirk D’Haeseleer (pers) 
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Greet Pluymers (pers) 
Ludwig Schrijvers (pers) 
Catherine Vanderschoot (pers) 
Jan Herman (pers) 
 

- Helsinki (Finland) – Werkbezoek. 
 

11-13 maart 2007 
 
12.679,24 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.31 
 
Geert Bourgeois 
Marijke Verboven (inhoudelijk medewerker communicatie) 
Caroline Uyttendaele (raadgever) 
Jeroen Decock (beleidsmedewerker) 
Mark Andries (kabinetschef) 
Erik Dejonghe (consultant) 
Tom Willems (pers) 
Roger Ivens (pers) 
Philippe Van Hecke (pers) 
Jasmin Tielens (pers) 
Ronald Meeus (pers) 
Bert Broens (pers) 
 

- Moskou (Rusland) – Bezoek aan de MITT-beurs 2007. 
 

21-22 maart 2007 
 
2.237,64 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.31 
 
Geert Bourgeois 
Denis D’Hanis (inhoudelijk medewerker toerisme) 
 

- Kaapstad & Johannesburg (Zuid-Afrika) – Overleg met Zuid-Afrikaanse collega’s. 
 

5-8 oktober 2007 
 
18.583,46 euro aangerekend op programma 12.2, basisallocatie 12.31 
 
Geert Bourgeois 
Mark Andries (kabinetschef) 
Diane Verstraeten (secretaris-generaal, Departement internationaal Vlaanderen) 
Kris Cuypers (pers) 
Peter Verlinden (pers) 
Etienne Raes (pers) 
Joost Loncin (pers) 
 

- Warschau (Polen) – Werkbezoek aan Polen met o.a. de officiële opening van de Vlaamse  
 Vertegenwoordiging. 
 

14-15 oktober 2007 
 
2.381,51 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.31 
2.089,80 euro aangerekend op programma 90.4, basisallocatie 12.70 
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Geert Bourgeois 
Bert Maertens (inhoudelijk medewerker communicatie) 
Diane Verstraeten (secretaris-generaal, Departement internationaal Vlaanderen) 
Freddy Evens (afdelingshoofd, afdeling Buitenlandse Zaken) 
Michel Delesalle (adjunct van de directeur) 
Etienne Schollaert (adjunct van de directeur) 
 

- Parijs (Frankrijk) – Ondertekening van de overeenkomst over het Vlaams UNESCO- 
 trustfonds en deelname aan de Algemene Conferentie van UNESCO. 
 

22 oktober 2007 
 
1.723,00 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.31 
1.464,00 euro aangerekend op programma 90.4, basisallocatie 12.70 
 
Geert Bourgeois 
Erwin Verbeken (raadgever) 
Walter Lerouge (voorzitter Vl. UNESCO-commissie) 
Jan De Bisschop (alg. secretaris Vl. UNISCO-commissie) 
Diane Verstraeten (secretaris-generaal, Departement internationaal Vlaanderen) 

 
- Barcelona (Spanje) – Achtste jaarlijkse REGLEG-conferentie. 
 

14-16 november 2007 
 
9.412,85 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.31 
3.599,95 euro aangerekend op programma 90.4, basisallocatie 12.70 
2.964,39 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
 
Geert Bourgeois 
Mark Andries (kabinetschef) 
Lieven Tack (raadgever buitenlands beleid) 
Hendrik Theunissen (raadgever buitenlands beleid) 
Kris Peeters 
Geert Muylle (adjunct-kabinetschef kab. Peeters) 
Diane Verstraeten (secretaris-generaal, Departement internationaal Vlaanderen) 
Koen Jongbloet (afdelingshoofd, afdeling Beleid) 
May Persoons (projectleider REGLEG) 
Michel Dingenen (adjunct van de directeur) 
 

- Chili en Colombia (Zuid-Amerika) – Werkbezoek. 
 

20-28 november 2007 
 
18.584,13 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.31 
17.879,92 euro aangerekend op programma 12.2, basisallocatie 12.31 
 
Geert Bourgeois 
Erwin Verbeken (inhoudelijk medewerker buitenlands beleid) 
Bert Maertens (inhoudelijk medewerker communicatie) 
Diane Verstraeten (secretaris-generaal, Departement internationaal Vlaanderen) 
Peter Desmet (adjunct van de directeur) 
Corry Hancké (pers) 
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Bert Provoost (pers) 
 

- Boedapest (Hongarije) – Opening van het LOW-festival. 
 

15-17 februari 2008 
 
Geraamde kosten: 1.748 euro aan te rekenen op programma DD, basisallocatie 12.31 
Betalingsdossier in behandeling 
 
Geert Bourgeois 
Diane Verstraeten (secretaris-generaal, Departement internationaal Vlaanderen) 
 

- Barcelona & Milaan (Spanje & Italië) – Ondertekening samenwerkingsakkoord tussen  
 Vlaanderen en de Catalaanse regering + de opening van het nieuw kantoor van Toerisme  
 Vlaanderen en van de BIT-toerismebeurs. 
 

15-17 februari 2008 
 
Geraamde kosten:  
774 euro aan te rekenen op programma DA, basisallocatie 12.70 
8.051 euro aan te rekenen op programma DD, basisallocatie 12.31 
Betalingsdossier in behandeling. 
 
Geert Bourgeois 
Bert Maertens (inhoudelijk medewerker communicatie) 
Wouter Coussement (raadgever) 
Diane Verstraeten (secretaris-generaal, Departement internationaal Vlaanderen) 
Freddy Evens (afdelingshoofd, afdeling Buitenlandse Zaken) 
Michel Dingenen (adjunct van de directeur) 
Wim Van Ryckeghem (pers) 
Marc Van de Looverbosch (pers) 
 

- Ljubljana (Slovenië) – Bilaterale contacten met de Sloveense overheid en deelname aan de  
 Territoriale Dialoog, georganiseerd in het kader van het Sloveens EU-Voorzitterschap. 
 

3-4 maart 2008 
 
Geraamde kosten:  
1.262,50 euro aan te rekenen op programma DA, basisallocatie 12.70 
2.845 euro aan te rekenen op programma DD, basisallocatie 12.31 
Betalingsdossier in behandeling 
 
Geert Bourgeois 
Hendrik Theunissen (raadgever) 
May Persoons (projectleider REGLEG) 
 

- Parijs (Frankrijk) – Werkbezoek. 
 

7 april 2008 
 
Geraamde kosten: 
314 euro aan te rekenen op programma DA, basisallocatie 12.70 
800 euro aan te rekenen op programma DD, basisallocatie 12.31 
Betalingsdossier in behandeling 
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Geert Bourgeois 
Wouter Coussement (raadgever) 
Erwin Verbeken (inhoudelijk medewerker buitenlands beleid) 
Marijke Verboven (inhoudelijk medewerker communicatie) 
Freddy Evens (wnd. secretaris-generaal, Departement internationaal Vlaanderen) 
 
 

- Londen (Verenigd Koninkrijk) – 11 juli-viering. 
 

10-11 juli 2008 
 
Geraamde kosten:  
900 euro aan te rekenen op programma DA, basisallocatie 12.70 
1.511 euro aan te rekenen op programma DD, basisallocatie 12.31 
 
Geert Bourgeois 
Mark Andries (kabinetschef) 
Koen Verlaeckt (secretaris-generaal, Departement internationaal Vlaanderen) 
 

Bestuurszaken 
 
1. In het beleidsdomein Bestuurszaken hebben er geen buitenlandse reizen plaatsgevonden onder 

mijn leiding of onder leiding van een lid van mijn kabinet tijdens de zittingsjaren 2006-2007 en 
2007-2008 en er zijn er geen gepland. 
 

2. nihil 
 
3. nihil 
 
4. nihil 
 
Media 
 
A. Zending Finland 

 
1. Van 11 tot 13 maart 2007 was er een werkbezoek aan Finland 
 
2. Doelstelling was om hoofdzakelijk inzicht te krijgen in de thematiek van de digitale ether met de 

nieuwe ontwikkelingen, maar ook om mogelijke opties te bestuderen voor de Koningin 
Elisabethzaal te Antwerpen. 
Daartoe had ik  

- op maandagmorgen een bezoek aan Finlandia Hall  
- op maandagnamiddag een bezoek aan Nokia 
- op dinsdagvoormiddag een onderhoud met de staatssecretaris voor Transport en 

Telecommunicatie (die ook bevoegd is voor media), mevr. Ulpu Iivari 
- op dinsdagnamiddag een bezoek aan Digita 
 

3. De kostprijs van deze reizen was de vluchten/verblijfskosten voor de 12 mensen van kabinet en 
verschillende administraties 

 
Het bedrag van de kosten die voor rekening kwamen van het departement CJSM bedroegen - voor 
vier personen - bedroeg 5.569,20€. 
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4. De delegatie bedroeg in totaal een 32-tal personen en was samengesteld uit 
- Kabinet (6) 
- Departement CJSM, Internationaal Vlaanderen, K. Elisabethzaal en Zoo Antwerpen (6) 
- Mensen van verschillende bedrijven, zoals Telenet, Belgacom, VRT, SBS, Siemens en 

Participatiemaatschappij Vlaanderen. (14) 
- Persmensen (6). 

 
B. Andere  
 
Andere zendingen betaald door de administratie; voor de rest hebben we geen verdere details over 
deze zendingen.  
 
Jaar 2006-2007 
 

Naam Bestemming Periode Aantal 
dagen 

Bedrag 
betaald 

    Vertrek Terug     
Uyttendaele 
Caroline 

Berlijn 11/02/2007 12/02/2007 2 820,00 

Andries Mark Berlijn 11/02/2007 12/02/2007 2 820,00 

Dejonghe Erik Helsinki 11/03/2007 13/03/2007 3 1.060,80

Braeckevelt 
Duncan 

Leipzig 9/05/2007 11/05/2007 3  *

Andries Mark Tallinn 23/08/2007 24/08/2007 2 770,59

* bedrag werd niet ingebracht 
 
Jaar 2007-2008 
 
 

Naam Bestemming Periode Aantal 
dagen 

Bedrag 
betaald 

    Vertrek Terug     
Uyttendaele 
Caroline 

Luxemburg 6/11/2007 8/11/2007 3 300,53

 
Antwoord Vlaams minister Crevits 
 
1. a) zittingsjaren 2006-2007: 

1. Verenigde Ar. Emiraten - Dubai, periode van 07/02/06 tem 11/02/06 
2. Finland - Turku, periode van 14/07/06 tem 16/07/06 
3. China - Bejijng, periode van 16/10/06  tem 25/10/06 
4. Luxemburg Stad, periode van 22/10/06 tem 23/10/06 
5. Duitsland – Noordrijn-Westfalen, 06/11/06  
6. Duitsland - Bonn, periode van 13/05/07 tem 14/05/07 

 
b) zittingsjaren 2007-2008: 

1. Slovenië - Ljubljana, periode van 11/04/08 tem 13/04/08 
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2. Frankrijk - Parijs, periode van 28/04/08 tem 29/04/08 
3. Duitsland - Bonn, periode van 27/05/08 tem 30/05/08 
4. Letland - Riga, periode van 07/06/08 tem 14/06/08 
5. Raad Leefmilieu, periode van 04/06/08 tem 05/06/08 
6. Spanje - Zaragoza, periode van 25/06/08 tem 30/06/08 
7. Kroatië - Zagreb, periode van 26/03/08 tot 28/03/08 

 
2. a) zittingsjaren 2006-2007: 

1. UNEP Governing Council/Global Ministerial Environment 
2. Raad Leefmilieu 
3. Deelname UNEP 2 
4. Raad Leefmilieu 
5. Ontmoeting van minister Peeters, toenmalig minister van Leefmilieu met zijn 

ambtsgenoot Eckhard Uhlenberg. Tijdens de lunchmeeting werden bilateraal een 
zestal aandachtspunten van het milieubeleid besproken tussen beide ministers. 
Het agendapunt waarvoor iemand van de afdeling Milieu-inspectie was gevraagd, 
had betrekking op de evolutie van het PFT-dossier (verontreiniging van het 
drinkwater van Noordrijn-Westfalen)  

6. 26e sessie UNFCCC 
 

b) zittingsjaren 2007-2008: 
1. Raad Leefmilieu 
2. Environment Policy  Committe van de OESO 
3. Ministeriële bijeenkomst 9e ‘Conference of the Parties’ bij Biodiversiteits-

conventie 
4. Verdrag van Aarhus, Meeting of the Parties 
5. Raad Leefmilieu 
6. Achtste ministeriële bijeenkomst van ENCORE (Environment Conference of the 

Regions) 
7. Thematische FITA handelsmissie o.l.v. Minister-president Kris Peeters. 

De VMM leverde een bijdrage aan de workshop onder de vorm van een lezing 
internationale ontwikkelingen waterrapportering. De OVAM gat tijdens de 
workshop afvalbeleid een overzicht van de Vlaamse wetgeving en de resultaten. 
Deze missie werd georganiseerd op vraag van de sectorfederaties waaronder de 
Vlaamse Confederatie Bouw (VCB) en had tot doel het uitwisselen van 
informatie op het vlak van infrastructuur en milieubeheer en het nagaan van 
mogelijke samenwerking met de overheid en investeringen. De volgende thema's 
kwamen aan bod tijdens een tweedaagse workshops afvalbeheer, afvalwater en 
infrastructuur. Naast deze workshops werd ook de mogelijkheid voorzien voor 
rechtstreekse contacten (b2b) en verdere netwerking. Ook werden een aantal 
plaatsbezoeken georganiseerd zoals het bezoek aan een stortplaats (Jackusevec) 
en een waterzuiveringsinstallatie.  

 
3. a) zittingsjaren 2006-2007: 

1. 6.916,27 euro 
2. 2.398,88 euro 
3. 5.051,34 euro 
4. 261,20 euro 
5. Er waren geen kosten ten laste van de afdeling Milieu-inspectie 
6. 1.543,70 euro 

 
 b) zittingsjaren 2007-2008: 

1. 1.883,14 euro 
2. 2.966,00 euro 
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3. +/- 15.000,00 euro (raming - de kostenstaten zijn nog niet binnengebracht) 
4. +/- 2.910,00 euro (raming - de kostenstaten zijn nog niet binnengebracht) 
5. +/- 843,00 euro (raming - de kostenstaten zijn nog niet binnengebracht) 
6. +/- 5.428,14 euro (raming) 
7. De kosten van de VMM-deelnemer bedroegen 817,28 euro (deelname beperkt tot 

1 dag), de kosten van de OVAM-deelnemer bedroegen 1.500 euro, de kostprijs 
voor Minister-president Kris Peeters bedroeg 2.205 euro en voor kabinetslid 
Christine Faes bedroeg de kostprijs 1.600 euro. In deze bedragen is alles 
inbegrepen: transportkosten, overnachting, verblijfskosten, simultane vertaling, 
bezoek ter plaatse aan sites. 

4. a) zittingsjaren 2006-2007: 
1. 1 kabinetsmedewerker + 2 personen van de administratie 
2. Minister + 1 kabinetsmedewerker + 1 persoon van de administratie 
3. 2 kabinetsleden + 1 persoon van de administratie 
4. 1 kabinetsmedewerker + 1 persoon van de administratie 
5. Minister Peeters + kabinetsraadgever Jan Verheeke + 2 personen van de 

administratie 
6. 1 kabinetsmedewerker + 1 persoon van de administratie 

 
b) zittingsjaren 2007-2008: 

1. Minister + 1 kabinetsmedewerker + 1 persoon van de administratie 
2. Minister + 1 kabinetsmedewerker + 2 personen van de administratie 
3. Minister + 1 kabinetsmedewerker + 5 personen van de administratie 
4. 1 kabinetsmedewerker + 1 persoon van de administratie 
5. 1 kabinetsmedewerker + 1 persoon van de administratie  
6. Minister +1 kabinetsmedewerker + 1 persoon van de administratie + 1 journalist 
7. Minister-president Kris Peeters + kabinetslid Christine Faes + 1 afgevaardigde 

OVAM + 1 afgevaardigde VMM + 1 afgevaardigde van FITA (vzw Flanders 
International Technical Agency) + 15 privé-bedrijven en instellingen 
(vertegenwoordigers van de geïnteresseerde respectievelijke sectorfederaties, 
vertegenwoordigers van de milieu advies kantoren en vertegenwoordigers van 
Fost Plus)  

 
5. Ja, zie 4. b) 6. journalist en 4 b) 7. 
 
BIJLAGE 
 
Antwoord Vlaams minister Anciaux 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/PEETERS/79/antw.079.aanv.bijl.001.xls 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
AANVULLEND GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 79 van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Voor de bijdrage van minister Ceysens wordt een aanvullend antwoord gegeven. 
 
Antwoord Vlaams minister-president Peeters 
 
- Nordrhein-Westfalen – Werkbezoek met politieke contacten o.m. met president over
 IJzeren Rijn.  Economische contacten met bedrijfsleiders + havenautoriteiten 
 
 13-14 februari 2006 
 
 3253,8 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
   391,1 euro aangerekend op programma 99.1, basisallocatie 12.01 
 
 Yves Leterme 
 Geert Muylle (adjunct-kabinetschef) 
 Bart De Moor (kabinetschef) 
 Eva Greeve (inhoudelijk medewerker pers) 
 Karel Joos (raadgever openbare werken) 
 Diane Verstraeten, (directeur-generaal, administratie Buitenlands Beleid) 
 Bart Haeck (Pers) 
 Pascal Sertyn (Pers) 
 Paul Verbraecken (Pers) 
 Catarina Catoir (Pers) 
 Ellen Sannen (Pers) 
 
 De verplaatsing werd gemaakt per wagen. 
 
- Luxemburg – Politieke contacten omtrent Verdrag tussen Vlaanderen en Luxemburg, 
 Toekomst van de Benelux en de Ontwikkeling in de Europese Unie. Economische contacten 
 met bezoek aan Arcelor 
 
 20 maart 2006 
 
 435,60 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
 
 Yves Leterme 
 Bart De Moor (kabinetschef) 
 Geert Muylle (adjunct-kabinetschef) 
 Miet Deckers (woordvoerder) 
 Kristof Vanhoutte (pers) 
 Bart Van Daele (pers) 
 
 De verplaatsing werd gemaakt per wagen. 
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- Rome (Italië) – Deelname aan het seminarie “Regions & Europe: a better future for citizens” 
 
 29-30 maart 2006 
 
 2.111,56 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
 
 Yves Leterme 
 Geert Muylle (adjunct-kabinetschef) 
 
- Auschwitz- Krakau( Polen) – Bezoek aan Auschwitz op uitnodiging van de Auschwitz-

stichting. 
 
 9-11 april 2006 
 
 5.456,53 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
 
 Yves Leterme 
 Roger Claeys (adjunct-kabinetschef) 
 Mark Van de Voorde (raadgever communicatie) 
 Hendrik Vanmolkot 
 Katleen Paulissen (lerares) 
 Guy Peeters (leraar) 
 Bert Provoost (pers) 
 
- Canada  - werkbezoek – politieke en economische contacten 
 
 30 april – 4 mei 2006 
 
 39.481,21 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
      375,50 euro aangerekend op programma 99.1, basisallocatie 12.01 
 

Yves Leterme 
Kris Declercq (adjunct-kabinetschef) 
Miet Deckers (woordvoerder) 
Geert Muylle (adjunct-kabinetschef) 
Diane Verstraeten (secretaris-generaal, Departement internationaal Vlaanderen) 
Marc Van de Looverbosch (pers) 
Mark Deweerdt (pers) 
Peter De Backer (pers) 
 

- Kopenhagen (Denemarken) – Economisch werkbezoek (haven). 
 
 3 juli 2006 
 

6.864,20 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
 
Yves Leterme 
Geert Muylle (adjunct-kabinetschef) 
Miet Deckers (woordvoerder) 
Bart Haeck (pers) 
Stefan Vankerkhoven (pers) 
 

- Rijsel (Frankrijk) – Werkbezoek. – Contacten in het kader van grensoverschrijdende 
samenwerking 
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 11 september 2006 
 

     51,70 euro aangerekend op programma 99.1, basisallocatie 12.01 
1.681,90 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
 
Yves Leterme 
Geert Muylle (adjunct-kabinetschef) 
Miet Deckers (woordvoerder) 
Martin Tytgat (pers) 
Tijs Mauroo (pers) 
Hans Gyselen (pers) 
Karel Cambier (pers) 
Jos Remaut (pers) 
Kristof Vanhoutte (pers) 
Bart Haeck (pers) 
 
De verplaatsing werd gemaakt per wagen. 
 

- Parijs (Frankrijk) – voorstelling Ronde van Frankrijk (aankomstrit Gent + vertrek in 
Waregem) 

 
26 oktober 2006 
 
270,10 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
 
Yves Leterme 
Martine Fournier (kabinetsmedewerker) 
 

- Berlijn (Duitland) – Politieke contacten met ondermeer: P. Pariorek, P. ALtmaier, M. 
 Meister, Viola Neu, J. Koschniche, J. von Thadden 
 

6-7 november 2006 
 
5.660,72 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
 
Yves Leterme 
Hans D’Hondt 
Geert Muylle (adjunct-kabinetschef) 
Miet Deckers (woordvoerder) 

 
- Cardiff (Verenigd Koninkrijk) – Deelname aan de REGLEG-conferentie. 
 

16-17 november 2006 
 
   648,35 euro aangerekend op programma 99.1, basisallocatie 12.01 
3.009,65 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
 
Yves Leterme 
Geert Muylle (adjunct-kabinetschef) 
Hendrik Theunissen (raadgever minister Geert Bourgeois) 
Isabelle Dirckx (beleidsmedewerker administratie Buitenlands Beleid) 

 
- Davos (Zwitserland) – Deelname aan het World Economic Forum. 
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 24-28 januari 2007 
 
 8.366,36 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
 
 Yves Leterme 
 Anneleen Touquet (inhoudelijk medewerker media en energie) 
 
- Qatar – economische contacten 
 
 31 januari-3 februari 2007 
 
 4.979,85 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
 
 Yves Leterme 
 Geert Muylle (adjunct-kabinetschef) 
 
- Malawi & Mozambique – officieel bezoek aan diverse projecten in het kader van de 

internationale samenwerking. 
 
 2-6 maart 2007 
 
 30.150,39 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
 53.644,14 euro aangerekend op programma 12.2, basisallocatie 12.30 
 
 Yves Leterme 
 Reginald Moreels (kab. Leterme) 
 Els Van Hoof (kab. Leterme) 
 Kim Van Miert (kab. Leterme) 
 Geert Muylle (kab. Leterme) 
 Miet Deckers (kab. Leterme) 
 Geert Bourgeois 
 Sam Van den Abeele (kab. Bourgeois) 
 Ben Weyts (adjunct-kabinetschef, kab. Bourgeois) 
 Paul Geudens (pers) 
 Aline Declercq (pers) 
 Toons Osaer (pers) 
 Dirk D’Haeseleer (pers) 
 Greet Pluymers (pers) 
 Ludwig Schrijvers (pers) 
 Catherine Vanderschoot (pers) 
 Jan Hermans (pers) 
 
- Hannover (Duitsland) – bezoek aan Nedersaksen. – politieke en economische contacten 
 
 16-17 april 2007 
 
 10.542,23 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
 
 Yves Leterme 
 Geert Muylle (adjunct-kabinetschef) 
 Miet Deckers (woordvoerder) 
 Marijke Goudeseune (secretaresse) 
 Philippe Votquenne (pers) 
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 Geert Dewaele (pers) 
 Katrien Verstraete (pers) 
 Kristof Vanhoutte (pers) 
 
- Moskou (Russische Federatie) – Bezoek aan de luchtvaartbeurs MAKS. 
 
 29 augustus 2007 
 
 15.781,36 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
 
 Kris Peeters 
 Karel Joos (raadgever openbare werken) 
 Pascal Walraeve (FIT) 
 Wilson De Pril (Agoria) 
 
- Barcelona (Spanje) – Achtste jaarlijkse REGLEG-conferentie. – Verkiezing van Vlaanderen 

tot nieuwe voorzitter 
 

14-16 november 2007 
 
9.412,85 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.31 
3.599,95 euro aangerekend op programma 90.4, basisallocatie 12.70 
2.964,39 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
 
Kris Peeters 
Geert Muylle (adjunct-kabinetschef) 
Geert Bourgeois 
Mark Andries (kab. Bourgeois) 
Lieven Tack (kab. Bourgeois) 
Hendrik Theunissen (kab. Bourgeois) 
Diane Verstraeten (secretaris-generaal, Departement internationaal Vlaanderen) 
Koen Jongbloet (afdelingshoofd, afdeling Beleid) 
May Persoons (projectleider REGLEG) 
Michel Dingenen (adjunct van de directeur) 
 
Deze delegatie was uitgebreid gelet op de kandidatuur van Vlaanderen voor het voorzitterschap en 
de rol die Vlaanderen in deze ministeriële conferentie op zich nam. 
 
 

- Davos (Zwitserland) – Deelname aan het World Economic Forum. 
 
 23-26 januari 2008 
 
 3.425,00 euro aangerekend op programma 12.1, basisallocatie 12.30 
 
 Kris Peeters 
 
- Kroatië – Politieke en economische contacten (voornamelijk haven + milieu) 
 
 26-28 maart 2008 
 
 3.805,00 euro 
  
 Kris Peeters 
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 Christine Faes, Raadgever Buitenlands Beleid 
 
- Meerdere verplaatsingen naar Nederland (Ondermeer bezoek minister-president Jan Peter 
 Balkenende, ondertekening Benelux Verdrag, voorbereiding bilaterale afspraken,
 Scheldeverdragen) en Groothertogdom Luxemburg (vergaderingen Europese Raad 
 Landbouw) 
 
 Beperkte delegatie waarbij de verplaatsing per wagen werd gemaakt. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVOR-
MINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 81 
van 28 mei 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Advies- en bestuursorganen   -   Man-vrouwsamenstelling 
 
Op 13 juli 2007 keurde het Vlaams Parlement het voorstel van decreet goed houdende de bevordering 
van een meer evenwichtige participatie van vrouwen en mannen in advies- en bestuursorganen van de 
Vlaamse overheid (verschenen in het Belgisch Staatsblad van 6 augustus 2007). 
 
Om een meer evenwichtige participatie van mannen en vrouwen te bevorderen stelt artikel 3 van dit 
decreet dat “ten hoogste twee derde van de stemgerechtigde leden van een advies- of bestuursorgaan 
van de Vlaamse overheid van hetzelfde geslacht mag zijn”. 
 
Artikel 11 van het decreet voorziet dan weer in een overgangsfase om deze doelstelling te bereiken. 
Uiterlijk op 1 januari 2009 dient de samenstelling van alle advies- of bestuursorganen die voor de 
inwerkingtreding van dit decreet werden opgericht, aangepast te zijn aan de bepaling vermeld in 
artikel 3 van dit decreet. 
 
Elke Vlaamse minister heeft een aantal openbare instellingen of agentschappen die onder zijn of haar 
bevoegdheid vallen. 
 
In verband met de stand van zaken m.b.t. de toepassing van dit decreet voor de betrokken instellingen, 
graag volgende vragen. 
 
1. Hoeveel advies- en bestuursorganen van openbare instellingen of agentschappen die onder de 

bevoegdheid van de minister vallen, zijn reeds samengesteld conform het decreet van 13 juli 2007 
en hoeveel nog niet? Om welke advies- of bestuursorganen gaat het respectievelijk? 

 
2. Zijn er binnen deze advies- en bestuursorganen sinds de goedkeuring van het decreet volledige of 

gedeeltelijke vernieuwingen in de samenstelling van raden gebeurd die niet conform de betrokken 
bepalingen van het decreet zijn verlopen? 

 
3. Welke inspanningen worden geleverd en welke maatregelen zijn genomen binnen de 

beleidsdomeinen van de minister om de advies- en bestuursorganen onder zijn/haar bevoegdheid 
tegen 1 januari 2009 samen te stellen conform het decreet van 13 juli 2007? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 81, Van Mechelen nr. 161, 

Vandenbroucke nr. 268, Anciaux nr. 149, Bourgeois nr. 111, Keulen nr. 179, Van Brempt nr. 200, 
Vanackere nr. 228, Crevits nr. 702, Ceysens nr. 86). 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 81 van 28 mei 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Vlaams minister Van Brempt.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVOR-
MINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 82 
van 29 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Steden en gemeenten   -   Ondersteuningsbeleid 
 
Wij kunnen ons niet van de indruk ontdoen dat de investeringspolitiek van de regering vooral gericht 
is op de (13) steden (Oostende, Brugge, Roeselare, Kortrijk, Aalst, Sint-Niklaas, Leuven, Hasselt, 
Genk, Mechelen en Turnhout) en de grootsteden (Antwerpen en Gent). 
 
Er werden allerlei initiatieven genomen die met name deze steden extra middelen gaven op meerdere 
terreinen. 
 
Een goede zaak, zolang er ook voldoende aandacht is voor de kleinere gemeenten. Net daar ontbreekt 
het vaak aan. 
- Planlasten zijn voor kleine gemeenten nochtans van hetzelfde kaliber als voor de grote steden. 
- Werkloosheid is voor de inwoner van een kleine gemeente, in verhouding, een even groot probleem 

als voor de stadsbewoner. 
- De uitbouw van culturele infrastructuur op schaal van een kleine gemeente is even hard nodig als 

voor een grootstad. 
- Het Stedenfonds is er enkel voor een beperkt aantal steden. 
- De ontwikkeling van een buurtwinkel lijkt tegenwoordig zelfs de grote multinationals ten goede te 

komen. Ook zij ontwikkelen immers systemen van buurtwinkels. 
 
Dit zijn enkele stellingen die genoegzaam bekend zijn. 
 
Het leek in dit verband nuttig de vergelijking te maken van de inspanningen die geleverd worden door 
de respectieve ministers inzake betoelaging, subsidies, enzovoort, voor de grote steden enerzijds en 
voor de overige gemeenten in Vlaanderen anderzijds. 
 
Aansluitend bij mijn eerdere vraag over deze problematiek (vraag nr. 67, Websitebulletin 
publicatiedatum 10-03-2006) en het gecoördineerde antwoord van minister Keulen, graag dezelfde 
vragen voor de periode vanaf 2006. 
 
1. Welk specifiek beleid voeren de administraties vanaf 2006 onder de bevoegdheid van de minister 

ten behoeve van de dertien steden en de grootsteden Gent en Antwerpen enerzijds, en ten behoeve 
van de overige gemeenten in Vlaanderen anderzijds? 

 
2. Welke specifieke kredieten werden vanaf 2006 binnen de bevoegdheden van de minister reeds 

aangewend voor de dertien steden en grootsteden Antwerpen en Gent enerzijds, en voor de 
overige gemeenten anderzijds? 
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3. Welke specifieke projecten worden vanaf 2006 betoelaagd ten behoeve van de dertien steden en de 
grootsteden Antwerpen en Gent enerzijds, en ten behoeve van de overige gemeenten anderzijds? 

 
4. Zijn er vanaf 2006 objectieve criteria op basis waarvan gemeenten in Vlaanderen ondersteund 

worden? Zo ja, welke? 
 
5. Zijn er vanaf 2006 objectieve criteria op basis waarvan de dertien steden en de grootsteden 

Antwerpen en Gent extra ondersteund worden? Zo ja, welke? 
 
6. Welke fondsen bestaan er in die zin binnen de bevoegdheden van de minister en op welke wijze 

worden deze fondsen vanaf 2006 verdeeld? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 82, Van Mechelen nr. 162, 

Vandenbroucke nr. 274, Anciaux nr. 151, Bourgeois nr. 114, Keulen nr. 180, Van Brempt nr. 205, 
Vanackere nr. 234, Crevits nr. 711, Ceysens nr. 88). 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 82 van 29 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Vlaams minister Keulen.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVOR-
MINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 83 
van 4 juni 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Vlaamse portaalsite   -   Aanbevelingen Ombudsdienst 
 
In zijn Memorandum voor de nieuwe Vlaamse Regering van juni 2004 heeft de Vlaamse Ombudsman 
gevraagd dat de Vlaamse overheid in haar e-governmentbeleid op korte termijn een hoge prioriteit 
toekent aan de verbetering van de Vlaamse portaalsite. 
 
1. Welke initiatieven zijn er ter zake genomen sinds het begin van deze legislatuur? 
 
2. Wat is de kostprijs hiervan? 
 
3. Kan vandaag gesteld worden dat er reeds volledig werd tegemoetgekomen aan de aanbeveling van 

de Vlaamse Ombudsdienst ter zake? Zo neen, welke verbeteringen dienen er nog te gebeuren? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 83 van 4 juni 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
1. Sinds 2004 is de Vlaamse portaalsite grondig veranderd. Deze verandering werd projectmatig 

aangepakt in 3 fases en resulteerde in de moderne en toegankelijke portaalsite die op maandag 
14 april 2008 aan pers en publiek is voorgesteld. 

 
 Bij de opstart van het project werden volgende doelstellingen opgesteld en verbonden aan 

specifieke meetpunten: 
- toegankelijkheid: leesbaar en bruikbaar voor verschillende doelgroepen, browsers 
- gebruiksvriendelijkheid: tegemoetkomend aan de aanbevelingen van de onafhankelijke 

gebruikersonderzoeken. 
- Efficiëntie: de informatiepagina’s moeten voor verschillende kanalen van 1700 

(portaalsite, contactcenter kennisdatabase, digitale televisie…) herbruikbaar zijn, zodat 
dubbel werk voor redacteurs vermeden wordt 

- Effectiviteit: portaalsite beter kunnen inzetten voor het informeren van burgers, het 
profileren van de Vlaamse overheid en het vraaggestuurd centraliseren van informatie. 

 
 Tijdens fase 1 (van juli 2004 tot januari 2005) werd gewerkt aan de doelstelling efficiëntie door 

het opzetten van de portaalsite in het kennissysteem van Contactpunt Vlaamse Infolijn 
 Tijdens fase 2 (van januari tot november 2006) lag de focus op de verbetering van de 

effectiviteit en de toegankelijkheid, het tegemoet komen aan het blindsurfer label en het 
optimaliseren van de zoekmachine zodat de informatie goed vindbaar werd via de eigen 
zoekmachine en externe zoekmachines. 

 Tijdens fase 3 (van februari 2007 tot april 2008) werden inspanningen geleverd op het vlak van 
gebruiksvriendelijkheid en verdere verbetering van de toegankelijkheid en de effectiviteit op 
basis van gebruikersonderzoeken. 

 
 Door deze gefaseerde aanpak is er voor de bezoekers die de portaalsite regelmatig gebruikten 

nooit een sterke breuk geweest en kon het projectteam zich goed focussen op het 
gebruiksvriendelijker herschrijven van de informatie. Midden april 2008 werd fase 3 van het 
project afgesloten met de lancering van een nieuwe portaalsite  

- die het anysurfer-plus label heeft gehaald 
- die tegemoetkomt aan de conclusies van de onafhankelijke gebruikersonderzoeken 
- die efficiënt te onderhouden is door een klein team van redacteurs 
- die een goede zoekmachine integreert, die alle Vlaamse overheidssites doorzoekt 
- die ook via externe zoekmachines goed vindbaar is. 

 
 Het succes van de gefaseerde aanpak, blijkt uit het feit dat: 

- het Contactpunt Vlaamse Infolijn genomineerd werd in de European e-governement award 
2007. De multikanaal aanpak met hergebruik van informatie voor zowel portaalsite als 
contactcenter was hier een van de grote factoren waarom het Contactpunt Vlaamse 
Infolijn werd geselecteerd 

- de portaalsite www.vlaanderen.be scoorde in 2006 (fase 2) in de wedstrijd van Clickx 
magazine in de top 10 van professionele websites. 
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2. De portaal wordt inhoudelijk gevoed vanuit het kennissysteem van het Contactpunt Vlaamse 
Infolijn. Het kennissysteem van het Contactpunt Vlaamse Infolijn is zo opgezet dat de 
beschikbare informatie voor de verschillende kanalen kan (her)gebruikt worden. De 
verschillende kanalen zijn de voorlichters op 1700, de portaalsite en de infopagina’s op digitale 
televisie. Ook de redactie gebeurt in dit ene systeem.  

 
 Specifieke kosten die voor het kanaal portaalsite zijn gemaakt betreffen: 

- de opmaak en aanpassingen aan de look en feel, de navigatie, de opbouw van de 
portaalsite 

- de gebruikersonderzoeken door een externe firma die hierin gespecialiseerd is 
- de opzet en aanpassingen aan de zoekmachine op de eigen site 
- de opzet van rapportering rond bezoekersstatistieken op de portaalsite. 

  
 Deze specifieke kosten voor de portaalsite bedroegen voor de verschillende fases samen 836.000 

Euro (incl. BTW).  
 
3. In de aanbevelingen van de Ombudsman van 2004 is vooral sprake van de noodzaak van 

verbetering van de zoekfunctionaliteiten op de portaalsite www.vlaanderen.be. Met de investeringen 
gedaan in de tweede fase van het project is tegemoet gekomen aan de aanbevelingen van de 
Ombudsman.  

 
 Momenteel heeft de portaalsite een performante zoekmachine die in 3 verschillende groepen 

zoekresultaten ontsluit aan de burger:  
- de zoekresultaten op de eigen site 
- de zoekresultaten op andere Vlaamse overheidssites 
- de zoekresultaten in documenten op Vlaamse overheidssites. 

 
 Uiteraard is het de bedoeling om systematisch te blijven streven naar verbetering van de 

Vlaamse portaalsite. Daarom ook krijgen bezoekers op de portaalsite nu de mogelijkheid om 
rechtstreeks feedback te geven op de informatiepagina’s. Deze feedback wordt continu gebruikt 
door de redacteurs om hun werk te kunnen verbeteren en ontbrekende informatie waar nodig toe 
te voegen. 

 
 Bovendien wordt tegen het einde van 2008 een nieuw gebruikersonderzoek ingepland rond de 

portaalsite. Hierin wordt dan specifiek gemeten in hoeverre een neutrale gebruikersgroep de 
portaalsite nu beter quoteert dan bij de vorige metingen. Uiteraard zal met de adviezen en 
conclusies uit deze meting in 2008 rekening gehouden worden voor verdere verbetering. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVOR-
MINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 84 
van 5 juni 2008 
van AGNES BRUYNINCKX 
 
 
 
1 meimanifestatie Brugge  -   Overheidssteun 
 
Ik verneem dat er in “S-Magazine” van het socialistische ziekenfonds een advertentie is verschenen 
voor de 1 meimanifestatie van de socialistische zuil in Brugge. Bij de “sponsors” zou ook het logo van 
de Vlaamse Regering hebben gestaan met de vermelding “met steun van de Vlaamse overheid”. 
 
1. Heeft de Vlaamse Regering die bewuste 1 meimanifestatie ondersteund? Zo ja, op welke manier 

en voor wel bedrag? 
 
2. Op welke basis en om welke redenen heeft de Vlaamse Regering die manifestatie dan 

gesubsidieerd? 
 
3. Worden er door de Vlaamse Regering nog andere politieke manifestaties gesubsidieerd? Zo ja, 

welke en op basis waarvan? 
 
4. Gaat de minister ervan uit dat de Vlaamse Regering politiek geïnspireerde manifestaties kan 

subsidiëren? Zo ja, waarom? 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 84 van 5 juni 2008 
van AGNES BRUYNINCKX 
 
 
 
1-2. Het betreft hier een subsidie toegekend door het Agentschap Sociaal-Cultureel Werk voor Jeugd 

en Volwassenen, sector amateurkunsten en cultuurspreiding, van het beleidsdomein Cultuur, 
Jeugd, Sport en Media van de Vlaamse overheid. 

 
 Onder de noemer ‘Podium/Nieuw Talent’ subsidieert dit agentschap een reeks gezelschappen en 

artiesten. 
 Wanneer organisatoren van manifestaties een gezelschap of artiest uit deze lijst ‘Podium/Nieuw 

Talent’ inhuren, kunnen ze daarvoor van hetzelfde Agentschap een korting krijgen in de vorm 
van een beperkte subsidie. Eén van de voorwaarden in het kader van deze subsidievoering luidt:  

 “De begunstigde moet het logo van de Vlaamse Overheid en het bijschrift "Met de steun van de 
Vlaamse Overheid" opnemen op alle informatiedragers (zoals publicaties, affiches, uitnodi-
gingen, brochures, advertenties, audiovisuele boodschappen) en relevante externe communica-
tiekanalen (persberichten, websites). Het logo wordt u op aanvraag elektronisch toegestuurd.” 
(meer info via www.vlaanderen.be/podium) 

 
 In dit concrete geval kreeg de vzw 1opMei een subsidie van 750 euro toegekend naar aanleiding 

van het optreden van de groep Balthazar – deze groep maakt deel uit van de lijst ‘Nieuw Talent’ 
– tijdens de Red Rock Rally, een gratis festival dat plaats vond op 1 mei in het Astridpark in 
Brugge.  

 
 Gelet op de geldende voorwaarden werd het logo ‘met steun van de Vlaamse overheid’ o.a. ook 

op de advertentie voor het festival afgebeeld, en deze advertentie is o.a. ook verschenen in het S-
magazine van het socialistische ziekenfonds. (zie ook www.redrockrally.be) 

 
3-4. Volgens mijn info worden er geen door politieke partijen georganiseerde manifestaties 

gesubsidieerd door Vlaanderen buiten het kader van de wet op de partijfinanciering.  
 Dit gezegd zijnde valt het niet uit te sluiten dat er zich binnen het kader van de bij de Vlaamse 

overheid geldende subsidiemechanismen situaties kunnen voordoen waarbij er een 
onrechtstreekse link bestaat tussen een volgens de geldende criteria en bepalingen toegekende 
subsidie en een manifestatie die gelieerd kan worden aan een ‘politieke inspiratie’.  
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE HERVOR-
MINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
Vraag nr. 85 
van 6 juni 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Nutriëntenemissierechten   -   Knelpunten 
 
Het beheersen van het mestoverschot is steeds een belangrijke bekommernis geweest van de Vlaamse 
Regering. 
 
Het Mestdecreet van 22 december 2006 wijzigde het beleid inzake mest door uit te gaan van 
nutriëntenemissierechten in plaats van de nutriëntenhaltes zoals voorheen (art. 30 van het decreet 
houdende de bescherming van water tegen de verontreiniging door nitraten uit agrarische bronnen). 
Dit werd verder geregeld in een besluit (besluit van 7 september 2007 van de Vlaamse Regering 
betreffende de toewijzing, het gebruik en de overname van de nutriëntenemissierechten en betreffende 
de bedrijfsontwikkeling na bewezen mestverwerking). 
 
De omzetting van de nutriëntenhalte naar nutriëntenemissierechten vond plaats in de loop van 2007, 
maar geldt met terugwerkende kracht vanaf 1 januari 2007. Nutriëntenemissierechten zijn individuele 
en verhandelbare rechten die op basis van mestproductie bepalen hoeveel dieren in een bedrijf mogen 
worden gehouden. Het principe blijft hetzelfde: de landbouwer moet ervoor zorgen dat hij voor een 
bepaald jaar niet meer dierlijke mest produceert dan toegelaten volgens zijn nutriëntenemissierechten. 
 
Een bedrijf uitbreiden, blijft mogelijk, door de overname van nutriëntenemissierechten van andere 
bedrijven. Daarbij moet telkens 25 % ingeleverd worden (behoudens enkele uitzonderingen). 
  
1. De mestquota hoorden voorheen toe aan de inrichting en behoorden bij de milieuvergunning – bij 

verhuring van de stal werden deze quota mee verhuurd, en de huurder deed de mestaangifte.  In de 
nieuwe regeling worden de huurders nu eigenaar van de mestrechten en ze kunnen die verplaatsen.  
 
Klopt dit? Hoe verantwoordt de minister deze koerswijziging? 
 
Werd ter zake voldoende informatie verstrekt aan landbouwers die hun stallen verhuren aan 
andere (grotere) bedrijven? Hoe gebeurde dit? 
 

2. Deze mestrechten kan men relatief makkelijk verplaatsen. Hierdoor kan iemand – bijvoorbeeld 
door veel stallen te huren en daarna te verplaatsen – een groot quotum verwerven.  
 
Hoe evalueert de minister deze vaststelling? Kan dit tot een grote concentratie leiden (bijvoorbeeld 
al dan niet dicht bij een woonzone of recreatiezone)? Werd hiermee rekening gehouden? 
 

3. In het Jaarverslag 2006 van de Vlaamse Ombudsdienst (Stuk 41 (2006-2007) - Nr 1 p. 82-83) zijn 
er opmerkingen over de termijnen bij beroepsprocedures: “Het nutriëntenhaltebesluit bepaalt dat 
indien de producent niet akkoord gaat met de ambtshalve herziening, hij in beroep kan gaan bij de 
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Vlaamse minister van Leefmilieu. Het kabinet bevestigt dat het beroep nog in behandeling is 
onder meer omdat er in 2005 in overleg met de VLM werd gewerkt aan een referentiekader voor 
de behandeling van deze dossiers nutriëntenhalte. In november 2005 was dit beoordelingskader 
afgerond en op 10 februari 2006 wordt over het beroep beslist. Niettemin is 14 maanden geen 
redelijke behandeltermijn voor een beroep. De Vlaamse Ombudsdienst wijst daarnaast ook op de 
doeltreffende algemene informatieverstrekking.”  
 
Is deze kritiek op de beroepsprocedure, met het nieuwe systeem, intussen verholpen – of zal men 
binnenkort rekening houden met deze kritiek en zo ja, hoe? 
 

4. In het kader van een recentelijk (16 april) goedgekeurde resolutie betreffende maatregelen ter 
ondersteuning van het dierenwelzijn in de landbouw (Stuk 1513 (2007-2008 ) nr. 4) maakte 
Belbior vzw (Vlaamse beroepsvereniging van biologische boeren) een aantal opmerkingen, 
waarbij zij verwezen naar het Mestdecreet. De mestwetgeving houdt volgens hen geen rekening 
met de kleinschaligheid van bio-landbouw want ze stelt dat de nutriëntenemissierechten slechts 
verhandeld kunnen worden wanneer alle rechten van een diersoort op het bedrijf verkocht worden.  
 
Houdt de minister hiermee rekening? Zo ja, hoe? 
 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Peeters (vraag nr. 85) en Crevits (nr. 727). 
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KRIS PEETERS 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN INSTITUTIONELE 
HERVORMINGEN, HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDSBELEID 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 85 van 6 juni 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Vlaams minister Crevits.  
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FRANK VANDENBROUCKE, 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, 
 VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS EN VORMING 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 258 
van 19 mei 2008 
van JEF TAVERNIER 
 
 
 
Beroepssecundair onderwijs   -   Attest bedrijfsbeheer 
 
Leerlingen in het zesde jaar beroepssecundair onderwijs (BSO) moeten enerzijds slagen voor de 
toetsen en examens van hun studierichting, en anderzijds hun attest bedrijfsbeheer behalen. 
 
Als leerlingen niet slagen voor de toetsen en examens van hun studierichting, maar wel voor 
bedrijfsbeheer, geeft dat blijkbaar aanleiding tot een vreemde situatie. 
 
Die leerlingen zitten hun jaar over. Hoewel ze voor bedrijfsbeheer geslaagd zijn, kunnen ze daarvoor 
echter geen vrijstelling krijgen. Ze moeten naar verluidt wel de lessen bedrijfsbeheer opnieuw volgen, 
maar zouden niet meer verplicht kunnen worden om opnieuw de proef voor het attest af te leggen.  
 
Als dit klopt, is het niet duidelijk waar de logica zit. De vraag rijst dan ook wat er zou gebeuren, 
mochten die leerlingen toch opnieuw examen afleggen voor bedrijfsbeheer, en deze keer niet slagen. 
Zou hun attest dan worden afgenomen? 
 
1. Vanwaar komt deze op het eerste gezicht weinig logische regeling?  
 
2. Worden er initiatieven genomen om tot een wat meer logische en motiverende regeling te komen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 258 van 19 mei 2008 
van JEF TAVERNIER 
 
 
 
1. Uitgangspunt voor het verlenen van vrijstelling voor het volgen van bepaalde programma-

onderdelen in het voltijds secundair onderwijs is dat het een leerling betreft die reeds minimaal 
een eindstudiebewijs heeft behaald. Hieronder wordt dan concreet een diploma van secundair 
onderwijs, een studiegetuigschrift van het tweede leerjaar van de derde graad van het 
beroepssecundair onderwijs of een getuigschrift van opleidingsvorm 3 van het buitengewoon 
secundair onderwijs verstaan.  
Volgens de regelgeving is het mogelijk dat een leerling geslaagd is voor de cursus 
bedrijfsbeheer en een getuigschrift over de basiskennis van het bedrijfsbeheer verkrijgt, zonder 
geslaagd te zijn voor het leerjaar in zijn totaliteit (en zonder dus een eindstudiebewijs te 
behalen). In die situatie is een vrijstelling voor bedrijfsbeheer bij eventueel overzitten niet 
toegelaten.  
Het opnieuw volgen van de cursus bedrijfsbeheer doet overigens geen afbreuk aan het feit dat 
het eerder behaalde getuigschrift bedrijfsbeheer absoluut rechtsgeldig blijft, zelfs indien de 
leerling een schooljaar daarna voor bedrijfsbeheer onvoldoende zou scoren. 

 
2. Er wordt op het vlak van vrijstellingen geen onderscheid gemaakt tussen bedrijfsbeheer en 

andere leervakken.  
Ook leerlingen die slechts slagen met clausulering (oriënteringsattest B) of niet slagen 
(oriënteringsattest C) zullen steeds bepaalde competenties of gunstige leerresultaten hebben 
verworven, wat aanleiding zou kunnen geven om bij overzitten of vervolgonderwijs een 
vrijstelling voor een of ander programmaonderdeel in te roepen. 
Noch voor de continuïteit in de studieloopbaan en, zeker, noch schoolorganisatorisch is het 
verantwoord om vooropgestelde lessenroosters te differentiëren in functie van individuele 
leerlingen. Vraag is daarbij of bij het flexibel toekennen van vrijstellingen de school in opvang 
zou moeten voorzien dan wel leerlingen afwezig zouden mogen blijven.  
Het principe van de verplichte regelmatige lesbijwoning in het secundair onderwijs moet dan 
ook zo strikt mogelijk worden geïnterpreteerd en toegepast, en het geval van bedrijfsbeheer 
vormt daar geen uitzondering op. Aangezien vanaf het volgende schooljaar die cursus 
daarenboven meer bedrijfsplanmatig dient ingevuld (waarbij bijvoorbeeld een mini-
onderneming als een didactische werkvorm wordt gehanteerd), zal een herhaling van 
bedrijfsbeheer voor de al geslaagde leerlingen nog altijd een meerwaarde opleveren. 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 259 
van 21 mei 2008 
van SVEN GATZ 
 
 
 
Hoger onderwijs Brussel   -   Rationalisatierapport 
 
De Ministeriële Commissie, waarin verschillende rectoren en professoren van hogescholen en 
universiteiten zetelen, heeft in februari 2008 een rapport neergelegd bij de minister over de 
rationalisatie van het hoger-onderwijslandschap en -aanbod.  
 
In het rapport wordt voorgesteld dat het totaalaantal studenten in de professionele bachelorjaren per 
opleiding wordt getoetst aan een minimumnorm van 80 (vanaf academiejaar 2012-2013) en een 
minimumnorm van 115 (vanaf 2015-2016). Zoals het er nu voorstaat, zullen in Brussel tegen 2012 
verschillende richtingen gedwongen worden tot rationalisatie: in Erasmushogeschool Brussel (EhB) 
worden er dat zes, in EHSAL en in de Hogeschool voor Wetenschap en Kunst (HWK) elk twee. Vanaf 
2015 komen er in EhB nog drie, en in EHSAL, Sint-Lukas en HWK elk één bacheloropleiding in de 
gevarenzone. 
 
Daarenboven komt in EHSAL, EhB en HWK nog eens één academische bacheloropleiding op de lijst 
van mogelijke rationalisering. Voor de masteropleidingen is de oefening op basis van het aantal 
studenten niet haalbaar, zo blijkt. Men heeft twee voorstellen uitgewerkt, maar door de verwevenheid 
van de verschillende opleidingen wordt het sowieso moeilijk een rationalisatienorm op te leggen. 
 
Hoewel de status van de nota vooralsnog onbekend is, is het belangrijk om voor alle Brusselse 
opleidingen hoger onderwijs de toekomstige evoluties in het oog te houden. 
 
1. Wat is de feitelijke status van de nota? In welke mate zullen de voorstellen van de Ministeriële 

Commissie gevolgd worden? 
 
2. Aangezien de situatie in Brussel altijd gecompliceerder is, zal het aantal gerationaliseerde 

opleidingen in Brussel zo hoog liggen als wordt voorgesteld in het rapport?  
 
3. Een deel van de richtingen die onder druk staan, leidt tot invulling van knelpuntberoepen. 
 

Wordt erover nagedacht om deze richtingen op een andere manier te behandelen, of ze een andere 
minimumnorm op te leggen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 259 van 21 mei 2008 
van SVEN GATZ 
 
 
 
1. Het rapport van de ministeriële commissie bevat 10 aanbevelingen inzake rationalisatie en 

optimalisatie van het hoger onderwijs. Op zich kunnen die aanbevelingen niet afgedwongen 
worden: daartoe is nog altijd een regelgevend initiatief vereist, waartoe ik in het najaar de nodige 
stappen wil zetten. Een aantal aanbevelingen moet bovendien nog verder uitgediept worden, zoals 
de commissie in haar rapport zelf aangeeft. Ik heb de commissie daartoe dan ook een 
vervolgopdracht gegeven.  
 
Uiteraard gaat van de aanbevelingen uit het eerste rapport alvast wel een krachtig signaal uit, 
enerzijds door de loutere samenstelling van de commissie, maar anderzijds en vooral ook door de 
ernst waarmee de commissie haar opdracht heeft ingevuld. Over een aantal aanbevelingen heb ik 
mij dan ook onmiddellijk positief uitgesproken. Zo sta ik volledig achter de programmatiestop 
voor nieuwe intiële opleidingen; daarom ook heb ik onmiddellijk de hoger onderwijsinstellingen 
aangeschreven met de vraag om op deze aanbeveling in te gaan. De koepels VLIR en VLHORA 
hebben bevestigd dat de instellingen zich aan de programmatiestop willen houden, zonder dat de 
overheid de instellingen daartoe decretaal moet verplichten.  
 
Een ander punt waar ik onmiddellijk positief op gereageerd heb, is het voorstel van de commissie 
om een kader met kwantitatieve en kwalitatieve normen te hanteren. Dit betekent niet dat deze 
normen absoluut zijn en dat het voortbestaan van een opleiding staat of valt met het voldoen aan 
bijvoorbeeld de minimale norm van 80 studenten. Om te beginnen geeft de commissie in haar 
rapport zelf al verschillende noodzakelijke nuances aan bij deze kwantitatieve norm (zie p. 20 e.v. 
van het rapport, §1.2.4.2: "afwijkingen op de rationalisatienormen"). Bovendien stelt zij in haar 
lijst met aanbevelingen (p. 55): "Die norm moet steeds als richtinggevend worden beschouwd. Zo 
kan het immers ook dat opleidingen die voldoen aan de norm op vrijwillige basis tot rationalisatie 
overgaan. Omgekeerd kan een opleiding die onder de norm valt toch een maatschappelijke 
relevantie hebben." Ten slotte weze opgemerkt dat in het rapport terecht gewezen wordt op de 
verschillende manieren waarop rationalisatie vorm kan krijgen. Het stopzetten van een opleiding is 
daarbij de meest verregaande, maar zeker niet de enig mogelijke ingreep. 

 
2. In het licht van het bovenstaande kan op dit ogenblik dan ook moeilijk gesteld worden dat die en 

die opleiding in Brussel in hun voortbestaan bedreigd zijn. De opsomming van een lijst van 
opleidingen die niet aan de normen voldoen, heeft de grote verdienste dat de theoretische oefening 
van de commissie heel concreet is geworden en duidelijk heeft gemaakt in welke studiegebieden 
en opleidingen een rationalisatieplan zich opdringt. Anderzijds heeft die lijst wellicht ook tot een 
aantal overhaaste conclusies geleid, als zouden de opleidingen die erop voorkomen gedoemd zijn 
om afgeschaft te worden.  
 
In de vervolgopdracht aan de commissie heb ik overigens een aantal elementen opgenomen die zij 
in dat licht verder moet bekijken: 
• het opstellen van een meer definitieve inventaris van alle opleidingen die zich momenteel in de 

knipperlichtzone bevinden. Deze opleidingen worden dan aangeduid als potentieel voorwerp 
van rationalisatie; 
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• een beargumenteerde evaluatie van de opleidingen in de gevarenzone. Voor de professionele 
opleidingen betekent dit het bekijken van de mogelijke uitzonderingen. Voor de academische 
bacheloropleidingen betekent dit het verder uitwerken van de student/staf ratio en de andere 
voorgestelde numerieke parameters 

• een verdere definiëring en afbakening van een aantal begrippen (unieke opleidingen, 
gezamenlijke opleidingen, knelpuntberoepen, enz.). 

 
3. Eén van de mogelijke afwijkingen op de kwantitatieve normen, betreft net die opleidingen die 

invulling geven aan een knelpuntberoep. In de vervolgopdracht aan de commissie heb ik wel 
gevraagd dit begrip duidelijker af te bakenen. 
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Vraag nr. 260 
van 22 mei 2008 
van JAN PEUMANS  
 
 
 
Universiteit Hasselt   -   Huisstijl- en communicatiekosten 
 
De omvorming van Universiteit Diepenbeek naar Universiteit Hasselt ging gepaard met de nodige 
aanpassingen van huisstijl, communicatiecampagnes,… 
 
1. Wat was de kostprijs van de omvorming van Universiteit Diepenbeek naar Universiteit Hasselt? 
 
2. Welke stappen zijn daarvoor gezet en welk implementatieplan lag aan de grondslag van deze 

transitie? 
 
3. Zijn er voor de communicatie én het logo communicatiebureaus ingezet?  
 

Zo ja, op welke wijze zijn deze bureaus geselecteerd? Welke bureaus zijn uiteindelijk aangesteld? 
Op basis van welke criteria? Graag de volledige offerte en pv van toekenning. 
 

4. Tegen welke prijs is welk bureau aangesteld? 
 
5. Was het ontwerpen van het logo ook in de prijs begrepen en was dit ook gevraagd in de offerte? 

Zo neen, hoe is deze toewijzing gebeurd en wat is hiervan de kostprijs? 
 
6. Kan de minister alle elementen van deze omschakeling qua prijs enzovoort bezorgen? 
 



-58-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008
 
 

 

FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 260 van 22 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
1. De totale kostprijs van de naamswijziging bedraagt 55.161,93 euro (voor een opsplitsing van 

dit bedrag: zie de meer gedetailleerde antwoorden op de vragen 3 t.e.m. 6). 
 

2. Een naamsverandering was eerder al voorzien, maar lag bijzonder gevoelig. Zo had de raad 
van bestuur van de universiteit in 2003 al, bij de voorbereiding van het latere decreet van 7 
mei 2004 betreffende het LUC en de Hoge Raad voor het Hoger Onderwijs in Limburg, 
aandacht gevraagd voor de naamgeving. Die vraag bracht heel wat commotie teweeg. Bij de 
behandeling van het decreet heeft het Vlaams Parlement er daarom uiteindelijk voor geopteerd 
om voorlopig de oude naam te behouden. In het decreet is toen wel in de mogelijkheid 
voorzien dat de raad van bestuur van de universiteit in een bij tweederde meerderheid 
genomen gemotiveerd besluit tot een naamswijziging kan beslissen (zie het bij amendement 
ingevoegde derde lid van artikel 18). 
 
De raad van bestuur van de universiteit heeft van die mogelijkheid gebruik gemaakt en heeft 
op 8 februari 2005 beslist om met ingang van het academiejaar 2005-2006 de naam te 
veranderen naar Universiteit Hasselt. Precies omdat de naamswijziging van de universiteit zo 
gevoelig lag, is met de voorbereiding van de uitvoering ervan niet eerder gestart dan nadat die 
beslissing genomen was, zodat het besluitvormingsproces in alle sereniteit kon verlopen. 
 
Voor de begeleiding van de naamsverandering heeft de universiteit in februari 2005 een 
opdrachtnota opgesteld (IN/CAD/VRAI/045/007) die ik als bijlage toevoeg. Daarbij werd 
gewezen op de noodzaak aan externe strategische communicatiebegeleiding en werd eveneens 
een tijdpad vooropgesteld, alsook een gedetailleerde omschrijving van de extern toe te kennen 
opdrachten. De opdrachtnota bevatte enerzijds de volgende opdracht voor een extern 
communicatiebureau:  
a) het ontwikkelen en begeleiden van een communicatiestrategie ter bekendmaking van de 

nieuwe naam; 
b) het invullen van de nieuwe naam met een nieuwe positionering; 
c) verdere begeleiding. 
Anderzijds bevatte de nota ook een opdracht voor de ontwikkeling van een logo en een nieuwe 
huisstijl door een reclame-adviesbureau (zie hieronder).  

 
3-5. De communicatiestrategie werd uitgewerkt door het communicatiebureau Groep C & Slangen. 

Omdat dit bureau door eerdere opdrachten goed vertrouwd was met de twee belangrijkste 
actoren in dit verhaal (het LUC en de Stad Hasselt) én omdat de campagne op korte termijn 
opgezet diende te worden (de naamswijziging doorvoeren in de vakantiemaanden juli en 
augustus werd niet opportuun geacht; vandaar de beslissing om tegen 15 juni 2005 de 
naamswijziging publiek te communiceren), is de universiteit rechtstreeks met dit bureau in zee 
gegaan, zonder marktbevraging. In de stukken van de raad van bestuur of van het 
bestuurscollege is evenwel geen neerslag te vinden van de beslissing of motivatie om geen 
marktbevraging te organiseren.  
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Een kopie van de volledige offerte en de factuur voor deze opdracht gaan als bijlage. De 
kostprijs bedroeg 21.325,00 euro (incl. BTW; 17.060,00 euro excl. BTW). De offerte die 
Groep C & Slangen had opgesteld, bedroeg weliswaar 35.312,00 euro (excl. BTW), maar op 
bepaalde voorstellen is de universiteit niet ingegaan. Het ontwerpen van het logo was niet in 
deze prijs inbegrepen; wel de begeleiding bij de beoordeling en finale keuze van het logo.  
 
Het logo en de huisstijl werden uitgewerkt door het reclameadviesbureau Absoluut, dat eerder 
al met de universiteit samenwerkte voor het opstellen van het jaarlijkse mediaplan en voor de 
creatieve ontwikkeling van een woord/beeldmerk voor de promotiecampagne voor 18-jarigen. 
De kostprijs van deze opdacht, die eveneens direct werd toegewezen, bedroeg 7.423,35 euro 
(incl. BTW; 6.135,00 euro excl. BTW). Een kopie van de factuur gaat als bijlage. 

 
6. De elementen van deze omschakeling zijn de volgende (prijzen alle inclusief BTW): 

• communicatiestrategie door Groep C & Slangen: 21.325,00 euro 
• ontwerp logo door Absoluut: 7.423,35 euro 
• vervanging plexiborden in de lichttorens van de Instituten & ontwerp + plaatsing 

spandoek boven de ingangsdeur van het hoofdgebouw door Miro: 2.614,21 euro 
• advertenties door Concentra (o.m. top topicals): 23.799,37 euro 

 
BIJLAGEN 
 
1. De offerte en de factuur van de opdracht uitgevoerd door Groep C & Slangen 
2. De factuur van de opdracht uitgevoerd door Absoluut 
3. De factuur van Miro  
4. De factuur van Concentra 
5. De opdrachtnota van de UHasselt 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/260/antw.260.bijl.001.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/260/antw.260.bijl.002.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/260/antw.260.bijl.003.1.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/260/antw.260.bijl.003.2.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/260/antw.260.bijl.003.3.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/260/antw.260.bijl.004.1.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/260/antw.260.bijl.005.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/260/antw.260.bijl.004.2.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/260/antw.260.bijl.004.3.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/260/antw.260.bijl.004.4.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/260/antw.260.bijl.004.5.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/260/antw.260.bijl.004.6.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/260/antw.260.bijl.004.7.pdf 

 
 





Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008  -61- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 261 
van 22 mei 2008 
van JAN PEUMANS  
 
 
 
Universiteit Hasselt   -   Studieopdrachten  
 
Ik verwijs graag naar de Handelingen C213 – OND22 en de vraag om uitleg van de heer Carl 
Decaluwe van 17 april 2008 over de communicatie over de jaarrekening 2005 van de Universiteit 
Hasselt. 
 
In antwoord op diverse vragen vanwege collega Decaluwe en mijzelf beloofde de minister aanvullende 
gegevens die ons al dan niet via het Rekenhof verstrekt zouden worden. 
 
De minister antwoordde ook dat er in de periode 1998-2005 een reeks studies werd besteld bij 
“Slangen & partners” en/of “Groep C”. De totale kostprijs bedroeg 347.000 euro. 
 
1. Wat werd exact betaald aan studies, consultancy, communicatie enzovoort, voor de omschakeling 

van “Universiteit Diepenbeek (LUC)” naar “Universiteit Hasselt”? 
 

Wie heeft welke opdrachten ontvangen, voor welke prijs, en op basis van welke criteria van 
toekenning? 
 
Graag een volledig en gedetailleerd overzicht. 
 

2. Wat zijn de exacte opmerkingen die het Rekenhof heeft gemaakt en op welke wijze heeft de 
minister in het kader van het tegensprekelijk debat hierop geantwoord? 

 
3. Welke studies zijn er in de periode 1998-2005 uitgevoerd door “Slangen & partners” en/of “Groep 

C”? Graag een volledig en gedetailleerd overzicht, met vermelding van: 
- omschrijving van de studieopdracht; 
- motivatie, doel en achtergrond van de studie; 
- kostprijs van de studie; 
- opdrachtgever van de studie en ondertekenaar bestelbon. 

 
Ook ontving ik graag een afschrift van elk van deze studies. 
 

4. Wat is concreet met deze studies gebeurd? 
 

Wie heeft deze studies verder opgevolgd en op welke wijze werden de resultaten 
geïmplementeerd? Wat was het resultaat van deze opvolging en implementatie? 
 

5. Zijn er vervolgstudies gekoppeld aan deze studies? Zo ja welke? 
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6. Werden er aan “Slangen & partners” en/of “Groep C” achteraf (vanaf 2005) nog opdrachten 
gegeven? Zo ja, graag een gedetailleerd overzicht. 

 
7. Klopt het dat deze studies allemaal onderhands werden toegewezen? 
 

Op basis van welke motivatie verkoos men de onderhandse toewijzing en door wie werden de 
toewijzingen gedaan? 
 
Zijn zulke toewijzingen in overeenstemming met de “Wet op de Overheidsopdrachten”? 
 
Heeft de toenmalige regeringscommissaris ter zake opmerkingen gemaakt? Zo ja, welke en met 
welk gevolg? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 261 van 22 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
1. Ik verwijs naar het antwoord op schriftelijke vraag nr. 260 voor een gedetailleerd overzicht van 

de kostprijs van de naamswijziging naar Universiteit Hasselt. 
 
2. In zijn brief merkt het Rekenhof in het luik "Regelgeving overheidsopdrachten" het volgende 

op: 
 "Voor de begeleiding van de naamsverandering naar Universiteit Hasselt werd beroep gedaan op 

Groep C Slangen en partners. Voor deze begeleiding kon de instelling noch een dossier 
overheidsopdrachten noch een overeenkomst voorleggen. Er kon enkel een voorstel van de 
Groep C worden voorgelegd. De instelling ontving in 2005 een factuur van 21.325 euro voor 
deze opdracht." 

 
 Naar analogie met mijn antwoord op de vraag om uitleg van 17 april 2008 is mijn reactie hierop: 
 "Voor de begeleiding van de naamsverandering van "Limburgs Universitair Centrum" naar 

"Universiteit Hasselt" is de opmerking van het Rekenhof omtrent de toepassing van de 
regelgeving overheidsopdrachten volledig terecht.  

 
 De universiteit argumenteert dat de achtergrond van de naamswijziging mee verklaart waarom 

niet de geijkte weg van de marktbevraging is gevolgd. Omdat de naamswijziging zo gevoelig 
lag, kon immers moeilijk op voorhand al een heel communicatieplan in de steigers worden 
gezet. Dat zou het beslissingsproces zonder twijfel hebben bemoeilijkt. Na de beslissing van de 
raad van bestuur restte er echter ook niet veel tijd. De nieuwe naam moest al bij de 
(voorbereidingen van de) start van het daaropvolgende academiejaar in gebruik zijn. De 
naamswijziging communiceren in de vakantiemaanden juli en augustus achtte men weinig 
efficiënt. Daarom werd gemikt op 15 juni als introductiedatum voor de nieuwe naam. Dat 
betekende dus dat men slechts vier maanden de tijd had om een communicatiestrategie uit te 
werken en te implementeren. Men heeft er dan voor geopteerd om de opdracht zo snel mogelijk 
toe te wijzen.  

 
 De keuze voor Groep C & Slangen was volgens de universiteit geïnspireerd door het feit dat het 

bureau dankzij eerdere opdrachten al goed vertrouwd was met de universiteit en met de Stad 
Hasselt, en als Limburgs bureau ook de gevoeligheden rond de naamswijziging goed kon 
inschatten. Zo had het bureau voor de universiteit in het verleden al promotiecampagnes 
doorgelicht, een marktstudie uitgevoerd en de strategische positionering omschreven. Voor de 
Stad had het bedrijf een citymarketing ontwikkeld.  

 
 Als conclusie zou ik willen stellen dat de universiteit wel degelijk een marktbevraging had 

moeten organiseren. Op basis van de door de universiteit bezorgde informatie meen ik 
weliswaar dat de snelle toewijzing van deze opdracht te goeder trouw is gebeurd. Dat is echter 
absoluut geen toelating om in de toekomst zo te blijven handelen. Uiteraard moet de regelgeving 
inzake overheidsopdrachten steeds correct toegepast worden." 

 
3. De UHasselt heeft in de periode 1999-2005 voor de volgende opdrachten samengewerkt met 

"Slangen & partners" en vervolgens met "Groep C": 
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 1999 

Totaal besteed:  56 keuro 
- aangekochte beelden voor aanmaak brochures:  11 keuro 
- (*) drukwerken voor infobrochures voor studiekiezers:  30 keuro 
- honorarium en verkoop rechten (om vervolgens zelf verder te kunnen  

werken met de woordbeeldmerken) :  14,6 keuro 
 
2000 
Totaal besteed: 38,5 keuro 
- (*) Advertentie-inlassingen:  31,4 keuro 
- (*) Eén brochure voor studiekiezers:  7,1 keuro 
 
2001 
Totaal besteed:  77,4 keuro 
- (*) Advertentieinlassingen :   43,7 keuro 
- (*) Drukwerken brochures:  14,6 keuro 
- Mediacampagne creëren:  9 keuro 
 
2002 
Totaal besteed:  119 keuro 
- (*) Advertentieinlassingen :  52,6 keuro 
- (*) Drukwerken brochures:  26,4 keuro 
- Mediacampagne creëren:  10,6 keuro 
- Marktonderzoek:  30 keuro 
 
2003 
Totaal besteed:  55 keuro 
- (*) Advertentie-inlassingen:  35 keuro 
- Ontwikkeling marketingstrategie:  20 keuro 
 
2005 
Totaal besteed:  21,3 keuro 
- Campagne naamsverandering:  21,3 keuro. 
 
(*) Voor deze opdrachten werkte Slangen & Partners/Groep C met externe firma's (drukker 
voor de brochures; magazines voor de opname van advertenties). De bedragen betreffen de 
totale kostprijs. 
 
Enkel het marktonderzoek (2002/2003) en de naamswijziging (2005) betreffen 
studieopdrachten. De doelstelling van het marktonderzoek was het bepalen van een nieuwe 
basispositionering van het LUC, om een beeld te geven van de richting waarin de communicatie 
en de boodschap van het LUC moesten evolueren om voor de universiteit een nieuw, beter en 
wervend imago te ontwikkelen. Om deze doelstelling te bereiken, werd enerzijds een analyse 
gemaakt van de positionering van het LUC op dat ogenblik, bij wijze van ijkpunt of 
vergelijkingsbasis. Vervolgens werden een aantal actiepunten geformuleerd op basis van de 
gedetecteerde knelpunten. Tot slot werd een basisstrategie ontwikkeld. Een kopie van de 
onderzoeksnota gaat als bijlage.  
 
De externe begeleiding van deze naamsverandering was de tweede studieopdracht die Groep C 
uitvoerde voor de UHasselt (zie ook het antwoord op schriftelijke vraag nr. 260 en het antwoord 
op de vraag om uitleg van de heer Decaluwé van 17 april 2008). 
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4+5. Eén van de adviezen uit het marktonderzoek was precies de naamsverandering van de 
universiteit. Na afronding van de studie heeft de universiteit de resultaten van het onderzoek als 
uitgangspunt gebruikt voor de richting waarin de communicatie en de boodschap van het LUC 
moesten evolueren om een nieuw, beter en wervend imago te ontwikkelen. Zo werden de drie 
positioneringselementen die uit de studie naar voor kwamen, met name "jong", "internationaal" 
en "kwaliteit" vertaald in de nieuwe baseline van de universiteit ("Universiteit van de 
toekomst"). Om de uitstraling en de persaandacht buiten Limburg te verhogen, werd voortaan 
ook buiten de provincie geadverteerd. Voor een verhoging van de naamsbekendheid bij 
bedrijven en de publieke opinie, werd samen met TV Limburg een reeks over de universiteit 
uitgewerkt. Hierin kadert ook de beslissing om de transnationale Universiteit Limburg (tUL) 
niet langer als een aparte universiteit te positioneren, maar als een uniek samenwerkingsverband 
tussen de UHasselt en de Universiteit Maastricht, waardoor ook het internationale karakter van 
de universiteit werd beklemtoond. 
 
De strategische begeleiding van de naamsverandering gebeurde door Groep C & Slangen. Zoals 
ook aangegeven in het antwoord op schriftelijke vraag nr. 260, werden niet alle voorstellen van 
Groep C & Slangen overgenomen. De verdere implementatie en opvolging gebeurden in dat 
geval door de UHasselt zelf. 
 
Een ander vervolg werd volgens de UHasselt aan deze studies niet gegeven. 
 

6. Na de strategische begeleiding van de naamsverandering zijn er geen opdrachten meer 
toegekend aan Groep C & Slangen. 

 
7. De beide onderzoeksopdrachten blijken inderdaad rechtstreeks toegewezen te zijn aan Slangen 

& Partners/Groep C. (Voor de motivatie van de UHasselt daarvoor: zie het antwoord op 
schriftelijke vraag nr. 260 en het antwoord op de vraag om uitleg van 17 april 2008). Die 
toewijzing is gebeurd door de toenmalige beheerder; in de stukken van de raad van bestuur of 
van het bestuurscollege is evenwel geen neerslag te vinden van een beslissing dienaangaande. 
De regeringscommissaris kon daarover dus ook geen opmerkingen maken. 
 
Conform de wet op de overheidsopdrachten had voor de toewijzing van beide opdrachten eerst 
een marktbevraging moeten gebeuren. De UHasselt is zich daar ondertussen ook van bewust: 
naar aanleiding van de opmerking van het Rekenhof met betrekking tot de studieopdracht die in 
2005 is toegekend, heeft de UHasselt het Rekenhof verzekerd dat voor dergelijke projecten 
voortaan een marktbevraging zal worden georganiseerd. 

 
BIJLAGE 
 
Onderzoeksnota "LUC. Nieuwe basispositionering" (Groep C, 2003) 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/261/antw.261.bijl.001.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 262 
van 23 mei 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
VDAB-opleidingen   -   Medische controles 
 
Voor een aantal opleidingen die aangeboden worden door de VDAB bestaan er medische controles 
vooraleer de kandidaat toegelaten kan worden tot de betrokken opleiding. 
 
1. Voor welke opleidingen van de VDAB is een medische controle vereist? 
 
2. Hoeveel medische controles waren negatief? Hoe verhoudt dit cijfer zich tot het totale aantal 

controles? Graag een overzicht voor de laatste drie jaar. 
 
3. Wat zijn de voornaamste redenen om een kandidaat negatief te beoordelen voor een opleiding? 

Graag een overzicht per opleiding. 
 
4. Welke maatregelen worden genomen om kandidaten op voorhand te screenen met het doel 

nodeloze controles te vermijden? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 262 van 23 mei 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
1. Voor de VDAB-opleidingen is een lijst opgesteld door de Interne Dienst voor Preventie en 

Bescherming (IDPB) en de arbeidsgeneesheer van opleidingen of groepen van opleidingen 
waarvoor cursisten een voorafgaand medisch onderzoek dienen te ondergaan. Deze lijst is het 
werkpostenrooster, een instrument van de arbeidsgeneesheer. Het werkpostenrooster is een tabel 
waarin vermeld staat voor welke functie er een medisch toezicht dient uitgevoerd, wat het 
medisch onderzoek omvat en de periodiciteit van het medisch onderzoek. Het werkpostenrooster 
werd opgesteld na een grondige (risico)analyse van de werkposten. Het rooster wordt beheerd 
door de arbeidsgeneeskundige dienst (EDPB) in samenspraak met de IDPB.  

 Deze lijst met opleidingen is opgenomen in bijlage 1. 
 

2. Overzicht van de uitgevoerde medische onderzoeken 
 
Jaar Aantal  
2005 9797  
2006 8869 
2007 7919 

 
 Het aantal ongeschikt verklaarde cursisten bedraagt +/- 1%. Dit percentage blijft relatief 

constant in de tijd. 
 

3. De redenen van ongeschiktheid valt onder het medische beroepsgeheim. Op het formulier van de 
gezondheidsbeoordeling wordt enkel vermeld of betrokkene geschikt of ongeschikt is. De 
arbeidsgeneesheer informeert evenwel de cursist na het onderzoek.  

 Derhalve beschikt de VDAB niet over overzichten dienaangaande.  
 

4. De cursisten worden bij de toeleiding door de consulent geïnformeerd over de vereiste 
gezondheidstoestand om een opleiding te volgen. De VDAB hanteert het principe dat de 
medische vereisten om een opleiding te volgen dezelfde zijn om het beroep uit te oefenen. 
De medische onderzoeken gebeuren vlak vóór de cursist zijn opleiding aanvat om zo te 
vermijden dat cursisten die uiteindelijk afhaken, toch getest worden. De VDAB streeft ernaar 
om de medische onderzoeken ten vroegste 1 maand vóór de start van de opleiding te 
organiseren. 
 

BIJLAGE 
 
Lijst met opleidingen waarvoor medische onderzoeken vereist zijn. 
 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANDENBROUCKE/262/antw.262.bijl.001.doc 

 
 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008  -69- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 263 
van 23 mei 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Arbeidstrajectbegeleiding   -   Wachttijden 
 
De ATB-diensten (arbeidstrajectbegeleiding) van de VDAB begeleiden werkzoekenden met een 
arbeidshandicap via een intensief en gefaseerd traject naar een plaats op de arbeidsmarkt. De VDAB 
kent voor deze diensten wachttijden, maar stoot ook op wachtlijsten bij de samenwerkende partners.  
 
Sinds 1 januari 2008 is de VDAB gestart met een nieuwe manier van registreren, zodat de capaciteit 
beter kan worden beheerst en verdeeld. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van het aantal dossiers op de wachtlijst voor ATB? Graag een 

overzicht van de laatste vijf jaar, per regio. 
 
2. Kan de minister een overzicht geven van de gemiddelde wachttijd? Graag een overzicht van de 

laatste vijf jaar, per regio. 
 
3. Is er een evolutie merkbaar in de wachttijden sinds de maatregelen genomen vanaf 1 januari 2008? 
 
4. Acht de minister bijsturing nodig? Zo ja, welke maatregelen zal de minister nemen? 
 



-70-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008
 
 

 

FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 263 van 23 mei 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
1. Binnen ATB, sinds 1 januari GTB, worden geen echte wachttijden bijgehouden of geregistreerd. 

In de praktijk kan dit regionaal ook wel verschillen en dit heeft vaak te maken met de 
aanwezigheid en het aanbod van de andere gespecialiseerde diensten in de desbetreffende regio.  

  
2. Uiteraard proberen we iedereen die op GTB een beroep doet zo vlug mogelijk uit te nodigen 

voor een trajectbepaling of de opstart van een traject. Een bevraging in de verschillende 
provincies leert dat momenteel 6 tot 8 weken kan zitten tussen eerste aanmelding en eerste 
gesprek. 

 
3. Samen met VDAB wordt sedert de overgang regelmatig overlegd over de inhoud en 

administratie of registratie van de trajecten. Deze vernieuwde samenwerking resulteert alleszins 
in een betere afstemming en samenwerking met de collega’s van VDAB. De verhoogde 
inbedding (ook op vlak van ICT) in de werkwinkels en de gevoelige uitbreiding van het 
personeelsbestand zijn belangrijke stappen naar een betere en snellere dienstverlening. Toch 
stellen wij ook nu reeds vast dat het aantal aanmeldingen blijft toenemen. We zullen dit 
monitoren en met de regie van VDAB bespreken. Ook als het jaarobjectief bereikt wordt, zullen 
we klanten niet in de kou laten staan en alles in het werk stellen om zo snel als mogelijk 
geschikte begeleiding aan te bieden. GTB wil samen met VDAB garanderen dat elke persoon 
met een arbeidshandicap die gespecialiseerde begeleiding nodig heeft, een juiste en heel 
laagdrempelige dienstverlening kan krijgen. 

 
4. GTB zal in zijn nieuwe werking streven naar een wachttijd van maximaal 4 weken. Vanuit zijn 

beleidsmatige opdracht zullen ze er ook voor zorgen dat problemen inzake opname in de 
dienstverlening en de overdracht naar de andere partners in de trajectuitvoering tijdig 
gesignaleerd en besproken worden met VDAB. Om toch een beeld te geven van de werking in 
de voorbije 5 jaar geven we een aantal kerngetallen zoals die op basis van de jaarverslagen 
gepubliceerd zijn. 

 
1. Aanmeldingen 
 
Een aanmelding is een doorverwijzing van een werkzoekende naar ATB of een spontane contactname 
van een werkzoekende met ATB. Er is tijdens de aanmelding vaak geen face-to-face gesprek met de 
werkzoekende. Wel worden een aantal gegevens genoteerd om de werkzoekende vervolgens te kunnen 
uitnodigen voor een eerste gesprek. 
 
Aanmeldingen 2003 2004 2005 2006 2007 TOT % 
Antwerpen 1.341 1.642 1.787 1.951 1.970 8.691 22 
Limburg 1.087 1.471 1.540 2.045 1.758 7.901 20 
Oost-Vlaanderen 1.307 1.723 1.818 1.759 1.354 7.961 20 
Vlaams-Brabant 1.409 1.527 1.682 1.613 1.648 7.879 20 
West-Vlaanderen 1.393 1.569 1.546 1.628 1.597 7.733 19 
TOTAAL 6.537 7.932 8.373 8.996 8.327 40.165   
% 16 20 21 22 21     
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JAARVERSLAGEN ATB 

2. Nieuwe trajecten 
 
Tijdens het intakegesprek wordt de situatie van de werkzoekende verkend, de aspiraties worden in 
kaart gebracht en de competenties en belemmerende factoren worden geëxploreerd. Een traject is een 
begeleiding naar werk op basis van een trajectplan. 
  
Nieuwe 
trajecten 2003 2004 2005 2006 2007 TOT % 

Antwerpen 622 934 959 982 945 4.442 19 
Limburg 759 1.183 1.183 1.433 1.449 6.007 25 
Oost-
Vlaanderen 762 917 935 1.030 886 4.530 19 

Vlaams-
Brabant 736 816 969 869 712 4.102 17 

West-
Vlaanderen 607 971 937 1.222 1.048 4.785 20 

TOTAAL 3.486 4.821 4.983 5.536 5.040 23.866   
% 15 20 21 23 21     

JAARVERSLAGEN ATB 

 
3. Doorlopende trajecten 
 
Doorlopende trajecten zijn trajecten die tijdens het vorig kalenderjaar niet werden beëindigd. 
 
Lopende 
trajecten 2003 2004 2005 2006 2007 TOT % 

Antwerpen 821 1.060 1.276 1.294 1.176 5.627 24 
Limburg 932 412 663 681 842 3.530 15 
Oost-
Vlaanderen 821 483 939 1.202 1.042 4.487 19 

Vlaams-
Brabant 750 1.009 1.159 1.311 977 5.206 23 

West-
Vlaanderen 483 861 941 927 1.029 4.241 18 

TOTAAL 3.807 3.825 4.978 5.415 5.066 23.091   
% 16 17 22 23 22     

JAARVERSLAGEN ATB 

 
4. Afgesloten trajecten  
 
Afgesloten trajecten zijn trajecten die in een bepaald kalenderjaar werden beëindigd. 
 
Afgesloten 
trajecten 2003 2004 2005 2006 2007 TOT % 
Antwerpen 547 616 779 1.212 957 4.111 22 
Limburg 303 458 621 1.124 929 3.435 18 
Oost-
Vlaanderen 500 503 679 996 712 3.390 18 
Vlaams-
Brabant 509 626 860 997 997 3.989 21 
West-
Vlaanderen 346 551 928 950 950 3.725 20 
TOTAAL 2.205 2.754 3.867 5.279 4.545 18.650   
% 12 15 21 28 24     

JAARVERSLAGEN ATB 
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5. Tewerkstellingen 
 
Tewerkstelling wordt hier geïnterpreteerd: elke vorm van betaalde arbeid in het NEC of in het SEC die 
minstens 1 dag duurde. Andere resultaten zoals vrijwilligerswerk of arbeidszorg werden hier niet 
meegerekend. 
 
TW 2003 2004 2005 2006 2007 TOT % 
Antwerpen 237 345 306 583 380 1.851 25 
Limburg 123 165 283 449 496 1.516 20 
Oost-
Vlaanderen 218 238 274 307 301 1.338 18 

Vlaams-
Brabant 241 197 231 363 458 1.490 20 

West-
Vlaanderen 192 263 336 263 263 1.317 18 

TOTAAL 1.011 1.208 1.430 1.965 1.898 7.512   
% 13 16 19 26 25     
%TW/ET 46 44 37 37 42 34   

JAARVERSLAGEN ATB 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 264 
van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Buitenlandse reizen   -   Overzicht 
 
Geregeld ondernemen leden van de regering buitenlandse reizen, vaak met een uitgebreide delegatie. 
 
1. Welke buitenlandse reizen hebben er onder leiding van de minister of een lid van zijn/haar kabinet 

tijdens de zittingsjaren 2006-2007 en 2007-2008 plaatsgevonden of zijn er nog gepland? 
 
2. Wat waren de respectieve doelstellingen? 
 
3. Wat was de kostprijs van deze buitenlandse reizen? 
 
4. Op welke wijze was de delegatie samengesteld? 
 

Was er deelname van personen die vreemd waren aan het kabinet of aan de administratie? 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 79), Van Mechelen (nr. 152), 
Vandenbroucke (nr. 264), Anciaux (nr. 136), Bourgeois (nr. 107), Keulen (nr. 177), Van Brempt 
(nr. 191), Vanackere (nr. 222), Crevits (nr. 687) en Ceysens (nr. 85). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICE-MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 264 van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door de heer Kris Peeters, minister-president, 
bevoegd voor het algemene communicatiebeleid. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 265 
van 26 mei 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Buitengewoon onderwijs   -   Geplande hervorming 
 
Voor het schooljaar 2008-2009 is er een hervorming in het buitengewoon onderwijs op til. Er is sprake 
van zorgniveaus en clusters en naargelang de problematiek van het kind zal hij/zij terechtkomen in een 
zorgniveau. 
 
1. Hoe concreet zijn de geplande hervormingen in het buitengewoon onderwijs? 
 
2. Wat zullen de hervormingen precies inhouden? 
 
3. Wanneer zullen de hervormingen worden ingevoerd? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 265 van 26 mei 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
De in de schriftelijke vraag aangekaarte hervorming in het buitengewoon onderwijs heeft betrekking 
op het dossier leerzorg. Deze onderwijsvernieuwing heeft niet alleen betrekking op het buitengewoon 
onderwijs maar ook op het gewoon onderwijs. 
Met leerzorg willen we scholen en centra voor leerlingenbegeleiding beter in staat stellen een adequaat 
antwoord te formuleren op de zorgvragen waarmee ze geconfronteerd worden. We stellen daarbij de 
volgende doelstellingen voorop:  
 
1° het vastleggen van een gemeenschappelijk referentiekader voor gewoon en buitengewoon 

onderwijs om de zorg voor leerlingen in het onderwijs te beschrijven uitgaande van de 
interactie van leerlingenkenmerken (clusters en doelgroepen) en kenmerken van de 
onderwijsomgeving (leerzorgniveaus); 

 
2° het eenvormig en transparant maken van het diagnostisch proces dat centra voor 

leerlingenbegeleiding in samenwerking met school en ouders voeren bij de begeleiding van 
leerlingen met specifieke onderwijsbehoeften; 

 
3° het concreter formuleren van het aanbod van scholen in termen van de aanpassingen die 

kunnen aangebracht worden aan de leeromgeving om beter tegemoet te komen aan de 
specifieke onderwijsbehoeften van leerlingen (preventie, differentiatie, remediëring, 
compensatie, dispensatie, individuele handelingsplanning);  

 
4° het faciliteren van de mogelijkheden van gewone scholen om voor leerlingen met specifieke 

onderwijsbehoeften een onderwijstraject aan te bieden op basis van een individueel 
handelingsplan; 

 
5° het verbreden en verdiepen van het aanbod buitengewoon onderwijs waar nodig. 
 
In 2005 zijn we vertrokken van een discussienota waarover we uitgebreid overleg gepleegd hebben 
met de onderwijsactoren samengebracht in een werkgroep binnen de Vlaamse Onderwijsraad. Deze 
besprekingen hebben geleid tot een conceptnota die op 30 maart 2007 door de Vlaamse regering werd 
goedgekeurd.  
De Commissie voor Onderwijs, Vorming, Wetenschap en Innovatie heeft op 24 mei 2007 een 
hoorzitting1 en op 8 november 2007 een gedachtewisseling2 gehouden over de conceptnota leerzorg. Ik 
wil u de vraagsteller verwijzen naar de respectievelijke verslagen van beide bijeenkomsten.  
Na de gedachtewisseling zijn een aantal stuurgroepen en werkgroepen van start gegaan om een aantal 
aspecten verder te concretiseren. Twee daarvan hebben in april geconcludeerd, van twee andere 
worden de eerste resultaten verwacht tegen eind juni.  
Het is de bedoeling om de hervorming te laten starten vanaf het schooljaar 2009-2010. 

                                                      
1 Vlaams Parlement, Verslag van de hoorzitting over de conceptnota leerzorg van 30 maart 2007. Stuk 1275 
(2006-2007) – Nr. 1. 
2 Vlaams Parlement, Verslag van de gedachtewisseling over de conceptnota leerzorg van 30 maart 2007. Stuk 
1275 (2006-2007) – Nr. 2. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 266 
van 26 mei 2008 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
Lerarentekort   -   Initiatieven 
 
Onlangs werd het arbeidsmarktrapport van het departement Onderwijs gepubliceerd. Zowel voor het 
kleuter, lager als secundair onderwijs wordt er een tekort aan leerkrachten voorspeld tussen 2007 en 
2010.  
 
Vooral de voortijdige uitstroom van jonge leerkrachten blijft een groot probleem. Het rapport stelt 
letterlijk: “De arbeidssituatie voor deze interimaire leraren wordt precies gekenmerkt door werk- en 
inkomensonzekerheid en een hoge werkdruk. Voor jonge leerkrachten kan het erg lang duren 
vooraleer ze (voltijds) vast benoemd worden.” Men stelt zelfs de vraag of de vervangingspool niet 
onder één of andere vorm opnieuw moet worden geïntroduceerd.  
 
In het rapport werd ook verwezen naar het succes van de lerarenopleidingen de laatste jaren. In de 
berekeningen gaat men er dan ook van uit dat deze dezelfde output aan mogelijke arbeidskrachten 
blijven leveren. Maar uit de hoek van de voormalige GPB- en aggregaatsopleidingen horen we andere 
geluiden. Het aantal inschrijvingen schijnt sterk te dalen. De hervorming van de lerarenopleiding is 
ontegensprekelijk een goede zaak, maar zal vermoedelijk, voornamelijk voor het secundair onderwijs, 
het verwachte tekort nog doen vergroten.  
 
In een krappe arbeidsmarkt moet men inderdaad al sterk gemotiveerd zijn om als hoger opgeleide na 
de extra inspanningen die men deed voor het behalen van een diploma van leraar  gedurende vele jaren 
geen arbeidszekerheid te hebben. Aanvullend leren de cijfers dat een tijdelijke leerkracht gemiddeld 
slechts 70 % van een voltijdse betrekking presteert. Het moeilijk combineren van lessenroosters tussen 
verschillende scholen, vormt daarvoor vermoedelijk de belangrijkste verklaring. Maar dat wil dus 
zeggen dat men niet voltijds kan werken en dus ook geen volwaardige wedde krijgt.  
 
Uit een persbericht van de minister vernemen we dat hij momenteel met vakbonden en 
vertegenwoordigers van de inrichtende machten overlegt over een aanpak van het lerarentekort.  
 
1. Hoeveel inschrijvingen zijn er in het schooljaar 2007-2008 in de specifieke lerarenopleidingen? Is 

er inderdaad sprake van een daling ten opzichte van de voorgaande jaren? 
 
2. Hoe lang duurt het gemiddeld vooraleer een leerkracht voor een eerste uur vast benoemd wordt, en 

hoe lang duurt het voor een leerkracht volledig vast benoemd is? 
 
3. In hoeveel scholen werkt een beginnende leerkracht gemiddeld in de loop het eerste schooljaar dat 

hij of zij les geeft? 
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4. Hoeveel procent van een opdracht presteert een volledig vastbenoemde leerkracht gemiddeld 
effectief? 

 
5. Kan de minister reeds meedelen welke voorstellen hij voorlegt aan de vakbonden en de 

inrichtende machten?  
 

Wat zijn de beleidsintenties van de minister om ervoor te zorgen dat in elk geval de scholen over 
voldoende en bekwame leraren kunnen blijven beschikken? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 266 van 26 mei 2008 
van JOS DE MEYER 
 
 
 
1. Vooraf moet opgemerkt worden dat de specifieke lerarenopleidingen als gevolg van de 

hervorming van de lerarenopleidingen pas vanaf dit school-/academiejaar worden ingericht. De 
opleidingen die vóór 2007-2008 bestonden, zijn niet helemaal vergelijkbaar met de vernieuwde 
specifieke lerarenopleidingen; er is o.a. een (belangrijk) verschil in studieomvang. Dat 
bemoeilijkt een vergelijking met de inschrijvingscijfers van de voorgaande schooljaren. 

 
 Er zijn 2 soorten specifieke lerarenopleidingen: de specifieke lerarenopleiding aan de 

universiteiten en in de hogescholen en de specifieke lerarenopleiding in de centra voor 
volwassenenonderwijs. Met betrekking tot de specifieke lerarenopleiding in de CVO's (720 
lestijden), die in de plaats zijn gekomen van de vroegere GPB-opleidingen (600 lestijden), is het 
nog niet mogelijk om al definitieve inschrijvingscijfers voor dit schooljaar door te geven. Om 
toch enige indicatie te geven, kan ik wel meegeven dat er in de CVO’s die al geverifieerd zijn 
(15 van de 21 CVO’s), een stijging is van het aantal gegenereerde lesuren in 2007-2008 ten 
opzichte van 2006-2007. In 2006-2007 genereerden de GPB-opleidingen in deze CVO’s in 
totaal 1.274.340 lesuren. In 2007-2008 genereerden de GPB-opleidingen in afbouw, voor 
studenten die voordien al in de opleiding ingeschreven waren, nog 916.336 lesuren. De pas 
gestarte specifieke lerarenopleidingen telden op het moment van de verificatie (eind maart 2008) 
579.920 lesuren. Voor 2007-2008 maakt dit in de geverifieerde centra samen 1.496.256 lesuren. 
Dit betekent een stijging van 221.916 ten opzichte van 2006-2007. 

 
 Die gegevens dienen echter met de nodige voorzichtigheid bekeken te worden. De telling is om 

te beginnen nog niet volledig. Het optrekken van het aantal lesuren in de specifieke 
lerarenopleiding zal wellicht een invloed hebben. Noteer ook dat het volwassenenonderwijs voor 
zijn tellingen niet op basis van een schooljaar, maar met referteperiodes werkt. De referteperiode 
werd met twee maanden verlengd, en dit beïnvloedt uiteraard ook de cijfers. Het schooljaar 
2007-2008 is dan ook ten gevolge van het nieuwe decreet volwassenenonderwijs en het decreet 
ter hervorming van de lerarenopleidingen een overgangsjaar. 

 
Hieronder vindt de vraagsteller de specifieke lerarenopleidingen in het hoger onderwijs: 

 
Academiejaar   

soort opleiding aard inschrijving 
2004-05 2005-06 2006-07 2007-08

Specifieke 
lerarenopleiding  Eerste inschrijving - - - 507 
 Bijkomende inschrijving - - - 216 
Academische initiële 
lerarenopleiding  Eerste inschrijving 2.035 2.067 2.198 1.315 
(enkel universiteit) Bijkomende inschrijving 2.547 2.751 3.333 1.311 
Initiële lerarenopleiding 
van academisch niveau Eerste inschrijving 627 466 480 284 
(enkel hogeschool) Bijkomende inschrijving 319 512 544 269 
Totaal    5.528 5.796 6.555 3.902 
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 Uit de cijfers blijkt duidelijk een verhoging van het aantal inschrijvingen in 2006-2007; in 2007-
2008 is er daarentegen een sterke daling van het aantal inschrijvingen. Veel studenten hebben er 
duidelijk voor gekozen om in 2006-2007 alsnog in de "oude" lerarenopleiding in te schrijven, 
vooraleer de vernieuwde en in omvang verzwaarde lerarenopleiding van start ging. Studenten 
die in het voorgaande academiejaar al geslaagd waren voor minimum 12 studiepunten, konden 
zich in 2007-2008 immers alsnog inschrijven voor een academische initiële lerarenopleiding of 
een initiële lerarenopleiding van academisch niveau.  

 
 In de komende jaren, als de effecten van de overgangssituatie zijn uitgewerkt, zal blijken of en 

in welke mate de aantallen opnieuw op het vroegere niveau komen. Een daling van het aantal 
inschrijvingen is overigens niet noodzakelijk nefast voor het op peil houden van de instroom in 
het lerarenberoep: de hervorming van de lerarenopleiding, met vooral aan de universiteiten en de 
hogescholen een gevoelige uitbreiding van de studieomvang, zal studenten wellicht bewuster 
doen kiezen voor het al dan niet volgen van deze opleiding. Naar alle verwachting zal die meer 
bewuste keuze ook leiden tot een relatief hogere instroom in het beroep onder de 
gediplomeerden. De hervorming van de lerarenopleiding heeft overigens ook als doel om 
toekomstige leerkrachten beter voor te bereiden op het beroep; die verbeterde opleiding moet 
niet alleen leiden tot betere leerkrachten, maar moet er ook voor helpen zorgen dat minder jonge 
leerkrachten (snel) afhaken eens zij voor de klas staan. 

 
2. Er is onderzoek gebeurd m.b.t. de leeftijdscategorie van de personeelsleden in het gewoon 

secundair onderwijs die een eerste vaste benoeming respectievelijk een uitbreiding van de vaste 
benoeming krijgen.  

 
 Van de eerste vaste benoemingen situeert zich 43,5% in de leeftijdsgroep van 24 tot en met 29 

jaar, 38,9% in de leeftijdsgroep van 30 tot en met 39 jaar, 15,3% in de leeftijdsgroep van 40 tot 
en met 49 jaar en 2,2% in de leeftijdsgroep van 50 tot en met 59 jaar. Een eerste vaste 
benoeming wordt beschouwd als een eerste vaste benoeming bij een bepaalde inrichtende 
macht. Bij de leeftijdscategorie tussen 50 en 59 jaar gaat het vaak om personen die voorheen 
reeds vastbenoemd waren of al deeltijds vastbenoemd zijn, maar nu een nieuwe vaste 
benoeming krijgen bij een andere inrichtende macht.  

 
 Een uitbreiding van de vaste benoeming werd in 25% van de gevallen toegekend aan 

personeelsleden in de leeftijdscategorie tussen 25 en 29 jaar, in 45% van de gevallen aan 
personeelsleden tussen 30 en 39 jaar. Van de personeelsleden tussen 40 en 49 jaar krijgt 25% 
een uitbreiding van de vaste benoeming en bij de personeelsleden tussen 50 en 59 jaar is dit 5%. 

3. Een beginnende kleuteronderwijzer of onderwijzer geeft gemiddeld les in 2,3 scholen van het 
gewoon kleuter- of lager onderwijs. In het buitengewoon lager onderwijs ligt dit aantal scholen 
lager, nl. 1,1 school. Een leerkracht die lesgeeft in het deeltijds beroepssecundair onderwijs of in 
het buitengewoon secundair onderwijs, moet gemiddeld in maar 1 school lesgeven in de loop 
van het eerste schooljaar van indiensttreding.  

4. Personeelsleden in het onderwijs die volledig vast benoemd zijn, presteren gemiddeld genomen 
iets meer dan 75% effectief, nl. 76,3% in het kleuteronderwijs en 77,5% in het secundair 
onderwijs. Dit betekent dat personeelsleden die een volledige opdracht hebben waarvoor ze 
vastbenoemd zijn, gemiddeld bijna een kwart van hun opdracht een dienstonderbreking nemen. 
Hierbij wordt geen rekening gehouden met personeelsleden die van een TBS58+ genieten, 
aangezien zij de facto niet meer voor de klas staan.  

 
5. Ik heb reeds enkele initiatieven genomen om te zorgen voor voldoende bekwame leerkrachten. 

Sinds 1 september 2007 krijgen de scholen van het secundair onderwijs extra middelen voor 
taak- en functiedifferentiatie. De extra middelen zijn bedoeld om personeelsleden in het gewoon 
en buitengewoon secundair onderwijs toe te laten andere opdrachten op te nemen buiten hun 
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lesopdracht. Verder heb ik het budget voor mentorschap verhoogd, zodat scholen nog meer werk 
zouden kunnen maken van een aangepaste aanvangsbegeleiding.  

 
 De gesprekken met koepels en vakbonden hebben voor volgend schooljaar reeds de volgende 

maatregelen opgeleverd. De maatregelen die in het decreet lerarenambt zijn opgenomen m.b.t. 
een betere bezoldiging voor overwerk en bijbetrekking en van toepassing zijn in het secundair 
onderwijs, zullen vanaf 1 september 2008 ook van toepassing worden op het basisonderwijs. De 
regeling wordt bovendien versoepeld en gunstiger gemaakt. Bovendien wordt ook de maatregel 
verlengd die het mogelijk maakt dat leerkrachten die een verlofstelsel genieten of gepensioneerd 
zijn, opnieuw in actieve dienst treden.  

 Daarnaast heb ik beslist om de coëfficiënt te verhogen voor de instapklasjes en om het mogelijk 
te maken dat de instaplestijden gebruikt kunnen worden voor het inrichten van betrekkingen in 
het ambt van kinderverzorger. 

 
 Ik hoop zeer binnenkort de gesprekken met de sociale partners verder te zetten. De antwoorden 

op de vragen tonen aan hoe hoog deze problematiek op de politieke agenda moet staan.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 267 
van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Studietoelagen hoger onderwijs   -   Aanbevelingen Ombudsdienst 
 
In zijn Memorandum aan de Vlaamse Regering van 14 juni 2004 heeft de Vlaamse Ombudsdienst 
gesteld dat de Vlaamse overheid moet onderzoeken of in de regelgeving op studietoelagen hoger 
onderwijs, de mogelijkheid kan worden opgenomen om de aanvraag te beoordelen op basis van het 
vermoedelijke inkomen van het jaar dat volgt op het kalenderjaar waarin het academiejaar start, als de 
feiten die een inkomensdaling tot gevolg hebben zich pas in de loop van dat kalenderjaar voordoen. 
 
Welke initiatieven heeft de minister genomen sinds het begin van deze legislatuur om tegemoet te 
komen aan deze aanbeveling? 
 
Wat is de stand van zaken? Wat zijn de resultaten? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 267 van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
In de regel gebeurt de toekenning van studiefinanciering op basis van het inkomen van het tweede 
kalenderjaar dat het jaar waarin het schooljaar start, voorafgaat. Dit wil zeggen dat het recht op een 
toelage voor schooljaar 2008-2009 zal gebeuren op basis van het inkomen van 2006. 
Wanneer het inkomen na 2006 echter gedaald is, kan op verzoek van de aanvrager rekening gehouden 
worden met het inkomen van kalenderjaar waarin het schooljaar start. In mijn voorbeeld van daarnet is 
dat dus dit jaar, 2008. 
De suggestie van de Ombudsdienst om rekening te houden met het kalenderjaar waarin het schooljaar 
eindigt, werd al een tijdje geleden onderzocht. Uit dit onderzoek bleek dat er verschillende 
struikelblokken waren, zodat besloten werd om niet in te gaan op deze aanbeveling van de 
ombudsman. 
Indien rekening gehouden zou worden met het kalenderjaar waarin het schooljaar eindigt (2009), kan 
het recht op een toelage immers pas bepaald worden nà het einde van dat schooljaar. Het inkomen 
dient immers – bij gebrek aan een fiscaal aanslagbiljet - vastgesteld te worden aan de hand van attesten 
van werkgevers, diensten of instellingen. 
Dit betekent dat een toelage, bedoeld om de studiekosten van het lopende school- en academiejaar te 
dekken, pas het jaar na het einde van het betrokken school- of academiejaar zal kunnen worden 
uitbetaald (vb. aanvraag schooltoelage voor schooljaar 2008-2009 – uitbetaling in 2010). 
Daarenboven is het ook zo dat het overgrote deel van de studiekosten gemaakt wordt in het begin van 
het school- en academiejaar en dan ook zullen gefinancierd worden met het gezinsinkomen dat werd 
verworven in het jaar waarin het school- en academiejaar begint.  
Het is bijgevolg billijker en rechtvaardiger om bij verminderde inkomsten, met dit vermoedelijk 
inkomen rekening te houden bij het bepalen van het recht op studiefinanciering. 
 
Een ander probleem dat gepaard gaat met het eventueel in aanmerking nemen van het inkomstenjaar 
waarin het schooljaar eindigt, is dat deze inkomstengegevens pas twee jaar later gecontroleerd kunnen 
worden aan de hand van de door de fiscus gecontroleerde aanslagbiljet.  
Hierdoor zal de burger lange tijd in onzekerheid verkeren over het feit dat hij het voorschot op zijn 
toelage zal mogen houden. 
Een toekenning op basis van het vermoedelijke inkomen, wordt immers herbekeken zodra het 
aanslagbiljet van dat inkomstenjaar beschikbaar is. In de praktijk betekent dit dat een burger zal 
moeten wachten tot 2011 vooraleer hij zeker is dat hij zijn toelage voor schooljaar 2008-2009 geheel 
of gedeeltelijk zal mogen houden. Dergelijke lange periodes van onzekerheid zijn niet wenselijk. 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 268 
van 28 mei 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Advies- en bestuursorganen   -   Man-vrouwsamenstelling 
 
Op 13 juli 2007 keurde het Vlaams Parlement het voorstel van decreet goed houdende de bevordering 
van een meer evenwichtige participatie van vrouwen en mannen in advies- en bestuursorganen van de 
Vlaamse overheid (verschenen in het Belgisch Staatsblad van 6 augustus 2007). 
 
Om een meer evenwichtige participatie van mannen en vrouwen te bevorderen stelt artikel 3 van dit 
decreet dat “ten hoogste twee derde van de stemgerechtigde leden van een advies- of bestuursorgaan 
van de Vlaamse overheid van hetzelfde geslacht mag zijn”. 
 
Artikel 11 van het decreet voorziet dan weer in een overgangsfase om deze doelstelling te bereiken. 
Uiterlijk op 1 januari 2009 dient de samenstelling van alle advies- of bestuursorganen die voor de 
inwerkingtreding van dit decreet werden opgericht, aangepast te zijn aan de bepaling vermeld in 
artikel 3 van dit decreet. 
 
Elke Vlaamse minister heeft een aantal openbare instellingen of agentschappen die onder zijn of haar 
bevoegdheid vallen. 
 
In verband met de stand van zaken m.b.t. de toepassing van dit decreet voor de betrokken instellingen, 
graag volgende vragen. 
 
1. Hoeveel advies- en bestuursorganen van openbare instellingen of agentschappen die onder de 

bevoegdheid van de minister vallen, zijn reeds samengesteld conform het decreet van 13 juli 2007 
en hoeveel nog niet? Om welke advies- of bestuursorganen gaat het respectievelijk? 

 
2. Zijn er binnen deze advies- en bestuursorganen sinds de goedkeuring van het decreet volledige of 

gedeeltelijke vernieuwingen in de samenstelling van raden gebeurd die niet conform de betrokken 
bepalingen van het decreet zijn verlopen? 

 
3. Welke inspanningen worden geleverd en welke maatregelen zijn genomen binnen de 

beleidsdomeinen van de minister om de advies- en bestuursorganen onder zijn/haar bevoegdheid 
tegen 1 januari 2009 samen te stellen conform het decreet van 13 juli 2007? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 81, Van Mechelen nr. 161, 

Vandenbroucke nr. 268, Anciaux nr. 149, Bourgeois nr. 111, Keulen nr. 179, Van Brempt nr. 200, 
Vanackere nr. 228, Crevits nr. 702, Ceysens nr. 86). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 268 van 28 mei 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door mevrouw Kathleen Van Brempt, Vlaams 
minister van Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen. 
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Vraag nr. 269 
van 29 mei 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Technicum Merksem   -   Investeringsdossier 
 
Gelet op de oververtegenwoordiging van kansengroepen en kansenberoepen in het arrondissement 
Antwerpen, dringt Resoc (Regionaal Sociaal-Economisch Overlegcomité) Antwerpen er bij de VDAB 
Antwerpen en de centrale diensten van VDAB in Vlaanderen op aan om versneld werk te maken van 
het investeringsdossier rond het Technicum Merksem. 
 
1. Wat is op dit moment de stand van zaken met betrekking tot het investeringsdossier rond het 

Technicum Merksem? 
 
2. Welke planning wordt momenteel gehanteerd voor de realisatie van opleidingsinfrastructuur in het 

Technicum Merksem? Welke budgetten worden hiervoor vrijgemaakt? 
 
3. Welke opleidingen zal de VDAB in het Technicum Merksem op (korte) termijn organiseren en tot 

welke doelgroepen richten die zich?  
 

Aan welke behoeften in de regio moeten die opleidingen concreet voldoen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICE-MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 269 van 29 mei 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
1. Het VDAB-investeringsplan rond het Technicum Merksem dat bestaat uit een renovatie- en 

niewbouwproject, is het voorwerp geweest van bespreking binnen de Raad van Bestuur van de 
VDAB in de zittingen van 07-05-2008 en 04-06-2008. De rapporten van het studiebureau belast 
met de ontwerpen van een renovatie- en nieuwbouwproject op de site van het Technicum 
Merksem stipuleerden een investeringsbudget dat het 3-voudige was van de initiële raming 
(momentele schatting: ca 18 mio euro). 
 
Dit renovatiebudget impliceerde bij uitvoering van de werken een blokkering van alle andere 
onroerende investeringen bij de VDAB voor de komende 10 jaren. Tevens moet het 
investeringsbudget voor de competentiecentra verhoogd worden met jaarlijks 5 mio euro boven 
het voorziene jaarlijkse budget van 5 mio euro en dit minimaal voor de komende 6 jaar. Dit belast 
tevens de komende legislatuur met een budgettaire structurele meerkost. 
 
Gezien de VDAB-Competentiecentra zowat 34 gebouwen in bezit hebben en sommige gebouwen 
reeds meer dan 30 jaar oud zijn, moet er tevens rekening worden gehouden met een renovatieplan 
over meerdere jaren. Het renovatieproject Merksem had voor gevolg dat de noodzakelijke 
renovaties aan de andere gebouwen in een significant vertraagd ritme moeten worden ingepland. 
Dit is een verhoogd risico voor de continuïteit van sommige opleidingen. 
 
De Raad van Bestuur behandelde dan ook in haar zitting van juni de noodzaak aan renovatie van 
het bestaande gebouwenpark voor het opleidingsaanbod en de inschatting van de vereiste 
investeringsbudgetten in dit verband. Deze schatting in functie van de renovatiebehoefte wijst 
tevens op een noodzaak voor structurele aanpassing van het investeringsbudget voor gebouwen, 
doch minder hoog dan in het scenario met renovatie van het Technicum Merksem. Omwille van 
rendabiliteits- en efficiëntieoverwegingen wordt voorkeur gegeven aan het optimaal gebruik van 
opleidingsinfrastructuur. Vandaar dat een partnerschapsstrategie de voorkeur heeft. 
 
Vandaar dat de mogelijke pistes voor de inplanting van het opleidingsaanbod te Antwerpen 
worden onderzocht: 

• in samenspraak met andere opleidingsverstrekkers (Gemeentelijk onderwijs, sectoren) tot 
de herlokalisatie binnen Antwerpen van een aantal van de huidige opleidingen, vnl. 
industriële opleidingen zoals lassen, te beslissen; dit zou gaan om “clusterlokaties”, 
bedoeld wordt hiermee om gelijkaardige opleidingen (éénzelfde infrastructuur, 
machinerie, éénzelfde competentieclusters) in éénzelfde site onder te brengen, liefst in 
partnerschapssites; 

• met ACTA te overleggen in functie van een samenwerkingsalternatief en hiervoor 
geschikte vestigingsplaatsen te vinden; 

• met Syntra Antwerpen een scenario voor optimaal gebruik van een nieuwe 
opleidingslokatie te maken, gezien een investering van Syntra te Antwerpen 
onvermijdelijk is 

 
2. Zie hierboven 
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3. De opleidingen die voorzien waren in het gebouw te Merksem waren beroepsopleidingen gericht 
op een aantal knelpuntberoepen in het arrondissement Antwerpen. Het betreft: 

• elektromechanische onderhoudsfuncties 
• proces operatoren 
 

Zoals in het antwoord op vraag 1 reeds is aangegeven zal de VDAB alternatieven zoeken voor de 
huisvesting van deze opleidingen. 
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EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 270 
van 29 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Onderwijzers Brussel   -   Taalexamen Frans 
 
Op 24  april 2008 stelde ik een vraag om uitleg over de hervorming van het examen Frans voor 
onderwijzers in Brussel (Handelingen C223 - OND 24 - 24 april 2008, blz. 1-3). 
 
Ik vroeg onder andere het volgende: “Hoeveel percent van de onderwijzers die deelnemen aan het 
taalexamen Frans, slagen bij een eerste deelname? Hoeveel keer neemt een onderwijzer gemiddeld aan 
dit examen deel? Na hoeveel keer gemiddeld slaagt een onderwijzer in dit examen?” Ondanks het 
uitgebreid en gestoffeerd antwoord, vond ik er niet de concrete antwoordelementen in op deze vragen.  
 
Daarom herhaal ik hierbij graag de volgende vragen. 
 
1.  a) Hoeveel keer neemt een onderwijzer gemiddeld deel aan het examen? 
 

b) Hoeveel keer neemt een onderwijzer gemiddeld deel vooraleer hij slaagt? 
 
2. In zijn antwoord op mijn vraag m.b.t. het taalexamen Frans verwees de minister ook naar een brief 

van KOCB (Katholieke Opvoeding en Cultuur Brussel vzw) in verband met klachten over de 
behandeling door de jury van sommige leerkrachten.  

 
De minister verklaarde in de commissie Onderwijs: “Onlangs heeft ook de vzw Katholieke 
Opvoeding en Cultuur Brussel, die het katholieke Nederlandstalig onderwijs in Brussel ondersteunt 
en coördineert, mij aangeschreven met de mededeling dat zij signalen krijgen dat kandidaten zich 
niet correct behandeld voelen.” 

 
a) Op welke datum ontving de minister de brief van de vzw KOCB? 

 
b) Op welke datum heeft de minister geantwoord?  

 
c) Wat waren de inhoudelijke krachtlijnen van het antwoord aan de vzw KOCB?   
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 270 van 29 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. a)  Gemiddeld neemt een onderwijzer drie keer deel aan het examen. Dit wil niet zeggen dat hij 

na de derde keer geslaagd is: er zijn er die na drie keer afhaken, er zijn er ook die tot 6 keer 
deelnemen. 

 
  De onderwijstaalwetexamens bestaan uit meerdere onderdelen. Die onderdelen zijn vastgelegd 

in het Koninklijk besluit van 25 november 1970, het Ministerieel besluit van 21 september 
1971 en het Ministerieel besluit van 28 juni 1972 (voor de verschillende soorten taalexamens). 
Daarin wordt ook bepaald onder welke voorwaarden een kandidaat geslaagd is. 

 
  Nu is bepaald dat een kandidaat geslaagd als hij over elk gedeelte van het examen ten minste 

50% van de punten behaalt en over het geheel van het examen 60% van de punten behaalt. 
Ook dient men voor taalbeheersing 50% van de punten te halen. Het onderdeel taalbeheersing 
wordt beoordeeld over de globaliteit van alle examengedeelten. Wie niet slaagt voor een 
bepaald gedeelte mag niet deelnemen aan een volgende proef. Examenonderdelen waarvoor 
men geslaagd is zijn niet overdraagbaar naar een volgend jaar (in geval van niet-slagen).  

 
  Ik stel voor om het geslaagd zijn voor een examengedeelte overdraagbaar te maken gedurende 

een termijn van 3 jaar. Verder wil ik het mogelijk maken dat men elk examengedeelte kan 
afleggen, ook als men gedurende die zittijd voor een ander (daaraan chronologisch 
voorafgaand) gedeelte niet was geslaagd. Het zou moeten mogelijk zijn zelf de volgorde te 
bepalen van de af te leggen examengedeelten. Ten slotte, wordt de bepaling dat de 
examencommissie niet meer dan twee maal per jaar zitting houdt3, opgeheven. 

 
 b) Van de kandidaten die in 2006 slaagden in het taalexamen Frans (59), slaagden er 43 (dus 

72%) bij de eerste deelname, de anderen bij de tweede of derde deelname (ongeveer gelijk 
verdeeld). 

 
2.  Ik zal a), b) en c) samen beantwoorden. De brief van de vzw KOCB is op mijn kabinet 

toegekomen op 18 maart 2008. In hun brief signaleerde de vzw KOCB twee knelpunten. Ten 
eerste werd het nijpend tekort aan leerkrachten kleuter en lager onderwijs in Brussel aangekaart. 
Ten tweede werd de problematiek van het taalexamen Frans gesignaleerd, waarnaar u in uw 
vraag verwijst.  

 
In het antwoord op hun eerste vraag wordt gesteld dat het lerarentekort niet alleen voelbaar is in 
Brussel, maar op dit moment in heel Vlaanderen een probleem is. Wat het probleem in Brussel 
betreft voorzie ik wel de invoering van een jaarlijkse premie voor leerkrachten die al een drietal 
jaren werken in het Nederlandstalig onderwijs in Brussel. In principe zou deze maatregel moeten 
ingaan vanaf 1 september 2009. Ik trek hiervoor een jaarlijks budget van 3 miljoen euro uit, wat 
– bij wijze van illustratie – een gemiddeld bedrag van ca. 1000 euro bruto per leerkracht per jaar 
mogelijk maakt. Met deze premie wil ik het aantrekkelijker maken om in Brussel les te geven. 

                                                      
3 Art. 14 MB van 21 september 1971: “De taalexamens worden afgelegd voor de afdelingen van de 
examencommissie die minstens éénmaal per jaar en niet meer dan tweemaal per jaar zitting houden.” 
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Vandaag starten veel jonge leerkrachten, die in Vlaanderen wonen, in Brussel, maar ze haken af 
zodra ze een betrekking dichter bij huis gevonden hebben. Hierdoor zijn er constant leerkrachten 
tekort en bovendien kampen de scholen met een gebrek aan continuïteit en expertise. Ik besef 
wel dat de premie alleen wellicht onvoldoende is om voldoende leerkrachten aan te trekken én te 
houden. Ik ga daarom na of er ook maatregelen genomen kunnen worden op het vlak van 
huisvesting, mobiliteit, kinderopvang,… voor de betrokken leerkrachten. Voor die aspecten dien 
ik samenwerking te zoeken met de VGC, en met bevoegde ministers in de Vlaamse regering en 
de Brusselse regering. De maatregel moet nog besproken worden met de vakbonden. 

 
Verder wordt in het antwoord op hun eerste vraag gewezen op een aantal mogelijkheden die 
momenteel bestaan om tegemoet te komen aan het lerarentekort. Allereerst kunnen scholen 
proberen om de stille reserve aan leerkrachten aan te spreken. Met de stille reserve wordt de 
ruimte bedoeld waarover deeltijdse tijdelijke personeelsleden beschikken om meer te gaan 
werken. Leerkrachten zullen worden aangespoord die te benutten. 
Ten tweede kan men gebruik maken van herindiensttreders. Het decreet van 8 juni 2000 
houdende dringende maatregelen betreffende het lerarenambt heeft het mogelijk gemaakt dat 
gepensioneerde leerkrachten of leerkrachten die een bepaald verlofstelsel genieten, opnieuw in 
dienst kunnen treden. 
Tot slot, als geen geschikte vervanger wordt gevonden, kan een personeelslid worden belast met 
overwerk of een bijbetrekking uitoefenen. Dit houdt in dat de leerkracht bovenop zijn voltijdse 
opdracht extra lesuren presteert. Sinds 1 september 2000 wordt dit overwerk/bijbetrekking beter 
bezoldigd in het secundair onderwijs. 
 
Wat het taalexamen Frans betreft stelde ik in mijn antwoord op uw vraag om uitleg van 24 april 
2008 dat de timing voor deze maatregel werd aangepast. Ondertussen werden de beleidslijnen 
voor deze maatregel concreter.  
 
In Onderwijsdecreet XIX zal een voorstel worden gedaan ter modernisering van de vereiste 
taalkennis en de onderwijstaalwetexamens. De vereiste taalkennis zal worden afgestemd op 
bestaande standaarden, zoals de beroepsprofielen van leerkrachten, en er zal worden voorzien in 
andere manieren dan het onderwijstaalexamen om deze taalkennis te bewijzen (EVC- en EVK-
procedures). Dit impliceert dat een aantal van de huidige onderdelen van het taalexamen zullen 
verdwijnen. De didactische proef is voor leerkrachten die een lerarenopleiding hebben gehad 
niet nodig. Ze hebben daarmee immers hun vaardigheid op didactisch vlak aangetoond. 
Daarnaast worden een aantal aanpassingen doorgevoerd in de wijze waarop de taalexamens zijn 
georganiseerd. Door een modulaire organisatie van de examens, en een behoud van een gunstig 
resultaat voor een module gedurende enkele jaren, worden de slaagkansen vergroot zonder in te 
leveren op de standaarden zelf (zie ook mijn antwoord op vraag 1a).  
 
Ook de vraag van de vzw KOCB naar een beroepsmogelijkheid of gedragscode werd 
onderzocht. Een beroepsmogelijkheid is niet realistisch. Gezien de aard van de betwiste 
aangelegenheid zou deze beroepsinstantie ofwel uit experten op het gebied van het testen van 
talenkennis moeten bestaan, ofwel een toets doen op de procedurele aspecten van het 
taalexamen (met inbegrip van een marginale toetsing op inhoudelijke elementen van de 
beslissing). Een gedragscode is wel mogelijk. Anderzijds is dit wellicht niets anders dan een 
expliciete uitdrukking van een aantal werkingsbeginselen van goed bestuur: onpartijdigheid, 
onafhankelijkheid, zorgvuldigheid, vertrouwensbeginsel, redelijkheidsbeginsel. In dat opzicht 
denken we niet dat een gedragscode veel zou bijbrengen. Een aantal bedenkingen zou veeleer 
met de stijl en de omgang met de kandidaten te maken hebben, dan met de examenbeslissing 
zelf. Daarbij merk ik ook op dat de examencommissie binnen het toepassingsgebied valt van het 
Vlaamse ombudsdecreet van 7 juli 1998. Het is daarom niet aangewezen een aparte vorm van 
beroep of gedragscode te voorzien. Kandidaten kunnen nu al bij de Vlaamse ombudsdienst 
terecht voor klachten over de examencommissie.  
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Dit antwoord werd recent, op 24 juni 2008, verzonden aan de vzw KOCB. 
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Vraag nr. 271 
van 29 mei 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Leerlingen uit Waalse faciliteitengemeenten   -   Evolutie 
 
Steeds meer ouders uit de Waalse faciliteitengemeenten sturen hun kinderen naar het Vlaamse 
onderwijs. 
 
1. Kan de minister voor het schooljaar 2007-2008 meedelen hoeveel kinderen uit de Waalse 

faciliteitengemeenten grenzend aan het Nederlandse taalgebied, ingeschreven waren in een basis- 
of secundaire school erkend, gesubsidieerd, dan wel gefinancierd door de Vlaamse Gemeenschap? 

 
2. Welke tendens tekent zich hierbij af tegenover het vorige schooljaar? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 271 van 29 mei 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. In onderstaand overzicht worden de leerlingenaantallen weergegeven per onderwijsniveau en 

opgesplitst volgens de woonplaats van de leerling.  
  

1/feb/07 1/feb/08 Niveau* NISCODE fusiegemeente 
27 30 1 51019 Vloesberg 
48 44 2 51019 Vloesberg 
50 51 3 51019 Vloesberg 
183 190 1 54007 Moeskroen 
245 263 2 54007 Moeskroen 
175 173 3 54007 Moeskroen 
114 114 1 54010 Komen-Waasten 
171 168 2 54010 Komen-Waasten 
178 172 3 54010 Komen-Waasten 
146 139 1 55010 Edingen 
172 189 2 55010 Edingen 
105 107 3 55010 Edingen 

 
 (*) 
 

 
 
2.  Uit de tabel hierboven blijkt dat er in het schooljaar 2007-2008 (teldag 1 februari 2008) in totaal 

1640 leerlingen die wonen in één van de Waalse faciliteitengemeenten, zijn ingeschreven in een 
door de Vlaamse overheid gesubsidieerde of gefinancierde school. Op 1 februari 2007 waren dat 
in totaal 1614 leerlingen. Er is dus een lichte stijging tussen de schooljaren 2006-2007 en 2007-
2008. 

1 niveau kleuteronderwijs 
2 niveau lager onderwijs 
3 niveau secundair onderwijs 
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Vraag nr. 272 
van 29 mei 2008 
van MONICA VAN KERREBROECK 
 
 
 
Cultureel akkoord China   -   Uitwisseling docenten en studenten 
 
Het werkprogramma 2006-2010 in het kader van het cultureel akkoord Vlaanderen-China voorziet 
jaarlijks in negen beurzen van twaalf maanden voor Vlamingen die zich in China wensen te 
specialiseren. 
 
1. In hoeverre gaan Vlaamse docenten in China een opleiding volgen/les geven? 
 

In welke mate komen Chinese docenten hier een opleiding volgen/les geven? 
 
2. Is er onderhandeld over de mogelijkheid om ook kortlopende studentenuitwisseling mogelijk te 

maken (bijvoorbeeld van één maand)? 



-98-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008
 
 

 

FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 272 van 29 mei 2008 
van MONICA VAN KERREBROECK 
 
 
 
1. In het kader van het werkprogramma bij het cultureel akkoord Vlaanderen-China biedt 

Vlaanderen twee beurzen aan voor Chinese taallectoren. Eén van de taallectoren is verbonden 
aan de Katholieke Universiteit Leuven, de andere aan de Universiteit Gent. 

 
 In de omgekeerde richting zorgt een native speaker onder de auspiciën van de Nederlandse 

Taalunie voor de opleiding van Chinese studenten die ingeschreven zijn in de vakgroep 
Neerlandistiek aan de Beijing Foreign Studies University. 

 
 Daarnaast werken verschillende Vlaamse hogescholen en universiteiten via eigen bilaterale 

akkoorden veelvuldig samen met Chinese partnerinstellingen. Deze akkoorden betreffen in 
hoofdzaak gezamenlijk opgezette onderzoeksprojecten en de uitwisseling van docenten en 
studenten. 

 
2. De Chinese autoriteiten blijken weinig interesse te hebben voor kortlopende studenten-

uitwisselingen. De administratieve procedure voor de toekenning van visa voor korte verblijven 
maakt dat er ook van Vlaamse kant weinig animo is voor dergelijke uitwisselingen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 273 
van 29 mei 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Arbeidsbemiddeling   -   45-plussers 
 
In “Het Laatste Nieuws” van 10 mei 2008 trekt de directeur van vzw Kinderopvang “’t Breugelkind” 
aan de alarmbel. Hij is bijna een jaar op zoek naar oudere werknemers, maar heeft naar eigen zeggen 
nog geen enkele kandidaat gezien. In de zomer van 2007 kreeg de vzw een erkenning voor vijf nieuwe 
voltijdse krachten, op voorwaarde dat kandidaten minstens 45 jaar en laaggeschoold waren. Tot op 
heden heeft men echter nog geen enkele vijftiger kunnen aanwerven. Nochtans zijn er in de regio 
Halle-Vilvoorde zo’n 3.626 werkloze vijftigers. Volgens de directeur wijst dat erop dat de VDAB 
niemand naar hen doorverwijst. 
 
Nochtans zijn 45-plussers interessante arbeidskrachten. Zo voert het bedrijf Daikin speciale acties om 
45-plussers te lokken. Volgens de personeelsdirecteur zijn het gemotiveerde en flexibele werknemers 
en betekent hun bedachtzaamheid en rust een aanzienlijke meerwaarde. 
 
1. De doelgroep van werkloze 45-plussers zou niet of te weinig worden doorverwezen door de 

VDAB. 
 

Betreft het hier een geïsoleerd geval of is er sprake van een structureel probleem? 
 
2. Kan de minister een actueel overzicht geven van het aantal werkzoekende 45-plussers, 

doorverwijzingen door de VDAB naar vacatures en transmissies naar de RVA? Indien mogelijk 
graag een overzicht per provincie voor de laatste vijf jaar. 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 273 van 29 mei 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. De vacatures in de kinderopvang, zoals in de vzw Kinderopvang ‘t Breugelkind waarover u 

spreekt, kaderen in het ‘actieplan flexibele en occasionele kinderopvang’. 
 
 Dit actieplan voorziet ondermeer in de tewerkstelling van doelgroepwerknemers in de door Kind 

en Gezin gemandateerde voorzieningen voor kinderopvang en in de lokale diensten voor 
buurtgerichte kinderopvang. Specifiek aan deze tewerkstelling is dat de doelgroepwerknemer 
tijdens de tewerkstellingsperiode een opleidingstraject volgt met als doel om binnen de 4 jaar 
een kwalificatie attest te behalen van begeleider in de kinderopvang of van begeleider in de 
buitenschoolse opvang. 

 
 De vereiste om te kunnen starten als doelgroepwerknemer is dat de kandidaat beantwoordt aan 

de SINE-voorwaarden,  nl. kortgeschoold en langdurig werkloos is én dat de kandidaat slaagt in 
een door de VDAB georganiseerde voorselectie. 

 Hierbij moet opgemerkt worden dat in tegenstelling tot wat u stelt ook werkzoekenden jonger 
dan 45 jaar in aanmerking komen voor SINE. 

 
 De VDAB ontving in totaal 137 jobs i.k.v. het actieplan (= toestand midden juni 2008). 
 Er werden 67 jobs ingevuld en voor 70 jobs loopt de selectieprocedure nog, d.w.z. dat positief 

geteste kandidaten nog worden verwezen naar de werkgever of dat er reeds kandidaten werden 
verwezen maar de resultaten zijn nog niet bekend. 

 
 De VDAB informeerde zowel oudere (50+’ers) als jongere werkzoekenden over de 

tewerkstellings- en opleidingsmogelijkheden. Er waren 1.124 werkzoekenden aanwezig op de 
specifiek georganiseerde infosessies. 

 In totaal waren er 238 verwijzingen voor de invulling van de 137 jobs.  
 Van de 67 geplaatste kandidaten is 37 % ouder dan 50 jaar en 31 % is tussen de 40 en 45 jaar. 
 
2. Overzicht 
 

Aantal werkzoekende 45-plussers 
 

WOONPLAATS 2003 2004 2005 2006 2007 
      
Antwerpen 13828 19954 21649 21639 20089 
Limburg 6225 9770 10738 10833 9584 
Oost-Vlaanderen 10446 14848 15717 15559 14868 
Vlaams Brabant 6136 9181 9805 9705 9110 
West-Vlaanderen 7852 11457 12223 11792 10826 
Totaal 44487 65210 70132 69528 64477 
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Doorverwijzingen van 45-plussers naar vacatures 
 

WOONPLAATS 2003 2004 2005 2006 2007 
      
Antwerpen 8453 11378 12607 17505 31252 
Limburg 3062 4699 5447 7910 17293 
Oost-Vlaanderen 3968 5962 7220 9576 17576 
Vlaams Brabant 4313 5619 6642 9071 15124 
West-Vlaanderen 6587 9499 10624 13855 19337 
buiten Vlaanderen 27 31 45 55 114 
Totaal 26410 37188 42585 57972 100696 

 
Transmissies naar de RVA van 45-plussers 

 
In dit overzicht werden enkel de transmissies wegens weigering werkaanbod opgenomen, de 
andere soorten transmissies zijn binnen deze vraag minder relevant. Pas sinds 2007 kan de 
VDAB een verdeling van de transmissies wegens werkweigering naar leeftijd en provincie 
maken omdat er tot dan een manuele telling was van het aantal transmissies. 

 
 

WOONPLAATS 2007
  
Antwerpen 85
Limburg 70
Oost-Vlaanderen 48
Vlaams Brabant 52
West-Vlaanderen 48
Totaal 303
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 274 
van 29 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Steden en gemeenten   -   Ondersteuningsbeleid 
 
Wij kunnen ons niet van de indruk ontdoen dat de investeringspolitiek van de regering vooral gericht 
is op de (13) steden (Oostende, Brugge, Roeselare, Kortrijk, Aalst, Sint-Niklaas, Leuven, Hasselt, 
Genk, Mechelen en Turnhout) en de grootsteden (Antwerpen en Gent). 
 
Er werden allerlei initiatieven genomen die met name deze steden extra middelen gaven op meerdere 
terreinen. 
 
Een goede zaak, zolang er ook voldoende aandacht is voor de kleinere gemeenten. Net daar ontbreekt 
het vaak aan. 
- Planlasten zijn voor kleine gemeenten nochtans van hetzelfde kaliber als voor de grote steden. 
- Werkloosheid is voor de inwoner van een kleine gemeente, in verhouding, een even groot probleem 

als voor de stadsbewoner. 
- De uitbouw van culturele infrastructuur op schaal van een kleine gemeente is even hard nodig als 

voor een grootstad. 
- Het Stedenfonds is er enkel voor een beperkt aantal steden. 
- De ontwikkeling van een buurtwinkel lijkt tegenwoordig zelfs de grote multinationals ten goede te 

komen. Ook zij ontwikkelen immers systemen van buurtwinkels. 
 
Dit zijn enkele stellingen die genoegzaam bekend zijn. 
 
Het leek in dit verband nuttig de vergelijking te maken van de inspanningen die geleverd worden door 
de respectieve ministers inzake betoelaging, subsidies, enzovoort, voor de grote steden enerzijds en 
voor de overige gemeenten in Vlaanderen anderzijds. 
 
Aansluitend bij mijn eerdere vraag over deze problematiek (vraag nr. 67, Websitebulletin 
publicatiedatum 10-03-2006) en het gecoördineerde antwoord van minister Keulen, graag dezelfde 
vragen voor de periode vanaf 2006. 
 
1. Welk specifiek beleid voeren de administraties vanaf 2006 onder de bevoegdheid van de minister 

ten behoeve van de dertien steden en de grootsteden Gent en Antwerpen enerzijds, en ten behoeve 
van de overige gemeenten in Vlaanderen anderzijds? 

 
2. Welke specifieke kredieten werden vanaf 2006 binnen de bevoegdheden van de minister reeds 

aangewend voor de dertien steden en grootsteden Antwerpen en Gent enerzijds, en voor de 
overige gemeenten anderzijds? 
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3. Welke specifieke projecten worden vanaf 2006 betoelaagd ten behoeve van de dertien steden en de 
grootsteden Antwerpen en Gent enerzijds, en ten behoeve van de overige gemeenten anderzijds? 

 
4. Zijn er vanaf 2006 objectieve criteria op basis waarvan gemeenten in Vlaanderen ondersteund 

worden? Zo ja, welke? 
 
5. Zijn er vanaf 2006 objectieve criteria op basis waarvan de dertien steden en de grootsteden 

Antwerpen en Gent extra ondersteund worden? Zo ja, welke? 
 
6. Welke fondsen bestaan er in die zin binnen de bevoegdheden van de minister en op welke wijze 

worden deze fondsen vanaf 2006 verdeeld? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 82, Van Mechelen nr. 162, 

Vandenbroucke nr. 274, Anciaux nr. 151, Bourgeois nr. 114, Keulen nr. 180, Van Brempt nr. 205, 
Vanackere nr. 234, Crevits nr. 711, Ceysens nr. 88). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 274 van 29 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door de heer Marino Keulen, Vlaams minister van 
Binnenlands Bestuur, Stedenbeleid, Wonen en Inburgering. 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 275 
van 30 mei 2008 
van VEERLE HEEREN 
 
 
 
Niet-aangevraagde schoolpremies   -   Stand van zaken 
 
Naar schatting één op de vier ouders in het secundair onderwijs komt dit schooljaar in aanmerking 
voor een schooltoelage. Toch vraagt niet iedereen deze schooltoelage aan. 
 
Het feit dat deze schooltoelage niet aangevraagd wordt, heeft wellicht vooral te maken met 
onwetendheid en een gebrek aan kennis van de reglementering ter zake. Zo kan het dat, onder 
sommige voorwaarden, ook niet-Belgen een schooltoelage kunnen aanvragen. De vraag is dus: 
hoeveel ouders lopen dergelijke premie mis omdat “ze het niet wisten”. 
 
Volgens Klasse XTR Strong zijn er vanaf volgens schooljaar ook toelagen voor ouders met kleuters en 
lagere-schoolkinderen. Het probleem van niet-aangevraagde schoolpremies gaat er dus alleen groter 
op worden. 
 
1. Klopt het dat een aantal ouders een rechtmatige schoolpremie mislopen wegens niet aangevraagd? 

Heeft de minister er zicht op over welke orde van grootte het hier gaat? Wat is de territoriale 
spreiding van de niet-aanvragers over het Vlaamse land? 

 
2. Wat zijn de oorzaken van deze situatie? 
 
3. Heeft de minister middelen ter beschikking om deze ouders op te sporen ? Zo ja, bestaat de 

mogelijkheid deze mensen van rechtswege de schooltoelage toe te kennen? 
 
4. Hoeveel ouders vroegen (of voor hoeveel kinderen werd gevraagd) een schoolpremie aan het 

voorbije jaar? Hoe ligt de territoriale spreiding van deze aanvragen per provincie en kan de 
minister een overzicht geven van de aantallen en de totale sommen die werden uitgegeven? 

 
5. Hoeveel procent van de begrotingspost 2007 voor schooltoelagen werd hier onbenut gelaten? Gaat 

dit in stijgende of dalende lijn in vergelijking met de vorige begrotingen? 
 
6. Wordt er een campagne in het vooruitzicht gesteld om de nieuwe schoolpremies voor kleuters en 

lagere schoolkinderen een bredere bekendheid te geven en hoe zal die campagne er in de praktijk 
uit zien?  

 
Wanneer wordt de website voor de schooltoelagen in die zin aangepast? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 275 van 30 mei 2008 
van VEERLE HEEREN 
 
 
 
De Vlaams volksvertegenwoordiger stelt diverse vragen over het probleem van niet-aangevraagde 
schooltoelagen, een stand van zaken en hoe de communicatie naar ouders met kinderen in kleuter- en 
lager onderwijs verloopt. De eerste drie vragen hangen nauw samen daarom zal ik ze samen 
beantwoorden. 
De afdeling Studietoelagen kan tot op heden niet automatisch nagaan welke ouders recht hebben op 
een schooltoelage. Zo is het dus ook niet mogelijk alle misgelopen aanvragers op te sporen. Dit ideale 
scenario van automatische toekenning wordt momenteel onderzocht en ik hoop dat dit in schooljaar 
2010-2011 in praktijk kan worden omgezet.  
 
Ondanks het feit dat automatische toekenning nog toekomstmuziek is, stelt de afdeling Studietoelagen 
alles in het werk om misgelopen aanvragers op te sporen en dit met de gegevens die beschikbaar zijn. 
Zo worden ouders die vorig jaar een schooltoelage hebben aangevraagd en waarvan de aanvraag dit 
jaar nog niet is gebeurd, aangeschreven met de boodschap dit alsnog te doen. Vanaf volgend 
schooljaar zullen de ouders er ook op attent gemaakt worden dat als ze kinderen in het basisonderwijs 
hebben, ze ook voor hen een aanvraag kunnen doen. Een schooltoelage aanvragen gebeurt immers 
door middel van een gezinsdossier. Een gezin met kinderen in het basisonderwijs, secundair onderwijs 
of hoger onderwijs hoeft maar één dossier in te dienen. Door deze administratieve vereenvoudiging 
kan een dossierbehandelaar van de afdeling studietoelagen bij de behandeling van het gezinsdossier 
nagaan of er nog kinderen in het gezin zijn voor wie nog geen aanvraag is gebeurd. Ouders die bv. een 
aanvraag doen voor hun kind in het secundair onderwijs en ook kinderen hebben in het basisonderwijs 
en nog niet op de hoogte zouden zijn dat zij voor hen ook een aanvraag kunnen doen, zullen daarover 
een brief krijgen. We onderzoeken momenteel zelfs of het niet mogelijk is om voor het kind waarvoor 
ten onrechte geen aanvraag werd gedaan, toch automatisch een toelage toe te kennen. In een beperkt 
aantal gevallen kan dit moeilijkheden leiden, met name wanneer het niet duidelijk is of het kind nog in 
het kleuteronderwijs, dan wel al in het lager onderwijs is ingeschreven. 
 
Het aantal aanvragen en toekenningen voor dit schooljaar is sterk toegenomen. Ik geef u een stand van 
zaken van 10 juni 2008. De cijfers hebben betrekking op de aanvragen voor leerlingen uit het 
secundair onderwijs.  
 
CIJFERS SECUNDAIR ONDERWIJS 
 

2006-2007  2007-2008 
 
Aantal aanvragen: 94.870 127.504 
 (115.742 afgehandeld, 11.762 in beraad of recent ingediend)  
 
Aantal toekenningen: 68.675 95.156 
 
Gemiddeld bedrag toelage:  168 euro 250 euro 
 
Totaal bedrag toegekend: 11.454.665 euro 23.746.541 euro 
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Uit deze cijfers blijkt dat er 26.481 meer toekenningen zijn dan vorig schooljaar. En dit cijfer zal nog 
toenemen, vermits er nog een 12.000 aanvragen dienen afgehandeld te worden waarvoor bijkomende 
informatie werd opgevraagd of die recent werden ingediend. Door het optrekken van de 
inkomensgrenzen voor het secundair onderwijs (decreet van 8 juni 2007) was de verwachting dat het 
aantal leerlingen/toelagetrekkers zou stijgen met 37.000. 
 
Ik geef u ook de stand van zaken van 10 juni 2008 voor de aanvragen hoger onderwijs. 
 
CIJFERS HOGER ONDERWIJS 
 

2006-2007  2007-2008 
 
Aantal aanvragen 50.372 54.228 

(49.175 afgehandeld, 5.053 in beraad of 
recent ingediend)  

 
Aantal toekenningen 38.325 36.735 
 
Gemiddeld bedrag toelage  1.493,5 euro 1.512,5 euro 
 
Totaal bedrag toegekend 57.242.082 euro 55.564.790 euro 
 
In de onderstaande tabel zijn de aanvragen voor het school- en academiejaar 2007-2008 per provincie 
opgesplitst, met als criterium de postcode van de domicilie van de leerling/student. 
 
Provincie HO SO Totaal per provincie
Oost-Vlaanderen 11.294 26.611 37.905
West-Vlaanderen 10.468 25.985 36.453
Limburg 8.611 21.770 30.381
Vlaams Brabant+Brussels Hoofdstedelijk Gewest 7.630 15.279 22.909
Antwerpen 15.987 37.482 53.469
Waals Brabant 60 86 146
Henegouwen 122 216 338
Namen 13 21 34
Luik 32 41 73
Luxemburg 11 13 24
Totaal 54.228 127.504 181.732

 
Ik wil erop wijzen dat deze cijfers nog niet definitief zijn, aangezien aanvragen tot 30 juni 2008 
kunnen worden ingediend. 
In 2007 werd 11% van het begrotingsbudget van Studietoelagen niet uitgekeerd. Het onbenutte bedrag 
werd echter integraal overgedragen naar 2008 en is dus niet verloren. De reden van de laattijdige 
betaling is het niet optimaal functioneren van de applicatie. In het begin van het schooljaar 2007-2008 
faalde het digitale aanvraagformulier dat was aangepast aan de gewijzigde regelgeving. Hierdoor 
werden terug veel meer papieren aanvragen ingediend, wat leidde tot een vertraging in het registreren. 
Via de werving van 10 contractuelen voor 3 maanden en via de interne solidariteit binnen het 
beleidsdomein Onderwijs en Vorming kon dit falen van de ICT ten slotte worden opgelost. 
 

HO 

    
betaalde 

bedragen       

schooljaar/ begrotingsjaar 2005 2006 2007 2008 totaal 

2005-2006 28.303 31.434     59.737 
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2006-2007   25.487 33.089   58.576 
2007-2008     26.282 33.307 59.589 

Totaal 28.303 56.921 59.371 33.307   
SO 

    
betaalde 

bedragen       

schooljaar/ begrotingsjaar 2005 2006 2007 2008 totaal 

2005-2006 8.606 3.917     12.523 
2006-2007   8.136 3.764   11.900 
2007-2008     8.367 16.397 24.763 

Totaal 8.606 12.053 12.130 16.397   
      

eindejaarsoverdracht 16.020 3.063 9.818   
 
In 2005 werd er 16 mio euro naar 2006 overgedragen, het jaar nadien 3 mio euro en in 2007 werd er 
tenslotte bijna 10 mio overgedragen naar 2008. Deze overgedragen middelen worden telkens het jaar 
nadien aangewend. 

Vanaf volgend schooljaar komen ouders met kinderen in het basisonderwijs ook in aanmerking voor 
een schooltoelage. De afdeling Studietoelagen besteedt grote aandacht aan de communicatie over die 
vernieuwing. Ik geef u een opsomming van de belangrijkste communicatieacties: 

1. Elke leerling uit het basisonderwijs krijgt op het einde van dit schooljaar een flyer mee met het 
eindrapport waarin de vernieuwingen worden toegelicht 

2. De scholen worden via de Ronde van Vlaanderen die het Beleidsdomein jaarlijks organiseert 
geïnformeerd. Tijdens de Ronde van Vlaanderen voor het basisonderwijs (die in juni 2008 
plaatsvindt) krijgen de scholen uitleg bij hun rol naar ouders toe met betrekking tot studietoelagen. 
Tegelijkertijd licht de afdeling Studietoelagen ook toe waarvoor de scholen bij hen allemaal 
terecht kunnen en wat ze van hen mogen verwachten. Ook de schoolsecretariaten krijgen tijdens 
de dag van de Ronde opleiding rond studietoelagen. De scholen zijn immers de aangewezen 
partner in de informatiecampagne rond studietoelagen. 

3. In de tweede helft van augustus 2008 wordt het campagnemateriaal (folder, meertalige affiche) 
verspreid naar scholen, CLB’s, gemeentebesturen, bibliotheken, vakbonden, OCMW’s, integratie-
centra, verenigingen waar armen het woord nemen, Lokale overlegplatforms (LOP’s) die op hun 
beurt het materiaal verdelen via hun lokale partners 

4. Bij de start van het nieuwe schooljaar zullen er tv- en radiospots uitgezonden worden, ook op de 
regionale zenders 

5. In het septembernummer van Klasse voor ouders is “schooltoelage” het horizontale thema, op de 
cover komt een afneembare post-it met de boodschap de schooltoelage aan te vragen 

6. De afdeling studietoelagen heeft de afgelopen twee jaar grote aandacht besteedt aan het uitbouwen 
van partnerschappen met onder meer de Lokale overlegplatforms (LOP’s), het VVSG ( OCMW’s , 
steden en gemeenten , …)  De afdeling schakelt  het netwerk van de LOP’s mee in in haar 
communicatie. Met de LOP’s is afgesproken dat zij als bondgenoten van de afdeling mee instaan 
voor het kenbaar en het bekend maken van het systeem van school -en studietoelagen alsook 
meehelpen bij het invullen van een aanvraag. Zo wordt de drempel naar de potentiële 
toelagegerechtigden lager. Het LOP Gent fungeert als proeftuin. 

 
De vernieuwde en aangepaste website studietoelagen zal in de loop van juli 2008 klaar zijn. 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 276 
van 4 juni 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Inburgering   -   Analfabeten 
 
In het Viona-onderzoeksrapport (Vlaams Interuniversitair Onderzoeksnetwerk Arbeidsrapportering) 
over de evaluatie van het inburgeringsbeleid worden analfabeten als een moeilijk te bereiken 
risicogroep aangeduid. Immers, analfabeten kunnen hun eigen taal niet lezen of schrijven en moeten 
nu een andere taal leren. Bovendien zijn zij niet vertrouwd met het leerproces op zich, waardoor het 
vaak nog moeilijker wordt om de stap te zetten. 
 
Minister van Inburgering Keulen antwoordde op een schriftelijke vraag over deze problematiek (vraag 
nr. 142 van 22 april 2008) dat alfaklanten kunnen afwijken van de duur van één jaar, maar dat hoe 
langer een inburgeringstraject duurt, hoe meer kans er is op uitval. 
 
Bij de centra voor basiseducatie zouden er wachtlijsten bestaan voor de cursussen NT2 (Nederlands 
Tweede Taal) voor analfabeten. Daarnaast blijkt het voor analfabeten zeer moeilijk en zelfs 
onmogelijk om het traject in één jaar af te werken en bestaat er ook geen remediëringsaanbod, 
waardoor men de ganse cursus moet hernemen wanneer de cursist niet slaagt. Bovendien is er voor de 
aangepaste cursussen in intergemeentelijke gebieden vaak slechts één instapmoment per jaar en 
bestaat er niet in elke regio een aanbod voor andersgealfabetiseerden. 
 
Volgens het rapport blijkt ook het luik loopbaanoriëntatie problematisch want te moeilijk voor 
laaggeschoolden. Hier bestaat helemaal geen differentiatie volgens scholingsgraad en in de meeste 
LKC’s (lokaal klantencentrum) is er gewoon geen aanbod voor analfabeten. Enkel bij de VDAB van 
Antwerpen blijkt dit wel het geval en het onthaalbureau van Mechelen is een experiment gestart voor 
laaggeletterden en analfabeten. In bepaalde regio’s zouden trajectbegeleiders analfabeten zelfs 
systematisch doorverwijzen naar een traject met sociaal perspectief omdat het anders onmogelijk is 
een attest binnen de termijn van één jaar te behalen. 
 
1. Er is sprake van wachtlijsten voor de cursussen NT2. Klopt dit en zo ja, over hoeveel mensen gaat 

het en wat zijn de wachttijden? Kan de minister hiervan een overzicht geven per provincie? 
 

Kan de minister meedelen hoeveel analfabete nieuwkomers een cursus NT2 gestart zijn en hoeveel 
een cursus succesvol beëindigd hebben? 
 
Heeft de minister zicht op de uitval van analfabete cursisten en wat zijn volgens hem de oorzaken? 
 

2. De uitval heeft volgens het rapport verschillende oorzaken. Onder meer het ontbreken van een 
remediëringsaanbod blijkt een probleem. 

 
Hoe ziet de minister dat en acht hij het zinvol dan wel nodig hier bij te sturen? 
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Verder zouden er, vooral in intergemeentelijke gebieden, te weinig instapmomenten voor de 
cursussen NT2 zijn. 
 
Ziet de minister mogelijkheden om de instapmomenten te verhogen? 
 

3. Kan de minister meedelen hoeveel analfabete inburgeraars in een trajectwerking van de VDAB 
zitten? 

 
Heeft de minister zicht op de uitstroom naar werk? Indien mogelijk graag een overzicht voor de 
laatste vijf jaar en per provincie? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 276 van 4 juni 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. Het VIONA-onderzoek ‘Evaluatie van de inhoudelijke en financiële aspecten van het Vlaamse 

inburgeringsdecreet’ heeft zich uitsluitend gericht op het inburgerings- en NT2-beleid in de 
periode 2004-2006. De onderzoekers hebben echter geen rekening gehouden met belangrijke en 
ingrijpende beleidsontwikkelingen die sinds 2006 hebben plaats gevonden. Daardoor is de 
informatie uit het onderzoeksrapport niet meer actueel. 

 
In de periode 2002-2007 waren er inderdaad lange wachtlijsten voor alle cursisten Nederlands 
tweede taal, ook voor analfabete anderstaligen. In 2004 toen de wachtlijsten het grootst waren, 
bedroeg het aantal wachtenden op een aanbod Nederlands tweede taal in Vlaanderen 3.500. Er 
werd nog niet door alle centra systematisch bijgehouden hoeveel van deze wachtende kandidaat-
cursisten analfabeet was. Een extrapolatie van de centra waar deze gegevens wel geregistreerd 
werden geeft aan dat van deze wachtlijst 17% analfabeet was en 14% zwakgealfabetiseerd.  
 
Sinds 2004 heeft de Vlaamse Regering belangrijke investeringen gedaan teneinde de 
wachtlijsten voor de opleidingen Nederlands tweede taal weg te werken. Alleen al voor de 
Centra voor Basiseducatie werd het budget om de wachtlijsten NT2 weg te werken opgetrokken 
van 3 miljoen euro per jaar in 2004 naar 11,5 miljoen euro per jaar vanaf 2006. Momenteel kan 
gesteld worden dat er geen echte wachtlijsten NT2 meer bestaan in Vlaanderen. Ik verwijs 
daarbij naar een nota van de werkgroep inburgering van de Vlaamse Onderwijsraad die stelt “De 
werkgroep meent dat de verregaande mogelijkheden inzake flexibiliteit waarover het volwas-
senenonderwijs beschikt, elke vraag naar basiscursussen NT2 tijdig kan ondervangen”. Ook de 
Federatie van Centra voor Basiseducatie heeft meermaals gesteld dat er zich geen wachtlijsten 
NT2 meer voordoen. Momenteel volgen een 5.400 analfabete anderstaligen een opleiding NT2 
in de basiseducatie. 
 
Een tweede belangrijke beleidsontwikkeling is de implementatie van een modulaire opleiding 
Nederlands voor analfabete anderstaligen in de basiseducatie vanaf schooljaar 2006-2007. Deze 
opleiding is gericht op deze typische doelgroep. Net als bij de gewone NT2-opleiding is de 
opleiding gebaseerd op het Europees Referentiekader voor Talen, maar het bevat ze daarnaast 
ook modules Latijns schrift. Het aangepaste traject op maat van deze doelgroep is een 
belangrijke vooruitgang en moet er voor zorgen dat deze mensen meer kansen op slagen krijgen 
tijdens hun opleiding. 
 
De oorzaken van uitval van analfabete cursisten NT2 lijkt niet erg te verschillen van de 
oorzaken van uitval bij andere cursisten NT2: zwangerschap/kleine kinderen, gebrek aan 
kinderopvang, verhuizen, vinden van werk. Ook moet rekening gehouden worden dat niet alle 
analfabete anderstaligen het eindniveau van de opleiding kunnen halen. Uit heel wat centra 
komen er signalen dat een groep cursisten zijn maximale leerniveau bereikt heeft en het hogere 
niveau niet verder aankan. Deze heel zwakke of stagnerende cursisten kunnen wel nog terecht 
bij de centra voor individuele begeleiding.  
 
Afgelopen schooljaar deed de inspectie volwassenenonderwijs een onderzoek naar een aantal 
opleidingen in de basiseducatie, o.a. naar de opleidingen NT2 voor analfabete anderstaligen. Het 



-114-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008
 
 

 

onderzoek toont aan dat de opleiding een belangrijke vooruitgang betekent t.a.v. de vroegere 
situatie. Er moet echter nog verder werk gemaakt worden van betere evaluatie, remediëring, en 
leermiddelen.  De inspectie deed ook onderzoek naar uitval en rendement en stelde vast dat voor 
de opleiding Alfa NT2 76,7% van de ingeschreven cursisten deelneemt aan de evaluatie. Van zij 
die deelnemen aan de evaluatie slaagt 68,8%. De inspectie stelt in haar rapport dat dit een 
uitermate gunstig resultaat is gezien de moeilijke doelgroep en ook de recente invoering van 
deze opleiding. Deze resultaten zijn inderdaad niet afwijkend, zelfs beter dan deze van andere 
opleidingen in de basiseducatie.   

 
2. Het onderzoeksrapport stelde inderdaad dat het remediëringsaanbod in de Centra voor 

Basiseducatie nog niet optimaal is. Ook de inspectie volwassenenonderwijs stelde in haar 
onderzoeksrapport over een aantal modulaire opleidingen dit jaar dat er nog te weinig aandacht 
is voor specifieke remediëringstrajecten. Centra besteden wel veel aandacht aan 
studiebelemmerende factoren en hebben ook veel aandacht voor psychosociale problemen van 
de cursisten. In heel wat schriftelijke modules van het opleidingstraject worden cobegeleiders 
ingeschakeld om extra aandacht en begeleiding aan de cursisten te geven.  

 
Het uitwerken en organiseren van een remediëringsaanbod behoort tot de opdracht van de 
Centra voor Basiseducatie. Dat het remediëringsaanbod nog niet optimaal is heeft veel te maken 
met de kleinschalige, versnipperde werking van de centra en door een gebrek aan ondersteuning. 
Aan beide elementen wordt tegemoetgekomen in het nieuwe decreet op het 
volwassenenonderwijs van 15 juni 2007.  
 
De Centra voor Basiseducatie zullen voor de realisatie van deze opdracht ondersteund worden 
door het Vlaams Ondersteuningscentrum voor het Volwassenenonderwijs. Dat vervangt het 
vroegere Vlaamse Ondersteuningscentrum voor de Basiseducatie. Het betreft hier echter meer 
dan alleen een naamswijziging. De structuur, manier van werken en het ondersteuningsaanbod 
werden grondig bijgestuurd. Zo werkt het Vocvo sinds dit jaar met een 
samenwerkingsovereenkomst met de Vlaamse Regering en wordt de financiering afhankelijk 
gemaakt van het behalen van concrete outputindicatoren. Eén van de outputindicatoren houdt in 
dat het VOCVO de Centra voor Basiseducatie moet ondersteunen bij het opzetten van een 
integraal zorgsysteem voor cursisten. Het VOCVO zal de centra begeleiden bij de implementatie 
van concepten en instrumenten voor een integraal zorgsysteem. Dit zorgsysteem omvat alle 
aspecten van intake en plaatsing, remediëring en leertrajectbegeleiding, instrumenten en 
procedures voor de evaluatie van leerresultaten. 
 
Het nieuwe decreet volwassenenonderwijs voorziet eveneens in een hertekening van de 
basiseducatie. Vanaf 1 september 2009 zullen de huidige 29 Centra voor Basiseducatie 
gefusioneerd zijn tot 13 centra – één Centrum voor Basiseducatie per werkingsgebied van een 
consortium volwassenenonderwijs. Deze fusiebeweging zal de Centra voor Basiseducatie meer 
organisatorische slagkracht geven. De beschikbare middelen kunnen op die manier efficiënter en 
gerichter worden ingezet, onder meer wat de verdeling tussen het centrale en regionale aanbod 
(bv. opleidingen Alfa NT2) betreft.  
 
In 2009 zal er – zoals decretaal bepaald - een tussentijdse evaluatie van de invoering van het 
nieuwe decreet volwassenenonderwijs georganiseerd worden. Onder meer het systeem van 
ondersteuning van het volwassenenonderwijs, de opstart van de consortia volwassenenonderwijs 
en de subsidiëring van de Centra voor Basiseducatie zullen hierbij onderzocht worden. In het 
najaar van 2008 zullen de modaliteiten voor de tussentijdse evaluatie van het decreet 
volwassenenonderwijs uitgetekend en voorbereid worden. Eén van de te onderzoeken elementen 
is of de Centra voor Basiseducatie er beter dan vroeger in slagen om een remediëringsaanbod op 
te zetten. 
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Wat de problematiek van het aantal instapmomenten betreft heeft de inspectie inderdaad 
vastgesteld dat er in de landelijke regio’s niet genoeg cursisten zijn om continu instapmomenten 
te voorzien. Dat er geen wachtlijsten meer bestaan betekent natuurlijk nog niet dat elke 
anderstalige altijd, overal en onmiddellijk kan instappen in een passend opleidingsaanbod. Wij 
hebben een sterk geprofessionaliseerd en gedifferentieerd NT2-opleidingsaanbod. Naargelang 
het type cursist, de voorkennis van de cursist en zijn leervermogen worden aangepaste trajecten 
aangeboden worden. Van 90 voor zeer hooggeschoolden tot 600 uur voor analfabete cursisten 
voor niveau A1. Ook alle andere niveaus kunnen gevolgd worden in versnelde, gewone, 
vertraagde of zeer vertraagde trajecten. Bovendien wordt de opleiding met een sterk 
verschillende intensiteit aangeboden (van 3 uur per week tot 24 uur per week), is er de keuze 
tussen dag- en avondonderwijs en proberen we een aanbod te voorzien dicht bij huis waardoor 
de cursist zo weinig mogelijk belemmerd wordt door een beperkte mobiliteit. Rekening houdend 
met al deze elementen is het onmogelijk om in al deze lokaties te voorzien in continue 
instapmomenten voor elke cursist, rekening houdende met het beste mogelijke type aanbod. Het 
is dus inderdaad mogelijk dat er in sommige regio’s of gemeenten een te klein aantal kandidaat-
cursisten is, waardoor deze langer moeten wachten op een instapmoment. Eenzelfde principe 
geldt overigens voor alle andere opleidingen in het volwassenenonderwijs. Dat zijn geen 
wachtlijsten meer, maar een afweging tussen een aanbod dat zoveel mogelijk op maat van de 
cursist wordt aangeboden en het verantwoord omgaan met overheidsmiddelen.  

 
3. Er bestaat geen apart systeem om het aantal analfabete inburgeraars in de trajectwerking te 

monitoren. Deze categorie wordt niet als aparte doelgroep geregistreerd. Ik kan u bijgevolg geen 
specifieke cijfers meedelen.  

 
Deze doelgroep wordt wel meegerekend in het totaal aantal inburgeraars waarvoor een traject bij 
VDAB werd opgestart. Via de inwerkingstrajecten zorgt VDAB voor de begeleiding en 
bemiddeling van alle inwerkers waaronder dus ook analfabete inburgeraars die vanuit het 
onthaalbureau instromen. In 2007 stroomden in totaal 4 494 mensen in via het onthaalbureau 
(inburgering) en 788 personen rechtstreeks (inwerking).  
 
Het onthaalbureau als regisseur van het primair inburgeringstraject doet de intake met de 
inburgeraar en bepaalt het perspectief (educatief, sociaal of professioneel). Analfabete 
inburgeraars komen momenteel meestal terecht in een traject educatief perspectief omwille van 
de nood aan een lang taaltraject. In het verleden werden analfabete inburgeraars door het 
onthaalbureau zelden doorverwezen naar een traject met professioneel perspectief omdat 
loopbaanoriëntatie bij VDAB enkel toegankelijk was voor werkzoekenden met een 
minimumniveau Nederlands (richtgraad 1.1). Loopbaanoriëntatie werd wel aangeboden aan 
heterogene scholingsgroepen, maar in de meeste VDAB AMB-regio’s bestond er geen apart 
aanbod voor analfabete werkzoekende inburgeraars. 
 
Wegens het beperkte aanbod loopbaanoriëntatie bij analfabeten zijn zowel VDAB Antwerpen 
als VDAB Mechelen de afgelopen jaren gestart met aparte initiatieven. 
 
Zo ontstond het Equal-Project ‘Analfabeten Ingeburgerd aan het werk’: een opleidingstraject 
voor beginners op het vlak van NT2, geletterdheid en professionele schoonmaaktechnieken met 
als eindperspectief tewerkstelling in de schoonmaak. Zowel het centrum voor basiseducatie 
Mechelen, het onthaalbureau Prisma, de VDAB en Levanto werkten hieraan mee. De opleiding 
was kort, intensief en vooral doelgericht en functioneel. Trajectbegeleiding en 
loopbaanoriëntatie stonden centraal in de opleiding en hadden tot doel om de deelnemer zo goed 
mogelijk te ondersteunen. Via stages, individuele arbeidsbemiddeling en coaching op de 
werkvloer werd de drempel naar tewerkstelling grondig verlaagd. De beeldvorming bij bedrijven 
over laaggeletterde anderstaligen werd positief beïnvloed. 
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In Antwerpen wordt sinds geruime tijd een aparte loopbaanoriëntatie ingericht voor analfabete 
inburgeraars. Na 3 modules (180u inschrijving als regelmatige leerling, dus zonder richtgraad 
maar met een attest van een CBE dat dit aantoont) worden deze klanten toegelaten in een aparte 
loopbaanoriëntatie. Om deze klanten zo snel mogelijk te oriënteren naar een job, is het voor 
VDAB Antwerpen van belang dat tijdens het NT2-traject zoveel mogelijk nadruk wordt gelegd 
op spreken en begrijpen. Het aanbod loopbaanoriëntatie omvat 12 dagdelen of 36 lesuren en is 
exclusief bestemd voor analfabete inburgeraars. Vanaf het najaar 2008 zal loopbaanoriëntatie 
deel uitmaken van een geïntegreerd opleidingstraject op maat voor analfabete inburgeraars in 
samenwerking met een aantal sectoren (bouw, groen, schoonmaak, horeca, productiearbeider). 
De trajectbegeleider zal van bij aanvang nauw betrokken worden bij alle stappen in het traject 
van elke klant. Zo wordt maximale ondersteuning en opvolging gewaarborgd.  
 
Binnen het interdepartementaal projectteam inburgering (IPI) werd recent voorgesteld om in de 
toekomst een verkort primair inburgeringstraject met aangepast aanbod Loopbaanoriëntatie 
(LO) via de Centra voor Basiseducatie te voorzien.  
 
VDAB heeft geen aparte uitstroomgegevens van analfabete inburgeraars omdat zij, zoals 
hierboven aangegeven, niet als aparte doelgroep geregistreerd worden. 
 
Wat de lokale initiatieven betreft, kunnen wel volgende resultaten meegegeven worden: 
 
Het Equal-project in Mechelen (2006-2007) verliep succesvol. Van de 12 deelnemers hebben 9 
deelnemers het opleidingstraject succesvol beëindigd en zijn vervolgens uitgestroomd naar werk 
in de schoonmaaksector. 
 
Zowel in 2006 als 2007 werd bij VDAB Antwerpen een aantal keren een korte sessie (6u) 
loopbaanoriëntatie georganiseerd voor analfabete inburgeraars en inwerkers. In totaal werden 50 
personen georiënteerd waarvan intussen de helft werd tewerkgesteld, voornamelijk via sociale 
tewerkstellingen, sommigen in vast dienstverband en meestal in de schoonmaaksector. In 2008 
werd bij VDAB-Antwerpen 4 maal een uitgebreidere cursus loopbaanoriëntatie (36 lesuren) 
ingericht voor analfabete inburgeraars en inwerkers aan een gemiddelde van maximum 7 
personen per groep. In het najaar zullen opnieuw 4 sessies georganiseerd worden. Verschillende 
personen die de uitgebreidere loopbaanoriëntatie hebben gevolgd, hebben intussen werk 
gevonden. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008  -117- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 278 
van 4 juni 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
School- en studietoelagen   -   Informatie 
 
Het Vlaams Parlement keurde in mei 2007 het decreet over de studiefinanciering van de Vlaamse 
Gemeenschap goed, waardoor meer gezinnen in aanmerking komen voor een school- of studietoelage. 
Vanaf het schooljaar 2008-2009 is ook in het kleuter- en lager onderwijs een schooltoelage mogelijk. 
Hetzelfde geldt voor het deeltijds secundair onderwijs. 
 
Op 25 oktober 2007 hield ik in de Commissie Onderwijs een interpellatie over de informatiecampagne 
m.b.t. de nieuwe reglementering (Handelingen C47 - OND6 - 25 oktober 2007, blz. 1-7). Hoewel de 
minister grote nadruk legde op het belang van een goede en gerichte informatiecampagne, bleek dat de 
communicatie niet vlekkeloos verliep. In antwoord op de interpellatie gaf de minister een overzicht 
van de ondernomen en nog te ondernemen acties. Op 14 november 2007 keurde het Vlaams Parlement 
de met redenen omklede motie over de informatiecampagne betreffende de nieuwe reglementering 
inzake school- en studietoelagen goed (Stuk 1401 (2007-2008) - Nr. 2).  
 
Intussen werden stappen in de goede richting gezet en werden onder meer de nieuwe 
aanvraagformulieren gescreend op laagdrempeligheid door Wablieft. Met de uitbreiding voor de deur 
van de doelgroep van gerechtigden op schooltoelagen, namelijk kleuters en lagereschoolkinderen en 
jongeren uit het deeltijds onderwijs, blíjft een gerichte informatiecampagne op maat van de doelgroep 
uiterst belangrijk. Een oproep via Klasse voor Ouders is een goed bijkomend initiatief, maar niet alle 
ouders lezen Klasse voor Ouders. Hetzefde geldt voor tv-spotjes: deze sluiten het best aan bij de juiste 
(kinder-) programma’s.  
 
In de plenaire vergadering op 30 april 2008 onthulde de minister plannen over automatische 
toekenning van school- en studietoelagen en eerste contacten hierover met de federale overheid. 
Zolang deze automatisering geen feit is, blijft informeren fundamenteel. 
 
1. Welke maatregelen neemt de minister om gerechtigden in het basisonderwijs en het deeltijds 

onderwijs goed te informeren? Worden zij per brief aangesproken? Zo ja, wordt ook een 
aanvraagformulier bijgevoegd? Werden herinneringsbrieven gestuurd aan alle aanvragers van 
schooljaar 2007-2008? 

 
2. Dit schooljaar kampten de online-aanvragen met zware kinderziekten. Zelfs de sociale 

voorzieningen van het hoger onderwijs stapten af van het digitaal aanvragen en vonden de 
papieren weg sneller. De moeilijke opstartperiode lijkt achter de rug.  

 
Zal het systeem de uitbreiding naar basis- en deeltijds onderwijs vlot  kunnen verwerken? 
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3. Volgend schooljaar zou er worden gewerkt met herwerkte aanvraagformulieren die veel meer op 
maat zijn van de doelgroep.  
Is de webapplicatie klaar voor deze nieuwe formulieren?  

 
4. In de Commissie Onderwijs van 25 oktober 2007 sprak de minister over een grootscheepse 

opleiding voor schoolsecretariaten.  
 

Welke acties werden reeds ondernomen? Hoe worden de intermediairen geïnformeerd? Welke 
plannen m.b.t. opleiding en vorming voor de verschillende doelgroepen staan op stapel?  

 
5. Het ontwerp van decreet betreffende het onderwijs XVIII neemt veranderingen op m.b.t. de 

pedagogische voorwaarden om in aanmerking te komen voor een studietoelage in het hoger 
onderwijs. Ook hier zijn opleiding en vorming voor intermediairen nodig.  

 
Overweegt de minister stappen om hieraan tegemoet te komen? 

 
6. Welke timing stelt de minister voorop m.b.t. het onderzoek naar automatische toekenning van 

school- en studietoelagen? Welke initiatieven zijn intussen genomen? Wat zijn eventuele 
problemen op het parcours? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 278 van 4 juni 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
1.  Elke leerling uit het basisonderwijs en secundair onderwijs krijgt op het einde van dit schooljaar 

een flyer mee, waarin de vernieuwingen worden toegelicht.  
 In de tweede helft van augustus 2008 wordt ander campagnemateriaal (folder, meertalige 

affiche) verspreid naar scholen, CLB’s, gemeentebesturen, bibliotheken, vakbonden, OCMW’s, 
integratiecentra, verenigingen waar armen het woord nemen, Lokale overlegplatforms (LOP’s), 
enz… die op hun beurt het materiaal verdelen via hun lokale partners. Ook het 
aanvraagformulier wordt ruim verspreid. 

 Bij de start van het nieuwe schooljaar zullen er tv- en radiospots uitgezonden worden, en dit ook 
op de regionale zenders. In het septembernummer van Klasse voor ouders is de “schooltoelage” 
het horizontale thema. Op de cover van het tijdschrift komt ook een afneembare post-it met de 
boodschap de schooltoelage aan te vragen.  

 Met al deze communicatieacties gaan we nog meer dan de voorgaande jaren proberen alle 
toelagegerechtigde ouders te bereiken, ook de moeilijk bereikbare doelgroep voor wie de 
schooltoelage broodnodig is. Om deze ouders zeker te bereiken, werkt de afdeling 
studietoelagen samen met intermediaire partners. De afgelopen twee jaar werd grote aandacht 
besteed aan het uitbouwen van partnerschappen met onder meer de Lokale Overleg Platforms 
(LOP’s), het VVSG (OCMW’s , steden en gemeenten , …)  Het netwerk van de LOP’s is mee 
ingeschakeld in de globale communicatie. Met de LOP’s is afgesproken dat zij als bondgenoten 
van de overheid mee instaan voor het kenbaar en het bekend maken van het systeem van school 
-en studietoelagen, alsook meehelpen bij het invullen van een aanvraag. Zo wordt de drempel 
naar de potentiële toelagegerechtigden lager. Het LOP Gent fungeerde als proeftuin. Deze vorm 
van samenwerking evolueert zeer positief. 

 
2. Vanaf volgend schooljaar zullen de ouders die een gezinsdossier indienen, er op attent worden 

gemaakt dat ze, als ze kinderen in het basisonderwijs hebben, ook voor hen een aanvraag 
kunnen doen. Een gezin met kinderen in het basisonderwijs, secundair onderwijs en/of hoger 
onderwijs hoeft maar één dossier in te dienen. Door deze administratieve vereenvoudiging kan 
mijn administratie bij de behandeling van het gezinsdossier gemakkelijk nagaan of er nog 
kinderen in het gezin zijn, voor wie nog geen aanvraag is gebeurd. Ouders die bijvoorbeeld een 
aanvraag doen voor hun kind in het secundair onderwijs en die ook kinderen hebben in het 
basisonderwijs en nog niet op de hoogte zouden zijn van mijn vernieuwingen op het vlak van 
schooltoelagen, zullen daarover een brief krijgen. 

 Ook krijgen alle ouders die een toelage hebben ontvangen voor hun kind in het secundair 
onderwijs, in de tweede helft van augustus 2008 een aansporingsbrief mét aanvraagformulier en 
de boodschap dat hun andere schoolgaande kinderen ook in aanmerking komen. We 
onderzoeken momenteel ook of het niet mogelijk is om voor het kind waarvoor ten onrechte 
geen aanvraag werd gedaan, toch automatisch een toelage toe te kennen. In een beperkt aantal 
gevallen kan dit moeilijkheden leiden, met name wanneer het niet duidelijk is of het kind nog in 
het kleuteronderwijs, dan wel al in het lager onderwijs is ingeschreven. 

 
3. Ik heb met de idee gespeelde om álle gezinnen met kinderen in het basisonderwijs aan te 

schrijven met aanvraagformulier. Ik heb deze idee laten varen om twee redenen. Ten eerste 
worden dan álle ouders aangeschreven, zodat er voor drievierde van de aangeschrevenen 
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verwachtingen worden gecreëerd, die niet kunnen worden ingelost. Bovendien betekende deze 
operatie een dergelijke belasting voor mijn administratie, dat het testen van de nieuwe applicatie 
en de voorbereiding van de uitbetaling van de schooltoelagen vanaf 1 september erdoor 
gehypothekeerd werden. Dit risico wil ik niet lopen. 

 
4. Ook de scholen worden geïnformeerd. De school is ongetwijfeld de plaats bij uitstek om de 

ouders te bereiken. De scholen worden via de Ronde van Vlaanderen die het beleidsdomein 
Onderwijs en Vorming jaarlijks organiseert, geïnformeerd.  

 Tijdens de Ronde van Vlaanderen voor het basisonderwijs (die pas is afgelopen- Brugge 19 juni 
’08) krijgen de scholen uitleg bij hun rol naar ouders toe met betrekking tot het nieuwe systeem 
van de schooltoelagen en de partnerschappen die de administratie heeft uitgebouwd. Bij die 
gelegenheid wordt aan de directies meegedeeld wat het dienstverleningspakket van de afdeling 
studietoelagen is en waarvoor de scholen bij die afdeling allemaal terecht kunnen en wat ze van 
hen mogen verwachten.  

 Telkens wordt in de namiddag ook een meer praktische toelichting gegeven aan de 
schoolsecretariaten. Via een oproep in Schooldirect, kregen alle basisscholen de gelegenheid 
zich hiervoor in te schrijven. Op het programma staat een praktische vorming over de 
wetgeving, de procedure en het invullen van een aanvraagformulier. Er werd massaal 
ingeschreven. 

 Begin juli wordt hetzelfde gedaan voor de directies en de schoolsecretariaten van het secundair 
onderwijs. 

 
5. Voorts staan er in het najaar 2008 verschillende initiatieven voor de OCMW’s op stapel (in 

samenwerking met VVSG). Er zijn opfrissingscursussen gepland voor de OCMW-medewerkers 
en tijdens een studiedag zullen naast studietoelagen ook andere beleidsmatige thema’s aan bod 
komen, zoals kostenbeheersing, de maximumfactuur, spijbelen, flankerend onderwijsbeleid.  

 Zoals ik al heb vermeld, schakelt de afdeling Studietoelagen het netwerk van de LOP’s mee in 
in haar communicatie. Daarom is er een uitgebreide vormingskalender voor deze LOP’s 
opgesteld. In het voorjaar heeft mijn administratie al vorming gegeven aan de LOP’s Gent, 
Aarschot, Turnhout, Maasmechelen, Hasselt, Boom-Willebroek. In het najaar volgen nog andere 
LOP’s en staan ook de vakbonden en de Vereniging waar armen het woord nemen op het 
programma. 

 Op deze wijze probeert mijn administratie zoveel mogelijk in te gaan op de vraag naar vorming 
van de intermediairen. 

 
6.  In de loop van april 2008 zijn via de associaties vijf opleidingsdagen georganiseerd voor de 

studentenadministraties, de studentenvoorzieningen en de CLB-medewerkers. Mijn 
administratie heeft daar het leerkrediet en de nieuwe pedagogische voorwaarden om in 
aanmerking te komen voor een studietoelage in het hoger onderwijs, uitgebreid toegelicht. Een 
doorgedreven sessie van deze opleidingen wordt 26 juni herhaald voor de studentenvoor-
zieningen, het VVS en de vakbonden, en dit in samenwerking met de informele overleggroep 
studiefinanciering. 

 Deze maand wordt er een basistekst over het nieuwe studietoelagekrediet verspreid naar alle 
instellingen hoger onderwijs en intermediairen. 

 
 Een tweede luik in de vraag heeft betrekking op de informatica. Ik kan u zeggen dat ik de 

bekommernis van de vraagsteller over het ICT-aspect deel. 
 

1. De applicatie studietoelagen is zowel hardware- als softwarematig uitgebreid en aangepast. 
Er is voorzien in bijkomende servercapaciteit, die trouwens in geval van nood op korte 
termijn nog verder uitgebreid kan worden. Louter op hardwarevlak is de capaciteit op dit 
moment al verdrievoudigd met het oog op de uitbreiding naar het basisonderwijs. Daarnaast 
is de software die het aanvraagformulier stuurt, achter de schermen verbeterd, om een veel 
snellere en stabielere verwerking te kunnen realiseren. 
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2. De herwerkte aanvraagformulieren zijn de papieren formulieren. Als dusdanig staan ze los 

van het digitale aanvraagformulier. Ook voor het scannen ervan is de nodige software 
beschikbaar. 

 
Aan het project automatische toekenning van school- en studietoelagen wordt verder gewerkt. 
Met de FOD Financiën wordt contact opgenomen. Ook de juridische kwesties hieromtrent 
worden nader onderzocht. De firma die verantwoordelijk is voor de ICT binnen de Vlaamse 
Gemeenschap heeft mij al een heel ruwe raming gegeven van de kostprijs. Mijn administratie 
heeft deze mee ingediend in de begrotingsfiches voor ICT van het beleidsdomein. Ik moet deze 
voorstellen echter nog bespreken binnen de Vlaamse Regering. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 279 
van 5 juni 2008 
van LUDO SANNEN 
 
 
 
Vrije software in het onderwijs   -   Stand van zaken 
 
Sinds eind 2004 is er binnen het Vlaamse Ministerie van Onderwijs een werkgroep actief om de 
toegevoegde waarde te onderzoeken van Vrije en Open Broncode Software (VOBS) voor het 
onderwijs. Eind 2004 verscheen er ook een Visie en actieplan met betrekking tot vrije software. In 
2005 werden er daarover ook vragen gesteld in de bevoegde commissie. Daar kondigde de minister de 
oprichting aan van een educatieve portaalsite (www.klascement.net) die zich gedeeltelijk met deze materie 
ging bezighouden. De minister stelde toen ook: “We zullen scholen sensibiliseren en ondersteunen om 
deze software alternatief te gebruiken”.  
 
Op 17 november 2006 verspreidde de minister een persmededeling met de boodschap dat er een cd-
rom met informatie over het brede aanbod van open source software aan de scholen bezorgd werd. De 
bedoeling hiervan was om via sensibilisatiecampagnes scholen bekend te maken met vrije software en 
freeware. In zijn Beleidsplan ICT in het onderwijs 2007-2009, stelt de minister daarover dat deze 
sensibilisering “de bekendheid van vrije software in belangrijke mate (heeft) doen toenemen”. Na deze 
eerste fase spreekt de minister over een tweede fase waarbij “naast basisinformatie daadwerkelijke 
ondersteuning van de vrije softwaregemeenschap in het onderwijs centraal staat”. Om dit te bereiken 
stelt de minister voor om in dialoog te treden met de ICT-opleidingen om na te gaan in welke mate 
vrije software ingang kan vinden in het curriculum en in welke mate studenten betrokken kunnen 
worden in ontwikkelingsprojecten. 
 
 
Ondertussen zijn we weer meer dan een jaar verder. 
 
1. Hoever staat het met deze tweede fase? 
 

Kan vrije software in het curriculum ingang vinden? 
 
Hoe worden studenten betrokken? 
 

2. Hoeveel scholen maken gebruik van vrije software? 
 
3. Welke resultaten of bevindingen legt de werkgroep-VOBS voor? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 279  van 5 juni 2008 
van LUDO SANNEN  
 
 
 
1. Na de sensibiliseringscampagne was het mijn bedoeling om enerzijds vrije software structureel 

te implementeren bij bv. contentontwikkeling en anderzijds via de opleidingen verder aan de 
invoering van vrije software te werken. Om dit te realiseren werden na de eerste 
sensibiliseringsfase volgende initiatieven genomen.  

 
 Een belangrijk initiatief is de portaalsite www.klascement.net. Deze portaalsite heeft tot doel zoveel 

mogelijk kwaliteitsvolle digitale leerobjecten vrij aan te bieden. Binnen de Klascement databank 
werd een Creative Commons licentie geïmplementeerd. Dit heeft tot gevolg dat het gros van de 
5600 leerobjecten (software, documenten, interactieve oefeningen en links) in Klascement via 
zo’n vrije licentie verspreid worden. Klascement breidt ook de databak vrije software nog steeds 
verder uit.  

 
 Voor leermiddelen die met overheidsmiddelen gefinancierd worden, geldt dat zij - indien 

mogelijk - onder een open licentie (nl. Creative Commons) ter beschikking gesteld worden. Dit 
is o.a. het geval met leerobjecten die door REN Vlaanderen gecreëerd worden. Ook de BIS-
cursussen voor de volwasseneneducatie worden ontsloten via open standaarden (SCORM, 
LOM) en onder een Creative Commons licentie. Het gaat daarbij om 70 schriftelijke cursussen, 
51 e-learningcursussen in html-formaat en 5.000 illustraties. De ontsluiting van deze BIS-
leerobjecten gebeurt momenteel door Klascement.  

 
 Ten slotte is er ook binnen de nascholing nog steeds veel aandacht voor vrije software. REN 

Vlaanderen biedt elk jaar nieuwe opleidingen aan in het gebruik van vrije software toepassingen. 
Voor het komende schooljaar (2008-2009) zijn o.a. volgende cursussen geprogrammeerd:  
• Gebruik van Joomla als geïntegreerde web2.0 toepassing  
• Gebruik van syntax, formulieren en berichten in PHP voor schoolnetwerken 
• Beheer/installatie PHP, Apache, MySQL (beginners – gevorderden) 
• Dynamische webpagina’s met PHP en MYSQL 
• Didactisch gebruik van de Moodle elektronische leeromgeving  
• Interactieve oefeningen maken met JClic 
• Gebruikerscursus Geogebra  
• Aan de slag met Wikipedia in de les Nederlands 
• Dokeos gebruiken in taalvakken 

 
 Er zijn tal van initiatieven ondernomen om vrije software een evenwaardige plaats te laten 

innemen als de commerciële software. Toch moet er een belangrijke kanttekening maken mij de 
mogelijkheden van de overheid om vrije software in te voeren. De overheid kan immers wel 
sensibiliseren zodat scholen het brede softwareaanbod van commerciële, vrije software leren 
kennen, het is uiteindelijk aan de scholen zelf om te bepalen welke software het best past in hun 
pedagogisch project. Op de vraag of vrije software deel kan uitmaken van het curriculum kan ik 
dus positief antwoorden, zij het met de bedenking dat dit tot de autonomie en 
verantwoordelijkheid van de scholen zelf behoort.  

 
 Over hoe studenten betrokken worden, heb ik geen informatie. 
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2.  De sensibiliseringscampagne had tot doel vrije software beter bekend te maken bij de scholen. 

Ik beschik niet over onderzoeksgegevens om na te gaan in welke mate scholen nu meer dan 
voorheen vrije software gebruiken. Uit recente cijfers van het Katholiek Secundair Onderwijs 
(Computerapparatuur- en programmatuur in het Vlaams Katholiek secundair Onderwijs, 2008, 
Brussel: VVKSO) blijkt evenwel dat een kleine 10% van schoolservers draait op LINUX als 
besturingssysteem. 16% van alle katholieke secundaire scholen gebruikt een open source 
leeromgeving (Dokeos of Moodle).  

 
 Momenteel wordt een ICT-monitor ontwikkeld door de universiteiten van Gent en Leuven. Dit 

instrument moet mij toelaten om diverse ICT-indicatoren – waaronder infrastructuur en gebruik 
ervan – op te volgen. Ik verwacht pas tegen eind 2008 een afgewerkt en gevalideerd instrument.  

 
3.  Deze werkgroep had tot doel om een advies uit te werken en om acties op te zetten met een 

groot sensibiliserend effect. Het belangrijkste resultaat is een uitvoerig advies en 
beleidsaanbevelingen. Het rapport hiervan is te vinden op de volgende website: 
http://www.ond.vlaanderen.be/ict/infrastructuur/vrijesoftware/advies_vrije_software_werkgroeponderwijs.pdf Dit 
advies vormde de aanzet tot de initiële sensibiliserinsgcampagne. De werkgroep was gedurende 
de hele looptijd ervan nauw betrokken bij het opzetten van activiteiten zoals de redactie van 
publicaties en de organisatie van een conferentie over dit thema. Na afloop van de 
sensibiliseringscampagne zijn de werkzaamheden van de werkgroep stopgezet. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 280 
van 5 juni 2008 
van JOS STASSEN 
 
 
 
Vrije software in het onderwijs   -   Stand van zaken 
 
In de Beleidsnota Onderwijs 2004-2009  van de minister staat dat men voor het softwarebeleid naar 
kwaliteitsvolle en betaalbare ICT-oplossingen wil zoeken zoals de open source software, en het 
onderwijsveld wil informeren over de mogelijkheden die deze bieden. Het regionale expertisecentrum 
Vlaanderen zal de didactische omgang met vrije software integreren in zijn nascholingsaanbod. De 
ICT-coördinatoren zullen ook betrokken worden bij de uitwisseling en ondersteuning van vrije 
software in het onderwijs. 
 
In de toelichting  bij de middelenbegroting en de uitgavenbegroting van de Vlaamse Gemeenschap 
voor het begrotingsjaar 2008 worden een aantal projecten vooropgesteld. Om de invoering van de 
nieuwe ICT-eindtermen te ondersteunen, werd een nieuw ICT-beleidsplan opgesteld. In 2007 zullen 
de krachtlijnen en acties van dit beleidsplan verder vorm krijgen, zodat ze vanaf 2008 op kruissnelheid 
zullen zijn. Specifieke acties voor 2008 zullen onder andere betrekking hebben op gerichte 
sensibiliseringscampagnes, leermiddelenbeleid, standaardisering, de introductie van kosteneffectieve 
softwarebenaderingen, waaronder educatieve freeware en open source software. 
 
Ook tijdens de hoorzitting op 8 mei 2007, over  “Competenties voor de Kennismaatschappij. 
Beleidsplan ICT in het onderwijs 2007-2009”, werd meermaals verwezen naar het belang van 
blijvende aandacht voor het stimuleren van vrije software. Er werd het voorbeeld gegeven van het  
Sint-Pieterscollege in Jette, dat voor het open leercentrum met vijftig computers koos voor open 
source software. 
 
Actief vrije software als volwaardig alternatief onder de aandacht van de scholen brengen en 
initiatieven nemen om scholen te ondersteunen bij het gebruik van vrije software, zijn dus belangrijke 
elementen voor een hedendaags ICT-beleid in het onderwijs. 
 
Optimale participatie aan het onderwijs mag niet gehinderd worden door het feit dat ouders het niet 
mogelijk of niet wenselijk achten om dure commerciële software aan te kopen. Dan gaat het niet enkel 
over de software die de scholen gebruiken, maar ook over de thuisopdrachten die scholieren krijgen. 
Voor een aantal vakken wordt thuiswerk op de computer, met een specifiek softwarepakket, 
gestimuleerd. GeoGebra, bijvoorbeeld, is een pakket dat meetkunde, algebra en analyse combineert en 
door scholieren gebruikt dient te worden om bepaalde oefeningen te maken. Van dit systeem bestaat 
ook een open source versie en via de website kan vanop elk platform GeoGebra geconsulteerd worden, 
maar scholen hebben niet altijd de reflex om die ook aan te bieden en bezorgen dan enkel de link naar 
de MS Windows versie. We mogen ook niet aanvaarden dat elke ouder die vrije sofware moet of wil 
gebruiken, dan maar zelf op zoek moet naar de juiste versie. Het onderwijs heeft hier wel degelijk een 
belangrijke opdracht. 
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1. Bestaat er een overzicht van het aantal scholen dat met vrije software werkt? 

 
2.  Welke evolutie was er de voorbije jaren merkbaar op dat vlak? Zijn hierover bepaalde 

doelstellingen vooropgesteld? 
 

3. Welke acties worden, in het kader van het ICT-beleidsplan, in 2008 opgezet om het gebruik 
van vrije software in het onderwijs te stimuleren?  
 

4. Op welke manier krijgen scholen een duidelijk overzicht van de mogelijkheden op het vlak 
van open source software?  
 

5. Dient er van elk softwarepakket dat leerlingen moeten gebruiken in het kader van 
schoolopdrachten ook een open source versie beschikbaar te zijn?  
 

6. Op welke manier wordt ervoor gezorgd dat scholen ook steeds de open source versie 
aanbieden aan en vlot toegankelijk maken voor de scholieren? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 280 van 5 juni 2008 
van JOS STASSEN 
 
 
 
1. De sensibiliseringscampagne had tot doel vrije software beter bekend te maken bij de scholen. 

Ik beschik niet over onderzoeksgegevens om na te gaan in welke mate scholen nu meer dan 
voorheen vrije software gebruiken. Uit recente cijfers van het Katholiek Secundair Onderwijs 
(Computerapparatuur- en programmatuur in het Vlaams Katholiek secundair Onderwijs, 2008, 
Brussel: VVKSO) blijkt evenwel dat een kleine 10% van schoolservers draait op LINUX als 
besturingssysteem. 16% van alle katholieke secundaire scholen gebruikt een open source 
leeromgeving (Dokeos of Moodle).  

 
2. Ik beschikt niet over de nodige gegevens om een evolutie vast te stellen m.b.t. het gebruik van 

vrije software in het onderwijs. Wel wordt momenteel een ICT-monitor ontwikkeld door de 
universiteiten van Gent en Leuven. Dit instrument moet mij toelaten om diverse ICT-indicatoren 
– waaronder infrastructuur en gebruik ervan – in de toekomst beter op te volgen. Ik verwacht 
pas tegen eind 2008 een afgewerkt en gevalideerd instrument.  

 
3. Na de sensibiliseringscampagne was het mijn bedoeling om enerzijds vrije software structureel 

te implementeren bij bv. contentontwikkeling en anderzijds via de opleidingen verder aan de 
invoering van vrije software te werken. Om dit te realiseren werden na de eerste 
sensibiliseringsfase volgende initiatieven genomen.  

 
 Een belangrijk initiatief is de portaalsite www.klascement.net. Deze portaalsite heeft tot doel zoveel 

mogelijk kwaliteitsvolle digitale leerobjecten vrij aan te bieden. Binnen de Klascement databank 
werd een Creative Commons licentie geïmplementeerd. Dit heeft tot gevolg dat het gros van de 
5600 leerobjecten (software, documenten, interactieve oefeningen en links) in Klascement via 
zo’n vrije licentie verspreid worden. Klascement breidt ook de databak vrije software nog steeds 
verder uit.  

 
 Voor leermiddelen die met overheidsmiddelen gefinancierd worden, geldt dat zij - indien 

mogelijk - onder een open licentie (nl. Creative Commons) ter beschikking gesteld worden. Dit 
is o.a. het geval met leerobjecten die door REN Vlaanderen gecreëerd worden. Ook de BIS-
cursussen voor de volwasseneneducatie worden ontsloten via open standaarden (SCORM, 
LOM) en onder een Creative Commons licentie. Het gaat daarbij om 70 schriftelijke cursussen, 
51 e-learningcursussen in html-formaat en 5.000 illustraties. De ontsluiting van deze BIS-
leerobjecten gebeurt momenteel door Klascement.  

 
 Ten slotte is er ook binnen de nascholing nog steeds veel aandacht voor vrije software. REN 

Vlaanderen biedt elk jaar nieuwe opleidingen aan in het gebruik van vrije software toepassingen. 
Voor het komende schooljaar (2008-2009) zijn o.a. volgende cursussen geprogrammeerd:  
• Gebruik van Joomla als geïntegreerde web2.0 toepassing  
• Gebruik van syntax, formulieren en berichten in PHP voor schoolnetwerken 
• Beheer/installatie PHP, Apache, MySQL (beginners – gevorderden) 
• Dynamische webpagina’s met PHP en MYSQL 
• Didactisch gebruik van de Moodle elektronische leeromgeving  
• Interactieve oefeningen maken met JClic 
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• Gebruikerscursus Geogebra  
• Aan de slag met Wikipedia in de les Nederlands 
• Dokeos gebruiken in taalvakken 

 
4. Ik verwijs naar mijn antwoord op de vorige vraag. Vooral de portaalsite Klascement is 

instrumenteel op dit vlak. Voor scholen is dit het belangrijkste instrument om op de hoogte te 
blijven van het aanbod en mogelijkheden van vrije software.  

 
5. Idealiter wordt van elke commercieel softwarepakket dat op school gebruikt wordt een vrije 

variant aangeboden aan de leerlingen. Dit is echter weinig realistisch, alleen al omdat er van 
sommige pakketten geen vrije variant bestaat met gelijkaardige functionaliteiten.  

 
 Hierin speelt de visie en verantwoordelijkheid van de school een belangrijke rol. Ik wil m.b.t. dit 

aspect een belangrijke kanttekening maken bij de mogelijkheden van de overheid om vrije 
software in te voeren. De overheid kan immers wel sensibiliseren zodat scholen het brede 
softwareaanbod van vrije software leren kennen, het is uiteindelijk aan de scholen zelf om te 
bepalen welke software het best past in hun pedagogisch project.  

 
6. Er zijn geen dergelijke concrete acties lopende. De school blijft autonoom verantwoordelijk 

voor het eigen softwarebeleid. Via de hierboven beschreven projecten worden scholen 
gestimuleerd om ook te kiezen voor vrije software. Maar het is niet aangewezen om scholen te 
verplichten steeds een open source versie van software aan te bieden aan de leerlingen. Het 
softtwarebeleid staat in relatie tot het leermiddelenbeleid en dat behoort tot de onderwijskundige 
en pedagogische vrijheid van een onderwijsinstelling.   
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 281 
van 5 juni 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Opleidingscheques voor werknemers   -   Brussel 
 
De Vlaamse Regering heeft een systeem uitgewerkt om werknemers de gelegenheid te bieden zich 
geregeld bij te scholen, de zogenaamde opleidingscheques. Dit systeem betaalt de helft terug van de 
opleiding.   
 
Er zijn echter wel voorwaarden aan verbonden: de opleiding moet worden gegeven door een instelling 
erkend door de Vlaamse Regering, de opleiding moet bijdragen tot de inzetbaarheid op de 
arbeidsmarkt en de opleiding mag niet in opdracht van de werkgever gebeuren. Na de opleiding krijgt 
men een attest waaruit blijkt wat men heeft gevolgd en welke competenties men heeft verworven.  
 
Aangezien opleiding een gemeenschapsbevoegdheid is, kunnen personen die wonen in het Brussels 
Hoofdstedelijke gewest ook gebruik maken van de opleidingscheques van de Vlaamse overheid.  
 
In Brussel stellen we een stijgende interesse voor deze cheques vast: van ongeveer 1.000 aanvragen in 
2003 naar rond 3.000 aanvragen in 2006. Niettemin blijven deze cijfers laag (het schommelt rond de 
1% van het totaal aantal aanvragen). 
 
1. Kan de minister een gedetailleerd overzicht geven van de aanvragers van deze cheques per 

gemeente van het Brussels Hoofdstedelijke gewest, sinds 2003? 
 
2. Welke cursussen of opleidingen worden het meest gevolgd door de aanvragers die wonen in het 

Brusselse gewest? Is dit verschillend met de algemene trends van het Vlaamse gewest? 
 
3. Waar volgen de aanvragers uit het Brusselse gewest deze cursussen? In het Brusselse gewest zelf 

of in het Vlaamse gewest?  
 
4. Hoeveel mensen, woonachtig in Vlaanderen, maken gebruik van de erkende opleidingscentra in 

het Brussels Hoofdstedelijke gewest? Wat zijn de vijf meest populaire erkende opleidingscentra 
van het Brusselse gewest en in welke cursussen? 

 
5. Heeft er een evaluatie plaatsgevonden specifiek over het (al dan niet) succes van de 

opleidingscheques in Brussel? Wat waren de conclusies? Welke initiatieven heeft de minister 
genomen om een groter aantal aanvragen uit Brussel te krijgen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 281van 5 juni 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. In totaal werden sinds 2003 reeds 10.739 opleidingscheques voor werknemers aangevraagd in het 

Brussels Hoofdstedelijk Gewest. Zowel in absolute als in relatieve cijfers is een stijging merkbaar 
in het aantal aangevraagde opleidingscheques in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. Voor een 
overzicht van de aangevraagde opleidingscheques per gemeente in het Brussels Hoofdstedelijk 
Gewest sinds 2003, verwijs ik u door naar tabel 1. 
 
Tabel 1: Overzicht van de aanvragers van de opleidingscheques per gemeente van het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest 

 
2. Op basis van de ingeleverde cheques bij de opleidingsverstrekkers, kan een overzicht gegeven 

worden van het soort opleiding dat de cursisten volgen. Dit aantal verschilt echter van de 

 2003 2004 2005 2006 2007 Totaal 
ANDERLECHT 48 111 173 180 211 723
BRUSSEL INTERNATIONAL 
PRESS CENTER 1 5 1 7
BRUSSEL-STAD 142 398 434 491 499 1964
ELSENE 38 119 152 176 223 708
ETTERBEEK 24 72 91 121 131 439
EVERE 17 35 37 47 56 192
GANSHOREN 18 74 78 87 91 348
HAREN (BRUSSEL-STAD) 5 17 14 22 24 82
JETTE 61 160 173 213 231 838
KOEKELBERG 19 42 59 67 96 283
LAKEN (BRUSSEL-STAD) 50 143 178 184 214 769
NEDER-OVER-HEEMBEEK 
(BRUSSEL-STAD) 17 31 30 32 55 165
OUDERGEM 13 30 38 44 50 175
SCHAARBEEK 71 207 278 237 291 1084
SINT-AGATHA-BERCHEM 36 81 89 101 90 397
SINT-GILLIS 32 72 82 83 92 361
SINT-JANS-MOLENBEEK 53 110 151 185 180 679
SINT-JOOST-TEN-NODE 20 46 50 64 76 256
SINT-LAMBRECHTS-WOLUWE 25 65 58 83 93 324
SINT-PIETERS-WOLUWE 21 32 40 53 78 224
UKKEL 19 65 78 65 134 361
VORST 7 31 53 53 85 229
WATERMAAL-BOSVOORDE 9 30 23 39 30 131
Totaal Brussels Gewest (% 
tov het jaarlijks totaal aantal 
aangevraagde cheques) 

745
(0,74%)

1971
(1,03%)

2360
(1,10%)

2632
(1,13%)

3031 
(1,21%) 10.739

Totaal aantal aanvraagde 
cheques 99.696 191.235 214.149 233.835 250.130 
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aangevraagde cheques en is enkel beschikbaar voor 2007.4 In het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 
worden voornamelijk taalopleidingen gefinancierd met opleidingscheques (30%), gevolgd door 
opleidingen inzake sociale –en basisvaardigheden (26%). Deze trend is niet weer te vinden in 
Vlaanderen. In Vlaanderen wordt 25% van de opleidingscheques gebruikt voor sectorspecifieke 
opleidingen en 17% voor andere opleidingen (hobbycursussen en opleidingen hoger onderwijs). 
Voor een gedetailleerde vergelijking, verwijs ik u graag door naar tabel 2. 
  
Tabel 2: Cursussen/opleidingen die het meest gevolgd worden met opleidingscheques door de aanvragers 
die in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest wonen in vergelijking met het Vlaams Gewest (2007). 

 
3. Ongeveer 62 % van de opleidingscheques ( 1437) werden in 2007 door de aanvragers in het 

Brussels Hoofdstedelijk Gewest besteed bij opleidingsverstrekkers in gemeentes van hun Gewest. 
 38% van de opleidingen worden gevolgd in het Vlaamse Gewest.  
 
 Voor een gedetailleerd overzicht per gemeente waar de opleidingscheques werden besteed, verwijs 

ik u naar tabel 3. 
 
 Tabel 3: Aantal besteedde opleidingscheques in het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest (2007) 

                                                      
4 De gegevens inzake benaming en adresgegevens van de opleidingscentra worden pas sinds 2007 bijgehouden. 

 Brussels Gewest Percentage
 
Vlaanderen Percentage

administratieve en commerciële functies 64 2,76% 4493 2,66%
andere opleidingen 328 14,16% 28908 17,12%
elders niet vermelde opleidingen 139 6,00% 9116 5,40%
geen_opleidingscode 3 0,13% 207 0,12%
Industriële automatisering 424 0,25%
informatie- en 
communicatietechnologie 53 2,29% 10873 6,44%
kantoorautomatisering en bureautica 54 2,33% 18082 10,71%
loopbaanbegeleiding 23 0,99% 1404 0,83%
management/leidinggeven 55 2,37% 3881 2,30%
sectorspecifieke opleidingen 269 11,61% 42595 25,22%
sociale- en basisvaardigheden 619 26,73% 20717 12,27%
Taalopleidingen 704 30,40% 27963 16,56%
verkeerde_code 5 0,22% 232 0,14%
 Totaal 2316 100,00% 168895 100,00%

ANDERLECHT 349
BRUSSEL-STAD 184
ELSENE 414
ETTERBEEK 14
GANSHOREN 52
JETTE 33
KOEKELBERG 44
LAKEN (BRUSSEL-STAD) 23
OUDERGEM 1
SCHAARBEEK 15
SINT-AGATHA-BERCHEM 63
SINT-GILLIS 7
SINT-JOOST-TEN-NODE 4
SINT-LAMBRECHTS-WOLUWE 72
SINT-PIETERS-WOLUWE 32
UKKEL 130
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4. In 2007 volgden in totaal 8202 Vlamingen met hun opleidingscheques een opleiding in een van de 

erkende opleidingscentra in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. Dit beeld is echter enigszins 
vertekend doordat een kwart van deze personen opleidingscheques gebruikte voor het begeleid 
individueel studeren.  BIS Online was een dienst van Departement Onderwijs, afdeling 
Volwassenenonderwijs, maar het aanbod werd afgesloten eind 2007. 
Van alle Vlamingen die in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest een opleiding volgden, komt  
29,3% uit Vlaams Brabant, 27,2% uit Antwerpen, 20,3% uit Oost-Vlaanderen, 14,1% uit West-
Vlaanderen en 9,1% uit Limburg. Voor een gedetailleerd overzicht van de 10 populairste centra in 
het Brusselse Hoofdstedelijk Gewest en de 10 populairste cursussen, verwijs ik u naar tabel 4 en 5. 

 
Tabel 4: Top 10 van de opleidingscentra in het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest waar opleidingscheques 
besteed werden door personen woonachtig in het Vlaamse Gewest. (2007) 

 
BEGELEID INDIVIDUEEL STUDEREN 2092 
VUB DIENST BOEKHOUDING 735 
CVO ELISHOUT COOVI 707 
BLOSO-VLAAMSE TRAINERSSCHOOL 707 
VZW NASCHOLING I/H KATHOLIEK O 572 
CENTRUM VOOR NASCHOLING 420 
CENTRUM VOOR VOLWASSENENONDERW 406 
SYNTRA BRUSSEL 381 
VDAB-M&I (ADMINI. WEBLEREN) 372 
ACADEMIE BEELDENDE KUNSTEN 286 
Totaal 6678 

 
Tabel 5: Top 10 van opleidingen die met opleidingcheques gevolgd werden in het Brussels Hoofdstedelijk 
Gewest (2007)door personen woonachtig in het Vlaamse Gewest 

 
 

 
5. Tot op heden heeft geen evaluatie plaats gevonden van het al dan niet succes van de 

opleidingscheques in het Brusselse Hoofdstedelijk Gewest, gezien een aantal cijfergegevens pas 
sinds 2007 wordt bijgehouden. Het lijkt me zeker interessant om de evolutie van deze cijfers de 
volgende jaren bij te houden, te analyseren en te bekijken of bijkomende acties nodig zijn of niet. 
Wat alvast wel sinds 2003 bijgehouden werd is het aantal aangevraagde opleidingscheques. 
Hoewel het percentage nog zeer laag is ten opzichte van het totaal aantal aangevraagde cheques, is 
over de jaren heen wel een stijging merkbaar in het aantal aangevraagde opleidingscheques in het 
Brussels Hoofdstedelijk Gewest.  

Totaal  1437

Universitair onderwijs 780 
Spaans (voor algemene en specifieke doeleinden) 332 
social profit 839 
Muziek 397 
metaal, elektriciteit en autotechniek 262 
Lerarenopleiding 763 
horeca en voeding 470 
Hoger Onderwijs 341 
Frans voor algemene. en specifieke doeleinden 479 
Beeldende kunst 354 
Totaal 5017 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 282 
van 5 juni 2008 
van KOEN VAN DEN HEUVEL 
 
 
 
Secundair onderwijs   -   Bedrijfsbeheer 
 
Vanaf 1 september 2008 zal er een nieuw programma Bedrijfsbeheer gelden in alle instellingen van 
het secundair onderwijs. Een omzendbrief (Bedrijfsbeheer in het secundair onderwijs, ref. 
SO/2008/01, d.d. 25 januari 2008) vermeldt de precieze modaliteiten. 
 
Naar verluidt bevat het nieuwe programma een aantal onderwerpen waarmee een “gewone” 
zelfstandige niet te maken krijgt (businessplan opstellen, dubbele boekhouding voeren, …). Bovendien 
zorgt de verhoging naar minimaal vier lesuren per week mogelijk voor organisatorische moeilijkheden 
doordat in de derde graad er sowieso slechts vier vrij te kiezen uren zijn. De kans bestaat dat daardoor 
in meerdere studierichtingen het vak Bedrijfsbeheer een stille dood sterft.  
 
Dit zou het aantal nieuwe zelfstandigen negatief kunnen beïnvloeden en dan ook strijdig zijn met het 
belang dat de Vlaamse Regering hecht aan ondernemerschap. 
 
1. Wat was de dieperliggende reden om het programma Bedrijfsbebeer te vernieuwen? 
 
2. Hoe kwam dat nieuwe, rond competenties uitgewerkte programma precies tot stand? 
 
3. Welke oplossingen ziet de minister voor de mogelijke organisatorische moeilijkheden met het 

nieuwe programma, waardoor scholen het vak Bedrijfsbeheer minder zouden aanbieden dan in het 
bestaande systeem of zelfs helemaal niet meer? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 282 van 5 juni 2008 
van KOEN VAN DEN HEUVEL 
 
 
 
1. Het koninklijk besluit van 21 oktober 1998 dat de voorwaarden voor het uitreiken van het 

getuigschrift over de basiskennis van het bedrijfsbeheer vastlegt, werd op 7 juni 2007 gewijzigd. 
Het wijzigingsbesluit treedt in werking op 1 september 2008. Het minimumprogramma 
bedrijfsbeheer werd grondig aangepast, onder meer het verplicht stellen van de opmaak van een 
ondernemingsplan. Daarnaast werd bepaald dat aan dit minimumprogramma ten minste 120 
uren (te lezen als klokuren = 60 minuten) dienen te worden besteed. Het geheel van deze nieuwe 
maatregelen is een initiatief van de federale overheid. 

 
2. Het desbetreffende minimumprogramma werd door een werkgroep vertaald in competenties. 

Deze werkgroep was samengesteld uit vertegenwoordigers van de administratie secundair 
onderwijs, de onderwijsinspectie, de onderwijsnetten en Syntra Vlaanderen.  

 Het opstellen van een ondernemingsplan werd centraal geplaatst. Dit biedt de mogelijkheid om 
bepaalde leerstofonderdelen op een erg praktische manier aan te brengen. Een goed uitgewerkt 
ondernemingsplan biedt starters meer zekerheid om de eerste en moeilijke jaren na de opstart te 
overleven. Bovendien is een goed ondernemingsplan onontbeerlijk bij de zoektocht naar 
financieringsbronnen. Anderzijds wordt expliciet gesteld dat het bij bedrijfsbeheer om 
elementaire kennis gaat, zodat het bijvoorbeeld niet de bedoeling is zelf een dubbele 
boekhouding te kunnen voeren. 

 De resultaten van de werkzaamheden van de werkgroep werden opgenomen in een voorstel van 
nieuwe omzendbrief (ref. SO/2008/01 - Bedrijfsbeheer in het secundair onderwijs). Aan dit 
voorstel, waarmee alle participanten in de werkgroep unaniem akkoord waren, heb ik mijn 
goedkeuring verleend. 

 
3. Dat bedrijfsbeheer uitsluitend binnen het complementaire gedeelte van een opleiding aan bod 

kan komen en dat dit gedeelte sowieso slechts 4 vrij te kiezen uren omvat, strookt niet met de 
regelgeving. Meer zelfs, de onderwijsinrichters hebben op het vlak van lessentabellen ruime 
autonomie. Het programma bedrijfsbeheer (bedrijfsbeheer is geen vakbenaming) wordt dan ook 
geïntegreerd in één of meer algemene of technische vakken van het specifieke of 
complementaire gedeelte van een opleiding, maar kan ook voor een stuk via de deelname aan 
allerlei (vakoverschrijdende) projecten en wedstrijden worden gerealiseerd. Daarenboven kan 
het getuigschrift bedrijfsbeheer weliswaar niet vroeger uitgereikt worden dan op het einde van 
de derde graad, maar het initiëren van de leerstof kan desgevallend reeds vanaf de tweede graad. 

 Ter afronding wil ik benadrukken primo dat niet kan voorbijgegaan worden aan de federale 
regelgeving (de zekerheid dat de door onderwijs uitgereikte getuigschriften effectief in 
aanmerking worden genomen bij aanmelding van kandidaat-starters bij de ondernemings-
loketten mag immers niet op de helling worden gezet) en secundo dat het belang van de cursus 
bedrijfsbeheer, en de noodzakelijke tijdsinvestering die daaruit voortvloeit, ook voor onderwijs 
niet mag worden geminimaliseerd.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 283 
van 6 juni 2008 
van KRIS VAN DIJCK 
 
 
 
“Duurzaam naar school”   -   Projecten 
 
Vooreerst verwijs ik naar de beslissing en het gezamenlijk persbericht van de ministers in verband met 
“Duurzaam naar school” : 
 
http://www.vlaanderen.be/servlet/Satellite?ZoekString=duurzaam+naar+school&c=NB_Nieuwsbericht&cid=1205995716211&
lang=NL&lyt=1106745974281&pagename=nieuwsberichten%2FNB_Nieuwsbericht%2FNieuwsbericht&site=nieuwsberichten 
 
Duurzaam naar School is een actieplan in 76 gemeenten om volgend schooljaar leerlingen uit het 
basisonderwijs zoveel mogelijk met de fiets en te voet naar school te laten gaan. Gemeenten die 
initiatieven rond de zachte weggebruiker opzetten, kunnen daarvoor subsidies krijgen. Aanvullend 
kunnen gemeenten in een tweede stap subsidies krijgen voor de organisatie van netoverschrijdend 
leerlingenvervoer. De Vlaamse Regering heeft daarvoor 2,4 miljoen euro uitgetrokken voor volgend 
schooljaar. Voor het schooljaar 2009-2010 wordt er 9,6 miljoen vrijgemaakt, daarmee zullen 2 op 3 
gemeenten kunnen deelnemen aan Duurzaam Naar School.  
 
1. Hoeveel projecten werden er ingediend? Graag een overzicht per gemeente. 
 
2. Hoe en door wie gebeurde de evaluatie van de projecten? 
 
3. Op grond waarvan werden projecten geweigerd? Graag een overzicht per gemeente. 

Werden sommige projecten geweigerd op grond van administratieve onvolledigheden? Werden de 
gemeenten in kwestie hierover geïnformeerd met het oog op vervollediging van hun dossier? 

 
4. Zal de Vlaamse Regering volgend jaar (voor schooljaar 2009-2010) dezelfde evaluatieprocedure 

volgen of komen er nog bijsturingen?  
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Vandenbroucke (vraag nr. 283) en Van Brempt (nr. 

211). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 283 van 6 juni 2008 
van KRIS VAN DIJCK 
 
 
 
1. In totaal hebben 86 gemeenten een aanvraagdossier ingediend voor het basisluik ‘Duurzaam 

naar school’.  
 

Provincie Antwerpen (22): 
− Geselecteerde dossiers (21): Beerse, Berlaar, Bornem, Borsbeek, Brecht, Duffel, Essen, Heist-

op-den-Berg, Hemiksem, Laakdal, Mechelen, Meerhout, Mortsel, Niel, Retie, Schelle, Sint-
Amands, Stabroek, Turnhout, Wijnegem en Zoersel 

− Niet geselecteerde dossiers(1): Puurs 
 

Provincie Limburg (14): 
− Geselecteerde dossiers (13): Alken, Bree, Diepenbeek, Gingelom, Hasselt, Hechtel-Eksel, 

Kortessem, Lommel, Lummen, Maasmechelen, Peer, Tessenderlo en Wellen 
− Niet geselecteerde dossiers (1): Neerpelt  

 
Provincie Oost-Vlaanderen (12): 
− Geselecteerde dossiers (9): Beveren, Denderleeuw, Eeklo, Haaltert, Kluisbergen, 

Kruishoutem, Sint-Gillis-Waas, Stekene en Waasmunster 
− Niet geselecteerde dossiers (3): Dendermonde, Gent en Sint-Niklaas 

 
Provincie Vlaams-Brabant (20): 
− Geselecteerde dossiers (19): Asse, Begijnendijk, Bekkevoort, Bierbeek, Boortmeerbeek, 

Boutersem, Dilbeek, Geetbets, Glabbeek, Kortenaken, Landen, Leuven, Machelen, Overijse, 
Rotselaar, Scherpenheuvel-Zichem, Sint-Pieters-Leeuw, Tienen en Vilvoorde 

− Niet geselecteerde dossiers (1): Keerbergen 
 

Provincie West-Vlaanderen (18): 
− Geselecteerde dossiers (14): Beernem, Blankenberge, De Haan, Diksmuide, Kortemark, 

Ledegem, Middelkerke, Oostende, Roeselare, Veurne, Waregem, Wevelgem, Wingene en 
Zwevegem 

− Niet geselecteerde dossiers (4): Hooglede, Jabbeke, Poperinge en Ruiselede 
 
2. De beoordeling van de ingediende dossiers gebeurde op basis van het selectiekader voor 

‘Duurzaam naar school’, dat op 22 februari 2008 werd goedgekeurd door de Vlaamse Regering.  
 
 De ingediende dossiers voor het basisluik werden eerst gescreend op ontvankelijkheid bij de 

afdeling Ondersteuningsbeleid van het departement Onderwijs en Vorming. Dit gebeurde op 
basis van de ontvankelijkheidscriteria, zoals die zijn opgenomen in het selectiekader voor de 
dossiers ‘Duurzaam naar school’.  

 
 De criteria voor onontvankelijkheid zijn: 

- het dossier is niet tijdig ingediend.  
- ontbreken van de handtekening van burgemeester en secretaris 
- ontbreken van de handtekening van de deelnemende scholen 
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- ontbreken van het afschrift van de beslissing van het schepencollege (voorzien van de 
handtekeningen van burgemeester en gemeentesecretaris) 

- minder dan 90% van de leerlingen van de gemeente kunnen genieten van de acties 
- ontbreken van verslagen van OOG- overleg momenten tussen 17.12.07 en 15.02.08. 
- een onvolledig ingevuld sjabloon van het actieplan, de drie categorieën zijn  niet 

vertegenwoordigd 
- ontbreken van een kopie van de actietabel met korte, middellange en lange termijn 

maatregelen uit het conform verklaard mobiliteitsplan 
- de opmaak van een schoolroutekaart (indien er geen actuele schoolroutekaart aanwezig 

is) is niet opgenomen in het actieplan 
- ontbreken van een kopie van de schoolroutekaart (indien schoolroutekaart is 

opgemaakt). 
 

 De inhoudelijke beoordeling van de ontvankelijk verklaarde dossier gebeurde door een 
selectiecommissie. Deze commissie bestond uit vertegenwoordigers van de VVSG, de Vlaamse 
Stichting Verkeerskunde, de Fietsersbond, de Voetgangersbeweging, het Departement 
Onderwijs en Vorming, het Departement Mobiliteit en Openbare Werken en De Lijn. De 
ontvankelijke dossiers werden, samen met de noodzakelijke gegevens over de ontvankelijkheid, 
bezorgd aan de commissieleden. De commissieleden ontvingen elk een scoreblad, dat opgesteld 
was op basis van de criteria zoals die zijn opgenomen in het selectiekader voor de dossiers 
‘Duurzaam naar school’, goedgekeurd door de Vlaamse Regering op 22 februari 2008. 

 
 Op 4 maart vergaderden de commissieleden om te komen tot een selectie van dossiers voor het 

basisluik.  
 
3. Alle dossiers zijn tijdig ingediend. Indien in een dossier slechts één administratief stuk als 

bijlage ontbrak, is aan de betreffende gemeenten gevraagd om het ontbrekende administratief 
stuk alsnog te bezorgen. Dit laatste is niet gebeurd voor dossiers waarin meerdere 
administratieve stukken als bijlage ontbraken.  

 
 Van de 86 ingediende dossiers voor het basisluik ‘Duurzaam naar school’ werden 8 dossiers 

onontvankelijk verklaard omdat ze niet voldeden aan de ontvankelijkheidsvoorwaarden:  
 

- Dendermonde: 
 
 Het dossier van Dendermonde bevat onvoldoende deelnemende scholen om 90 % van de 

leerlingen die wonen op het grondgebied te kunnen laten genieten van de acties. 
 Het inschrijvingsluik vermeldt deelname van 10 scholen. In het dossier bevinden zich voor 9 

scholen een intentieverklaring van directies om te participeren.  
 De gemeente Dendermonde heeft in totaal 18 scholen op het grondgebied. 
 Van 9 scholen ontbreekt de intentieverklaring. 
 De lijst van deelnemende en niet deelnemende scholen was niet ingevuld. De afdeling 

Ondersteuningsbeleid van het departement Onderwijs en Vorming heeft zich gebaseerd op 
een rist mails van verschillende scholen. Dit was een zeer tijdrovende aangelegenheid.   

 De afdeling Ondersteuningsbeleid van het departement Onderwijs en Vorming heeft op 
basis van gegevens uit de instellingen en leerlingendatabank van het departement Onderwijs 
en Vorming het percentage van leerlingen op het grondgebied van Dendermonde vergeleken 
met het aantal leerlingen die wonen op het grondgebied van Dendermonde en behoren tot de 
deelnemende scholen. Dit percentage blijkt duidelijk onder het vereiste percentage te liggen 
(66% in plaats van 90%). 

 
- Gent: 
 
 In het dossier van Gent ontbreken de volgende stukken: 
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 De eerste en derde categorie van het actieplan is niet ingevuld (informatie en sensibilisatie; 
organisatorische initiatieven). Bijgevolg is de opmaak van een schoolroutekaart niet 
opgenomen in het actieplan. Het dossier bevat geen kopie van een actuele schoolroutekaart.  

 Enkel de categorie educatieve initiatieven werd ingevuld.  
 Het aantal deelnemende scholen werd niet vermeld in het aanvraagformulier.  
 De lijst van deelnemende bestaat uit één handtekening voor de scholen uit één 

scholengemeenschap (33 scholen). De stand Gent telt 79 verschillende instellingsnummers 
wat betreft scholen. Niet voldoende scholen stappen mee in het concept. 

 De lijst van niet deelnemende scholen is niet ingevuld. 
 De handtekening van de burgemeester en de gemeentesecretaris is niet terug te vinden, noch 

op het aanvraagformulier, noch op het besluit van het schepencollege.  
 Verslagen van de verschillende OOG- overlegmomenten tussen 17 december 2007 en 15 

februari 2008 (minstens 1 OOG vindt plaats) of verslagen van andere bestaande 
werkgroepen met vertegenwoordigers van gemeente en onderwijs met betrekking tot 
Duurzaam naar school ontbreken. 

 Een kopie van de actietabel met korte, middellange en lange termijn maatregelen uit het 
conform verklaard mobiliteitsplan (en optioneel een kopie van de schoolgerelateerde 
onderdelen uit het conform verklaard mobiliteitsplan) is niet aanwezig in het dossier. 

 
- Hooglede: 
 
 In het dossier van de gemeente Hooglede ontbreken de volgende stukken: 
 Verslagen van de verschillende OOG- overlegmomenten tussen 17 december 2007 en 15 

februari 2008 (minstens 1 OOG moet plaatsvinden) of verslagen van andere bestaande 
werkgroepen met vertegenwoordigers van gemeente en onderwijs met betrekking tot 
duurzaam naar school ontbreken. 

 Een kopie van de actietabel met korte, middellange en lange termijn maatregelen uit het 
conform verklaard mobiliteitsplan (en optioneel een kopie van de schoolgerelateerde 
onderdelen uit het conform verklaard mobiliteitsplan) ontbreekt in het dossier. 

 
- Poperinge: 
 
 In het dossier van Poperinge ontbreken de volgende stukken: 
 Het eerste en derde categorie van het actieplan is niet ingevuld (informatie en sensibilisatie; 

organisatorische initiatieven). Bijgevolg is de opmaak van een schoolroutekaart niet 
opgenomen in het actieplan. Het dossier bevat geen kopie van een actuele schoolroutekaart.  

 Verslagen van de verschillende OOG- overlegmomenten tussen 17 december 2007 en 15 
februari 2008 (minstens 1 OOG moet plaatsvinden) of verslagen van andere bestaande 
werkgroepen met vertegenwoordigers van gemeente en onderwijs met betrekking tot 
duurzaam naar school ontbreken. 

 
- Ruiselede: 
 
 In het dossier van Ruiselede ontbreken de volgende stukken: 
 Het actieplan bevat het overzichtsblad met de eindbedragen. De eerste, tweede en derde 

categorie in het actieplan zijn niet ingevuld (informatie en sensibilisatie; educatieve 
initiatieven; organisatorische initiatieven).  

 Bijgevolg is de opmaak van een schoolroutekaart niet opgenomen in het actieplan.  
 Het dossier bevat geen kopie van een actuele schoolroutekaart.  
 De lijst van deelnemende scholen met handtekeningen van de directies is niet opgenomen in 

het dossier.  
 Verslagen van de verschillende OOG- overlegmomenten tussen 17 december 2007 en 15 

februari 2008 (minstens 1 OOG moet plaatsvinden) of verslagen van andere bestaande 
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werkgroepen met vertegenwoordigers van gemeente en onderwijs met betrekking tot 
Duurzaam naar school ontbreken. 

 Een kopie van de actietabel met korte, middellange en lange termijn maatregelen uit het 
conform verklaard mobiliteitsplan (en optioneel een kopie van de schoolgerelateerde 
onderdelen uit het conform verklaard mobiliteitsplan) is niet aanwezig in het dossier. 

 
- Sint-Niklaas: 
 
 In het dossier van Sint-Niklaas ontbreken de volgende stukken: 
 De lijst van deelnemende scholen met de handtekeningen van personen bevoegd om 

deelnemende scholen te binden ontbreekt in het dossier.  
 Een afschrift van de beslissing van het schepencollege (voorzien van de handtekening van 

burgemeester en gemeentesecretaris) ontbreekt in het dossier. 
 Verslagen van de verschillende OOG- overlegmomenten tussen 17 december 2007 en 15 

februari 2008 (minstens 1 OOG vindt plaats) of verslagen van andere bestaande 
werkgroepen met vertegenwoordigers van gemeente en onderwijs met betrekking tot 
duurzaam naar school ontbreken. 

 
- Keerbergen: 
 
 In het dossier van Keerbergen ontbreken de volgende stukken: 
 De gemeente Keerbergen beschikt niet over een conform verklaard mobiliteitsplan. 
 Een kopie van de actietabel met korte, middellange en lange termijn maatregelen uit het 

conform verklaard mobiliteitsplan (en optioneel een kopie van de schoolgerelateerde 
onderdelen uit het conform verklaard mobiliteitsplan) ontbreekt in het dossier. 

 
- Puurs: 
 
 Het mobiliteitsplan is meer dan 5 jaar oud (conform verklaard op 18.06.01). De sneltoets is 

niet opgestart, volgens de meest recente gegevens op het departement Mobiliteit. 
 In het dossier van Puurs ontbreken de volgende stukken: 
 Verslagen van de verschillende OOG- overlegmomenten tussen 17 december 2007 en 15 

februari 2008 (minstens 1 OOG vindt plaats) of verslagen van andere bestaande 
werkgroepen met vertegenwoordigers van gemeente en onderwijs met betrekking tot 
duurzaam naar school ontbreken. 

 Een kopie van de actietabel met korte, middellange en lange termijn maatregelen uit het 
conform verklaard mobiliteitsplan (en optioneel een kopie van de schoolgerelateerde 
onderdelen uit het conform verklaard mobiliteitsplan) ontbreekt in het dossier. 

 Besluit met betrekking tot de onontvankelijke dossiers: 
 De commissie heeft geen opmerkingen en gaat akkoord met de onontvankelijkheid van deze 

dossiers.  
 
 De commissie heeft geen opmerkingen en gaat akkoord met de onontvankelijkheid van deze 

dossiers. 
 
 Van de 78 ontvankelijk verklaarde dossiers scoorden 2 dossiers een onvoldoende op de 

inhoudelijke criteria.  
 
- Jabbeke:  
 
 Het dossier scoort onvoldoende. 
 
 Het dossier vermeldt een uiterst summiere en erg eenzijdige visie inzake duurzaam 

woonschoolverkeer, doelstellingen worden niet weergegeven.   
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 Het dossier vermeldt geen gegevens over modal split, noch over modal shift. 
 De infrastructurele knelpunten zijn summier omschreven, de aanpak eveneens. 
 De organisatorische knelpunten worden niet vermeld, de aanpak evenmin.  
 Het basisluik is te summier ingevuld om over te kunnen gaan tot een kwaliteitsvolle 

beoordeling. De drie categorieën (sensibilisatie en informatie; educatie; organisatie) zijn niet 
opgenomen.  

 De trage wegen zijn niet in kaart gebracht maar zullen worden opgemaakt en opgenomen in 
de schoolbereikbaarheidskaarten.  

 Het dossier vermeldt geen initiatieven op het vlak van fiets- en / of voetpool.  
 Het dossier vermeldt geen creatieve voorstellen. 
 De doelgroep gerichte aanpak is zeer vaag en weinig gespecificeerd. 
 Het dossier vermeldt een relatief hoog bedrag voor werkboeken en handleidingen (50 % van 

het totaalbudget). 
 Het dossier is erg summier en inhoudelijk zwak.  
 
- Neerpelt:  
 
 Het dossier scoort onvoldoende. 
 
 Het dossier vermeldt een té summier omschreven visie en dito doelstellingen.  
 Er zijn geen gegevens over modal split noch modal shift. 
 De knelpunten, zowel organisatorisch als infrastructureel, zijn uiterst summier omschreven, 

de aanpak eveneens. 
 Het basisluik is te summier ingevuld om over te kunnen gaan tot een kwaliteitsvolle 

beoordeling. De drie categorieën (sensibilisatie en informatie; educatie; organisatie) zijn niet 
opgenomen.  

 Het dossier vermeldt een beleid rond trage wegen.  
 Het dossier vermeldt doelgroepgerichte acties.  
 Het dossier vermeldt geen initiatieven op het vlak van fiets- en voetpooling.  
 Een positief en origineel voorstel is de creatieve actie: in de zomervakanties moeten 

verkeersveiligheidsacties doorlopen. 
 Het dossier vermeldt een relatief hoog budget voor lesmateriaal VME (1500 werkboeken en 

70 handleidingen). 
 Algemeen gesteld is dit dossier zeer zwak, weinig inhoudelijk en zeer summier ingevuld.  
 
 Aan alle gemeenten is na de beslissing van de Vlaamse Regering van 9 mei 2008 een brief 

gestuurd om hen op de hoogte te brengen van de beslissing. Aan deze brief werd de 
motivering van de commissie toegevoegd.  

 
 In totaal werden van 10 gemeenten de dossiers niet geselecteerd. De namen van de 76 

geselecteerde gemeenten voor het basisluik ‘Duurzaam naar school’ zullen binnenkort 
gepubliceerd worden op de website www.ond.vlaanderen.be/leerlingenvervoer/duurzaam.  

 
4. Het huidige selectiekader is goedgekeurd door de Vlaamse Regering op 22 februari 2008 en 

gepubliceerd op de website www.ond.vlaanderen.be/leerlingenvervoer/duurzaam. Er worden 
geen aanpassingen verwacht aan het selectiekader voor de selectie van de dossiers voor het 
schooljaar 2009-2010. In het ontwerp van decreet betreffende het onderwijs XVIII is 
ondertussen ook een rechtsgrond opgenomen voor het concept ‘Duurzaam naar school’.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 284 
van 6 juni 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Kinderopvangbegeleiders   -   Taalkennis 
 
Steeds meer mensen ondervinden moeilijkheden om geschikte en betaalbare kinderopvang te vinden 
en dat kan verstrekkende gevolgen hebben. Heel wat ouders zijn bijvoorbeeld gedwongen hun werk op 
te geven of een opleiding stop te zetten wegens het gebrek aan opvang. De ministers van Werk en van 
Welzijn kondigden aan bijkomende budgetten te voorzien om de nodige capaciteitsuitbreiding te 
realiseren en stelden een taskforce te hebben opgericht die langdurig werklozen naar jobs in Welzijn 
moet toeleiden. 
 
Op de internationale conferentie over kwaliteit in de kinderopvang van 21 april 2008 stelde de 
coördinator van het VBJK-Expertisecentrum voor Opvoeding en Kinderopvang, dat de kwaliteit van 
de kinderopvang in Vlaanderen zeer goed is, maar dat men dit realiseert met steeds meer 
laaggeschoolde mensen; dit in tegenstelling tot de rest van Europa. Hij pleitte dan ook voor meer 
opleiding en scholing en stelde dat een opwaardering van het beroep tot een hogere instroom zou 
leiden. 
 
In een reactie in “De Standaard” van 23 april 2008 bevestigen de ministers van Werk en Gelijke 
Kansen dat er inderdaad een kwaliteitsverhoging door professionalisering nodig is, maar dat dit niet 
eenzijdig kan gebeuren én dat laaggeschoolden per definitie weigeren zowel praktisch als 
maatschappelijk verkeerd is. De minister en minister Van Brempt verklaarden daarom te zullen 
investeren in bijkomende voltijdse jobs voor laaggeschoolden in buitenschoolse kinderopvang. 
 
Gezien de grote vraag naar kinderopvang, het tekort aan begeleiders en het dalende aantal mensen op 
beroepsactieve leeftijd, moeten laaggeschoolden inderdaad de kans krijgen om te starten met een job 
in de zorgsector en door middel van opleiding en bijscholing de mogelijkheid krijgen om verder door 
te groeien. Voorwaarde blijft uiteraard dat de kwaliteit van de kinderopvang verzekerd blijft. 
 
Men kan vermoeden dat er bij die groep laaggeschoolden aanzienlijk wat allochtone mannen en 
vrouwen zijn die de Nederlandse taal niet machtig zijn. Gezien de belangrijke rol van taal tijdens de 
opvoeding, lijkt het pedagogisch niet te verantwoorden dat mensen die kinderen moeten opvangen en 
opvoeden het Nederlands onvoldoende beheersen en spreken. 
 
1. De minister wil meer laaggeschoolden aan de slag in de kinderopvang.  
 

Houdt de minister in zijn plannen rekening met het aspect taal? 
 
Gaat de minister ervan uit dat een goede kennis van het Nederlands nodig is voor mensen die 
kinderen moeten opvangen en opvoeden? 
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2. Heel wat Vlaamse gezinnen zouden Brussel verlaten omdat ze geen Nederlandstalige 
kinderopvang kunnen vinden. 

 
Is de minister hiervan op de hoogte en neemt hij initiatieven om hier iets te ondernemen? 
 

3. Samen met minister Vanackere heeft de minister een taskforce opgezet die langdurig werklozen 
naar jobs in de welzijnssector moet toeleiden. 
 
Kan de minister hier een stand van zaken geven? 
 
Wordt hier aandacht besteed aan het aspect taal en wat zijn de bevindingen? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 284 van 6 juni 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. Aandacht voor taalvaardigheid is belangrijk in de ontwikkeling van jonge kinderen. Juist en 

helder taalgebruik vormt de basis voor helder denken en precies formuleren van ideeën of 
boodschappen. Wie vlot met taal overweg kan, kan zich op tal van domeinen ontplooien en ziet 
vele deuren in de samenleving opengaan. In mijn onderwijsbeleid hecht ik dan ook heel veel 
belang aan taal en ik verwacht dat elke onderwijsinstelling een talenbeleid voert. Ook binnen de 
kinderopvang is een beleid terzake op zijn plaats, en is een degelijke basiskennis Nederlands een 
belangrijke voorwaarde voor werk in de kinderopvang. 

 
 Formeel kan deze taalkennis worden aangetoond met een Nederlandstalig diploma, 

studiegetuigschrift, certificaat of studiebewijs. De basiskennis is ook voldoende als 
instapcriterium wanneer de werknemer de opleiding NT2, richtgraad 1, niveau 2 volgde. De 
taalbekwaamheid Nederlands kan eveneens aangetoond worden door een taalattest dat uitgereikt 
wordt door Selor. 

 Een aantal opvangvoorzieningen hebben een concreet taalbeleid uitgeschreven waarbij voor 
kinderen, ouders en medewerkers wordt beschreven hoe de communicatie kan gebeuren, waarbij 
de voertaal van de communicatie naar kinderen het Nederlands is, maar waarbij de moedertaal 
van alle betrokkenen (kinderen, ouders en medewerkers) eveneens een plaats krijgt.  

 
 Alvorens in een tewerkstelling te starten als "doelgroepwerknemer in opleiding" worden 

werkzoekenden door VDAB gescreend op de basisvoorwaarden zoals beschreven in het SERV-
profiel "begeleider in de Kinderopvang. Tot de basiscompetenties behoren een basiskennis- en 
gebruik van het Nederlands: “Nederlands verstaan” en “Nederlands spreken” wordt beoordeeld 
in een intakegesprek ; het “Nederlands schrijven” en “begrijpend lezen” wordt nagegaan aan de 
hand van de intakefiche die de kandidaat schriftelijk invult. 

 Het is de bedoeling dat deze medewerkers na hun start als doelgroepwerknemer via begeleiding 
op de werkplek opgevolgd en gecoacht worden in hun groeipad om een erkende kwalificatie te 
behalen als volwaardige begeleider in de kinderopvang. Momenteel kunnen deze kwalificaties 
behaald worden via de opleiding Kinderzorg in het Volwassenenonderwijs, via het behalen van 
het ervaringsbewijs “Begeleider Buitenschoolse Kinderopvang” en via de VDAB-opleiding 
“Begeleider Buitenschoolse Kinderopvang”. Zo zijn bijvoorbeeld in het kader van het actieplan 
"flexibele en occasionele kinderopvang" middelen voorzien voor de begeleiding en opleiding 
van de doelgroepmedewerkers om aan de actuele bekwaamheidsvereisten te kunnen voldoen. 

 In de opleidingen “Kinderzorg” en “Begeleider Buitenschoolse Kinderopvang” en in de 
competentiebeoordeling in het kader van het ervaringsbewijs er een belangrijk luik voorzien 
rond communicatie met kinderen, ouders en teamleden binnen de kinderopvang. 

 
 Werkzoekenden met interesse voor werk in de kinderopvang kunnen ook toegeleid worden via 

de voorbereidende opleidingen social profit (ingroei-opleiding, voortraject social profit voor 
allochtonen), waarin gewerkt wordt aan basisvaardigheden taal en communicatie en een 
ervaringsgerichte beroepenoriëntatie wordt aangeboden. In deze trajecten is ook een leerstage 
ingebouwd. Op basis van het competentieprofiel van de cursist wordt een 
geschiktheidsbeoordeling gegeven ifv het aspiratieberoep social profit. In deze trajecten maken 
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de cursisten in een leer- en werkomgeving op een concrete manier kennis met de talige en 
culturele aspecten van een job in de kinderopvang. 

 
2. Ik onderken dat er aandacht moet zijn voor voldoende Nederlandstalig aanbod kinderopvang in 

Brussel. Het realiseren van dit aanbod is evenwel de bevoegdheid van mijn collega in de 
Vlaamse Regering Steven Vanackere. 

 
3. De taskforce kinderopvang is opgericht naar aanleiding van de implementatie van het actieplan 

flexibele en occasionele kinderopvang. Onder voorzitterschap van minister Vanackere heeft de 
taskforce tot doel een concept van competentiebeleid in de kinderopvang uit te werken, dat 
rekening houdt met de uitdagingen op vlak van tewerkstelling en kwaliteit van de 
dienstverlening. De taskforce formuleerde na een eerste verkenning de nood aan een 
geïntegreerd kwalificatiekader voor de kinderopvang. Ik wil deze nood mee helpen invullen via 
de ontwikkeling van een Vlaamse kwalificatiestructuur. Hierover voer ik momenteel gesprekken 
met mijn collega’s binnen de Vlaamse Regering. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 293 
van 18 juni 2008 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
Knelpuntberoepen   -   Lijsten 
 
Met 5,59 % werklozen in de arbeidspopulatie kan Vlaanderen goede cijfers voorleggen betreffende 
zijn arbeidsmarkt. Maar het is zoals de minister zei in juni 2007 toen de werkloosheidsgraad 5,94% 
was: “het is geen tijd voor een zegebulletin”.  
 
De overheid neemt tal van initiatieven om de werkloosheid nog te doen dalen. Eén daarvan is de 
introductie van knelpuntberoepen. Knelpuntberoepen zijn in de VDAB-definitie die beroepen waarvan 
de vacatures moeilijker en minder ingevuld worden.  
 
De organisatie van knelpuntberoepen, meer bepaald de inventarisatie ervan, blijkt echter nog zeer 
chaotisch en niet eenvormig te zijn. Zo circuleren er vandaag verschillende lijsten met 
knelpuntberoepen. In Vlaanderen heeft de VDAB een lijst met knelpunten en federaal is er de lijst van 
de RVA, één Nederlandstalige en één Franstalige, afhankelijk van de taal waarin men een opleiding 
volgt.  
 
1. Hoe verklaart de minister de verschillen tussen de lijst van de RVA en de lijst van VDAB? 
 
2. Is er recent nog geëvalueerd of de lijst van knelpuntberoepen overeenkomt met de economische 

realiteit in Vlaanderen? 
 
3. Zijn er plannen om de lijst van de VDAB met knelpuntberoepen in de nabije toekomst uit te 

breiden? 
 
4. Is de minister op de hoogte van de communicatieproblemen en de verwarring die er bestaat 

betreffende knelpuntberoepen? 
 

Welke maatregelen zijn er genomen of worden er in het vooruitzicht gesteld om de communicatie 
naar de werkgever en werknemer te verduidelijken teneinde de huidige verwarring weg te werken? 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 293 van 18 juni 2008 
van LAURENCE LIBERT 
 
 
 
1. Jaarlijks stelt de VDAB een lijst van knelpuntberoepen op op basis van een analyse van de 

vacaturegegevens van het voorgaande jaar en het raadplegen van arbeidsmarktspecialisten van 
VDAB zelf en van een aantal sectorale organisaties. Op deze lijst wordt ook de oorzaak of 
meervoudige oorzaak van het knelpuntkarakter vermeld (kwantitatief tekort, kwalitatief 
probleem, arbeidsomstandigheden). 
De lijst van knelpuntberoepen 2007 is gebaseerd op de analyse van de vacaturegegevens van 
2007 en het raadplegen van de arbeidsmarktspecialisten begin 2008 en geeft in feite informatie 
over de toestand van de arbeidsmarkt begin 2008. Deze lijst werd gepubliceerd in april 2008. 
Deze lijst is bedoeld voor het VDAB-beleid zelf; zo dient ze om het toeleidings- en 
opleidingsbeleid in de VDAB bij te sturen of aan te passen. De laatste jaren wordt ze ook 
gebruikt om transparantie te brengen in de Vlaamse arbeidsmarkt ten behoeve van alle 
actoren. 

 
De RVA vraagt jaarlijks aan de gewestelijke instellingen een lijst met beroepen waarvoor een 
significant tekort aan arbeidskrachten bestaat. VDAB bezorgt dan een lijst van 
knelpuntberoepen, waarvoor als oorzaak van het knelpuntkarakter een kwantitatief probleem 
werd vermeld. RVA zet die lijst van beroepen om naar de corresponderende studies. Omwille 
van regionale verschillen zijn er afzonderlijke lijsten voor het Nederlandstalig en het 
Franstalig onderwijs. 
Werklozen  kunnen de studies van deze lijst in het school- of academiejaar 2008-2009 
aanvatten met behoud van uitkeringen, ongeacht hun werkloosheidsduur, in toepassing van 
artikel 93 van het KB van 25.11.1991 houdende de werkloosheidsreglementering. 

 
2. Bij de opstelling van de knelpuntenlijst door VDAB worden de belangrijkste sectorale 

organisaties geraadpleegd alsook de sectorverantwoordelijken van de beroepsopleiding van de 
VDAB, die in nauw contact staan met de bedrijfswereld en goed op de hoogte zijn van de 
aanwervingsproblemen. Op deze wijze wordt niet alleen rekening gehouden met de vacatures 
die door de werkgevers aan VDAB worden gemeld, maar sluit de lijst nauwer aan bij de 
economische realiteit. 

 
3. De lengte van de lijst met knelpuntberoepen wordt bepaald door de situatie op de 

arbeidsmarkt. De toenemende krapte op de arbeidsmarkt heeft ertoe geleid dat de meest 
recente lijst gevoelig langer is dan de vorige, maar dit is geen gevolg van enige planning 
vanwege de VDAB. 

 
4. Er is een zekere mate van verwarring ontstaan omdat er ook een lijst van knelpuntberoepen 

bestaat waarvoor de toekenning van arbeidskaarten versoepeld is. 
 

Op 1 mei 2004 traden 10 nieuwe landen toe tot de EU. In de toetredingsakten was de 
mogelijkheid voorzien om in een overgangsperiode de vrije toegang tot de eigen arbeidsmarkt 
te beperken. België heeft van deze mogelijkheid gebruik gemaakt en voorzag voor de 
onderdanen van Polen, Tsjechië, Hongarije, Slovenië, Slowakije, Estland, Letland, Litouwen 
een overgangsperiode van twee jaar, dus tot 1 mei 2006. De inwoners van deze landen die 
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loonarbeid in België wilden verrichten moesten voorafgaand over een arbeidskaart 
beschikken. Enkel voor onderdanen van Cyprus en Malta gold van bij de toetreding het 
volledig vrij verkeer van werknemers.  

 
Op 24 februari 2006 besliste de federale regering de bestaande overgangsmaatregel nog met 
een periode van drie jaar te verlengen. Omdat er evenwel vastgesteld werden dat er zich 
bepaalde spanningen voordeden op de Belgische arbeidsmarkt besliste de regering om met 
ingang van 1 mei 2006 de toekenning van arbeidskaarten en vergunningen voor een aantal 
specifieke beroepen te versoepelen voor werknemers uit deze acht landen.  

 
Hiertoe werden de Gewesten verzocht – gelet op hun bevoegdheid ter zake in toepassing van 
art. 6,$1, IX, 3° van de bijzondere wet van 8 augustus 1980 tot hervorming van de instellingen 
- een lijst op te stellen van de beroepen die zij momenteel als knelpunten ervaren op hun lokale 
arbeidsmarkten. In het KB tot verlenging van de overgangsmaatregel dat op 21 april 2006 door 
de federale ministerraad werd goedgekeurd, wordt uitdrukkelijk verwezen naar deze beroepen. 

 
Voor het opstellen van deze lijsten baseerde de Vlaamse overheid zich op de resultaten van de 
knelpuntberoepenstudies van VDAB voor de jaren 2002, 2003 en 2004. Eigen aan de jaarlijkse 
lijsten is dat een knelpuntberoep eenmalig kan opduiken. Ten einde deze toevalligheden te 
elimineren werden de knelpuntberoepen met een permanent karakter verzameld op de lijst van 
hardnekkige knelpuntberoepen.  

 
Over deze lijst heeft de Vlaamse regering overleg gepleegd met de Vlaamse sociale partners. 
In dit overleg werd de lijst van de hardnekkige knelpuntberoepen getoetst aan de kenmerken 
van de Vlaamse arbeidsreserve. Via deze toetsing werd o.a. het beroep van professionele 
schoonmaker afgevoerd. Finaal resulteerde deze werkwijze in een lijst van 113 Vlaamse 
knelpuntenberoepen waarvoor de gangbare procedure voor het verkrijgen van arbeidskaarten 
versoepeld kon worden. 
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STEVEN VANACKERE, 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, 

 VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 40 
van 20 november 2007 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
Ongevallen met kinderen in de privésfeer   -   Preventiebeleid 
 
Ongevallen in de privésfeer krijgen over het algemeen nog te weinig aandacht, ondanks het feit dat ze 
tweemaal meer voorkomen dan verkeersongevallen. In veel gevallen zijn kinderen het slachtoffer. 
 
Het merendeel van dergelijke ongevallen kan voorkomen worden. Maar dan dient er, volgens het 
OIVO (Onderzoeks- en Informatiecentrum van de Verbruikersorganisaties), meer aandacht te gaan 
naar preventie en productveiligheid. 
 
In de Beleidsbrief 2006-2007 van de voorganger van de minister wordt ruime aandacht besteed aan het 
aspect ongevallenpreventie bij kinderen. 
 
Hierbij wens ik te toetsen of en hoe de actiepunten verwoord in de beleidsbrief in praktijk werden 
gebracht om de geformuleerde beleidsdoelstellingen te realiseren. 
 
1. Hoe is de campagne om het OKA-meldpunt (onveilige kinderartikelen) te promoten tot nu toe 

verlopen en welke actoren werden hierbij betrokken? 
 
2. Hoeveel meldingen heeft het OKA-meldpunt reeds ontvangen en wat is er verder mee gebeurd? 
 
3. Werd er reeds overleg gepleegd met de ontwikkelaars van kinderartikelen om in het 

productieproces voorrang te geven aan strikte veiligheid? Zo ja, wat is het resultaat van dit 
overleg? 

 
4. Werd er reeds een opleidingsaanbod voor verkoopsmedewerkers uitgewerkt in samenwerking met 

de distributeurs? Zo ja, wat is de stand van zaken hiervan? 
 
5. In welke mate werd het beleid van de minister voor ongevallenpreventie bij kinderen reeds 

afgestemd op het “actieplan kinderveiligheid” dat ontwikkeld werd door het OIVO? 
 
6. Plant de minister nog andere acties en maatregelen gericht op ongevallenpreventie bij kinderen en 

zo ja, welke? 
 
7. Bestaat er een uniforme gegevensverwerking van ongevallen opgelopen door kinderen in de 

privésfeer? 
 

Zo ja, welke methodieken worden hierbij gehanteerd, wie zorgt voor de input van deze gegevens 
en wie verwerkt ze tot een bruikbare analyse die als basis kan dienen voor beleidsvoorstellen? 

 
N.B. Een vraag over dit onderwerp werd ook gesteld aan minister Keulen (vraag nr. 38).  
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 40 van 20 november 2007  
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
1. - Het initiatief werd bij de start in december 2005 met een persmededeling bekendgemaakt aan 

 het grote publiek. Het werd dan ook via de partners OIVO (Onderzoeks- en Informatiecentrum 
 van de Verbruikersorganisatie), FOD economie, ANEC ( Europese consumentenorganisatie) 
 verspreid. Sindsdien is het Meldpunt 13 maal in een Vlaamse krant verschenen.  
- Het werd bij de medewerkers van K&G bekend gemaakt via de eigen interne kanalen: 

mailing, opname in het zorgaanbod naar gezinnen, opgenomen in de inscholing “veiligheid” 
van nieuwe regioteamleden. 

- Er werd een mededeling gestuurd door Kind en Gezin naar alle voorzieningen. 
- De Kind en Gezin-lijn werd geïnformeerd en kreeg concrete instructies voor het opnemen en 

registreren van telefonische meldingen.  
- Het Meldpunt werd op de website van K&G extra zichtbaar gemaakt onder Handige Weetjes 

op het opstartscherm. 
- Voor de Reuzenhuis-acties van de Gezinsbond in 2006 werd een speciaal ontworpen affiche 

gebruikt. 
- In de zopas verschenen nieuwe druk van het ‘Het ABC van baby tot kleuter’ werd een 

volledige bladzijde gewijd aan het OKA-meldpunt. 

 
Naast de bekendmaking in Vlaanderen werd het initiatief meerdere malen gepresenteerd op 
internationale meetings: de Europese commissie (tweemaal), Eurosafe, EUPHA.  
De interesse voor het Meldpunt is bijzonder groot en er zijn concrete vragen voor gebruik in 
andere landen. 

 
Voor het komende jaar werd een concrete planning vastgelegd voor ruimere communicatie over 
het OKA-meldpunt in volgende dragers: 

- Gezondheidsboekje van het jonge kind 
- Zwangerschapsmap 
- Baby- en Peuteruitzet 
- Wegwijs in kinderopvang 
- Het grote kinderopvangboek 

Er wordt verder voorzien in een affiche voor de consultatiebureaus en kinderdagverblijven en in 
een artikel voor de Babynieuwsbrief en in ‘De Draad’. 

 
2. Tot op heden waren er 46 meldingen.  

Aan alle meldingen werd gevolg gegeven. 17 van de 46 meldingen werden omwille van de ernst 
van het ongeval doorgegeven aan de FOD Economie, K.M.O., Middenstand en Energie, Dienst 
Veiligheid van de Consumenten, voor verder onderzoek en afhandeling. 
8 dossiers zijn nog in behandeling bij deze dienst. 
Er zijn 10 kinderartikelen getest door de FOD Economie zonder gevolg, omdat het product op zich 
in orde was en 4 zonder gevolg omdat het artikel niet meer te verkrijgen was in de handel en dus 
niet kon getest worden. 
4 kinderartikelen zijn getest door de FOD en onveilig bevonden en als gevolg hiervan werden 
ontwikkelaars en firma’s die het product verkochten gecontacteerd om het uit de handel te nemen, 
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of kreeg een fabrikant een waarschuwing tot het in orde zetten van de tekorten (bvb. bijsluiter 
onvolledig). 1 product maakte deel uit van een in beslagname wegens namaak. 
1 melding werd opgevolgd door Kind en Gezin, in het kader van het overlijden/verstikken van een 
kind dat tussen matras en bedrand terecht kwam. Het kinderbed werd getest door FOD en veilig 
bevonden in de mate dat de matras behorend bij het bed zou gebruikt worden (expliciet 
ingeschreven in de bijsluiter van het product). 

 
3. Er wordt op regelmatige basis samen gezeten en samengewerkt met:  

1) Febab de Federatie van Belgische ontwikkelaars rond veiligheid van kinderartikelen, vooral 
vanuit de ontwikkeling en verfijning van de website veilig meubilair en veilig vervoer (bvb 
productinfo matras, matrashoes, plooibedjes en bakerzak). De catalogussen van Febab van 
2006 en 2007 werden inhoudelijk bijgewerkt met preventietips van Kind en Gezin, zowel met 
tekst als met foto’s en met toevoeging van een bladzijde promotie van de website veilige 
kinderartikelen van Kind en Gezin.  

2) Met 7 individuele ontwikkelaars en firma’s zijn er contacten. Deze contacten lokken 
verschillende reacties uit, hebben ook niet steeds of onmiddellijk zichtbaar gevolg, maar 
leiden wel tot meer aandacht voor het veiligheidsaspect voor de consument.  

 
4. Er is één opleidingsaanbod veilige kinderuitzet uitgewerkt voor een groothandel, meer specifiek 

voor de verkopers van hun winkelketens. Deze actie werd voorbereid op basis van een behoefte-
peiling zodat het aanbod beter kon aansluiten bij de dagelijkse praktijk van de verkopers. 

 
5. Het actieplan dat onder de coördinatie van het OIVO voor België werd uitgewerkt is een invulling 

van de oproep vanuit ECSA/Eurosafe om in elk land dergelijk plan uit te werken. Het kader voor 
uitwerking werd door die Europese organisatie (waar K&G, samen met OIVO lid van is) geleverd. 
Alle betrokkenen in het domein van de veiligheid werden bij dit actieplan betrokken. Op basis van 
het plan worden nu concrete acties uitgewerkt die in de komende jaren kunnen aangepakt worden. 
K&G werk actief mee in deze samenwerking. 
Veel mogelijke acties zijn federale bevoegdheid. Er is regelmatig overleg tussen de vertegenwoor-
digers van de Vlaamse en de federale overheid over thema’s van veiligheid. Er wordt nauwlettend 
op toegezien dat de acties aansluiten op wat zich op Federaal en Europees niveau ontwikkelt. 
 

6. Voor de komende jaren heb ik volgende acties gepland: 
- Sensibiliseren van ouders en opvoeders van jonge kinderen tot 3 jaar met het oog op een 

veilige slaapplek, zowel in de thuissituatie als in de kinderopvang. Specifieke aandacht ligt op 
de slaapplek in de kinderopvang omdat vastgesteld wordt dat er in verhouding meer kinderen 
aan wiegendood overlijden in de kinderopvang dan in de thuissituatie. 

- Uitbreiden van de website veilige kinderartikelen van Kind en Gezin met tips voor ouders en 
andere consumenten rond veilig speelgoed en het opstarten van werkgroepen rond specifieke 
aspecten (zoals veilige draagsystemen, veilig vervoer, fopspeen), met het oog op het verder 
verfijnen van voorgenoemde website. 

- Preventief actie voeren in gezinnen en opvanggezinnen met een hond met betrekking tot 
bijtongevallen. 

- Verder deelnemen aan het actieplan kinderveiligheid van het OIVO om zo te komen tot een 
betere coördinatie van de activiteiten op vlak van ongevallenpreventie. 

 
7. Momenteel beschikken we niet over uniforme gegevens rond ongevallen opgelopen door kinderen 

in de privésfeer. Daarom is er een doelstelling geformuleerd in het actieplan van OIVO, een 
doelstelling die ik ten volle ondersteun. 
Ik wil er bij deze ook op wijzen dat Vlaanderen zijn ongevalgegevens opvolgt en jaarlijks 
publiceert in het VRIND rapport. 
Er zal ook onderzocht worden of er systematische registratie van (bijna-)ongevalgegevens in de 
voorzieningen van Kind en Gezin kan georganiseerd worden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 148 
van 7 april 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Ervaringsdeskundigen in armoede   -   Stand van zaken 
 
Ervaringsdeskundige in armoede en sociale uitsluiting is een relatief nieuw beroep om de efficiëntie 
van het beleid voor en de hulpverlening aan armen te verhogen. 
 
Artikel 23 van het besluit van de Vlaamse Regering van 10 oktober 2003 tot uitvoering van het decreet 
van 21 maart 2003 betreffende de armoedebestrijding voorziet dat iedere minister binnen zijn 
beleidsdomein initiatieven neemt inzake de tewerkstelling van ervaringsdeskundigen. Artikel 43 van 
bovenvermeld besluit bepaalt dat de leden van de regering, ieder wat hem of haar betreft, belast zijn 
met de uitvoering van dit besluit. 
 
1. Hoeveel ervaringsdeskundigen in armoede heeft de minister sinds de inwerkingtreding van 

bovenvermeld besluit (1 januari 2004) binnen zijn beleidsdomein reeds aangesteld? 
 
2. In welke diensten? 
 
3. Welke inbreng hebben de ervaringsdeskundigen binnen het domein waarin ze zijn tewerkgesteld? 
 
4. Is er reeds een evaluatie gebeurd? Wat waren de bevindingen? 
 
5. Mochten er nog geen ervaringsdeskundigen in armoede aangesteld zijn, voorziet de minister 

alsnog de nodige initiatieven? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers: Peeters (vraag nr. 56), Vandenbroucke (nr. 196), 

Van Mechelen (nr. 109), Anciaux (nr. 92), Bourgeois (nr. 77), Keulen (nr. 120), Van Brempt (nr. 
146), Vanackere (nr. 148), Crevits (nr. 559) en Ceysens (nr. 59). 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 148   van 7 april 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Dit betreft een gedeeltelijk antwoord - met bijdragen van minister-president Peeters, viceminister-
president Van Mechelen en ministers Anciaux, Bourgeois, Ceysens, Crevits en Vanackere,  - dat al 
bezorgd wordt, om de redelijke termijn niet te overschrijden. De ministers Vandenbroucke, Keulen en 
Van Brempt werd gevraagd hun antwoorden alsnog over te maken. Deze zullen later worden bezorgd. 
 
1. De minister-president van de Vlaamse Regering en Vlaams minister van Institutionele 

Hervormingen, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid 
 
 Binnen het beleidsdomein Diensten voor het Algemeen Regeringsbeleid (DAR) zijn geen 

ervaringsdeskundigen in armoede aangesteld.  
 
 In artikel 16 van het decreet van 21 maart 2003 wordt aangegeven dat de Vlaamse Regering 

initiatieven neemt voor tewerkstelling van ervaringsdeskundigen in armoede in alle 
gemeenschaps- en gewestmateries waarmee armen geconfronteerd worden. 

 Ervaringsdeskundigen in armoede worden opgeleid om een aantal taken te kunnen vervullen, 
waarbij ze gebruik maken van hun doorleefde kennis in verband met armoede en sociale 
uitsluiting. Concreet betreft het volgende taken:  
1. drempelverlagend werken 
2. ondersteunend omgaan met armen 
3. tolken en verduidelijken van de leefwereld van de armen 
4. een brugfunctie vervullen via het bemiddelen 
5. een signaalfunctie vervullen naar het beleid toe. 

 Op de signaalfunctie na betreft het hier dus taken die vooral belangrijk zijn bij concrete 
hulpverlenings- of rechtstreekse dienstverleningsactiviteiten naar armen toe. 

 
 In het beleidsdomein DAR wordt beleidsondersteunend en beleidsuitvoerend werk verricht over 

heel diverse materies ; geen enkele ervan beantwoordt evenwel rechtstreeks aan de definitie van 
artikel 16 van het decreet. Enkel onrechtstreeks en in beperkte mate is er een verband met de 
problematiek van de armoedebestrijding, zoals toegelicht in het antwoord op de parlementaire 
vraag van 12 maart 2008 van dezelfde vraagsteller m.b.t. het verticaal luik van het permanent 
armoedeoverleg.  

 
 Aangezien de inbreng van armen binnen DAR slechts voor een beperkt aantal activiteiten van een 

beperkt aantal beleidsmateries zinvol is, is er binnen DAR voor geopteerd om voor het invullen 
van de signaalfunctie van kansarmen naar het beleid toe een beroep te doen op het Vlaams 
Netwerk van verenigingen waar armen het woord nemen. 

 
 Het organiseren van deze betrokkenheid wordt mee verzekerd door toedoen van twee 

aandachtsambtenaren inzake armoedebestrijding die in het beleidsdomein DAR zijn aangesteld, 
respectievelijk in het departement (afdeling Stafdienst van de Vlaamse Regering, cel Gelijke 
Kansen in Vlaanderen) en in het agentschap Studiedienst van de Vlaamse Regering. Deze 
ambtenaren nemen tevens deel aan het Horizontaal Armoede Overleg. 
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 Om gevolg te geven aan artikel 23 van het besluit van de Vlaamse Regering van 10 oktober 2003 
tot uitvoering van het decreet van 21 maart 2003 betreffende de armoedebestrijding werd er onder 
impuls en met aanzienlijke financiële steun van het beleidsdomein Landbouw en Visserij 
overgegaan tot de oprichting van de vzw Boeren op een Kruispunt, op 11 januari 2007. 

 Het statutaire doel van deze vzw is het welzijn van boeren en tuinbouwers in moeilijkheden te 
verhogen. Land- en tuinbouwers kunnen door diverse oorzaken of door een combinatie van 
oorzaken in moeilijkheden komen: tegenslagen met de teelten,  gezondheidsproblemen, financiële 
problemen door te zware investeringen, het niet kunnen bijhouden van de snelle technologische 
evoluties, onvoldoende concurrentievermogen op de markt,… 

 Deze bedrijven kunnen bij de vzw Boeren op een Kruispunt terecht voor persoonlijk, technisch, 
juridisch en/of financieel advies. 

 De kerntaken van de vzw zijn:  
- sensibilisatie: bekendmaking en bewustmaking van de problematiek en het aanbod aan de 

doelgroep; 
- individuele begeleiding van land- en tuinbouwers; 
- preventie: via groepsgerichte aanpak. 

 Momenteel zijn bij de vzw 5 personen werkzaam.  Bij de aanwerving werd extra aandacht besteed 
aan ervaring en kennis. Het betreft een bio-ingenieur gespecialiseerd in financiële zaken, een bio-
ingenieur met sterke ervaring inzake communicatie, een dierenarts, een juriste en een 
maatschappelijke assistente. Voor de puur psychosociale problemen werkt de vzw samen met de 
psychologen van ISW Limits. 

 
 Op de afdeling Duurzame Landbouwontwikkeling werd een deskundige aangesteld als 

aandachtsambtenaar armoebestrijding. De voornaamste taak van deze ambtenaar is om als 
contactpersoon te fungeren tussen het beleidsdomein Landbouw en Visserij en de vzw Boeren op 
een Kruispunt. Bovendien beschikt het beleidsdomein over een uitgebreid netwerk van 
buitendiensten, die in zeer nauw contact staan met de boeren en tuinbouwers en eventuele 
problemen in een vroegtijdig stadium kunnen signaleren. Deze diensten werden expliciet op deze 
taak gewezen. 

 
 Sinds  februari 2007 tot op 8 april 2008 ontving de vzw  246 oproepen, of zowat 1 oproep per 

werkdag, dit  exclusief eenmalige informatieaanvragen. 

 De verdeling over de provincies is als volgt:  
 Antwerpen:  41 

Brabant:  16 
Limburg:        27 

 Oost-Vlaanderen: 71 
 West-Vlaanderen: 91 
 
 In 83 gezinnen werden zware financiële problemen tot extreme armoede vastgesteld. 

In 91 andere gezinnen werd de vzw geconfronteerd met een combinatie van financiële en 
technische problemen. Door heroriëntatie wordt geprobeerd om hieraan een oplossing te bieden. 

 Vermeldenswaard is dat in 17 andere gezinnen relatieproblemen of  echtscheiding vastgesteld 
werden: echtscheiding leidt heel dikwijls tot armoede. 

 
 De vzw probeert met balansanalyse, rentabiliteitsanalyse en een kasplanning (naar analogie van 

budgetbeheer) de financiële knelpunten op te lossen. 
 
 Op de website van de vzw (http://www.boerenopeenkruispunt.be) werden in de laatste  maanden 

meer dan 11.000 bezoeken geregistreerd door 6500 verschillende bezoekers, die 60.000 pagina’s 
consulteerden. 

 
 Iedereen kan zich gratis inschrijven op de Nieuwsbrief van de vzw. Tot op heden zijn er ca.  500 

abonnees. De vzw zoekt ook samenwerking met andere actoren zoals de OCMW’s. 
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 De ervaring uit het eerste werkjaar van de vzw is dat stoppen met een niet rendabel bedrijf 

moeilijk gemaakt wordt. 
 

- OCMW’s zien zelfstandigen niet als hun doelgroep. Betrokkenen moeten al 6 maand hun bedrijf 
stop gezet hebben om toegang te krijgen tot de dienstverlening van OCMW’s. 

- Faillissementsverzekering geldt alleen voor gefailleerden: dit zou beter uitgebreid worden voor 
de stoppers tot ze een nieuwe sociaal statuut als werknemer of zo hebben aangenomen. 

- De juridische gevolgen van gedwongen stopzetting is verschillend volgens gerechtelijk 
arrondissement. In sommige streken gaan boeren failliet, in andere streken kunnen gelijkaardige 
bedrijven niet failliet gaan en komen ze in collectieve schuldenregeling terecht. Deze 
onduidelijk is de grootste drempel om te stoppen met verliezen. 

- De procedures van faillissement en collectieve schuldenregeling zouden humaner moeten 
opgesteld worden (termijn, aanpak, te volgen procedures van curator / vereffenaar). 

- Mensen die een andere wending willen geven aan hun levensloop worden onmenselijk 
behandeld door schuldeisers en banken. Stoppers worden soms als criminelen beschouwd. 

 Ten slotte dient nogmaals benadrukt te worden dat er  veel externe factoren zijn, die mensen 
kunnen in armoede brengen en waar betrokkene niets kan aan doen zoals: 
- dioxine, grondstoffencrisis, energiecrisis,… 
- gezondheid: fysische en psychische arbeidsonbekwaamheid. 

 De viceminister-president van de Vlaamse regering en Vlaams minister van financiën en 
begroting , ruimtelijke ordening en onroerend erfgoed 

 
 Binnen de beleidsdomeinen Financiën, Begroting, Ruimtelijke Ordening en Onroerend Erfgoed, 

werden tot nu toe geen ervaringsdeskundigen armoede aangesteld. Deze beleidsvelden lenen er 
zich niet toe om specifiek een beleid te ontwikkelen gericht op armoedebestrijding. Er is dan ook 
geen initiatief genomen tot de tewerkstelling van ervaringsdeskundigen binnen deze sectoren. 
Ofschoon het belang van armoede-ervaringsdeskundigen zeker en vast niet gerelativeerd mag 
worden, gebeurt armoedebestrijding op de eerste plaats via initiatieven vervat in de algemene 
uitgavenbegroting en aldus wordt geïnitieerd en aangestuurd door de diverse spending ministers. 
Daarom is het dan ook niet meteen opportuun om binnen het beleidsdomein Financiën, Begroting, 
Ruimtelijke Ordening en Onroerend Erfgoed dergelijke personen aan te trekken, inzonderheid 
gelet op het uitgesproken horizontaal karakter van dit beleidsdomein. 

 
 De Vlaamse minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin  
 
 Ervaringsdeskundigen worden niet door de minister, maar door de organisatie waar ze worden 

tewerkgesteld, aangesteld. Op 1 januari 2008 waren er binnen het beleidsdomein Welzijn, 
Volksgezondheid en Gezin 29 opgeleide ervaringsdeskundigen in armoede aan het werk.  

 
 De Vlaamse minister van Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur 
 
 Tijdens de opgegeven periode zijn er geen ervaringsdeskundigen aangesteld binnen het 

Departement Leefmilieu, Natuur en Energie, noch binnen het beleidsdomein Mobiliteit en 
Openbare Werken. Artikel 16 van het decreet van 21 maart 2003 betreffende de 
armoedebestrijding voorziet immers dat de Vlaamse Regering de modaliteiten voor tewerkstelling 
van ervaringsdeskundigen in de armoede moet bepalen.  
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 De Vlaamse Regering heeft in oktober 2003 een besluit tot uitvoering van het decreet van 21 
maart 2003 betreffende de armoedebestrijding aangenomen. Dit besluit bevat echter geen 
modaliteiten voor de tewerkstelling van ervaringsdeskundigen. Het is momenteel onduidelijk wat 
er precies dient te gebeuren om dit besluit op een effectieve en efficiënte wijze uit te voeren. 

 Hoewel er tot op heden binnen het Departement Leefmilieu, Natuur en Energie en het 
Departement Mobiliteit en Openbare Werken geen ervaringsdeskundigen zijn aangesteld, wordt er 
bij de uittekening van het beleid toch rekening gehouden met de mogelijke gevolgen voor de 
zwakste groepen in de samenleving.  

 Enerzijds is er de zogenaamde doelgroep “consumenten”. Hieronder kunnen ook de armen 
ondergebracht worden. Zo wordt er bij de realisatie van het milieubeleidsplan getracht om de 
consumenten, waaronder ook de armen, zo nauw mogelijk te betrekken bij het 
beleidsproces. De participatie van de doelgroep consumenten in beleidsprocessen steunt op dit 
moment voornamelijk op de inspraak van de burgers in democratische besluitvormingskanalen. 
Het valt te verwachten dat er in het toekomstige milieubeleid meer aandacht nodig zal zijn voor 
een gepast beleid voor die grote groep van ‘kleine bronnen’, waaronder ook de armen binnen onze 
samenleving. 

 Anderzijds wordt er de dag van vandaag al, in de mate van het mogelijke, rekening gehouden met 
de specifieke doelgroep “armen”. Bij het invoeren van milieuheffingen wordt er bijvoorbeeld voor 
gezorgd dat de zwakkeren binnen onze samenleving, zoals de armen, vrijgesteld zijn van deze 
heffingen door in de betreffende wetgeving een uitzonderingsmaatregel te voorzien. 

 
 De Vlaamse Landmaatschappij heeft geen ervaringsdeskundige armoedebestrijding, maar heeft 

evenwel een aanspreekpunt kansarmoede (mevrouw Séverine Baert) aangesteld op vraag van het 
bevoegde agentschap. De VLM geeft op vraag van dit agentschap ook jaarlijks door voor welke 
projecten en acties maatregelen inzake kansarmoedebestrijding zijn opgenomen. 

 
 Tot op heden is nog geen specifieke ervaringsdeskundige in de armoede tewerkgesteld binnen het 

Beleidsdomein Energie, althans niet rechtstreeks en als uitvloeisel van het besluit van de Vlaamse 
Regering van 10 oktober 2003 tot uitvoering van het decreet van 21 maart 2003 betreffende de 
armoedebestrijding. 

 Wel wordt binnen het Beleidsdomein Energie al verscheidene jaren actief beroep gedaan op 
ervaringsdeskundigheid van mensen in armoede bij het uittekenen en het verder concretiseren van 
het sociale energiebeleid.  

 Naast contacten met de Vereniging waar armen het woord nemen, is er vooral het project 
“Armoede en recht op energie” van Samenlevingsopbouw Provincie Antwerpen vzw. Dit project, 
dat deels door mijn administratie wordt gefinancierd, verzamelt sinds de vrijmaking van de 
energiemarkt continu ervaringen van armen via een participatieve methodiek en deelname aan de 
stuurgroep. De kanalisatie van deze ervaringsdeskundigheid leidde al meermaals tot beleidsadvies 
waarmee rekening werd en wordt gehouden in de verdere uitbouw van de sociale openbaredienst-
verplichtingen, de afschakelproblematiek, het systeem van de budgetmeters en de Vlaamse 
regeling rond gratis stroom. 

 Voor 2008 werd bovendien een projectsubsidie toegekend voor het inzetten van een sociale 
energieconsulent die de doelgroep van de armen rechtstreeks ondersteunt bij het vinden van 
oplossingen voor energieproblemen. Voor het Beleidsdomein Energie is deze manier van 
valoriseren van ervaringsdeskundigheid bijzonder belangrijk, zodat ook in de toekomst op 
ervaringsdeskundigheid op het gebied van armoede beroep zal worden gedaan als dit binnen het 
beleidsdomein nuttig wordt geacht. 

 
 Ook binnen de Openbare Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij, het Agentschap voor Natuur en Bos, 

het Instituut voor Natuur- en Bosonderzoek, de Vlaamse Milieumaatschappij en de Vlaamse 
Reguleringsinstantie voor de Elektriciteits- en Gasmarkt zijn geen ervaringsdeskundigen in 
armoede aangesteld. 

 
 De Vlaamse minister van Cultuur, Jeugd, Sport en Brussel 
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 Sinds het besluit van 1 januari 2004 zijn er geen ervaringsdeskundigen in armoede aangesteld in 

de beleidsdomeinen Cultuur, Jeugd en Sport. 
 
 De Vlaamse minister van Economie, Ondernemen, Wetenschap, Innovatie en Buitenlandse 

Handel 
 
 Er werd voor het beleidsdomein EWI geen ervaringsdeskundige in armoede en sociale uitsluiting 

aangesteld.  
 Dit wordt ook in de toekomst niet voorzien. 
 
 De Vlaamse minister van bestuurszaken, buitenlands beleid, media en toerisme 
 

Buitenlands beleid – Internationale Samenwerking 
 
 Het decreet betreffende armoedebestrijding heeft betrekking op het Vlaamse binnenlands beleid en 

is derhalve niet van toepassing op het Vlaams buitenlands beleid noch op de Vlaamse 
ontwikkelingssamenwerking. 

 
Toerisme 

 
 In het agentschap Toerisme Vlaanderen zijn geen ervaringsdeskundigen in armoede aangesteld. 
 

Media 
 
 Voor het deeldomein Media werden er tot op heden geen ervaringsdeskundigen aangesteld; de 

reden hiervoor is dat wat het beleidsveld Media betreft, er weinig tot geen contacten zijn met de 
burgerbevolking voor wat de dagelijkse activiteiten betreft. Het beleidsdomein media werkt 
immers vooral beleidsvoorbereidend, met als aandachtspunten mediaregelgeving voor de 
sectorspelers en frequentieproblematiek voor de radio-omroepen.  

 
Bestuurszaken 

 
 Binnen het beleidsdomein Bestuurszaken werden geen ervaringsdeskundigen in armoede 

aangesteld. 
 
 
2. De Vlaamse minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin 
 
 De ervaringsdeskundigen zijn tewerkgesteld bij vzw De Link (7), verenigingen waar armen het 

woord nemen en het Vlaams Netwerk van Verenigingen waar armen het woord nemen (6), 
samenlevingsopbouw Brussel (1), Kind en Gezin (9), Inloopteams Kind en Preventie (1), 
multidisciplinaire teams bijzondere jeugdzorg (2), centra algemeen welzijnswerk (2) en een 
inloophuis (1). 

 
 De Vlaamse minister van Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur 
 Er zijn geen ervaringsdeskundigen in armoede aangesteld in het Beleidsdomein Leefmilieu, 

Natuur en Energie, noch binnen het beleidsdomein Mobiliteit en Openbare Werken. Het 
aanspreekpunt kansarmoede van de VLM is tewerkgesteld in de afdeling Platteland van de VLM. 

 
3. De Vlaamse minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin 

 
 De concrete invulling van de functie en het takenpakket is verschillend afhankelijk van de 

organisatie waar ze tewerkgesteld zijn. 
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 Vzw De Link 
 Bij de vzw De Link zijn 7 ervaringsdeskundigen tewerkgesteld. Vijf ervaringsdeskundigen werken 

mee als procesbegeleider binnen de verschillende opleidingen. Twee ervan worden ook 
ingeschakeld voor sensibilisering en onderzoek. Eén ervaringsdeskundige werkt mee in de staf van 
De Link en de andere is ingeschakeld bij de coaching en ondersteuning van de 
ervaringsdeskundigen in het werkveld, zowel intern als extern.  

 
 Verenigingen waar armen het woord nemen en het Vlaams Netwerk van verenigingen waar armen 

het woord nemen 
- APGA - Antwerpen: 1 ervaringsdeskundige voor sensibilisatiewerk. 
- Chez nous / Bij Ons - Brussel: 1 ervaringsdeskundige als groepswerker. 
- ’t Hope - Roeselare: 1 ervaringsdeskundige groepswerk en vorming combineert. 
- Mensen voor Mensen - Aalst: 1 ervaringsdeskundige werkt mee bij verschillende activiteiten. 
- Vlaams Netwerk: 2 ervaringsdeskundigen als lid van de staf, waar zij een aantal dingen mee  

organiseren en deelnemen aan beleidscontacten. Zij volgen intern verschillende werkgroepen.  
 

Samenlevingsopbouw 
 Samenlevingsopbouw Brussel heeft 1 ervaringsdeskundige die is ingeschakeld bij de werking van 

De Schakel (een vereniging waar armen het woord nemen), waar deze zorgt voor de individuele 
toeleiding van de bewoners en samen met hen een (groeps)proces aflegt zodat ze actief kunnen 
deelnemen aan de werking en het woord nemen.  

 
 Kind en Gezin 
 In Kind & Gezin werken 9 opgeleide ervaringsdeskundigen als gezinsondersteuner. Daarnaast 

werken er 11 niet opgeleide gezinsondersteuners uit de armoede mee, die op termijn de opleiding 
zullen volgen. De ervaringsdeskundigen zijn ingeschakeld in de preventieve zorgcentra en doen 
(al dan niet samen met de regioverpleegkundigen) begeleidingen en huisbezoeken.  

 
 Inloopteams Kind en Preventie 
 1 ervaringsdeskundige die meewerkt in een inloopteam en voor een deel hetzelfde werk doet als 

de ervaringsdeskundigen binnen Kind & Gezin. Bij het inloopteam richt men zich echter meer 
specifiek op een doelgroep van kansarmen en kunnen de gezinsbegeleidingen een andere vorm 
aannemen en vooral ook langer duren. 

 
 Multidisciplinaire teams Bijzondere Jeugdzorg 
 In de teams van Limburg en Oost-Vlaanderen is een opgeleide ervaringsdeskundige mee 

opgenomen. De ervaringsdeskundige neemt actief deel aan de gesprekken tussen consulent en 
cliënt met het oog op “het tolken”(duiden) van de armoedeproblematiek en het voorhouden van 
spiegels ifv de “missing link”. Daarnaast nemen zij deel aan de teamvergaderingen. 
 
Centra algemeen welzijnswerk 
- CAW Archipel: 1 ervaringsdeskundige tewerkgesteld binnen deelwerking Albatros, een 

opvangcentrum voor thuislozen, waar hij vooral wordt ingeschakeld in de groepswerking en een 
brug- en tolkfunctie heeft ten aanzien van het team. 

-  CAW Zuid-Oost-Vlaanderen: 1 ervaringsdeskundige doet begeleidingswerk, zowel individueel 
als in groep, in het centrum voor directe opvang. 

- In CAW Midden-West-Vlaanderen werkt momenteel een halftijdse niet-opgeleide 
ervaringsdeskundige. 

 
 Vereniging ‘t Sas in Brugge: inloophuis 
 1 ervaringsdeskundige die deelneemt l aan de permanentie in het inloopcentrum en mee vorm 

geeft aan de groepswerking. 
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 De Vlaamse minister van Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur 
 
 Kansarmoede komt als thema aan bod bij de VLM in het kader van de werking van het 

Interbestuurlijk Plattelandsoverleg. 
 

 
4. De Vlaamse minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin 
 
 De vzw De Link staat in voor de methodiekontwikkeling en de evaluatie van de tewerkstelling van 

de opgeleide ervaringsdeskundigen. Momenteel loopt bij De Link een uitgebreid actieonderzoek 
dat de impact wil nagaan van de tewerkstelling van ervaringsdeskundigen op hun persoonlijk 
leven en op maatschappelijk vlak. Dit laatste gaat over de effecten voor het perspectief van de 
cliënten, de collegae en de organisatie. Dit moet toelaten aanbevelingen te formuleren ten aanzien 
van het beleid en van de tewerkstellingssettings, maar ook van de opleiding tot 
ervaringsdeskundige. Dit is een onderzoek dat van start ging in januari 2006 en dat over meerdere 
jaren loopt. Een kabinetsmedewerker volgt ook actief de stuurgroep op van het federaal project 
waarbij ervaringsdeskundigen in armoede en sociale uitsluiting worden tewerkgesteld in de 
federale administratie. 

 
 De Vlaamse minister van Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur 
 
 Niet van toepassing. 
 
5. De Vlaamse minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin  
 
 Naast de reeds gerealiseerde tewerkstelling, stimuleer ik ook verdere inzet van 

ervaringsdeskundigen binnen mijn beleidsdomein . Zo is op 1 februari 2008 in het Sociaal 
Orthopedagogisch Centrum De Hagewinde in Lokeren een project gestart dat gesubsidieerd wordt 
door het Vlaams Agentschap voor Personen met een Handicap (VAPH), met een eerste 
tewerkstelling van een ervaringsdeskundige in de armoede in de gehandicaptensector. Het project 
loopt nu voor één jaar en kan verlengd worden tot maximum drie jaar. Er werd een stuurgroep 
samengesteld die dit project grondig moet opvolgen en evalueren. Het is de bedoeling om op basis 
van dit project een analyse te maken rond de wenselijkheid van de inschakeling van 
ervaringsdeskundigen in de ruimere sector. 

 
 De Vlaamse minister van Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur 
 
 In de praktijk van het personeelsbeleid van het ANB worden er ernstige inspanningen geleverd om 

kortgeschoolden, personen die in moeilijke sociale omstandigheden leven, kansarmen, ... 
werkgelegenheid te bieden waarbij in een aangepaste begeleiding en arbeidsomstandigheden 
worden voorzien onder de vorm van peter/meterschap. Het ANB overweegt in de toekomst 
ervaringsdeskundigen in armoede en sociale uitsluiting aan te werven. 

 De andere entiteiten van het Beleidsdomein LNE en MOW voorzien momenteel geen initiatieven 
tot aanstelling van ervaringsdeskundigen in armoede. 

 
 De Vlaamse minister van Sport, Jeugd, Cultuur en Brussel 
 
 Er werd aan de voorzitter van het managementcomité Mobiliteit en Openbare Werken gevraagd 

een gemotiveerd advies te willen voorleggen over de toepassing van het betreffende decreet. 
 De onderzoeksfase en het vooraf opdoen van voldoende kennis is een noodzakelijk traject, 

alvorens tot aanwervingen over te gaan. De gevolgen van de creatie van dergelijke nieuwe functie 
en de voorwaarden die een organisatie moet scheppen dienen eerst duidelijk te zijn. Een 
onvoorwaardelijke indienstneming heeft geen kans op slagen en kan tot perverse resultaten leiden. 
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Naast de succesverhalen zijn er ook enkele voorbeelden van minder geslaagde projecten met  
ervaringsdeskundigen. 
a. Het project met ervaringsdeskundigen dat lopende is binnen de FOD Maatschappelijke 

Integratie, werd onderzocht en geëvalueerd. De resultaten ervan tonen aan dat contact met het 
publiek (mensen in armoede) voor een ervaringsdeskundige als zeer belangrijk wordt ervaren. 
Het gevaar dat een ervaringsdeskundige als ambtenaar binnen CJS de directe binding met het 
terrein en de ‘Verenigingen waar armen het woord nemen’ verliest, is groot. 

b. Op de studiedag rond methodiek van ervaringsdeskundigen op 14 februari 2006, waar ook 
toenmalig minister van Welzijn, Inge Vervotte, deel uitmaakte van het gesprekspanel, werd 
volgende informatie meegedeeld: 
• Minister Vervotte (Welzijn), minister Vandenbrroucke (Onderwijs) en De Link zouden 

een ondersteuningsmodel opmaken (wat mag je wel en wat niet verwachten van 
ervaringsdeskundigen). 

• Minister Vervotte voorzag een beroepsprofiel uit te werken voor ervaringsdeskundigen 
om ze ook te kunnen laten doorstromen naar de rest van het werkveld (los van een 
diploma). 

 Dit model en profiel werden tot nu toe nog niet gerealiseerd. 
• Er is vraag naar structurele middelen voor ervaringsdeskundigen. 
 Minister Vervotte kon zich vinden in het idee van een “pool”. Ze drukte haar voorkeur uit 

om in de eerste plaats ervaringsdeskundigen in te zetten in CLB, VDAB, K&G, … eerder 
dan ze bijvoorbeeld in verenigingen waar armen het woord nemen in te zetten (waar de 
juiste cultuur rond armoede al aanwezig is). 

c. De twee aandachtsambtenaren armoede binnen het beleidsdomein Cultuur, Jeugd en Sport 
volgen in elk geval het onderwerp op de voet. Zij namen in dit kader deel aan: 

 Studiedag rond methodiek van ervaringsdeskundigen op 14 februari 2006 (organisator: vzw 
De Link en Vlaams Netwerk). 

 Colloquium Ervaringsdeskundigen in armoede en sociale uitsluiting binnen de FOD MI op 23 
november 2006 (tussentijdse evaluatie van het pilootproject). 

 Colloquium Ervaringsdeskundigen in armoede en sociale uitsluiting binnen de FOD MI op 12 
februari 2008 (rapport van het pilootproject). 

d. Twee ervaringsdeskundigen zijn tewerkgesteld in verenigingen waar armen het woord nemen 
nl. Recht-Op Borgerhout en Mensen voor Mensen Aalst. Deze verenigingen hebben een sterke 
cultuurwerking en zetelen binnen de werkgroep Cultuur van het Vlaams Netwerk. Zodoende  
hebben zij via die weg een stem in het debat en kunnen hun inbreng doen naar 
beleidsvoorbereiding. Ook sportbeleid krijgt steeds meer aandacht binnen deze verenigingen. 
Het rechtstreeks contact met de mens in armoede staat hier centraal. 

e. Ook het horizontaal overleg (met vertegenwoordigers uit de verschillende Vlaamse 
beleidsdomeinen) brengt het thema van de tewerkstelling van ervaringsdeskundigen op de 
agenda. 

f. De inschakeling van ervaringsdeskundigen binnen de sectoren Cultuur, Jeugd en Sport heeft 
enkel slaagkans indien dit op zulke wijze gebeurt dat de ervaringsdeskundigen effectief hun 
meerwaarde kunnen inbrengen en dat er een budgettair kader kan worden voorzien. Een 
(financiële) stimulans zal voor de sectoren essentieel zijn. 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
GECOÖRDINEERD AANVULLEND ANTWOORD  
op vraag nr. 148   van 7 april 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Dit betreft een aanvullend gedeeltelijk antwoord, met de bijdrage van Minister Keulen. De 
antwoorden van Minister-president Peeters, Viceminister-presidenten Van Mechelen en 
Vandenbroucke en Ministers Anciaux, Bourgeois, Ceysens, Crevits,  Van Brempt en Vanackere,  
werden reeds bezorgd. 
 
  
Binnen het beleidsdomein Wonen werden tot nu toe geen ervaringsdeskundigen in de armoede 
tewerkgesteld. Het belang van de inbreng van ervaringsdeskundigen in de armoede wordt 
onderschreven. Zij brengen immers het perspectief en de leefwereld van de mensen in armoede binnen 
in de organisatie en het beleid. De ervaringsdeskundigen kunnen in het bijzonder bijdragen tot een 
toegankelijkere dienstverlening, die beter aansluit op en een antwoord geeft op de problemen waarmee 
mensen in armoede geconfronteerd worden. Hiertoe bestaan evenwel verschillende mogelijkheden.  
Enerzijds onrechtstreeks door de betrokkenheid van ervaringsdeskundigen bij het kritisch evalueren 
van het bestaande beleid en het voorbereiden en uitwerken van nieuwe beleidsmaatregelen.  
Anderzijds rechtstreeks door de tewerkstelling binnen een dienst of organisatie als ‘tolk’ of brugfiguur 
tussen mensen in armoede en de hulp- of dienstverlener.   
 
Minister Keulen tracht op verschillende wijzen ervaringsdeskundigen en vertegenwoordigers van de 
mensen in armoede te betrekken bij de beleidsvoorbereiding en -evaluatie. Er is het vertikaal overleg 
tussen vertegenwoordigers van de verenigingen waar armen het woord nemen en het kabinet en de 
administratie.  Dit overleg is reeds uitgebreid aan bod gekomen in het antwoord op uw schriftelijke 
vraag nr. 105 van 12 maart 2008. Daarnaast zetelen twee medewerkers van het Vlaams Netwerk van 
verenigingen waar armen het woord nemen in de Vlaamse woonraad. 
   
Het rechtstreeks inschakelen van ervaringsdeskundigen in de armoede binnen diensten met betrekking 
tot huisvesting ligt minder voor de hand, omwille van onder meer de kleinschaligheid van de meeste 
woonorganisaties en de specifieke dienstverlening. Bovendien is dit niet de enige noch de meest 
efficiënte wijze om de laagdrempeligheid en toegankelijkheid van de betreffende dienstverlening te 
verbeteren. Hiertoe bestaan andere middelen, bijvoorbeeld het volgen van vormingen over armoede en 
de leefwereld van mensen in armoede, overleg met lokale vereniging waar armen het woord nemen 
over de dienstverlening, …  Op het laatste vertikaal overleg met de mensen in armoede (5 november 
2007) stond onder meer de toegankelijkheid van de woondiensten op de agenda en werd een 
uitgewerkt dossier voorgelegd.  In de schoot van het vertikaal overleg zal verder nagegaan worden hoe 
met de aandachtspunten en suggesties over de toegankelijke woondiensten rekening gehouden kan 
worden en wat de eventuele mogelijkheden en rol kan zijn van ervaringsdeskundigen binnen de sector 
huisvesting. 
 
Tenslotte wordt verwezen naar het Vlaams Actieplan Armoedebestrijding 2005-2009, waarin het 
Vlaamse beleid met het oog op de strijd tegen armoede en sociale uitsluiting uitvoerig wordt 
toegelicht.  In dit rapport komen zowel de diverse instrumenten als de betrokken beleidsdomeinen aan 
bod.  Bovendien wordt dit actieplan jaarlijks geactualiseerd, zodat een recente stand van zaken steeds 
beschikbaar is. Deze actieplannen en de actualisatie 2008 kunt u raadplegen op de website 
‘www.wvg.vlaanderen.be/armoede’. 
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Voor wat de bevoegdheden Inburgering, Binnenlands Bestuur en Stedenbeleid betreft zijn totnogtoe 
geen ervaringsdeskundigen in armoede aangesteld. 
 
Artikel 2, 5° van het armoededecreet definieert ervaringsdeskundige in de armoede als een persoon die 
armoede heeft ervaren, deze ervaring heeft verwerkt en verruimd en via een opleiding houdingen, 
vaardigheden en methoden kreeg aangereikt om de verruimde armoede-ervaring deskundig aan te 
wenden in één of meerdere sectoren van de armoedebestrijding. 
 
In antwoord op de schriftelijke vraag nr. 105 van 12 maart 2008 van mevrouw Franssen i.v.m. het 
verticaal luik van het permanent armoedeoverleg stelde minister Keulen dat de gesprekken 
dienaangaande konden hervat worden in 2008. Bij die gelegenheid zal ook de aanstelling van 
ervaringsdeskundigen in armoede en sociale uitsluiting aan bod komen.  
 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANACKERE/148/antw.148.aanv.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 216 
van 21 mei 2008 
van ELS ROBEYNS 
 
 
 
Gezinszorg   -   Urencontingent 2008 
 
De vraag naar gezinszorg neemt alsmaar toe en gezinnen en bejaarden in staat stellen om zo lang 
mogelijk in hun vertrouwde thuisomgeving te functioneren is een voorname en nobele doelstelling. 
 
Zowel de openbare als de private initiatiefnemers die gezinszorg aanbieden, kunnen dit enkel en alleen  
doen wanneer ze gebruik kunnen maken van subsidies vanwege de Vlaamse overheid. 
 
Ieder jaar wordt het aantal subsidiabele uren voor gezinszorg vastgelegd en uitgebreid. 
 
1. Welke concrete initiatieven werden de laatste vier jaar genomen om het aanbod aan voorzieningen 

gezinszorg af te stemmen op de toegenomen vraag? 
 
2. Hoe vertaalden deze initiatieven zich in uitbreiding van het totale urencontingent? 
 
3. Welke financiële middelen werden de voorbije vier jaar voorzien voor gezinszorg? 
 
4. Welke verhouding tussen openbare en private initiatieven werd bij de uitbreiding van het totale 

urencontingent 2008 gehanteerd? Hoe liggen deze verhoudingen per provincie? 
 
5. Welke criteria werden gehanteerd bij de verdeling van bijkomende uren 2008 tussen openbare en 

private initiatieven? 
 
6. Werden de laatste vier jaar zowel door de private als door de openbare sector uren gezinszorg 

gepresteerd die niet gesubsidieerd werden? Zo ja, graag een opdeling private/openbare initiatieven 
en dit per provincie. 

 
7. Welke initiatieven werden de laatste vier jaar genomen voor de kwaliteitsbewaking en 

kwaliteitsbevordering in de gezinszorg? 
 
8. Zorgt het huidige contingent gesubsidieerde uren gezinszorg voor een homogene verdeling over 

Vlaanderen? Zo neen, zijn er nog witte vlekken en welke acties worden ondernomen om deze weg 
te werken? 

 
9. Houden de programmatienormen inzake gezinszorg gelijke tred met de toename van de potentiële 

gebruikers? 
 
10. Bestaat er een meerjarenplan of een ander model om de toekomstige noden aan gezinszorg, 

gemeten over vijf, tien en vijftien jaar, in te schatten? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 216 van 21 mei 2008 
van ELS ROBEYNS  
 
 
 
1. Jaarlijks legt de Vlaamse Regering het subsidieerbare urencontingent voor de diensten voor 

gezinszorg vast in een besluit van de Vlaamse Regering. Daarbij wordt telkens minstens een 
uitbreiding gerealiseerd die overeenstemt met de te verwachten toename van de zorgvragen ten 
gevolge van de demografische evolutie. 

 In 2008 werden daarnaast uren gezinszorg die tot dan toe structureel oningevuld bleven 
geheroriënteerd naar andere diensten. 

 De effectieve zorguitbreiding voor 2008 bedraagt daardoor 371.227 uren (uitbreiding) + 154.109 
uren (heroriëntatie) of 3% t.o.v. 2007. 

 
2. Het urencontingent gezinszorg werd in de periode 2005-2008 uitgebreid met: 

  uren % groei 
2005 328.290 2,3 
2006 360.761 2,5 
2007 399.030 2,7 
2008 371.227 (+ 154.109) 2,4 (3,0%)
Totaal 1.459.308  

 
3. De volgende financiële middelen werden voorzien voor de diensten voor gezinszorg: 

Begrotingsjaar duizend euro 
2005 324.575,99 
2006 342.774,02 
2007 361.951,57 
2008 377.464,52 

 
4. Bij de verdeling van de uitbreiding van het urencontingent 2008 werd er 18% van de uitbreiding 

toegekend aan de openbare diensten en 82% aan de private diensten. De uitbreiding van de private 
diensten werd niet toegekend tot op het niveau van de provincies, maar tot op het niveau van een 
regionale stad, zoals opgenomen in de bijlage bij het decreet van 23 mei 2003 betreffende de 
indeling in zorgregio’s en betreffende de samenwerking en programmatie van 
gezondheidsvoorzieningen en welzijnsvoorzieningen.  

 
 De provinciale verdeling van de uren gezinszorg (uitbreiding + heroriëntatie) over de openbare 

diensten is de volgende: 
 

Provincie % verhouding 
Antwerpen 19,34 
Limburg 51,05 
Vlaams Brabant 19,94 
Oost-Vlaanderen 7,15 
West-Vlaanderen 2,52 
 100 
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 De regionale verdeling van deze uren (uitbreiding + heroriëntatie) over de private diensten is de 
volgende: 

 
Regionale stad % verhouding 

 AALST 9,08 
 ANTWERPEN 25,52 
 BRUGGE 4,73 
 BRUSSEL 19,13 
 GENK 3,37 
 GENT 6,52 
 HASSELT 5,54 
 KORTRIJK 1,59 
 LEUVEN 4,00 
 MECHELEN 6,82 
 OOSTENDE 6,78 
 ROESELARE 0,00 
 SINT-NIKLAAS 6,00 
 TURNHOUT 0,92 
 100 

 
 Voor het Brussels Hoofdstedelijk Gewest gebeurde er een voorafname van 3078 uren. 
 
5. Bij de verdeling van de uren gezinszorg werden de volgende algemene principes als uitgangspunt 

genomen: 
 

1. een dienst die er niet in slaagt om in de voorgaande drie jaar (2004, 2005 en 2006) 
gemiddeld 90% van zijn urencontingent te benutten, krijgt geen bijkomende uren (want 
heeft immers nog een groeipotentieel van minstens 10%); 

2. de verdeling 82% (private diensten) – 18% (openbare diensten) blijft gerespecteerd; 
3. een dienst die actief is in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest krijgt pas opnieuw een 

voorafname zodra het al toegekende urencontingent effectief benut is in het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest. 

  
 Bij de openbare diensten werd er in 2008 eerst een voorafname gedaan voor de nieuw erkende 

dienst voor gezinszorg van het OCMW van Heers. Daarna werden de uren toegekend aan diensten 
waarvan de programmatie voor het werkingsgebied nog niet volledig ingevuld was en die de 
voorgaande 3 jaren gemiddeld meer dan 90% van hun urencontingent hadden benut. 

 
 De nog overblijvende uren werden toegekend aan de openbare diensten met een werkingsgebied 

waar de programmatie gezinszorg al volledig ingevuld was (maximaal 120% invulling), doch in een 
regio met een onderaanbod aan residentiële opvangcapaciteit. Daarbij werd een tekort van 1 
woongelegenheid residentiële zorg gelijkgesteld met 40 bijkomende uren gezinszorg. 

 
 Niet alle uren konden aan de openbare sector worden toegekend. Daarom werden er 50.574 uren in 

2008 “bij wijze van voorafname” aan de private sector toegewezen. In 2009 zullen deze 50.574 
uren opnieuw gevoegd worden bij het contingent waarover de openbare sector normalerwijze bij de 
uitbreiding in 2009 zou kunnen beschikken, zodat de 18% - 82% verhouding gerespecteerd blijft.  

 
 Bij de private diensten werd er eerst een voorafname gedaan voor het Brussels Hoofdstedelijke 

Gewest op basis van het algemene principe 3. De overige uren werden verdeeld over de 
verschillende regionale steden verhoudingsgewijs in functie van het procentuele tekort op het 
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niveau van de regionale stad, uitgaande van een weging 80% voor het vastgestelde tekort 
gezinszorg en 20% voor het vastgestelde tekort in residentiële zorg.  

 
 Na de procentuele verdeling per regionale stad gebeurde de toekenning aan de private diensten 

werkzaam in die regionale steden volgens het onderscheiden gewicht dat de diensten 
vertegenwoordigden in de desbetreffende regionale steden. Daarbij werden er geen uren toegekend 
aan diensten die er niet in geslaagd waren om in de voorgaande drie jaar gemiddeld 90% van hun 
urencontingent te benutten (algemeen principe 1).  

 
6. De diensten voor gezinszorg dienen enkel gegevens te bezorgen aan het Vlaams Agentschap Zorg 

en Gezondheid over prestaties die in aanmerking komen voor subsidiëring. Prestaties boven het 
urencontingent en van niet regulier personeel zijn bijgevolg niet gekend. 

 
7. Eind 2004 vonden er opvolgingsinspecties plaats bij een aantal erkende diensten voor gezinszorg. 

Daarnaast zijn er ad hoc inspecties bij de diensten wanneer bijvoorbeeld uit klachten van gebruikers 
blijkt dat een erkende dienst niet voldoet aan de kwaliteit- en erkenningsvoorwaarden.  

 Jaarlijks zijn de erkende diensten ook verplicht een kwaliteitsplanning en een kwaliteitsverslag van 
het vorige werkjaar aan het Vlaams Agentschap Zorg en Gezondheid te bezorgen.  

 In het kader van de projecten thuiszorg 2007 werd bijzondere aandacht besteed aan kwaliteitszorg 
door methodiekondersteuning en expertisebevordering van verzorgenden in erkende diensten voor 
gezinszorg mogelijk te maken en dit specifiek gericht naar kwetsbare doelgroepen zoals allochtonen 
en personen met een psychische aandoening. 

 
8. Bij de verdeling van de uitbreiding van het urencontingent wordt er steeds rekening gehouden met 

de regionale invulling van de programmatie. Voor de openbare diensten gebeurt dit tot op het 
niveau van de gemeenten. Vanaf 2007 werden er extra inspanningen gedaan om ook bij de private 
diensten een optimale spreiding te realiseren door de extra uren toe te kennen tot op het niveau van 
de regionale stad. Voorheen gebeurde dit nog tot op het provinciaal niveau.  

 Daarnaast werden in 2007 de private diensten die minimaal 80% van hun extra uren 2006 ingezet 
hadden in de provincie waarin deze uren werden toegekend, beloond met extra uren. Het is mijn 
bedoeling om in de toekomst nog meer garanties in te bouwen om een optimale regionale spreiding 
van het urencontingent te realiseren. Binnenkort zal ik hierover overleg plegen met de Vereniging 
van de diensten voor gezinszorg. 

 
9. De huidige programmatie houdt enkel rekening met de parameter leeftijd. Aan elke 

leeftijdscategorie worden er een aantal uren gezinszorg gekoppeld. Hoe hoger de leeftijd, hoe meer 
uren gezinszorg voorzien worden. De programmatie houdt dus zeker rekening met de vergrijzing 
van de bevolking. Bij de verdeling van de extra uren gezinszorg werd er wel een eerste verfijning 
doorgevoerd, door ook rekening te houden met de aanwezigheid van residentiële voorzieningen. 
Het is mijn bedoeling om dit jaar nog te starten met een wetenschappelijke studie over de 
ontwikkeling van een aangepaste programmatie voor de erkende voorzieningen in de thuiszorg en 
ouderenzorg. 

 
10. De programmatie vormt het enige op dit ogenblik beschikbare werkinstrument om de toekomstige 

noden aan gezinszorg te meten. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 218 
van 21 mei 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Diabetespreventie   -   Interministerieel overleg 
 
In zitting van 14 november 2007 keurde de Senaat het voorstel van resolutie betreffende het actieplan 
inzake de strijd tegen diabetes goed.  
 
Daarin staat onder andere te lezen: “… vraagt aan de federale regering om in overleg met de 
Gemeenschaps- en Gewestregeringen om: 1° een diabetespreventieplan in overleg met alle betrokken 
actoren verder te ontwikkelen…” 
 
In een memorandum uit 2004 dringt ook de Vlaamse Diabetesvereniging vzw aan op een 
interministerieel overleg, ook met de federale regering, teneinde te komen tot een zorgtraject dat 
tegemoet komt aan de noden en mogelijkheden van elke persoon met diabetes.  Dit omvat een 
multidisciplinaire samenwerking tussen eerste, tweede en derde lijn waarbij de bestaande kwaliteiten 
van de huidige systemen optimaal benut worden. 
 
Tot slot heeft ook de Algemene Vergadering van de Verenigde Naties op 18 januari 2007 een resolutie 
aangenomen die de globale diabetesepidemie erkent. De resolutie stelt dat Werelddiabetesdag (14 
november) vanaf 2007 een internationale VN-dag zal worden. Bovendien worden de VN-lidstaten 
aangespoord om een nationaal beleidsplan te ontwikkelen voor de preventie, behandeling en zorg op 
het vlak van diabetes. 
 
1. Op welke manier werd de minister tot nog toe betrokken bij een interministerieel overleg met het 

oog op een nationaal actieplan/beleidsplan rond diabetes? 
 
2. Wat zijn de verdere afspraken hierrond met zijn collega’s? 
 
3. Met welke agenda gaat de minister naar dit overleg? 
 
4. Wat zijn zijn prioriteiten? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 218 van 21 mei 2008 
van TOM DEHAENE  
 
 
 
1. Er is tot hiertoe één Interministeriële Conferentie Volksgezondheid geweest op 11 maart laatstleden 

en de agenda voor de volgende Conferentie op 17 juni eerstkomend werd inmiddels vastgelegd. Ik 
ben tot dusver niet op de hoogte gebracht en werd evenmin geconsulteerd over een nationaal 
actieplan of beleidsplan rond diabetes. 

 
2. Er zijn ook geen bilaterale contacten geweest tot dusver tussen de federale minister en mezelf over 

dit onderwerp. Ik heb dan ook geen afspraken met mijn federale collega minister over een actieplan 
rond diabetes. 

 
3. Aangezien het actie- of beleidsplan diabetes niet geagendeerd werd op de volgende 

Interministeriële Conferentie en er niet meteen een interministerieel overleg hierover is gepland, 
heb ik nog geen concrete agenda voor bespreking met mijn federale collega over dit thema.  

 
4. Ik plan wel een overleg met de Vlaamse partners die betrokken zijn bij het preventiebeleid over 

dit thema, zoals Domus Medica, de Vlaamse Diabetes Vereniging (VDV) en het WIV 
(Wetenschappelijk Instituut Volksgezondheid) om eerst de Vlaamse beleidsprioriteiten uit te 
klaren. Binnenkort zal de VDV een vervolgproject indienen voor een verbeterde opvolging van 
vrouwen met zwangerschapsdiabetes. Dit jaar wens ik vooral de klemtoon leggen op de primaire 
preventie en zal de gezondheidsconferentie van 23 oktober 2008 volle aandacht schenken aan 
gezonde voeding en meer beweging. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 219 
van 22 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Bevoegdheidsoverdrachten   -   Voorbereidende initiatieven 
 
De Beleidsnota Welzijn, Volksgezondheid en Gezin 2004-2009 (Stuk 93 (2004-2005) – Nr.1) omvat 
een hoofdstuk 13 “Meer Vlaanderen : meer wel-zijn”. 
 
Hierin wordt uitdrukkelijk aangekondigd dat aan de administratie de opdracht wordt gegeven om de 
consequenties van de vragen naar overheveling van meer bevoegdheden op het reële beleid van de 
Vlaamse Gemeenschap te onderzoeken, zodat we daadwerkelijk voorbereid zijn op een implementatie 
van een verdere bevoegdheidsoverdracht in de domeinen Gezin, Volksgezondheid en Welzijn. 
 
1. Welke initiatieven zijn er inmiddels genomen ? 
 

Wat is de stand van zaken van dit onderzoek naar de consequenties van alle concreet vermelde 
vragen op het reële beleid van de Vlaamse Gemeenschap ? 

 
Zijn er reeds resultaten ? 

   
2. De beleidsnota vermeldt uitdrukkelijk dat de opdracht van de bevoegde Vlaamse administratie erin 

zal bestaan een allesomvattende nota te maken die de concrete elementen bevat van een verdere 
bevoegdheidsoverdracht.   

 
Welke initiatieven zijn hier inmiddels genomen ? 

 
Kan de minister de stand van zaken van deze opdracht meedelen ? 

 
Zijn er reeds (gedeeltelijke) resultaten ? 

  
3. Wat zijn de resultaten van het onderzoek naar de modaliteiten die een goede toepassing in het 

Brusselse Hoofdstedelijke gewest mogelijk moeten maken ? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 219 van 22 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
1. In het voorjaar van 2005 werd door het toenmalige College van Secretarissen-Generaal van het 

ministerie van de Vlaamse Gemeenschap beslist in alle departementen en bij alle Vlaamse 
Openbare Instellingen een rondvraag te organiseren over mogelijke aandachtspunten bij een 
volgende staatshervorming. Leidraad en uitgangspunt hierbij waren de institutionele 
engagementen en voorgestelde hervormingen zoals opgenomen in het Vlaamse regeerakkoord 
van juli 2004. 

 
 Voor het beleidsdomein Welzijn, Volksgezondheid en Gezin zijn 8 fiches uitgewerkt. 

Uitgangspunt waren andermaal het Vlaamse Regeerakkoord en de resoluties van het Vlaamse 
Parlement van 3 maart 1999. Elke fiche bevat een omschrijving van het probleem of een 
omgevingsanalyse en een voorstel tot oplossing. 

 Dit document is op 22 juni 2007 als mededeling voorgelegd aan de Vlaamse regering. 
 
 De acht fiches gaan over: 

• het jeugdrecht; 
• het gehandicaptenbeleid; 
• de dader- en slachtofferbemiddeling; 
• de hulp- en dienstverlening aan gedetineerden; 
• de kinderopvang; 
• de gezondheidszorg; 
• het bejaardenbeleid in residentiële voorzieningen en thuiszorgvoorzieningen; en 
• de eenheid van organieke ziekenhuiswetgeving. 

 
2. Met betrekking tot de kinderopvang heeft de Federale Regering beslist om het Fonds voor 

Collectieve Uitrustingen en Diensten (FCUD) over te hevelen naar de gemeenschappen. 
 In het kader van de overheveling van de bevoegdheid inzake prijszetting in de rusthuizen heb ik 

het departement Welzijn, Volksgezondheid en Gezin (WVG) een eerste nota laten opstellen 
waarin een aantal voorstellen werden opgenomen om een eigen Vlaamse invulling te geven aan 
het prijzenbeleid in de rusthuizen. Deze nota wordt momenteel binnen mijn kabinet bestudeerd.  
Er wordt een werkgroep opgericht met vertegenwoordigers van het departement WVG,  het 
Agentschap Zorg en Gezondheid, het Agentschap Inspectie en mijn kabinet die het uitwerken 
van een Vlaamse regelgeving inzake het Prijzenbeleid in de rusthuizen moet voorbereiden. 

3. De problematiek van de toepassing in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest werd niet vergeten in 
de fiches, vooral in de fiche over de gezondheidszorg.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 221 
van 22 mei 2008 
van VERA JANS 
 
 
 
Zelfdodingpreventie   -   Proefproject MBCT 
 
In 2005 heeft de voormalige minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin, Inge Vervotte, een 
proefproject rond Mindfulness-Based Cognitive Therapy (MBCT) opgestart. Dit proefproject past 
binnen de gezondheidsdoelstelling “preventie van zelfdoding” en is opgenomen in het Vlaams 
Actieplan Suïcidepreventie 2006-2010. 
 
MBCT is een vorm van cognitieve groepstherapie waarbij de patiënt, door middel van 
meditatietechnieken, leert omgaan met stresserende gebeurtenissen.  
 
Het proefproject loopt sinds maart 2006 in de regio Gent en het einde was voorzien eind 2007.  Bij een 
positieve evaluatie zal, zo stipuleert het actieplan, deze techniek breder toegepast worden en afgestemd 
worden op het bestaande hulpverleningsaanbod, alsook opgenomen worden in een 
informatiecampagne naar een breder publiek. Verder moet worden bekeken of er gewerkt kan worden 
met bestaande settings, of dat het geïncorporeerd wordt in de huidige centra voor geestelijke 
gezondheidszorg of dat er gelabeld wordt. 
 
1. Hoeveel mensen hebben deelgenomen aan dit proefproject? 
  
2. Wat was het profiel van de deelnemers aan het proefproject? 
 
3. Is het proefproject rond MBCT inmiddels afgerond en geëvalueerd? Zo ja, wat zijn de 

belangrijkste resultaten die hieruit naar voren kwamen?  
 

Zo neen, wanneer zal dit gebeuren? 
 
4. Welke beleidsmaatregelen neemt de minister in opvolging van dit proefproject en conform het 

Vlaams Actieplan Suïcidepreventie? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 221 van 22 mei 2008 
van VERA JANS  
 
 
 
1. De totale onderzoekspopulatie bestond uit 106 personen, waarvan 54 personen tot de 

experimentele conditie behoren (50.9%) en 52 personen tot de controleconditie (49.1%). 
  
2. Zie tabel als bijlage voor de details: Zowel de experimentele groep als de controle groep waren 

vergelijkbaar in samenstelling, d.w.z. vooral vrouwen, met een gemiddelde leeftijd van 52 jaar, 
gehuwd, met partner en kinderen en werkend. 

 
3. Het project is ondertussen afgelopen en omvatte twee luiken: 
 

- een haalbaarheidsonderzoek waarbij via een enquête is nagegaan of het realistisch is een 
dergelijke therapievorm op grote schaal te implementeren in de Vlaamse context en  

- een effectmeting waarbij de effectiviteit van MBCT werd onderzocht bij personen met 
recidiverende depressie in de Vlaamse context.  

 
 In het kader van de implementatiestudie blijkt dat de globale evaluatie van intermediairen over 

MBCT gunstig is. Ook de studiedeelnemers van de experimentele conditie zijn globaal gezien 
positief over MBCT.  

 
 Er wordt onder andere geconcludeerd dat:  
 

- er een significant verschil bestaat tussen de experimentele (E) en controlegroep (C) wat betreft 
de mate van herval (verminderd hervalrisico bij E)  

- MBCT resulteert in een bijna significant verschil tussen E en C qua aantal weken tot eerste 
herval   

- MBCT een gunstig effect uitoefent op meerdere variabelen die een rol spelen in de 
kwetsbaarheid voor depressie en de zogenaamde ‘suicidal mode of mind’ (temeer daar 
depressie een risicofactor is voor suïcidaliteit). 

 
4. Ik ben van plan om de experten met betrekking tot MBCT in Vlaanderen voor een overleg 

bijeen te roepen, om te kunnen nagaan welke pistes uit het beleidsadvies het beste gerealiseerd 
kunnen worden.  

 
BIJLAGE 
 
Profiel deelnemers  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 222 
van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Buitenlandse reizen   -   Overzicht 
 
Geregeld ondernemen leden van de regering buitenlandse reizen, vaak met een uitgebreide delegatie. 
 
1. Welke buitenlandse reizen hebben er onder leiding van de minister of een lid van zijn/haar kabinet 

tijdens de zittingsjaren 2006-2007 en 2007-2008 plaatsgevonden of zijn er nog gepland? 
 
2. Wat waren de respectieve doelstellingen? 
 
3. Wat was de kostprijs van deze buitenlandse reizen? 
 
4. Op welke wijze was de delegatie samengesteld? 
 

Was er deelname van personen die vreemd waren aan het kabinet of aan de administratie? 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 79), Van Mechelen (nr. 152), 
Vandenbroucke (nr. 264), Anciaux (nr. 136), Bourgeois (nr. 107), Keulen (nr. 177), Van Brempt 
(nr. 191), Vanackere (nr. 222), Crevits (nr. 687) en Ceysens (nr. 85). 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 222 van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal gegeven worden door de heer Kris Peeters, minister-president van de 
Vlaamse Regering bevoegd voor het algemeen Regeringsbeleid. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
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Vraag nr. 223 
van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Kind en Gezin en adoptie   -   Aanbevelingen Ombudsdienst 
 
De Ombudsman heeft reeds herhaaldelijk aanbevolen dat de Vlaamse overheid en in het bijzonder 
Kind en Gezin aan (kandidaat)-adoptieouders duidelijke informatie moet verschaffen over de functie 
van Kind en Gezin in het adoptielandschap (o.a. Aanbeveling 2003-39 en Memorandum). 
 
1. Welke initiatieven zijn er sinds het begin van deze legislatuur ter zake genomen? 
 
2. Op welke wijze gebeurt de informatie thans? Welk informatiemateriaal staat er ter beschikking? 
 
3. Zijn er vandaag nog klachten over gebrekkige informatie? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 223 van 26 mei 2008  
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
1. De vernieuwde informatiebrochure (naar aanleiding van de inwerkingtreding van de nieuwe 

adoptiewet op 1 september 2005) werd in samenwerking met de Federale Centrale Autoriteit en de 
andere gemeenschapsautoriteiten in 2006 gerealiseerd. Deze brochure informeert over de 
bevoegdheidsverdeling en de procedures ter zake. Verder werd een vademecum voor zelfstandige 
adoptie opgemaakt dat de kandidaat-adoptanten wegwijs maakt in de procedure van aanvraag tot 
kanaalonderzoek en de afhandeling van de adoptieprocedure. Hier wordt duidelijk omschreven 
wat van de Vlaamse Centrale Autoriteit kan verwacht worden en welke verantwoordelijkheden de 
kandidaat-adoptanten zelf dragen. Naast deze communicatiedragers wordt de website continu up 
to date gehouden met nuttige informatie voor geïnteresseerden. Om voor de kandidaat-adoptanten 
rechtstreekser bereikbaar te zijn werden sinds 2006 vaste trajectbegeleiders aangesteld die de 
eerste aanspreekpersoon zijn voor de kandidaat-adoptanten in hun persoonlijk dossier. Deze zijn 
tijdens permanentie-uren steeds telefonisch te bereiken, alsook via het speciaal e-mailadres 
‘adoptie@kindengezin.be’, waar iedereen die vragen heeft i.v.m. adoptie zijn vragen kan stellen. 
Deze contactgegevens staan vermeld in de informatiebrochure die de kandidaat-adoptanten 
toegestuurd krijgen, alsook op de website van Kind en Gezin. Er zijn ook reeds stappen gezet om 
de ‘informatiemap’ te vernieuwen, dit project dient nog verder uitgewerkt te worden. Voor de 
familiale adopties werd een extra informatiesessie ingebouwd waarbij de kandidaat-adoptanten 
persoonlijk op gesprek komen op de VCA om de concrete situatie te bespreken (mogelijkheden 
en/of obstakels op juridisch vlak) alvorens ze aan de procedure deelnemen. 

2. Geïnteresseerden krijgen op vandaag informatie aangeboden via internet (website van Kind en 
Gezin), de informatiebrochure, het vademecum voor zelfstandige adoptie, e-mail 
adoptie@kindengezin.be, telefoonpermanentie door trajectbegeleiders, de informatiemap met 
diepte-informatie over adoptie, het voorbereidingsprogramma voor interlandelijke adoptie, het 
voorbereidingsprogramma voor binnenlandse adoptie, individuele gesprekken als voortraject bij 
intrafamiliale adoptie, mogelijkheid tot individueel gesprek op vraag. 

3. Er zijn geen klachten bekend bij de VCA over gebrekkige informatie met betrekking tot de rol van 
Kind en Gezin. 
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Vraag nr. 224 
van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Opvang na zelfmoordpoging   -   Proefprojecten 
 
In het kader van de preventie van zelfdoding lopen er een aantal proefprojecten voor een betere 
opvang na een zelfmoordpoging in vijf Limburgse ziekenhuizen. 
 
Deze proefprojecten lopen thans twee jaar. 
 
1. Heeft de minister reeds initiatieven genomen om deze proefprojecten te evalueren? 
 

Zo ja, wat zijn de resultaten? 
 
Zo neen, wanneer wordt deze evaluatie gepland? 
 

2. Bestaat er een vorm van samenwerking tussen de betrokken ziekenhuizen om gegevens uit te 
wisselen betreffende dit proefproject? 

 
3. Zijn er inmiddels reeds proefprojecten lopende in andere provincies? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 224 van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN  
 
 
 
1. In de periode 2005-2006 werden 2 pilootprojecten uitgevoerd met betrekking tot de opvang en 

vervolgzorg van suïcidepogers die zich aanmelden op de spoedgevallendiensten in algemene 
ziekenhuizen. Deze projecten kaderden in het actieplan preventie van zelfdoding ter realisatie 
van haar gelijknamige gezondheidsdoelstelling. Het eerste pilootproject bestond uit een 
optimalisering van de samenwerking van de spoedgevallendienst met de eerste lijn (o.m. 
huisartsen), de psychiatrische afdeling van algemene ziekenhuizen (PAAZ), psychiatrische 
ziekenhuizen, ambulante geestelijke gezondheidszorg zoals Centra voor Geestelijke 
Gezondheidszorg (CGG).  

 Het pilootproject  kon volgende conclusies voorleggen:  
 de gemaakte afspraken met de betrokken  groepen (suïcidepogers, huisartsen en ziekenhuizen) 

leidden tot een hoger percentage suïcidepogers dat binnen de 2 weken na ontslag contact opnam 
met de huisarts: 71.2% bij suïcidepogers uit een interventieziekenhuis tegenover 46.2% bij 
controleziekenhuis. Het is niet duidelijk of de interventie "out-reaching" heeft bevorderd. Er 
werden wel gunstige effecten gemeten, maar bij nadere analyse bleken ze niet significant, omdat 
vooral de power van het onderzoek te laag was.  

 Het tweede pilootproject resulteerde in de ontwikkeling van een bruikbaar instrument voor 
risico- inschatting, opvang en opvolging van suïcidepogers die via de spoedgevallendiensten in 
het ziekenhuis terecht komen en de ontwikkeling van een draaiboek voor ziekenhuizen voor de 
opvang en vervolgzorg van suïcidepogers. Dankzij de introductie van het instrument voor risico-
inschatting werden significante verbeteringen gemeten van de kennis en de attitude ten aanzien 
van suïcidepogers, van het spoedpersoneel en van het personeel dat voor de psychologische 
ondersteuning instaat. 

 
2. De resultaten uit beide projecten werden tijdens een studiedag gepresenteerd aan alle 

deelnemende ziekenhuizen, zodat alle betrokken ziekenhuizen op de hoogte waren. Daarnaast is 
er ook een Vlaamse stuurgroep suïcidepogers waarin zowel het VVI als de overlegplatforms 
geestelijke gezondheid zijn vertegenwoordigd. 

 
3. Eind 2006 is een nieuw project gestart voor het uitbreiden van deze methodiek van opvang en 

vervolgzorg in andere regio’s in Vlaanderen. Er wordt naar gestreefd om tegen 2010 75% van de 
ziekenhuizen bereikt te hebben. In deze fase zetten de projectverantwoordelijke samen met 
suïcidepreventiewerkers van de CGG zich in om deze methodiek in de ziekenhuizen in 
Vlaanderen ingang te doen vinden. Concreet houdt dit in dat zij ziekenhuizen contacteren, 
personeel vormen in het gebruik van het instrument en zorgpaden mee helpen uitwerken. Dit 
project wordt tevens op locoregionaal niveau ondersteund door de zes locoregionale projecten 
die ik opstartte voor de uitvoering van het actieplan suïcidepreventie. Op die manier worden alle 
provincies en Brussel-Hoofdstad bereikt. Het uitbreidingsproject is tevens gekoppeld aan een 
registratieluik dat gecoördineerd wordt door de Eenheid voor Zelfmoordonderzoek van de 
Gentse universiteit. Zo worden de gegevens over risico-inschatting die via het ene project 
beschikbaar zijn, epidemiologisch verwerkt. Dit is belangrijk voor verdere evaluatie en 
eventuele beleidsbijsturing. De volgende ziekenhuizen zijn ondertussen gestart met deze 
methodiek en de registratie:  
-  reeds gestart in 2007: AZ St-Jan Brugge, ZOL Genk, UZ Gent, Virga Jesse Hasselt, Maas en 

Kempen Maaseik, RZ St-Trudo te Sint-Truiden. 
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- gestart in de eerste helft 2008: AZ Vesalius Tongeren, St-Maarten Duffel, AZ St-Lucas 
Assebroek, AZ Zusters Barmhartigheid Ronse, Salvator Hasselt, RZ Sint-Maria Halle, AZ 
Lokeren. 
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Vraag nr. 225 
van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Welzijns- en gezondheidszorg   -   Informatica 
 
De ondersteuning van de informatie- en communicatietechnologie in functie van de welzijns- en 
gezondheidszorg is belangrijk. 
 
1. Heeft de minister initiatieven genomen om de actuele informaticatoepassingen en de verdere 

behoeften in de welzijns- en gezondheidssector in kaart te brengen? 
 

Wat zijn de resultaten? 
 

2. Welke conclusies en concrete acties heeft de minister inmiddels genomen om de informatie- en 
communicatietechnologie te ondersteunen in de welzijns- en gezondheidszorg? 

 
Graag een overzicht per jaar vanaf het begin van deze legislatuur. 
 

3. Welke subsidies werden in de loop van deze legislatuur hiervoor ter beschikking gesteld? 
 

Graag een overzicht per jaar. 
 

4. Heeft de minister initiatieven genomen om standaardkaders te bepalen waaraan de software in de 
welzijns- en gezondheidssector moet voldoen? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 225 van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
1-2. Mijn voorganger, Inge Vervotte en ikzelf, hebben ten behoeve van informatica-investeringen in 

de sector bijkomende financiële middelen beschikbaar gemaakt in 2007 en 2008. Met 
betrokkenheid van alle agentschappen van het beleidsdomein werden de ICT-behoeften in kaart 
gebracht en vertaald in ICT- investeringsplannen. De diverse projecten zitten momenteel in de 
opstart- of uitvoeringsfase. De concrete resultaten zullen pas zichtbaar zijn na implementatie.  

 
 Ik start dit jaar ook een studie over een theoretisch en een technisch model met bijhorende 

procedures voor het opzetten van een platform voor de gegevensuitwisseling in het kader van 
het gezondheids- en welzijnsbeleid. Juridisch fundament van dit platform is het decreet van 16 
juni 2006 betreffende het gezondheidsinformatiesysteem. Er zal in de studie eveneens rekening 
gehouden worden met de bepalingen van het voorontwerp van decreet  betreffende het platform 
gezondheids- en welzijnsinformatie. 

 
3.  Met uitzondering van één project bevatten de ICT- investeringsplannen geen subsidies. In 2007 

werd 1.000.000 euro uitgetrokken om de informatisering van de CAW’s te ondersteunen. Een 
groot aantal van de overige opgenomen projecten komen onrechtstreeks ten goede aan de 
voorzieningen. Ze beogen de interactie met de voorzieningen op een efficiëntere manier te laten 
verlopen. 

 
4.  Standaardkaders bepalen inzake software behoort niet tot mijn bevoegdheden. Ik neem wel 

initiatieven om standaarden inzake informatie uit te vaardigen. Het besluit van de Vlaamse 
Regering van 13 januari 2006 betreffende de boekhouding en het financieel verslag voor de 
voorzieningen in bepaalde sectoren van het beleidsdomein Welzijn, Volksgezondheid en 
Gezin(B.S.16.V.2006) en de omzendbrief Welzijn en Gezondheid 2005/001 van 26 augustus 
2005 betreffende de gevolgen van de gewijzigde vzw-regelgeving, sluiten daar bij aan. 
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Vraag nr. 226 
van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Early Childhood Education and Care   -   Projecten 
 
Het programma “Early Childhood Education and Care” van de OESO werd afgerond, maar de OESO 
wenste aan het netwerk de kans te geven om uit te groeien. Sinds 2007 is dit netwerk definitief van 
start gegaan. Kind en Gezin speelt hierbij een belangrijke rol. 
 
1. Wat zijn de projecten die in 2007 ter zake zijn gerealiseerd? Wat zijn hiervan de resultaten? 
 
2. Welke projecten worden er gepland voor 2008? 
 
3. Kind en Gezin heeft in het verleden de hoop geformuleerd dat er een massale deelname zou zijn 

van de OESO-landen aan dit netwerk. 
 

Kan de minister een overzicht geven van het aantal deelnemende landen? 
 

4. Welke initiatieven zijn er inmiddels genomen om de “country-profiles” te actualiseren? 
 
5. Hoeveel financiële middelen worden er jaarlijks vrijgemaakt op de begroting van Kind en Gezin 

om de organisatie van dit netwerk te organiseren en verzorgen? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 226 van 26 mei 2008  
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
1. In 2007 werden twee workshops in de Kind en Gezin Academie georganiseerd, een workshop met 

als thema ‘Policy on Diversity and Social Inclusion in Early Childhood Education and Care’ en 
een workshop met als thema ‘Beyond regulation: Effective Quality Initiatives in Early Childhood 
Education and Care’. Van beide workshops werd een verslag opgemaakt dat beschikbaar is op de 
website van het netwerk (www.startingstrong.net). De informatiemappen van deze workshops met de 
teksten van de lezingen zijn eveneens beschikbaar op de website. 

Kind en Gezin kreeg tijdens deze workshops de gelegenheid om de werking omtrent diversiteit in 
de kinderopvang en het instrument ZiKo (Zelfevaluatie-instrument voor welbevinden en 
betrokkenheid van Kinderen in de opvang) voor te stellen aan een internationaal forum van 
beleidsmedewerkers.  

2. In het voorjaar 2008 werd in samenwerking met Portugal een derde workshop georganiseerd met 
als thema ‘Bridges in Preschool Education. Parental involvement and curriculum development’.  

Naar aanleiding van ingrijpende veranderingen door de OESO in de modaliteiten voor de hosting 
van het Network heeft Kind en Gezin geoordeeld dat de overeenkomst inzake de hosting van het 
Network eenzijdig door de OESO werd verbroken. Het betrof zowel veranderingen met een 
financiële impact als veranderingen op organisatorisch vlak. Sedert 4 april 2008 is Kind en Gezin 
niet langer de host van het Network. Er is momenteel geen duidelijkheid over de voortzetting van 
het Network. 

3. Deelnemende landen/regio’s: 

Leden van het Network (= landen/regio’s die de financiële bijdrage hebben betaald): Oostenrijk, 
Australië, België-Vlaamse Gemeenschap, België-Franse Gemeenschap, Canada, Finland, Ierland, 
Korea, Nederland, Nieuw-Zeeland, Noorwegen, Portugal, Slovenië, Zweden, UK-Engeland,. 

Namen ook deel aan een of meerdere workshops (zonder een financiële bijdrage te betalen): 
Japan, UK-Schotland, Denemarken. 

Vanuit de Vlaamse Gemeenschap was er een actieve participatie van zowel Kind en Gezin als van 
het Departement Onderwijs. 

4. De actualisering van de ‘country-profiles’ is opgestart in het najaar 2007. De afronding was 
voorzien voor eind 2008 en is dus nog niet beëindigd. Gelet op de situatie waarin het Network 
zich bevindt nu er geen host is, wordt bekeken of dit project kan worden verdergezet, en in welke 
vorm. 

5. In 2007 heeft Kind en Gezin 10 611,79 euro kosten gedragen voor de organisatie van het Network 
en de organisatie van de workshops. 

De kosten voor 2008 die door Kind en Gezin zullen gedragen worden zijn nog niet exact gekend. 
Er moet worden gewacht op de factuur voor de kosten die in Portugal gemaakt werden in het 
kader van de derde workshop. 
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Vraag nr. 227 
van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Voorschoolse kinderopvang   -   OESO-aanbevelingen 
 
Naar aanleiding van de doorlichting van de voorschoolse kinderopvang door de OESO werden een 
aantal adviezen geformuleerd. 
 
Zo moet de sociale context van de voorschoolse educatie mee in rekening worden gebracht en is 
kinderopvang een recht voor alle kinderen. 
 
De vernieuwing van de kinderopvang in Vlaanderen, waarbij de centra voor kinderopvang een 
pedagogische, economische en sociale functie moeten waarmaken, biedt belangrijke mogelijkheden 
om dit beleidsadvies van de OESO in de toekomst vorm te geven. 
 
Welke initiatieven heeft de minister genomen om gevolg te geven aan dit belangrijk advies en op 
welke wijze zal dit gebeuren? 
 
Wat is de timing? 
 
Wordt er een evaluatie voorzien? Zo ja, wanneer en op welke wijze? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 227 van 26 mei 2008  
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
1. Kinderopvang moet ouders helpen in hun combinatie van gezin en arbeid. Dit betekent niet dat 

kinderopvang enkel economisch gezien wordt. Kwaliteitsvolle kinderopvang is ook sociaal en 
werkt pedagogisch verantwoord. De combinatie mogelijk maken betekent dat mensen zonder 
werk, eenoudergezinnen of kansengroepen werk moeten kunnen opnemen of behouden. Ik heb 
hiertoe enkele initiatieven genomen. 

Er zijn de 16 proefprojecten centrum voor kinderopvang, gestart over heel Vlaanderen. Vanuit een 
lokaal of regionaal opvangproject werken opvangvoorzieningen samen aan de realisatie van de 
sociale, economische en de pedagogische functie van de kinderopvang, waarbij de 
toegankelijkheid van de opvang voor gezinnen uit alle lagen van de lokale en/of regionale 
samenleving voorop staat. In ondersteuning van deze proefprojecten werd voorzien in een 
opleiding omtrent de sociale functie van de kinderopvang. Er zal worden gewerkt aan de 
disseminatie van deze vorming naar de gehele Vlaamse kinderopvang. De inzichten, knowhow en 
goede praktijken die worden opgebouwd vanuit de proefprojecten, worden eveneens beschikbaar 
gesteld, zodat de kinderopvang overal in Vlaanderen hier de vruchten kan van plukken. Het opzet 
is om, mits een positieve evaluatie van het concept centrum voor kinderopvang, dergelijke 
samenwerkingen op bredere schaal mogelijk te maken in Vlaanderen.   

Naast de centra voor kinderopvang heb ik ook andere beleidsopties genomen om de kinderopvang 
zich nog meer te laten richten op de sociale functie van de kinderopvang. Zo zal op bredere schaal 
een financiële bijdrage volgens het inkomen van het gezin mogelijk worden, met name voor een 
belangrijk aantal plaatsen in de zelfstandige kinderopvang. Tevens zal ook op andere punten de 
opvang meer toegankelijk moeten worden voor groepen die er vandaag te weinig gebruik van 
maken, zoals eenoudergezinnen en kansarme gezinnen. Daartoe zal ik het aantal opvangplaatsen 
gevoelig uitbreiden, vooral ook daar waar deze meest kwetsbare groepen het meest voorkomen, en 
de minimaal vereiste bezetting voor de erkende opvang optrekken. We zullen mogelijke toeleiders 
van deze risicogroepen naar kinderopvang sensibiliseren, evenals ook de opvangvoorzieningen 
zelf om hun opvangaanbod actief aan deze groepen en toeleiders bekend te maken en voor hen 
open te stellen. In functie daarvan zal ik ook de voorrangsregels voor toegang tot de erkende 
opvang aanpassen.  

2. De proefprojecten centrum voor kinderopvang zullen in het najaar 2008 formeel geëvalueerd 
worden.  

Zonder vooruit te willen lopen op die formele evaluatie wil ik toch al meegeven dat ik de intentie 
heb om de proefprojecten te continueren. Tussentijdse rapportage leert mij nu al dat de CKO 
meerwaarde creëren en ze tonen mogelijkheden en beperkingen van lokale/regionale 
samenwerking. De evaluatie moet me wel helpen om de nodige bijsturingen te doen om het 
concept nog efficiënter te laten werken. 
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De naar inkomen betaalbare zelfstandige opvang wil ik mogelijk maken vanaf 1 januari 2009. De 
uitbreiding van het aantal opvangplaatsen in de erkende voorschoolse opvang zal dit jaar nog 
worden beslist tussen de zomermaanden en de maand oktober. De verdere uitbreiding van de 
zelfstandige opvang kan zich vanaf nu naar 2009 toe realiseren. De aanpassing van de regelgeving 
in functie van de voorrangsregels voorzie ik in de komende maanden, mits een voldoende 
overgangsperiode die de opvang moet toelaten zich daarnaar te richten 

3. De evaluatie van het concept centrum voor kinderopvang is voorzien vanaf het najaar 2008, en zal 
tot eerste conclusies leiden in het voorjaar 2009. Een onafhankelijke onderzoeksinstantie 
beoordeelt de resultaten van de proefprojecten. 

Een permanente evaluatie van de andere initiatieven zal stelselmatig worden ingebouwd vanaf het 
moment dat ze ook formeel worden vastgelegd.  





Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008  -195- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 228 
van 28 mei 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Advies- en bestuursorganen   -   Man-vrouwsamenstelling 
 
Op 13 juli 2007 keurde het Vlaams Parlement het voorstel van decreet goed houdende de bevordering 
van een meer evenwichtige participatie van vrouwen en mannen in advies- en bestuursorganen van de 
Vlaamse overheid (verschenen in het Belgisch Staatsblad van 6 augustus 2007). 
 
Om een meer evenwichtige participatie van mannen en vrouwen te bevorderen stelt artikel 3 van dit 
decreet dat “ten hoogste twee derde van de stemgerechtigde leden van een advies- of bestuursorgaan 
van de Vlaamse overheid van hetzelfde geslacht mag zijn”. 
 
Artikel 11 van het decreet voorziet dan weer in een overgangsfase om deze doelstelling te bereiken. 
Uiterlijk op 1 januari 2009 dient de samenstelling van alle advies- of bestuursorganen die voor de 
inwerkingtreding van dit decreet werden opgericht, aangepast te zijn aan de bepaling vermeld in 
artikel 3 van dit decreet. 
 
Elke Vlaamse minister heeft een aantal openbare instellingen of agentschappen die onder zijn of haar 
bevoegdheid vallen. 
 
In verband met de stand van zaken m.b.t. de toepassing van dit decreet voor de betrokken instellingen, 
graag volgende vragen. 
 
1. Hoeveel advies- en bestuursorganen van openbare instellingen of agentschappen die onder de 

bevoegdheid van de minister vallen, zijn reeds samengesteld conform het decreet van 13 juli 2007 
en hoeveel nog niet? Om welke advies- of bestuursorganen gaat het respectievelijk? 

 
2. Zijn er binnen deze advies- en bestuursorganen sinds de goedkeuring van het decreet volledige of 

gedeeltelijke vernieuwingen in de samenstelling van raden gebeurd die niet conform de betrokken 
bepalingen van het decreet zijn verlopen? 

 
3. Welke inspanningen worden geleverd en welke maatregelen zijn genomen binnen de 

beleidsdomeinen van de minister om de advies- en bestuursorganen onder zijn/haar bevoegdheid 
tegen 1 januari 2009 samen te stellen conform het decreet van 13 juli 2007? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 81, Van Mechelen nr. 161, 

Vandenbroucke nr. 268, Anciaux nr. 149, Bourgeois nr. 111, Keulen nr. 179, Van Brempt nr. 200, 
Vanackere nr. 228, Crevits nr. 702, Ceysens nr. 86). 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 228 van 28 mei 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal gegeven worden door mevrouw Kathleen Van Brempt, Vlaams 
minister bevoegd voor het gelijkekansenbeleid. 
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Vraag nr. 229 
van 28 mei 2008 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
Ouderenzorg   -   Projecten zorgvernieuwing 
 
Protocol 3, een protocolakkoord afgesloten tussen de federale overheid en de gewesten en 
gemeenschappen, voorziet in de besteding van 20 % van de middelen aan zorgvernieuwing. Voor 
Vlaanderen gaat het om zo’n 22 miljoen euro.  
 
In een derde bijvoegsel is deze zorgvernieuwing geconcretiseerd. Zorgvernieuwing wordt gedefinieerd 
als vormen van geprogrammeerde, niet-definitieve residentiële thuiszorg of vormen van 
geprogrammeerde, niet-residentiële thuiszorgondersteunende zorg. Concreet voor Vlaanderen kan dit 
gaan over revaliderend kortverblijf, nachtopvang, ergotherapie aan huis, samenwerking tussen thuis- 
en residentiële zorg. Het is duidelijk dat nogal wat projecten die zitten in de ontwerpen van decreet 
van thuiszorg en ouderenzorgdecreet hiervoor in aanmerking zouden kunnen komen. 
 
Blijkbaar wordt de officiële oproep om projecten in te dienen pas gedaan na de zomervakantie. 
Nochtans vergt het uitwerken van zo’n project toch heel wat voorbereiding. 
 
1. Is het niet wenselijk nu al – zij het in een informeel rondschrijven – de organisaties die actief zijn 

in de thuiszorg en de residentiële zorg op de hoogte te stellen van het feit dat projecten voor 
zorgvernieuwing zullen worden ingewacht in het kader van Protocol 3? Neemt de minister daartoe 
initiatieven?  

 
2. Hoe verhouden deze projecten zich tot het Thuiszorgdecreet en het Ouderenzorgdecreet?  
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 229 van 28 mei 2008 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
1. Gezien het hier om middelen van de federale overheid gaat, wordt momenteel door het RIZIV in 

samenspraak met alle betrokken regionale en federale actoren en het Verzekeringscomité het 
wettelijke en administratieve kader verder uitgewerkt dat de subsidiëring van deze projecten 
mogelijk moet maken. Een groot deel van deze projecten zal immers gesubsidieerd moeten 
worden via de conventietechniek zoals vervat in artikel 56 van de ZIV-wetgeving. Dit vereist dan 
ook een wettelijke verankering via een Koninklijk Besluit. 
In het opgemaakte afsprakenkader is opgenomen dat van zodra het Verzekeringscomité binnen het 
RIZIV over het betrokken ontwerp van Koninklijk Besluit een gunstig advies heeft uitgebracht, er 
door de Gemeenschappen en Gewesten een informele oproep tot kandidaatstelling zal verspreid 
worden. Ik zal dan ook hiertoe tijdig het nodige initiatief nemen. 
Het effectief indienen van projectvoorstellen kan echter pas mogelijk zijn nadat het betrokken 
Koninklijk Besluit in het Belgische Staatsblad zal gepubliceerd zijn. 
 

2. Heel wat van de mogelijke projectvormen zitten vervat in de ontwerpen van decreet van thuiszorg 
en ouderenzorg. Ik denk hierbij inderdaad o.a. aan het revaliderend kortverblijf, nachtopvang, 
ergotherapie aan huis, en de samenwerking tussen thuis- en residentiële ouderenzorg. 
Gezien het de uitdrukkelijke bedoeling is om bij gunstige eindevaluatie van de diverse 
projectvormen te komen tot een structurele verankering ervan, zowel in de federale als de Vlaamse 
wetgeving, wordt door het opnemen van deze zorgvormen in de ontwerpen van decreet hierop 
reeds geanticipeerd. Het creëren van een decretale basis voor deze zorgvormen in de Vlaamse 
wetgeving maakt het immers mogelijk om vrij snel uitvoering te kunnen geven aan een vraag tot 
structurele verankering bij gunstige eindevaluatie. 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 230 
van 29 mei 2008 
van PIETER HUYBRECHTS 
 
 
 
Lawaaihinder wegverkeer   -   Gezondheidseffecten 
 
Jaarlijks komen volgens voorlopige gegevens van de Wereldgezondheidsorganisatie (WGO) 200.000 
mensen om het leven door lawaai. Alleen al de continue blootstelling aan verkeerslawaai in Europa is 
verantwoordelijk voor drie procent van alle dodelijke hartaanvallen en veroorzaakt bij 200.000 mensen 
hartproblemen. Lawaai zou volgens de Stichting Geluidshinder de komende jaren voor meer schade 
aan de gezondheid zorgen dan fijn stof. 
 
Volgens een onderzoek verricht door het onderzoeksbureau CE Delft heeft verkeerslawaai ook effect 
op kinderen. Als kinderen geregeld in de herrie zitten, kunnen ze zich moeilijk concentreren, hebben 
ze moeite om ingewikkelde kwesties te onthouden en doen ze het slechter op school. 
 
Bij lagere snelheden voor voertuigen zijn de motor en de uitlaat de belangrijkste geluidsbronnen. Bij 
snelheden boven de 30 à 40 km/u (afhankelijk van het wegdek) wordt het rolgeluid van een band op 
het wegdek dominant. Aërodynamisch geluid speelt pas een rol bij snelheden boven de 180 km/u. 
 
Wegverkeer is een belangrijke bron van lawaaihinder. In Nederland zegt 25 tot 30 procent van de 
bevolking ernstig door wegverkeerslawaai gehinderd te zijn. Maatregelen om de hinder ervan weg te 
nemen, zijn op verschillende niveaus te nemen. Aan de ontvangerskant is het lawaai buiten te houden 
door de woningen te isoleren. In het overdrachtgebied tussen de ontvanger en de bron is het geluid 
door schermen en wallen tegen te houden en te absorberen. Daarnaast kan door bronmaatregelen 
(stillere voertuigen, stillere banden, stillere wegdekken) gezorgd worden dat het vermogen van het 
geproduceerde geluid significant lager is. De maatregelen aan de bron hebben een duidelijke voorkeur, 
aangezien daarmee rechtstreeks de oorzaak wordt aangepakt, in tegenstelling tot de andere 
maatregelen, die zich richten op de inperking van de gevolgen. 
 
1. Werd in Vlaanderen reeds onderzoek gedaan naar de invloed van lawaai in het algemeen en van 

verkeerslawaai in het bijzonder op de gezondheid van de mens? 
 
2. Is er, uit het oogpunt van preventie, overleg met minister Hilde Crevits, onder meer bevoegd voor 

Openbare Werken, om de lawaaihinder van wegverkeer weg te nemen of significant te 
verminderen? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 230 van 29 mei 2008 
van PIETER HUYBRECHTS 
 
 
 
1. In Vlaanderen werd de impact van geluid op de gezondheid van de mens reeds ingeschat. Het 

Milieurapport Vlaanderen (MIRA-rapport) geeft voor een set milieufactoren, waaronder geluid, 
aan hoeveel gezonde levensjaren of ‘Disability Adjusted Life Years’ (DALY’s) verloren gaan. 
Voor het thema geluid wordt de ernstige hinder, de slaapverstoring, het aantal hospitalisaties voor 
ischemische hartziekte (IHZ) en de sterfte ten gevolge van ischemische hartziekte in rekening 
gebracht. Voor lawaaihinder is het verlies aan gezonde verloren levensjaren gelijk aan 6 528 
DALY’s. Dit is zo’n 20 % van de het totaal aantal verloren gezonde levensjaren in Vlaanderen 
dat werd berekend voor een set van polluenten (fijn stof, lood, geluid, ozon en 
kankerverwekkende stoffen). Voor fijn stof is dit ongeveer 70 %. 
 
De gevolgen van geluidshinder zijn in internationale literatuur al uitvoerig beschreven. 
Aandoeningen die mogelijk met blootstelling aan nachtelijk geluid samenhangen, zijn 
slapeloosheid, hoge bloeddruk, hartziekten en depressies bij vrouwen (Gezondheidsraad 
Nederland, 2004). 

 
2. Aangaande verkeerslawaai is er nog geen specifiek overleg geweest met de Vlaamse minister 

bevoegd voor het leefmilieu, mevrouw Hilde Crevits.  
 
Wel is het zo dat de Europese richtlijn Omgevingslawaai bepaalt dat voor de belangrijke 
autowegen, spoorwegen en luchthavens, er geluidsbelastingskaarten moeten worden aangemaakt. 
De richtlijn werd voor Vlaanderen omgezet in VLAREM. Het departement Leefmilieu en Energie 
(LNE) en het Agentschap Infrastructuur (beleidsdomein MOW) zijn momenteel bezig met de 
opmaak van deze geluidskaarten.  
 
Op basis van de geluidskaarten zullen de lidstaten bovendien actieplannen moeten opstellen die 
gericht zijn op de prioritaire problemen en die van toepassing zijn op de belangrijkste zones die 
worden vastgesteld door de geluidsbelastingkaarten. De richtlijn bepaalt expliciet dat de voorkeur 
hierbij niet alleen mag uitgaan naar de situaties met de meeste hinder, maar ook naar zones met 
een nog relatief stil karakter zoals stiltegebieden.  
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 231 
van 29 mei 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Gezondheidsinformatiesysteem   -   Toezichtscommissie 
 
Het decreet van 16 juni 2006 betreffende het gezondheidsinformatiesysteem voorziet in de oprichting 
in de Vlaamse Gemeenschap van een gezondheidsinformatiesysteem met twee dimensies, het 
operationele informatiesysteem en het epidemiologische informatiesysteem. 
 
Het operationele informatiesysteem heeft tot doel de gegevensuitwisseling te optimaliseren tussen 
zorgverstrekkers, organisaties met terreinwerking en informatieknooppunten, met betrekking tot de 
gegevens die noodzakelijk zijn om de continuïteit en de kwaliteit van de zorgverlening te verzekeren.  
 
Het epidemiologische informatiesysteem heeft tot doel de gegevensuitwisseling te optimaliseren 
tussen zorgverstrekkers, organisaties met terreinwerking, informatieknooppunten, Logo’s, 
intermediaire organisaties en epidemiologische registers onderling en tussen zorgverstrekkers, 
organisaties met terreinwerking, informatieknooppunten, Logo’s, intermediaire organisaties en 
epidemiologische registers enerzijds en de administratie anderzijds, met betrekking tot de gegevens die 
noodzakelijk zijn om het Vlaamse gezondheidsbeleid zoveel mogelijk op evidentie te steunen, om zijn 
doeltreffendheid en doelmatigheid te evalueren en waar nodig bij te sturen of om op basis daarvan de 
gezondheidszorg optimaal te organiseren. 
 
Het decreet voorziet in een verplichting tot participatie in het operationele en epidemiologische 
informatiesysteem. Bij het gezondheidsinformatiesysteem wordt een toezichtcommissie opgericht (B. 
Vl. Reg. 21 september 2007  tot samenstelling van de toezichtcommissie in het kader van het 
gezondheidsinformatiesysteem en tot bepaling van de presentiegelden en vergoedingen van de leden). 
 
In zijn Beleidsbrief Welzijn, Volksgezondheid en Gezin 2007-2008 stelt de minister: “Tegen eind 
2007 zal ik de toezichtcommissie samenstellen zodat de belangrijkste voorwaarde tot verdere 
uitvoering van het decreet is vervuld. Hierna kunnen we de erkenningsprocedure en de 
erkenningsvoorwaarden van informatieknooppunten, intermediaire organisaties en epidemiologische 
registers bepalen. Ondertussen maak ik werk van een gelijkaardige regeling voor het 
welzijnsinformatiesysteem. In de loop van 2008 wil ik een ontwerp van decreet, dat de basis moet 
worden van een platform voor de uitwisseling van welzijnsinformatie, indienen bij het Parlement. Ik 
zal waken over de afstemming tussen beide systemen” (Parl. St. Vl. Parl. 2007-2008, nr. 1405/1, 95). 
 
1. Werd de toezichtcommissie reeds effectief samengesteld ? Wie maakt hier deel van uit ? 
 
2. Welke werkzaamheden werden reeds in de schoot van de toezichtcommissie verricht ? 
 
3. Welk informatiesysteem geldt wanneer een cliënt voor een bepaalde problematiek wordt gevat 

door zowel welzijns- als gezondheidsactoren ? Het gezondheidsinformatiesysteem of het 
(toekomstig) platform voor de uitwisseling van welzijnsinformatie ? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 231 van 29 mei 2008 
van TOM DEHAENE  
 
 
 
1. De toezichtcommissie in het kader van het gezondheidsinformatiesysteem werd nog niet 

samengesteld. Op 15 mei 2008 werd een voorstel tot samenstelling van de toezichtcommissie 
bezorgd aan de Cel Gelijke Kansen in Vlaanderen, waarbij afwijking gevraagd wordt van de 
decretale regel dat ten hoogste twee derde van de leden van een advies- of bestuursorgaan van 
hetzelfde geslacht mag zijn. Vlaams minister Van Brempt, bevoegd voor onder meer gelijke 
kansen, beschikt na ontvangst van het ontvankelijke verzoek, over een termijn van dertig 
werkdagen om een beslissing te nemen over het verzoek tot afwijking. Deze beslissing wordt 
afgewacht alvorens de procedure tot samenstelling van de toezichtcommissie verder gezet kan 
worden. 

 
2. Aangezien de toezichtcommissie nog niet werd samengesteld, werden er nog geen 

werkzaamheden in de schoot van de commissie verricht. 
 
3. Er geldt nog geen enkel informatiesysteem. Artikel 1 tot en met 54 en artikel 70 tot en met 88 van 

het decreet van 16 juni 2006 betreffende het gezondheidsinformatiesysteem treden volgens artikel 
89 van het decreet pas in werking op een door de Vlaamse Regering te bepalen datum, doch dat 
mag niet eerder zijn dan drie maanden en uiterlijk twaalf maanden nadat de leden van de 
toezichtcommissie benoemd zijn (art. 56, §1, van het decreet).  
Het decreet betreffende het platform voor gezondheids- en welzijnsinformatie, dat één 
informatiesysteem voor zowel gezondheids- als welzijnsinformatie wil installeren zit nog in 
voorontwerpfase. Er is nog geen zicht op de concrete datum van inwerkingtreding. 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 232 
van 29 mei 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Thuiszorg   -   Experimentele projecten 
 
1. Kan de minister een overzicht bezorgen van de experimentele projecten in de thuiszorg die op dit 

moment lopen? 
 
2. Welk subsidiebedrag werd aan elk van deze projecten toegewezen? 
 
3. Op welke begrotingspost kunnen deze bedragen teruggevonden worden? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op schriftelijke vraag nr. 232 van 29 mei 2008  
van GREET VAN LINTER    
 
 
 
1. In totaal werd in 2007 1.361.404 euro besteed aan projecten in de Thuiszorg. Dit bedrag werd  
2. verdeeld over 28 projecten, gespreid over vijf verschillende thema’s: 

-  Voor het eerste thema “De uitbouw van coördinerende diensten voor gastopvang in 
Vlaanderen” werd slechts één projectaanvraag ingediend. Het project werd gehonoreerd voor 
een bedrag van 74. 368 euro;  

-  Voor thema 2 “Een vergelijkende studie RAI-MDS-schaal en BEL-profielschaal in de 
gezinszorg” werden drie projecten gesubsidieerd voor een totaal bedrag van 222.464 euro;  

- In thema 3 “De ontwikkeling van een ondersteunende telefooncentrale bemand door 
vrijwilligers, voor ouderen met een vereenzamingsproblematiek, alleenwonende ouderen en 
gebruikers van erkende thuiszorgvoorzieningen” werden 11 projecten geselecteerd die samen 
een subsidie kregen van 349.314,32 euro;  

-  Binnen het vierde thema  “Praktijkgericht onderzoek bij gebruikers van 
personenalarmtoestellen m.b.t. de positieve en negatieve indicaties voor de aanwending van 
de bijkomende functionaliteiten branddetectie, CO-detectie, valdetectie en bewegingsdetectie, 
alsook de ontwikkeling van een optimaal model van zorgverlening, afgestemd op deze 
bijkomende functionaliteiten” kregen  vijf initiatiefnemers een totale subsidie van 316.707,86 
euro; 

-  Het vijfde thema tenslotte “De uitbouw van een aanbod van partiële nachtopvang door 
dagverzorgingscentra en/of centra voor kortverblijf, aanvullend op en in samenwerking met de 
erkende diensten voor oppashulp, de diensten voor logistieke hulp en aanvullende thuiszorg en 
de gezinszorg” was goed voor een totaal subsidiebedrag van 398.550 euro. Dit bedrag werd 
verdeeld over acht verschillende projecten. 

 
Hieronder vindt u een overzicht. 

 
GASTGEZINNEN 
1 Landelijke Thuiszorg Zorgboerderijen, gastopvang op het platteland 74.368,00 
Totaal thema 1                                                                                                                                
74.368,00 
  
RAI - MDS 

2 vzw Landelijke Thuiszorg Een geschikt meetinstrument voor gezinszorg: de 
moeilijke keuze tussen de Trabant en de Rolls-
Royce binnen de schalenmarkt 

74.368,00

3 vzw Brusselse Welzijns- 
en gezondheidsraad 

BEL-RAI-onderzoek van het BOT 73.728,00

4 Vereniging van de 
diensten voor gezinszorg 
van de Vlaamse 
Gemeenschap 

Wetenschappelijke en praktijkgetoetste 
vergelijking tussen de BEL-profielschaal en de 
RAI-MDS-schaal in de gezinszorg 

74.368,00

Totaal thema 2                                                                                                                              
222.464,00 
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TELEFOONCENTRALE 
5 OCMW Harelbeke Senioren bellen senioren 39.699,50
6 vzw Woon- en 

zorgcentrum Sint Alexius 
Ouderentelefoon Tienen: waarmee kunnen wij u 
van dienst zijn?" "Ouderentelefoon Tienen hier, 
wij bellen om te vragen hoe het met u gaat" 

44.500,00

7 OCMW Asse Asjebelt 23.357,00
8 vzw Netwerk Thuiszorg Telefoonster Pajottenland 30.360,00
9 OCMW Brecht - LDC Het 

Sluisken 
Telefonische spinnenwebben 7.250,00

10 OCMW Gent - LDC De 
Horizon 

Hallo, met de Horizon 29.700,00

11 Wit-Gele Kruis Oost-
Vlaanderen 

Telezorg op Maat - ToM aan telefoon 74.368,00

12 OCMW Halle De telefoonster 17.586,92
13 Werkgroep 

Thuisverzorgers 
Welkom op de mantelzorglijn 18.859,00

14 OCMW Sint Niklaas Tele'tpunt 35.300,00
15 vzw Zorgende Handen Oorjemee 28.333,90

Totaal thema 3                                                                                                                              
349.314,32 
  
PAS 

16 vzw Centrum voor 
Thuiszorg Bond Moyson 
Kortrijk 

Gebruikersonderzoek naar de bijkomende 
functionaliteiten op het huidige PAS-toestel met 
bijhorend functioneel onderzoek naar de 
rolverdeling- en werking binnen het daaraan 
gekoppelde hulpverleningsproces 

74.368,00

17 Thuiszorgcentrum Oost-
Vlaanderen vzw 

PAS+ 74.368,00

18 Liberale Mutualiteit West-
Vlaanderen 

Gebruik van bijkomende functionaliteiten bij 
personenalarmtoestellen: onderzoek naar de pro's 
en contra's 

70.324,87

19 Thuiszorgcentrum 
Antwerpen vzw 

PASplus: wie, waarom en hoe nog beter? 74.368,00

20 CM Limburg Onderzoek naar de meerwaarde van de 
bijkomende functionaliteiten van het 
personenalarmsysteem: branddetectie, CO-
detectie en bewegingsdetectie 

23.278,99

Totaal thema 4                                                                                                                              
316.707,86 
 
NACHTOPVANG 

21 Vzw De Wingerd  DVC De Bezelaar, DVC De Wijnstok en CVK 
De Druivelaar 

74.368,00

22 VZW OLV van 7 Weeën DVC Sparke Viers 72.113,00
23 Vzw RVT Religieuzen 

Urselinen 
DVC Heilig Hart 74.368,00

24 Vzw Sint Vincentius DVC Sint Vincentius 55.000,00
25 OCMW Gent CVK Centrum voor senioren    De Vijvers 13.003,00
26 OCMW Gent CVK Zonnebloem 15.538,00
27 Vzw OLV 7 Weeën DVC RVT Mariaburcht 19.792,00
28 Vzw Maria Middelares DVC De Korenaar, CVK Maria Middelares 74.368,00

Totaal thema 5                                                                                                                              
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398.550,00 
  
Totaal projecten thuiszorg 2007                                                                                              
1.361.404,18 
 

3. Deze projecten worden aangerekend op het programma 41.4, BA 34.03 van de thuiszorgbegroting 
2007. 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 233 
van 29 mei 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Patiëntenverenigingen   -   Subsidiëring 
 
Het Vlaams Patiëntenplatform vzw is een onafhankelijke koepelorganisatie van momenteel 89 
patiëntenverenigingen uit Vlaanderen die streeft naar een toegankelijke zorg op maat voor de patiënt 
en zijn omgeving. Het Vlaams Patiëntenplatform vzw wenst dat de patiënten op actieve wijze 
deelnemen aan het gezondheidsbeleid en de gezondheidszorg. De projecten van het Vlaams 
Patiëntenplatform vzw worden gedragen door afgevaardigden uit de patiëntenverenigingen. 
 
De Vlaamse Gemeenschap verstrekt subsidies aan de diverse verenigingen. 
 
Kan de minister meedelen welk bedrag elk van deze verenigingen ontvangt? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 233 van 29 mei 2008 
van GREET VAN LINTER  
 
 
 
Ik ben ervan overtuigd dat de meest efficiënte besteding van middelen erin bestaat een steunpunt te 
creëren voor alle patiëntenverenigingen en dit steunpunt ook voldoende middelen te bieden zodat een 
adequate werking mogelijk is. Het is onhoudbaar om, zeker vanuit het perspectief van het 
gelijkheidsbeginsel, individuele patiëntenverenigingen te subsidiëren. 
Het Vlaams Patiëntenplatform, als huidige bevoorrechte partner, is het best geplaatst om deze rol op te 
nemen. Het Vlaams Patiëntenplatform (VPP), dat meer dan 80 verenigingen vertegenwoordigt, is het 
aanspreekpunt voor de Vlaamse overheid inzake allerlei patiëntgerelateerde problemen en 
vraagstukken, en heeft de voorbije jaren gezamenlijke standpunten ontwikkeld rond diverse thema’s. 
 
In uitvoering van het Vlaams Intersectoraal Akkoord voor de Social Profitsector 2000-2005 worden 
ook subsidies verstrekt aan patiëntenverenigingen om de loonkost te dekken van ex-DAC’ers die in 
deze verenigingen tewerkgesteld zijn. Deze subsidie heeft een uitdovend karakter. De subsidies 
kunnen door de respectieve patiëntenverenigingen uitsluitend aangewend worden als loonsubsidie 
voor ex-DAC-arbeidsplaatsen. Personeel aanwerven op een ex-DAC-arbeidsplaats is niet mogelijk 
voor de betrokken patiëntenvereniging. Bij afloop van het contract van de persoon die werkt op een 
ex-DAC-arbeidsplaats, wordt de daartoe vastgelegde subsidie door het Vlaams Patiëntenplatform 
aangewend om nieuwe tewerkstelling te realiseren. 
 
In het kader van deze regelgeving ontvangt de vzw Vlaams Patiëntenplatform in 2008 een subsidie 
van 866.664,43 euro. 
De vzw Vlaams Patiëntenplatform verdeelt deze subsidie als volgt: 
1. 47.063,84 euro voor de Federatie van Belgische Verenigingen Nierinsufficiënten, gevestigd 

Mercatorpad 13 in 3000 Leuven; 
2. 90.019,24 euro voor de Astmastichting België, gevestigd Park Heuvelhof 1 in 3010 Kessel-Lo; 
3. 324.736,62 euro voor de vzw Belgische Multiple Sclerose Liga, gevestigd Boemerangstraat 4 in 

3900 Overpelt; 
4. 84.292,93 euro voor de vzw Wetenschappelijk Onderzoek Multiple Sclerose, gevestigd 

Boemerangstraat 4 in 3900 Overpelt; 
5. 36.970,00 euro voor de Vereniging voor Sarcoïdosepatiënten, gevestigd Herentalsesteenweg 72 in 

2275 Poederlee; 
6. 30.006,41 euro voor het Limburgs Kankerfonds, gevestigd Schrijnwerkersstraat 9-11 in 3500 

Hasselt. 
 
Het saldo van 253.575,39 euro wordt door het Vlaams Patiëntenplatform aangewend om de eigen 
werking te financieren. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 234 
van 29 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Steden en gemeenten   -   Ondersteuningsbeleid 
 
Wij kunnen ons niet van de indruk ontdoen dat de investeringspolitiek van de regering vooral gericht 
is op de (13) steden (Oostende, Brugge, Roeselare, Kortrijk, Aalst, Sint-Niklaas, Leuven, Hasselt, 
Genk, Mechelen en Turnhout) en de grootsteden (Antwerpen en Gent). 
 
Er werden allerlei initiatieven genomen die met name deze steden extra middelen gaven op meerdere 
terreinen. 
 
Een goede zaak, zolang er ook voldoende aandacht is voor de kleinere gemeenten. Net daar ontbreekt 
het vaak aan. 
- Planlasten zijn voor kleine gemeenten nochtans van hetzelfde kaliber als voor de grote steden. 
- Werkloosheid is voor de inwoner van een kleine gemeente, in verhouding, een even groot probleem 

als voor de stadsbewoner. 
- De uitbouw van culturele infrastructuur op schaal van een kleine gemeente is even hard nodig als 

voor een grootstad. 
- Het Stedenfonds is er enkel voor een beperkt aantal steden. 
- De ontwikkeling van een buurtwinkel lijkt tegenwoordig zelfs de grote multinationals ten goede te 

komen. Ook zij ontwikkelen immers systemen van buurtwinkels. 
 
Dit zijn enkele stellingen die genoegzaam bekend zijn. 
 
Het leek in dit verband nuttig de vergelijking te maken van de inspanningen die geleverd worden door 
de respectieve ministers inzake betoelaging, subsidies, enzovoort, voor de grote steden enerzijds en 
voor de overige gemeenten in Vlaanderen anderzijds. 
 
Aansluitend bij mijn eerdere vraag over deze problematiek (vraag nr. 67, Websitebulletin 
publicatiedatum 10-03-2006) en het gecoördineerde antwoord van minister Keulen, graag dezelfde 
vragen voor de periode vanaf 2006. 
 
1. Welk specifiek beleid voeren de administraties vanaf 2006 onder de bevoegdheid van de minister 

ten behoeve van de dertien steden en de grootsteden Gent en Antwerpen enerzijds, en ten behoeve 
van de overige gemeenten in Vlaanderen anderzijds? 

 
2. Welke specifieke kredieten werden vanaf 2006 binnen de bevoegdheden van de minister reeds 

aangewend voor de dertien steden en grootsteden Antwerpen en Gent enerzijds, en voor de 
overige gemeenten anderzijds? 

 
3. Welke specifieke projecten worden vanaf 2006 betoelaagd ten behoeve van de dertien steden en de 

grootsteden Antwerpen en Gent enerzijds, en ten behoeve van de overige gemeenten anderzijds? 
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4. Zijn er vanaf 2006 objectieve criteria op basis waarvan gemeenten in Vlaanderen ondersteund 

worden? Zo ja, welke? 
 
5. Zijn er vanaf 2006 objectieve criteria op basis waarvan de dertien steden en de grootsteden 

Antwerpen en Gent extra ondersteund worden? Zo ja, welke? 
 
6. Welke fondsen bestaan er in die zin binnen de bevoegdheden van de minister en op welke wijze 

worden deze fondsen vanaf 2006 verdeeld? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 82, Van Mechelen nr. 162, 

Vandenbroucke nr. 274, Anciaux nr. 151, Bourgeois nr. 114, Keulen nr. 180, Van Brempt nr. 205, 
Vanackere nr. 234, Crevits nr. 711, Ceysens nr. 88). 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 234 van 29 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal gegeven worden door de heer Marino Keulen, minister van de 
Vlaamse Regering bevoegd voor het stedenbeleid. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 235 
van 4 juni 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Welzijnsbarometer   -   Stand van zaken 
 
Tijdens de vorige legislatuur is de idee van een welzijnsbarometer gegroeid in de visiegroep Zorgzaam 
Vlaanderen in het kader van de Conferentie Kleurrijk Vlaanderen. 
 
Er werd opdracht gegeven aan prof. Breda om een concept te ontwikkelen, dat in 2002 werd 
bekendgemaakt. Deze welzijnsbarometer vertrekt van een brede visie op welzijn, en omvat zes soorten 
indicatoren, zowel positieve als negatieve.  
 
De bedoeling was een wetenschappelijke onderbouw van het beleid mogelijk te maken en een 
permanente monitoring te organiseren. 
 
1. Welke initiatieven zijn er in de loop van deze legislatuur genomen om deze welzijnsbarometer te 

actualiseren en te verfijnen? 
 

Welke partners zijn hierbij betrokken? 
 
2. Het was de uitdrukkelijke bedoeling om de metingen op geregelde basis te verrichten, jaarlijks of 

tweejaarlijks. 
 

Wat is hier de stand van zaken? Zijn er in deze legislatuur metingen gebeurd? Zo ja, wie was 
hiervoor verantwoordelijk en wat zijn de resultaten? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 235 van 4 juni 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
1. In het kader van de uitvoering van het decreet lokaal sociaal beleid van 19 maart 2004 en 

voortbouwend op het onderzoek rond de ontwikkeling van een welzijnsbarometer, uitgevoerd in 
2002, werd in december 2004 een onderzoeksopdracht toegekend aan de Universiteit Antwerpen 
met als doel een sociale conjunctuurbarometer te ontwikkelen, zoals die werd geformuleerd in 
artikel 4 van voornoemd decreet.  

 
 In het kader van deze overeenkomst werd een stuurgroep opgericht bestaande uit: een 

vertegenwoordiger van de minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin, drie 
vertegenwoordigers vanuit de Vlaamse administratie en een vertegenwoordiger van de 
universiteit Antwerpen. 

 
 Deze onderzoeksopdracht resulteerde in het eindrapport ‘de constructie van een lokale sociale 

conjunctuurbarometer’ in juli 2005. 
 
2. Via de site: http://aps.vlaanderen.be/lokaal/lokale_statistieken.htm zijn de gegevens en indicatoren m.b.t. 

sociale conjunctuur barometergegevens van elke gemeente online beschikbaar. In het kader van 
de ontwikkeling van de lokaal sociaal beleidsplannen, meer bepaald bij de opmaak van een 
omgevingsanalyse, kregen de lokale besturen een model van sociale conjunctuurbarometer 
aangeboden. De cijfergegevens worden via de portaalsite Lokale Statistieken geactualiseerd. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 236 
van 4 juni 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Gezondheidsbeleid   -   Enquêtes 
 
Gezondheidsenquêtes kunnen een nuttig instrument zijn voor het preventiebeleid, en dit als 
beleidsvoorbereiding en beleidsondersteuning. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de verschillende enquêtes in verband met 

gezondheidsaspecten die in deze legislatuur zijn uitgevoerd? 
 

Wat waren de respectieve doelstellingen? 
 
Door wie zijn deze enquêtes uitgevoerd? 

 
2. Kan de minister meedelen of er op basis van de resultaten van deze enquêtes concrete 

beleidsinitiatieven zijn genomen? Zo ja, welke? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 236 van 4 juni 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
1. Hieronder het overzicht van de uitgevoerde enquêtes.  
 

Titel Onderzoek Onderzoeksdoelstellingen Onderzoeksgroep 
(en) 

Gezondheidsenquête 
2004 

Onderzoek naar de gezondheidstoestand 
van de Belgische bevolking door middel 
van interview 

Wetenschappelijk 
Instituut 
Volksgezondheid –  
Afdeling Epidemiologie 

Epidemiologie van 
zelfmoordpogingen in 
Vlaanderen + WHO-
studie regio Gent 

Registratie van epidemiologische gegevens 
betreffende de incidentie van 
suïcidepogingen en de kenmerken van de 
suïcidepogers in de algemene bevolking 
van een geografisch goed gedefinieerd 
gebied en in de spoedgevallendiensten van 
de ziekenhuizen in Vlaanderen 

UGent - Eenheid voor 
Suïcideonderzoek 

Registratie van gegevens 
met betrekking tot de 
perinatale periode van 
pasgeborenen 

De registratie, de verwerking en de 
interpretatie van een vaste set variabelen 
met betrekking tot de perinatale periode 
van pasgeborenen in de kraamcentra 
erkend door de Vlaamse Gemeenschap. 

Studiecentrum voor 
Perinatale 
Epidemiologie vzw 

Subsidie aan de Private 
Stichting Kankerregister 

Kankerregistratie en analyse van deze 
gegevens 

Private Stichting voor 
Kankerregistratie 

Analyse van sterfte- en 
geboortecijfers 

Epidemiologie van doodsoorzaken in 
Vlaanderen en opvolgen van bepaalde 
gezondheidsdoelstellingen 

Eigen onderzoek 
(Agentschap Zorg en 
Gezondheid ) 

Deelnamegraad 
Borstkankeropsporingsp
ro-gramma via data 
screeningscentra 

Evaluatie van de gezondheidsdoelstelling 
rond borstkankeropsporing bij vrouwen 
tussen 50-69 jaar via data screeningscentra 
per 3-maandelijkse periode in de 
voorgaande 2 jaar 

Eigen onderzoek 
(Agentschap Zorg en 
Gezondheid ) 

Personeelskosten van de 
centrale eenheid van het 
Belgisch 
Diabetesregister 

Bijdragen tot een optimale behandeling 
van diabetespatiënten en levering van 
informatie voor een preventief beleid op 
het gebied van diabetes. 

Belgisch 
Diabetesregister vzw 
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'Jongeren & gezondheid 
in Vlaanderen' 

Monitoring van het 
gezondheidsgerelateerde gedrag van 
jongeren in Vlaanderen, met nadruk op 
voeding 

UGent - Vakgroep 
Maatschappelijke 
Gezondheidkunde 

Verdere uitbouw van het 
kankerregistratienetwerk 
in Vlaanderen 

De coördinatie van het 
kankerregistratienetwerk en voor de 
verdere uitbouw ervan in samenwerking 
met het Antwerps Kankerregister en het 
Limburgs Kankerregister 

Vlaamse Liga tegen 
Kanker 

Verdere uitbouw van het 
kankerregistratienetwerk 
in Vlaanderen- provincie 
Antwerpen 

Meewerken aan de verdere uitbouw van 
het Vlaamse kankerregistratienetwerk in 
samenwerking met de Vlaamse Liga tegen 
Kanker en het Limburgs Kankerregister 

Antwerps Kanker 
Register 

Analyse van de 
gegevens van 2000-2004 
Antwerps 
Kankerregister 

Afwerken van de gegevensverzameling en 
analyse voor het registratiejaar 2004, en 
afbouw van netwerk in overleg met Private 
Stichting Kankerregister 

Antwerps Kanker 
Register 

Verdere uitbouw van het 
kankerregistratienetwerk 
in Vlaanderen - 
provincie Limburg 

Meewerken aan de verdere uitbouw van 
het Vlaamse kankerregistratienetwerk in 
samenwerking met de Vlaamse Liga tegen 
Kanker en het Antwerps Kankerregister 

Limburgs Kanker 
Register (LIKAR) 

Incidentiejaar 2005 en 
analyse gegevens 1996-
2003 Limburgs 
Kankerregister 

Afwerken van de gegevensverzameling en 
analyse voor het registratiejaar 2005, en 
afbouw van netwerk in overleg met Private 
Stichting Kankerregister 

LIKAR 

Tien jaar LIKAR-
kankerregistratie 

Afleveren van een rapport over tien jaar 
Kankerregistratie in Limburg 

LIKAR 

Verdere 
epidemiologische 
evaluatie van een 
blaaskankercluster in de 
regio rond Hasselt – 
Alken 

Inzicht verwerven in de oorzaken van het 
gevonden ‘Transitional Cel Carcinomas’ 
cluster via epidemiologisch onderzoek. 
Belangrijkste onderzoeksvraag: kan het al 
dan niet aanwezig zijn van blaaskanker bij 
onderzochte factoren verklaard worden 
door genetische polymorfismen, 
leefstijlfactoren (met name rookgedrag), 
beroepsblootstelling en 
omgevingsfactoren? 

LIKAR 
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Vlaamse groeicurven Het opstellen van groeicurven voor de 
leeftijdsgroepen: 0- 3 jaar en 3-21 jaar 

VUB - Labo 
Antropogenetica 

Vaccinatiegraad van 
jonge kinderen en 
adolescenten in 
Vlaanderen 2004 

uitvoering overheidsopdracht inzake een 
studie van de vaccinatiegraad van jonge 
kinderen (18-24 maand) en adolescenten 
(2e jaar secundair) in Vlaanderen 2004 

Universiteit Antwerpen 

Subsidie aan het 
Academisch Centrum 
voor 
Huisartsengeneeskunde 
van K.U.Leuven voor de 
verdere uitbouw en 
kwaliteitsverbetering 
van het 
registratienetwerk 
INTEGO 

Instandhouding en uitbreiding van het 
INTEGO-netwerk (huisartsgeneeskundig 
registratienetwerk dat op continue wijze 
epidemiologische data verzamelt) 

KULeuven - 
Academisch Centrum 
voor 
Huisartsengeneeskunde 

 
 Overzicht lopende enquêtes / projecten 
 

Titel onderzoek Onderzoeksdoelstellingen Onderzoeksgroep
(en) 

Gezondheidsenquête 2008 Onderzoek naar de gezondheidstoestand 
van de Belgische bevolking dmv interview 

Wetenschappelijk 
Instituut 
Volksgezondheid 

Register Acute Coronaire 
Aanvallen 

Opvolging van tijdstrend van incidentie, 
letaliteit en sterfte t.g.v. acute coronaire 
aanvallen en beoordeling van effectiviteit 
van behandelingswijze in de 
gezondheidszorg 

UGent - Vakgroep 
Maatschappelijke 
Gezondheidkunde 

Personeelskosten van de 
centrale eenheid van het 
Belgisch Diabetesregister 

Bijdragen tot een optimale behandeling 
van diabetespatiënten en levering van 
informatie voor een preventief beleid op 
het gebied van diabetes. 

Belgisch 
Diabetesregister 
vzw 

'Jongeren & gezondheid in 
Vlaanderen' Monitoring van het 

gezondheidsgerelateerde gedrag van 
jongeren in Vlaanderen 

UGent - Vakgroep 
Maatschappelijke 
Gezondheidkunde 

Uitvoeren van het ‘European 
School Survey Project’ in 
Vlaanderen 

Uitvoering van een cross-sectionele 
bevraging van een representatieve 
steekproef uit het regulier secundair 
onderwijs in het kader van het European 
School Survey Project on Alcohol and 
Other Drugs in 2007 

VUB - Vakgroep 
Ontwikkelings- en 
Levenslooppsycho
logie 
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Registratie en follow-up van 
suïcidepogingen in Vlaanderen 

Registratie van epidemiologische 
gegevens betreffende de incidentie van 
suïcidepogingen en de kenmerken van de 
suïcidepogers in de algemene bevolking 
van een geografisch goed gedefinieerd 
gebied en in de spoedgevallendiensten van 
de ziekenhuizen in Vlaanderen 

UGent - Eenheid 
voor 
Suïcideonderzoek 

Verdere uitbouw en 
kwaliteitsverbetering van het 
registratienetwerk INTEGO 

Instandhouding en uitbreiding van het 
INTEGO-netwerk (huisartsgeneeskundig 
registratienetwerk dat op continue wijze 
epidemiologische data verzamelt) 

KULeuven - 
Academisch 
Centrum voor 
Huisartsengeneesk
unde 

Registratie van gegevens met 
betrekking tot de perinatale 
periode van pasgeborenen 

De registratie, de verwerking en de 
interpretatie van een vaste set variabelen 
met betrekking tot de perinatale periode 
van pasgeborenen in de kraamcentra 
erkend door de Vlaamse Gemeenschap. 

Studiecentrum 
voor Perinatale 
Epidemiologie 
vzw 

Subsidie aan de Private 
Stichting Kankerregister 

Kankerregistratie en analyse van deze 
gegevens 

Private Stichting 
voor 
Kankerregistratie 

Analyse van sterfte- en 
geboortecijfers 

Epidemiologie van doodsoorzaken in 
Vlaanderen en opvolgen van bepaalde 
gezondheidsdoelstellingen 

Eigen onderzoek 
(Ag. Zorg en 
Gezondheid, Afd. 
IO, team GR) 

Opvolging 
borstkankeropsporing 

Berekening deelnamegraad, via data 
screeningscentra (opvolgen 
gezondheidsdoelstelling), en via cijfers 
kankerregister (voor opvolgen 
subdoelstellingen), ook vergelijking met 
andere bronnen (Intermutualistisch 
agentschap, Kankerregister) 

Eigen onderzoek 
(Ag. Zorg en 
Gezondheid, afd. 
PET team 
preventie + Afd. 
IO, team GR) 

Evaluatie 
gezondheidsdoelstelling 
borstkankeropsporing 

Via extra analyse van 
gezondheidsenquêtes 1997-2001-2004 de 
achtergrondkenmerken onderzoeken van 
vrouwen die wel of niet een mammografie 
laten nemen 

Wetenschappelijk 
Instituut 
Volksgezondheid, 
afd. 
Epidemiologie 

Evaluatie 
gezondheidsdoelstelling 
depressie en zelfdoding 

Via extra analyse van 
gezondheidsenquêtes 1997-2001-2004 de 
achtergrondkenmerken onderzoeken van 
mensen met een depressie en 
zelfmoordgedachten 

Wetenschappelijk 
Instituut 
Volksgezondheid, 
afd. 
Epidemiologie 
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Studie ter voorbereiding van 
het invoeren van het systeem 
van maximumfactuur in de 
zorg of zorgbonus 

De maximumfactuur in de zorg (MAZ) wil 
aan zorgbehoevende personen met een 
beperkte financiële draagkracht en hoge 
aantoonbare niet-medische zorgkosten de 
garantie op financiële toegankelijkheid 
van een welbepaald pakket aan niet-
medische zorgprestaties bieden 

HIVA 

Wetenschappelijke 
ondersteuning aan de 
geestelijke gezondheidszorg in 
Vlaanderen 

Wetenschappelijke ondersteuning bij het 
ontwikkelen van een instrumentarium voor 
de geestelijke gezondheidszorg om de 
resultaten van behandeling te bepalen en 
vast te stellen 

Vlaamse 
Vereniging voor 
Geestelijke 
Gezondheid 

Ondersteuning in geval van 
uitbraken (analyse stalen) + 
opkomende virussen + 
schimmels in woningen 

Zie bijlage Wetenschappelijk 
Instituut 
Volksgezondheid, 
afdeling 
Epidemiologie 

Inspectieopdrachten in GGO-
bedrijven (wetenschappelijke 
ondersteuning) 

Zie bijlage Wetenschappelijk 
Instituut 
Volksgezondheid, 
afdeling 
Epidemiologie 

Mazelen, bof, rubella en 
pneumokokken via labo's, 
meetnet van stuifmeel en 
schimmelsporen, meetnet van 
huisartsenpeilpraktijken, 
peillabo's, ziekenhuisinfecties, 
influenza, seksueel 
overdraagbare infectieziekten 

Zie bijlage Wetenschappelijk 
Instituut 
Volksgezondheid, 
afdeling 
Epidemiologie 

Veldvalidering van in vitro 
screeningsmogelijkheden t.o.v. 
de klassieke tuberculinehuid-
test, 

Zie bijlage Wetenschappelijk 
Instituut 
Volksgezondheid, 
afdeling 
Epidemiologie 

Support op epidemiologisch 
vlak van de equipes van de 
Dienst Toezicht 
Volksgezondheid bij 
uitbraak/enquêtes 

Zie bijlage Wetenschappelijk 
Instituut 
Volksgezondheid, 
afdeling 
Epidemiologie 

Vraaggestuurd aanleveren van 
wetenschappelijke 
ondersteuning aan het 
agentschap via opleiding en 
vorming, literatuurstudie, 
advies bij opstart en 
begeleiding van weten-
schappelijke projecten, 
specifieke programma's en 
studies met betrekking tot 

Zie bijlage Wetenschappelijk 
Instituut 
Volksgezondheid, 
afdeling 
Epidemiologie 
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beleidsevaluatie, bevolkings-
onderzoek, thematische 
dossiers op vraag en 
ondersteuning bij ad hoc 
vragen (bvb. parlementaire 
vragen met zeer korte 
termijnen) 
MRSA-screeningspraktijken 
in ziekenhuizen 

Zie bijlage Wetenschappelijk 
Instituut 
Volksgezondheid, 
afdeling 
Epidemiologie 

Informatisatiemogelijkheden 
binnen de ziekenhuishygiëne 

Zie bijlage Wetenschappelijk 
Instituut 
Volksgezondheid, 
afdeling 
Epidemiologie 

Huisartsenpeilpraktijken - 
diverse topics 

Zie bijlage Wetenschappelijk 
Instituut 
Volksgezondheid, 
afdeling 
Epidemiologie 

Peillaboratoria Zie bijlage Wetenschappelijk 
Instituut 
Volksgezondheid, 
afdeling 
Epidemiologie 

 
 De toevertrouwde opdrachten aan het Wetenschappelijk Instituut Volksgezondheid (WIV) zijn 

opgenomen in het samenwerkingsakkoord. Als bijlage gaat dit akkoord voor de periode 2006 – 
2010 waarin de opdrachten omschreven zijn. 

 
2. Er werden inderdaad concrete beleidsinitiatieven genomen op basis van de onderzoeksresultaten, 

zoals: 
 

- het formuleren van de zesde gezondheidsdoelstelling rond suïcide en depressie na het vaststellen 
van de alarmerende cijfers; 

 
- het opzetten van registraties met als voornaamste doel het evalueren van een 

gezondheidsdoelstelling (bv. borstkankeropsporing, bepaalde vragen in de gezondheidsenquêtes); 
 
- andere registraties worden dan weer bijgehouden omwille van meer algemene epidemiologische 

redenen, o.a. het opvolgen van de belangrijkste doodsoorzaken, consultatieredenen bij de huisarts; 
 
- het samenwerkingsakkoord met het Wetenschappelijk Instituut Volksgezondheid dat specifieke 

activiteiten uitvoert voor het Agentschap Zorg en Gezondheid. De uitgevoerde activiteiten 
worden niet als "wetenschappelijk onderzoek" bestempeld (met nulhypothese en uiteindelijke 
toetsing daarvan, een duidelijk begin en einde) maar, afhankelijk van geval tot geval: 
• surveillance (huisartsenpeilpraktijken, peillaboratoria); 
• technisch-wetenschappelijke ondersteuning (bvb. bij GGO-inspecties); 
• ad hoc advisering (epidemiologische support bij outbreaks); 
• labo-ondersteuning (bv microbiële analyses bij outbreaks). 
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BIJLAGE 
 
Samenwerkingsakkoord met het Wetenschappelijk Instituut Volksgezondheid (WIV) 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VANACKERE/236/antw.236.bijl.001.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 237 
van 4 juni 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
Holebi-adoptie   -   Stand van zaken 
 
Nu in de Verenigde Staten op 1 april 2008 het verdrag van Den Haag in werking trad en er een lijst 
werd opgesteld van accreditaties, kan er in principe makkelijk geadopteerd worden, ook door koppels 
van gelijk geslacht. 
 
Nieuwe kandidaat-adoptanten kunnen zich dus sinds 1 april 2008 bij Kind en Gezin aanmelden maar 
blijkbaar nog niet de cursus beginnen, goedkeuring van de rechtbank krijgen, enzovoort. Dossiers van 
kandidaten die al op een aanmeldingslijst stonden vóór deze datum worden verder op de “oude” 
manier verwerkt.  
 
De lijst met geaccrediteerde adoptiebureaus die in de VS toestemming hebben gekregen te werken 
conform het Haags Verdrag is al sinds februari van dit jaar bekend bij Kind en Gezin. 
(http://www.travel.state.gov/family/adoption/convention/convention_4169.html) 
 
Het lijkt dus vanzelfsprekend dat Kind en Gezin - de wetgeving indachtig - de erkende Vlaamse 
adoptiebureaus opdracht heeft gegeven met deze lijst aan de slag te gaan en geschikte kanalen voor 
holebi-adoptie te zoeken. De deur staat daarvoor eigenlijk wagenwijd open. 
 
Indien de Vlaamse bureaus eind februari correct ingelicht werden en indien een kanaalonderzoek 
maximaal vier maanden duurt, dan zou vanaf eind juni 2008 adoptie uit de VS mogelijk moeten zijn.  
 
In het licht van de hierboven beschreven nieuwe ontwikkelingen had ik graag een antwoord vernomen 
op volgende vragen.  
 
1. Welke maatregelen heeft de minister sinds de goedkeuring van de motie (Stuk 1501 (2007-2008) - 

Nr. 2) door het Vlaams Parlement op 30 januari 2008 genomen om de erkende Vlaamse 
adoptiediensten actief te stimuleren adoptie door ouders van gelijk geslacht te realiseren? 

 
2. Wat is het resultaat van de bespreking – conform de motie - van deze problematiek op de 

interministeriële conferentie? 
 
3. Welke maatregelen heeft de minister sinds de ratificatie van het Haags verdrag door de VS 

genomen om de diensten te stimuleren adoptie door ouders van gelijk geslacht ook in de praktijk 
te realiseren? 

 
4. Welke concrete acties hebben de erkende Vlaamse adoptiediensten – conform de motie - reeds 

ondernomen om adoptie uit de VS door ouders van gelijk geslacht te realiseren? Welke contacten 
zijn er wanneer geweest, welke afspraken zijn er gemaakt, welke timing wordt aangehouden? 
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5. Wordt aan Kind en Gezin concreet opdracht gegeven een oplossing aan te reiken voor de 
ongelijkheid in de behandeling tussen lopende dossiers en de dossiers van kandidaat-adoptanten 
die zich na 1 april 2008 aanmeldden?  
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 237 van 4 juni 2008  
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
1. Ik heb opdracht gegeven aan Kind en Gezin om de ontwikkelingen in de Verenigde Staten en 

Zuid-Afrika, de enige twee landen waar adoptie door buitenlanders van gelijk geslacht in 
principe mogelijk is, van dichtbij op te volgen. 

 Wat de Verenigde Staten betreft, heeft Kind en Gezin de afgelopen maanden uitgebreide 
contacten gehad met de Amerikaanse Centrale Autoriteit (Department of State), de Belgische 
ambassade, plaatselijke advocaten ( o.a. Goldstein), alsook de Nederlandse Centrale Autoriteit. 
Het resultaat van deze contacten is dat Kind en Gezin intussen goed zicht heeft op de nieuwe 
wetgeving, maar ook vaststelt dat er in praktijk nog heel wat vragen zijn betreffende de concrete 
toepassing.  

 Een punt dat zeker moet uitgeklaard zijn is dat wanneer buitenlandse kandidaat-adoptanten 
rechtstreeks gekozen worden door de biologische ouders, er eerst moet gezocht worden naar een 
plaatsing van het kind binnen de Verenigde Staten. 

 K&G wil hierover eerst duidelijkheid verkrijgen vooraleer verdere stappen te zetten. Dit gebeurt 
in nauw overleg met de Nederlandse Centrale Autoriteit. 

 Wat Zuid-Afrika betreft, heb ik contact opgenomen met de Zuid-Afrikaanse ambassade in 
België.  Op 28 februari 2008 organiseerde ik zo een overleg tussen deze vertegenwoordiging, 
K&G en mijn kabinet. Verder heeft K&G contact genomen met de plaatselijke Centrale 
Autoriteit en de Zuid-Afrikaanse partner van Amarna, een Franstalige adoptiedienst. Bovendien 
is er onder het voorzitterschap van de Federale Belgische centrale autoriteit een Zuid-Afrikaanse 
delegatie ontvangen op 11 maart 2008. Deze vier gesprekspartners bevestigden formeel dat de 
wetgeving inderdaad geen adoptie door holebiparen verbiedt, maar dat adoptiediensten een 
interne ranking hanteren die voorrang geeft aan heteroseksuele buitenlandse koppels. Gelet op 
het feit dat er geen gebrek is aan kandidaturen van heteroseksuele koppels, maken buitenlandse 
holebiparen in praktijk geen kans. 

2. Er heeft nog geen IMC plaatsgevonden waarop dit punt geagendeerd stond.  

3. Wordt meegenomen in antwoord 4  

4. Alle buitenlandse adoptiediensten zijn door Kind en Gezin actief geïnformeerd in een speciaal 
bijeengeroepen vergadering over de nieuwe ontwikkelingen in de Verenigde Staten. Kind en 
Gezin heeft hen aanmoedigend opgeroepen om de mogelijkheid tot samenwerking met de 
Verenigde Staten te overwegen. Momenteel heeft één adoptiedienst het voornemen gemeld tot 
samenwerking met de Verenigde Staten. Concrete stappen zullen gezet worden zodra er meer 
duidelijkheid is over de toepassing van de nieuwe Amerikaanse wetgeving, zoals beschreven in 
antwoord 1. Deze duidelijkheid zal verkregen worden door de binnenkomende informatie 
omtrent de toepassing af te toetsen bij de Amerikaanse Centrale Autoriteit (Department of 
State), de Belgische ambassade, plaatselijke advocaten, alsook de Nederlandse Centrale 
Autoriteit. 
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5. Uw vraag verwijst naar het feit dat de nieuwe regelgeving niet van toepassing is op 
overgangsdossiers. Kandidaat-adoptanten die de adoptieprocedure in het ontvangstland hebben 
aangevat voor 1 april 2008 vallen onder deze overgangsregeling. 

 Dit betekent echter niet dat overgangsdossiers niet in aanmerking zouden komen voor de 
Verenigde Staten. De voorwaarde om een kanaalonderzoek in dat geval te kunnen goedkeuren, 
is evenwel dat het buitenlandse contact bereid is om vrijwillig dezelfde garanties en procedures 
toe te passen als wanneer het een ‘nieuw’ dossier zou zijn. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 238 
van 4 juni 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Vrijwillige terugkeer asielzoekers   -   Centra voor algemeen welzijnswerk 
 
In het kader van het opvangbeleid kent de diversiteitssector een dubbele doelstelling. Enerzijds moeten 
de noodzakelijke rechten van de mensen zonder wettig verblijf verzekerd worden, anderzijds moet een 
consequent oriënteringsbeleid gevoerd worden op het vlak van (vrijwillige) terugkeer naar het land 
van herkomst of migratie naar een derde land. 
 
Vrijwillige terugkeer kan worden ondersteund door het REAB-programma (Terugkeer- en 
Emigratieprogramma voor Asielzoekers vanuit België) of het Reïntegratiefonds. De doelgroepen voor 
vrijwillige terugkeer zijn asielzoekers in procedure, uitgeprocedeerde asielzoekers en mensen zonder 
wettig verblijf. Zo vertrokken in 2006 zo’n 2.810 mensen op eigen initiatief uit België met een 
terugkeerprogramma. 
 
In oktober 2006 startte het VMC (Vlaams Minderhedencentrum) in opdracht van minister Keulen met 
een project rond vrijwillige terugkeer. Naast het sensibiliseren van de betrokken eerstelijnswerkers 
over het aanbod inzake vrijwillige terugkeer en het ontwikkelen van aangepaste methodieken, werd 
nagegaan welke rol de eerstelijnsdiensten kunnen spelen bij de oriëntatie van de doelgroepen. 
 
Uit het samenvattende rapport “CAW’s en vrijwillige terugkeer” van juni 2007 blijkt dat de meeste 
eerstelijnswerkers in aanraking komen met vrijwillige terugkeer. Verder is er duidelijk nood aan vlot 
toegankelijke informatie. De informatie is vandaag namelijk nog te verspreid en niet makkelijk terug 
te vinden, waardoor de terugkeerbegeleiding niet kwaliteitsvol kan worden uitgeoefend. Daarnaast 
blijkt de vergoeding van 50 euro die de REAB-partners van de Internationale Organisatie voor 
Migratie (MIO) ontvangen per teruggekeerde persoon, onvoldoende bij langere begeleidingen en 
worden onkosten bij niet-vertrekkenden niet terugbetaald. 
 
Belangrijk is dat systematisch op de mogelijkheid van het vrijwillig vertrek wordt gewezen. De meeste 
REAB-partners gaan volgens het VMC echter op een niet-wervende manier om met het aanbod en 
willen geen sensibiliseringsacties opzetten om niet  “te motiverend” over te komen. Een ander 
knelpunt is de vrees voor misbruik van de terugkeermiddelen. Sommige CAW’s besloten op basis 
hiervan om geen terugkeerpremie meer aan te vragen, met het risico dat kandidaat-terugkeerders 
misschien elders een premie zullen aanvragen. Andere CAW’s berusten in de mogelijkheid tot 
misbruik. 
 
1. Welke rol moeten de eerstelijnsdiensten volgens de minister spelen op het vlak van vrijwillige 

terugkeer? 
 

Hoe evalueert de minister de conclusies van het rapport en acht hij bijsturing nodig? 
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2. In het rapport wordt erop gewezen dat er sprake kan zijn van misbruiken (“het CAW als 
reisbureau”). 

 
Is de minister hiervan op de hoogte? In welke mate komen misbruiken voor en hoe denkt de 
minister verdere misbruiken tegen te gaan? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 238 van 4 juni 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. Elk centrum voor algemeen welzijnswerk (CAW) moet in zijn preventief, hulpverlenend en 

probleemsignalerend optreden bijzondere aandacht besteden aan personen en bevolkingsgroepen 
die een verhoogd risico lopen op verminderde welzijnskansen.  De doelgroepen die in 
aanmerking komen voor vrijwillige terugkeer (asielzoekers in procedure, uitgeprocedeerde 
asielzoekers en mensen zonder wettig verblijf) maken hier zeker deel van uit. 

 Uit het aangehaalde rapport blijkt dat deze doelgroepen de weg naar het algemeen welzijnswerk 
vinden. Zij voelen tegenover het CAW minder terughoudendheid en wantrouwen dan tegenover 
andere diensten. Het is dan ook niet nodig dat deze eerstelijnsdiensten wervend optreden en 
extra sensibiliseringsacties opzetten.  

 
In de centra voor algemeen welzijnswerk is het aanbod van ‘vrijwillige terugkeer’ een onderdeel 
van een bredere oriëntatie. De hulpverlener moet samen met de cliënt de verschillende 
toekomstmogelijkheden verkennen. Terugkeer is hierbij één van de mogelijkheden, naast 
andere, zoals een regularisatie aanvragen, een nieuwe asielprocedure starten, ...  

 
 Het bureaublad ‘vrijwillige terugkeer’ dat naar aanleiding van het onderzoek werd ontwikkeld  

door het Vlaams Minderhedencentrum, vermeldt concreet volgende taken voor 
eerstelijnsdiensten in het kader van vrijwillige terugkeer:  

- de cliënt informeren over de verschillende toekomstmogelijkheden; 
-  het geven van basisinformatie over het aanbod van vrijwillige terugkeer;  
- de cliënten desgevallend doorverwijzen naar een IOM/REAB partner. 

 Deze taken worden door de centra voor algemeen welzijnswerk opgenomen in het onthaal. 
 Daarnaast geeft het bureaublad een overzicht van alle diensten die deze personen kunnen verder 

helpen. 
 
 Een aantal centra voor algemeen welzijnswerk, verspreid over Vlaanderen zijn IOM/REAB-

partner, meer bepaald CAW Middenkust, CAW De Viersprong, CAW De Mare, CAW Regio 
Leuven en CAW Sonar.  Als IOM/REAB-partner voorzien deze centra in de voorbereiding van 
de vrijwillige terugkeer. Ook de taken van de REAB-partners staan omschreven in het 
genoemde bureaublad: 

- gedetailleerde informatie geven over het aanbod van vrijwillige terugkeer; 
- de terugkeervraag analyseren; 
- de nodige documenten verzamelen; 
- het terugkeerdossier opstellen en doorsturen naar IOM Brussel;  
- contact opnemen met één van de vier service providers voor de voorbereiding van een 

reïntegratieproject (indien de cliënt bijkomende ondersteuning wenst)  
 

 De knelpunten uit het rapport hebben voornamelijk betrekking op het gebrek aan up-to-date 
informatie en ondersteuning. Op dit moment zijn al een aantal belangrijke en gemakkelijk terug 
te vinden instrumenten ontwikkeld en ter beschikking gesteld van de medewerkers in de 
eerstelijnsdiensten, namelijk het bureaublad, de REAB-website, de website van het Vlaams 
Minderheden Centrum, enz. 
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 Wat de ondersteuning van de medewerkers betreft, kan ik het volgende stellen. De CAW’s 
ontvangen jaarlijks een subsidie-enveloppe voor de personeels- en werkingskosten van het 
centrum. In deze werkingskosten zijn ook middelen voorzien voor vorming, training en 
opleiding van de medewerkers. Elk centrum kan deze middelen zelf besteden aan de aanwezige 
vormingsnoden. Zij zijn dan ook vrij om hun medewerkers een specifieke vorming te laten 
volgen m.b.t. het thema ‘vrijwillige terugkeer’. Dit behoort tot de verantwoordelijkheid van het 
CAW. 

 
 Ik acht het dan ook niet nodig om op basis van de conclusies van het rapport de 

eerstelijnsdiensten bij te sturen. 
 
2.  Totnogtoe heb ik geen meldingen van misbruik ontvangen. Bijgevolg heb ik geen zicht of en in 

welke mate dit effectief voorkomt.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 239 
van 4 juni 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Taalproblematiek hulpdiensten Vl.-Brabant   -   Protocolakkoord (2) 
 
In zijn antwoord op mijn schriftelijke vraag nr.90 van 6 februari 2008 (Websitebulletin 
publicatiedatum 17-03-2008) aangaande de taalproblematiek bij de hulpdiensten in Vlaams-Brabant, 
deelde de minister mee dat hij de nieuwe federale minister van Volksgezondheid had aangeschreven 
met de vraag naar een stand van zaken met betrekking tot het meldpunt waar de taalklachten zullen 
worden gecentraliseerd en dat bij de Federale Ombudsdienst zou worden geïncorporeerd. 
 
Heeft de minister van zijn federale collega sedertdien al een stand van zaken mogen ontvangen? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 239 van 4 juni 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Bij het sluiten van het protocolakkoord tussen de federale overheid en de Gewesten op 11 december 
2006, op grond waarvan alle taalklachten uitgaande van patiënten zouden gecentraliseerd worden bij 
het meldpunt dat geïncorporeerd zou worden bij de federale ombudsdienst, werd inderdaad juni 2008 
vooropgesteld als realisatiedatum. 
 
Voor de integratie van dit meldpunt bij de federale ombudsdienst, diende een Koninklijk Besluit 
gewijzigd, onder meer met betrekking tot de taakomschrijving van deze dienst. Er dienden ook een 
aantal procedures opgesteld te worden inzake het opvolgen en rapporteren van gemelde problemen ter 
zake. 
 
Op 14 maart 2008 heb ik de federale minister van Volksgezondheid aangeschreven met de vraag naar 
een stand van zaken in dit dossier en de vraag of de vooropgestelde deadline van juni 2008 zou 
worden gehaald.  
Ik heb dit punt geagendeerd op de interministeriële conferentie van 17 juni jl., met de vraag om 
dringend uitvoering te geven aan de beslissing van de bijeenkomst van 11 december 2006. Door het 
operationaliseren van een meldpunt wordt een accuraat zicht op de omvang van het probleem en een 
structurele aanpak van de problematiek mogelijk. 
 
Tijdens deze conferentie is afgesproken de werkzaamheden van de interkabinettenwerkgroep opnieuw 
op te starten. Deze werkgroep zal verslag uitbrengen aan de volgende interministeriële conferentie in 
het najaar.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 241 
van 12 juni 2008 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
 Samenlevingsopbouw Antwerpen Stad   -   Subsidiëringsvoorwaarden 
 
Op 13 mei 2008 organiseerde de vzw Samenlevingsopbouw in het CC Rix in Deurne een 
bewonersvergadering over de mogelijke gevolgen van de Oosterweelverbinding. 
 
De flyer stelt onder meer: “De Kennedytunnel zal verboden worden voor alle vrachtverkeer. Zullen 
alle vrachtwagens dan langs het Sportpaleis moeten passeren? (…) 300 dagen per jaar blaast de 
Westenwind fijn stof en geluid over de woonwijken van Deurne en Merksem. (…) Als de BAM-
plannen voor de tweede ringweg in hun huidige vorm doorgaan, gaat de leefkwaliteit voor deze wijken 
beduidend achteruit. Wie zal dit ontkennen?” 
 
Op de vergadering werd toelichting gegeven door minstens twee tegenstanders van het mobiliteitsplan.  
Er was ook niemand van de BAM, van de Vlaamse Regering of van de administratie aanwezig om een 
niet-gekleurde, technische uiteenzetting te geven over de werkelijke plannen. 
 
De vzw Samenlevingsopbouw Antwerpen Stad belooft in zijn brochure te “bouwen aan een solidaire, 
democratische en interculturele samenleving (…) en de solidariteit te bevorderen”. 
 
1. Is dergelijke polariserende manier van werken door de – door de Vlaamse Regering 

gesubsidieerde – vzw Samenlevingsopbouw waarbij men blijkbaar tracht het maatschappelijk 
draagvlak voor een door de Vlaamse overheid gedragen project onderuit te halen, aanvaardbaar? 

 
2. Welke voorwaarden zijn er verbonden aan de subsidiëring van deze vzw? 
 
3. Zijn er gevolgen voor de toegekende subsidies wanneer blijkt dat de vzw ze niet aanwendt om de 

afgesproken doelstellingen te bereiken, maar integendeel beslissingen van de Vlaamse overheid 
stelselmatig tracht te ondermijnen? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 241 van 12 juni 2008 
van ANNICK DE RIDDER 
 
 
 
1. De infovergadering van 13 mei 2008 was een voorbereidende vergadering voor een overleg met de 

Beheersmaatschappij Antwerpen Mobiel (BAM), gepland op maandag 16 juni 2008. De 
infovergadering vond plaats in het districtshuis van Deurne. Aan deze vergadering namen 
verschillende groepen deel, evenals vertegenwoordigers van verschillende politieke partijen. 
Bij de voorbereiding van deze vergadering zijn alle vragen en opmerkingen verzameld die bij de 
bewoners leven. In het kader van participatie en communicatie vind ik het belangrijk dat alle 
bevolkingsgroepen aan bod kunnen komen, ook groepen met weinig behartigde belangen. Deze 
groepen ondersteunen bij hun participatie, is een taak van samenlevingsopbouw. Ik ben dan ook 
van mening dat de vzw Samenlevingsopbouw Antwerpen-stad in dit geval haar taak correct heeft 
opgenomen, door mee te werken aan de voorbereiding van een overleg waar de vragen van de 
bewoners besproken zouden worden. 
 

2. De erkenning en subsidiëring van de organisaties voor maatschappelijk opbouwwerk wordt 
geregeld door het decreet van 26 juni 1991 betreffende de erkenning en subsidiëring van het 
maatschappelijk opbouwwerk, gewijzigd bij de decreten van 4 mei 1994 en van 15 juli 1997, en 
door het besluit van de Vlaamse Regering van 17 juli 2000 tot uitvoering van het decreet van 26 
juni 1991 betreffende de erkenning en subsidiëring van het maatschappelijk opbouwwerk, 
gewijzigd bij de besluiten van de Vlaamse Regering van 18 januari 2002 en 20 februari 2004.  
Om voor erkenning, en bijgevolg ook voor subsidiëring, in aanmerking te komen, dienen de 
organisaties: 
- opgericht te zijn als vereniging zonder winstoogmerk;  
- geleid te worden door een bestuurslichaam dat uit ten minste negen personen bestaat; niet 

meer dan 2/3 van de leden van dit bestuurslichaam en van de algemene vergadering mogen 
van hetzelfde geslacht zijn; 

- in hun werking en structuur open staan voor de verschillende maatschappelijke verbanden en 
groepen en dit zonder onderscheid van politieke, filosofische en levensbeschouwelijke aard; 

- minstens sedert 1 jaar werkzaam zijn in het maatschappelijk opbouwwerk; 
- de controle van de administratie aanvaarden; 
- in overleg met de voor de uitvoering van de opdrachten relevante organisaties en instanties 

een meerjarenplan opstellen; 
- beschikken over een goedgekeurd meerjarenplan en dit uitvoeren; 
- voldoen aan de bepalingen van het kwaliteitsdecreet; 
- in overleg met andere betrokken besturen en instellingen het beleid inzake maatschappelijk 

opbouwwerk bevorderen; 
- opbouwwerkprojecten voorbereiden en uitvoeren; 
- projecten coördineren; 
- gemotiveerd advies uitbrengen over alle jaarplannen, die vanuit hun werkingsgebied ingediend 

worden; 
- de bereikte projectresultaten consolideren; 
- opbouwwerkprojecten inhoudelijk ondersteunen; 
- opbouwwerkers methodisch begeleiden. 
 
Samenlevingsopbouw Antwerpen Stad vzw valt onder deze regelgeving. 
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3. Voormelde regelgeving bevat ook regels voor toezicht en voor sanctionering. 
Indien wordt vastgesteld dat de toegekende subsidie niet wordt aangewend voor de doeleinden 
waarvoor het bedoeld is, kan ik de subsidiëring stopzetten en de ten onrechte ontvangen subsidies 
terugvorderen. Ik kan ook de erkenning van de voorziening intrekken. Ook indien mijn 
administratie afwijkingen vaststelt ten opzichte van de ingediende jaarprogramma’s en projecten, 
kan beslist worden om de erkenning in te trekken of de subsidies terug te vorderen of te 
verminderen in evenredigheid met het niet-uitgevoerde deel van de planning. Het gaat dan wel om 
ernstige en niet-meegedeelde afwijkingen. Van een “stelselmatige ondermijning van beslissingen 
van de Vlaamse Overheid” is in deze m.i. geen sprake. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 242 
van 13 juni 2008 
van VERA JANS 
 
 
 
Strategisch plan gedetineerden   -   Begeleiding familieleden 
 
In uitvoering van het Strategisch Plan Hulp- en Dienstverlening aan Gedetineerden heeft de minister 
onlangs beslist de centra voor algemeen welzijnswerk (CAW) te versterken met 9 VTE (voltijds 
equivalenten) om de begeleiding van de gedetineerden en de hulpverlening aan hun familie uit te 
bouwen. Hiervoor reserveerde hij 850.000 euro. 
 
1. Welke verdeelsleutel heeft de minister gehanteerd bij de toewijzing van de bijkomende VTE’s aan 

de CAW’s ? 
 
2. Heeft de minister zicht op het aantal familieleden van gedetineerden dat door de CAW’s begeleid 

wordt ?  Zo ja, dan kreeg ik hierbij graag een overzicht: 
 

a) per provincie; 
 

b) het aandeel minderjarige familieleden versus meerderjarige familieleden; 
 

c) familiale band met de gedetineerde. 
 
3. Gebeurt de stap naar begeleiding vooral op eigen initiatief of via doorverwijzing ?  
 
4. In geval van doorverwijzing, wie zijn de belangrijkste doorverwijzende instanties ? 
 
5. Wordt de vraag naar begeleiding vooral in het begin van de detentie gesteld dan wel later in de 

strafuitvoering ? 
 
6. Welke zijn de belangrijkste problematieken die aan de basis liggen van de vragen van familieleden 

van gedetineerden naar ondersteuning door een CAW ? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 242 van 13 juni 2008 
van VERA JANS 
 
 
 
1. Bij de verdeling van de extra VTE per gevangenis heb ik rekening gehouden met volgende 

parameters: 
-  het aantal VTE waarvoor het CAW voor de opdracht justitieel welzijnswerk reeds was erkend; 
-  de populatie van de gevangenis; 
- 2 VTE pro rata van 90 gevangenen (voor de totale personeelsequipe voor de opdracht van 

justitieel welzijnswerk), in te zetten voor alle opdrachten van justitieel welzijnswerk binnen en 
buiten de gevangenis. 

 
2.  Het aantal familieleden van gedetineerden dat door de CAW’s onthaald wordt in het kader van 

detentie is per provincie het volgende: 
- Antwerpen: 1362; 
- Limburg: 347; 
- Oost-Vlaanderen: 100; 
- West-Vlaanderen: 549; 
- Vlaams-Brabant: 109; 
- Brussel: 82. 
Slechts 9% van deze onthaalde personen, krijgt een begeleiding vanuit het CAW. 

 
De CAW’s registreren veelal de exacte geboortedatum van de naastbestaanden niet. Dit zorgt 
ervoor dat ik geen juist beeld heb van het aantal minderjarige en meerderjarige familieleden van 
gedetineerden dat onthaald en begeleid wordt door het CAW. Op basis van de gegevens waarover 
ik momenteel beschik, is slechts 2% van de familieleden die door het CAW gezien wordt, 
minderjarig. 

 
Ik heb geen zicht op de familiale band tussen de naastbestaanden en de gedetineerden.  

 
3. Achtendertig procent van de naastbestaanden contacteert het CAW op eigen initiatief of op 

initiatief van de directe sociale omgeving.  
 

4. De belangrijkste doorverwijzende instanties zijn de gevangenis (38%) en een andere deelwerking 
van het CAW (13%). In veel mindere mate wordt doorverwezen door het justitiehuis en politiële 
diensten. 

 
5. Ik heb geen zicht op de fase van de detentie waarin de vragen van naastbestaanden gesteld 

worden. 
 
6. Familieleden van gedetineerden stellen voornamelijk een vraag m.b.t. strafrecht en strafvordering 

(30%), andere administratieve en juridische problemen (26%), materiële en financiële problemen 
(11%) en psychische en persoonlijke problemen (10%). In 9% van de gevallen betreft het 
relationele problemen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 244 
van 17 juni 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Gelijkekansenbeleid   -   Actieplannen open coördinatiemethode 
 
Op 24 maart 2006 keurde de Vlaamse Regering de doelstellingennota in het kader van de open 
coördinatiemethode in het Vlaamse gelijkekansenbeleid goed. 
 
Die nota bundelde de voorstellen voor strategische en operationele doelstellingen die alle Vlaamse 
ministers op vlak van gelijke kansen in de periode 2005-2006 hadden ingediend. Tegelijk met de 
doelstellingennota werd de nieuwe Commissie Gelijke Kansen opgericht met vertegenwoordigers uit 
de dertien beleidsdomeinen. Die commissie zou in het najaar van 2007 de lopende actieplannen 
evalueren. Ook werd verwacht dat ze in een tweede ronde actieplannen zou kunnen indienen. 
 
De open coördinatiemethode is een heel nieuwe methodiek, die bij haar aantreden door de minister 
van Gelijke Kansen werd ontwikkeld. Met die ingrijpende methode wil de minister beleidsinitiatieven 
met betrekking tot gelijke kansen bij andere Vlaamse ministers stimuleren. Dat heeft geleid tot een 
globale doelstellingennota en tot actieplannen. Een goed gelijkekansenbeleid lijkt inderdaad zowel een 
inclusief als een integraal beleid te moeten zijn. 
 
Na de fase van de afspraken, de doelstellingen en de actieplannen lijkt het tijd om de eerste resultaten 
te meten. De open coördinatiemethode loopt inmiddels toch al meer dan twee jaar. 
 
1. Wat waren de doelstellingen en de actieplannen van de minister voor de eerste ronde, en welke 

resultaten hebben zij opgeleverd? 
 

Zijn er verslagfiches beschikbaar? 
 

2. Welke nieuwe actieplannen heeft de minister in het kader van de tweede ronde? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 86, Van Mechelen nr. 172, 

Vandenbroucke nr. 291, Anciaux nr. 159, Bourgeois nr. 120, Keulen nr. 186, Van Brempt nr. 219, 
Vanackere nr. 244, Crevits nr. 757, Ceysens nr. 91). 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 244 van 17 juni 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal gegeven worden door mevrouw Kathleen Van Brempt, bevoegd voor 
het gelijkekansenbeleid. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 245 
van 17 juni 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Gelijkekansenbeleid   -   Actieplannen open coördinatiemethode 
 
Het Vlaamse gelijkekansenbeleid stelt zich tot doel achterstand(en) te voorkomen of te compenseren. 
Het richt zich daarbij in het bijzonder op het bestrijden van achterstellings- en 
uitsluitingsmechanismen die veroorzaakt worden door gender, seksuele oriëntatie en 
ontoegankelijkheid. Het wil deze zichtbaar en bespreekbaar maken, ze bestrijden en de totstandkoming 
van nieuwe dergelijke mechanismen voorkomen. 
 
De Vlaamse overheid past in het Vlaamse gelijkekansenbeleid de open coördinatiemethode toe. De 
diverse actieplannen worden om de twee jaar vastgelegd. Tegen 1 december 2007 moesten de nieuwe 
actieplannen (met de looptijd van 1 januari 2008 tot en met 31 december 2009) opgemaakt zijn. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de nieuwe actieplannen – die tegen december 2007 

opgemaakt moesten zijn – die betrekking hebben op zijn/haar beleidsdomein?  
 
2. Hoeveel middelen voorziet de minister hiervoor (per actieplan)? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 87, Van Mechelen nr. 173, 

Vandenbroucke nr. 292, Anciaux nr. 160, Bourgeois nr. 121, Keulen nr. 187, Van Brempt nr. 220, 
Vanackere nr. 245, Crevits nr. 758 en Ceysens nr. 92). 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 245 van 17 juni 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal gegeven worden door mevrouw Kathleen Van Brempt, bevoegd voor 
het gelijkekansenbeleid. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 248 
van 18 juni 2008 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
Psychiatrische patiënten   -   Opvangplaatsen   -    Daklozen 
 
Door gebrek aan opvangplaatsen voor chronische psychiatrische patiënten en door gebrek aan 
alternatieven komen meer en meer patiënten in een wereld terecht die voor velen onzichtbaar blijft, 
namelijk de straten en pleinen van de grootstad. Meer en meer mensen met ernstige psychiatrische 
problemen melden zich dan ook  aan bij de daklozencentra. 
In de daklozencentra worden doorgaans mensen opgevangen voor wie de wereld vaak te snel en te 
moeilijk is. Het zijn mensen die aan hun lot overgelaten worden en heel eenzaam leven en dikwijls op 
zoek zijn naar een plek om tot rust te komen, waar naar hen geluisterd wordt zonder te oordelen.  

Onze maatschappij heeft een goed uitgebouwd sociaal vangnet, maar het probleem zit dikwijls bij 
mensen waarbij het leven iets complexer in elkaar zit, en daarom bieden meer en meer chronisch 
psychiatrische patiënten zich als thuisloze aan in een opvangtehuis. Deze groep groeit problematisch 
snel aan. Alle deuren (ziekenhuizen, psychiatrische instellingen) blijven voor hen gesloten omdat er 
plaatstekort is. En als ze dan al opgevangen worden, is het voor een korte periode en daarna belanden 
ze gewoon opnieuw op straat en zijn ze alweer een vogel voor de kat. Ook de drempel van 
ziekenhuizen is vandaag hoog geworden en dit uit angst voor financiële problemen. De waarborg die 
patiënten vandaag moeten betalen, is voor vele daklozen niet haalbaar.  

Psychiatrische patiënten kampen doorgaans met angsten. Onze samenleving is voor hen te complex, te 
verwarrend, onoverzichtelijk en er is een toenemende vereenzaming van de mensen. Alleszins dienen 
deze patiënten professioneel opgevangen te worden want het aantal zelfdodingen van deze groep stijgt 
en voor de daklozencentra is de toestroom van psychiatrische patiënten onhoudbaar.   

1. Heeft de minister intussen al een beter zicht op het aantal psychiatrische patiënten dat niet 
opgevangen kan worden? Zo ja, hoe lang zijn de wachtlijsten? 

2. Welke maatregelen neemt de minister om de daklozencentra bij te staan in de opvang of 
doorverwijzing van deze patiënten? 

3. Zijn er plannen om de opvangmogelijkheden van psychiatrische patiënten uit te breiden en zo ja, 
hoe wordt dit aangepakt? 

4. In antwoord op schriftelijke vraag nr. 253 van 12-09-2007 gaf de minister de resultaten weer van 
de samenwerking Wonen – Welzijn. 

Wat zijn de ontwikkelingen sindsdien? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 248 van 18 juni 2008 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
1. Er bestaan geen betrouwbare, exacte cijfers over het aantal personen met een psychiatrische 

problematiek die niet opgevangen worden. Het is met de huidige registratiesystemen onmogelijk 
om hier een exact cijfer op te geven. Immers veel psychiatrische zorg- en dienstverlening kan niet 
geregistreerd worden (vb. consultaties bij huisartsen, privé-psychologen, privé psychiaters, 
besprekingen van casuïstiek). 

 
Met betrekking tot het aantal personen op de wachtlijsten van de geestelijke gezondheidszorg (PZ, 
PVT, BW, CGG) en over de gemiddelde wachttijd bestaan evenmin juiste cijfers. Deze 
voorzieningen zijn niet verplicht om een wachtlijst bij te houden en als ze dit wel doen, doen ze dit 
vaak op een niet uniforme, niet gestandaardiseerde manier. Daarnaast schrijven patiënten zich 
vaak in op meerdere wachtlijsten van meerdere voorzieningen zodat sommige patiënten dubbel 
kunnen geteld worden. 

 
2. We stellen vast dat zgn. ‘restgroepen’ – meervoudig gekwetste personen met chronische 

psychische problemen en/of een meervoudige diagnose, mensen met een lichte mentale handicap 
of zwakbegaafde mensen - om diverse redenen (processen van sociale uitsluiting) geen beroep 
(meer) (kunnen) doen op de ambulante geestelijke gezondheidszorg, de gehandicaptenzorg, de 
psychiatrie.  

 

Ik plan dan ook om op korte termijn een structureel overleg op te starten met vertegenwoordigers 
uit het algemeen welzijnswerk, de ambulante geestelijke gezondheidszorg, de gehandicaptenzorg, 
de residentiële psychiatrie, de lokale besturen, teneinde te komen tot een gedeelde zorg voor 
voormelde doelgroep. 

3. M.b.t. de geestelijke gezondheidszorg zijn er in Vlaanderen nog steeds mogelijkheden tot de 
oprichting van plaatsen voor beschut wonen en van plaatsen in psychiatrische verzorgings-
tehuizen. Het is echter de keuze van de voorzieningen zelf om al dan niet dergelijke plaatsen op te 
richten.  

 
Hieromtrent worden door de voorzieningen soms problemen gesignaleerd. Zo is er in bepaalde 
zorgregio’s reeds een overcapaciteit aan plaatsen en zijn bovendien de reconversieregels die door 
de Federale Overheid worden opgesteld, voor wat  PVT betreft, aan de strenge kant. 

 

4. In overleg met mijn collega zal de denkdank Wonen/Welzijn terug opgestart worden. Hiertoe 
werkt een ambtelijke werkgroep een voorstel (Werkwijze, doelgroep, thema’s, leden, ….) uit. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 249 
van 18 juni 2008 
van KATHLEEN HELSEN 
 
 
 
Geestelijke gezondheidszorg   -   Middelenverdeling 
 
De initiële begroting 2008 voorziet in een toename (tegenover 2007) van het budget voor de 
geestelijke gezondheidszorg met 1,8 miljoen euro. Het gaat om een extra budget van 150.000 euro 
voor een snellere uitvoering van het uitbreidingsbeleid 2009 in het kader van het VIA-akkoord. Ook 
voor werkdrukvermindering, managementondersteuning en eindejaarspremie worden extra budgetten 
uitgetrokken. Er is een eenmalige verhoging met 1.000.000 euro voor projecten voorzien, net als een 
bijkomend budget van 500.000 euro voor de versterking van de sector geestelijke gezondheidszorg. 
 
Bij de begrotingscontrole 2008 werden voor de sector bijkomende middelen toegekend. Zo is 800.000 
euro bestemd voor de outreach naar gedetineerden en geïnterneerden. 100.000 euro wordt uitgetrokken 
om de projecten “Kom Binnen” en “Yot”, waarbij vier centra voor geestelijke gezondheidszorg 
(CGG’s) betrokken zijn, recurrent te maken. Tot slot voorziet de minister 500.000 euro voor de 
capaciteitsuitbreiding van de CGG’s. Met betrekking tot dit laatste stelde de minister bij de bespreking 
van de begrotingscontrole: “Om inzake geestelijke gezondheidszorg een functionele bediening te 
garanderen, dient er in elk werkingsgebied te worden voorzien in een minimumcapaciteit en een 
minimumaanbod voor elke doelgroep. Aangezien deze minimumcapaciteit momenteel niet in alle 
CGG’s bereikt is, voorziet de minister in 500.000 euro extra voor een verdere capaciteitsuitbreiding 
van de CGG’s”. 
 
In het Vlaams Regeerakkoord 2004-2009 engageert de Vlaamse Regering zich ertoe om “via een 
meerjarenplanning het aanbod van de centra voor geestelijke gezondheidszorg te versterken onder 
meer met het oog op zelfmoordpreventie en het behandelen van depressies. We geven prioritair 
aandacht voor de uitbreiding voor de regio’s met “blinde vlekken”, het wegwerken van de wachttijden 
voor kinderen, jongeren en ouderen.” 
 
De vraag die rijst vanuit de sector is of bij de verdeling van voormelde middelen rekening zal worden 
gehouden met historische achterstand van bepaalde regio’s. Een voorbeeld is het arrondissement 
Turnhout. Een vergelijking met de rest van Vlaanderen en de provincie Antwerpen maakt duidelijk dat 
CGG Kempen minder uitgebouwd is. De blinde vlekken situeren zich in de regio’s Hoogstraten en 
Mol. M.b.t. de huidige financiering van de CGG’s in Vlaanderen heeft CGG Kempen (uitgedrukt tgo 
het bevolkingsaantal) een lage financiering: 3,82 euro per inwoner ten opzichte van 7,29 euro per 
inwoner als Vlaams gemiddelde.  
 
In antwoord op een schriftelijke vraag van Joke Schauvliege (vraag nr. 137, websitebulletin 
publicatiedatum 09-05-2007) van 3 april 2007 meldde toenmalig minister van Welzijn Vervotte: “Een 
officiële programmatie is er nog niet voor de CGG-sector en dus ook nog geen gedifferentieerde 
programmatie voor de verschillende doelgroepen. Wel wordt er gebruik gemaakt van een officieuze 
programmatie. Voor de toekenning van het eerste contingent van 12 VTE in uitvoering van het 
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uitbreidingsbeleid van het VIA 2006-2010 werd de verhouding inwoners – enveloppe als officieus 
programmatiecriterium gehanteerd. Uitgangspunt was dat minimum 5,5 euro per inwoner van een 
werkingsgebied noodzakelijk is om een minimaal hulpverleningsaanbod te kunnen uitbouwen. 
Vertrekkende van dit criterium werd een ranking gemaakt van werkingsgebieden waarin de totaliteit 
van de enveloppes in verhouding tot de inwoners lager was dan 5,5 euro.”  
 
De wachtlijst en wachttijden lopen op. Uit een meting in 2006 blijkt dat voor de Noorderkempen 75 % 
van de zorgperiodes een wachttijd van 324 dagen had tussen de intake en de opstart van de 
behandeling. Voor de Zuiderkempen was dit 134 dagen.  
 
Artikel 28 van het decreet van 18 mei 1999 betreffende de geestelijke gezondheidszorg vermeldt: “De 
regering bepaalt de parameters die zullen worden gehanteerd om de zorgbehoeften in elk werkgebied 
te detecteren als instrument om te komen tot een evenwichtige spreiding van de 
zorgverleningcapaciteit”.  
 
1. Zijn er reeds concrete toebedelingen gebeurd van de hierboven vermelde middelen voor de 

geestelijke gezondheidszorg? 
 

Zo ja, op grond van welke criteria? 
 
Zo neen, welke criteria zullen worden gehanteerd? 
 

2. Wordt bij toebedeling van de middelen rekening gehouden met regio’s, zoals bijvoorbeeld het 
arrondissement Turnhout, die minder uitgebouwd zijn? Zo ja, op welke manier tracht de minister 
de geestelijke gezondheidszorg in de Kempen uit te bouwen? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 249 van 18 juni 2008 
van KATHLEEN HELSEN  
 
 
 
1. Zoals u reeds aangaf is het wegwerken van de wachttijden voor kinderen, jongeren en ouderen één 

van mijn prioriteiten. Ik heb dit jaar dan ook extra middelen voorzien voor de uitbreiding van de 
hulpverlening naar deze doelgroepen. Tevens heb ik ook extra middelen vrijgemaakt voor de 
hulpverlening naar gedetineerden en geïnterneerden. 

 
De toewijzing van deze middelen aan de Centra Geestelijke Gezondheidszorg (CGG) is reeds 
gebeurd.  

 
Voor de uitbreiding naar senioren heb ik 750.000 euro voorzien. Aangezien ouderenzorg behoort 
tot de algemene basiswerking van een CGG heb ik ervoor gekozen om elk CGG een minimum aan 
middelen te geven. Vanuit dit principe wordt voor elk CGG een halftijdse functie voorzien, wat 
een totaal geeft van 10 VTE. De resterende 5 VTE heb ik verdeeld over de CGG waarvan de 
capaciteit onder de gemiddelde capaciteit van de sector ligt, rekening houdend met de 
bevolkingsdichtheid van de zestigplussers in de regio en de subsidie van de Vlaamse 
Gemeenschap. 
 
Bij de verdeling van 500.000 euro voor kinderen en jongeren (wat overeenkomt met 10 VTE) 
besliste ik enkel de centra extra middelen te geven die nog onder de gemiddelde capaciteit van de 
sector zitten. Op deze manier wil ik de kloof tussen de CGG kleiner maken. De huidige enveloppe, 
rekening houdend met de uitbreiding toegekend in het kader van hulp- en dienstverlening aan 
gedetineerden en geïnterneerden, aan senioren met psychiatrische en/of psychische problemen en 
aan personen met een handicap en bijkomende psychische problemen, vormde een eerste 
parameter. Daarnaast hield ik rekening met de bevolkingsdichtheid per regio van de kinderen en 
jongeren onder de 18 jaar en in meer beperkte mate met de reeds ingezette VTE binnen de kinder- 
en jeugdteams. 
 
Bij de toebedeling van extra middelen (800.000 euro) voor gedetineerden en geïnterneerden aan de 
CGG heb ik rekening gehouden met de aanwezigheid en turn-over van de gedetineerdenpopulaties 
(beklaagden, veroordeelden, geïnterneerden) in de gevangenissen van het werkingsgebied van het 
CGG, met het bevolkingsaantal van de provincies en met de spreiding van het CGG-aanbod. 
Tevens was het mijn bedoeling de middelen zo aan te wenden dat in elk gerechtelijk 
arrondissement tenminste één CGG functioneert dat beschikt over een gespecialiseerd forensisch 
team. Deze teams zullen bij voorkeur gevormd worden door samenvoeging met de bestaande 
daderteams voor de begeleiding en behandeling van seksuele delinquenten. 

 
2. Zoals hierboven reeds gesteld houd ik rekening met de capaciteit van de CGG. Ik probeer er dan 

ook voor te zorgen dat de CGG die onder het gemiddelde van de sector zitten voorrang krijgen bij 
uitbreiding. 
Ik ben er mij van bewust dat het werkingsgebied Turnhout onder het gemiddelde van de sector zit. 
Bijgevolg heb ik CGG De Kempen dan ook 1,5 VTE bijgegeven voor hulpverlening naar senioren 
en 2 VTE voor hulpverlening naar kinderen en jongeren. 
Vóór deze uitbreidingen beschikte CGG De Kempen inderdaad over slechts 3,82 euro per 
inwoner. Als gevolg van de uitbreidingen is de subsidie voor CGG De Kempen gestegen tot 4,65 
euro per inwoner. 
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Voor gans Vlaanderen ligt het gemiddelde nu op 7,62 euro per inwoner. De kloof ten opzichte van 
de andere CGG is dus kleiner geworden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
Vraag nr. 255 
van 24 juni 2008 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
Vlaamse Drughulpverlening   -   Vrouwvriendelijkheid 
 
Uit cijfers blijkt dat slechts 20 % van de bezoekers aan de hulpcentra vrouwen zijn, terwijl het 
percentage vrouwen aan de drugs een stuk hoger ligt. Hieruit kan men concluderen dat vrouwelijke 
druggebruikers gespecialiseerde hulp mijden.  
 
Dit komt omdat vrouwen enerzijds afknappen op het onvriendelijke imago van de centra. Ze 
associëren drughulpverlening met een harde aanpak.  Vrouwen kiezen veel sneller dan mannen voor 
psychiatrische hulp omdat ze verwachten dat er meer aandacht zal zijn voor zorg en dit alles via een 
vriendelijke benadering. 
 
Anderzijds speelt ook het feit mee dat veel vrouwelijke verslaafden “moeder” zijn. Binnen de 
residentiële hulp is meestal geen plaats voor kinderen, en veel vrouwen kiezen er dan ook voor om bij 
hun kind te blijven. 
 
Het lijkt dan ook aangewezen op zoek te gaan naar manieren om vrouwelijke verslaafden beter te 
bereiken. Dit kan onder andere door een betere netwerking tussen de verschillende hulporganisaties, 
zodat vrouwen sneller worden doorverwezen. Men moet zorgen voor een laagdrempelig en warm 
onthaal voor vrouwen en proberen om harde confrontaties te vermijden. Het is belangrijk dat men 
ervoor zorgt dat vrouwen in residentiële behandeling nauw in contact kunnen blijven met hun vrienden 
en familie. Het inrichten van een vrouwenzithoek en een vrouwenuurtje is bovendien geen overbodige 
luxe. 
 
1. Doordat vrouwen een minderheid zijn in de centra lijden ze vaak aan “minority stress”.  
 

Welke acties onderneemt de minister om het imago van de centra vrouwvriendelijker te maken? 
 
2. Welke beleidsmaatregelen worden er genomen om vrouwen apart te begeleiden en hen veiligheid 

te bieden, zodat ze weer plaats krijgen voor gevoelens en langzaam opnieuw hun eigenwaarde 
kunnen ontdekken? 
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STEVEN VANACKERE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 255 van 24 juni 2008 
van ELSE DE WACHTER 
 
 
 
U stelt vast dat slechts 20% van de bezoekers aan hulpcentra vrouwen zijn, terwijl het percentage 
vrouwen aan de drugs een stuk hoger ligt. Hieruit concludeert u dat vrouwelijke druggebruikers 
gespecialiseerde hulp mijden of hier geen toegang tot vinden. 
 
U stelt mij de vraag welke acties ik zal ondernemen om het imago van de centra vrouwvriendelijker te 
maken en welke beleidsmaatregelen er genomen worden om vrouwen apart te begeleiden en hen 
veiligheid te bieden zodat ze weer plaats krijgen voor gevoelens en langzaam opnieuw hun eigenwaarde 
kunnen ontdekken. 
 
Uit uw vraag is niet duidelijk op te maken over welke hulpcentra u het heeft (gespecialiseerde centra voor 
drugshulpverlening zoals ‘De Sleutel’, de centra geestelijke gezondheidzorg (CGG), de centra voor 
algemeen welzijnswerk). Daarnaast is er ook nog de vraag vanwaar dit cijfer van 20% komt. Welke bron 
heeft u hiervoor gebruikt? Is dit gebaseerd op wetenschappelijk onderzoek? 
 
We weten dat vrouwen minder drugs gebruiken dan mannen en het is dan ook logisch dat ze een 
minderheid vormen binnen de voorzieningen die drugproblemen behandelen. We weten dat het probleem 
van ondervertegenwoordiging zich vooral stelt in de intensieve, residentiële programma’s die werken 
volgens strenge, gedragsmatige principes (zoals de therapeutische gemeenschappen). Deze programma’s 
vallen, zoals u weet, onder de bevoegdheid van mijn federale collega van Volksgezondheid. Ik kan 
hierrond dus geen maatregelen nemen. 
 
Binnen de drugshulpverlening waarvoor de Vlaamse Gemeenschap bevoegd is (voornamelijk de 
ambulante behandeling in de CGG’s), stellen de problemen van ondervertegenwoordiging zich minder 
scherp, omdat de aanpak daar ook meer empathisch en minder confronterend is. Ik denk echter dat we nog 
meer inspanningen moeten leveren om de drempel te verlagen voor alleenstaande ouders met kinderen 
(openinguren, opvang, internetbehandeling, financiële drempels…). Maar dit geldt voor alle soorten van 
hulpverlening, niet alleen drugproblemen, en ook voor alleenstaande vaders. 
 
Kortom, het is moeilijk om uit bovenstaande bevindingen af te moeten leiden dat ‘de centra’ (welke deze 
ook zijn) vrouwonvriendelijk zijn. Als dit effectief zo is dan wil ik dat dit eerst grondig onderzocht wordt 
vooraleer ik hier als minister maatregelen kan nemen. Eerst dient onderzocht te worden of vrouwen 
inderdaad minder dan noodzakelijk in ‘de centra’ terecht komen. Dan moeten de oorzaken gedefinieerd 
worden: zijn dit effectief factoren die te maken hebben met vrouwonvriendelijkheid en lijden de vrouwen 
effectief aan ‘minority stress’? Pas dan kan gezocht worden naar maatregelen die dienen genomen te 
worden om meer vrouwen naar ‘de centra’ toe te leiden om daar de noodzakelijke, op-maat-gesneden 
gespecialiseerde zorg- en hulpverlening te vinden. 
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DIRK VAN MECHELEN, 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, 

 VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 146 
van 22 mei 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Natuurrichtplan Hoppeland en Zuidelijke IJzervlakte   -   Stand van zaken 
 
De goedkeuring van een natuurrichtplan (NRP) is in principe de verantwoordelijkheid van de 
ministers van Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur. 
 
Een uitzondering hierop vormt het NRP waarover binnen de zogenaamde stuurgroep geen consensus 
bestaat. Het goedkeuren van dergelijk plan dient eveneens te gebeuren door de minister bevoegd voor 
Ruimtelijke Ordening. 
 
In haar antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 554 van 2 april 2008, laat minister Crevits weten dat 
thans één NRP werd overgemaakt aan de minister van Ruimtelijke Ordening. Het gaat om het NRP 
“Hoppeland van Poperinge en de Zuidelijke Yzervlakte”. 
 
1. Wanneer werd het dossier aangaande de goedkeuring van dit NRP ontvangen door de diensten van 

de minister? 
 
2. Wanneer verstrijkt de termijn waaraan de minister gehouden is voor het nemen van zijn besluit? 
 
3. In welke fase van behandeling bevindt het dossier zich thans? 
 
4. Kan de minister meedelen wanneer hij denkt een beslissing te zullen nemen? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 146 van 22 mei 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
1-2.  Het ministerieel besluit tot definitieve vaststelling van het natuurrichtplan voor de speciale 

beschermingszones (SBZ) en de groene bestemmingsgebieden voor “Het Hoppeland van 
Poperinge en de zuidelijke Ijzervlakte’ door mij ondertekend en dus definitief goedgekeurd op 
16 april 2008. Het besluit werd op 22 april 2008 reeds gepubliceerd op de website van de 
natuurrichtplannen http://www.mina.be/natuurrichtplan.html waar ook het plan zelf terug te 
vinden is. 

 
3.  Het dossier is afgehandeld. 
 
4.  Ik heb een beslissing genomen op 16 april 2008. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 147 
van 22 mei 2008 
van BART MARTENS  
 
 
 
Gepland bedrijventerrein De Keer Ranst   -   Stand van zaken 
 
In het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen van 1997 werd vooropgesteld om 7.000 hectare 
bijkomende bedrijventerreinen te realiseren om economische activiteiten in de toekomst voldoende 
kansen te geven. Het gebied rond het Albertkanaal bleek hiervoor uitermate geschikt. Het Albertkanaal 
en de E313 zorgen voor goede transportmogelijkheden, over de weg en over het water. Bovendien is 
er nu reeds veel bedrijvigheid rond het Albertkanaal en zou er nog voldoende ruimte zijn voor de groei 
van zowel watergebonden als niet-watergebonden economische activiteiten. Enerzijds door 
verouderde of niet goed ontwikkelde terreinen opnieuw aantrekkelijk te maken en anderzijds doordat 
er nog ruimte beschikbaar is om nieuwe en goed gelegen bedrijventerreinen aan te leggen. 
 
In 2004 werd het licht op groen gezet voor het Economisch Netwerk Albertkanaal (ENA). Binnen het 
ENA wordt voorgesteld om in de projectzone Wommelgem-Ranst, beter bekend als De Keer, een 
nieuw bedrijventerrein te ontwikkelen. De Keer is ongeveer 300 ha groot en biedt bewoning aan een 
honderdtal gezinnen. Dit gebied is een bij uitstek groen, open gebied, waar vooral landbouwers actief 
zijn. Een bedrijventerrein op deze locatie zou de verkeersdruk enorm doen toenemen. Een extra op- en 
afrittencomplex aan tankstation Q8 of een parallelweg langs de E313 zouden voor de nodige  
ontsluiting moeten zorgen. De vraag is echter of dergelijke oplossingen het dreigende verkeersinfarct 
op en rond de E313-E34 zullen oplossen. Deze autosnelwegen kunnen namelijk nu het verkeer al niet 
meer slikken.  
 
In de beslissing van de Vlaamse Regering van 23 april 2004, over de nadere uitwerking van het ENA, 
wordt gesteld dat er voor Wommelgem-Ranst verschillende oppervlaktescenario’s moeten worden 
onderzocht, en dit met verschillende combinaties van modal split. Ik citeer: (…) “voor het 
bedrijventerrein Wommelgem-Ranst zal verder onderzocht worden welke de optimale 
ontsluitingsmogelijkheden zijn, waarbij verschillende oppervlaktescenario’s worden geanalyseerd en 
de bescherming en inbuffering van de Schijnvallei, de leefbaarheid voor omwonenden en het zuinige 
ruimtegebruik uitgangspunten zijn. Elk scenario dient een ontsluitingsvoorstel te bevatten waarbij de 
gefaseerde invulling afhankelijk wordt gemaakt van het mobiliteitsgegeven.” 
 
Momenteel lopen er heel wat studies die “De Keer” aanbelangen. Hierbij valt het op dat in 
verschillende plannen over verschillende oppervlaktescenario’s gesproken wordt, waarbij een 
oppervlakte van 150 ha tot meer dan 200 ha vooropgesteld wordt voor de site Wommelgem-Ranst. Er 
wordt dus blijkbaar steeds uitgegaan van een maximale invulling van het bedrijventerrein “De Keer”.  
 
De kennisgevingsfase van het milieueffectrapport (plan-MER) rond het Economisch Netwerk 
Albertkanaal (ENA) werd op 16 maart afgesloten. In dit plan-MER wordt gesteld dat voor het 
regionaal bedrijventerrein Wommelgem- Ranst een afzonderlijk plan-MER opgemaakt wordt waarbij 
diverse scenario’s inzake zoeklocatie en ontsluitingsmogelijkheden bestudeerd worden. In het - 
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parallel lopende - plan-MER over de afbakening van het grootstedelijk gebied Antwerpen 
(kennisgevingsprocedure afgesloten op 6 maart) lezen we dat ter  hoogte van Wommelgem-Ranst de 
ontwikkeling van een bedrijventerrein wordt voorzien met een oppervlakte van ongeveer 250 ha en dat 
de concretisering van dit terrein verder wordt onderzocht in het kader van de ENA-studie in een 
afzonderlijk gewestelijk RUP (ruimtelijk uitvoeringsplan) met voorafgaand MER. Hierin moet dan 
onder andere de specifieke ontsluitingsproblematiek van het terrein grondig worden bestudeerd. 
 
1. Hoever staat het met het MER over het bedrijventerrein ter hoogte van Wommelgem-Ranst, 

waarnaar verwezen wordt in het plan-MER van zowel het ENA als de afbakening van het 
grootstedelijk gebied Antwerpen?  

 
2. Op 18 april besliste de Vlaamse Regering om de milieueffectrapportage te integreren in de 

procedure tot opmaak van ruimtelijke uitvoeringsplannen.  
 

Kan de minister meedelen welke gevolgen dit zal hebben voor het MER over het bedrijventerrein 
Wommelgem/Ranst?  
 

3. Wordt erover gewaakt dat de resultaten van dit MER met verschillende oppervlaktescenario’s van 
het bedrijventerrein Wommelgem/Ranst integraal worden meegenomen in plan-MER, zodat 
rekening kan worden gehouden met cumulatieve effecten van het gehele ENA-programma?  

 
Welke verschillende oppervlaktescenario’s voor het bedrijventerrein worden daarbij onderzocht?  
 
Worden er ook kleinere scenario's mee bekeken, tot en met het nul-scenario?  
 

4. Zal het bedrijventerrein Wommelgem/Ranst daarnaast ook grondig bestudeerd worden in de 
globale context van het plan-MER met betrekking tot de afbakening van het grootstedelijk gebied 
Antwerpen? Het bedrijventerrein zit immers mee in de voorlopige begrenzing van het 
grootstedelijk gebied. 

 
5. Naar verluidt zou de Vlaamse Regering in het najaar de studies tijdelijk opschorten om een 

tussentijdse beslissing te nemen. Klopt dit? Zo ja, op welk niveau en met welke draagwijdte zal 
deze tussentijdse beslissing genomen worden? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 147 van 22 mei 2008 
van BART MARTENS 
 
 
 
De problematiek rond de ontwikkeling van bedrijventerreinen langs het Economisch Netwerk 
Albertkanaal (ENA) kadert in een globale aanpak ter uitvoering van het ruimtelijk structuurplan 
Vlaanderen. Hierbij zijn verschillende beleidsdomeinen betrokken. Toezicht op de voortgang gebeurt 
via het coördinatieplatform ENA dat beleidsdomeinoverschrijdend alle acties in verband met het ENA 
opvolgt. Dit is een uitvloeisel van de beslissing van de Vlaamse Regering op 23 april 2004 over de 
“nadere uitwerking van het economisch netwerk Albertkanaal”. Verschillende van de door u gestelde 
vragen hebben betrekking op die globale voortgang, maar vallen niet altijd onder mijn bevoegdheid. In 
de antwoorden wordt hierop terug gekomen. Verder wordt verwezen naar de antwoorden die zeer 
recent werden gegeven op vragen van de heer De Kort (parlementaire vraag nummer 137 van 29 april 
2008). 
 
1. De ter inzage legging van het gebiedsgerichte planMER Wommelgem/Ranst is in het kader van 

de kennisgevingsprocedure gestart en zal lopen tot 30 juni 2008. Opmerkingen die zijn gemaakt 
naar aanleiding van de globale planMER ENA procedure, werden via de richtlijnen van de 
dienst Milieueffectrapportage geïntegreerd in de kennisgevingsnota voor Wommelgem/Ranst. 
Meer informatie over de MER procedure vindt u op  www.mervlaanderen.be Deze procedure valt 
evenwel binnen de bevoegdheid van de minister voor leefmilieu. 

 
2. Het planMER Wommelgem/Ranst zal samen met andere gespecialiseerde studies of rapporten  

(veiligheid, mobiliteit, landbouw, ruimtelijke ordening, economie,….) een rol spelen in de 
verdere besluitvormingsprocedure rond Wommelgem/Ranst. Op basis daarvan zal vervolgens 
een gewestelijk RUP kunnen worden opgemaakt, en worden die studieresultaten waaronder dus 
het luik planMER hierin geïntegreerd. Hiermee wordt wat het planMER betreft het generieke 
spoor gevolgd. De resultaten van die deelstudies zijn alle toegankelijk via de projectwebsite: 
www.vlaanderen.be/ena 

 
3. De verschillende studies, de planMER in het bijzonder, gaan niet uit van één vooraf bepaalde 

oppervlakte, maar veeleer van een kwalitatieve methodiek. De beslissing van de Vlaamse 
Regering van 23 april 2004 spreekt van de ontwikkeling van een bedrijventerrein, waarbij 
onderzoek van een aantal concreet genoemde onderwerpen (ontsluiting, leefbaarheid, etc) een 
rol moeten spelen. In het eindrapport van het planningsproces werd richtinggevend een mogelijk 
bedrijventerrein aangeduid van zo’n 200 ha. De planMER voor het bedrijventerrein is zodanig 
opgevat dat er wordt uitgegaan van een maximale ‘zoekzone’ (ongeveer 330 ha) waarbinnen 
vanuit een aantal randvoorwaarden nader onderzoek plaats vindt opdat met kennis van zaken 
kan worden beslist welke inrichtingsaspecten wel of niet, meer of minder een rol spelen. Om 
enkele voorbeelden te geven : het al dan niet behouden van de bestaande woningen, of bepaalde 
natuurelementen heeft gevolgen voor de uiteindelijke omvang van het toekomstige 
bedrijventerrein. Op basis hiervan zullen er zoals door de Vlaamse Regering in 2004 werd 
beslist, verschillende oppervlaktescenario’s, randvoorwaarden en inrichtingsmogelijkheden 
kunnen worden afgeleid. Een nulscenario wordt zoals de MER-regelgeving voorziet mee 
onderzocht, net als de cumulatieve effecten. In het globale planMER worden de cumulatieve 
effecten op een hoger schaalniveau onderzocht.  
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4. De zoekzone voor het bedrijventerrein Wommelgem/Ranst is gesitueerd binnen de grenzen van 
het grootstedelijk gebied Antwerpen, maar is geen deelplan in het gewestelijk RUP afbakening 
van het grootstedelijk gebied Antwerpen dat momenteel in voorbereiding is. In de planMER 
voor het grootstedelijk gebied wordt verwezen naar de gebiedsspecifieke milieubeoordeling die 
voor het bedrijventerrein Wommelgem/Ranst zal worden uitgevoerd (zie vraag 1), een specifiek 
onderzoek werd in dit kader dan ook niet verricht. Bij de richtlijnen die door de dienst 
Milieueffectrapportage over het planMER grootstedelijk gebied Antwerpen werden gegeven (op 
basis van de overgemaakte opmerkingen) kwam Wommelgem/Ranst dan ook niet specifiek aan 
bod. 

 
5. Zoals in het antwoord op vraag 2 werd gesteld zullen verschillende studies aan de basis liggen 

van verdere besluitvorming door de Vlaamse Regering. Een eerstvolgende beslissing is 
inderdaad voorzien voor het najaar 2008. Dit tijdstip hangt in grote mate af van de voortgang en 
oplevering van de resultaten van die studies. De regeringsbeslissing zal de basis vormen voor 
onder meer de opmaak van een gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan, en voor meer 
gedetailleerd onderzoek naar de inrichting, ontsluiting en haalbaarheid voor de ontwikkeling van 
het bedrijventerrein.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 148 
van 22 mei 2008 
van MARK DEMESMAEKER  
 
 
 
St.-Pieterskerk Galmaarden   -   Heropbouwmogelijkheden 
 
De Sint-Pieterskerk in het centrum van de gemeente Galmaarden is in de nacht van zondag 11 op 
maandag 12 mei compleet verwoest door een brand. Die werd mogelijk veroorzaakt door een vuurpijl. 
 
Met de brand in de Sint-Pieterskerk verliezen de inwoners van Galmaarden een beschermd monument. 
 
De Pieterskerk ligt op het centrale plein in de gemeente Galmaarden en stamt uit de classicistische tijd. 
Ze werd in 1772 verbouwd en vergroot door de abdij van Vorst. Tegen alle gewoonten in is de 
classicistische kerk west-oost georiënteerd. 
 
Van de oorspronkelijke kerk bleef enkel de torenkern uit de dertiende eeuw bewaard, samen met 
enkele elementen uit de veertiende eeuw. Omwille van het stijgende aantal inwoners werd de 
parochiekerk een tweede maal vergroot in 1910. De Sint-Pieterskerk werd in 1995 nog helemaal 
gerestaureerd en is beschermd als monument. 
 
Het achttiende-eeuwse kerkmeubilair bestond uit het hoogaltaar, de zijaltaren, de kerkmeesterbanken, 
de biechtstoelen en de gebeeldhouwde kansel. Al die voorwerpen zijn door de brand verwoest. In de 
parochiekerk lagen ook nog 21 grafstenen. Het is onduidelijk in welke staat die verkeren. 
 
Enkele leden van de Monumentenwacht van Vlaams-Brabant zijn woensdag 14 mei op vraag van het 
gemeentebestuur van Galmaarden gestart met een onderzoek van de ruïnes van de Sint-Pieterskerk om 
na te gaan of en in welke mate restauratie van de kerk mogelijk is. Het gemeentebestuur van 
Galmaarden liet al weten dat het de kerk, waarvan de oudste delen uit de 13de eeuw dateren, graag 
weer opgebouwd zou zien. Toch heeft het gemeentebestuur zijn twijfels of dit nog mogelijk is. Het 
verslag van Monumentenwacht zal wellicht pas over enkele weken beschikbaar zijn. Een van de 
inspecteurs van Monumentenwacht liet wel al verstaan “dat wellicht enkel nog de muren te redden 
zullen zijn”. 
 
Eén dezer dagen worden ook medewerkers van Monumenten en Landschappen in Galmaarden 
verwacht voor een gesprek. 
 
1. De inspecteurs van Monumentenwacht zijn reeds gestart met een onderzoek van de ruïnes van de 

Sint-Pieterskerk in Galmaarden.  
 

Wat zijn hun eerste conclusies? 
 

2. De Sint-Pieterskerk werd in 1995 nog helemaal gerestaureerd en is beschermd als monument. 
 



-260-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008
 
 

 

Welke mogelijkheden ziet de minister nog voor deze site? In welke mate en binnen welke termijn 
is er een restauratie van de kerk mogelijk? 
 

3. Was de gerestaureerde Sint-Pieterskerk verzekerd tegen brand? Zo ja, kan er aanspraak worden 
gemaakt op een uitbetaling en is die voldoende voor een heropbouw?  

 
Welke middelen voorziet de Vlaamse Regering nog voor een eventueel restauratiedossier? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 148 van 22 mei 2008 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
1. Monumentenwacht Vlaams-Brabant heeft op 14 mei 2008 op vraag van het gemeentebestuur en 

in overleg met mijn administratie een inspectie uitgevoerd van de uitgebrande Sint-Pieterskerk. 
Concrete bedoeling was een toestandsbeschrijving op te maken, met bijzondere aandacht voor 
de kwaliteit en de stabiliteit van het resterende opgaande muurwerk. Hun aanbevelingen voor 
dringend te nemen maatregelen waren de volgende:  

 ‘Opruimen van alle losliggende en loszittende onderdelen om te vermijden dat ze naar beneden 
vallen en toevallige voorbijgangers of omstaanders raken. 

 Plaatsen van voldoende hoge dranghekkens met sloten en waarschuwingsborden opdat er geen 
onbevoegden het terrein betreden. 

 
 Stutten van de westelijke topgevel tussen de hoofdbeuk [2] en het koor [3] om de zijdelingse 

winddruk op te vangen. De kleine top met onsamenhangend metselwerk kan eventueel 
afgebroken worden. 

 
 Aangezien de complexiteit en de ernst van de situatie lijkt het ons aangewezen om beroep te 

doen op expertisepersoneel (ingenieurs, studiebureel,…) om de problemen in verband met 
stabiliteit van het baksteenmetselwerk te onderzoeken. (…) 

 
 Aangezien de complexiteit en de ernst van de situatie lijkt het ons aangewezen om beroep te 

doen op expertisepersoneel (ingenieur, studiebureel,…) om de problemen in verband met  
 stabiliteit van het natuursteenmetselwerk te onderzoeken. De zuilen lijken oppervlakkige schade 

te hebben, maar een grondig onderzoek van de kernen dringt zich op. Ook de scheibogen tussen 
de kolommen en de scheiboog tussen de toren [1] en de hoofdbeuk [2] worden best nader 
onderzocht. (…) 

 
 Vooraleer een grondige opkuis en schoonmaak gebeurt, worden best alle waardevolle 

voorwerpen en restanten van voorwerpen verzameld en onder goede omstandigheden bewaard 
en opgeslagen in functie van het verdere verloop van het onderzoek naar mogelijke oplossingen 
betreffende restauratie, heropbouw, nieuwbouw, enz.’ 

 
 Verschillende van deze maatregelen werden ondertussen ook genomen. Reeds op het ogenblik 

van de inspectie door Monumentenwacht was een aannemer bezig met het verwijderen van de 
losliggende en loszittende delen. In overleg met mijn administratie werden ook alle waardevolle 
voorwerpen en restanten van voorwerpen verwijderd en opgeborgen. Er werd ook machtiging 
gegeven om een deel van de westelijke topgevel te demonteren, omwille van veiligheidsredenen. 

 
2-3.  Het is op dit ogenblik nog niet mogelijk om concrete uitspraken te doen en de daaraan 

verbonden engagementen te garanderen in welke zin ook  
 In de huidige stand van zaken in het dossier zijn er immers nog te veel onzekerheden om een 

globale inschatting te kunnen maken van kostprijs en realisatietermijn. Zoals blijkt uit het 
verslag van Monumentenwacht moet er nog verder onderzoek gebeuren naar de globale 
stabiliteit van de overgebleven resten. Uit de eerste contacten blijkt ook dat de kerk voldoende 
verzekerd was. Op dit ogenblik wordt het schadegeval door de verzekering verder afgehandeld. 
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Afhankelijk van de aard van de verzekering en de specifieke overeenkomsten daarin (eerste 
risicoverzekering of verzekering volledige waarde,…) zal er in ieder geval een bedrag ter 
beschikking kunnen worden gesteld voor herstel van de kerk of realisatie van een nieuwe kerk. 
Concrete gegevens over de eventuele omvang van de verzekeringspremie zijn evenwel nog niet 
beschikbaar. 

 In functie van de toekomst voor de Sint-Pieterskerk in Galmaarden zijn er een aantal opties: er 
kan gedacht worden aan een reconstructie van de afgebrande kerk op dezelfde plaats, er kan 
gedacht worden aan de realisatie van een nieuwe kerk met behoud van de delen van de vroegere 
kerk (al dan niet geïntegreerd in de nog overblijvende restanten) en tenslotte aan de realisatie 
van een volledig nieuwe kerk zonder behoud van de overgebleven restanten. 

 Verschillende elementen zullen uiteraard bijdragen tot de uiteindelijke beslissing: de wens van 
de verschillende betrokkenen, de technische en financiële haalbaarheid, maar ook het 
erfgoedaspect. De Sint-Pieterskerk is immers een beschermd monument. Die bescherming 
gebeurde op basis van een aantal aanwezige intrinsieke erfgoedwaarden. De brand heeft er 
uiteraard voor gezorgd dat deze intrinsieke erfgoedwaarden gedeeltelijk of geheel verdwenen 
zijn. Op dit ogenblik schat mijn administratie in overleg met andere deskundigen (zoals de 
Koninklijke Commissie voor Monumenten en Landschappen) in of er nog voldoende intrinsieke 
erfgoedwaarden bewaard zijn gebleven om een reconstructie überhaupt te overwegen. Mocht dat 
het geval zijn, wordt ook nagegaan of een reconstructie technisch haalbaar zou zijn 
(bijvoorbeeld zijn er voldoende gegevens (documenten, plannen, foto’s) bewaard om op een 
historisch verantwoorde manier te reconstrueren). 

 Als globale conclusie kan dan ook gesteld worden dat zo snel mogelijk na de brand werd gestart 
met alle mogelijke voorbereidingen en onderzoeken die de opstart van een concreet dossier op 
korte termijn moeten mogelijk maken. In afwachting van de concrete resultaten daarvan is het 
voorlopig nog onmogelijk om realistische uitspraken te doen over de hersteltermijn of over de 
manier waarop het herstel zal gebeuren. 

 
BIJLAGE 
 
Inspectieverslag Monumentenwacht Vlaams-Brabant 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VAN_MECHELEN/148/antw.148.bijl.001.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 149 
van 22 mei 2008 
van MARK DEMESMAEKER  
 
 
 
St.-Petrushoeve Attenhoven (Landen)   -   Restauratie 
 
In Attenhoven (Landen) is op zondag 18 mei de Sint-Petrushoeve gedeeltelijk ingestort. Het 
gerestaureerde bewoonde gedeelte van de vierkantshoeve bleef overeind, maar de oude vleugel ging 
zonder duidelijke oorzaak tegen de vlakte.  
 
De Sint-Petrushoeve is een historisch zeer waardevol en beschermd gebouw. Het is één van de oudste 
authentieke lemen gebouwen met twee verdiepingen uit het land. De Sint-Petrushoeve is beschermd 
sinds 1976. De hoeve dateert vermoedelijk uit de 16de eeuw. De stad Landen was van plan om de 
vierkantshoeve over te kopen en trok daar in haar begroting van dit jaar een budget van 175.000 euro 
voor uit. 
 
Vanuit de Geschied- en Heemkundige Kring heeft men meermaals geprobeerd om de hoeve te laten 
restaureren. Het Agentschap Ruimtelijke Ordening – Onroerend Erfgoed Vlaanderen zal nu bepalen 
wat ermee moet gebeuren. Als het de opdracht geeft het pand te herstellen in de oorspronkelijke staat, 
dan zal het gemeentebestuur opnieuw rond de tafel zitten met de eigenaars en nagaan of ze tot een 
akkoord kunnen komen. 
 
1. Wat is de stand van zaken in dit dossier? 
 
2. Heeft het Agentschap Ruimtelijke Ordening – Onroerend Erfgoed Vlaanderen reeds een advies 

uitgebracht? Zo ja, tot welke conclusies is het gekomen? Is er een mogelijkheid dat Erfgoed 
Vlaanderen dit pand in beheer zou nemen?  

 
3. Wat zijn de concrete plannen betreffende de restauratie van de Sint-Petrushoeve en binnen welke 

termijn worden ze uitgevoerd? 
 
4. Is de Vlaamse Regering van plan om financieel tegemoet te komen bij de restauratie van dit 

authentiek pand? 
 
5. Welke maatregelen worden genomen teneinde dit historisch erfgoed niet verder te laten 

verkommeren, laat staan te laten verdwijnen? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 149 van 22 mei 2008 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
1. Nog voor de instorting is, na herhaalde aanmaningen, een proces-verbaal wegens verwaarlozing 

opgesteld tegen de privé-eigenaar door het agentschap inspectie van het departement ruimtelijke 
ordening, wonen en onroerend erfgoed (RWO). Na de instorting is mijn administratie meteen 
poolshoogte gaan nemen en is er overleg gepleegd met de stad Landen, die nog steeds concrete 
plannen heeft met de hoeve. 

 
2. De restanten van het ingestorte bouwvolume moeten worden onderzocht, teneinde de nog 

bruikbare gebouwonderdelen te recupereren en veilig te stockeren.  
 
 De restauratie van de hoeve is verder geen onoverkomelijk probleem. Het complex is immers 

vrij gedetailleerd opgemeten, en het betreft daarenboven een vakwerkgebouw, wat een aantal 
voordelen biedt. Vakwerkgebouwen worden voor een restauratie toch meestal gedemonteerd, 
verdwenen vakwerkonderdelen zijn gemakkelijk te identificeren, en het vervangen of 
reconstrueren van onderdelen is eigen aan de vakwerktechniek. 

 
 Het is voorlopig niet nodig om Erfgoed Vlaanderen te benaderen om het gebouw in beheer te 

nemen, aangezien de stad Landen geïnteresseerd blijft om de hoeve te kopen en een aangepaste, 
toeristische bestemming te geven. 

 
3. Op dit moment bieden de intenties van de stad Landen het meeste uitzicht op een structurele 

oplossing voor de hoeve. De herbestemmingsplannen impliceren immers de restauratie van het 
gebouw. Die piste kan echter pas worden geconcretiseerd als de stad effectief eigenaar is van het 
complex. 

 
4. Voor de restauratie van de hoeve kan een beroep worden gedaan op een restauratiepremie. 
 
5. De site is afgeschermd met hekken, in afwachting van de uitvoering van de hoger vermelde, 

conserverende maatregelen. Conform de regelgeving moet hiervoor in eerste instantie een 
beroep worden gedaan op de (privé-)eigenaar. Mijn administratie heeft de nodige stappen gezet 
om hem hiertoe te bewegen, maar het is nu al duidelijk dat de overdracht van de Sint-
Petrushoeve aan de stad Landen het uitvoeringsproces aanzienlijk zou kunnen versnellen. 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 151 
van 23 mei 2008 
van JEF TAVERNIER 
 
 
 
Transportcentrum LAR (Menen)   -   Herbestemming LAR-zuid 
 
Op 20 januari 2006 werd het regionaalstedelijk gebied Kortrijk door de Vlaamse Regering definitief 
afgebakend. Het meest controversiële punt in dit afbakeningsproces was de uitbreiding van de 
transportzone LAR in zuidelijke richting, aan de andere kant van de E17. Deze keuze leidde tot heel 
wat protest en talrijke bezwaarschriften van buurtbewoners, landbouwers en de milieuverenigingen.  
 
Als antwoord hierop beloofde de regering om een bijkomende studie op te maken die objectief moest 
onderzoeken welke locatie voor deze uitbreiding de beste keuze was. Zo’n studie werd ook gevraagd 
door de Vlacoro (Vlaamse (advies)commissie voor ruimtelijke ordening), die de keuze voor LAR-zuid 
niet voldoende gemotiveerd vond. Indien de conclusie van de studie negatief was voor de site LAR-
zuid, zou een RUP (ruimtelijk uitvoeringsplan) opgemaakt worden om deze keuze te wijzigen.  
 
Deze studie werd ondertussen uitgevoerd en leidde inderdaad tot de conclusie dat de site LAR-zuid 
niet de meest optimale locatie was voor een dergelijke transportzone. De logische conclusie is dus dat 
de beloofde bestemmingswijziging moet worden doorgevoerd.  
 
Momenteel stel ik echter vast dat de realisatie van de transportzone toch dreigt opgestart te worden. De 
raad van bestuur van Leiedal stelt immers voor om de nodige procedures voor de aankoop of 
onteigening van de gronden in de komende maanden op te starten, aangezien de bestemming 
momenteel transportzone is. Dit werd vernomen op de raad van bestuur van de POM (provinciale 
ontwikkelingsmaatschappij), die deel uitmaakt van de begeleidingsgroep voor het project.  
 
1. Heeft de minister reeds opdracht gegeven aan de administratie om de opmaak van een RUP voor 

de herbestemming van de site LAR-zuid op te starten?  
 

Zo neen, voor wanneer is deze opmaak gepland?  
 
2. Welke initiatieven zal de minister nemen om te vermijden dat reeds aankopen gebeuren terwijl een 

bestemmingswijziging in het vooruitzicht ligt?  
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 151 van 23 mei 2008 
van JEF TAVERNIER 
 
 
 
1. De Vlaamse Regering heeft op 20 januari 2006 het gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan 

‘afbakening regionaalstedelijk gebied Kortrijk’ definitief vastgesteld. Tijdens het openbaar 
onderzoek over het RUP is uit de bezwaarschriften onder meer gebleken dat de optie voor de 
uitbreiding van de transportzone LAR ten zuiden van de E17, fel betwist werd. Op basis daarvan 
heeft de Vlaamse commissie ruimtelijke ordening in haar advies aangedrongen op verder 
onderzoek naar alternatieve inplantingslocaties voor een transportzone en op een 
mobiliteitsstudie. 

 
 De Vlaamse Regering heeft daarom beslist om LAR-zuid wel te bestemmen als transportzone 

maar deze bestemming pas te laten ingaan op 1 juli 2007 en tegelijk “een omvattende, 
onderbouwde studie te laten uitvoeren van alle mogelijke locaties van 30 hectare in de omgeving 
van het huidige bedrijventerrein voor transport (hiermee wordt LAR-noord bedoeld). In deze 
studie worden de locaties afgewogen op basis van minstens de volgende elementen: economie, 
financieel, ecologie, ruimtelijke draagkracht, sociaal en volksgezondheid, bescherming open 
ruimte, landbouw, ontsluiting en mobiliteit.”  

 
 Uit deze studie moest blijken of de locatie LAR-zuid, die in het afbakeningsplan is opgenomen, 

inderdaad de meest geschikte locatie is rekening houdend met de vraagzijde (concrete 
marktvraag in de regio) en met de opgesomde criteria. De locatie LAR-zuid moest daartoe 
afgewogen worden ten opzichte van de andere mogelijke locaties in de omgeving van de 
bestaande transportzone LAR. Indien zou blijken dat andere locaties toch beter geschikt zijn dan 
LAR-zuid dan zou voor de nieuwe locatie een gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan opgemaakt 
moeten worden.  

 
De studieopdracht naar de meest geschikte locatie is intussen inderdaad afgerond. Uit deze 
studie is niet gebleken dat de andere mogelijke locaties beter geschikt zijn dan LAR-zuid. De 
opmaak van een nieuw gewestelijk RUP wordt op dit ogenblik dus niet voorzien. Ik heb mijn 
administratie ter zake geen opdracht gegeven.  

 
2. Uit het antwoord op de eerste vraag blijkt dat bestemmingswijziging niet aan de orde is. In deze 

commissie heb ik, in mijn antwoord op de vraag van dhr. Decaluwé (vraag nummer 73 van 1 
februari 2008) over de LAR verduidelijkt dat er geen twijfel bestaat over de huidige 
bestemming. Het gaat om een specifiek stedenbouwkundig voorschrift voor een transportzone.  
De beslissing over de aankoop van gronden behoort niet tot mijn verantwoordelijkheid. Dit komt 
toe aan de ontwikkelaar(s). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 152 
van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Buitenlandse reizen   -   Overzicht 
 
Geregeld ondernemen leden van de regering buitenlandse reizen, vaak met een uitgebreide delegatie. 
 
1. Welke buitenlandse reizen hebben er onder leiding van de minister of een lid van zijn/haar kabinet 

tijdens de zittingsjaren 2006-2007 en 2007-2008 plaatsgevonden of zijn er nog gepland? 
 
2. Wat waren de respectieve doelstellingen? 
 
3. Wat was de kostprijs van deze buitenlandse reizen? 
 
4. Op welke wijze was de delegatie samengesteld? 
 

Was er deelname van personen die vreemd waren aan het kabinet of aan de administratie? 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 79), Van Mechelen (nr. 152), 
Vandenbroucke (nr. 264), Anciaux (nr. 136), Bourgeois (nr. 107), Keulen (nr. 177), Van Brempt 
(nr. 191), Vanackere (nr. 222), Crevits (nr. 687) en Ceysens (nr. 85). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 152 van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Kris Peeters, Minister-president van de 
Vlaamse Regering en Vlaams minister van Institutionele Hervormingen, Havens, Landbouw, 
Zeevisserij en Plattelandsbeleid. 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 153 
van 23 mei 2008 
van MARCEL LOGIST 
 
 
 
Sociale huisvesting en monumentenzorg   -   Ruiterprojecten 
 
Er is een grote vraag naar sociale woningen en ondanks de inspanningen die de Vlaamse Regering al 
jaren levert, blijft de behoefte groot. Sociale woningbouw is bijgevolg een terechte prioriteit. 
 
Daarnaast zijn er in ons dichtbebouwde Vlaanderen heel wat gebouwen die als monument aan 
restauratie en een nieuwe bestemming toe zijn. 
 
In het begin van dit millennium lanceerde toenmalig minister Sauwens het idee om de 
huisvestingsmaatschappijen een zogenaamd ruiterproject te laten realiseren tussen de beschermde 
monumenten en de woonsector. Dat resulteerde in het besluit van de Vlaamse Regering van 14 
december 2001 houdende vaststelling van het premiestelsel voor restauratiewerkzaamheden aan 
beschermde monumenten. Daardoor kon een aantal monumenten, dat zich daartoe leent, met sociale 
woningbouw worden ingevuld. 
 
Toch moeten we in de praktijk vaststellen dat er weinig realisaties ter zake zijn. Als voorname 
oorzaken kunnen de ingewikkelde reglementering en de te lage betoelaging door de Vlaamse overheid 
in de restauratiekosten van het monument worden vermeld. 
 
Ondanks alle goede bedoelingen blijft de eerste taak van de socialehuisvestingsmaatschappijen de 
realisatie van woongelegenheden en daarom worden de beschikbare middelen zo rationeel mogelijk 
ingezet. 
 
Wordt er nagedacht over een vereenvoudiging van de procedure om meer ruiterprojecten tot stand te 
kunnen brengen? En vooral: wordt er nagedacht over een verhoging van de restauratiepremie voor 
monumenten in de sociale huisvesting tot bijvoorbeeld 80 % om de socialehuisvestingsmaatschappijen 
aan te moedigen tot dergelijke sociale erfgoedprojecten? 
 
Dit zou in ieder geval een win-winsituatie zijn, voor de Vlaamse overheid, voor de 
socialehuisvestingsmaatschappijen en voor de bewoners. 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS  MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 153 van 23 mei 2008 
van MARCEL LOGIST 
 
 
 
Momenteel wordt de volledige onroerend-erfgoedregelgeving herbekeken in functie van de opmaak 
van een nieuw basisdecreet onroerend erfgoed. Het is de bedoeling om daarbij zoveel mogelijk de 
tekortkomingen van de huidige regelgeving te ondervangen. 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 154 
van 26 mei 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Agentschap Onroerend Erfgoed   -   Adviezen 
 
Het Agentschap Ruimtelijke Ordening - Onroerend Erfgoed Vlaanderen hanteert een aantal criteria 
betreffende de zeldzaamheid, gaafheid en dergelijke onder meer van en voor beschermde monumenten 
en landschappen. Tevens geeft deze dienst niet-bindende adviezen aan de gewestelijke ambtenaren 
Ruimtelijke Ordening bij de behandeling van een bouwdossier. Meestal gaat het om adviezen m.b.t. de 
nabijheid van een gebouw bij een beschermd monument of omwille van het feit dat het gebouw op de 
inventaris van waardevol erfgoed staat. Tegen deze adviezen heeft de bouwheer weinig verhaal omdat 
de gewestelijke stedenbouwkundige ambtenaren deze adviezen meestal volgen. 
 
Zo gaf Onroerend Erfgoed onlangs een advies met zeer grote financiële gevolgen voor de bouwheer, 
zijnde de kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw in Poperinge, die een niet beschermde pastorie wil 
verbouwen naar meergezinswoning. De bouwheer kijkt nu op tegen heel hoge kosten en heeft het 
gevoel dat er onredelijkheid is, omdat hij geen financiële tegemoetkoming krijgt aangezien het 
gebouw niet beschermd is. 
 
1. In hoeverre worden de niet-bindende adviezen van Onroerend Erfgoed door de gewestelijke 

stedenbouwkundige ambtenaren gevolgd bij de behandeling van bouwdossiers?  
 

Hoeveel adviezen werden er de afgelopen drie jaar niet opgevolgd, opgesplitst per provincie en in 
verhouding tot de afgeleverde adviezen? 

 
2. Omdat renovatie wordt aangemoedigd, lijkt het normaal dat initiatieven als van de Poperingse 

kerkfabriek ondersteuning verdienen.  
 

In hoeverre houden de gewestelijke stedenbouwkundige ambtenaren rekening met de haalbaarheid 
van een grote renovatie als Onroerend Erfgoed verregaande eisen stelt? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN 
EN BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 154 van 26 mei 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Vooraleer in te gaan op uw concrete vragen lijkt het me toch relevant even het individuele geval in 
Poperinge, dat blijkbaar de aanleiding is voor deze vraag, onder de loep te nemen. In tegenstelling tot 
wat u in uw vraagstelling aangeeft, had het niet-bindend advies betrekking op de kapelanie van de 
Onze-Lieve-Vrouwekerk. Hoewel niet-beschermd vormt dit pand samen met de beschermde kerk en 
met de beschermde pastorie één (visueel) geheel. Hoewel de kapelanie een grotendeels 19e-eeuws 
exterieur is, bezit ze een oudere kern (1759), met onder andere enkele origineel bewaarde interieur-
elementen (schouwgarnituur e.d.). 
De eerste aanvraag van werd door de cel onroerend erfgoed ongunstig geadviseerd omdat de geplande 
werken veel waardevolle elementen van zowel het exterieur als het interieur teniet zouden doen. De 
impact op het visueel geheel van kerk, pastorie en kapelanie zou te groot zijn geweest. 
Naar aanleiding van een plaatsbezoek begin juni ll. kon worden vastgesteld dat heel wat elementen 
van het waardevolle interieur (deuren, schouwen,…) werden verwijderd. De intrinsieke erfgoed-
waarden van het interieur werden daardoor ernstig aangetast. 
De nieuwe aanvraag werd op 18 juni ll. gunstig geadviseerd omdat de uit te voeren werken werden 
aangepast aan de geformuleerde opmerkingen. De aanpassingen hebben vooral betrekking op het 
exterieur en zijn erop gericht het oorspronkelijke uitzicht en de karakteristieken daarvan (schrijnwerk, 
kroonlijst, gevel, dak,…) zo goed mogelijk te behouden. In plaats van vervanging van bepaalde 
onderdelen door bijvoorbeeld PVC werd erop aangedrongen dat dit opnieuw in hout gebeurde. In de 
aangepaste plannen is hier gevolg aan gegeven. 
Het klopt inderdaad dat de kerkfabriek voor de uitgevoerde plannen geen financiële ondersteuning kon 
krijgen omdat het pand niet-beschermd was. De door de kerkfabriek voorgestelde ingrepen, zeker in 
het interieur, zijn van die aard dat alle aanwezige intrinsieke erfgoedwaarden teloorgaan. In een 
gesubsidieerd dossier zouden dergelijke verregaande ingrepen ook niet mogelijk zijn geweest. 
De administratie is van oordeel dat de voorgestelde ingrepen een sterke minwaarde zijn voor de 
erfgoedwaarden en dat andere oplossingen beter tegemoet kunnen komen aan de noden van de 
kerkfabriek om een gepaste herbestemming te vinden enerzijds en de nodige financiële middelen te 
genereren anderzijds. Panden van dergelijke omvang, met ligging in de stad met een tuin zijn op de 
private markt erg gegeerd. Inrichting als eengezinswoning, als kantoorruimte voor een vrij beroep of 
zelfs als horecazaak behoort tot de mogelijkheden en gebeurt doorgaans met meer respect voor de 
intrinsieke erfgoedwaarden. Het interieur wordt in dat geval een troef. In tegenstelling tot wat u laat 
uitschijnen in de vraagstelling toont het feit dat toch een gunstig advies werd verleend aan dat de 
bouwheer wel degelijk verhaal heeft tegen een ongunstig advies van de administratie onroerend 
erfgoed en dat hier van onredelijkheid ook geen sprake kan zijn. Overigens toont het dossier ook aan 
dat, zeker inzake het niet-beschermd historisch waardevol erfgoed, veel eigenaars nog overtuigd 
moeten worden van de eventuele meerwaarde van een project dat zoveel mogelijk rekening houdt met 
het behoud van de intrinsieke erfgoedwaarden. 
Dat brengt mij bij het antwoord op uw concrete vragen. 

 
1. De cel Onroerend Erfgoed van het Agentschap R-O Vlaanderen adviseert jaarlijks vele 

honderden dossiers van beschermd en niet-beschermd erfgoed. Het Agentschap houdt geen 
cijfers bij van het aantal gegeven adviezen, noch van het aantal adviezen dat al dan niet wordt 
gevolgd. Het is ook relevant erop te wijzen dat, zeker m.b.t. het onroerend erfgoed, de aard van 
de adviezen zeer uiteenlopend kan zijn en vaak geleidelijk, in permanent overleg met de 
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aanvrager, tot stand komt. In het kader van de aanvraag van een stedenbouwkundige vergunning 
voor gebouwen in het gezichtsveld van een beschermd monument of van gebouwen beschreven 
in de Inventaris van het bouwkundig erfgoed kan aan de cel Onroerend Erfgoed een niet-
bindend advies worden gevraagd. Concreet beoordeelt de cel onroerend erfgoed de gevolgen 
voor de intrinsieke erfgoedwaarden van de aanvraag en de voorgestelde ingrepen.  

 
 Naast het advies van de cel onroerend erfgoed zijn er doorgaans nog verschillende andere 

sectorale adviezen. Het spreekt voor zich dat al deze adviezen samen met het standpunt van het 
schepencollege worden beoordeeld. Uiteraard houdt het al dan niet volgen van bepaalde 
adviezen vooral verband met de aanvraag, de kwaliteit van het ontwerp,…  

 Vanuit Ruimtelijke ordening wordt getracht een duurzame en objectieve afweging te maken van 
alle adviezen. Op basis daarvan wordt het eindoordeel geformuleerd. Het is echter niet zo dat de 
adviezen vanuit onroerend erfgoed de facto gevolgd worden, net zomin dat ze de facto aan de 
kant geschoven worden.  

 
 
2. Voor niet beschermd erfgoed is het advies vanwege onroerend erfgoed niet bindend. Door de cel 

Onroerend Erfgoed wordt hierbij rekening gehouden met het feit dat het hierbij meestal over 
lokaal erfgoed gaat. Er wordt dan ook niet geadviseerd vanuit een standpunt dat alle 
erfgoedelementen (zoals bijvoorbeeld interieurs) volledig intact moeten bewaard worden. 

 
 De beoordeling van een stedenbouwkundige aanvraag moet in alle redelijkheid een beoordeling 

van de goede ruimtelijke ordening meenemen, waarbij ook rekening moet gehouden worden met 
de cultuurhistorische waarden. Voor ontvoogde gemeenten is het trouwens de gemeente die de 
afweging maakt tussen alle niet bindende adviezen die verleend worden op een stedenbouw-
kundige aanvraag. In steeds meer bijzondere plannen van aanleg en ruimtelijke uitvoerings-
plannen en in gemeentelijke verordeningen worden ook voorschriften opgelegd ten aanzien van 
het behouden van lokale erfgoedwaarden. 

 
 Zoals u weet, is er een beroepsprocedure voorzien wanneer de eigenaar niet akkoord gaat met de 

weigering van de stedenbouwkundige vergunning. Zoals hiervoor gesteld moet de afweging in 
alle redelijkheid gebeuren. Het is echter onmogelijk een volledige financiële berekening te 
maken over de haalbaarheid van elk project door een advies. Dit blijft de verantwoordelijkheid 
van de betrokken opdrachtgevers. Stellen dat de bouwheer weinig verhaal heeft, is niet correct. 
Zoals bij elke weigering kan de beroepsprocedure ingeleid worden. Uiteraard moet dit zoveel als 
mogelijk vermeden worden en tracht het agentschap R-O Vlaanderen voorafgaandelijk een 
standpunt in te nemen en te communiceren. Er is een grote rol weggelegd voor het 
driepartijenoverleg, waar bouwheer, gemeente, de gewestelijk stedenbouwkundig ambtenaar én 
een ambtenaar van de cel Onroerend Erfgoed aanwezig zijn en tot consensus pogen te komen 
over een project. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 155 
van 26 mei 2008 
van JOS BEX 
 
 
 
Decreet ruimtelijke ordening   -   Toepassing artikel 145 
 
Het planologisch attest – als document dat aangeeft of een bestaand bedrijf al dan niet kan worden 
behouden op de plaats waar het gevestigd is – is een belangrijk beleidsinstrument. 
 
In het artikel 145ter §1 van het DRO (decreet houdende de organisatie van de ruimtelijke ordening) 
wordt gesteld dat zo’n planologisch attest enkel kan worden aangevraagd door en voor een bedrijf 
waarvoor het maken of wijzigen van een ruimtelijk uitvoeringsplan of plan van aanleg overwogen 
moet worden om de uitbreiding of het herbouwen van het bedrijf mogelijk te maken. Daarnaast 
worden in het artikel 145ter §1 van het DRO een aantal voorwaarden opgelegd waaraan het bedrijf 
moet voldoen: 
1° het bedrijf is onderworpen aan de milieuvergunningsplicht in de zin van het decreet van 28 juni 
1985 betreffende de milieuvergunning; 
2° het betreft een volwaardig land- of tuinbouwbedrijf; 
3° het bedrijf heeft een omzet geboekt van minstens 250.000 euro op basis van de BTW-aangiften 
over het volledige boekjaar voorafgaande aan de aanvraag. 
 
Met betrekking tot deze laatste voorwaarde – die nochtans zeer duidelijk is en niet mis te verstaan – 
hanteert het departement Ruimtelijke Ordening, Woonbeleid en Onroerend Erfgoed de stelling dat de 
BTW-aangiften enkel gecontroleerd en verrekend worden op de vakken 00-01-02-03 “omdat hierop 
een werkelijk BTW percentage wordt betaald en de ‘zuivere’ omzet vormt”. 
 
Nergens in het decreet van 18 mei 1999 houdende de organisatie van de ruimtelijke ordening wordt 
evenwel de bijkomende voorwaarde inzake BTW-aangifte opgelegd dat de geboekte omzet enkel zou 
gelden op grond van de vakken 00-01-02-03. Ook code 45 vormt mee onderdeel van de BTW-aangifte 
(BTW medecontractant) om de totaliteit van de omzet te bepalen. 
 
1. Wat is de draagwijdte en de correcte interpretatie van deze voorwaarde uit het artikel 145ter §1 

van het decreet van 18 mei 1999 houdende de organisatie van de ruimtelijke ordening? 
 
2. Is de beperkende interpretatie van het departement Ruimtelijke Ordening, Woonbeleid en 

Onroerend Erfgoed niet strijdig met het artikel 145ter §1 van het DRO? 
 

Zo ja, neemt de minister initiatieven om de afdeling Ruimtelijke Ordening, Woonbeleid en 
Onroerend Erfgoed bijkomende richtlijnen hieromtrent te geven? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 155 van 26 mei 2008 
van JOS BEX 
 
 
 
1-2. Omzet wordt inderdaad normaalgezien beschouwd als het totaal van verkopen van een bedrijf in 

een bepaalde periode.  Vertaald naar de b.t.w.-aangifte zou dit overeenkomen met het vak II 
‘uitgaande handelingen’.  Artikel 145ter §1 van het decreet van 18 mei 1999 houdende de 
organisatie van de ruimtelijke ordening spreekt echter van ‘omzet geboekt… over het volledige 
boekjaar voorafgaande aan de aanvraag’.  In vak II van de b.t.w.-aangifte komen eveneens 
vakken voor die deze uitgaande handelingen negatief kunnen beïnvloeden, of uitgaande 
handelingen gerealiseerd in het buitenland.  Tot op heden hanteerde mijn administratie 
inderdaad de som van de vakken 00, 01, 02 en 03 om de omzet te bepalen, omdat er vanuit 
gegaan werd dat deze de meest directe relatie hebben met de effectieve ruimtelijke problematiek 
van het bedrijf. Daarmee werd ook de nogal moeilijke ruimtelijke interpretatie van handelingen 
verricht in het buitenland en handelingen die negatieve verbeteringen inhouden uit de weg 
gegaan. 

 
 Tegelijk moet ook worden vermeld dat de concrete discussie over het al dan niet opnemen van 

de bedragen uit vak 45 van de b.t.w.-aangifte slechts in twee dossiers (op meer dan 250 
aanvragen sedert juli 2006) een doorslaggevende rol heeft gespeeld.  Mijn administratie heeft in 
samenspraak met aanvragers steeds gezocht of het bedrijf niet aan één van de andere 
voorwaarden voldeed.  In bijna alle gevallen kon dus een alternatieve wijze gevonden worden 
om aan de ontvankelijkheidsvoorwaarden te voldoen 

 
 Ik zal mijn administratie erop wijzen dat deze interpretatie vatbaar is voor discussie, en dat de 

opname van de vakken 45, 46 en 47 best wordt meegeteld om de omzet te bepalen.  Ik zal ook 
vragen dat wordt nagegaan of op basis van deze richtlijn de ontvankelijkheid van de betreffende 
dossiers moet worden heroverwogen. 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 156 
van 26 mei 2008 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Windturbines   -   Geweigerde aanvragen 
 
Volgens gedeputeerde Koen Helsen weigert de Vlaamse overheid veel aanvragen voor windturbines 
met de bedoeling wildgroei tegen te gaan. De provincie Antwerpen wil de alternatieve energiebron alle 
kansen geven, en wil daarom zelf een planmatige aanpak organiseren. Daartoe wil de provincie een 
aantal zones afbakenen, onder meer langs het Kanaal Dessel-Schoten en langs de E34. 
 
1. Kan de minister bevestigen dat veel aanvragen voor windturbines worden geweigerd? 
 

Zo ja, wat is de werkelijke reden? Gaat het daarbij enkel om de inplantingsplaats of ook om de 
energiebron op zich? 
 

2. Kan de provincie plaatsen afbakenen? Moet elke aanvraag niet door de Vlaamse overheid 
beoordeeld worden? 

 
Op welke manier kunnen provincies hun medewerking verlenen inzake groene energie? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 156 van 26 mei 2008 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
1. In het antwoord op de schriftelijke vraag nr. 131 van 4 juli 2007 van de heer Carl Decaluwe is 

uitvoerig ingegaan op het aantal vergunningsaanvragen voor grote windturbines, het aantal 
verstrekte vergunningen en de redenen van de weigering van een vergunning. Die gegevens zijn 
nog vrij actueel en vooral ook de redenen tot niet honoreren van een aanvraag, zijn nog steeds 
voldoende relevant. 

 
In dat eerdere antwoord was al beklemtoond dat voor één en dezelfde locatie vaak meermaals 
een alternatief voorstel wordt ingediend en dat anderzijds meerdere aanvragen om diverse 
redenen worden ingetrokken door de initiatiefnemer, bijvoorbeeld omdat de locatie op zich niet 
aangewezen blijkt, er geen vergunningsbasis is (bestemmingsstrijdigheid) en ook geen 
ruimtelijk uitvoeringsplan daartoe wordt overwogen. Tegelijk was aangegeven dat het aantal 
vergunde turbines niet gelijk staat met het aantal gerealiseerde turbines. Uit de gegevens van 
ODE-Vlaanderen, de Organisatie voor Duurzame Energie Vlaanderen, blijkt dat momenteel een 
120-tal windturbines in Vlaanderen staan opgesteld tegenover meer dan 170 stedenbouwkundig 
vergunde. Dit heeft te maken met het feit dat een aantal turbines niet of nog niet zijn 
gerealiseerd, ofwel omdat de initiatiefnemer daarvan heeft afgezien, ofwel omdat de 
milieuvergunning nog niet werd bekomen, ofwel omdat één van beide vergunningen, of beide, 
worden betwist, enz.  

 
 Zoals voorzien in de omzendbrief ‘Afwegingskader en randvoorwaarden voor de inplanting van 

windmolens’, heeft de hierin opgerichte windwerkgroep de taak om pro-actief de locaties voor 
windturbineprojecten te selecteren met het oog op de opmaak van gewestelijke ruimtelijke 
uitvoeringsplannen. 

 
 Naast deze taak adviseert en begeleidt de windwerkgroep windenergieprojecten en het beleid 

terzake. Momenteel wordt het beleidskader voor particuliere kleine windturbines geformuleerd, 
voornamelijk als ondersteuning naar lokale overheden en het vergunningsbeleid. 

 
 De windwerkgroep geeft eveneens advies inzake stedenbouwkundige vergunningen en 

milieuvergunningen door middel van het aftoetsen van de lokalisatienota die projectontwik-
kelaars moeten indienen bij het stedenbouwkundig attest of de vergunningsaanvraag.  

 
 

2. Elke provincie kan uiteraard een eigen beleidsvisie uitwerken en op die wijze een verantwoorde 
inplanting van windturbines mee helpen sturen. Verschillende provincies, zoals Oost-
Vlaanderen, West-Vlaanderen en tegen het einde van het jaar ook Antwerpen, hebben dat 
overigens al gedaan. Die beleidsvisie kan zowel slaan op de grootschalige winturbines, waar het 
in deze vraag over gaat, maar ook op middelgrote en kleine windmolens om daarvoor een 
afwegingskader te creëren.  

 
 De opmaak van dit beleidskader vertrekt van een ruimtelijke visie over het provinciale 

grondgebied die wordt vertaald naar ruimtelijke afwegingscriteria voor windturbineparken. Dit 
beleidskader resulteert in zoekzones voor windturbineparken binnen de provincie. 
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 Hierop steunende kunnen zowel de provincie zelf, als andere overheden zich engageren om de 

zoekzones verder uit te werken tot concrete projecten voor windturbineparken.  
 
 
 Het is weliswaar niet de provincie die beslist over vergunningsaanvragen voor windturbines 

omdat aanvragen ervoor worden ingediend bij en beslist door de gewestelijke stedenbouw-
kundige ambtenaar vermits windturbines in hoofdzaak gericht zijn op elektriciteitsproductie ten 
behoeve van het openbare net. Maar die zal zich uiteraard bij zijn oordeel mede laten leiden 
door de beleidsvisie van het provinciebestuur, naast uiteraard de geldende planologische 
bepalingen en de desbetreffende omzendbrief. 

 
Naast het opstellen van een beleidsvisie is het vanzelfsprekend ook mogelijk, en zelfs 
aangewezen, dat de provincie locaties waar zij, vanuit haar beleidsvisie, de inplanting van 
windturbines zinvol acht, afbakent in specifieke provinciale ruimtelijke uitvoeringsplannen. In 
overleg met de Vlaamse overheid bevoegd voor de ruimtelijke ordening en de 
Interdepartementale Windwerkgroep kunnen we zo komen tot een optimale invulling van de 
doelstellingen van het Kyoto-verdrag. 
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Vraag nr. 157 
van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Behandelingsduur bouwdossiers   -   Aanbevelingen Ombudsdienst 
 
“De Vlaamse overheid moet samen met de gemeenten en provincies ernaar streven dat de 
aanvraagdossiers en beroepsdossiers voor een stedenbouwkundige vergunning worden afgehandeld 
binnen de termijn die in de regelgeving is vermeld. De ontvoogding van de gemeenten inzake het 
vergunningsbeleid mag niet leiden tot een verschuiving van de structurele achterstand bij de Vlaamse 
overheid naar de gemeenten en evenmin tot de vermindering van de kwaliteit van de 
vergunningsverlening.” (Memorandum Vlaamse Ombudsdienst 14 juni 2004). 
 
1. Welke initiatieven zijn er sinds het begin van deze legislatuur genomen naar de gemeenten en 

provincies toe om tegemoet te komen aan deze aanbeveling? 
 
2. Wat is de stand van zaken betreffende de afhandeling van deze aanvraagdossiers voor een 

stedenbouwkundige vergunning? Gebeurt dit binnen de voorziene termijnen? 
 
3. Dezelfde vraag voor de afhandeling van de beroepsdossiers? 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 157 van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
1. Er zijn onder mijn impuls sinds 2000 talrijke initiatieven genomen om de gemeenten er toe aan 

te zetten om stedenbouwkundige vergunningen sneller af te handelen. 
 
 Vooreerst wijs ik op een optie die al in het decreet van 18 mei 1999 genomen werd. Daar werd 

een nieuwe vergunningenprocedure in het leven geroepen. Deze bevat voor de vergunning-
verlening dwingende vervaltermijnen. Dit in tegenstelling tot de oude vergunningenprocedure, 
waarbij de termijnen slechts termijnen van orde zijn. Naarmate meer gemeenten ontvoogd 
worden (en overstappen van oude naar nieuwe vergunningenprocedure) engageren zij zich om 
vergunningen binnen vaste termijnen af te handelen. 

 
 Maar ook voor de gemeenten die nog in de oude vergunningenprocedure zitten, heb ik 

initiatieven genomen.  Hierbij heb ik getracht om de gemeenten stelselmatig voor te bereiden op 
de ontvoogding. Dit heb ik gedaan door een aantal acties om de procedures te vereenvoudigen.  

 
 Vooreerst heb ik er voor gezorgd dat er voor een aantal kleine werken geen stedenbouwkundige 

vergunning meer nodig is. Ik verwijs hier naar het besluit van de Vlaamse Regering van 14 april 
2000, dat nog werd uitgebreid met het besluit van de Vlaamse Regering van 16 april 2002 en het 
besluit van de Vlaamse Regering van 1 september 2006.  

 Zowat alle aanpassingswerken binnen in gebouwen (op voorwaarde dat de functie en het aantal 
woongelegenheden ongewijzigd blijven) zijn vrijgesteld van een stedenbouwkundige 
vergunning, evenals dakvlakvensters; opritten naar woningen; terrassen tot 50 m² bij woningen; 
regenwaterputten; houten tuinhuisjes tot 10 m²; serres tot 10 m²; siervijvers en zwembaden tot 
30 m²; tuinaanleg; bepaalde werken op openbaar domein; enzovoort.  

 Deze werken zijn voor de gewone burger erg belangrijk. Het maakt dat bij heel wat kleinere 
werken in en rond de woning geen administratieve rompslomp nodig is.  

 
 Voor heel wat werken blijft natuurlijk een vergunning nodig. Daar wil ik het de burger zo 

eenvoudig mogelijk maken om deze vergunning aan te vragen. Daarom heeft de Vlaamse 
Regering onder mijn impuls op 23 mei 2003 de lijst vastgesteld van de werken waarvoor de 
burger geen beroep meer moet doen op een architect, maar zelf de vergunning kan aanvragen.  

 Het gaat over iets grotere werken, zoals bijvoorbeeld veranda's en bijgebouwtjes tot 30 m². Ook 
het slopen van losstaande gebouwen kan met vergunning, maar zonder architect. Het besluit is in 
werking getreden op 1 september 2003.  

 
 Een ander knelpunt bleek het advies van de gemachtigde ambtenaar van stedenbouw te zijn 

(inmiddels de gewestelijke stedenbouwkundige ambtenaar). De gemeente kon geen vergunning 
afleveren, zolang het gunstig advies van de gemachtigde ambtenaar niet binnen was. Daarom 
heeft de Vlaamse Regering op mijn voorstel in twee stappen de gemeentelijke autonomie op dit 
gebied vergroot.  

 
 Eerst heeft ze (bij besluit van de Vlaamse Regering van 5 mei 2000) alle eengezinswoningen tot 

1000 m³ in zuiver woongebied (volledig rood gekleurd op het gewestplan) vrijgesteld van het 
advies van de gemachtigde ambtenaar.  
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 De gemeente kon dus rechtstreeks beslissen. Nadat de gemeenten hiermee voldoende ervaring 
hadden opgedaan en meer en meer gemeenten gespecialiseerde stedenbouwkundige ambtenaren 
in dienst hadden genomen, is nog een stap verder gegaan.  

 Bij besluit van de Vlaamse Regering van 26 april 2002 zijn alle gebouwen kleiner dan 1000 m³ 
(dus niet meer alleen eengezinswoningen) in zowat alle soorten woongebied (dus ook 
woongebied met landelijk karakter) vrijgesteld van het advies van de gemachtigde ambtenaar.  

 
 Vóór 2000 moesten ongeveer 3/4 van alle bouwaanvragen vooraf naar de gemachtigde 

ambtenaar.  
 
 Uit onderzoek blijkt dat inmiddels 80% van de bij de gemeente ingediende aanvragen 

rechtstreeks door de gemeente vergund worden, zonder voorafgaand advies van de gewestelijke 
stedenbouwkundige ambtenaar. Dit maakt het de gemeenten gemakkelijker om de decretale 
termijnen te respecteren. 

 
 Een bijkomende maatregel is dat we in 2003 ook decretaal bepaald hebben dat de gewestelijke 

stedenbouwkundige ambtenaar over 50 dagen beschikt om advies uit te brengen (in de gevallen 
waarin zijn advies vereist is). Brengt hij geen advies uit, dan mag de gemeente aan de 
adviesvereiste voorbijgaan. Ook hier weer een maatregel die gericht is op een efficiëntere 
afhandeling. 

 
 Dit zijn ingrepen in de regelgeving geweest. Daarnaast zijn ook andere initiatieven genomen om 

de gemeenten te ondersteunen. Ik denk hierbij aan de begeleiding, de opleiding van de 
gemeentelijke stedenbouwkundige ambtenaren, het driepartijenoverleg gemeente-architect-
agentschap RO-Vlaanderen. En in het najaar gaat het Atrium-project van start.. 

 
2. Mijn administratie houdt niet bij binnen welke termijnen gemeenten beslissingen over 

stedenbouwkundige aanvragen nemen. Ze houdt wel haar eigen doorlooptijden bij. Ik heb 
hierover in het verleden trouwens reeds regelmatig gerapporteerd. Hierbij de gegevens voor 
2007 en 2006: 

 
  2007 % 2006 % 
aantal rechtstreekse vergunningen 68.510 79,28 68.870 80,02 
aantal dossiers voor advies 17.906 20,72 17.192 19,98 
totaal 86.416   86.062   

 
 

 
 
 
 
 
 
3. Wat de beroepsdossiers betreft is de achterstand de afgelopen jaren ook substantieel 

teruggedrongen. 
We hebben een bijzondere actie gevoerd ten aanzien van de oudere dossiers die om één of 
andere reden, zoals het wachten op een planningsinitiatief of het ontbreken van cruciale 
adviezen, onbehandeld waren gebleven. Op die manier konden ze sneller geactiveerd worden. 
Tegelijk hebben we via overleg met onder meer de gewestelijk stedenbouwkundig ambtenaren 
van het Agentschap RO Vlaanderen voor gezorgd dat de instroom aan beroepen kon 
gereduceerd worden, of minstens dat de beroepsargumenten beter omschreven werden zodat de 
behandeling vlotter kon verlopen. 

 Thans kunnen we door die acties een gemiddelde behandelingstermijn van circa vier maanden 
garanderen voor het overgrote deel van de dossiers. Toekomstige acties, zoals systematisch 
overleg met gemeentebesturen, een taak voor het Agentschap RO Vlaanderen, moeten er voor 

 2007 2006 
aantal dossiers art. 43 17.906 17.192 

Geadviseerd binnen 50 dagen 13.704 12.998 
% 76,5 75,6 
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zorgen dat de instroom verder vermindert, zodat ook de gemiddelde behandelingstermijn verder 
kan dalen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 161 
van 28 mei 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Advies- en bestuursorganen   -   Man-vrouwsamenstelling 
 
Op 13 juli 2007 keurde het Vlaams Parlement het voorstel van decreet goed houdende de bevordering 
van een meer evenwichtige participatie van vrouwen en mannen in advies- en bestuursorganen van de 
Vlaamse overheid (verschenen in het Belgisch Staatsblad van 6 augustus 2007). 
 
Om een meer evenwichtige participatie van mannen en vrouwen te bevorderen stelt artikel 3 van dit 
decreet dat “ten hoogste twee derde van de stemgerechtigde leden van een advies- of bestuursorgaan 
van de Vlaamse overheid van hetzelfde geslacht mag zijn”. 
 
Artikel 11 van het decreet voorziet dan weer in een overgangsfase om deze doelstelling te bereiken. 
Uiterlijk op 1 januari 2009 dient de samenstelling van alle advies- of bestuursorganen die voor de 
inwerkingtreding van dit decreet werden opgericht, aangepast te zijn aan de bepaling vermeld in 
artikel 3 van dit decreet. 
 
Elke Vlaamse minister heeft een aantal openbare instellingen of agentschappen die onder zijn of haar 
bevoegdheid vallen. 
 
In verband met de stand van zaken m.b.t. de toepassing van dit decreet voor de betrokken instellingen, 
graag volgende vragen. 
 
1. Hoeveel advies- en bestuursorganen van openbare instellingen of agentschappen die onder de 

bevoegdheid van de minister vallen, zijn reeds samengesteld conform het decreet van 13 juli 2007 
en hoeveel nog niet? Om welke advies- of bestuursorganen gaat het respectievelijk? 

 
2. Zijn er binnen deze advies- en bestuursorganen sinds de goedkeuring van het decreet volledige of 

gedeeltelijke vernieuwingen in de samenstelling van raden gebeurd die niet conform de betrokken 
bepalingen van het decreet zijn verlopen? 

 
3. Welke inspanningen worden geleverd en welke maatregelen zijn genomen binnen de 

beleidsdomeinen van de minister om de advies- en bestuursorganen onder zijn/haar bevoegdheid 
tegen 1 januari 2009 samen te stellen conform het decreet van 13 juli 2007? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 81, Van Mechelen nr. 161, 

Vandenbroucke nr. 268, Anciaux nr. 149, Bourgeois nr. 111, Keulen nr. 179, Van Brempt nr. 200, 
Vanackere nr. 228, Crevits nr. 702, Ceysens nr. 86). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 161 van 28 mei 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door mevrouw Kathleen Van Brempt, Vlaams 
minister van Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 162 
van 29 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Steden en gemeenten   -   Ondersteuningsbeleid 
 
Wij kunnen ons niet van de indruk ontdoen dat de investeringspolitiek van de regering vooral gericht 
is op de (13) steden (Oostende, Brugge, Roeselare, Kortrijk, Aalst, Sint-Niklaas, Leuven, Hasselt, 
Genk, Mechelen en Turnhout) en de grootsteden (Antwerpen en Gent). 
 
Er werden allerlei initiatieven genomen die met name deze steden extra middelen gaven op meerdere 
terreinen. 
 
Een goede zaak, zolang er ook voldoende aandacht is voor de kleinere gemeenten. Net daar ontbreekt 
het vaak aan. 
- Planlasten zijn voor kleine gemeenten nochtans van hetzelfde kaliber als voor de grote steden. 
- Werkloosheid is voor de inwoner van een kleine gemeente, in verhouding, een even groot probleem 

als voor de stadsbewoner. 
- De uitbouw van culturele infrastructuur op schaal van een kleine gemeente is even hard nodig als 

voor een grootstad. 
- Het Stedenfonds is er enkel voor een beperkt aantal steden. 
- De ontwikkeling van een buurtwinkel lijkt tegenwoordig zelfs de grote multinationals ten goede te 

komen. Ook zij ontwikkelen immers systemen van buurtwinkels. 
 
Dit zijn enkele stellingen die genoegzaam bekend zijn. 
 
Het leek in dit verband nuttig de vergelijking te maken van de inspanningen die geleverd worden door 
de respectieve ministers inzake betoelaging, subsidies, enzovoort, voor de grote steden enerzijds en 
voor de overige gemeenten in Vlaanderen anderzijds. 
 
Aansluitend bij mijn eerdere vraag over deze problematiek (vraag nr. 67, Websitebulletin 
publicatiedatum 10-03-2006) en het gecoördineerde antwoord van minister Keulen, graag dezelfde 
vragen voor de periode vanaf 2006. 
 
1. Welk specifiek beleid voeren de administraties vanaf 2006 onder de bevoegdheid van de minister 

ten behoeve van de dertien steden en de grootsteden Gent en Antwerpen enerzijds, en ten behoeve 
van de overige gemeenten in Vlaanderen anderzijds? 

 
2. Welke specifieke kredieten werden vanaf 2006 binnen de bevoegdheden van de minister reeds 

aangewend voor de dertien steden en grootsteden Antwerpen en Gent enerzijds, en voor de 
overige gemeenten anderzijds? 
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3. Welke specifieke projecten worden vanaf 2006 betoelaagd ten behoeve van de dertien steden en de 
grootsteden Antwerpen en Gent enerzijds, en ten behoeve van de overige gemeenten anderzijds? 

 
4. Zijn er vanaf 2006 objectieve criteria op basis waarvan gemeenten in Vlaanderen ondersteund 

worden? Zo ja, welke? 
 
5. Zijn er vanaf 2006 objectieve criteria op basis waarvan de dertien steden en de grootsteden 

Antwerpen en Gent extra ondersteund worden? Zo ja, welke? 
 
6. Welke fondsen bestaan er in die zin binnen de bevoegdheden van de minister en op welke wijze 

worden deze fondsen vanaf 2006 verdeeld? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 82, Van Mechelen nr. 162, 

Vandenbroucke nr. 274, Anciaux nr. 151, Bourgeois nr. 114, Keulen nr. 180, Van Brempt nr. 205, 
Vanackere nr. 234, Crevits nr. 711, Ceysens nr. 88). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 162 van 29 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Marino Keulen, Vlaams minister van 
Wonen, Inburgering, Stedenbeleid en Binnenlands Bestuur. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 163 
van 29 mei 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Verwijlintresten   -   Stand van zaken 
 
Over de stand van zaken en de evolutie van de verwijlintresten in opvolging van mijn schriftelijke 
vraag nr. 78 van 20 januari 2006 had ik de minister graag de volgende vragen gesteld. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de geboekte verwijlintresten per einde 2006 en einde 

2007 van de verschillende departementen en hun verzelfstandigde agentschappen? 
 
2. Hoe is de problematiek van de verwijlintresten de laatste jaren in het algemeen geëvolueerd? 
 

Hoe is de problematiek van de verwijlintresten binnen de verschillende departementen en 
verzelfstandigde agentschappen geëvolueerd? 
 

3. Welke departementen of verzelfstandigde agentschappen kampen met een hoge 
verwijlintrestenproblematiek? 

 
Wat is de oorzaak hiervan? Is de oorzaak incidenteel of structureel? 
 

4. Wat is de te verwachten evolutie? 
 
5. Tot welke resultaten hebben de maatregelen geleid die de minister de laatste jaren hiertegen 

getroffen heeft? 
 

Plant de minister nieuwe initiatieven? Zo ja, welke? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 163 van 29 mei 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. In bijlage vindt de Vlaamse volksvertegenwoordiger de stand van de geboekte verwijlintresten 

van de verschillende beleidsdomeinen en hun verzelfstandigde agentschappen voor 2006 en 
2007, samengeteld per kwartaal en per jaar.   

 
2. Tot en met december 2007 werden 3.139.535 euro verwijlintresten geboekt. De globale 

vergelijking met de toestand op 31.12.2006 toont een daling van 22 % aan geboekte 
verwijlintresten.  

 
 De verdeling van de verwijlintresten tussen de beleidsdomeinen toont dat het beleidsdomein 

Leefmilieu, Natuur en Energie (LNE) en Mobiliteit en Openbare Werken (MOW), inclusief de 
resp. DAB’s Fonds voor Preventie en Sanering inzake Leefmilieu en Natuurbehoud (MINA) en 
Vlaams Infrastructuurfonds (VIF) in 2006 93 % en in 2007 98 % van de verwijlintresten voor 
hun rekening nemen, uiteraard in de eerste plaats wegens de aard van hun activiteiten.  

 Voor het beleidsdomein MOW zijn in vergelijking met de vier kwartalen van 2006 de 
verwijlintresten gedaald met 19 %.  

 
3. Het beleidsdomein MOW en meer specifiek het IVA Infrastructuur kampt echter nog steeds met 

een hoge verwijlintrestenproblematiek. Dit is in grote mate toe te schrijven aan de twee grote 
infrastructuurprojecten, zijnde de werken aan de ring rond Antwerpen en de werken aan de 
Leien. 

 
4. Met betrekking tot de te verwachten evolutie werd in het eerste kwartaal van 2008 in totaal 

2.828.808 euro aan verwijlintresten geboekt, opnieuw een stijging ten opzichte van het eerste 
kwartaal 2007. Het merendeel van de verwijlintresten werd echter veroorzaakt door de betaling 
in maart 2008 van één groot dossier voor een bedrag van 2.300.252 euro naar aanleiding van de 
werken aan de ring rond Antwerpen. 

 
5. Om de evolutie van de verwijlintresten beter onder controle te houden wordt door het IVA 

Accounting maandelijks gerapporteerd aan alle boekhouddiensten en wordt gevraagd de 
cijfergegevens te controleren en indien nodig correctieboekingen door te voeren.  

 De nauwere opvolging van de verwijlintresten heeft in een aantal entiteiten geleid tot een daling 
van de verwijlintresten in 2007.  

  
 Specifiek binnen het IVA Infrastructuur van het beleidsdomein MOW werd een nieuw 

dienstorder in 2006 uitgevaardigd (MOW/AI/2006/15). Dit met het oog op voorkomen van 
verrekeningen en het beheersen van de doorlooptijden van de verrekeningen zodat de 
verwijlintresten tot een minimum worden beperkt. Eén van de maatregelen is dat het 
onbetwistbare gedeelte van een vordering onverwijld moet worden betaald en de opmaak van de 
verrekening niet mag worden uitgesteld, zelfs indien het voorstel geheel of gedeeltelijk het 
voorwerp uitmaakt van een geschil.  

  
 De opvolging van de verwijlintresten zal onverkort worden voortgezet zowel in de 

beleidsdomeinen als centraal bij het IVA Centrale Accounting.  In die zin werd de toepassing 
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van het hierboven vermelde dienstorder reeds als doelstelling  in de beheersovereenkomst van 
het IVA Wegen en Verkeer opgenomen alsook in de planning 2007 van elke verantwoordelijke 
ambtenaar van MOW. Als bijkomende beheersmaatregel werd het afhandelen van de dossiers 
van de werken rond de ring van Antwerpen en de daaraan gekoppelde betaling van de 
verwijlintresten vóór 2008 ingeschreven door het Agentschap als  doelstelling 2008 van het 
betrokken afdelingshoofd. 

 
 Tevens heeft het managementcomité van het beleidsdomein MOW beslist dat vanaf april 2007 

maandelijks gerapporteerd moet worden over de verwijlintresten, waarbij de voorgestelde acties 
opgevolgd en desgevallend bijgestuurd zullen worden. 

 
 Ook binnen het beleidsdomein LNE wordt sinds het laatste kwartaal 2007 maandelijks aan de 

leidend ambtenaren gerapporteerd waarbij per entiteit wordt nagegaan op welke artikels de 
verwijlintresten voorkomen. Bovendien worden de resultaten semestrieel besproken op het 
managementcomité van LNE. 

 
BIJLAGE 
 
Overzicht geboekte verwijlintresten voor 2006 en 2007.  
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VAN_MECHELEN/163/antw.163.bijl.001.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 164 
van 4 juni 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Pelgrimsroutes   -   Stand van zaken 
 
In april 2004 vroeg voormalig Vlaams volksvertegenwoordiger Riet Van Cleuvenbergen dat er een 
totaalproject gerealiseerd zou worden rond de pelgrimsroutes die Vlaanderen doorkruisen. Deze routes 
vormen meestal een  onderdeel van de historische route die naar Santiago de Compostella leidt. Ze 
kunnen deel uitmaken van de langeafstandsroutes van de fietsnetwerken, van de GR-routes, van de 
zogenaamde trage wegen en van allerlei lokale initiatieven (Handelingen C177 – CUL 20 – 1 april 
2004).  
 
In Nederland ondersteunt en subsidieert de regering het Pelgrimspad en garandeert ze op die manier de 
eenvormingheid van de route. Ook Wallonië beschikt over een officiële, met een sint-jacobsschelp 
gemarkeerde route. En in Frankrijk is de aanduiding ervan bijzonder goed georganiseerd.  Hotelletjes 
en chambres d’hôtes langs de kant van de route varen er trouwens wel bij. 
 
In zijn antwoord aan voormalig volksvertegenwoordiger Van Cleuvenbergen sprak toenmalig minister 
Van Grembergen de hoop uit dat de aandacht voor pelgrimsroutes “in de komende (huidige) 
regeerperiode materieel verder kan worden ingevuld.” 
 
Daarom wens ik na te gaan wat er ondertussen effectief is gebeurd m.b.t. de pelgrimsroutes in 
Vlaanderen, en welke visie hieromtrent ontwikkeld werd. 
 
1. Kan de minister een stand van zaken geven van de acties en de projecten om de pelgrimsroutes in 

Vlaanderen beter aan te duiden ? Worden hierbij oudere routes opnieuw in gebruik genomen ? 
Komt er bijvoorbeeld een uniforme signalisatie? 

 
2. Hoe passen deze routes in de wandelroutes die de Vlaamse Regering samen met de Vlaamse 

provincies en gemeenten uitwerkt ?  
 
3. Hoe passen de pelgrimsroutes in het bredere erfgoedbeleid van de Vlaamse Regering ? 
 
4. Is er ter zake overleg met het Vlaams Genootschap van Santiago de Compostela? Hoe worden zij 

bij de uitbouw van de pelgrimsroutes in Vlaanderen betrokken? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 164 van 4 juni 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Pelgrimsroute is een vrij algemeen begrip dat zowel wordt gebruikt voor de grensoverschrijdende 
routes, waarvan die naar Santiago de Compostella, ongetwijfeld de meest gekende is, als voor de 
wegen die naar eerder lokale pelgrimsoorden leiden, zoals Scherpenheuvel of Halle. Deze al dan niet 
historische routes kunnen doorgaans rekenen op een groot maatschappelijk draagvlak. Nog steeds 
maken veel pelgrims er gebruik van wanneer ze te voet, per fiets of met andere vervoersmiddelen op 
tocht gaan. Dat gebruik is uiteraard de beste garantie voor behoud. Vaak gaat het om constante 
trajecten, wat aanpassingen in functie van het gebruik (te voet op weg gaan vereist andere wegen dan 
met de fiets bijvoorbeeld) of in functie van andere elementen uiteraard niet in de weg staat.  
Dat maatschappelijk draagvlak komt nog het best tot uiting in de vele verenigingen en organisaties die 
zich inzetten voor de praktische organisatie van een bedevaart of tocht naar een van de vele 
pelgrimsoorden in binnen- en buitenland. 
 
1-4.  De zorg voor de pelgrimsroutes is uiteraard een integraal verhaal dat raakvlakken heeft met 

verschillende bevoegdheden (toerisme, cultureel erfgoed) van de Vlaamse overheid. Ik zal mij in 
de eerste plaats in mijn antwoord uiteraard beperken tot die aspecten die tot mijn eigen 
bevoegdheden behoren.  

 Bijvoorbeeld in het kader van de bescherming van het onroerend erfgoed zijn er op dit ogenblik 
reeds verschillende onderdelen van deze pelgrimsroutes beschermd als monument, landschap of 
stads- of dorpsgezicht. Verschillende etappeplaatsen, onder andere een aantal die deel uitmaken 
van grotere abdijen zoals Averbode, Tongerlo of Postel, zijn mee opgenomen in de integrale 
bescherming van die complexen. Bijvoorbeeld in het kader van de landschapsbescherming 
wordt meer en meer aandacht besteed aan de bescherming van historische tracés zoals 
pelgrimswegen, maar evengoed ook smokkelwegen, legertracés,… Het instrument van de 
ankerplaatsen en erfgoedlandschappen is wat dat betreft erg bruikbaar.  

 Zoals u weet, hanteren wij inzake bescherming reeds enkele jaren een thematisch-typologische 
bescherming teneinde een globaal afwegingskader op Vlaams niveau te garanderen. In overleg 
met mijn administratie is er een legislatuuroverschrijdende themalijst opgemaakt. Gezien het 
steeds toenemende maatschappelijk draagvlak voor dit thema heb ik mijn administratie dan ook 
de opdracht gegeven om dit thema bij te schrijven op de legislatuuroverschrijdende lijst, 
zodoende dat eventuele hiaten in de bescherming op relatief korte termijn kunnen worden 
ondervangen. 

 
 Ook vanuit mijn bevoegdheid inzake de buurtwegen zijn er raakvlakken met deze 

pelgrimsroutes. Zeker voor de eeuwenoude routes zijn er bepaalde tracés of delen ervan die deel 
uitmaken van het buurtwegennetwerk. Op die wegen is uiteraard de desbetreffende wet van 
toepassing.  

 
 In functie van het antwoord op uw concrete vragen lijkt het me relevant om de initiatieven m.b.t. 

de route naar Santiago de Compostella als referentiepunt te nemen. Zoals dat reeds eeuwen de 
gewoonte is, zorgen de pelgrims voor heel veel onderlinge informatie- en ervaringsuitwisseling 
en is er zeer veel privé-initiatief (bijvoorbeeld inzake het aanbieden van rustplaatsen). 

 In dit verband verwijs ik graag naar de bijzondere inspanningen van het Vlaams Genootschap 
van Santiago. Binnen het Genootschap is recent (sinds november 2007) een werkgroep 
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‘Pelgrimspaden in Vlaanderen’ opgestart met de bedoeling om de oude pelgrimspaden in 
overleg met en aansluitend op de initiatieven die door vergelijkbare organisaties in andere 
landen worden genomen, zichtbaar te maken en alternatief ontstane routes zichtbaar te maken. 
Streefdoel is wel om waar mogelijk historische tracés en etappeplaatsen te vrijwaren. De 
werkgroep wil concreet de historische routes markeren en onderhouden, wil praktische gidsen 
publiceren met routekaarten en -beschrijvingen en bruikbare informatie (vervoersmogelijk-
heden, overnachtingsplaatsen,…) voor wie zelf op tocht gaat en wil ten slotte, voor zover 
noodzakelijk, betaalbare sobere overnachtingsmogelijkheden creëren voor pelgrims. 

 
 Eind januari 2008 werd de studiefase afgerond. Op dit ogenblik wordt werk gemaakt van de 

implementatie van de bevindingen. De belangrijkste conclusies van de studie zijn alvast: 
-  dat er voldoende fietsroutes naar Santiago zijn, maar dat er nood is aan routes voor pelgrims 

op voettocht; 
-  dat er in de Middeleeuwen in onze contreien geen specifieke pelgrimspaden waren. Er was 

toen reeds een uitgebreid netwerk aan wegen dat door pelgrims werd gebruikt. Alleen van 
de zgn. Niederstrasse (Keulen, Maastricht, Leuven, Brussel en Halle) kan men zeggen dat 
het een min of meer vast traject richting Parijs was; 

-  ondanks het ontbreken van een vast tracé waren er op verschillende plaatsen etappes, 
bijvoorbeeld in de nabijheid van een Sint-Jacobskerk (Antwerpen of Leuven) of van abdijen 
(Postel); 

-  onbekend maakt onbemind: het feit dat er voor de oude en nieuwe tracés in Vlaanderen 
weinig of geen vlot toegankelijke informatie beschikbaar is, waardoor het weggennetwerk 
door pelgrims uit bijvoorbeeld Nederland te weinig wordt gebruikt. 

 Het is dan ook de bedoeling van de Werkgroep om 5 noord-zuid pelgrimplaatsen te 
ontwikkelen langs historische etappeplaatsen en deze aan te sluiten op het bestaande 
Nederlandse en Waalse netwerk van hoofdzakelijk GR-wegen. Concreet gaat het om 
volgende trajecten: 

-  de Via Brabantica of Brabantse weg: van de Nederlandse grens via Kapellen, Antwerpen, 
Borsbeek, Lier, Mechelen, Brussel en Halle naar Nijvel en Parijs. Er bestaan een aantal 
varianten om historisch Jacobplaatsen te bezoeken, omwegen af te snijden of te drukke 
plaatsen te vermijden. De uitwerking van dit tracé heeft voor het Genootschap de hoogste 
prioriteit. 

-  de Via Limburgica of Limburgse Weg van Maaseik over Tongeren en Rutten langs de 
Jekervallei en de vallei van de Méhaigne naar Namen 

-  de Via Monastica of Kloosterweg van Postel via Tongerlo en Averbode naar Heylissem 
-  de Via Scaldia of Scheldeweg van Gent over Oudenaarde en Ronse naar Doornik 
-  de Via Brugensis of Brugse weg van Brugge over Kortrijk naar Doornik. 
 
Het Vlaamse tracé van de zgn. Niederstrasse van Maastricht tot Leuven is voorlopig nog het 
meest ontsloten via de GR128. Hier worden voorlopig geen acties ondernomen.  
Het genootschap wil nog voor het einde van het jaar minstens voor de Via Brabantica 
conceptgidsen klaar hebben. 
 
Op het vlak van ondersteuning kan ik alvast meegeven dat projecten zoals deze die door het 
genootschap worden gerealiseerd in aanmerking kunnen komen voor ondersteuning in het kader 
van de projectoproep 20 x 1500 euro (voor vrijwilligersverenigingen) en 10 x 10.000 euro (voor 
erfgoedverenigingen met betaald personeel). De projectoproep werd recent gelanceerd en heeft 
de bedoeling initiatieven inzake de sensibilisering en de ontsluiting van onroerend erfgoed te 
stimuleren. De projectoproep wordt gecoördineerd door VCM-Contactforum voor 
Erfgoedverenigingen vzw. 
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Vraag nr. 165 
van 4 juni 2008 
van AN MICHIELS 
 
 
 
“Runderenberg” Nossegem   -   Geplande bedrijvenzone 
 
In de Verkenningsnota van oktober 2007 wordt onder het hoofdstuk “Ruimtelijke visie voor 
landbouw, natuur en bos – Regio Zenne-Dijle-Pajottenland” de Runderenberg Nossegem omschreven 
als “ruimtelijk functioneel samenhangend gebied te vrijwaren voor de land- en tuinbouw met 
grondgebonden landbouw als drager van open ruimte.” 
 
In het beleidsplan van de gemeente Kortenberg kunnen we echter het volgende lezen: “Een nieuwe 
bedrijvenzone voor meer werkgelegenheid: (…) Dit wil het gemeentebestuur veranderen door een 
strook grond, aansluitend op de huidige bedrijvenzone ‘Guldendelle’, te laten omzetten in een 
bedrijvenzone. (..).” Het betreft hier wel degelijk het gebied “Runderenberg”, aan de noordzijde van de 
spoorweg. 
 
In antwoord op een vraag aan de bestendige deputatie van Vlaams-Brabant lezen we het volgende: 
“Het gebied Runderenberg werd in het afbakeningsproces voor het Vlaams Stedelijk Gebied rond 
Brussel door de gemeente Kortenberg naar voor geschoven als een te onderzoeken gebied voor de 
ontwikkeling van bijkomende bedrijvigheid. Het gebied zou zich richten op luchthavengebonden 
bedrijvigheid. In de laatste documenten van dit afbakeningsproces (ontwerp STARTNOTA “Het 
Zaventemse” 11 februari 2008) werd een evaluatie opgesteld van de verschillende voorstellen voor 
bijkomende bedrijventerreinen. In dit ontwerprapport werd de zone als volgt geëvalueerd: 
“Runderenberg ligt in een groot aangesloten landbouwgebied dat zich ten zuiden en aan de oostkant 
van de luchthaven bevindt. De locatie is dus belangrijk voor het open ruimte netwerk. Bovendien 
hangt de ontwikkeling van deze zone samen met de oplossing voor de zuidelijke ontsluiting van de 
luchthaven. Het belang van de continuïteit van het open ruimte netwerk en de beslissing omtrent de 
zuidelijke ontsluiting van de luchthaven worden sturend in het al dan niet ontwikkelen van deze zone.” 
 
In Het Nieuwsblad van 25 maart lezen we dan het volgende: “De gemeente Kortenberg wil de 
bedrijvenzone Guldendelle fors uitbreiden naar de overzijde van de spoorlijn, de zogenaamde 
Runderenberg. Dat is nog landbouwzone. De vraag van Kortenberg is in onderzoek bij de START-
werkgroep van de Vlaamse overheid, die de toekomst van de luchthavenomgeving voorbereidt. Een 
concrete timing is er echter nog niet. Zeker is dat dit een project van lange adem zal worden want het 
Gemeentelijk Ruimtelijk Structuurplan moet worden aangepast. Er zal zeker een Gewestelijk 
Ruimtelijk Uitvoeringsplan nodig zijn.” 
 
1. In hoeverre is hier sprake van tegengestelde visies tussen de Verkenningsnota en het beleidsplan 

van de gemeente Kortenberg? 
 
2. Wat is de stand van zaken in dit dossier? 
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3. Hoever staat het met het onderzoek waarvan sprake in de krant van 25 maart? 
 
4. Kan de minister al een meer precieze timing vooropstellen in verband met de besluitvorming 

omtrent dit dossier? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 165 van 4 juni 2008 
van AN MICHIELS 
 
 
 
Inleidend op dit antwoord worden enkele gegevens in herinnering gebracht die de verschillende visies 
en onderzoeken over het gebied Runderenberg te Kortenberg weerspiegelen. 
 
De letterlijke tekst uit het beleidsplan 2007-2012 van de gemeente Kortenberg luidt: 
“Een nieuwe bedrijvenzone voor meer werkgelegenheid (…) Dit wil het gemeentebestuur veranderen 
door een strook grond, aansluitend op de huidige bedrijvenzone “Guldendelle”, te laten omzetten in 
een bedrijvenzone. Dit gebied ligt in het verlengde van de industrieparken van Zaventem en is vlot 
bereikbaar langs de toegangsweg van de industriezone Guldendelle en verder langs de Leuvense-
steenweg naar de E40 in Nossegem. Het industrieterrein ligt in de onmiddellijke nabijheid van het 
station van Kortenberg en is dus bereikbaar zowel per spoor als per bus, zodat de toename van het 
verkeer beperkt kan blijven.” 
 
De bindende bepaling 11 uit het goedgekeurd ruimtelijk structuurplan Kortenberg (blz. 5) luidt: 
“De gemeente beslist om de bedrijvenzone Guldendelle uit te breiden en voor bedrijvigheid te 
herbestemmen. Hiervoor wordt een RUP opgesteld die én de Leuvensesteenweg thv Guldendelle én de 
uitbreiding als afbakening neemt voor het ordenen en ontwikkelen van de bedrijvigheid. Daarbij wordt 
er ruimte geboden voor STACA en Ludo.” 
 
In het richtinggevend gedeelte (blz. 50) van het goedgekeurd ruimtelijk structuurplan Kortenberg is 
voor diezelfde uitbreiding sprake van een “beperkte zone”. 
 
De richtinggevende kaart ‘synthese van gewenste ruimtelijke structuur’ in het richtinggevend gedeelte 
van het goedgekeurd ruimtelijk structuurplan Kortenberg toont een beperkte uitbreidingsreserve van 
het bestaande bedrijventerrein Guldendelle in oostelijke richting. 
 
Vermits de formuleringen in het beleidsplan van de gemeente en het goedgekeurd ruimtelijk 
structuurplan Kortenberg verschillend zijn en ruimte laten voor interpretatie, kan niet met zekerheid 
worden gesteld dat het over verschillende dan wel dezelfde locaties zou gaan. Met zekerheid kan 
worden gesteld dat het goedgekeurd ruimtelijk structuurplan Kortenberg niet de zone Runderenberg 
aanduidt als uitbreidingslocatie voor Guldendelle.  
 
Naast de uitspraken op gemeentelijk niveau, werd beleidsvoorbereidend studiewerk verricht op 
Vlaams niveau. Zowel de ruimtelijke visie voor landbouw, natuur en bos Zenne-Dijle-Pajottenland, als 
het overlegproces Vlaams stedelijk gebied rond Brussel hebben de zone Runderenberg onderzocht. 
  
Runderenberg is een groot onaangetast agrarisch gebied van ongeveer 110 hectare, als zoekzone voor 
bedrijvigheid aangebracht door de provinciale ontwikkelingsmaatschappij (POM) Vlaams-Brabant en 
het agentschap economie. Het gebied is gesitueerd tussen het luchthavengebied, Mechelsesteenweg 
(N227), de spoorweg (L36) en Kortenbergsesteenweg. Het ligt te paard op het grondgebied van de 
gemeenten Kortenberg, Steenokkerzeel en Zaventem.  
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In de ruimtelijke visie voor landbouw, natuur en bos wordt voorgesteld dit gebied te herbevestigen als 
agrarisch gebied. In het kader van het Vlaams stedelijk gebied rond Brussel werd het gebied als 
zoekzone voor bedrijventerrein afgewogen.  
 
1. Vermits het beleidsplan 2007-2012 van de gemeente Kortenberg zich niet uitdrukkelijk 

uitspreekt over het gebied Runderenberg (zie hoger), kan onmogelijk een tegengestelde visie 
worden vastgesteld tussen de beleidsnota op zich en de ruimtelijke visie voor landbouw, natuur 
en bos. Het voorstel voor Runderenberg uit het aangehaalde krantenbericht van 25 maart 2008 in 
Het Nieuwsblad, is wel in tegenstelling met de voorstellen uit de overlegprocessen voor het 
Vlaams stedelijk gebied rond Brussel en de ruimtelijke visie voor landbouw, natuur en bos. 
Door de gemeente Kortenberg werd het voorstel voor een regionaal bedrijventerrein op de 
locatie Runderenberg ingebracht in de advisering over de verkenningsnota voor de ruimtelijke 
visie voor landbouw, natuur en bos Zenne-Dijle-Pajottenland. De visie in het gemeentelijk 
advies is niet gelijklopend met de tussentijdse opties voor landbouw, natuur en bos in de 
verkenningsnota. 

 
2. Vermits een bedrijventerrein van de omvang van Runderenberg, een beslissing betreft van de 

Vlaamse Regering, zullen de beleidsvoorbereidende overlegprocessen en onderzoeken op 
Vlaams niveau een belangrijke basis vormen.  
- Voor het Vlaams stedelijk gebied rond Brussel wordt momenteel een ontwerp-eindrapport 

voorbereid in functie van een brede adviesronde in de periode juli tot half oktober 2008. 
Daarna kan de beleidsbepaling starten. 

- In het kader van de ruimtelijke visie voor landbouw, natuur en bos Zenne-Dijle-Pajottenland 
werd het voorontwerp van herbevestiging agrarisch gebied besproken met de betrokken 
gemeenten en het klankbord van belangenorganisaties. Op basis van de verwerking van alle 
adviezen zal een ontwerp worden bekomen.  

 
3. Het krantenbericht van 25 maart 2008 in Het Nieuwsblad vermeldt dat de START-werkgroep 

van de Vlaamse overheid de vraag van Kortenberg onderzoekt. Vanwege het START-initiatief 
wordt gemeld dat het dossier Runderenberg is aangekaart via de ambtelijke werkgroep START 
en na aankaarting in eerste instantie doorgeleid werd naar het afbakeningsproces Vlaams 
stedelijk gebied rond Brussel. De zoekzone Runderenberg werd onderzocht als één van de 
dertien nieuwe zoekzones die aangebracht werden door diverse actoren in de derde fase van het 
overlegproces voor het Vlaams stedelijk gebied rond Brussel. In de huidige stand van het 
overleg over het Vlaams stedelijk gebied rond Brussel wordt het gebied niet voorgesteld als 
bedrijventerrein.  

 
4. Voor het Vlaams stedelijk gebied rond Brussel en de ruimtelijke visie voor landbouw, natuur en 

bos regio Zenne-Dijle-Pajottenland heeft de Vlaamse regering geopteerd voor een maximale 
wederzijdse afstemming in quasi gelijktijdig verlopende overlegprocessen.  

 Op basis van de brede adviesronde tot half oktober 2008 zal het ontwerp-eindrapport voor het 
Vlaams stedelijk gebied rond Brussel worden herwerkt tot eindrapport. Vanaf de jaarwisseling 
2008-2009 zal de Vlaamse Regering op basis van dit eindrapport een principiële beslissing 
kunnen nemen. Deze principiële beslissing zou het programma van herbestemmingen voor het 
Vlaams stedelijk gebied rond Brussel moeten inhouden, maar kan ook flankerende 
beleidsmaatregelen voorzien. Daarna kan het gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan worden 
opgemaakt en de decretaal verplichte procedure worden gestart. 

 In het najaar 2008 wordt gewerkt aan een eindvoorstel van gewenste ruimtelijke structuur en 
uitvoeringsprogramma voor landbouw, natuur en bos regio Zenne-Dijle-Pajottenland. In het 
voorjaar 2009 is besluitvorming binnen de Vlaamse regering mogelijk over het voorstel van 
herbevestiging van gebieden en het actieprogramma voor op te maken ruimtelijke uitvoerings-
plannen. Daarna kunnen gewestelijke ruimtelijke uitvoeringsplannen worden opgemaakt en de 
decretaal verplichte procedure worden gestart. 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 167 
van 6 juni 2008 
van GILBERT BOSSUYT 
 
 
 
Ankerplaatsen   -   Stedenbouwkundige vergunningen 
 
In Vlaanderen zijn momenteel een vijftal ankerplaatsen definitief en een twaalftal ankerplaatsen 
voorlopig aangeduid. 
 
In uitvoering van artikel 25, §1 van het decreet van 16 april 1996 betreffende de landschapszorg 
vormen de ankerplaatsen, zolang ze niet zijn opgenomen in een ruimtelijk uitvoeringsplan, geen 
beoordelingsgrond voor werken en handelingen, bedoeld in de artikelen 99 en 101, noch voor het 
stedenbouwkundig uittreksel en attest, bedoeld in artikel 135, noch voor het planologisch attest 
bedoeld in artikel 145ter, noch voor de stedenbouwkundige vergunning bedoeld in artikel 193, §2 van 
het decreet van 18 mei 1999 houdende de organisatie van de ruimtelijke ordening. Hetzelfde is waar 
voor het stedenbouwkundig attest. 
 
Daarnaast is in artikel 111, §5, 2° van het decreet van 18 mei 1999 houdende de organisatie van de 
ruimtelijke ordening bepaald dat aanvragen  voor stedenbouwkundige vergunningen met betrekking 
tot percelen die gelegen zijn in voorlopig of definitief aangeduide ankerplaatsen, voor advies 
voorgelegd moeten worden aan de entiteit die door de Vlaamse Regering belast wordt met taken van 
beleidsuitvoering inzake onroerend erfgoed. 
 
1. Wanneer de omschrijving van de ankerplaats ligt in een goedgekeurd gewestelijk ruimtelijk 

uitvoeringsplan tot herbevestiging van de agrarische en natuurlijke structuur, worden de waarden 
die tot aanduiding als ankerplaats aanleiding gegeven hebben en de landschapskenmerken die 
typisch zijn voor de ankerplaats (met inbegrip van de ruimtelijke kenmerken die eigen zijn aan de 
waarden) dan gehanteerd als beoordelingsgrond voor stedenbouwkundige vergunningen? 

 
2. De besluiten tot voorlopige of definitieve aanduiding als ankerplaats fungeren als aanvulling en 

verfijning op de sectorale wetgevingen. Zij mogen evenwel geen beperkingen vaststellen die 
absoluut werken of handelingen verbieden of onmogelijk maken. 

 
In welke mate beperken zij de mogelijkheid om woningen in een woongebied of woongebied met 
landschappelijk karakter in de zone van een ankerplaats nog uit te breiden, te verbouwen of te 
herbouwen? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN 
EN BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 167 van 6 juni 2008 
van GILBERT BOSSUYT 
 
 
 
1. Om mijn antwoord in een correct perspectief te kunnen plaatsen, wil ik eerst en vooral een 

aantal begrippen duidelijker kaderen.  
 Zoals u weet, wordt op dit ogenblik werk gemaakt van het proces van de herbevestiging van de 

agrarische en natuurlijke structuren. Dat gebeurt per deelgebied, dus het is zeker niet zo dat er 
één allesomvattend “gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan tot herbevestiging van de agrarische 
en natuurlijke structuur” is. Wanneer de bestemming van het gewestplan wordt bevestigd, met 
andere woorden wanneer het gebied binnen de afbakening van de te herbevestigen gebieden ligt, 
moet er geen ruimtelijk uitvoeringsplan worden opgemaakt. Indien het gebied buiten de 
afbakening van te herbevestigen gebieden ligt, wordt er wel een ruimtelijk uitvoeringsplan 
opgemaakt. Ook voor gebieden waarvoor een beleidsmarge staat ingeschreven en die gelegen 
zijn binnen de afbakening van te herbevestigen gebieden worden ruimtelijke uitvoeringsplannen 
opgemaakt. Dit gebeurt om de bestemming agrarisch gebied te kunnen differentiëren naar 
natuurverwevingsgebied of bouwvrij agrarisch gebied.  

 
 Wat de voorlopige en definitieve aanduiding van ankerplaatsen betreft. Zoals u weet zijn de 

ankerplaatsen de meest waardevolle landschappen in Vlaanderen, zoals die beschreven worden 
in de Landschapsatlas. De aanduiding van de ankerplaats is een belangrijke eerste stap in het 
tweede spoor van de landschapsbescherming (gebaseerd op het Verdrag van Firenze), de 
bescherming als erfgoedlandschap. De omzetting van de ankerplaats naar een erfgoedlandschap 
moet gebeuren via een ruimtelijk uitvoeringsplan of ander plan van aanleg en kan gebeuren op 
elk niveau. De aanduiding als ankerplaats zorgt ervoor dat de landschapskenmerken uitgebreid 
beschreven zijn. Dat maakt het dus mogelijk dat in geval van het opmaken van een ruimtelijk 
uitvoeringsplan de landschapskenmerken duidelijker kunnen worden afgewogen ten aanzien van 
andere kenmerken of aspecten (economische, sociale, ecologische, mobiliteit,…). Wanneer op 
basis van die afweging blijkt dat de landschappelijke waarden en kenmerken dusdanig essentieel 
zijn voor een gebied worden die waarden en kenmerken via het ruimtelijk uitvoeringsplan 
vertaald in stedenbouwkundige voorschriften die het behoud van de erfgoedwaarden (lees de 
landschapswaarden) moeten garanderen. Van dat ogenblik spreken we van een 
erfgoedlandschap. Wanneer op basis van de afweging blijkt, dat de landschapswaarden niet 
primeren en er geen omzetting is naar een erfgoedlandschap vervalt de aanduiding als 
ankerplaats voor de betrokken zone waarop het ruimtelijk uitvoeringsplan van toepassing was. 
Meteen vervalt voor deze zone ook de adviesverplichting. 

 Zolang er voor het betrokken gebied geen ruimtelijk uitvoeringsplan wordt opgemaakt, is er een 
adviesverplichting om ervoor te zorgen dat het effect van eventuele ingrepen minstens op de 
landschapswaarden minstens kan worden getoetst. Zoals u weet, bestaat er voor overheden wel 
een zorgplicht in definitief aangeduide ankerplaatsen. Recent werd daartoe een Besluit van de 
Vlaamse Regering opgemaakt. 

 Zoals steeds bij de beoordeling van een stedenbouwkundige vergunning wordt rekening 
gehouden met alle randvoorwaarden en worden alle eventuele adviezen evenwichtig tegenover 
elkaar afgewogen. 

 
2.  De aanduiding als ankerplaats brengt geen principieel verbod op verbouwen, uitbreiden of zelfs 

herbouwen met zich mee, noch voor zone-eigen, noch voor zonevreemde woningen. Een 
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ankerplaats wordt aangeduid om landschappelijke erfgoedwaarden te beschermen. En dat kan 
via stedenbouwkundig verantwoorde projecten. Zelfs nieuwbouw hoeft niet per definitie 
uitgesloten te zijn in een ankerplaats of nadien in een bij middel van een ruimtelijk 
uitvoeringsplan tot stand gekomen erfgoedlandschap. Eventueel kunnen wel een aantal 
randvoorden worden opgelegd, zoals voldoende buffering of inpassing in het landschap. 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 168 
van 10 juni 2008 
van KOEN VAN DEN HEUVEL 
 
 
 
Alternatieve financieringsprojecten   -   Beschikbaarheidsvergoedingen 
 
In het halfjaarlijks verslag van  de Vlaamse Regering over alternatieve financiering van 
overheidsinvesteringen worden voor de meeste projecten maximale beschikbaarheidsvergoedingen 
vermeld. Deze zullen voor de meeste projecten pas op middellange termijn worden bereikt.  
 
Uit sommige bronnen blijkt dat deze bedragen geïndexeerd zijn of zullen worden.  
 
Zijn deze beschikbaarheidsvergoedingen geïndexeerd?  
 
Zo ja, kan de minister  voor elk project opgeven:  
 
a) het basisbedrag  qua  maximum beschikbaarheidsvergoedingen; 
 
b) wat het basisjaar is en vanaf wanneer “indexatie” begint te spelen; 
 
c) welke prijsindex daarvoor zal worden gebruikt? 
 
 
Is het omwille van de duidelijkheid niet aangewezen deze tabel op te nemen in het halfjaarlijks 
rapport? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 168 van 10 juni 2008 
van KOEN VAN DEN HEUVEL 
 
 
 
Het is belangrijk om onderscheid te maken tussen enerzijds de beschikbaarheidsvergoedingen zoals ze 
contractueel zijn vastgelegd (of vastgelegd zullen worden in de toekomst) en anderzijds de kredieten 
in de uitgavenbegroting die dienen om de beschikbaarheidsvergoedingen mee te betalen. 
 
De kredieten in de begroting die dienen om de beschikbaarheidsvergoedingen mee te betalen in het 
kader van de projecten inzake alternatieve financiering worden vooralsnog niet geïndexeerd.  
Tot hiertoe is in alle dossiers het principe aangehouden dat het de beschikbaarheidsvergoedingen zijn 
die het volume van investeringen zullen bepalen.  
De beschikbaarheidsvergoedingen zijn grosso modo opgedeeld in 3 componenten: een luik 
investerings- of bouwkost, een luik financieringskost en een luik onderhoudskost. Een indexering voor 
de eerste 2 componenten is niet noodzakelijk aangezien bouwkost het eerste jaar (of de eerste jaren) 
van het project gerealiseerd wordt en de financieringskost ook bij het begin van het project wordt 
vastgelegd. Dus enkel het deel onderhoud kan in aanmerking komen voor toepassingen van een 
indexering. Het deel onderhoud in de totale beschikbaarheidsvergoeding kan fluctueren van contract 
tot contract. Het toestaan van een prijsherzieningsformule voor het gedeelte onderhoud in een contract 
is voor de Vlaamse Overheid in de meeste gevallen een financieel gunstige zaak omdat anders de 
private partner het risico en de toekomstige prijsstijgingen toch zal doorrekenen in zijn prijs. 
 
De DBFM-overeenkomst voor het project van de noordelijke wegontsluiting van de luchthaven van 
Zaventem (missing links; sector openbare werken) voorziet zo dat ten vroegste vanaf 2012 indexering 
van de beschikbaarheidsvergoeding mogelijk is volgens het mechanisme bepaald in de overeenkomst. 
In concreto zal niet de totaliteit van de vergoeding doch slechts ongeveer 23% ervan geïndexeerd 
worden. De indexatie zal op kwartaalbasis gebeuren en op basis van de index van de 
consumptieprijzen. De totale kredieten voor beschikbaarheidsvergoeding voor de VIA projecten 
bedraagt 66 miljoen euro en dit bedrag wordt vooralsnog niet geïndexeerd. Voor de noordelijke 
wegontsluiting van de luchthaven van Zaventem bedraagt de beschikbaarheidsvergoeding 1,33 
miljoen euro. Zoals u kan vaststellen ligt het bedrag van de 1,33 miljoen euro van het contract van de 
noordelijke wegontsluiting van de luchthaven van Zaventem nog ver beneden de maximum grens van 
de 66 miljoen euro. 
 
In de sector onderwijs ziet agion erop toe dat de som van de toelagen verbonden aan de 
beschikbaarheidsvergoedingen die tijdens het eerste jaar na oplevering van elk project verschuldigd is, 
het bedrag van de 75 mio € niet overschrijdt. Vanaf het tweede jaar tot het dertigste jaar kan onder 
bepaalde voorwaarden een beperkte indexering (max 30% van de beschikbaarheidsvergoeding) 
worden geïndexeerd. 
 
Ook in de sector welzijn werd er voor VIPA een ad-hoc regeling uitgewerkt. Dit alternatief bestaat er 
in dat vanaf 2009 30% van de beschikbaarheidsvergoeding zal worden geïndexeerd. De niet-
geïndexeerde vergoeding bedraagt 75 miljoen euro. De geïndexeerde vergoeding zal maximaal 84,5 
miljoen euro bedragen. De index bedraagt 2%. 
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Vraag nr. 169 
van 11 juni 2008 
van ELOI GLORIEUX 
 
 
 
Project Novarode St.- Genesius - Rode   -   Ruimtelijke planning 
 
Lange tijd was Vlaanderen veeleer een toonbeeld van ruimtelijke wanorde en chaos. Het Ruimtelijk 
Structuurplan Vlaanderen (RSV) probeert daar gelukkig verandering in te brengen. Het decreet 
houdende de organisatie van de ruimtelijke ordening (DRO) van 18 mei 1999 nadert zijn tiende 
verjaardag en ondertussen hebben de provincies en meer dan 200 Vlaamse gemeenten hun opdracht 
vervuld en een eigen gemeentelijk structuurplan opgemaakt. Voor deze gemeenten past de verdere 
ontwikkeling in een duidelijk globale visie. Uiteraard hebben gemeenten zonder gemeentelijk 
structuurplan ook beperkingen waaraan ze zich dienen te houden, maar een BPA (bijzonder plan van 
aanleg) laat toe de gemeentelijke ruimte te ordenen op kleinere schaal, zonder rekening te houden met 
de impact op het geheel. 
 
Dit is wat momenteel dreigt te gebeuren met de oude site van de papierfabriek in Sint-Genesius-Rode, 
een gemeente zonder structuurplan. In de voorliggende plannen van de projectontwikkelaar worden 
5,3 ha industrieterrein omgezet in 3,9 ha woongebied. In principe is een herwaardering van deze 
verlaten industriële site zeker toe te juichen. Alleen stellen vele omwonenden zich vragen bij de 
manier waarop. Op deze 3,9 ha voorziet het project 300 woongelegenheden in gebouwen met vier 
bouwlagen. 
 
Zonder vooruit te lopen op de afronding van de afbakening van het Vlaams stedelijk gebied rond 
Brussel, wordt Sint-Genesius-Rode beschouwd als hoofddorp in het buitengebied. In dergelijke 
nederzetting kan een concentratie van bebouwing op enkele daarvoor geschikte locaties – waaronder 
zeker wel de site van de vroegere papierfabriek – maar wel met respect voor de eigenheid van de kern. 
 
In het RSV lezen we (p.376):  
 
“Ten aanzien van de huidige bestemmingen van het gewestplan zullen in het Vlaams stedelijk gebied 
rond Brussel geen of slechts zeer beperkte - en dit binnen strikte randvoorwaarden die socio-
economisch een meerwaarde verschaffen aan dit gebied en het Vlaams karakter ervan versterken - 
bestemmingswijzigingen van zachte naar harde functies doorgevoerd worden.  
Lokalisatie van woonfunctie is mogelijk door: 
– reconversie van bestaande bebouwing en verwaarloosde bedrijfsgebouwen; 
– het invullen van de niet bebouwde percelen; 
– het verhogen van de bebouwingsdichtheid naar aanleiding van nieuwbouw of 
vervangingsbouw wanneer dit gekaderd wordt binnen de globale stedebouwkundige 
uitbouw van de gemeente en mits behoud van de woonkwaliteit.” 
 
Nu is in het centrum en de stationswijk van Rode het aantal bouwlagen twee, en de kroonlijsthoogte 7 
m. Voor dit nieuwe project opteert men voor vier bovengrondse bouwlagen en nokhoogte van bijna 14 
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m. Dat betekent een verdubbeling, wat men moeilijk kan zien als “met respect voor de eigenheid”. Dit 
wijst daarentegen op toenemende verstedelijking, waarbij de woonkwaliteit van de omwonenden 
onvermijdelijk zal veranderen. Omwonenden vrezen ook dat na goedkeuring van dit project, de 
bouwhoogte hier model zal staan voor wat men zal opnemen in het gemeentelijk structuurplan, 
aangezien er dan een precedent zal zijn. Bovendien is een bouwdichtheid van 300 woongelegenheden 
op 3,9 ha ook ruim boven het gebruikelijke. 
 
Wel is het zo dat, om deze woonuitbreiding aanvaardbaar te maken, alvast op papier, de site van de 
papierfabriek opgenomen wordt in een groter “ruimtelijk samenhangend geheel” van 15 ha, dat het 
hele gebied ten oosten van het station omvat. Aangezien in grote delen van dit geheel de 
bouwdichtheid opmerkelijk lager is, komt men toch nog tot een haalbaar gemiddelde. Maar in de 
werkelijkheid is het betrokken gebied allerminst een ruimtelijk samenhangend geheel rond het station. 
 
Sint-Genesius-Rode is een gemeente met faciliteiten en een Franstalige meerderheid. De kans op 
toename van de verfransing en verdringing van Nederlandstaligen is hier nooit veraf. Het is 
Vlabinvestgebied. Nochtans heeft Vlabinvest door juridische spitsvondigheden geen voorkooprecht 
verkregen. Een nieuwe woonwijk van 300 woningen kan al vlug een getto worden, tenzij men van bij 
het begin zorgt voor een mix van woongelegenheden voor de verschillende sociale groepen van de 
gemeente. Ongeveer 6 % van de woongelegenheden voorbehouden voor sociale huurwoningen is een 
minimum. Er is derhalve overleg nodig met een sociale huisvestingsmaatschappij. Hiervan is geen 
sprake in het voorliggend dossier. 
 
1. Is het wenselijk dat, bijna tien jaar na de goedkeuring van het DRO, een gemeente nog een project 

van dergelijke omvang laat uitvoeren via een BPA, zonder dat het past in een globale visie op de 
ruimtelijke ontwikkeling van de gemeente? 

 
2. Zijn de concepten/principes uit het RSV die in dit dossier gebruikt worden om de hoge 

woondichtheid en het groot aantal toegelaten bouwlagen te verantwoorden, namelijk “ruimtelijk 
samenhangend geheel” en “Stationsomgeving”, correct toegepast? 

 
3. Kan het dat de woondichtheid en de bouwhoogte van woningen op een beperkt gebied dermate 

afwijkt van die in de rest van de gemeente? 
 
4. Kan het dat een woonproject van een dergelijke omvang in een randgemeente van Brussel met 

faciliteiten, ontwikkeld wordt zonder medewerking van zowel Vlabinvest als een 
socialehuisvestingsmaatschappij? 
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1. De gemeente Sint-Genesius-Rode werkt reeds geruime tijd aan een globale visie op de 

ruimtelijke ontwikkeling van de gemeente. De startnota voor het gemeentelijk ruimtelijk 
structuurplan dateert van 2003. Na het gebruikelijke sectorale onderzoek werd in 2006 en 2007 
structureel overleg gehouden met de provincie Vlaams-Brabant en de Vlaamse overheid. Het 
gemeentelijk ruimtelijk structuurplan is inmiddels beland in de fase van doorlopen van de 
decretaal verplichte procedure. Op 15 februari 2008 werd de plenaire vergadering georga-
niseerd. Op 22 april 2008 werd het gemeentelijk structuurplan voorlopig vastgesteld. Het 
openbaar onderzoek loopt volgens de gemeentelijke website van 5 mei tot 4 augustus 2008. 
Het nog niet goedgekeurde bijzonder plan van aanleg 'Papierfabriek Novarode’ voorziet de 
herbestemming van industriegebied naar woongebied en andere bestemmingen. Het betreft aldus 
een bijzonder plan van aanleg dat afwijkt van het gewestplan. Voor bijzondere plannen van 
aanleg die afwijken van het gewestplan geldt een overgangsregeling in het decreet betreffende 
de ruimtelijke ordening gecoördineerd op 22 oktober 1996, via de wijziging van 22 april 2005. 
Deze overgangsbepaling stelt dat bijzonder plannen van aanleg die voorlopig vastgesteld 
worden na 1 november 2006 en die afwijken van het gewestplan, tot 1 mei 2008 slechts 
definitief aangenomen kunnen worden door de gemeenteraad indien de bepalingen ervan in 
overeenstemming zijn met een minstens voorlopig vastgesteld gemeentelijk ruimtelijk 
structuurplan. Na 1 mei 2008 kunnen geen afwijkende bijzondere plannen van aanleg meer 
definitief worden aangenomen door de gemeenteraad. 
Er wordt vastgesteld dat het bijzonder plan van aanleg 'Papierfabriek Novarode’ volgens deze 
regeling op 22 april 2008 door de gemeenteraad definitief werd aangenomen. In de zitting van 
28 mei 2008 gaf de bestendige deputatie van de provincie Vlaams-Brabant een gunstig advies. 
Op basis van alle gekende documenten, kan worden aangenomen dat het bijzonder plan van 
aanleg in overeenstemming is met het voorlopig vastgesteld gemeentelijk ruimtelijk 
structuurplan. 
Het bijzonder plan van aanleg 'Papierfabriek Novarode’ is nog niet goedgekeurd via ministerieel 
besluit. 

  
2. De adviesverlening door het agentschap ruimtelijke ordening Vlaanderen beoordeelt de 

overeenstemming van het bijzonder plan van aanleg met het ruimtelijk structuurplan 
Vlaanderen. Er werd in globo steeds positief geadviseerd. 

   
3. Met de huidige kennis uit het overlegproces voor het Vlaams stedelijk gebied rond Brussel 

wordt ervan uitgegaan dat Sint-Genesius-Rode als gemeente in het buitengebied gesitueerd ligt, 
wellicht in het bebouwd perifeer landschap. Net als andere delen van het bebouwd perifeer 
landschap wordt Sint-Genesius-Rode gekenmerkt door residentiële (open) bebouwing aan een 
lage dichtheid. Het ruimtelijk structuurplan Vlaanderen voorziet voor dergelijke gebieden een 
selectieve bundeling van ontwikkelingen in die plaatsen waar een functionele en morfologische 
concentratie en verdichting bestaat of wenselijk is. Dit is bijvoorbeeld het geval in 
stationsomgevingen en de historische dorpskernen. Tegelijk voorziet het ruimtelijk structuurplan 
Vlaanderen het vrijwaren van het onbebouwd karakter van fragmenten in het bebouwd perifeer 
landschap.  
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In het gemeentelijk ruimtelijk structuurplan wordt aangegeven dat de site Novarode een 
strategisch project betreft dat inspeelt op de historische dorpskern en de stationsomgeving. 
Langsheen de Molenbeek die door de site loopt zou een lineair park worden gecreëerd. 
In het advies van het agentschap ruimtelijke ordening Vlaanderen, uitgebracht naar aanleiding 
van de plenaire vergadering op 29 november 2007 over het bijzonder plan van aanleg, is 
volgende passage relevant: 
‘Afhankelijk van de ligging t.o.v. het park worden verschillende verdichtingsmogelijkheden 
voorzien. Aan de buitenste rand hanteert men een hogere dichtheid (zone 12 A) t.o.v. de meer 
langs het ‘kernpark’ gelegen woonzones. De verdichtingsmogelijkheden (volgens de nota 30 
woningen per hectare) die in het ontwerp geboden worden zijn, gelet op de centrale ligging in 
het hoofddorp, ruimtelijk verantwoord en stemmen overeen met het Vlaams ontwikkelings-
perspectief dat voor kernen in buitengebied geboden wordt. In de woonontwikkeling wordt 
eveneens een gedifferentieerd aanbod aan woningen voorop gesteld waarbij verschillende 
typologieën moeten inspelen op de wijzigende gezinssituatie. In voorschriften worden appar-
tementen, duplexwoningen, rijwoningen, grondgebonden woningen, serviceflats, … voorzien. 
De verschillende typologieën zoeken steeds naar een andere relatie met het park. Ook dit past 
binnen de Vlaamse opties.’ 

 
4. Op 19 juni 2008 heeft de Vlaamse minister voor Binnenlands Bestuur, Stedenbeleid, Wonen en 

Inburgering geantwoord op de vraag om uitleg van de heer Mark Demesmaeker over de niet-
betrokkenheid van de Vlaamse Regering en Vlabinvest in het dossier BPA Novarode. Volgende 
passage uit het antwoord (handelingen commissie voor wonen, stedelijk beleid, inburgering en 
gelijke kansen, zitting 19 juni 2008, voorlopige niet gecorrigeerde versie) is van belang: 

 ‘De tussenkomst van Vlabinvest in dergelijke projectrealisaties is uiteraard gewenst. Dergelijke 
grote projecten houden meerdere opportuniteiten in en Vlabinvest zou hier een inbreng moeten 
kunnen hebben. Dit vereist vanzelfsprekend de bereidheid van de lokale initiatiefnemers om 
samen te werken met Vlabinvest. Op het terrein is dit niet steeds het geval. Zoals ik al eerder 
heb geantwoord in deze commissie, heeft Vlabinvest sinds begin van het ontwikkelingsproces 
herhaaldelijk geprobeerd om betrokken te worden in dit dossier, helaas zonder positief gevolg. 
Vlabinvest is niet passief gebleven, maar doet wat het moet doen. Vlabinvest probeert tot op 
vandaag wel op de hoogte te blijven van de evoluties in dit dossier, maar wordt in dit kader niet 
gecontacteerd door de lokale betrokken instanties. Tot nog toe zijn noch Vlabinvest noch een 
sociale huisvestingsmaatschappij inhoudelijk betrokken bij dit project. Een bijdrage aan het 
project door Vlabinvest is momenteel dan ook niet haalbaar.  
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Vraag nr. 171 
van 13 juni 2008 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
Restauratie St.-Petrus en St.-Pauluskerk Herne   -    Stand van zaken (2) 
 
Op 24 januari 2008 stelde ik de minister een schriftelijke vraag over het restauratiedossier van de Sint-
Petrus en Sint-Pauluskerk in Herne (vraag nr. 66, Websitebulletin publicatiedatum 05-03-2008). 
 
Uit het antwoord bleek toen dat het dossier op 24 augustus 2007 ontvankelijk werd verklaard door de 
administratie, wat wil zeggen dat het inhoudelijk en administratief in orde was bevonden, en als 
dusdanig kon worden opgenomen in een lijst, waarvan de chronologie wordt bepaald door objectieve 
criteria. De restauratiepremie in kwestie, aandeel Vlaams Gewest, wordt geraamd op 446.194,62 euro, 
exclusie btw. 
 
Minstens éénmaal per jaar maakt de minister een geactualiseerde lijst van restauratiepremiedossiers en 
afhankelijk van de beschikbare budgetten, een selectie van dossiers waarvoor de premie effectief kan 
worden toegekend. 
 
Voor 2008 zijn er ondertussen al twee selecties achter de rug. 
 
Is de premie van het restauratiedossier van de Sint-Petrus en Sint-Pauluskerk van Herne opgenomen in 
de selectie voor toekenning? 
 
Zo neen, wanneer zal dit gebeuren? 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
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ANTWOORD  
op vraag nr. 171 van 13 juni 2008 
van MARK DEMESMAKER 
 
 
 
De toekenning van de restauratiepremies voor de door het Agentschap R-O ontvankelijk verklaarde 
dossiers gebeurt op basis van objectieve criteria. Deze criteria en de prioriteiten die daaraan werden 
gekoppeld, werden uitvoerig toegelicht in de beleidsbrief en in de commissie. 
 
Zoals u weet verschilt de omvang van de premies naargelang het juridisch statuut van de aanvrager 
en/of het gebruik van het gebouw. Daarom worden in de begrotingen aparte posten voorzien voor de 
restauratiepremies privé-sector (particulieren, verenigingen,…), openbare sector (provincies, 
gemeentes, OCMW’s, kerkraden,…) en ten slotte voor de openbare gebouwen gebruikt voor de 
eredienst.  
 
Het grootste budget wordt ter beschikking gesteld voor de restauratie van beschermde monumenten 
bestemd voor de eredienst. Initieel is daartoe in de begroting 2008 27,7 miljoen euro voorzien en 
ondertussen ook grotendeels vastgelegd.  
 
In de loop van 2008 werden reeds 2 programmatierondes gerealiseerd. Op basis van de objectieve 
criteria en de voorziene prioriteiten werd er op aangeven van mijn administratie voor gezorgd dat de 
enkele dossiers die in 2005 ontvankelijk werden verklaard en alle dossiers die in 2006 ontvankelijk 
werden verklaard, konden worden goedgekeurd. 
Op basis van de objectieve criteria die niet alleen rekening houden met het tijdstip van ontvankelijk 
verklaren van het dossier, maar ook bijvoorbeeld met de hoogdringendheid van de uit te voeren 
werken (bijvoorbeeld werken aan dak of goten krijgen voorrang op interieurwerken) werden ook de 
meest dringende dossiers die in 2007 ontvankelijk werden verklaard toegewezen. 
 
Mogelijk kan er in de loop van het jaar nog een derde programmatieronde voor de monumenten 
bestemd voor de eredienst volgen. In het andere geval kan ik u meedelen dat begin 2009 een nieuwe 
programmatie is voorzien. Op basis van de objectieve criteria en de prioriteiten zal mijn administratie 
een nieuw programmatievoorstel doen. Er bestaat een reële kans dat de premie voor de tweede 
restauratiefase (kerktoren) van de Sint-Petrus en Sint-Pauluskerk van Herne op dat ogenblik kan 
worden toegekend. U zal begrijpen dat de lijst met ontvankelijk verklaarde dossiers een dynamisch 
gegeven is, die steeds evolueert, onder andere omdat nieuwe dossiers worden toegevoegd. Het is dan 
ook niet mogelijk om nu reeds volledige garantie te geven over de toekenning van de premie, 
aangezien de verschillende dossiers op basis van de objectieve criteria op het ogenblik van de 
programmatie tegenover elkaar worden afgewogen. 
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Vraag nr. 172 
van 17 juni 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Gelijkekansenbeleid   -   Actieplannen open coördinatiemethode 
 
Op 24 maart 2006 keurde de Vlaamse Regering de doelstellingennota in het kader van de open 
coördinatiemethode in het Vlaamse gelijkekansenbeleid goed. 
 
Die nota bundelde de voorstellen voor strategische en operationele doelstellingen die alle Vlaamse 
ministers op vlak van gelijke kansen in de periode 2005-2006 hadden ingediend. Tegelijk met de 
doelstellingennota werd de nieuwe Commissie Gelijke Kansen opgericht met vertegenwoordigers uit 
de dertien beleidsdomeinen. Die commissie zou in het najaar van 2007 de lopende actieplannen 
evalueren. Ook werd verwacht dat ze in een tweede ronde actieplannen zou kunnen indienen. 
 
De open coördinatiemethode is een heel nieuwe methodiek, die bij haar aantreden door de minister 
van Gelijke Kansen werd ontwikkeld. Met die ingrijpende methode wil de minister beleidsinitiatieven 
met betrekking tot gelijke kansen bij andere Vlaamse ministers stimuleren. Dat heeft geleid tot een 
globale doelstellingennota en tot actieplannen. Een goed gelijkekansenbeleid lijkt inderdaad zowel een 
inclusief als een integraal beleid te moeten zijn. 
 
Na de fase van de afspraken, de doelstellingen en de actieplannen lijkt het tijd om de eerste resultaten 
te meten. De open coördinatiemethode loopt inmiddels toch al meer dan twee jaar. 
 
1. Wat waren de doelstellingen en de actieplannen van de minister voor de eerste ronde, en welke 

resultaten hebben zij opgeleverd? 
 

Zijn er verslagfiches beschikbaar? 
 

2. Welke nieuwe actieplannen heeft de minister in het kader van de tweede ronde? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 86, Van Mechelen nr. 172, 

Vandenbroucke nr. 291, Anciaux nr. 159, Bourgeois nr. 120, Keulen nr. 186, Van Brempt nr. 219, 
Vanackere nr. 244, Crevits nr. 757, Ceysens nr. 91). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 172 van 17 juni 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door mevrouw Kathleen Van Brempt, Vlaams 
minister van Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
Vraag nr. 173 
van 17 juni 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Gelijkekansenbeleid   -   Actieplannen open coördinatiemethode 
 
Het Vlaamse gelijkekansenbeleid stelt zich tot doel achterstand(en) te voorkomen of te compenseren. 
Het richt zich daarbij in het bijzonder op het bestrijden van achterstellings- en 
uitsluitingsmechanismen die veroorzaakt worden door gender, seksuele oriëntatie en 
ontoegankelijkheid. Het wil deze zichtbaar en bespreekbaar maken, ze bestrijden en de totstandkoming 
van nieuwe dergelijke mechanismen voorkomen. 
 
De Vlaamse overheid past in het Vlaamse gelijkekansenbeleid de open coördinatiemethode toe. De 
diverse actieplannen worden om de twee jaar vastgelegd. Tegen 1 december 2007 moesten de nieuwe 
actieplannen (met de looptijd van 1 januari 2008 tot en met 31 december 2009) opgemaakt zijn. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de nieuwe actieplannen – die tegen december 2007 

opgemaakt moesten zijn – die betrekking hebben op zijn/haar beleidsdomein?  
 
2. Hoeveel middelen voorziet de minister hiervoor (per actieplan)? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 87, Van Mechelen nr. 173, 

Vandenbroucke nr. 292, Anciaux nr. 160, Bourgeois nr. 121, Keulen nr. 187, Van Brempt nr. 220, 
Vanackere nr. 245, Crevits nr. 758 en Ceysens nr. 92). 
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DIRK VAN MECHELEN 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN 
BEGROTING EN RUIMTELIJKE ORDENING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 173 van 17 juni 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door mevrouw Kathleen Van Brempt, Vlaams 
minister van Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen. 
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BERT ANCIAUX, 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, 

 JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 135 
van 22 mei 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
Motorcrossterrein Horensberg Genk   -   Veiligheid 
 
Sporten is gezond, maar blijkbaar toch niet altijd. Tijdens het weekend van 1 mei namen 500 piloten 
deel aan een motorcrosswedstrijd voor amateurs op de omloop Horensberg in Genk. De door de FAM, 
de koepel van crossbonden, georganiseerde wedstrijd eindigde met maar liefst zeventien motorcrossers 
in het ziekenhuis van Genk. Zowat één op de dertig deelnemers keerde huiswaarts met een gebroken 
arm of been. 
 
Traditioneel is dit een wedstrijd op het scherp van de snee. Naar verluidt zou het grote aantal 
ongevallen echter te wijten zijn aan een combinatie van overdreven snelheid, ongewoon veel crossers 
en de moeilijkheidsgraad van de omloop op de Horensberg. Meer essentieel is de vraag of de 
Horensberg een geschikte omloop is voor amateurs. Volgens sommigen is het gewoon een gevaarlijk 
circuit. Het is niet de eerste keer dat de Horensberg zijn twijfelachtige reputatie van lastige omloop eer 
aandoet. In oktober 2007 kwam een kersverse vader met zijn motor zwaar ten val tijdens zijn laatste 
cross. Hij ging onderuit op een springberg, kwam met zijn hoofd op de grond terecht en is voor het 
leven verlamd. 
 
Vanwege het belang van een veilige sportbeoefening stel ik de minister graag volgende vragen. 
 
1. Is de minister vertrouwd met de omloop Horensberg? Is hij op de hoogte van de hierboven 

geschetste feiten? 
 
2. Hoe is het gesteld met de veiligheidssituatie op de omloop Horensberg? Is deze voldoende voor 

zulke grote aantallen amateurcrossers? 
 
3. Acht de minister het opportuun om bijkomende veiligheidsmaatregelen op te leggen in het belang 

van de veiligheid van de amateurcrosser? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 135 van 22 mei 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
1. Er zijn inderdaad op 3 en 4 mei 2008 motorcrosswedstrijden voor amateurs georganiseerd op het 

circuit Horensbergdam in Genk. De wedstrijden werden georganiseerd door FAM Vlaanderen 
VZW (de federatie van amateur motorcrossbonden van Vlaanderen vzw).  

 
Op zaterdag 3 mei 2008 was er een jeugdtreffen waaraan 166 deelnemers jonger dan 15 jaar 
deelnamen. Op zondag 4 mei 2008 was er een kampioenschapsproef met 512 deelnemers vanaf 
15 jaar. 

 
In Het belang Van Limburg is er op 7 mei 2008 een artikel gepubliceerd waarin sprake was van 
17 motorcrossers die met breuken opgenomen waren in het ziekenhuis. 

 
Bij de organisatie van motorcrossen worden verzorgingsboeken bijgehouden waarin alle 
ongevallen genoteerd worden. Ik heb die stukken opgevraagd. Hieruit blijkt dat er op zaterdag 11 
verzorgingen werden genoteerd. Eén crosser werd afgevoerd naar het ziekenhuis met een 
gebroken elleboog.  

 
Op zondag werden er 24 verzorgingen genoteerd. Drie piloten werden overgebracht naar het 
ziekenhuis met volgende verwondingen: een sleutelbeenbreuk, een zware kneuzing aan het linker 
onderbeen en een bovenarmbreuk). Drie andere crossers kregen van de dokter het advies om 
preventief naar een ziekenhuis te gaan voor verder radiologisch onderzoek.  

 
In datzelfde artikel werd ook vermeld dat de omloop Horensbergdam hiermee zijn slechte 
reputatie bevestigde aangezien er in oktober 2007 een man ten val kwam met levenslange 
verlamming tot gevolg. 
Deze informatie blijkt niet te stroken met de realiteit aangezien deze man ten val kwam op het 
circuit in Opglabbeek en niet op het circuit Horensbergdam in Genk. 
 

2. Wat de veiligheidssituatie van de omloop betreft: er werden aanpassingen aan de omloop 
doorgevoerd om het gebruik door amateurs en jeugd toe te laten, bijvoorbeeld: 

• de springbergen werden afgerond zodat beginnelingen er gewoon over kunnen rijden 
• volgens het jeugddecreet is de minimale lengte 1000 meter: in Genk is dit 1800 meter 
• volgens het jeugddecreet is de minimale breedte 5 meter: in Genk is dit 8 tot 11 meter 
• er zijn geen dubbelsprongen of meersprongen 
• er zijn aparte trainingsuren voor -15 jarigen, zij kunnen dus afzonderlijk trainen 
• er worden maximaal 40 piloten op de baan toegelaten (toezicht aan de ingang van het 

parcours). 
 

Bij de organisatie van wedstrijden:  
• wordt er een dubbele omheining geplaatst  
• wordt het parcours steeds gekeurd door een aangestelde van de sportfederatie 
• worden tussen de reeksen de stukken met diepe sporen opnieuw gelijk gemaakt. 

 
Ik wil er geen twijfel over laten bestaan, veiligheid op de omlopen is voor mij zeer belangrijk. Ik 
verwijs hiervoor naar de regelgeving ‘medisch verantwoorde sportbeoefening’: 
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• Decreet inzake medisch verantwoorde sportbeoefening van 27/03/1991.  
• Specifiek voor de deelname van minderjarigen aan sportmanifestaties: het besluit van 

de Vlaamse Regering houdende algemene bepalingen inzake medisch verantwoorde 
sportbeoefening bij de deelname van minderjarigen aan sportmanifestaties, proeven, 
wedstrijden en opleidingen in bepaalde sporttakken (14/07/2006) 

• Specifiek voor deelname van minderjarigen aan sportmanifestaties in de discipline 
motorcross: het besluit van de Vlaamse Regering tot bepaling van de maatregelen inzake 
medisch verantwoorde sportbeoefening bij de deelnamevan minderjarigen aan 
sportmanifestaties, proeven, wedstrijden en opleidingen in de sporttak motorrijden - 
discipline motorcross (08/09/2006). 

 
3. Mijn conclusie is echter dat het krantenartikel zeer veel onjuistheden bevatte: 

• In plaats van 17 piloten die met breuken werden opgenomen in het ziekenhuis, waren het 
er vier (1 op zaterdag en 3 op zondag) 

• het zware ongeval waarvan sprake gebeurde op een andere omloop. 
 

Op basis van de informatie die mij werd bezorgd acht ik het dan ook niet opportuun om de 
veiligheidssituatie van de omloop Horensbergdam in twijfel te trekken. De hoger opgesomde 
wetgeving dient onverkort nageleefd te worden, maar dat geldt uiteraard voor alle omlopen in 
Vlaanderen en voor alle organisatoren van motorcrosswedstrijden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 136 
van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Buitenlandse reizen   -   Overzicht 
 
Geregeld ondernemen leden van de regering buitenlandse reizen, vaak met een uitgebreide delegatie. 
 
1. Welke buitenlandse reizen hebben er onder leiding van de minister of een lid van zijn/haar kabinet 

tijdens de zittingsjaren 2006-2007 en 2007-2008 plaatsgevonden of zijn er nog gepland? 
 
2. Wat waren de respectieve doelstellingen? 
 
3. Wat was de kostprijs van deze buitenlandse reizen? 
 
4. Op welke wijze was de delegatie samengesteld? 
 

Was er deelname van personen die vreemd waren aan het kabinet of aan de administratie? 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 79), Van Mechelen (nr. 152), 
Vandenbroucke (nr. 264), Anciaux (nr. 136), Bourgeois (nr. 107), Keulen (nr. 177), Van Brempt 
(nr. 191), Vanackere (nr. 222), Crevits (nr. 687) en Ceysens (nr. 85). 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 136 van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door minister-president Kris Peeters, Vlaams 
minister van Institutionele Hervormingen, Havens, Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 137 
van 23 mei 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Woonzorgzone Ganshoren   -   Stand van zaken (2) 
 
In antwoord op een vorige schriftelijke vraag (nr. 99) over de geplande woonzorgzone in Ganshoren 
stelde de minister dat de gemeente Ganshoren hem geantwoord heeft dat een eventuele onderhandse 
verkoop van de grond gelegen aan de Van Overbekelaan in het kader van het Masterplan 
Woonzorgzones niet aan de orde is. 
 
Het college van burgemeester en schepenen stelt prioriteit te willen geven aan infrastructuur om jonge 
gezinnen aan te trekken, gelet op de belangrijke vergrijzing van de Ganshorense bevolking en, zoals 
men stelt, het aanzienlijke aantal rusthuizen dat de gemeente reeds telt. 
 
Op 19 maart 2008 is er een overlegvergadering geweest met twee Vlaamse schepenen, de 
verantwoordelijken van het Gemeenschapscentrum en het lokaal dienstencentrum, de strategische 
planner woonzorgzones en het kabinet van de minister. De vergadering kwam tot het besluit om te 
kijken of het woonzorgzoneproject kan worden gerealiseerd, zonder de aankoop van de naastliggende 
grond. Een aantal infrastructurele mogelijkheden worden onderzocht om tien bijkomende 
aanleunwoningen (appartementen), het lokaal dienstencentrum en dagverzorgingscentrum te realiseren 
binnen de eigen site en gebouwen. 
 
Op basis hiervan wordt in een volgende stap overleg gepleegd met de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie (VGC), zowel Welzijn als Cultuur, om de haalbaarheid en opportuniteit van 
deze projectheroriëntatie te bespreken. 
 
1. Heeft dit overleg met de VGC reeds plaatsgevonden? 
 
2. Wat zijn de resultaten van dit overleg? 
 
3. Welke conclusie trekt de minister? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 137 van 23 mei 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
1-3. Nadat de gemeente Ganshoren negatief antwoordde op de vraag tot verkoop van de 

gemeentelijke grond gelegen aan de Van Overbekelaan, werd op het overleg met de Vlaamse 
schepenen, het gemeenschapscentrum en het lokaal dienstencentrum besloten om te 
onderzoeken of het vooropgestelde project haalbaar zou binnen de eigen site. Deze site is op te 
vattten als de gebouwen van het gemeenschapscentrum, de twee aanpalende woningen in de 
Zeypstraat die zouden worden aangekocht met VGC-middelen en het naastliggende rusthuis 
New Résidence Classic. 

 
 De Strategisch Planner onderzoekt de (maximale) mogelijkheden om binnen deze vermelde 

“eigen” site aanleunwoningen te bouwen, de Nederlandstalige openbare bibliotheek te 
huisvesten, een uitbreiding van het rusthuis met eventueel dagverzorgingscentrum te realiseren 
en het lokaal dienstencentrum volledig in te richten. Met het lokaal dienstencentrum als 
zorgkruispunt kan de woonzorgzone Ganshoren worden geoperationaliseerd. 

 Het is duidelijk dat zo’n project een herschikking van de invulling van de ruimtes van het 
gemeenschapscentrum vergt en, uiteraard, verbouwingswerken met zich meebrengt.  

  
 Het realiseren van het project binnen deze eigen site is geen voor de hand liggende keuze, die 

nauwgezette studie en overleg vergt.  
 De programma’s van eisen van de diverse inrichters moeten op elkaar kunnen worden 

afgestemd.  
 
 Bovendien moet in een nieuw concept rekening worden gehouden met de recent gerenoveerde 

delen het Gemeenschapscentrum (zoals de keuken) en bouwkundige en stedenbouwkundige 
eisen, zoals het scheiden van de toegang tot het gemeenschapscentrum en de woningen, de 
opgelegde beperkingen inzake zichtbaarheid aan de Van Overbekelaan, of de noodzaak om de 
woningen voldoende afgescheiden te houden van de “luidruchtige” functies van het 
gemeenschapscentrum, enz. . 

 
 Rekening houdend met deze krijtlijnen is een vlekkenplan, met mogelijke indeling van de 

functies, opgemaakt en ter bespreking voorgelegd aan de lokale bestuursorganen van het  
Gemeenschapscentrum en het lokaal dienstencentrum. Parallel worden de ideeën op 
haalbaarheid en opportuniteit afgetoetst met het VGC-Collegelid bevoegd voor Cultuur en het 
VGC-Collegelid bevoegd voor Welzijn. Een formeel overleg met alle betrokken partijen moet 
dan volgen om eventuele verdere stappen te beslissen.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 138 
van 23 mei 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Polyklinische UZ-antenne Brussel   -   Haalbaarheidsstudie 
 
Tijdens de bespreking van zijn recentste Beleidsbrief Brussel (2007-2008) wijst de minister op het 
belang van het streven naar Nederlandstalige gezondheidszorg in Brussel: “De minister onderstreept 
dat deze regering de achterstand op dit vlak, in vergelijking met cultuur of onderwijs, wil ombuigen. 
Van in het begin van de legislatuur is het de bedoeling geweest een goed gecoördineerde, kwalitatieve 
en toegankelijke zorg op te zetten voor Nederlandstalige patiënten. Een inhaaloperatie voor Vlaamse 
welzijns- en gezondheidsvoorzieningen in de stad stond daarbij bovenaan. In dat kader wordt het 
virtuele ziekenhuis Zorgnet Brussel verder uitgebreid en loopt er sinds het najaar een 
haalbaarheidsstudie over een polyklinische UZ-antenne in het zuiden van of ten zuiden van Brussel. 
De juiste inplanting moet uit de studie blijken.” 
 
Welke timing werd voor het afronden van deze studie vooropgesteld? 
 
Indien de studie is afgerond, wat zijn dan de resultaten? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 138 van 23 mei 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Op 27 augustus 2007 schreef het UZ Brussel een offerteaanvraag uit voor de uitvoering van een 
marktonderzoek naar de inplanting van een satelliet - polikliniek. Het bureau IT OMNI, dat 
gespecialiseerd is in strategische marktonderzoeken, werd hiervoor aangesteld. In januari 2008 werd 
het onderzoeksproject opgestart. De oplevering van deze haalbaarheidsstudie was oorspronkelijk 
gepland in de loop van de maand juli van dit jaar. 
 
Het verzamelen van de nodige onderzoeksdata vraagt echter meer tijd dan ingepland. Het gaat hierbij 
enerzijds over interne informatie over de invloedsfeer van het UZ Brussel en het patiëntenprofiel per 
specialiteit en anderzijds externe informatie over de invloedsferen van de Brusselse ziekenhuizen, het 
ambulant zorggebruik in het tweetalig gebied Brussel-Hoofdstad en de gemiddelde jaarconsumptie 
van de gezondheidszorg. De data, die moet worden verstrekt door het RIZIV en de mutualiteiten, zijn 
echter nog steeds niet beschikbaar. Bijgevolg is de geplande verwerking en validatie van de gegevens 
nog niet gebeurd en hebben ook de andere onderzoeksfasen vertraging opgelopen.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 139 
van 26 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Zorgnet Brussel   -   Stand van zaken 
 
Een van de uitgangspunten van Zorgnet is de centrale rol van de huisarts in de zorg van de patiënt. De 
huisarts coördineert het werk van de verschillende zorgverleners en Zorgnet moet hierin hulp bieden. 
Zorgnet Brussel moet een valabel alternatief vormen voor een nieuw Vlaams ziekenhuis in Brussel.  
In 2007 werd onder andere een webapplicatie ontwikkeld die het elektronische verkeer tussen de 
zorgverleners vlotter zou laten verlopen.  
 
De minister hoopt dat in 2008 zoveel mogelijk zorgverleners zich achter de visie van Zorgnet zullen 
scharen. In deze visie staat onder meer de communicatie met de patiënt centraal. 
 
Een bijkomende doelstelling van Zorgnet voor 2008 is de creatie van een groot aantal zogenaamde 
“zorgpaden”.  
 
De minister verwacht eveneens resultaten met betrekking tot de verzameling van statistisch materiaal 
over het gebruik en de impact van de zorgpaden.  
 
Ten slotte vermeldt de minister in de Beleidsbrief Brussel 2007-2008 dat er werk zal worden gemaakt 
van een databank van Nederlandskundige tweede- en derdelijnsgezondheidszorgverleners. Deze 
gegevens worden tevens geïntegreerd in de databank van eerstelijnsgezondheidsverzorgers van Pro 
Medicis Brussel. 
 
1. Werd het statistische materiaal over het gebruik en de impact van zorgpaden reeds ingezameld? 

Welke gegevens werden opgevraagd? Hoe en wat werd precies onderzocht?  
 
Welke conclusies kan men trekken uit deze statistische gegevens?  

 
2. Wanneer mag dit statistische materiaal worden verwacht, indien dit vandaag nog niet beschikbaar 

is ?  
 
3. Hoeveel zorgpaden werden er tot nog toe in 2008 ontwikkeld, naast de drie bestaande zorgpaden 

in 2007? Kan de minister deze nieuwe zorgpaden gedetailleerd beschrijven? 
 
4. Hoeveel zorgpaden worden er nog in 2008 ontwikkeld? Kan de minister deze zorgpaden 

gedetailleerd beschrijven? 
 
5. Hoe verloopt de ontwikkeling van de databank van Nederlandskundige tweede- en 

derdelijnsgezondheidszorgverleners? Uit hoeveel zorgverleners bestaat deze databank? Heeft men 
zicht op het volledig potentieel van deze Nederlandskundige zorgverleners ?  
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6. Stelt men bepaalde problemen vast bij de ontwikkeling van deze databank? Hoe worden deze 
opgelost? Wanneer wordt deze databank operationeel?  

 
7. Hoever staat men met de integratie van de databank van de eerstelijnsgezondheidsverzorgers? 

Stelt men hier bepaalde problemen vast? Welke? Wanneer is deze integratie-operatie afgerond? 
 
8. Is er samenwerking en overleg met de VGC (Vlaamse Gemeenschapscommissie) en het bevoegde 

collegelid hierover? Op welk vlak?  
 
9. Wat is de rol van de VGC in dit dossier?  
 
10. Is er samenwerking en overleg met het departement Welzijn van de Vlaamse Gemeenschap en de 

bevoegde minister hierover? Op welk vlak ?   
 
11. Wat is de rol van het departement Welzijn in dit dossier?  
 
12. Hoe verloopt dit overleg/samenwerking? Zijn er knelpunten? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 139 van 26 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1-2. Tot op heden werd er voornamelijk gewerkt aan de ontwikkeling van een zorgpadapplicatie, die 

de vlotte elektronische communicatie tussen zorgverleners mogelijk moet maken. De 
zorgverleners kunnen via de applicatie de status per patiënt en per zorgpad raadplegen en 
onderling communiceren en overleggen. Momenteel loopt de verwerking van de zorgpaden nog 
manueel en op papier. Dat beperkt de mogelijkheden om de gegevens statistisch te verwerken. 
Hierdoor bestaat er op dit ogenblik geen statistisch materiaal over het gebruik en de impact van 
de ontwikkelde zorgpaden.  

 
 Tegen eind 2008 zullen via de zorgpadapplicatie ook de nodige rapportage- en 

evaluatiegegevens ter beschikking worden gesteld. Objectieve cijfers of indicatoren zullen 
worden aangeleverd rond drie items: 

- aanbod paden 
- aantal patiënten in paden (totaal, per pad, instroom, uitstroom) 
- aantal betrokken zorgverleners (totaal, per pad, instroom, uitstroom) 

  
3-4. Zorgnet ontwikkelde tot nu toe drie zorgpaden: “totale knie- en heupvervanging”, “normale 

zwangerschap” en “bevalling en preoperatieve voorbereiding”. Daarbij zijn vier ziekenhuizen 
betrokken: Sint-Elisabeth, Sint-Jan, Sint-Michel en het UZ Brussel.  

 
 In 2008  wil Zorgnet dat aantal verdubbelen. De zorgpaden “diabetes”, renale insufficiëntie en  

“COPD (chronisch obstructief longlijden)” zitten in de pijplijn. Er zullen dus tegen eind 2008 in 
totaal zes zorgpaden zijn ontwikkeld. 

 
5-7.  Zorgnet engageert zich ertoe de gegevens over de tweede- en derdelijnsgezondheidsverleners te 

verzamelen en actualiseren en maakte intussen sluitende afspraken met Pro Medicis Brussel en 
de Brusselse Welzijns- en gezondheidsRaad over de ontsluiting van die data op het nieuwe 
informatieplatform www.zorgzoeker.be. Voor de gegevens van de tweede en derde lijn is geen 
aparte databank nodig, zij worden geïntegreerd in www.zorgzoeker.be.  

 
 De inventarisatie van de Nederlandskundige tweede- en derdelijnsgezondheidszorg in Brussel 

wordt stapsgewijs en op het ritme van de uitbouw van de zorgpaden aangepakt. Niettemin mag 
de stapsgewijze opbouw van de database per zorgpad niet op een lineaire wijze worden 
geïnterpreteerd. De zorgpaden vormen immers een vertakt, samenhangend en deels overlappend 
systeem.  

 
8-12. Zorgnet is een initiatief van de Vlaamse minister bevoegd voor Brussel. Niettemin worden het 

VGC-collegelid én de Vlaamse minister bevoegd voor welzijn en gezondheidszorg via hun 
lidmaatschap van de driemaandelijkse beleidsstuurgroep “Zorgnet” systematisch op de hoogte 
gehouden van de evolutie van het project. Zowel de administratie als de kabinetten van beide 
excellenties maken deel uit van die stuurgroep, waar de strategische beslissingen worden 
genomen. De samenwerking verloopt vlot en constructief. Ik wijs er u ten slotte op dat reeds 
herhaaldelijk werd gesteld dat de recent geïnitieerde Brusselse gezondheidsinitiatieven 
(waaronder Zorgnet) op termijn moeten worden ingebed in het reguliere gezondheidsbeleid. Het 
bevoegdheidsdomein Brussel verleent impulssubsidies in afwachting van een structurele 
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verankering. De gezondsheidscoördinator heeft de opdracht hiervoor een voorstel uit te werken 
en zal ten laatste in het najaar het voorwerp uitmaken van een bespreking in de 
beleidsstuurgroep “Gezondheidscoördinatie Brussel” en overleg met de bevoegde minister en 
het VGC-collegelid voor Welzijn. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 140 
van 26 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Zorgorganisaties Brussel   -   Taakverdeling 
 
In het hoofdstuk “Masterplan Gezondheid” van zijn Beleidsbrief Brussel bespreekt de minister een 
betere taakverdeling tussen de verschillende partners van het gezondheidswerkveld in het 
veranderende Brusselse zorglandschap.  
 
De Brusselse Welzijns- en Gezondheidsraad, Pro Medicis Brussel, Zorgnet en de Brusselse 
Huisartsenkring, die elk specifieke taken hebben die elkaar op meerdere vlakken raken, zoeken 
volgens deze beleidsbrief naar een (andere) invulling van hun rol in het Brusselse zorglandschap.  
 
Daarom wou de minister, volgens zijn beleidsbrief, in 2008 nagaan of deze verschillende organisaties 
afzonderlijk moesten blijven bestaan.  
 
1. Kan de minister voorbeelden geven van aspecten van de werking van de verschillende organisaties 

(BWR, Pro Medicis, Zorgnet, Brusselse Huisartsenkring) die elkaar raken ?  
 

In hoeverre wordt dit ervaren als een probleem? In hoeverre is dit een sterkte?  
 
2. Is er al uitgeklaard in welke mate deze organisaties afzonderlijk zullen blijven bestaan?  
 
3. Hoe verloopt het overleg hierover met de betrokken organisaties? Wanneer worden de gesprekken 

gefinaliseerd ?  
 
4. Heeft het mogelijk samengaan van de vele organisaties financiële of andere (b.v. logistieke, 

administratieve of personele) gevolgen voor het beleid en voor de organisaties zelf? Welke?  
 
5. Hoe worden de VGC (Vlaamse Gemeenschapscommissie) en de Vlaamse minister bevoegd voor 

Welzijn en Gezondheid betrokken bij deze gesprekken? Wat is hun taak in het overleg?  
 
6. Welke rol heeft de gezondheidscoördinator gespeeld in deze gesprekken?  
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 140 van 26 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1.  Al de vermelde organisaties streven naar een meer zichtbare en meer toegankelijke 

Nederlandstalige gezondheids- en welzijnszorg in Brussel. Concreet uit zich dit bijvoorbeeld 
in het promoten van de zorg in het tweetalig gebied Brussel-Hoofdstad, zowel voor patiënten 
als zorgverleners, en in het aanbieden van vorming en bijscholing aan zorgverleners. Om de 
aanwezige Nederlandskundige zorg meer zichtbaar te maken werd in januari 2008 gestart met 
Zorgzoeker, een samenwerkingsverband tussen Pro Medicis Brussel, de Brusselse Welzijns- 
en gezondheidsRaad (BWR) en Zorgnet. Via een website en telefonisch infopunt werden, in 
eerste instantie, de Nederlandskundige eerstelijnszorgverleners gegroepeerd. In april werd 
deze website uitgebreid met de sociale kaart Brussel die door de BWR beheerd wordt met het 
volledig aanbod aan Nederlandstalige welzijnszorg. Op termijn zullen ook de door Zorgnet 
aangeleverde gegevens over de tweede- en derdelijnszorgverleners worden opgenomen, echter 
niet voor het publiek toegankelijk. Geografisch zal worden uitgebreid met zorgverleners uit de 
Vlaamse Rand. 

 
Deze verschillende organisaties hebben een eigen dynamiek en historiek. Bij mijn aantreden 
stelde ik vast dat die organisaties eerder naast, dan met elkaar werkten. Precies daarom heb ik 
het voorjaar 2006 het project ‘Gezondheidscoördinatie Brussel’ in het leven geroepen, 
waarvoor een gezondheidscoördinator werd aangesteld. Dat project loopt intussen twee jaar en 
heeft zeker tot een mentaliteitsverandering geleid. Er wordt constructiever samengewerkt en er 
is meer synergie in het gezamenlijke streven naar gemeenschappelijke doelen. Zo is niet alleen 
Zorgzoeker een gemeenschappelijk project, maar er worden geregeld bijscholings- en 
informatiemomenten georganiseerd door de verschillende verenigingen samen. Om de 
synergie en samenwerking te bewaken, is de gezondheidscoördinator lid van de Raden van 
Beheer of stuurgroepen van al deze organisaties.  

 
2 en 6.  Het is mijn bezorgdheid dat die positieve samenwerking blijft bestaan. De meeste huidige 

vzw’s zijn te klein om op lange termijn leefbaar te blijven. De bestaande Brusselse 
gezondheidsorganisaties hebben allen ongeveer drie à vier stafleden en zijn dus eerder 
kwetsbaar. Een grotere structuur zal de knowhow en kennis beter kunnen behouden. 

 
Daarom heb ik de gezondheidscoördinator de opdracht gegeven te onderzoeken in welke mate 
deze verschillende organisaties naast elkaar moeten blijven bestaan, dan wel in één of 
meerdere grote organisaties kunnen opgaan. Gesprekken hierover zijn momenteel met de 
vertegenwoordigers van de verschillende organisaties aan de gang en allerlei scenario’s 
werden reeds door de gezondheidscoördinator voorgesteld. 

 
3.  De gesprekken verlopen constructief. Voor het einde van het jaar moet hierover duidelijkheid 

zijn. 
 
4.  Dit is een hypothetische vraag, vermits er nog geen beslissing is genomen over de 

samenwerkingsformule tussen de verschillende organisaties. Het spreekt vanzelf dat een 
“samengaan” van deze organisaties gevolgen heeft voor het beleid en voor de organisaties 
zelf. Op dit ogenblik worden allerlei scenario’s uitgetekend en afgetoetst.  
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5.  Het project “Gezondheidscoördinatie Brussel” kwam tot stand onder mijn impuls, maar steeds 
in nauwe samenwerking met de Vlaamse Gemeenschapscommissie en de Vlaamse minister 
bevoegd voor Welzijn en Gezondheid. Zo geeft bijvoorbeeld de gezondheidscoördinator een 
driemaandelijkse stand van zaken aan een beleidsstuurgroep waar naast de verschillende 
organisaties, ook afgevaardigden aanwezig zijn van het collegelid én de Vlaams minister 
bevoegd voor Welzijn en Gezondheid en hun respectievelijke administraties.  

 
Zoals ik in mijn Beleidsbrief Brussel 2008 heb gesteld, beschouw ik al de hier geschetste 
initiatieven als impulsen vanuit mijn Brusselbevoegdheid. Gedurende de rest van deze 
legislatuur moet er niet alleen over worden gewaakt dat deze initiatieven op kruissnelheid 
blijven, maar ook dat deze ingebed worden in het reguliere gezondheidsbeleid. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 141 
van 26 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Platform eerstelijnsgezondheidszorg Brussel   -   Stand van zaken 
 
In zijn recentste Beleidsbrief Brussel wordt vermeld dat gedurende het afgelopen jaar verschillende 
bijeenkomsten werden georganiseerd waar zorgverleners elkaar konden ontmoeten: door de oprichting 
van de kring van Brusselse kinesisten, kraamverzorgers en verpleegkundigen kunnen deze 
zorgverleners op de hoogte blijven van alle initiatieven van Zorgnet, Pro Medicis Brussel en de 
Brusselse Welzijns- en Gezondheidsraad (BWR). Bovendien wordt de netwerking en de groepssfeer 
onder de Nederlandskundige zorgverleners op die manier versterkt.  
 
Daarom zal de netwerking onder de zorgverleners worden voortgezet, wat moet leiden tot een 
representatief eerstelijnsplatform, dat zijn boodschap kan overbrengen aan de overheid en de 
tweedelijnsgezondheidszorg.  
 
 
1. Kan de minsiter een stand van zaken geven van de verdere ontwikkeling van het netwerk onder de 

zorgverleners? Zijn er al bijkomende stappen gezet sinds de Beleidsbrief Brussel van oktober 
2007? Welke?  

 
2. Hoe leiden deze stappen tot een representatief eerstelijnsplatform? Welke stappen moeten er nog 

genomen worden om te komen tot zo’n platform? 
 
3. Hoe heeft de minister, binnen zijn bevoegdheden, geholpen om dit mee te realiseren? Hoe heeft hij 

dit initiatief ondersteund?  
 
4. Wat is de rol van de VGC (Vlaamse Gemeenschapscommissie) in dit dossier? Is er samenwerking 

en overleg met de VGC rond dit thema? Hoe verloopt dit overleg? Tot welke concrete acties heeft 
dit geleid? Zijn er knelpunten? Welke? 

 
5. Welke rol speelt de Vlaamse minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin in dit proces? Is er 

ook samenwerking en overleg met dit departement? Hoe verloopt deze samenwerking? Tot welke 
(gezamenlijke) acties heeft de samenwerking geleid? 

 
6. De minister vermeldt verschillende bijeenkomsten waar zorgverleners elkaar konden ontmoeten ?  

Is er een evaluatie gebeurd van deze bijeenkomsten? Zo ja, wat waren de conclusies?  
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 141 van 26 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. Sinds oktober 2007 werden inderdaad nog verschillende nieuwe initiatieven genomen, die 

betrekking hebben op het organiseren van bijscholingen en ontmoetingsmomenten tussen 
verschillende zorgverleners. Die bijeenkomsten hebben een dubbel doel: bijscholing en 
netwerkvorming. Ze hebben tot doel de zorgverleners te informeren, maar ook te laten 
kennismaken met collega’s om het groepsgevoel en de netwerking en samenwerking tussen 
Nederlandstalige zorgverleners te bevorderen. Uit de bevragingen die bij de aanvang van het 
project gebeurden, bleek immers dat er een grote nood bestond aan meer kennismaking onder 
beroepsgenoten en met andere beroepsgroepen. 

 
Volgende initiatieven vonden plaats sinds oktober 2007: 
- De Brusselse Huisartsenkring (BHAK) en Zorgnet organiseerden een gemeenschappelijke 
bijscholing voor huisartsen en vroedvrouwen over het nieuwe zorgpad van Zorgnet 
‘zwangerschap en bevalling’; 
- De “Eerstelijnsmeeting gezondheidszorg” van 2007 evolueerde tot een “Gezondheidsmeeting 
Brussel“ op 20 maart 2008, ook opengesteld voor specialisten. Het werd een grootschalig 
bijscholings- en ontmoetingsmoment onder Nederlandskundige zorgverleners uit Brussel met 
sessies rond de thema’s spoedeisende hulp, ontslagmanagement en zorgplannen en kinderen in 
probleemsituaties. 

 
Om het de gezondheidswerkers nog makkelijker te maken om met elkaar in contact te komen, 
biedt de website www.zorgzoeker.be ook de mogelijkheid om elektronisch met elkaar in contact te 
komen. In mei werd de eerste nieuwsbrief vanuit het zorgzoekerplatform verstuurd naar alle 
betrokken zorgverleners. Op die manier willen we de Brusselse organisaties de mogelijkheid 
te geven hun initiatieven breder bekend te maken en de zorgverleners geregeld op de hoogte te 
houden van de verschillende gezondheidsinitiatieven in Brussel. 

 
2.  Deze verschillende initiatieven hebben tot doel, naast bijscholing, het vergroten van de 

netwerkvorming en communicatie onder beroepsgenoten en met andere beroepsgroepen. Op 
deze manier dragen deze bijeenkomsten bij tot een representatief eerstelijnsplatform.  

 
Daarnaast werd er bij de aanvang van het project ‘Gezondheidscoördinatie Brussel’ in het 
voorjaar van 2006 gezocht naar een representatieve persoon per gezondheidsberoepsgroep. 
Via die personen wordt nog geregeld gepeild naar de mening van hun beroepsgroep rond 
allerlei gezondheidsthema’s. Het aantrekken van representatieve personen is van groot belang. 
Hierin kadert ook de oprichting van de Brusselse kinesistenkring, dankzij de steun van het 
project ‘Gezondheidscoördinatie Brussel’. Als de beroepsgroep niet gestructureerd is, vertolkt 
de betrokken referentiepersoon immers slechts zijn individuele mening. 

 
3. Via mijn impulsen worden er duidelijke stappen gezet in de richting van een representatief 

eerstelijnsplatform. Zo ben ik als minister bevoegd voor het Brusselbeleid de initiatiefnemer 
van het project ‘Gezondheidscoördinatie Brussel’, van de Zorgzoeker- databank en ben ik ook 
de hoofdsubsidiënt van Pro Medicis Brussel en Zorgnet. Op termijn moet via het Zorgzoeker-
project en de zorgpadapplicatie van Zorgnet een communicatieplatform ontstaan tussen 
eerstelijnszorgverleners onderling en met de tweede- en derdelijnszorgverleners. 
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4.  Sinds de aanvang van het project ‘Gezondheidscoördinatie Brussel’ is de Vlaamse 

Gemeenschapscommissie, zowel met een afvaardiging van het bevoegde collegelid, als de 
administratie, vertegenwoordigd in de beleidsstuurgroep die driemaandelijks samenkomt om 
de stand van zaken te bespreken. De samenwerking verloopt vlot en constructief. 

 
5.  Sinds de aanvang van het project ‘Gezondheidscoördinatie Brussel’ is de Vlaamse minister 

van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin en het Agentschap Zorg en Gezondheid 
vertegenwoordigd in de beleidsstuurgroep die driemaandelijks samenkomt om de stand van 
zaken te bespreken. De samenwerking verloopt ook hier vlot en constructief.  

 
In de marge van het project ‘Gezondheidscoördinatie Brussel’ is er regelmatig overleg 
ontstaan rond het eerstelijnsdecreet en het thuiszorgdecreet. Het Brussels Overleg Thuiszorg, 
erkend als Samenwerkingsinitiatief Inzake Thuisverzorging voor Brussel, wil informatie 
aanbrengen om de nodige Brusselse accenten te kunnen leggen bij de opmaak van de decreten. 

 
6. De bijeenkomsten per werkgroep (kraamzorg, thuisverpleegkundigen, kinesitherapeuten) 

worden niet formeel geëvalueerd. Uit de opkomst blijkt echter dat er blijvende interesse vanuit 
het werkveld bestaat. Die bijeenkomsten worden dus verdergezet. 

 
De bijeenkomsten voor de Nederlandskundige zorgverleners, in concreto de eerstelijnsmeeting 
in februari 2007 en de gezondheidsmeeting van 20 maart 2008, werden wel uitvoerig 
geëvalueerd. De interesse blijkt reeds uit de goede opkomst voor deze evenementen (80-tal 
aanwezigen). De evaluaties waren ook globaal zeer positief. De vraag naar een herhaling van 
dergelijk initiatief werd door alle aanwezigen positief beantwoord. Een aanzienlijk gedeelte 
van de aanwezigen wenst zelfs dat dit initiatief twee keer per jaar wordt georganiseerd. De 
doelstelling om informatie en kennismaking aan elkaar te koppelen, werd bereikt. 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 142 
van 26 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Wonen in Brussel   -   Huisvestingsprojecten voor pas afgestudeerden 
 
De Vlaamse overheid voert een actieve politiek om de uitstroom van afgestudeerde studenten uit 
Brussel tegen te gaan. Hiervoor ontwikkelde onder andere Quartier Latin het project “Flats voor pas 
afgestudeerden”. Dit project kent een groot succes, volgens de Beleidsbrief Brussel 2007-2008: de 
vraag overtrof verreweg het aanbod.  
 
De minister kondigde tevens aan het project uit te breiden naar woongelegenheden voor 
knelpuntberoepen in de welzijns-, gezondheids- en onderwijssectoren. Dit zou moeten helpen om 
belangrijke maatschappelijke uitdagingen, die zich scherp stellen in Brussel, geïntegreerd aan te 
pakken.  
 
Deze bijkomende optie werd overigens mee opgenomen in de operationalisering van de 
“Woonzorgzones Brussel”. 
 
1. Kan de minister de volgende zinsnede uit zijn Beleidsbrief Brussel 2007-2008 “belangrijke 

maatschappelijke uitdagingen, (…), geïntegreerd aan te pakken en (…) creatieve steunmaatregelen 
ervoor uit te putten” uitgebreider toelichten? Welke creatieve steunmaatregelen betreft dit? Kan de 
minister hiervan een opsomming geven? 

 
2. Ook wil de minister het Masterplan “Woonzorgzones Brussel” bij dit project betrekken.  
 

Hoe wenst hij dit te doen?  Is deze oriëntering al opgenomen in het Masterplan? Waren/zijn er 
knelpunten om deze bijkomende oriëntering van het huisvestingsbeleid hierin op te nemen? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 142 van 26 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1.  In mijn beleidsbrief 2008 voorzie ik inderdaad een uitbreiding van de 

huisvestingsmogelijkheden voor knelpuntberoepen. Het is mijn bedoeling om het bestaande 
huisvestingsproject voor pas afgestudeerden te verbreden voor knelpuntberoepen in de 
welzijns-, gezondheids- en onderwijssector. Naast de pas afgestudeerden van de 
initiatiefnemende instellingen van Quartier Latin zouden ook anderen werknemers van 
knelpuntberoepen gebruik kunnen maken van een goedkoper woonaanbod. De mogelijke 
overheidsstimuli om mensen aan te zetten in Brussel te komen wonen, worden zo rechtstreeks 
gelieerd met de werkplek en met de nood om over voldoende arbeidskrachten voor de 
betreffende taken op een bepaalde plaats te kunnen beschikken. 

 
Over de uitbreiding van het bestaande project van Quartier Latin werden reeds uitvoering 
geantwoord naar aanleiding van de vraag om uitleg nr. 1271 van het geachte lid, die op 12 juni 
laatstleden beantwoord werd in de Commissie Brussel en de Vlaamse Rand van het Vlaams 
Parlement. 

 
Naast een onderzoek naar specifieke huisvestingsscenario’s verwijs ik ook naar de 
verschillende initiatieven die ik in het kader van de welzijns- en gezondheidsector neem. De 
initiatieven van Pro Medicis Brussel, de gezondheidscoördinator en Zorgnet hebben ook als 
opzet om o.a. de schaarste aan Nederlandskundige zorgverstrekkers en aan medisch personeel 
te verhelpen. 

 
2.  De band met de woonzorgzones lijkt me evident. Het heeft geen zin om dit concept verder uit 

te werken en de hoognodige investeringen te doen, wanneer er tegelijk geen aandacht is voor 
de toekomstige tewerkstelling in deze instellingen. Deze bekommernis kwam ook reeds aan 
bod in mijn antwoord op de eerder genoemde vraag om uitleg.  

 
De vzw Kenniscentrum Woonzorg Brussel werd aangesteld om o.a. binnen deze sector 
opleiding en tewerkstellingskansen te creëren. Het kenniscentrum zal samen met Tracé, de 
VDAB, Actiris, het sociaal fonds, werkgeversorganisaties en de betrokken initiatiefnemers  
een toeleidingsprogramma uitwerken voor de noodzakelijke opleidings- en 
tewerkstellingstrajecten en tewerkstellingsprojecten opzetten voor klusjesploegen en 
thuiszorgdiensten.  

 
Daarnaast zal ook moeten gekeken worden in welke mate huisvestingsmaatregelen nodig zijn 
om de tewerkstelling in de welzijns- en gezondheidssector op peil te houden. 
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Vraag nr. 143 
van 26 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
“Vrij Podium” TV Brussel   -   Subsidiëring 
 
Interculturaliteit loopt als een rode draad door het Brusselbeleid. De minister geeft voorrang aan 
interculturele projecten mits ze aan een hoge kwaliteitsstandaard beantwoorden. De minister heeft 
tevens enkele organisaties aangesproken om concrete realisaties rond dit thema te verwezenlijken.  
 
Vanaf 2006 had TV Brussel zendtijd gereserveerd voor het “Vrij Podium”. In zijn laatste Beleidsbrief 
Brussel stelt de minister dat het “producties betreft die onafhankelijk van TV Brussel worden 
geconcipieerd en gerealiseerd. TV Brussel beperkt zich tot het uitzenden ervan.”  
 
1. De minister wil het “Vrij Podium” financieel ondersteunen, om TV Brussel de mogelijkheid te 

bieden zijn inspanningen om burgerparticipatie via de media te bevorderen, voort te zetten.  
 
Ondersteunt de minister deze vrije zendtijd nog op andere manieren? Wat bedoelt hij concreet met 
“expliciet ondersteunen” voor het werkjaar 2007-2008 op blz. 20 van de Beleidsbrief Brussel 
2007-2008?  
 
Betreft het een eenmalige of wordt de ondersteuning verlengd? 

 
2. De minister vernoemt twee partners voor deze zendtijd: Arabesk en trbrüksel. Zijn er nog andere 

partners? Welke? 
 
3. De minister had aan TV Brussel gevraagd “deze partnerschappen te verbreden en uit te kijken naar 

een formule om Brusselaars afkomstig uit Centraal-Afrika bij deze zender te betrekken”.  
 

Is TV Brussel daarin geslaagd? Welke partner is dit? Hoe is deze partner uitgekozen? Heeft de 
minister TV Brussel geholpen om een partner te vinden? Op welke manier? Welke soort 
programma’s zullen deze Brusselaars afkomstig uit Centraal-Afrika uitzenden? 
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1. Ik verleen aan tvbrussel een projectsubsidie van 97.000 euro voor de organisatie van het 

project Vrij Podium voor de periode september 2007 - augustus 2008. Voor de continuering 
van het project werd tot op vandaag nog geen aanvraagdossier ingediend. 

 
2.  Naast trbrüksel en Arabesk zijn er producties van en met vzw Zinneke, Brosella, vzw ARA en 

Bel’Afrika. 
 
3.  Met Bel’Afrika heeft het Vrij Podium nu ook een programma dat geproduceerd wordt door 

mensen uit de Afrikaanse gemeenschap in Brussel. 
 

Net als bij de hoger vermelde partners is het initiatief voor de diverse partnerships in de eerste 
plaats uitgegaan van die partner zelf, namelijk in de persoon van Greet Brauwers die in het 
verleden voor tvbrussel werkte en docente journalistiek aan de KUB is. De groep, die ze rond 
haar verzamelde, zal tot aan de zomer vier uitzendingen produceren. 

 
De hoofdredacteur van tvbrussel beoordeelt autonoom of elke partner voldoet aan het concept 
van het Vrij Podium, nl. burgerparticipatie in de media. Er gaat bijzondere aandacht uit naar 
de integrerende factor van nieuwe Belgen. 
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“Dag van de Student” Brussel   -   Evaluatie 
 
Al vele jaren vindt de Dag van de Student plaats in Brussel. Dit initiatief heeft tot doel de hoofdstad te 
promoten naar studenten “door hen aan het begin van het academiejaar in contact te brengen met de 
verschillende culturele instellingen, buurten en culturen die Brussel rijk is.” 
 
Dit initiatief wordt uitgewerkt door Onthaal en Promotie Brussel, en ondersteund door “Quartier 
Latin” en de Vlaamse hogescholen en universiteiten in Brussel. 
 
De minister belooft in zijn recentste Beleidsbrief een vervolg van deze succesvolle Dag in 2008. 
 
1. Het evenement wordt dus herhaald in 2008.  
 

Kan de minister een oplijsting geven van de activiteiten die verbonden waren aan deze “Dag van 
de Student” in 2007 ? Hoeveel studenten namen aan elk van deze activiteiten deel ? Worden er in 
2008 activiteiten geschrapt? Zo ja, welke?  

 
2. Zijn er in 2008 nieuwe initiatieven en/of activiteiten om deze dag te ondersteunen? Welke? Hoe 

past dit in de beleidsprioriteiten/-doelstellingen van de minister (nl. in contact komen met de 
verschillende culturele instellingen, buurten en culturen die Brussel rijk is)?  

 
3. De minister vermeldt in zijn Beleidsbrief Brussel 2007-2008 dat het evenement gekoppeld is aan 

de website www.studentbrussel.be.  
 

Hoeveel gebruikers heeft de site al gehad? Heeft er al een evaluatie plaatsgevonden van de 
website? Zo ja, wat waren de conclusies? Welke maatregelen heeft de minister al genomen om de 
website nog sterker te maken?  
 
Zo neen, waarom niet? 
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1-2. Een overzicht van het ganse programma van afgelopen jaar, met aanduiding van aantal 

deelnemers, indien deze gegevens bekend zijn, is opgenomen als bijlage. 
  
 Het programma van 2008 zal volledig in dezelfde lijn liggen. Wel kondigen zich enkele nieuwe 

projecten of samenwerkingen aan, bijvoorbeeld met Poppunt, Chans’art vzw en met Amusee 
Vous en de Brusselse Museumraad. Ook met de Rockrace, een muziekwedstrijd georganiseerd 
door hoger onderwijs-instellingen in Brussel en de vzw Quartier Latin, staat een samenwerking 
op til. 

 
 Door het brede netwerk dat door Onthaal en Promotie Brussel wordt aangesproken voor de 

realisatie van de Dag van de Student, leert de deelnemer de verschillende culturele en socio-
culturele facetten van onze hoofdstad kennen. Op deze manier leert de student Brussel beter 
kennen en kan hij of zij de hoofdstad daarna ook zelf veroveren. 

 
3.  De website www.studentbrussel.be heeft in de periode van 1 september 2007 tot en met 9 juni 2008, 

7.685 unieke bezoekers bereikt ten opzichte van een totaal van 10.394 bezoeken en 52.347 
paginaweergaves. In de week voor en na de laatste editie van Dag van de Student op  
24 oktober 2007, vertoonde de website een gevoelige stijging van het aantal bezoekers. In deze 
twee weken werden 3.047 unieke bezoekers geregistreerd, tegenover een totaal aantal bezoeken 
van 3.742 en 15.068 paginaweergaves. Hieruit blijkt een duidelijke koppeling van de website 
aan het evenement. 

 
 Tot op heden heeft Onthaal en Promotie Brussel, die instaat voor de website, nog geen evaluatie 

gehouden 
 
BIJLAGE 
 
Overzicht Dag van de Student  

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/ANCIAUX/144/antw.144.bij.001.xls 
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Vraag nr. 145 
van 26 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Hoger onderwijs Brussel   -   Ondersteuning 
 
In zijn Beleidsbrief Brussel 2007-2008 gaat de minister dieper in op de noodzaak van een sterk, 
aantrekkelijk en creatief hoger onderwijs in de hoofdstad. Nochtans, zo stelt hij verder, bevinden de 
instellingen van het hoger onderwijs in Brussel zich in een verregaande situatie van ongelijkheid ten 
opzichte van deze in Vlaanderen, bijvoorbeeld door het gebrek aan ondersteuning of aandacht 
vanwege de lokale overheid (stad of gemeente).  
 
Ook heeft het hoger onderwijs in Brussel te kampen met een minder evidente leefomgeving voor 
studenten en personeelsleden. 
  
De minister pleit daarom voor een sterkere band tussen de onderwijsinstellingen en hun omgeving, 
“door op of rond de onderwijssites een stevig aanbod van Nederlandstalige flankerende voorzieningen 
te ontwikkelen”.  
 
De minister kondigde in de Beleidsbrief Brussel 2007-2008 aan dat hij recurrent 2 miljoen euro 
vrijmaakt op de begroting. Dit moet ertoe leiden dat het hoger onderwijs in Brussel zijn 
onderwijsopdracht nog beter kan invullen en een hogere graad van samenwerking en doelgerichtheid 
kan nastreven. Dit initiatief zou verder (samen) met de betrokken instellingen uitgewerkt worden, en 
zou associatie-overstijgend uitgebouwd worden. Het moet een verlengstuk worden van de typische 
“brede school”-gedachte, “namelijk dat een onderwijsinstelling een platform vormt waarop activiteiten 
(cultureel, sportief) kunnen uitgebouwd worden om de nabije - Vlaamse en interculturele - 
gemeenschap sterker te verankeren.” 
 
1. Is het initiatief tot structurele versterking van het hoger onderwijs al nader uitgewerkt? Kan de 

minister een volledig overzicht geven van de genomen (of de te nemen) maatregelen?  
 

Hoe verliep/verloopt het overleg en de samenwerking met de betrokken instellingen? Wat waren 
de knelpunten in het overleg? 

 
2. Kan de minister meedelen hoe hij de vrijgemaakte middelen (2 miljoen euro) zal besteden? 
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1-2. Vorig jaar hebben de Brusselse instellingen van hoger onderwijs de tekst “het Vlaams 

Overlegplatform Hoger Onderwijs Brussel” onderschreven. Ze pleitten hierin voor een 
gezamenlijk actieplan om het hoger onderwijs in Brussel aantrekkelijker, en dus competitiever 
te maken. De Brusselse instellingen kunnen immers minder of zelfs niet rekenen op rechtstreeks 
of onrechtstreekse aanvullende middelen van de lokale overheid en er bestaat ook geen 
compensatie voor de provinciale tegemoetkoming die andere instellingen in Vlaanderen wel 
genieten. 

 
 In mijn beleidsbrief Brussel 2007-2008 kondigde ik daarom een structurele versterking aan van 

het aanbod aan hoger onderwijs en voorzie ik in de oprichting van een platform en het vrijmaken 
van recurrent 2 miljoen euro om flankerende maatregelen te ondersteunen die vergelijkbaar zijn 
met de steun die andere Vlaamse instellingen van hoger onderwijs onrechtstreeks ontvangen van 
hun steden, provincies of het Vlaams gewest. 

 
 De instellingen van hoger onderwijs in het Brusselse Hoofdstedelijk Gewest zijn ondertussen 

overgegaan tot de oprichting van het “Vlaams Overlegplatform Hoger Onderwijs Brussel” en dit 
onder de vorm van een vzw. De leden van dit overlegplatform zijn de instellingen van hoger 
onderwijs met administratieve zetel en onderwijsbevoegdheid in het tweetalig gebied Brussel-
Hoofdstad. Het gaat meer bepaald om: Erasmushogeschool Brussel, EHSAL, Hogeschool Sint 
Lukas, Katholieke Universiteit Brussel en Vrije Universiteit Brussel. 

 Het doel van het platform is drieledig. Het wil een inhoudelijk overlegforum bieden aan de 
betrokken instellingen van hoger onderwijs. Ten tweede wil het gezamenlijke inspanningen 
leveren die de attractiviteit en de zichtbaarheid van de instellingen van het Brussels hoger 
onderwijs optimaliseren. Tot slot heeft het platform tot doel gezamenlijke thema’s vast te leggen 
en daar rond acties te ondernemen. 

 
 De thema’s die in het platform zijn vastgelegd, dienen als kader voor de uitvoering van de 

geplande flankerende projecten en voor de besteding van de 2 miljoen euro die ik in 2008 heb 
vrijgemaakt. De in overleg bepaalde thema’s voor 2008 zijn: 

- studenten- en personeelsvoorzieningen 
- diversiteit 
- communicatie 
- internationalisering 

 
De projecten en acties verbonden aan deze thema’s moeten echter nog verder worden 
geconcretiseerd en vertaald in instellingsgerichte projecten. Hierbij zal alvast worden nagegaan 
welke projecten een (gedeeltelijke) oplossing bieden voor de specifieke omstandigheden waarin 
het hoger onderwijs in Brussel haar opdracht moet vervullen.  
 
Meer bepaald zullen ze inspelen op de bijzondere Brusselse noden (hoge huisvestingskosten, 
onvoldoende gecoördineerde acties..) en zijn ze (mede)gericht op de bijzondere Brusselse 
doelgroepen. In eerste instantie de groep anderstaligen met sociaal - economische, educatieve 
en/of culturele achterstelling en daarnaast de internationale gemeenschap. 
 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008  -351- 
 
 

 

De middelen zullen naar werking en personeelskosten gaan en dit zowel op eenmalige als op 
recurrente basis, afhankelijk van het project. 
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Vraag nr. 146 
van 26 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Jeugdwerkinfrastructuur Brussel   -   Ondersteuning 
 
Inzake het Vlaamse jeugdbeleid zal de minister er (zo staat in zijn recentste Beleidsbrief Brussel) over 
waken dat de besluitvorming ter zake in Brussel toepasbaar blijft.    
 
Vanaf 2008 wil de minister de mogelijkheid bieden aan de Vlaamse Gemeenschapscommissie (VGC) 
om in te spelen op een jeugdwerkprioriteit, namelijk de infrastructuur. Daarvoor reserveert de minister 
een zesde van het bedrag voor jeugdwerk in Brussel (200.000 euro). 
  
Dit betekent echter dat de VGC zijn huidig beleidsplan (periode 2006-2010) voor jeugdwerk moet 
openbreken. Dit is mogelijk, aangezien bij besluit is geregeld dat na het derde jaar een tussentijdse 
evaluatie van het lopende beleidsplan wordt ingevoerd. 
 
De minsiter heeft dan ook gevraagd aan de VGC om “in te breken” in het lopende en goedgekeurde 
jeugdwerkbeleidsplan 2006-2010 en om na te gaan hoe de VGC het jeugdwerk in Brussel extra kan 
ondersteunen op het vlak van jeudgwerkinfrastructuur vanaf 2008. 
 
1. Er was gevraagd aan de VGC om “in te breken” in het lopende VGC-jeugdwerkbeleidsplan om de 

jeugdwerkprioriteit, namelijk de jeugdwerkinfrastructuur, extra te kunnen ondersteunen.  
 

Is de VGC op deze vraag ingegaan? Zo ja, hoe stond de VGC en in het bijzonder het bevoegde 
collegelid tegenover deze vraag? Hoe verliep het overleg hieromtrent? 

 
Zo neen, waarom niet? Is het overleg nog aan de gang? Welke punten zijn nog in bespreking? 
Wanneer worden deze onderhandelingen afgerond? 

 
2. De VGC zou nagaan hoe het Vlaamse jeugdwerk in Brussel extra ondersteund kon worden op het 

vlak van jeugdwerkinfrastructuur vanaf 2008.  
 

Heeft de VGC dit reeds gedaan? Is dit onderzoek afgerond? Zo ja, wat was het resultaat van dit 
onderzoek? Zo neen, waarom niet? Hoever staat het onderzoek? Wanneer wordt dit proces 
beëindigd?  

 
3. In welke mate werd de minister betrokken bij dit onderzoek? Is er hieromtrent overleg geweest 

tussen de VGC en de Vlaamse Gemeenschap? Wat waren de eventuele knelpunten in dit overleg 
tussen de beide regeringen? 
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1. Ik kan u bevestigen dat de VGC op deze vraag is ingegaan. In de begroting 2008 van de VGC 

wordt minimum 200.000 euro of 1/6 van het geraamde trekkingsrecht van de VGC 
voorbehouden voor de ondersteuning van jeugdwerkinfrastructuur. Voor 2008 wordt door de 
VGC alvast 290.500 euro begroot voor investeringen in jeugdinfrastructuur. Daarnaast is een 
budget voorzien van 40.000 euro voor kleine herstellingswerken aan jeugdlokalen. 

 
 Wanneer we de geraamde begrotingsbedragen over de periode 2006-2010 bekijken, 

overschrijden die ruimschoots de 200.000 euro. Het zogenaamde inbreken in het lopende 
jeugdwerkbeleidsplan moet dan ook vooral opgevat worden als een garantie voor het 
Nederlandstalige jeugdwerk in Brussel dat minimum 1/6 van het toegekende trekkingsrecht 
jaarlijks zal worden ingezet ter verbetering van de infrastructuur. 

 
 Het overleg hieromtrent verliep voornamelijk op het niveau van de administraties. Zo is het 

diensthoofd jeugd van de VGC een lid van de reflectiegroep lokaal jeugdbeleid. Deze 
reflectiegroep is een overlegorgaan georganiseerd door de Afdeling jeugd. Hier worden 
voorstellen tot decreetwijziging uitgebreid besproken en bediscussieerd met al de betrokken 
partners. De jeugdraad van de VGC werd eveneens advies gevraagd over het aangepaste decreet 
en bijhorende uitvoeringsbesluiten. 

 
2. In 2007 en 2008 voerden de jeugdinfrastructuurconsulent en de preventieadviseur van de VGC 

een onderzoek uit naar de brandveiligheid van de Brusselse jeugdlokalen. Eén van de acties in 
hun brandveiligheidsplan is de aankoop van materiaal voor brandpreventie en -bestrijding en het 
nazicht en de keuring van elektrische installaties. Dit laatste zal jaarlijks worden gefinancierd. 
Daarnaast zal de VGC in het najaar ook vrijwilligers en beroepskrachten vormingen inzake 
brandpreventie etc. aanbieden, want zonder adequate vormingen, heeft het weinig zin om te 
investeren in brandblusapparaten etc. In 2008 voert de jeugdconsulent ook een onderzoek naar 
de huisvestingsnoden van de WMKJ's om tot een meerjarenplan te komen voor de renovatie en 
een beter beheer van die gebouwen. 

 
 Het is duidelijk dat dit onderzoek door de VGC-administratie moet gevoerd worden, in 

samenspraak met de sector. Mij lijkt het dat dit ook daadwerkelijk gebeurt. Overleg tussen de 
VGC en de Vlaamse Gemeenschap is er wel in het kader van concrete infrastructuurdossiers 
zoals de verbouwingswerken aan het ABC-huis of jeugdhuis ’t Mutske. De samenwerking 
omtrent deze dossiers verloopt vlot. 
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Plug-in Brussel   -   Stand van zaken 
 
Op 14 februari 2007 vond de eerste “Plug-in Brussel” plaats, een zogenaamde “ééndagshappening 
voor afstuderende verplegers, maatschappelijk assistenten en leerkrachten met als doel Brussel te 
promoten als aantrekkelijke werkstad”. In maart 2008 zou deze dag opnieuw plaatsvinden, mits een 
aantal bijsturingen.  
 
De minister kondigt tevens aan in de Beleidsbrief Brussel 2007-2008 dat hij “dit initiatief verder wil 
kaderen in een beleidsstrategie om toekomstige leerkrachten te enthousiasmeren voor een job in de 
hoofdstad”, in opvolging van de rondetafelconferentie Onderwijs in Brussel.  
 
1. Heeft deze tweede editie van Plug-in Brussel, zoals voorzien, plaatsgevonden in maart 2008? 

Waar en wanneer? Hoeveel personen hebben deze beurs bezocht (per categorie: verplegers, 
maatschappelijk assistenten en leerkrachten) ? Hoeveel exposanten namen deel aan deze 
happening (indien mogeljik, een lijst van exposanten per categorie)? 

 
2. Welke promotie heeft de minister hierrond gevoerd om dit initiatief zo ruim mogelijk bekend te 

maken? 
 
3. Is er een evaluatie gebeurd van deze nieuwe editie? Zo ja, wat zijn de conclusies?  
 

Zo neen, waarom niet? 
 
4. De minister meldt in zijn beleidsbrief dat deze dag opnieuw zou plaatsvinden, mits een aantal 

bijsturingen.  
 

Over welke bijsturingen gaat het ? Waarom moest dit bijgestuurd worden na de eerste editie? 
 
5. Hoe heeft de minister dit initiatief ingepast in de beleidsstrategie om toekomstige leerkrachten te 

enthousiasmeren voor een job in de hoofdstad? Welke andere middelen gebruikt de minister nog 
om leerkrachten aan te moedigen om in de hoofdstad te komen werken ?  
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1.  De tweede editie van Plug-in Brussel vond plaats op 17 maart 2008 in het Vlaams Parlement. 

Er waren 210 studenten aanwezig: 37 verpleegkundigen, 90 leerkrachten en 83 
maatschappelijk assistenten.  

  
Het programma van de Plug-indag bestond uit getuigenissen, thematafels en stadssafari’s. Op 
het einde van de dag was er een plenair debat, waaraan ook ikzelf deelnam. 

 
Aan de thematafels kregen de aanwezigen informatie van organisaties die zich bezig houden 
met wonen, werken en uitgaan in Brussel. Ze konden er terecht met hun concrete vragen rond 
goedkoop wonen, het culturele aanbod, ondersteunende initiatieven voor werknemers in deze 
sectoren… Deelnemende organisaties waren Wonen in Brussel, Quartier Latin, Pro Medicis 
Brussel, CAW Mozaïek, Voorrangsbeleid Brussel, Taalvaart en Onthaal en Promotie Brussel. 

 
2.  Dit initiatief hoeft niet grootscheeps gecommuniceerd te worden bij een breed publiek, gezien 

via samenwerking met de onderwijsinstellingen alle afstuderenden in de drie knelpunt-
beroepen in Brussel konden bereikt worden. Concreet gaat het om Erasmushogeschool 
Brussel, Hogeschool-Universiteit Brussel, Ehsal, Sint-Guido en het Paramedisch Instituut - 
campus Jette. De studenten schreven via een individuele inschrijvingskaart in.  

 
Het initiatief werd via een persbericht bekendgemaakt, wat leidde tot media-aandacht in de 
Vlaams-Brusselse media, in de Vlaamse kranten en op de VRT-radio.  

 
3.  Na afloop van dit initiatief werd een evaluatieformulier verspreid onder de deelnemers. Hieruit 

kunnen een aantal eerste conclusies worden getrokken.  
 

Het gemengde programma van getuigenissen, infotafels en stadswandeling maakt de studenten 
duidelijk dat Brussel een interessante en uitdagende werkplaats kan zijn. De studenten 
vernemen bovendien dat er een resem specifieke omkaderende diensten bestaan die helpen bij 
het werken en het leven in de stad. Die kernboodschap is duidelijk overgekomen.  

 
Tijdens deze editie van Plug-in werd de studenten de mogelijkheid geboden om zelf hun 
programma samen te stellen, met een keuze uit getuigenissen en thematafels. Op die manier 
konden ze bijvoorbeeld ook getuigenissen van andere werkterreinen bijwonen. We stelden 
echter vast dat de meerderheid van de studenten daar niet op inpikten. 

 
Vooral afstuderende leerkrachten en verplegers waarderen de keuze voor het Vlaamse 
Parlement en vonden het een aangename kennismaking met de instelling. De locatie gaf het 
evenement uitstraling en betekende een erkenning van het maatschappelijke belang van de 
afstudeerrichtingen. 

 
Wat de timing betreft, moet worden vastgesteld dat in maart de laatstejaarsstudenten druk 
bezig zijn met stage en/of eindwerk.  Plug-in is een verplicht onderdeel vande opleiding, wat 
betekent dat studenten die stage lopen in Vlaanderen die dag naar Brussel moeten komen. 
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Sommige opleidingen kaderen dit in een ‘terugkomdag’. Er zal worden onderzocht of dit 
initiatief niet beter vroeger tijdens het academiejaar zou worden georganiseerd.  

 
Sommige studenten en docenten geven aan dat Brussel als werkterrein meer en meer 
bijzondere aandacht krijgt binnen de opleiding (via stages, werkbezoeken…) zelf. De 
betrokken hogescholen investeren zelf tijdens hun reguliere opleiding meer en meer in het 
promoten van Brussel als aantrekkelijke werkplaats. Dat is een positieve evolutie. Er moet dus 
worden onderzocht of Plug-in Brussel nog voldoende toevoegt aan het bestaande informatie-
aanbod. Daartoe zijn nu volop intense gesprekken met de opleidingsverantwoordelijken van de 
verschillende opleidingen aan de gang. Tegen de start van het nieuwe academiejaar zal 
hieromtrent meer duidelijkheid bestaan.  
 

4.  Tijdens de eerste editie werden een aantal verbeterpunten in kaart gebracht, die werden 
aangepakt voor de tweede editie.  

• De formule met de getuigen die hun persoonlijk verhaal vertellen, was een 
succesformule, die behouden bleef. Het afsluitende debat vond plaats in kleine groepjes, 
die stellingen kregen voorgeschoteld; 

• De infostands van de ondersteunende organisaties waren in 2007 geen succes. Ze 
werden nauwelijks gefrequenteerd. Voor deze editie werd met een infoshop met 
adviestafeltjes gewerkt;  

• De stadswandelingen (van Brukselbinnenstebuiten) waren in 2007 te voor de hand 
liggend en te veel gericht op cultuurhistorische informatie. Voor de editie-2008 werd 
geopteerd voor twee “stadssafari’s” met meer diepgang;  

• Het avondprogramma in het Arte Theater trok in 2007 slechts 35 studenten. Dit jaar 
werd rond 18 uur afgesloten met een receptie;  

• De gedecentraliseerde aanpak van 2007 waarbij de studenten op verschillende plaatsen 
in Brussel naar de getuigenissen luisterden, was organisatorisch erg arbeidsintensief en 
duur. Daarom werd in 2008 geopteerd voor één centrale plaats, het Vlaams Parlement; 

• De studenten konden dit jaar vrij kiezen welke workshops ze wilden volgen. Ze 
mochten daarbij over het muurtje van de eigen studierichting kijken. Uit de evaluatie 
blijkt echter dat deze optie geen succes was.  

 
5. Dit initiatief past inderdaad in mijn beleidsstrategie om toekomstige leerkrachten en andere 

“knelpuntberoepers” te enthousiasmeren voor een job in de hoofdstad. Het is essentieel dat we 
ervoor zorgen dat jonge afgestudeerden die in Brussel aan de slag gaan, voldoende 
ondersteuning krijgen. Een organisatie als Pro Medicis Brussel maakt jonge verplegers en 
artsen wegwijs in de Brusselse gezondheidszorg. Elk jaar in november organiseren de 
Brusselse ondersteuningspartners (Voorrangsbeleid Brussel, Taalvaart, Bits², Schoolopbouw-
werk, Nascholingscentrum en Leermiddelencentrum) een driedaagse voor nieuwe leerkrachten 
in Brussel. Binnenkort komt er ook een extra premie voor leerkrachten die minstens drie jaar 
in het Nederlandstalig Brussels onderwijs werken. Quar tier Latin verhuurt goedkope flats aan 
jonge afgestudeerden van de Vlaams-Brusselse hoger onderwijsinstellingen. Al die 
initiatieven worden door de Vlaamse overheid geïnitieerd of gesteund.  

 
 Sinds dit jaar is binnen het Brusselprogramma van de Vlaamse overheid de nieuwe 

basisallocatie gecreëerd “subsidie aan een samenwerking tussen de Hogere Onderwijs-
instellingen in Brussel” voor een bedrag van 2 miljoen euro. Het betreft hier flankerende 
maatregelen die het hoger onderwijs in Brussel aantrekkelijker en competitiever moeten 
maken. Ook hier zullen maatregelen in zitten om Brussel als boeiende onderwijsstad te 
promoten. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 148 
van 26 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Lokaal sociaal beleid   -   Brussel 
 
Het Vlaamse “lokaal sociaal beleid” is gericht op een geïntegreerd welzijnsbeleid, door enerzijds de 
dienstverlening te stroomlijnen en anderzijds de toegankelijkheid te verbeteren.  
 
Voor Brussel voorziet het decreet ter zake de mogelijkheid om een convenant af te sluiten met de 
Vlaamse Gemeenschapscommissie (VGC) die het lokaal sociaal beleid kan uitvoeren.  
 
In het kader van dit decreet werden drie experimenten gefinancierd door projectsubsidies van het 
Vlaams Brusselfonds, het Stedenfonds van de VGC en middelen van de Brusselse Welzijnsraad.  
 
Ondanks een positieve dynamiek en evolutie van deze projectwerking, overwoog de minister geen 
financiering meer te voorzien voor deze experimenten. Er was immers afgesproken dat deze projecten 
een meer structurele invulling moesten krijgen in een globaal beleidsplan van de VGC over het lokaal 
sociaal beleid.  
 
1. Kan de minister bevestigen dat hij geen verlenging van middelen meer heeft voorzien voor de drie 

proefprojecten?  
 
2. Heeft de minister overleg gepleegd met de VGC en het bevoegde collegelid over zijn intentie om 

de financiering stop te zetten voor deze proefprojecten? Welke uitkomst is er uit deze 
onderhandelingen voortgekomen? 

 
3. Heeft de minister zicht op wat er intussen is gebeurd met deze initiatieven? Hebben sommige 

projecten “hun deuren moeten sluiten”? Worden de projecten verder (structureel) ondersteund 
door de VGC?  

 
4. Heeft de minister hierover overlegd met het departement Welzijn en de bevoegde minister? 

Hebben die een oplossing gevonden voor de mogelijke gevolgen van de stopzetting van de 
financiering? 

 
5. Heeft de minister nog een rol in het lokaal sociaal beleid in Brussel? Zo ja, welke? Zo neen, 

waarom niet? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 148 van 26 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1-2. Bij de opstart van het project in 2005 heb ik, in samenspraak met de toenmalige minister 

bevoegd voor Welzijn en Gezondheid en de Vlaamse Gemeenschapscommissie, beslist om de 
opstart van het project Lokaal Sociaal Beleid (LSB) mee te financieren met als finaliteit dat deze 
uitmondde in een convenant tussen de Vlaamse Overheid en de Vlaamse Gemeenschaps-
commissie. 

 
 In april 2006 werd de eerste experimentele fase van de implementatie van het Lokaal Sociaal 

Beleid afgerond. Het eindrapport omschreef het opzet, de uitgangspunten en de realisaties van 
het LSB in Brussel. Deze waren toegespitst op de drie pilootprojecten, de drie pijlers van het 
LSB, met name kennis van het aanbod, kennis van de vraag en toegankelijkheid van de 
voorzieningen, en enkele algemene actiepunten en ontwikkelingen.  

 
 Voor de periode mei 2006 – 2007 verleende ik een tweede keer een impulssubsidie als 

voorbereiding voor de opmaak van een globaal lokaal sociaalbeleidsplan voor een territoriaal 
gespreide, toegankelijke en afgestemde eerstelijnszorg in Brussel. De Brusselse Welzijns- en 
gezondheidsRaad zou het experiment Lokaal Sociaal Beleid in Brussel verder zetten en tegen 31 
augustus 2007 afronden. 

 
 In de loop van deze 2 jaren heeft de projectwerking een zinvolle evolutie en dynamiek op gang 

gebracht. Daar waar in Vlaanderen de gemeentebesturen en de OCMW’s de directe partners 
zijn, moest men in Brussel immers eerst de erkende sociale organisaties mobiliseren alvorens 
naar de gemeente of het OCMW te kunnen stappen.  

 
 Een verdere verlenging van de financiering van deze experimentele fase in 2008 achtte ik echter 

niet meer opportuun. Er is bij de opstart van dit project en in overleg met de stuurgroep Lokaal 
Sociaal Beleid immers steeds gesteld dat deze experimentele fase finaal moest uitmonden in een 
globaal beleidsplan van de VGC. Het verderzetten of uitbreiden van de experimenten moest 
mijn inziens een structurele invulling krijgen in het convenant dat moest worden afgesloten 
tussen de Vlaamse overheid en de VGC. Het afsluiten van deze convenant kon mijn inziens 
beleidsmatig niet verder op de lange baan worden geschoven wou de VGC gelijke tred houden 
met Vlaanderen. De verdere toekenning van een projectsubsidie zou enkel een bevestiging zijn 
van de experimentele status van het Lokaal Sociaal Beleid in Brussel.  

 
 Deze convenant werd ondertussen onderhandeld tussen de Vlaamse Gemeenschap en de 

Vlaamse Gemeenschapscommissie en werd uiteindelijk afgesloten voor de periode oktober 2007 
- einde 2009. De Vlaamse Gemeenschapscommissie stelde een stafmedewerker aan met als 
opdracht een sociaal beleidsplan uit te schrijven.  

 
3-4. De Vlaamse Gemeenschapscommissie voorziet via de middelen van het Stedenfonds 2008-2009 

in de financiering van drie voltijdse projectmedewerkers binnen de Brusselse Welzijns- en 
gezondheidsRaad. Het gaat hier om projectsubsidies. De opdracht bestaat erin om in negen 
zones het werkveld in te bedden in de filosofie van het LSB: de dienstverlening stroomlijnen en 
de toegankelijkheid verbeteren.  
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 De initiatieven kennen ook een verdere uitbreiding naar andere zones in het tweetalig gebied 
Brussel-Hoofdstad. 

 
5. De structurele, beleidsmatige implementatie van het Lokaal Sociaal Beleid behoort tot de 

bevoegdheid van de Vlaamse minister en het collegelid van de Vlaamse Gemeenschaps-
commissie bevoegd voor Welzijn en Gezondheid. Ik ben verheugd vast te stellen dat alvast op 
dit vlak de impuls die ik vanuit mijn Brusselbeleid heb gegeven een plaats gevonden heeft 
binnen het reguliere beleid. Een rol die vanuit het beleidsdomein Brussel nog wel kan en zal 
worden opgenomen, is de informatieve en promotionele ondersteuning van deze sector in de 
schoot van het toekomstige Vlaams Communicatiehuis Brussel. Het middenveld van de 
welzijns- en gezondheidssector is als groep al goed gecoördineerd en voorziet reeds in een 
aantal kwalitatieve en efficiënte diensten en producten. Het Vlaams Communicatiehuis Brussel 
kan hierbij een doorverwijzende rol vervullen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 149 
van 28 mei 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Advies- en bestuursorganen   -   Man-vrouwsamenstelling 
 
Op 13 juli 2007 keurde het Vlaams Parlement het voorstel van decreet goed houdende de bevordering 
van een meer evenwichtige participatie van vrouwen en mannen in advies- en bestuursorganen van de 
Vlaamse overheid (verschenen in het Belgisch Staatsblad van 6 augustus 2007). 
 
Om een meer evenwichtige participatie van mannen en vrouwen te bevorderen stelt artikel 3 van dit 
decreet dat “ten hoogste twee derde van de stemgerechtigde leden van een advies- of bestuursorgaan 
van de Vlaamse overheid van hetzelfde geslacht mag zijn”. 
 
Artikel 11 van het decreet voorziet dan weer in een overgangsfase om deze doelstelling te bereiken. 
Uiterlijk op 1 januari 2009 dient de samenstelling van alle advies- of bestuursorganen die voor de 
inwerkingtreding van dit decreet werden opgericht, aangepast te zijn aan de bepaling vermeld in 
artikel 3 van dit decreet. 
 
Elke Vlaamse minister heeft een aantal openbare instellingen of agentschappen die onder zijn of haar 
bevoegdheid vallen. 
 
In verband met de stand van zaken m.b.t. de toepassing van dit decreet voor de betrokken instellingen, 
graag volgende vragen. 
 
1. Hoeveel advies- en bestuursorganen van openbare instellingen of agentschappen die onder de 

bevoegdheid van de minister vallen, zijn reeds samengesteld conform het decreet van 13 juli 2007 
en hoeveel nog niet? Om welke advies- of bestuursorganen gaat het respectievelijk? 

 
2. Zijn er binnen deze advies- en bestuursorganen sinds de goedkeuring van het decreet volledige of 

gedeeltelijke vernieuwingen in de samenstelling van raden gebeurd die niet conform de betrokken 
bepalingen van het decreet zijn verlopen? 

 
3. Welke inspanningen worden geleverd en welke maatregelen zijn genomen binnen de 

beleidsdomeinen van de minister om de advies- en bestuursorganen onder zijn/haar bevoegdheid 
tegen 1 januari 2009 samen te stellen conform het decreet van 13 juli 2007? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 81, Van Mechelen nr. 161, 

Vandenbroucke nr. 268, Anciaux nr. 149, Bourgeois nr. 111, Keulen nr. 179, Van Brempt nr. 200, 
Vanackere nr. 228, Crevits nr. 702, Ceysens nr. 86). 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 149 van 28 mei 2009 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door mevrouw Kathleen Van Brempt, Vlaams 
minister bevoegd voor de coördinatie van het gelijkekansenbeleid. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 150 
van 28 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Jeugdsportinfrastructuur Brussel  -  Subsidiëring 
 
In het voorlaatste hoofdstuk van zijn recentste Beleidsbrief Brussel gaat de minister dieper in op de 
inspanningen van de Vlaamse Regering in verband met het sportbeleid in Brussel. Dit bestaat uit twee 
sporen: uitbouw van sportinfrastructuur en sportparticipatie.  
 
In de paragraaf over het nieuwe decreet “sport voor allen” en de toepassing ervan in Brussel gaat de 
minister dieper in op het Vlaams Sportinfrastructuurfonds en het subsidiereglement “Jeugdvoetbal”. 
Deze beide projecten willen Nederlandstalige clubs ondersteunen bij hun 
jeugdsportinfrastructuurwerken.  
 
De minister vestigt de aandacht op “kwaliteitsbevorderende initiatieven”. Hij had op dat moment 
echter geen zicht op de precieze middelen van de globale som die naar Brussel zouden gaan. Dit zou 
afhangen van het aantal ingediende en geselecteerde projecten. 
 
1. Werden er al projecten goedgekeurd in Brussel die vallen onder de “kwaliteitsbevorderende 

initiatieven”? Zo ja, hoeveel? Kan de minister deze initiatieven gedetailleerd (locatie, doel van het 
project, subsidiebedrag) opsommen?   

 
2. Waren er ook projecten die een aanvraag hebben ingediend, maar geen subsidie ontvingen? 

Hoeveel?  
 
3. Komt er een evaluatie van de goedgekeurde projecten? Zo ja, wanneer verwacht de minister de 

resultaten van deze evaluatie? Zo neen, waarom niet? 
 
4. Op welke manier heeft de minister de Nederlandstalige sportclubs in Brussel geïnformeerd over 

deze bijkomende steun vanwege de Vlaamse Gemeenschap?  
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 150 van 28 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1-2. Op basis van het subsidiereglement van 15 oktober 2007 voor de toekenning van experimentele 

projectsubsidies voor ondersteuning van eenmalige infrastructuurwerken aan de 
jeugdaccommodatie bij voetbalclubs werden in totaal 413 subsidieaanvragen ingediend. Van 
deze 413 aanvragen werden er uiteindelijk 103 goedgekeurd. Deze clubs ontvangen een subsidie 
voor eenmalige infrastructuurwerken aan hun jeugdaccommodatie.  

 Van de in totaal 413 ingediende aanvragen waren er 4 afkomstig van Brusselse clubs, namelijk 
Bon Air Sport, FC Anderlecht Sport-Milan, Koninklijke Sporting Footballclub Haren en V.K. 
Sint-Agatha-Berchem. Geen van deze clubs ontving echter een subsidie omwille van de lage 
score die hen werd toegekend door de adviescommissie. 

 In 2008 werd binnen de Vlaamse Trainerschool van Bloso een nieuwe projectoproep naar 
voetbalclubs gelanceerd. Ditmaal rond kwaliteitsverbetering van het jeugdvoetbal. Het 
desbetreffende subsidiereglement van 9 april 2008 bepaalt dat ik een beslissing moet nemen 
voor 20 augustus 2008. Het is voorlopig dus nog te vroeg om een zicht te hebben op de 
goedgekeurde projecten in Brussel. 

 
3. Momenteel is mijn administratie, het Departement Cultuur, Jeugd, Sport en Media, volop bezig 

met de opvolging en controle van de goedgekeurde projecten. Op basis hiervan zullen deze 
projectsubsidies voor infrastructuurwerken aan jeugdaccommodatie bij voetbalclubs 
geëvalueerd worden. Dit zal wel pas definitief kunnen worden afgerond tegen het einde van het 
jaar. Het ministerieel besluit houdende de toekenning van een projectsubsidie aan voetbalclubs 
voor eenmalige infrastructuurwerken aan de jeugdaccommodatie bepaalt in artikel 2 immers dat 
de verantwoordingsstukken voor de tweede schijf uiterlijk op 1 november 2008 bij de 
administratie moeten worden ingediend. Pas nadien zal een definitieve eindevaluatie kunnen 
worden gemaakt van de gesubsidieerde projecten.  

 
4. De projectoproep werd ruim gecommuniceerd naar alle Vlaamse en Brusselse voetbalclubs. Dit 

gebeurde via e-mail en een brief. Ook werden er in alle Vlaamse provincies en Brussel 
informatiesessie georganiseerd voor alle geïnteresseerde voetbalclubs. Voor de provincie 
Vlaams-Brabant en Brussel vond deze informatiesessie plaats in het Koning Boudewijnstadion 
in Brussel. 

 Tot slot werden alle informatie en documenten ook geplaatst op de website 
www.vlaanderen.be/jeugdvoetbal zodat deze voor iedereen toegankelijk waren. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 151 
van 29 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Steden en gemeenten   -   Ondersteuningsbeleid 
 
Wij kunnen ons niet van de indruk ontdoen dat de investeringspolitiek van de regering vooral gericht 
is op de (13) steden (Oostende, Brugge, Roeselare, Kortrijk, Aalst, Sint-Niklaas, Leuven, Hasselt, 
Genk, Mechelen en Turnhout) en de grootsteden (Antwerpen en Gent). 
 
Er werden allerlei initiatieven genomen die met name deze steden extra middelen gaven op meerdere 
terreinen. 
 
Een goede zaak, zolang er ook voldoende aandacht is voor de kleinere gemeenten. Net daar ontbreekt 
het vaak aan. 
- Planlasten zijn voor kleine gemeenten nochtans van hetzelfde kaliber als voor de grote steden. 
- Werkloosheid is voor de inwoner van een kleine gemeente, in verhouding, een even groot probleem 

als voor de stadsbewoner. 
- De uitbouw van culturele infrastructuur op schaal van een kleine gemeente is even hard nodig als 

voor een grootstad. 
- Het Stedenfonds is er enkel voor een beperkt aantal steden. 
- De ontwikkeling van een buurtwinkel lijkt tegenwoordig zelfs de grote multinationals ten goede te 

komen. Ook zij ontwikkelen immers systemen van buurtwinkels. 
 
Dit zijn enkele stellingen die genoegzaam bekend zijn. 
 
Het leek in dit verband nuttig de vergelijking te maken van de inspanningen die geleverd worden door 
de respectieve ministers inzake betoelaging, subsidies, enzovoort, voor de grote steden enerzijds en 
voor de overige gemeenten in Vlaanderen anderzijds. 
 
Aansluitend bij mijn eerdere vraag over deze problematiek (vraag nr. 67, Websitebulletin 
publicatiedatum 10-03-2006) en het gecoördineerde antwoord van minister Keulen, graag dezelfde 
vragen voor de periode vanaf 2006. 
 
1. Welk specifiek beleid voeren de administraties vanaf 2006 onder de bevoegdheid van de minister 

ten behoeve van de dertien steden en de grootsteden Gent en Antwerpen enerzijds, en ten behoeve 
van de overige gemeenten in Vlaanderen anderzijds? 

 
2. Welke specifieke kredieten werden vanaf 2006 binnen de bevoegdheden van de minister reeds 

aangewend voor de dertien steden en grootsteden Antwerpen en Gent enerzijds, en voor de 
overige gemeenten anderzijds? 

 
3. Welke specifieke projecten worden vanaf 2006 betoelaagd ten behoeve van de dertien steden en de 

grootsteden Antwerpen en Gent enerzijds, en ten behoeve van de overige gemeenten anderzijds? 
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4. Zijn er vanaf 2006 objectieve criteria op basis waarvan gemeenten in Vlaanderen ondersteund 

worden? Zo ja, welke? 
 
5. Zijn er vanaf 2006 objectieve criteria op basis waarvan de dertien steden en de grootsteden 

Antwerpen en Gent extra ondersteund worden? Zo ja, welke? 
 
6. Welke fondsen bestaan er in die zin binnen de bevoegdheden van de minister en op welke wijze 

worden deze fondsen vanaf 2006 verdeeld? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 82, Van Mechelen nr. 162, 

Vandenbroucke nr. 274, Anciaux nr. 151, Bourgeois nr. 114, Keulen nr. 180, Van Brempt nr. 205, 
Vanackere nr. 234, Crevits nr. 711, Ceysens nr. 88). 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 151 van 29 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door Vlaams minister Marino Keulen, minister van 
Binnenlands Bestuur, Stedenbeleid, Wonen en Inburgering. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 152 
van 4 juni 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Vlaams Communicatiehuis Brussel   -   Taalwetgeving 
 
In de samenwerkingsovereenkomst Vlaams Communicatiehuis Brussel waarvan de minister een kopie 
bezorgde tijdens de zitting van de Commissie voor Brussel en de Vlaamse Rand op 22 mei, lees ik in 
artikel 2 dat er sprake is van een offensieve communicatie die onder meer meertalig en origineel moet 
zijn. 
 
Kan de minister verduidelijken in hoeverre een en ander in overeenstemming zal gebeuren met de 
taalwetgeving inzake bestuurstalen?  
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 152 van 4 juni 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Als antwoord op uw vraag over de overeenstemming tussen de geplande meertalige communicatie van 
het Vlaams Communicatiehuis Brussel en de wetgeving op het taalgebruik in bestuurszaken kan ik u 
meedelen dat ik er mij ten volle bewust van ben dat deze wetgeving integraal van toepassing is en 
bijgevolg moet worden nageleefd. 
 
De toepasselijke wetgeving en de interpretatie die de Vaste Commissie voor Taaltoezicht eraan geeft, 
laten volgens mij toe dat het toekomstige communicatiehuis in zijn communicatie, naast het 
Nederlands, ook andere talen kan gebruiken.  
 
De VCT heeft een vaste adviespraktijk ontwikkeld die het gebruik van vreemde talen in brieven, 
affiches, brochures enz. toestaat onder de volgende voorwaarden: 
 
1. de dienst in kwestie maakt geen systematisch gebruik van de vreemde taal (d.w.z. dat er steeds 

moet worden afgewogen of het gebruik van de vreemde taal wel verantwoord is en dus niet 
noodzakelijk alle communicatie meertalig is); 

2. het gebruik van de vreemde taal dient een bijzonder doel, zoals het informeren van bepaalde 
doelgroepen over het bestaan van een welbepaalde dienstverlening; 

3. de anderstalige boodschap wordt gebruikt naast het Nederlands en is slechts een vertaling van de 
Nederlandse tekst (er wordt dus niet meer of andere informatie gegeven in de vreemde taal dan in 
het Nederlands); bovendien wordt aangegeven dat de anderstalige tekst een vertaling is (door dit te 
vermelden op het document); 

4. de anderstalige tekst is bestemd voor een bijzonder doelpubliek.  
 

Ik ben van oordeel dat er weinig moeilijkheden zullen rijzen bij de toepassing van bovenstaande 
voorwaarden op de communicatie van het Vlaams Communicatiehuis Brussel ten aanzien van 
anderstaligen. Om elke twijfel uit te sluiten neem ik mij bovendien voor om, in toepassing van artikel 
61, §2, van de gecoördineerde wetten van 18 op het taalgebruik in bestuurszaken, dit dossier voor 
advies voor te leggen aan de Vaste Commissie voor Taaltoezicht. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 153 
van 4 juni 2008 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
Watersportdag BLOSO   -   Evaluatie 
 
Op 24 en 25 mei was er weer de watersportdag van Bloso. Velen hebben kunnen genieten van allerlei 
vormen van watersport en randanimatie. Elk jaar probeert Bloso de watersportdag in een nieuw 
kleedje te stoppen. 
 
Het concept van de watersportdag loopt nu al een tijdje. De meeste watersportclubs zijn nog steeds 
enthousiast, maar sommige reacties leren dat het concept rijp is voor evaluatie. 
 
1. Heeft Bloso al een overzicht van de cijfers van deelnemers per provincie? Hoe verhouden die 

cijfers zich tot voorgaande jaren? 
 
2. Heeft Bloso reeds een evaluatie kunnen maken van de watersportdag? Wat zijn de reacties van de 

watersportclubs? 
 
3. Welke financiële inbreng doet Bloso in het project en hoe staat die in verhouding tot voorgaande 

jaren? 
 

In welke mate wordt deze inbreng gebruikt in het kader van watersport enerzijds en de 
randanimatie anderzijds? 
 

4. Hoe is de promotie rond de watersportdag verlopen? Welke budgetten stonden daar tegenover? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 153 van 4 juni 2008 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
Op vraag van het Overlegplatform Sport voor Allen om van de Vlaamse sportfederaties geprivi-
legieerde partners te maken inzake sportpromotie, is het Bloso intensiever gaan samenwerken met een 
aantal Vlaamse sportfederaties.  
 
Deze samenwerkingsverbanden resulteerden ondermeer in de organisatie van “Dé Watersportdag”, een 
evenement op Vlaams niveau dat op uitdrukkelijke vraag van 8 watersportfederaties (het Nederlands-
talig Kano en Kajakverbond vzw (NKV), de Vlaamse Reddingscentrale vzw (VRC), de Vlaamse 
Yachting Federatie vzw (VYF), Waterski Vlaanderen vzw (WSV), de Landelijke Zeilwagenfederatie 
vzw (LAZEF) en de Nederlandstalige Liga voor Onderwateronderzoek en –Sport vzw (NELOS)) sinds 
2005 opnieuw wordt georganiseerd. 
 
Door het gratis aanbieden van watersportinitiaties en door de watersportsector open te stellen naar het 
brede en vooral jeugdig Roeiliga vzw (VRL), VVW Recrea vzw, de Vlaamse publiek, is het de 
bedoeling aan te tonen dat watersport beoefenen een voor iedereen haalbare en blijvende vrijetijds-
besteding kan zijn. Dé Watersportdag is een smaakmaker, een promotiedag voor de watersport. 
Onrechtstreeks is het ook een promotie voor de Bloso-watersportcentra en sportkampen. 
 
1. Deelnemersaantallen 
 

• Het succes van de 1ste editie in 2005 (met 7.000 deelnemers) kon door het slechte weer in 
2006 met slechts 3.000 deelnemers niet herhaald worden. 

• Na evaluatie met alle partners werd in 2007 beslist de organisatie voortaan over twee dagen 
te spreiden. Hierdoor werd een beter rendement beoogd voor al de logistieke en 
promotionele inspanningen. Ook deze editie (2007) vond plaats onder zeer slechte 
weersomstandigheden, maar kon toch rekenen op 5.500 deelnemers. 

• Dat de weersomstandigheden zeker medebepalend zijn voor het succes van deze organisatie 
bleek nogmaals dit jaar. Het mooie weekend zorgde tijdens deze 4de editie voor een  bijna 
verdubbeling van het aantal deelnemers. In totaal namen immers zo’n  9.000 sportievelingen 
deel.  

• Voor de provincie Antwerpen werden op 35 actieplaatsen 74 activiteiten genoteerd, in West-
Vlaanderen werden op 35 actieplaatsen 75 activiteiten georganiseerd, in Oost-Vlaanderen 
waren er 16 actieplaatsen met 24 activiteiten, in Vlaams-Brabant 11 actieplaatsen met 19 
activiteiten en tot slot waren er in Limburg 9 actieplaatsen met eveneens 19 activiteiten. 

• Dit jaar namen er in totaal 111 watersportclubs deel, waarvan er 108 zijn aangesloten bij een 
erkende Vlaamse watersportfederatie.  

• Op basis van de doorgegeven reële deelnamecijfers en een bijkomende extrapolatie voor de 
watersportclubs die geen deelnemersaantallen doorgaven, kunnen het aantal deelnemers 
provinciaal als volgt worden opgesplitst:  

♦ Antwerpen  2.520 
♦ Vlaams-Brabant    720 
♦ Limburg     900 
♦ West-Vlaanderen 4.050 
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♦ Oost-Vlaanderen    810 
 

Dat de participatiecijfers zowel wat het aantal watersportclubs als het aantal deelnemers betreft 
duidelijk verschillen per provincie heeft uiteraard ook te maken met het voorhanden zijnde 
aanbod van clubs en watervlakken. Het is dan ook logisch dat West-Vlaanderen beter scoort dan 
andere provincies. 

 
2. Jaarlijkse evaluatie 
 

Jaarlijks wordt dit evenement door het Bloso samen met de verantwoordelijken van de Vlaamse 
watersportfederaties geëvalueerd. Daartoe wordt door deze federaties op voorhand contact 
opgenomen met hun respectievelijke watersportclubs. Op basis van deze evaluatie wordt de 
organisatie van de volgende editie indien nodig/gewenst bijgestuurd. 
 

3. Financiële inbreng 
 

• Voor de organisatie van “Dé Watersportdag” is op de  Bloso begroting 2008 120.000 euro 
voorzien. De budgetten voor de vorige edities waren respectievelijk 60.000 euro in 2005 en 
in 2006 en 120.000 euro in 2007. 

• Deze middelen worden naast de algemene promotie en communicatie rond “Dé 
Watersportdag” ook gebruikt voor de organisatie van de watersportdag in de Bloso 
watersportcentra en voor de Bloso-randanimatie op de ankerplaats. Wat de andere 
actieplaatsen betreft zijn de organiserende clubs zelf verantwoordelijk voor de sportinitiaties 
en de randanimatie. Financieel komt de organisatie hier niet in tussen. Aan de randanimatie 
in Oostende (ankerplaats 2008) werd een bedrag van 4.000 €  besteed, dit is 3 % van het 
totaalbudget. 

 
4. Promotie 

 
Promotie en/of mediaondersteuning 
• Belgian Boat Show  

Deze beurs wordt aangegrepen om samen met de watersportfederaties promotie te maken 
voor “Dé Watersportdag”. Samen met Belgian Boat Show en de watersportfederaties wordt 
“Waterfun”, een actief watersportpaleis, georganiseerd.  

• Aanmaak van een tv-spot.   
De bestaande tv-spot van “Dé Watersportdag” werd in 2008 aangepast en hergebruikt. Voor 
de uitzending van deze spot werd een mediaruilovereenkomst afgesloten met de regionale 
televisiezenders. Deze tv-spot werd gedurende 2 weken in halftijds regime, op alle Vlaamse 
regionale zenders, uitgezonden. Kostprijs: 81.044,40 euro (gedeeltelijk met middelen uit 
sponsoring) 

• Met Radio 2 werd een mediaruilovereenkomst afgesloten, voor de promotie via nationale 
radiospots; vermeldingen van Dé Watersportdag in uitzendingen van “Goudzoekers” en 
“Mediamadammen” en life reportages van op de ankerplaats. Kostprijs: 25.410,00 euro 
(gedeeltelijk met middelen uit sponsoring). 

• Met “De Zondag” werd een mediaruilovereenkomst afgesloten voor de publicatie van  een 
nationale advertentie in de editie van 18 mei 2008. “De Zondag” heeft een oplage van 
602.000 exemplaren, met 14 edities in gans Vlaanderen. Kostprijs: 17.357,00 euro 
(gedeeltelijk met middelen uit sponsoring) 

• Website: Alle info van Dé Watersportdag was terug te vinden op www.watersportdag.be., 
binnen de Bloso website. Deze website bevat alle nuttige informatie over de deelnemende 
sportfederaties en hun sportdisciplines. 

 
Drukwerken 
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• Folder: formaat A4 (32 pagina’s), oplage 20.000 ex (kostprijs: 510, 00 euro). In deze folder 
worden naast informatie over de doelstelling van Dé Watersportdag ook praktische 
informatie gegeven over: de deelnemende watersportfederaties, de actieplaatsen per 
provincie en hun activiteiten, algemene info… 

• Een promotieaffiche van 50 x 70 cm werd verspreid op 4.000 exemplaren. Kostprijs: 
9.308,00 euro 

• Aan de deelnemende clubs werden 50.000 opdrukfolders (A4-formaat) ter beschikking 
gesteld waarop het plaatselijke programma kon worden vermeld. Kostprijs: 1.294,00 euro 

 
Promotiemateriaal 
• Om de zichtbaarheid van de activiteiten te bevorderen werden aan de medewerkende 

watersportclubs tevens wegwijzers, spandoeken, autostickers en vlaggen ter beschikking 
gesteld.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL 
 
 
Vraag nr. 154 
van 5 juni 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
“Duik in het Nederlands”   -   Evaluatie 
 
Het Huis van het Nederlands heeft in 2007 het succesvolle project “Duik in het Nederlands/Plonge 
dans le néerlandais” opgezet. 
 
De minister kondigde in zijn Beleidsbrief Brussel 2007-2008 aan dat dit project in 2008 herhaald, 
versterkt en uitgebreid zou worden. 
 
1. Heeft er al een evaluatie plaatsgevonden van de vorige editie van “Duik in het Nederlands”? Wat 

waren de conclusies? Bevatte de evaluatie voorstellen tot verbetering van dit project? 
 
2. Op welk vlak wordt dit project versterkt en uitgebreid? 
 
3. Hoeveel mensen hebben vorig jaar deelgenomen aan dit project? 
 
4. Wordt de VGC (Vlaamse Gemeenschapscommissie) betrokken in dit dossier? Was er hierover 

overleg met de VGC? Zo ja, hoe? 
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BERT ANCIAUX 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, JEUGD, SPORT EN BRUSSEL  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 154 van 5 juni 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. De eerste editie van het project vond plaats tijdens de herfstvakantie van 2007. Begin 2008 werd 

het project geëvalueerd.  
 
 De vooropgestelde resultaten werden bereikt. Het vrijwilligerswerk dat de jongeren tijdens deze 

week uitvoerden, bleek een belangrijke eerste stap naar het Nederlandstalig circuit. Deze 
jongeren willen actief doorstromen naar het Nederlandstalige jeugd-, vrije tijd- of lesaanbod. 
Verder geven de jongeren zelf aan dat hun wereldbeeld in belangrijke mate is verruimd. Dit 
komt voornamelijk door de samenstelling van de groep. De rijke mix aan culturen en socio-
culturele achtergronden was duidelijk een meerwaarde. Tot slot heeft het project ook 
bijgedragen tot het bijstellen van het eerder negatieve beeld dat deze Franstalige jongeren 
hadden over Vlaanderen. De positieve ervaringen met het Nederlands die de jongeren hebben 
opgedaan, dragen ook bij tot een beter imago van het Nederlands. 

 
 Qua verbeteringen wordt voornamelijk op twee punten gefocust. Enerzijds zou de 

promotiecampagne om jongeren te werven voor een volgende editie vroeger moeten worden 
opgestart. Anderzijds moet ook verder worden nagedacht over de uitbouw van een nazorgtraject 
op maat, naar aanleiding van de vraag van een aantal jongeren om verder door te stromen naar 
het Nederlandstalig circuit. Op dit moment gebeurt dit al door het organiseren van conversatie-
tafels. Er kan echter ook gedacht worden aan een doorstroom naar vrijwilligersorganisaties. 

 
2. Het hierboven aangehaalde nazorgtraject dat het Huis van het Nederlands aanbiedt aan de 

deelnemers van dit project, is een eerste versterking en uitbreiding. 
 
 Voor de volgende editie in de herfstvakantie 2008 wordt er gedacht om het project open te 

stellen voor een groter aantal jongeren uit het Brusselse. Om de uitwisseling met Vlaamse 
jongeren te vergroten wordt ook de samenwerking met het Antwerpse Huis van het Nederlands 
afgetast. Hierdoor zouden ook een tiental Antwerpse jongeren het project vervoegen. 

 
 Verder wordt er ook nagedacht over de uitbreiding van het vrijwilligerswerk naar andere 

sectoren dan het jeugdwerk. Op die manier kan meer worden ingespeeld op de individuele 
interesses van de jongeren. 

 
3. Tijdens de herfstvakantie van 2007 namen 7 jongeren deel aan het project. In de paasvakantie 

van 2008 waren dit er 8. 
 
4. Dit project is een initiatief van de Vlaamse minister bevoegd voor Brussel. Het 

werkingsprogramma van het Huis van het Nederlands Brussel wordt in samenspraak met de 
Vlaamse Gemeenschapscommissie opgesteld om tot een complementair programma te komen. 
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GEERT BOURGEOIS, 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, 

 BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 70 
van 20 maart 2008 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Vlaamse ambtenaren   -   Pensioneringsleeftijd 
 
1. Hoeveel Vlaamse ambtenaren geboren in de jaren 1943-47 werken er nog, hoeveel zijn 

ondertussen gepensioneerd, uitgesplitst per jaar? 
 
2. Wat is de leeftijd van de gepensioneerde Vlaamse ambtenaren in de loop van 2007? Zijn er 

verschuivingen opgetreden ten opzichte van het begin van het decennium? 
 
3. Welke agentschappen/VOI’s zijn aangesloten bij de pool der parastatalen? 
 

Vallen de gepensioneerde ambtenaren van alle andere instellingen ten laste van de Schatkist? 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
AANVULLEND ANTWOORD  
op vraag nr. 70 van 20 maart 2008 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Hieronder vindt u de resultaten op 31/12/2007 voor de Diensten Vlaamse Overheid. Dit zijn alle 
entiteiten waarop het Raamstatuut van toepassing is (cfr. artikel I.2 van het Vlaams personeelsstatuut 
van 13/01/2006; zie ook voetnoot 15). De toegevoegde resultaten zijn volgens dezelfde methodologie 
verzameld als de resultaten in het eerste antwoord.  
 
1. 
 
 
Geboortejaar Leeftijd in 2007 Actief  Gepensioneerd Totaal  

1947 60 jaar 217 383 600 
1946 61 jaar 146 378 524 
1945 62 jaar 118 338 456 
1944 63 jaar 76 327 403 
1943 64 jaar 62 332 394 
Totaal personeelsaantal 619 1758 2377 

 
 
 
Geboortejaar Leeftijd in 2007 Actief Gepensioneerd 
1947 60 jaar 36% 64% 
1946 61 jaar 28% 72% 
1945 62 jaar 26% 74% 
1944 63 jaar 19% 81% 
1943 64 jaar 16% 84% 
Totaal percentage 26% 74% 

 

                                                      
5 Artikel I.2: “Voor de toepassing van dit besluit wordt verstaan onder de diensten van de Vlaamse overheid: de 
departementen; de intern verzelfstandigde agentschappen (IVA’s) zonder rechtspersoonlijkheid; de IVA’s met 
rechtspersoonlijkheid, met uitzondering van Vlaamse instelling voor Technologisch Onderzoek (VITO); de publiekrechtelijk 
vormgegeven extern verzelfstandigde agentschappen (EVA’s) met uitzondering van Vlaamse Radio- en Televisieomroep 
(VRT), Vlaamse Opera (VLOPERA), Vlaamse Vervoermaatschappij - De Lijn (VVM), Vlaamse Dienst voor 
Arbeidsbemiddeling en Beroepsopleiding (VDAB) wat betreft het instructiepersoneel; het secretariaatspersoneel van de 
strategische adviesraden, met uitzondering van de SERV en van de MORA; het personeel van de administratieve diensten 
van de Raad van het Gemeenschapsonderwijs.” 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008  -383- 
 
 

 

2. 
 
Pensioneringsleeftijd 2004 2005 2006 2007 Totaal  

55 5 10 4 14 33 
56 2 6 8 6 22 
57 5 8 8 15 36 
58 0 3 4 7 14 
59 3 1 7 2 13 
60 299 356 393 392 1440 
61 42 44 35 25 146 
62 23 20 25 29 97 
63 23 22 20 15 80 
64 15 11 12 30 68 
65 51 52 51 59 213 
Totaal aantal gepensioneerden 468 533 567 594 2162 
Gemiddelde pensioneringsleeftijd  60,90 60,65 60,63 60,65 60,70 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 108 
van 26 mei 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Jeugdherberg ’t Pannenhuis Nijlen   -   Bestemming (2) 
 
In zijn antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 6 van 17 oktober 2007 (Websitebulletin 
publicatiedatum 05-12-2007) aangaande Jeugdherberg ’t Pannenhuis in Nijlen, deelde de minister mee 
dat het agentschap Toerisme Vlaanderen “binnenkort” een nieuw overleg met de partijen zou 
organiseren betreffende de toekomst van die jeugdherberg. 
 
1. Kan de minister bevestigen dat dit overleg heeft plaatsgevonden? 
 

Wat is desgevallend het resultaat van dit overleg? 
 
2. Recentelijk raakte bekend dat de Vlaamse Regering de komende jaren extra wil investeren in 

betaalbare en kwaliteitsvolle jeugdverblijfsinfrastructuur in Vlaanderen. De minister slaat 
daarvoor de handen in elkaar met de privésector en maakt zelf in totaal 35 miljoen euro vrij voor 
de (ver)nieuwbouw van negen jeugdverblijven. 

 
a) Is een investering in ’t Pannenhuis daarbij ooit in overweging genomen? 

 
b) Klopt het dat er in het nabijgelegen Lier een nieuw jeugdverblijf wordt opgezet in het 

voormalige klooster van de Zwartzusters? 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 108 van 26 mei 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
1. Het overleg tussen vertegenwoordigers van mijn kabinet, van Toerisme Vlaanderen en van het 

gemeentebestuur van Nijlen vond plaats op 19 december 2007.  
 Tijdens het overleg deelde het gemeentebestuur van Nijlen mee dat het alle alternatieven voor 

een mogelijke exploitatie wil bekijken, maar een realistisch traject om de jeugdherberg opnieuw 
als jeugdverblijf uit te baten is er niet. De gemeente wenst op het domein een recreatieve 
invulling te bewaren. In het kader hiervan heeft de gemeente de jeugdherberg betrokken bij de 
opmaak van het Ruimtelijk UitvoeringsPlan “kern Nijlen”. Toerisme Vlaanderen wacht met een 
verkoop tot er een definitieve beslissing is genomen over de bestemmingswijziging van het 
domein. 

 
2. a) Ja, maar wat betreft jeugdherberg “’t Pannenhuis” ontbreken er volgende kritieke 

succesfactoren: een goede ligging, de aantrekkingskracht van de omgeving en een unieke 
positionering. 

 
b)  Ja, een nieuw jeugdverblijf wordt gerealiseerd in het voormalige klooster van de 

Zwartzusters gelegen aan de zuidoostelijke kant van Lier, op wandelafstand van het 
centrum. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 109 
van 26 mei 2008 
van HILDE DE LOBEL 
 
 
 
Vlaamse ambtenaren   -   Internetgebruik 
 
In Nederland heeft het Ministerie van Justitie zijn ambtenaren verboden tijdens de werkuren 
internetsite Wikipedia te bezoeken. Er was immers gebleken dat ambtenaren tijdens hun werktijd in de  
internetencyclopedie “rare dingen” schreven of in ernstige artikels “grappige” wijzigingen 
aanbrachten. 
 
En ook in Japan werd onlangs een ambtenaar berispt die in totaal, tijdens de werkuren, meer dan 260 
teksten op Wikipedia plaatste over zijn favoriete onderwerp, een speelgoedrobot. 
 
1. Welke richtlijnen gelden er in de Vlaamse administratie voor internetgebruik tijdens de werkuren? 
 
2. Hoe wordt de naleving van deze richtlijnen geëvalueerd of gecontroleerd? 
 
3. Heeft de minister weer van vastgestelde flagrante misbruiken binnen de Vlaamse administratie en 

zo ja, welke gevolgen werden hieraan gegeven? 



-388-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008
 
 

 

GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 109 van 26 mei 2008 
van HILDE DE LOBEL 
 
 
 
1. Binnen de Vlaamse administratie kunnen de richtlijnen die gelden voor het internetgebruik 

tijdens de werkuren afgeleid worden uit een combinatie van bepalingen.  
 
 Ten eerste worden algemeen de rechten en plichten binnen de Vlaamse overheid bepaald in de 

deontologische code vastgesteld door de Vlaamse minister, bevoegd voor bestuurszaken. 
(http://www2.vlaanderen.be/personeel/statuten/rondzendbrieven/rondzendbrieven/2006/printversie/OMZ_DVO_2006
_6.pdf) 

 Deze rondzendbrief van 6 juli 2006 geldt voor alle personeelsleden van de departementen, IVA's 
en EVA's die in uitvoering van het kaderdecreet Bestuurlijk Beleid werden opgericht. Daarnaast 
is de deontologische code ook van toepassing op de personeelsleden van het secretariaat van de 
strategische adviesraden (zoals bepaald in het decreet van 18 juli 2003 tot regeling van de 
strategische adviesraden) en op het personeel van de administratieve diensten van de Raad van 
het Gemeenschapsonderwijs (valt binnen het toepassingsgebied van het raamstatuut). Deze 
rondzendbrief vermeldt onder andere : ‘Tijdens de diensturen dient u zich volledig aan uw job te 
wijden. U maakt geen ongeoorloofd gebruik van uitrusting of materiaal van de Vlaamse 
administratie voor privédoeleinden.’  

 Verschillende entiteiten hebben een eigen code uitgewerkt die in bepaalde gevallen ook 
richtlijnen over internetgebruik bevat. 

 
 Binnen het Ministerie van de Vlaamse gemeenschap met een rondzendbrief op 25 juni 2004 een 

gedragcode bij het gebruik van elektronische communicatiemiddelen gepubliceerd die meer 
concrete regels bevat  

 (http://www2.vlaanderen.be/personeel/statuten/rondzendbrieven/rondzendbrieven/2004/printversie/OMZ_ICT_2004_
2.pdf). Omdat deze gedragscode door BBB niet op de hele Vlaamse overheid van toepassing was, 
maar enkel voor de departementen en de IVA’s zonder rechtspersoonlijkheid, gaf ik op 16 april 
2008 aan mijn administratie de opdracht om deze rondzendbrief te evalueren en het 
toepassingsgebied aan te passen. De aangepaste rondzendbrief wordt dit najaar gepubliceerd. 

 
2. De controle op de naleving van deze richtlijnen dient te gebeuren door de leidinggevenden. De 

lijnmanager kan waar nodig sancties opleggen. Bij de controle dient de overheid rekening te 
houden met de wet op de persoonlijke levenssfeer.  

 
3. Binnen de diensten van de Vlaamse overheid ligt de verantwoordelijkheid om de deontologische 

regels op te volgen en te handhaven bij het lijnmanagement.  
 Dit heeft tot gevolg dat er geen gestructureerde opvolging van misbruiken op een centraal 

niveau wordt uitgevoerd.  
 Tot op heden heeft het agentschap Interne audit van de Vlaamse administratie nog geen 

onderzoek verricht naar misbruiken van het internet tijdens de werkuren. 
 De richtlijnen laten toe om met respect voor de persoonlijke levenssfeer bepaalde controles uit te 

oefenen en op te treden bij misbruiken 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008  -389- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 111 
van 28 mei 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Advies- en bestuursorganen   -   Man-vrouwsamenstelling 
 
Op 13 juli 2007 keurde het Vlaams Parlement het voorstel van decreet goed houdende de bevordering 
van een meer evenwichtige participatie van vrouwen en mannen in advies- en bestuursorganen van de 
Vlaamse overheid (verschenen in het Belgisch Staatsblad van 6 augustus 2007). 
 
Om een meer evenwichtige participatie van mannen en vrouwen te bevorderen stelt artikel 3 van dit 
decreet dat “ten hoogste twee derde van de stemgerechtigde leden van een advies- of bestuursorgaan 
van de Vlaamse overheid van hetzelfde geslacht mag zijn”. 
 
Artikel 11 van het decreet voorziet dan weer in een overgangsfase om deze doelstelling te bereiken. 
Uiterlijk op 1 januari 2009 dient de samenstelling van alle advies- of bestuursorganen die voor de 
inwerkingtreding van dit decreet werden opgericht, aangepast te zijn aan de bepaling vermeld in 
artikel 3 van dit decreet. 
 
Elke Vlaamse minister heeft een aantal openbare instellingen of agentschappen die onder zijn of haar 
bevoegdheid vallen. 
 
In verband met de stand van zaken m.b.t. de toepassing van dit decreet voor de betrokken instellingen, 
graag volgende vragen. 
 
1. Hoeveel advies- en bestuursorganen van openbare instellingen of agentschappen die onder de 

bevoegdheid van de minister vallen, zijn reeds samengesteld conform het decreet van 13 juli 2007 
en hoeveel nog niet? Om welke advies- of bestuursorganen gaat het respectievelijk? 

 
2. Zijn er binnen deze advies- en bestuursorganen sinds de goedkeuring van het decreet volledige of 

gedeeltelijke vernieuwingen in de samenstelling van raden gebeurd die niet conform de betrokken 
bepalingen van het decreet zijn verlopen? 

 
3. Welke inspanningen worden geleverd en welke maatregelen zijn genomen binnen de 

beleidsdomeinen van de minister om de advies- en bestuursorganen onder zijn/haar bevoegdheid 
tegen 1 januari 2009 samen te stellen conform het decreet van 13 juli 2007? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 81, Van Mechelen nr. 161, 

Vandenbroucke nr. 268, Anciaux nr. 149, Bourgeois nr. 111, Keulen nr. 179, Van Brempt nr. 200, 
Vanackere nr. 228, Crevits nr. 702, Ceysens nr. 86). 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 111 van 28 mei 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door mevrouw Kathleen Van Brempt, Vlaams 
minister bevoegd voor de coördinatie van het gelijkekansenbeleid. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 113 
van 29 mei 2008 
van MONICA VAN KERREBROECK 
 
 
 
Cultureel akkoord China   -   Werkprogramma 
 
Het werkprogramma 2006-2010 bij het cultureel akkoord Vlaanderen-China voorziet jaarlijks in negen 
langlopende (één academiejaar) beurzen voor Vlamingen die zich in China willen specialiseren. 
 
In zijn Beleidsbrief Buitenlands Beleid 2008 (pagina 34) stelt de minister dat er uitvoering gegeven zal 
worden aan de afgesproken samenwerkingsprojecten in het kader van dat werkprogramma. 
 
1. Over welke samenwerkingsprojecten in het kader van onderwijs en wetenschap werd een akkoord 

bereikt? 
 
2. Kan de minister het werkprogramma 2006-2010 in het kader van het cultureel akkoord 

Vlaanderen-China bezorgen? 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 113 van 29 mei 2008 
van MONICA VAN KERREBROECK 
 
 
 
1. Afspraken met betrekking tot Vlaams-Chinese samenwerking in het kader van onderwijs 

worden expliciet vermeld in het Vlaams-Chinees werkprogramma 2006-2010.  
 
 Vooralsnog werden met betrekking tot Vlaams-Chinese samenwerking in het kader van 

wetenschap en technologie geen afspraken gemaakt.  
 
2. Een kopie van het Vlaams-Chinees werkprogramma 2006-2010 gaat als bijlage. 
 
BIJLAGE 
 
Kopie Vlaams- Chinees werkprogramma 2006-2010 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/BOURGEOIS/113/antw.113.bijl.001.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 114 
van 29 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Steden en gemeenten   -   Ondersteuningsbeleid 
 
Wij kunnen ons niet van de indruk ontdoen dat de investeringspolitiek van de regering vooral gericht 
is op de (13) steden (Oostende, Brugge, Roeselare, Kortrijk, Aalst, Sint-Niklaas, Leuven, Hasselt, 
Genk, Mechelen en Turnhout) en de grootsteden (Antwerpen en Gent). 
 
Er werden allerlei initiatieven genomen die met name deze steden extra middelen gaven op meerdere 
terreinen. 
 
Een goede zaak, zolang er ook voldoende aandacht is voor de kleinere gemeenten. Net daar ontbreekt 
het vaak aan. 
- Planlasten zijn voor kleine gemeenten nochtans van hetzelfde kaliber als voor de grote steden. 
- Werkloosheid is voor de inwoner van een kleine gemeente, in verhouding, een even groot probleem 

als voor de stadsbewoner. 
- De uitbouw van culturele infrastructuur op schaal van een kleine gemeente is even hard nodig als 

voor een grootstad. 
- Het Stedenfonds is er enkel voor een beperkt aantal steden. 
- De ontwikkeling van een buurtwinkel lijkt tegenwoordig zelfs de grote multinationals ten goede te 

komen. Ook zij ontwikkelen immers systemen van buurtwinkels. 
 
Dit zijn enkele stellingen die genoegzaam bekend zijn. 
 
Het leek in dit verband nuttig de vergelijking te maken van de inspanningen die geleverd worden door 
de respectieve ministers inzake betoelaging, subsidies, enzovoort, voor de grote steden enerzijds en 
voor de overige gemeenten in Vlaanderen anderzijds. 
 
Aansluitend bij mijn eerdere vraag over deze problematiek (vraag nr. 67, Websitebulletin 
publicatiedatum 10-03-2006) en het gecoördineerde antwoord van minister Keulen, graag dezelfde 
vragen voor de periode vanaf 2006. 
 
1. Welk specifiek beleid voeren de administraties vanaf 2006 onder de bevoegdheid van de minister 

ten behoeve van de dertien steden en de grootsteden Gent en Antwerpen enerzijds, en ten behoeve 
van de overige gemeenten in Vlaanderen anderzijds? 

 
2. Welke specifieke kredieten werden vanaf 2006 binnen de bevoegdheden van de minister reeds 

aangewend voor de dertien steden en grootsteden Antwerpen en Gent enerzijds, en voor de 
overige gemeenten anderzijds? 

 
3. Welke specifieke projecten worden vanaf 2006 betoelaagd ten behoeve van de dertien steden en de 

grootsteden Antwerpen en Gent enerzijds, en ten behoeve van de overige gemeenten anderzijds? 
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4. Zijn er vanaf 2006 objectieve criteria op basis waarvan gemeenten in Vlaanderen ondersteund 

worden? Zo ja, welke? 
 
5. Zijn er vanaf 2006 objectieve criteria op basis waarvan de dertien steden en de grootsteden 

Antwerpen en Gent extra ondersteund worden? Zo ja, welke? 
 
6. Welke fondsen bestaan er in die zin binnen de bevoegdheden van de minister en op welke wijze 

worden deze fondsen vanaf 2006 verdeeld? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 82, Van Mechelen nr. 162, 

Vandenbroucke nr. 274, Anciaux nr. 151, Bourgeois nr. 114, Keulen nr. 180, Van Brempt nr. 205, 
Vanackere nr. 234, Crevits nr. 711, Ceysens nr. 88). 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 114 van 29 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Minister Keulen zal een gecoördineerd antwoord geven op deze vraag. 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 115 
van 30 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Overheidsgebouwen   -   Energieaudits 
 
Het energieverbruik staat gezien de hoge brandstofprijzen in de actualiteit. 
 
Tijdens de vorige legislatuur heeft het Vlaams Parlement in een resolutie betreffende de voorbeeldrol 
van de overheid met betrekking tot energiebesparing, goedgekeurd door het Vlaams Parlement op 23 
mei 2001, gevraagd aan de Vlaamse Regering m.b.t. de bestaande administratieve gebouwen van de 
Vlaamse overheid een beleidsplan/programma te maken met als doel het elektriciteits-  en 
brandstofverbruik te verminderen (Stuk 343 (1999-2000) – Nr. 6). 
 
1. Wat is de stand van zaken van een energieboekhouding in de grootste Vlaamse 

overheidsgebouwen? 
 

Is dit onderzoek zoals uitgevoerd in het verleden, geactualiseerd? 
 
Wat zijn de resultaten van het onderzoek? 
 

2. In de vijf grootste administratieve gebouwen is er een energie-audit doorgevoerd. 
 

Wat is de stand van zaken? Is deze audit inmiddels geactualiseerd? Welke conclusies kunnen 
hieruit getrokken worden om het energieverbruik te rationaliseren en besparingen op te leggen? 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 115 van 30 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
1. Wat betreft een energieboekhouding, blijkt de manuele invoering moeilijk te handhaven. Sinds 

de liberalisering zijn niet alle meterstanden afleesbaar, wegens de digitale meters met 
afleesfactor. Gegevens van facturen komen niet steeds terecht bij de juiste personen.  

 
 Dat energieboekhouding nuttig is wordt o.a. aangetoond door de VDAB of het ILVO. In deze 

‘besloten’ organisaties kan de nodige druk worden uitgeoefend om regelmatige invoering te 
handhaven. De gegevens van de energieboekhouding laten gerichte acties toe of leveren 
gegevens op van bepaalde verbruiken (incl water) om een infrastructuurwerk te dimensioneren. 
Binnen AFM wordt energieboekhouding ook toegepast voor de gebouwen waar AFM instaat 
voor de betaling van nutsvoorzieningen om de jaarlijkse budgetprognose op te stellen. De 
foutmarge t.o.v. de werkelijk betaalde bedragen bedraagt gemiddeld 5 -10% over een periode 
van 4 jaar.  

 
 Om aan de problematiek van gebrekkige invoering tegemoet te komen, heeft de afdeling 

Gebouwen contact opgenomen met EANDIS met het oog op automatisering van deze invoering. 
Hier rijst het probleem van de beperkte dekking van EANDIS: de gebouwen in Brussel worden 
bediend via Sibelga, waar nog geen software voor automatische transmissie van export-files 
beschikbaar is.  

 
 Toepassing van de resultaten van energieboekhouding leidt tot energiereducties of gerichte 

projecten, zoals voor de condensatorbatterijen (afd. Gebouwen) of voor grote projecten m.b.t. 
waterhuishouding (ILVO), of voor algemene ingrepen in sturingen door VDAB of Gebouwen 
(Martelarenplein). 

 
 Er zijn geen extra energieaudits uitgevoerd behalve gerichte audits voor toepassing van 

gebouwenbeheersystemen en sturingen: voor het VAC Hasselt en voor het Martelarenplein. Zie 
het antwoord op vraag 2 voor meer detail. 

 
 De audits hebben geleid tot individuele auditverslagen conform de opdracht van resolutie343 en 

een overkoepelend rapport. 
 Een auditverslag is  samengesteld uit 2 onderdelen: 

- een technische uitleg van de basisbegrippen, universeel voor alle individuele verslagen en 
voor het eindverslag 

- het eigenlijke auditverslag van een gebouw of site (= meerdere gebouwen, met 
gemeenschappelijke nutsvoorzieningen), met doorlichting van de huidige voorzieningen, 
projectie van individuele verbeteringsmogelijkheden en afsluitend een terugverdientijd 
projectie. 

- bijhorend: een eindrapport met algemene conclusies, toepassing van het principe ‘site’, dat 
is nagevolgd door de diensten van het VEA bij de opmaak van het EPC-besluit, 
benchmarking tussen verschillende gebouwen, conclusies rond de energie-distributie 
binnen de gebouwen, … 

 
 Dit eindverslag, waarin ook alle gebouwen nominatief vermeld staan, is publiek beschikbaar via 

volgende link:  
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 http://www2.vlaanderen.be/gebouwen/data/energieauditrapport.htm  
 Bijkomende info omtrent de samenstelling van een auditrapport is te vinden op : 
 http://www2.vlaanderen.be/gebouwen/data/uitlegear.htm 
 De antwoorden op vraag 2 bevatten meer gegevens over dit onderwerp. 
 
2. In de toekomst wordt een nieuwe opdracht uitgeschreven voor het uitvoeren van energie-audits. 

Voor bijvoorbeeld het Martelarenplein is bijkomend onderzoek gebeurd in verband met het 
GebouwBeheerSysteem (Kritisch aspect voor instellingen van diverse toestellen, toepassing van 
kalenderfunctie en oordeelkundige ingrepen – met aandacht voor de wederzijdse impact van 
sensorsturingen. Ingrepen moeten oordeelkundig gebeuren). In mei 2007 is de GBS-toepassing 
met succes uitgevoerd. In het Consciencegebouw zijn ook aanpassingen gebeurd aan de 
regelingen en er is bijkomende  vernieuwing noodzakelijk.  

 
 Een probleem aangaande energiezorg en energieboekhouding zijn de herinrichtingen en 

verhuizingen die zorgen voor steeds wisselende gebouwcondities en –belastingen. De opgelegde 
druk naar een goed comfort speelt hierin een belangrijke rol.  

 
 Op basis van resolutie 343 van het Vlaams Parlement in 2001 werden in de periode 2002 – 2004 

audits uitgevoerd door het studiebureau Ingenium. Het eindverslag van deze audits omvat een 
opsomming van de voornaamste energiebesparende maatregelen en de terugverdientijd. Op 
basis hiervan werden prioriteiten gedestilleerd voor de aanpassingen met een terugverdientijd 
van ten hoogste 10 jaar (condensatorbatterijen, thermostatische kranen, onderhoud 
verwarmings-, koelings- en ventilatie-installaties). 

 
 Met uitzondering van de gebouwen die ondertussen verlaten werden (bv. Copernicusgebouw te 

Antwerpen), zijn een aantal van de vermelde maatregelen reeds uitgevoerd en/of in uitvoering. 
Factoren die hierbij een rol spelen zijn: de prioriteitenstelling en/of het budget van de interne 
klant, invloeden van  Masterplannen (maatregel in latere fase voorzien of andere oplossing 
gefaseerd in het Masterplan) en de beschikbaarheid van personeel versus de aanvragen voor 
interventie, verhelpen van problemen, verhuizen van diensten en dergelijke. 

 
 Binnen de provinciale diensten is de meeste aandacht uitgegaan naar de vervanging van oudere 

of verouderde stookplaatsen. Deze modernisering met onder andere energiezuinige 
verwarmingsketels heeft geen hoge “zichtbaarheidsfactor”, maar heeft een grote positieve 
impact op het totaal energieverbruik met een gemiddelde terugverdientijd van 7 à 8 jaar. Verder 
werden op provinciaal niveau omschakelingen van gasolie naar gas doorgevoerd en werd 
rekening gehouden met energiebesparende maatregelen geïntegreerd in een omvattend project, 
bv. op gebied van isolatie, beglazingen en dergelijke. 

 
 Tevens zijn er ook energiebesparende maatregelen uitgevoerd in gebouwen die niet tot de lijst 

van geauditeerde gebouwen behoorden, omdat de verantwoordelijke dienst ervoor opteerde om 
voor bepaalde types gebouwen een bredere benadering toe te passen. Zo is de maatregel 
‘plaatsen van condensatorbatterijen’ uitgevoerd zowel in gebouwen die voorkwamen op de lijst 
als in andere gebouwen.  

 
 Andere maatregelen zijn de introductie van raamcontracten (contracten voor toepassing in 

meerdere niet-gespecifieerde gebouwen, opgemaakt door AFM waar andere beleidsdomeinen 
eveneens gebruik van kunnen maken via mandaatstelling) voor een aantal energiebesparende 
elementen: 

 
- Relighting (Relamping + vervangen verouderde armaturen): terugverdientijden sterk 

projectgebonden (5 à 13 jaar), bv. DVZ Oostende (investering: 138.000 €, terugverdientijd 
6 jaar). 
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- Plaatsen van glasfolie: ter vermindering van de koellast en energieverbruik koelinstallatie. 
Terugverdientijden eveneens projectafhankelijk, 5 à 10 jaar bij gebruik van glasfolie met 
hoge zonneweringsfactor. 

- Controle afgassen VLAREM II: onder andere ter controle van het ketelrendement. 
- Optimalisatie gebouwbeheersystemen: terugverdientijden tussen 1 en 4 jaar voor de sites 

Martelarenplein en Hendrik Van Veldeke (Hasselt) 
- Waterhuishouding : samen met dienstverlening naar legionella-onderzoek en opmaak van 

beheersplannen, voorziet dit contract ook in de opmaak van aanbestedingsdossiers voor 
watergebonden werken met het oog op de invoering van de Water-Richtlijn. Twee 
dossiers zijn reeds opgemaakt (1 in uitvoering, 1 in heraanbesteding), en 3 andere dossiers 
zijn in voorbereiding. Bv. regiepost Pittem en Jabbeke, vormingscentrum in Dworp 

- Leveringscontract (vernieuwing bestaande raamcontracten): gasolie (9 miljoen liter, 
gegund in januari 2008).  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 117 
van 5 juni 2008 
van SVEN GATZ 
 
 
 
Vlaamse overheid   -   Personeelsevolutie 
 
In het Vlaams Regeerakkoord (blz. 58) is opgenomen dat administratieve vereenvoudiging, 
eenvoudige procedures enzovoort, moeten zorgen voor een effectiever en efficiënter bestuur. 
 
Gegevens inzake de personeelsevolutie van de Vlaamse administratie de afgelopen jaren zijn onder 
meer terug te vinden in:  
- het antwoord op een schriftelijke vraag van collega Luc Van den Brande (nr. 117 van 13 juni 

2006, Websitebulletin publicatiedatum 21-09-2006) waar de gegevens tot einde 2005 uit af te 
leiden zijn; 

- het personeelsblad 13 van oktober 2007 waarin de personeelsaantallen per 31 december zijn 
opgenomen. 

 
1. Hoe is de personeelssterkte van de Vlaamse overheidsdiensten (departement, IVA’s en EVA’s) 

de laatste jaren geëvolueerd? Graag de cijfers vanaf het jaar 2005 opgesplitst naar statutairen en 
contractuelen. 

 
2. Wat zijn de resultaten van het project “geen groei geen snoei”? 

 
3. Hoe wordt de personeelsaangroei van de EVA’s (extern verzelfstandigde agentschappen) 

opgevolgd en onder controle gehouden? 
 

4. Blijkbaar zou op het federale niveau de komende vijf jaar 40 % van de ambtenaren op 
pensioengerechtigde leeftijd komen.  

 
Hoe is dit binnen de Vlaamse administratie ? Slaat de vergrijzing hier even hard toe? 

 
5. Wat is het personeelsbeleid van de Vlaamse overheid op het vlak van vervanging voor 

ambtenaren die op pensioen gaan? Wordt in een vervanging voorzien van 1 op 1 of van 3 op 4 ?  
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 117 van 5 juni 2008 
van SVEN GATZ 
 
 
 
1-2.  In bijlage 1 vindt u een overzicht van het aantal personeelsleden in de Vlaamse 

Overheidsdiensten van 2005 tot en met 2007, opgesplitst volgens hun statuut. In functie van een 
historische vergelijking, zijn de resultaten volgens hetzelfde toepassingsgebied berekend als in 
het antwoord aan Dhr. Van den Brande in 2006. In bijlage 2 vindt u een overzicht van de 
entiteiten waarvan de resultaten zijn berekend.  

 
Sinds 2005 zijn de Vlaamse overheidsdiensten in absolute aantallen toegenomen met 2046 
personen of 4,6 %. Dit stemt overeen met een jaarlijkse groei van gemiddeld 1,5%. Ter 
vergelijking: tussen 2000 en 2004 steeg het aantal personeelsleden met 16% of gemiddeld 4% 
per jaar.  Als bijlage 3 gaat het detail per entiteit, waarbij op entiteitsniveau er wel rekening mee 
moet gehouden worden dat sommige entiteiten tussen 2005 en 2007 ten gevolge van de BBB-
operatie werden afgeschaft of opgericht of dat tussen de entiteiten personeelsleden verschoven 
werden. 
 
Wat ‘geen-groei-geen-snoei’ betreft is het zo dat in de entiteiten binnen het toepassingsgebied 
van het Raamstatuut van 13 januari 2006, de lijnmanager overeenkomstig artikel I.4.§1 van 
genoemd statuut de kwantitatieve en kwalitatieve personeelsbehoeften van zijn entiteit in een 
personeelsplan bepaalt. Hij moet dit doen binnen de personeelskredieten die jaarlijks bij 
begrotingsdecreet worden vastgelegd. 
Binnen de perken van de personeelskredieten moet elke lijnmanager dus een evenwicht vinden 
tussen de behoeften om de dienstverlening optimaal uit te bouwen, en de efficiëntie van de 
dienst, wat onder meer te maken heeft met het aantal ambtenaren die voor de dienstverlening 
ingezet wordt. 
 
Gelet op het principe van responsabilisering van de ambtenaren, heeft het College van 
Ambtenaren-Generaal (CAG) in oktober 2007 een ‘tien-sporennota’ opgesteld om de efficiëntie 
en effectiviteit binnen de Vlaamse overheid verder te verbeteren. Op 22 februari 2008 vond 
hieromtrent overleg plaats tussen enerzijds de minister-president, de vice-minister-presidenten 
en mezelf en anderzijds een delegatie van het topmanagement. Er werd toen afgesproken dat het 
CAG onder andere een uitvoerbaar, operationeel plan zou uitwerken met maatregelen waarmee 
nog deze regeerperiode kan gestart worden. 
 
Om dit te kunnen opvolgen en aansturen richtte de Vlaamse Regering een Commissie voor 
Efficiënte en Effectieve Overheid op, bestaande uit topambtenaren en vertegenwoordigers uit de 
academische wereld, het bedrijfsleven en maatschappelijke organisaties. De Regering heeft op 
15 mei en 25 juni j.l. de opdracht, werkwijze en samenstelling van deze Commissie bepaald. 
 

3. De opvolging van en controle over de personeelsaangroei moet gebeuren door de Raad van 
Bestuur van de publiekrechtelijke en privaatrechtelijke EVA’s.  
Voor de publiekrechtelijk vormgegeven extern verzelfstandigd agentschappen, staat namelijk in 
artikel 17 van het kaderdecreet van 9 juli 2003 vermeld dat de raad van bestuur als college 
bevoegd is om alle handelingen te verrichten die nodig of dienstig zijn voor de verwezenlijking 
van het doel van het agentschap. Eventuele afspraken hieromtrent kunnen opgenomen worden in 
de beheersovereenkomst, die wordt afgesloten tussen de Vlaamse Regering en de Raad van 
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Bestuur van de EVA (cfr. art. 14 § 1). Met betrekking tot de privaatrechtelijk vormgegeven 
extern verzelfstandigde agentschappen kan de personeelsaangroei enkel opgevolgd worden via 
de samenwerkingsovereenkomst tussen de Vlaamse Regering en de betrokken EVA. Deze 
overeenkomst dient de afspraken over de onderlinge samenwerking vast te leggen en, in 
voorkomend geval, de afspraken betreffende de aanwending van de aan het agentschap ter 
beschikking gestelde personeelsleden, middelen en infrastructuur (cfr. art. 31).  

 
4. In onderstaande tabel vindt u het totaal aantal personen in dienst op 31/12/2007 over hetzelfde 

toepassingsgebied als bij het antwoord op de eerste vraag, opgesplitst per leeftijdscategorie:  
 

Personeelsaantal op 
31/12/2007 

34 jaar  
en jonger 35-44 jaar 45-54 jaar 55 jaar en 

ouder Totaal 

Totaal  13.116 12.232 13.645 7.149 46.142 

Percentage 28% 27% 30% 15% 100% 
 
5. Zoals aangeduid in het antwoord op vragen 1 en 2 zijn de lijnmanagers geresponsabiliseerd wat 

betreft de beslissing om al dan niet een gepensioneerd personeelslid te vervangen. De Vlaamse 
Regering heeft  geen lineaire maatregel vastgelegd in de vorm van een vaste vervangings‘ratio’ . 

 
BIJLAGEN 
 
1. Overzicht van het aantal personeelsleden in de Vlaamse Overheidsdiensten van 2005 tot en met 

2007, opgesplitst volgens hun statuut 
2. Overzicht van de entiteiten waarover de resultaten zijn berekend 
3. Detail per entiteit 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/BOURGEOIS/117/antw.117.bijl.001.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/BOURGEOIS/117/antw.117.bijl.002.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/BOURGEOIS/117/antw.117.bijl.003.xls 
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HILDE CREVITS, 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, 

 ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 652 
van 6 mei 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
Uitbreiding veeteeltinrichtingen   -   Aanvragen 
 
Op basis van het decreet van 22 december 2006 houdende de bescherming van water tegen de 
verontreiniging door nitraten uit agrarische bronnen is uitbreiding van bestaande veeteeltinrichtingen 
opnieuw mogelijk. 
 
De landbouwer die een uitbreiding van zijn bedrijf wenst te realiseren, kan hiervoor vanaf 1 januari 
2008 een aanvraag indienen. 
 
Dergelijke aanvragen komen reeds sedert oktober-november 2007 binnen bij de provinciale afdelingen 
van de Mestbank. 
  
1. Hoeveel aanvragen voor uitbreiding van bestaande veeteeltinrichtingen werden er reeds ingediend 

in uitvoering van het nieuwe mestdecreet? 
 
2. Op hoeveel dieren, opgesplitst per diergroep, hebben deze aanvragen betrekking? 
 
3. Op hoeveel vergunde productie, uitgedrukt in kg P2O5 en kg N, hebben deze aanvragen 

betrekking? 
 
4. Op hoeveel extra mestproductie hebben deze aanvragen betrekking? 
 
5. Hoeveel van deze aanvragen werden reeds goedgekeurd? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 652 van 6 mei 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
1. In het nieuwe Mestdecreet en zijn uitvoeringsbesluiten worden de groeimogelijkheden van 

individuele bedrijven gewaarborgd. Eén van deze mogelijkheden is bedrijfsontwikkeling na 
bewezen mestverwerking. Dit houdt in dat bedrijven die mest hebben verwerkt, kunnen uitbreiden 
op voorwaarde dat in het Vlaamse Gewest meer dan 13 miljoen kg N wordt verwerkt, zoals 
vastgesteld op basis van de door de Mestbank uitgereikte mestverwerkingscertificaten, wat nog zal 
moeten blijken.  

 
 Als aan de hierboven vermelde voorwaarde voldaan is en als de aanvraag voldoet aan alle wettelijk 

vereiste voorwaarden kent de Mestbank een aantal nutriënten-emissierechten-mestverwerking toe. 
Een landbouwer die nutriëntenemissierechten-mestverwerking  wenst te verwerven voor het jaar 
2008 kon vanaf 1 januari 2008 nog een aanvraag indienen bij de Mestbank tot en met 31 december 
2008.  

 
 Er zijn tot op heden 48 aanvragen voor uitbreiding ontvangen. De verwachting is dat nog een aantal 

aanvragen voor uitbreidingen later op het jaar in 2008 zullen ingediend worden.  
 
2. Van de 48 ingediende aanvragen bevatten 12 aanvragen voorlopig nog onvoldoende gegevens om 

uw vraag te beantwoorden. Deze worden buiten beschouwing gelaten.  
 De overige 36 aanvragen hebben betrekking op een vraag tot uitbreiding met in totaal volgende 

aantallen dieren per diercategorie: 
 

- 2.851 biggen (tot 20 kg); 
- 860 zeugen; 
- 8.260 vleesvarkens (< 110 kg); 
- 269 andere varkens (> 110 kg); 
- 25 melkkoeien; 
- 36.018 legkippen; 
- 311.746 slachtkuikens; 
- 38.898 slachtkuikenouderdieren. 

 
3. Het begrip ‘vergunde productie’ is niet meer gedefinieerd in het nieuwe mestdecreet. Deze 

informatie wordt door de administratie dan ook niet meer bijgehouden. 
 
4. De 36 aanvragen waarvoor voldoende gegevens beschikbaar zijn (zie deelvraag 2), hebben 

betrekking op een uitbreiding met in totaal 280.000 kg N.  
 
5. De behandeling van de aanvragen zal starten in het najaar. Er moet in het Vlaamse Gewest 13 

miljoen kg N verwerkt zijn. Verder hangt de behandeling van de aanvragen enerzijds samen met de 
timing voor de goedkeuring van het uitvoeringsbesluit mestverwerking en anderzijds met het 
tijdstip waarop de Mestbank alle aangiftegegevens van 2007 heeft verwerkt. 

 Deze elementen zijn noodzakelijk om de voorwaarden voor uitbreiding te kunnen onderzoeken. 
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 Eén van de voorwaarden is namelijk dat in het jaar vóór de gevraagde uitbreiding aan de 
verwerkingsplicht van dat jaar moet voldaan zijn en daarenboven 25% van de gevraagde uitbreiding 
moet verwerkt zijn.  

 Voor de berekening van de verwerkingsplicht 2007 zijn de aangiftegegevens van de landbouwers 
nodig. 

 Het voldaan hebben aan de verwerkingsplicht 2007 moet de landbouwer aantonen via mest-
verwerkingscertificaten. In eerste instantie moeten hiervoor door de Mestbank mestverwerkings-
certificaten worden toegekend. Dit kan van zodra het uitvoeringsbesluit ‘mestverwerking’ is 
gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad. Dit besluit wordt eerlang een eerste maal geagendeerd op 
de Vlaamse Regering. 





Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008  -411- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 671 
van 15 mei 2008 
van DIRK DE COCK 
 
 
 
Fietspaden N16 Temse   -   Knelpunten 
 
Onlangs werd een afdeling van de Fietsersbond opgericht in Temse. Het afschaffen van een deel van 
de fietspaden langs de N16 vormt de aanleiding. Deze toekomstige werken leidden immers tot massaal 
protest in Temse. Een nog lopende petitie leverde eind april reeds meer dan 1.500 handtekeningen op. 
 
Het sluiten van het fietspad op de N16 heeft geleid tot het uitstippelen van twee alternatieve routes 
door het centrum van Temse. Wie in de richting van Sint-Niklaas fietst, moet dit nu via de 
Wilfordkaai, zo door het centrum naar de Hoogkamerstraat doen. Wie richting Bornem wil fietsen, 
neemt nog een stuk de N16 en zal via een ander tracé ook door het centrum fietsen. 
 
De mensen die zich verzameld hebben, uitten verschillende punten van kritiek op de plannen. De 
routes door het centrum zijn onveilig. De herinrichting van het kruispunt N16-Hoogkamerstraat maakt 
de toestand daar onveiliger. Maar ook het plan om op de Scheldebrug zelf het voet- en fietspad in hout 
aan te leggen, valt niet in goede aarde. Ze verwijzen hierbij naar de verschillende valpartijen op de 
houten promenade rond de Grote Markt van Sint-Niklaas. Collega Jos Stassen stelde hier al eerder een 
schriftelijke vraag over (vraag nr. 517 van 19 maart 2008, Websitebulletin publicatiedatum 06-05-
2008). De minister haalde enkele voorbeelden aan om de keuze voor hout te rechtvaardigen. 
 
De grootste bekommernis van de betrokkenen is de fietsveiligheid. Ze leggen bovendien zelf een 
aantal voorstellen op tafel. Zo willen ze een nieuw fietspad langs de spoorlijn 54 Sint-Niklaas-Temse-
Bornem. In Sint-Niklaas zouden hier al plannen voor zijn. En op termijn vragen ze dat het kruispunt 
N16-Hoogkamerstraat heraangelegd wordt met een rotonde in twee niveaus of een tunnel. 
 
Het college van burgemeester en schepenen van Temse beweert al vijf brieven geschreven te hebben 
over deze problematiek aan minister Crevits. Men zou nog geen antwoord hebben ontvangen. 
 
In een eerdere vraag over de werken aan de N16 heb ik gesteld: “Maar het is ook steeds moeilijker 
zoeken in een meer en meer volgebouwd Vlaanderen naar een gezond evenwicht tussen economische 
investeringen en respect voor de omwonenden. Compenserende en flankerende maatregelen zijn de 
dag van vandaag dan ook vaak noodzakelijk bij ingrijpende werken.” Dit lijkt ook hier van toepassing. 
 
1. Heeft de minister de mogelijkheid van een alternatief fietspad langs de spoorlijn reeds overwogen? 
 

Is er enige mogelijkheid tot financiering vanuit het Vlaams Gewest via een module of een ander 
subsidiekanaal? 
 
Heeft de minister weet van plannen om in Sint-Niklaas een nieuw fietspad aan te leggen langs dit 
spoorwegtraject? 
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2. Zijn er plannen om het kruispunt N16-Hoogkamerstraat grondig opnieuw aan te leggen? 
 
3. Heeft de minister ondertussen al contact gehad met het college van burgemeester en schepenen 

van Temse? 
 
4. In het “Vademecum Fietsvoorzieningen” worden in Hoofdstuk 4.2.3 Materiaalgebruik, naast 

enkele aandachtspunten ook de voor- en nadelen van verschillende mogelijke materialen voor de 
aanleg van fietspaden opgesomd. Asfalt, cementbeton, tegels, klinkers en betonstraatstenen, 
halfverhardingen en verharding in rijsporen worden geanalyseerd. Hout komt hier echter niet aan 
bod. 

 
Is er al enig studiewerk verricht rond het gebruik van hout als materiaal voor een fietspad? Zo 
neen, waarom niet? 
 
En moet het Vademecum dan niet worden geüpdatet met bevindingen omtrent houten fietspaden? 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Crevits (vraag nr. 671) en Van Brempt (nr. 184). 
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HILDE CREVITS  
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 671 van 15 mei 2008 
van DIRK DE COCK 
 
 
 
1. Momenteel is een ontwerpstudie lopende voor het sluiten van de ring rond Sint-Niklaas, de 

zogeheten Oostelijke Tangent. Binnen dit project zal langsheen het spoor Sint-Niklaas-Temse 
een fietspad aangelegd worden vanaf de N70 tot aan de Eigenlostraat. De verdere realisatie van 
het fietstraject langsheen spoorlijn 54 wordt in het dossier “Oostelijk Tangent” niet onderzocht, 
noch in de richting van het station van Sint-Niklaas, noch in de richting van het station van 
Temse. De aanleg van fietspaden op het tracé van het netwerk fietspaden over lange afstand 
(L.A.F.) van de provincie Oost-Vlaanderen, is een taakstelling voor het provinciebestuur en 
maakt voorwerp uit van een (autonome) beslissing van de Bestendige Deputatie. 

 
2. Er zijn geen plannen om het recent heringerichte kruispunt N16 x Hoogkamerstraat opnieuw aan 

te leggen. De herinrichting is gebeurd in het kader van het versneld wegwerken van gevaarlijke 
punten (TV3V), met het akkoord van alle betrokken instanties, ook van de gemeente Temse. 

 
3. Het gemeentebestuur van Temse heeft wel degelijk een antwoord ontvangen op hun vragen. Op 

20 mei 2008 is er over de gemelde problematiek een overleg doorgegaan in Temse met 
afgevaardigden van de gemeente, de Fietsersbond, de lokale politie en van het Agentschap 
Wegen en Verkeer. 

 
4. Er is geen specifiek studiewerk verricht rond het gebruik van hout als materiaal voor fietspaden, 

hetgeen in principe alleen op brugdekken toegepast wordt. Zolang dit materiaal voldoet aan de 
duurzaamheids-, veiligheids- en comforteisen voor het beoogde gebruik stelt zich geen 
probleem. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 676 
van 19 mei 2008 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
Natuurontwikkeling   -   Voorkooprecht 
 
In het kader van natuurontwikkeling bestaan er vormen van voorkooprecht. Voor een aantal aspecten 
of situaties blijkt er onduidelijkheid te bestaan. 
 
1. Is het altijd zo dat er voorkooprecht is indien een bepaald perceel groen ingekleurd is op het 

gewestplan? Zo neen, moet dit niet verduidelijkt worden? 
 
2. Welke regeling bestaat er voor de gevallen waarbij slechts een deel van het perceel in aanmerking 

komt voor voorkooprecht (bijvoorbeeld omdat een bepaald percentage van dat perceel groen 
ingekleurd is)? Geldt er dan een voorkooprecht voor het volledige perceel of enkel voor dat deel? 

 
3. Zijn er ook gevallen waarbij het voorkooprecht wordt toegepast op aanpalende percelen? 
 

Zo ja, hoever strekt dit voorkooprecht zich dan uit? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 676 van 19 mei 2008 
van TINNE ROMBOUTS 
 
 
 
1. Ingevolge het decreet van 21 oktober 1997 betreffende het natuurbehoud en het natuurlijk milieu 

(B.S., 10 januari 1998) heeft de Vlaamse Grondenbank een recht van voorkoop bij verkoop van 
een onroerend goed dat gelegen is: 

• In het Vlaams Ecologisch Netwerk (VEN), met uitzondering van de onroerende 
goederen uitgesloten door de Vlaamse Regering. 

• In de natuurreservaten en hun uitbreidingsperimeter binnen de groen- en bosgebieden, 
de bosuitbreidingsgebieden en de met al deze gebieden vergelijkbare bestemmings-
gebieden aangewezen op de plannen van aanleg of de ruimtelijke uitvoeringsplannen 
van kracht in de ruimtelijke ordening of het VEN. 

• In een door de Vlaamse Regering afgebakende perimeter binnen de groen- en bosgebie-
den, de bosuitbreidingsgebieden en de met al deze gebieden vergelijkbare bestemmings-
gebieden aangewezen op de plannen van aanleg of de ruimtelijke uitvoeringsplannen 
van kracht in de ruimtelijke ordening, gelegen binnen het Integraal Verwervings- en 
Ondersteunend Netwerk (IVON). 

• In de afbakening van een natuurinrichtingsproject. 
 

 Het spreekt voor zich dat om financiële of beleidsmatige redenen niet elk aanbod dat valt onder 
de vernoemde voorwaarden, ook daadwerkelijk een gunstig advies voor uitoefening van het 
voorkooprecht krijgt van het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB). Elk gunstig advies steunt 
immers op een argumentatie die specifiek is voor een dossier en het aanbod benadert vanuit 
verschillende invalshoeken. De bevoegde ambtenaar van het ANB maakt, geval per geval, een 
afweging van de noodzakelijkheid van de inzet van het instrument voorkooprecht. Een gunstig 
advies kan leiden tot een zinvolle uitbreiding van het areaal kwaliteitsvol natuur en bos.  

 
2. Wanneer een recht van voorkoop wordt aangeboden, is dit aanbod bindend en heeft de 

begunstigde slechts twee mogelijkheden: ofwel dit aanbod in zijn geheel aanvaarden, ofwel dit 
aanbod niet aanvaarden. Zowel de rechtspraak als de rechtsleer zijn het er unaniem over eens dat 
een aanbod niet gedeeltelijk (bv. een deel van een perceel) kan aanvaard worden, omdat dan de 
voorwaarden van het aanbod door de begunstigde zouden veranderd worden. 

 
3. Indien bij het aanbod van het recht van voorkoop aanpalende percelen zijn gevoegd, is het zoals 

hierboven reeds uiteengezet onmogelijk om dit aanbod gedeeltelijk te aanvaarden. Het is dus 
perfect mogelijk dat op aanpalende percelen het recht van voorkoop mee uitgeoefend wordt. Dit 
hangt volledig af van de inhoud van het aanbod. 

 
 Het decreet houdende harmonisering van de procedures van voorkooprechten van 25 mei 2007  

voorziet in artikel 9: 
 “Een Vlaams voorkooprecht is op het te verkopen onroerend goed van toepassing, ook wanneer 

dit slechts een deel is van het perceel waarop het Vlaams voorkooprecht is toegekend. 
 Wanneer het perceel, waarop een Vlaams voorkooprecht is toegekend, slechts een deel is van 

het te koop gestelde onroerend goed, moet de instrumenterende ambtenaar voor dat deel een 
afzonderlijk aanbod doen. 

 Van het bepaalde in het tweede lid kan worden afgeweken indien het te verkopen onroerend 
goed, waarvan slechts een deel aan een Vlaams voorkooprecht is onderworpen, een ruimtelijk 
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geheel vormt dat de verkoper en koper niet willen splitsen. In dat geval wordt het geheel door 
middel van het E-voorkooploket aangeboden voor een prijs. De begunstigde die het recht van 
voorkoop wil uitoefenen, oefent het Vlaams voorkooprecht dan op het geheel uit.” 

 
 Dit decreet is evenwel nog niet in werking getreden. De Vlaamse Regering zal de datum bepalen 

waarop dit decreet in werking treedt. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 678 
van 22 mei 2008 
van ERIK TACK 
 
 
 
Doorsteek N60 Oudenaarde-Eine   -   Verkeersveiligheid 
 
Recentelijk werd de doorsteek van de N60 ter hoogte van de Serpentstraat in Oudenaarde-Eine 
afgesloten. 
 
Er gebeurden in de afgelopen jaren heel wat ongevallen, niet alleen met materiële schade tot gevolg, 
maar ook heel wat zware ongevallen met lichamelijke schade, ja zelfs met dodelijke afloop. 
 
1. Hoeveel ongevallen werden ter hoogte van deze doorsteek gerapporteerd sinds 2000? 
 

Hoeveel ongevallen met stoffelijke schade werden er gerapporteerd sinds 2000? 
 
Hoeveel ongevallen met lichamelijke schade werden er gerapporteerd sinds 2000? 
 
Hoeveel dodelijke slachtoffers vielen er op dit kruispunt sinds 2000? 
 
Graag op alle voorgaande vragen de cijfers per jaar. 

 
2. Werd deze doorsteek ondertussen gecatalogeerd onder de zogenaamde zwarte punten? Zo ja, 

wanneer werd daartoe beslist? 
 
3. Wanneer werd de beslissing genomen deze doorsteek af te sluiten? 
 

Welke instantie nam deze beslissing? 
 
Op basis van welke criteria werd beslist tot het sluiten van deze doorsteek? 

 
4. Zijn er plannen voor een alternatieve doorsteek? 
 

Zijn er ter hoogte van de N60 op het grondgebied Oudenaarde nog andere zwarte punten? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 678 van 22 mei 2008 
van ERIK TACK 
 
 
 
1. De bevoegde politiezone heeft op basis van de beschikbare registratie van ongevallen op de N60 

ter hoogte van de Serpentstraat te Oudenaarde-Eine volgende gegevens kunnen meedelen, en dit 
vanaf 2002: 

 
 2002: nihil 
 2003: - op 20.11.2003: ongeval met 1 dode en 1 lichtgewonde 
 2004: - op 26.10.2004: ongeval met stoffelijke schade 

  - op 27.10.2004: ongeval met 2 lichtgewonden 
 2005: nihil 
 2006: - op 20.06.2006: ongeval met 1 zwaar- en 1 lichtgewonde 
 2007:  - op 13.05.2007: ongeval met stoffelijke schade 

  - op 08.06.2007: ongeval met 2 zwaar- en 1 lichtgewonde 
 

2. De aan te pakken gevaarlijke punten op gewestwegen in Oost-Vlaanderen (de zogenaamde 
zwarte punten) werden opgelijst in 2003. Het kruispunt van de N60 met de Serpentstraat was 
toen eveneens opgenomen op die lijst. 

 
3. De beslissing tot het sluiten van de middenbermdoorsteek werd genomen na het ongeval op 

08.06.2007. De beslissing daartoe kwam tot stand na overleg tussen Wegen en Verkeer Oost-
Vlaanderen, het stadsbestuur en de bevoegde politiediensten. Wegen en Verkeer Oost-
Vlaanderen heeft de afsluiting gerealiseerd, nadat bleek dat ondanks verbodssignalisatie voor 
linksafbewegingen op het kruispunt sommige weggebruikers dit verbod negeerden. 

 
4. Bij de geplande aanpak van het gevaarlijke punt aan de Serpentstraat zal de doorsteek definitief 

afgesloten worden. Er wordt wel een fietserstunnel aangelegd onder de N60. Tegelijk met dit 
project wordt tevens het nabijgelegen gevaarlijke punt ter hoogte van de Pastoor 
Ruyffelaertstraat aangepakt. Daarbij wordt de doorsteek eveneens definitief afgesloten, en wordt 
er een laterale bedieningsweg aangelegd naast de N60 ten behoeve van de ambachtelijke zone. 

 Ter hoogte van de aansluiting op de N60 van de Minderbroederstraat wordt eveneens een 
dossier tot aanpak van dit gevaarlijke punt voorbereid. Daarbij zal het kruispunt veiliger 
heringericht worden en de aansluitingen met de N60 veiliger worden gemaakt. 

 Op de grens met Zingem is het kruispunt met de Lange Ast als gevaarlijk punt geregistreerd. De 
doorsteek zal daar worden afgesloten en zal de aanleg van een tunnel de kruising met de N60 
veiliger maken. 
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Vraag nr. 679 
van 22 mei 2008 
van ERIK TACK 
 
 
 
Rotonde N60 Oudenaarde-Eine   -   Verkeersveiligheid 
 
Enkele jaren geleden werd een rotonde aangelegd ter hoogte van het kruispunt van de N60 en de Graaf 
van Landastraat in Eine. 
 
Rondom de rotonde is een stenen muur aangebracht. Met een dergelijke constructie is de te 
verwachten schade – materiële en lichamelijke – groter dan met constructies waarbij voertuigen op de 
ene of andere manier worden afgeremd, bijvoorbeeld door een soort zandbak zoals op sommige 
autocircuits. 
 
Zeer geregeld worden er ongevallen gesignaleerd ter hoogte van deze rotonde waarbij de voertuigen 
rechtdoor tegen die muur van stenen botsen. 
 
1. a) Hoeveel ongevallen werden reeds geregistreerd ter hoogte van deze rotonde? Hoeveel wa- 

  ren er dat vanuit de richting Ronse en hoeveel vanuit de richting Gent? 
 

b) Hoeveel van deze ongevallen gebeurden tijdens de dag en hoeveel in de nacht? 
 

c) Werd er reeds onderzocht welke de belangrijkste oorzaken zijn van deze ongevallen? 
 

d) Is het aantal ongevallen hoger dan bij andere rotondes met vergelijkbare verkeersdrukte? 
 

e) Werden er al ongevallen met dodelijke afloop geregistreerd? 
 
2. Waarom werd de constructie opgevat als een muur van stenen, en niet als een voor 

automobilisten veiliger alternatief? Wordt er overwogen deze constructie aan te passen naar 
een veiliger model? 
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1. a) Op basis van de informatie verstrekt door de bevoegde politiezone kan gemeld worden dat er 

tussen januari 2004 en maart 2008 13 ongevallen geregistreerd werden op het kruispunt van de 
N60 en de Graaf van Landaststraat te Oudenaarde-Eine. 
Van deze ongevallen deden er zich acht voor vanuit de richting Ronse en drie vanuit Gent. 
Twee van de geregistreerde ongevallen kregen geen richtingsaanduiding mee (reden: 
vluchtmisdrijf). 

 
b) Van de geregistreerde ongevallen gebeurden er zes ongevallen overdag, drie in de nacht en van 

vier ongevallen is het tijdstip niet bekend wegens vluchtmisdrijf. 
 

c)  Vijf ongevallen hielden verband met conflicten tussen voertuigen op de rotonde zelf. Van 
zowat de helft van de ongevallen ligt de oorzaak, zo te zien, bij onaangepast rijgedrag (o.a. te 
hoge snelheid). Daarbij werd tweemaal een positieve ademtest afgenomen en kwam viermaal 
vluchtmisdrijf voor. 

 
d) Op de N60 is er een rotonde gesitueerd te Nazareth in de omgeving van de Makro vestiging. 

Daar deden zich in de periode 2000-2002 (3 jaar) acht ongevallen voor. De rotonde te Eine is 
aangelegd eind 2003. Van 2004 tot en met 2006 (3 jaar) deden er  zich tien ongevallen voor. 

 
e)  Bij de geregistreerde ongevallen zijn er geen waarbij dodelijke slachtoffers te betreuren vielen. 

 
2. Het middeneiland op de rotonde te Eine is afgezoomd met losgestapelde lichtgekleurde keien, 

die werden vastgehouden door een stalen draadnet. Achter die keien bevinden zich lichte 
geëxpandeerde kleikorrels. De schijnbare muur van stenen vormt op die manier een beweeglijk 
pakket, dat bij een aanrijding functioneert als een grindbak. Zodoende kunnen de gevolgen van 
een frontale aanrijding op de rotonde beperkt blijven. 

 Momenteel wordt het middeneiland bijkomend uitgerust met rode beurtelings oplichtende pijlen, 
die de onoplettende chauffeurs attent moet maken op de aanwezigheid van de rotonde. 
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Vraag nr. 683 
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van VERA DUA 
 
 
 
Geplande gasleiding Brakel   -   Milieu 
 
De firma Fluxys plant de aanleg van een gastransportleiding door Brakel (Brakel – Haaltert). Ondanks 
veel protest van de plaatselijke bevolking werd het betrokken GRUP (gemeentelijk ruimtelijk 
uitvoeringsplan) op 11 januari 2008 goedgekeurd en op 12 februari 2008 werd de stedenbouwkundige 
vergunning afgeleverd. 
 
Fluxys had de intentie om met de werken te starten op 10 maart 2008, maar de gemeente Brakel heeft 
een procedure in uiterst dringende noodzakelijkheid opgestart bij de Raad van State om de 
stedenbouwkundige vergunning te laten vernietigen. De Raad van State heeft dit echter niet gevolgd, 
niet op basis van de argumentatie van de gemeente, maar wel omdat de Raad van State  vindt dat een 
gemeente niet kan optreden voor het algemeen belang. Met andere woorden, de inhoudelijke 
argumenten (milieuschade, geen natuurvergunning,… ) tegen de aanleg van de gastransportleiding 
hebben tot nu toe geen rechterlijke toetsing ondergaan. 
 
Op 13 maart 2008 werd Fluxys gedagvaard door het Milieufront Omer Wattez voor de rechtbank van 
eerste aanleg in Oudenaarde in een milieustakingsvordering, conform de wet van 12 januari 1993 
betreffende een vorderingsrecht inzake de bescherming van het leefmilieu. Als voornaamste 
argumenten haalt het Milieufront aan: niet respecteren van het paaiseizoen (in de vergunning staat 
verkeerdelijk ‘winter’ als paaiseizoen vermeld, terwijl dit ‘lente tot vroege zomer’ moet zijn – deze 
fout werd ook toegegeven door ANB), gebrek aan milieuzorg (aanwenden meest schadelijke 
uitvoeringsalternatief bij doorsnijden twee van de vier beekvalleien en bijgevolg schending 
voorkomingsplicht uit art. 14 decreet natuurbehoud),  Fluxys beschikt niet over de nodige 
vergunningen om vegetaties en kleine landschapselementen te wijzigen of te verwijderen (o.m. het 
kappen van bomen), en de niet eerbiediging van de soortenbescherming. 
 
Ook is het zo dat tot op vandaag geen afdoende reden voorligt om de Verrebeek en de Molenbeek te 
doorsnijden door middel van opensleufmethode terwijl uit het eigen MER (milieueffectrapport) blijkt 
dat dit (logischerwijs) de meest schadelijke manier is. Het spreekt voor zich dat een onderpersing veel 
minder schade aan de natuur aanbrengt. Nochtans wordt dit door ANB (Agentschap voor Natuur en 
Bos) tegengesproken, weliswaar zonder te verwijzen naar enige wetenschappelijke documentatie of 
andere argumenten.  
 
Op 24 maart 2008 gaat de zitting door en daarna volgt een uitspraak. Gezien de vele tekortkomingen 
in het dossier is een uitspraak ten gunste van het Milieufront Omer Wattez best mogelijk. 
Daarenboven is de gemeente tussengekomen in deze procedure ter vrijwaring van de belangen van 
Brakel. 
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Ondanks het feit dat er een procedure lopende is tegen Fluxys, waarbij hen onder meer wordt verweten 
niet te beschikken over de nodige natuurvergunningen, zijn de werken begonnen. Zo is Fluxys 
begonnen met het kappen van bomen op het gehele tracé. 
 
1. Gezien het risico dat door het voortzetten van de werken waardevolle natuurelementen definitief 

vernietigd zullen worden vooraleer de lopende schorsingsprocedure voor de Raad van State en de 
milieustakingsvordering in Oudenaarde tot hun besluit zijn gekomen, lijkt het nuttig dat de werken 
tot de uitspraak van de Raad van State worden stilgelegd. Zo niet zal een eventuele gunstige 
beslissing geen enkel effect meer hebben.  

 
Neemt de minister daartoe initiatieven? 

 
2. Op welke wijze zal de minister verhinderen dat de waardevolle natuurwaarden daar verloren gaan? 

De fout m.b.t. het broedseizoen in de vergunning kan er toch niet toe leiden dat deze 
natuurwaarden nu totaal onbeschermd zijn tijdens de meest kwetsbare periode? Hoe kan deze fout 
alsnog rechtgezet worden? 

 
3. Hoe verklaart de minister dat het ANB, zonder enige motivering, stelt dat de onderpersing van de 

Verrebeek en Molenbeek niet als minder schadelijke techniek te verkiezen is boven de 
opensleufmethode, terwijl dit bevestigd werd door het eigen MER? 
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1. Ondertussen is de gerechtelijke uitspraak over de milieustakingsvordering in Oudenaarde 

bekend. De vordering tot stopzetten van de werken werd afgewezen. Bovendien heeft de Raad 
van State de door de gemeente Brakel bij uiterst dringende noodzakelijkheid aangevraagde 
schorsing verworpen.  

 
2. De paaiperiode van de beekprik en van de rivierdonderpad, de twee beschermde soorten 

waarvan sprake, valt hoofdzakelijk in de periode maart-april en niet in de winterperiode zoals 
aanvankelijk verkeerdelijk beschreven. In de periode maart-april is verstoring van de beken dan 
ook af te raden. In mei en juni is het voortplantingsseizoen al voorbij. De NV Fluxys heeft met 
deze voorwaarden rekening gehouden en heeft de werken daarom precies uitgesteld tot na deze 
kritische periode. 

 In het milieueffectenrapport (MER) en in de vergunning is ook opgenomen dat de werken niet 
mogen gebeuren in volle zomer. Hiermee wordt bedoeld dat werken bij zeer warm weer zoals 
bij een hittegolf niet aangewezen zijn. Bij warm weer zijn vissen immers gevoeliger voor 
infecties.  

 Additioneel aan de voorwaarden opgelegd in de stedenbouwkundige vergunning heeft de NV 
Fluxys zich geëngageerd tot volgende voorzorgsmaatregelen: 

 
 de vissen worden door een deskundige met aangepaste methoden (elektrisch vissen) 

afgevangen vooraleer de werken beginnen en op voldoende afstand en in dezelfde beek 
weer vrijgelaten; 

 de werken zullen niet plaatsvinden tijdens een hittegolf; 

 het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) wordt tijdig van het afvissen gewaarschuwd 
en heeft de mogelijkheid toezicht te houden op de werken; 

 het vervoer van de vissen wordt zo optimaal mogelijk aangepast: fris water, desnoods 
voorzien van koelboxen of transportbakken voor vissen. Bovendien wordt er tijdens het 
transport zuurstofvoorziening aangebracht zodat zuurstoftekorten worden vermeden; 

 het manipuleren van de vissen met de hand wordt zoveel mogelijk vermeden om het 
risico op infectie zo laag mogelijk te houden. De gevangen vissen worden enkel geteld, 
maar niet gemeten en gewogen zodanig dat de totale tijdsduur van de manipulatie en het 
aantal handelingen beperkt blijft. 

 
3.  Het uitvoeringsalternatief onderpersing werd door het ANB besproken met de NV Fluxys maar 

dat bleek ernstige nadelen te hebben. Voor dat alternatief moet er immers zowel een persput als 
een ontvangstput gegraven worden en die putten moeten gedurende de werken droog gehouden 
worden, wat dus een bemaling impliceert. Dat betekent een tijdelijke wijziging van de 
grondwaterstromen in de beekvallei met nog onduidelijke maar ongunstig ingeschatte gevolgen 
voor de valleiflora en de amfibieënfauna. Bovendien leidt het graven van putten en sterk 
bemalen van grondwater tot een sterk verhoogd risico op lokale inzakkingen van de bodem. De 
voorgestane opensleuf methode heeft deze nadelen niet. 
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 Ter verduidelijking van de voorgestane opensleuf methode kan ik het volgende vermelden. 
Tijdens de uitvoering van de werken worden enkele buizen in de beek gelegd waardoor het 
beekwater stroomt. De doorstroming van de beek blijft op die manier verzekerd, hoewel deze 
buizen in bepaald opzicht tijdelijk de vismigratie kunnen belemmeren. De buizen dienen als een 
tijdelijke overbrugging voor het zware materiaal (kranen, vrachtwagens, …). De pijpleiding zelf 
zal onder die buizen en dus onder de beek door geduwd worden. Er zal daar dus geen echte 
open sleuf zijn. De werken ter hoogte van de beken, afvissen inbegrepen, zullen niet langer dan 
één week duren. De effecten op het Habitatrichtlijngebied en op bovenvermelde soorten zullen 
dus  beperkter zijn dan bij het alternatief van onderdoorpersen. 
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Vraag nr. 685 
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Voetgangerstunnel N44 Aalter   -   Planning 
 
Enkele maanden geleden bracht de minister een bezoek aan Aalter om de werken te bekijken aan de 
N44. 
 
In verklaringen achteraf werd gesteld dat men bijkomend een voetgangers- en fietserstunnel zou 
voorzien onder de N44 ter hoogte van het gemeentehuis van Aalter. 
 
1. Worden intussen de nodige plannen opgemaakt voor die voetgangers- en fietserstunnel onder de 

N44 ter hoogte van het gemeentehuis van Aalter? 
 
2. Wie zal een eventuele tunnel betalen? Worden hiervoor de nodige budgetten voorzien? 
 
3. Wat is de voorziene uitvoeringstermijn voor die tunnel? 
 



-428-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008
 
 

 

HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 685 van 23 mei 2008 
van JEF TAVERNIER 
 
 
 
1. Het studiebureau TV3V heeft in het kader van het wegwerken van de gevaarlijke punten in 

Vlaanderen inderdaad een studie uitgevoerd voor de aanleg van een voetgangers- en 
fietserstunnel onder de N44 ter hoogte van het gemeentehuis van Aalter. Heel recent is deze 
studie, in de vorm van een startnota, voorgelegd aan de Provinciale Auditcommissie. Deze nota 
is aldaar niet conform verklaard, om reden dat het project niet voldeed. Het ontwerp wordt 
bijgevolg aangepast en zal opnieuw worden voorgelegd. Bovendien blijkt er geen eensgezind 
standpunt binnen de leden van de PAC. Derhalve is er omtrent het effectief realiseren van dit 
project nog geen definitieve beslissing genomen. 

 
2. De financiering zal dienen te geschieden via de budgetten van TV3V (zijnde dus via het FFEU). 
 
3. Omtrent de voorziene uitvoeringstermijn is momenteel nog geen informatie beschikbaar. 
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Vraag nr. 686 
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Fietspad N409 Aalter-Deinze   -   Veiligheid 
 
Op dit ogenblik wordt langs de oostzijde van de gewestweg N409 Aalter-Deinze een fietspad 
aangelegd tussen Lotenhulle en Aalter. Op die manier wordt het bestaande dubbelrichtingsfietspad 
ontdubbeld en dus veiliger. 
 
De eerste jaren zal dit fietspad echter niet voltooid kunnen worden, omdat er een nieuwe “rotonde” 
(op- en afrittencomplex) in Aalter voorzien wordt. In afwachting daarvan wordt het deel fietspad 
tussen de toegang tot het Beukenpark en de bestaande rotonde normaal niet aangelegd. Dit schept een 
onveilige situatie, omdat de fietsers komende uit de richting Lotenhulle, fietsend richting Aalter-
Centrum, op het einde van het fietspad de weg moeten oversteken. 
 
Deze onveilige situatie zou verholpen kunnen worden indien men in afwachting van de aanleg van het 
nieuwe op- en afrittencomplex een voorlopig fietspad zou aanleggen tussen de toegang tot het 
Beukenpark en de rotonde. 
 
Worden er initiatieven genomen om deze onveilige situatie te verhelpen? 
 
Is de mogelijkheid van een beperkt tijdelijk fietspad tussen de toegang van het Beukenpark en de 
rotonde daarbij al overwogen? 
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Nadat het project “E40 Herinrichting aansluitingscomplex te Aalter” zal zijn uitgevoerd, zullen alle 
fietsers kunnen beschikken over veilige fietspaden zonder gelijkvloerse kruisingen met de 
gewestwegen. Daartoe zullen twee fietstunnels worden aangelegd in bovenvermeld project. 
Dat project is voorzien in 2009. Het ontwerpplan ligt ter inzage bij de gemeentelijke diensten. 
 
Indien de werken langs de N409 (module 13- project) zouden voltooid zijn vóór de start van de 
bovenvermelde werken aan het aansluitingscomplex E40, dan zullen de nodige initiatieven genomen 
worden om onveilige situaties te verhelpen. Hiertoe worden trouwens nu al middengeleiders 
aangelegd in de N409 om enerzijds de snelheid van het autoverkeer te drukken en anderzijds om de 
fietsers de mogelijkheid te geven om op een meer veilige manier de rijbaan te kunnen oversteken. 
 
Bij het voorstel om een “beperkt tijdelijk fietspad” aan te leggen tussen de toegang naar het 
Beukenpark en de huidige rotonde te Aalter, heeft de administratie echter een aantal bedenkingen:  
 
1. Dit enkelrichtingsfietspad is er op dit moment niet. Het dubbelrichtingsfietspad aan de overzijde 

is op dit moment de verbinding tussen Beukenpark en het centrum van Aalter. 
 
2. De aanleg van voormeld “beperkt” enkelrichtingsfietspad heeft een lengte van ongeveer 450 

meter. Dit vergt een belangrijke investering en kan dus bezwaarlijk als beperkt bestempeld 
worden. Temeer deze investering slechts van tijdelijke aard zou zijn, is dit niet echt aangewezen. 

 
3. Er is op dit moment nog geen ontwerpstudie voor dit “beperkt tijdelijk fietspad” uitgevoerd. 

Ook is er geen duidelijkheid over de eventueel vereiste onteigeningen. 
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Vraag nr. 688 
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van BART MARTENS 
 
 
 
REG-verplichtingen distributienetbeheerders   -   Stand van zaken 
 
Naast het beheren, bouwen en onderhouden van het distributienet en het vervoeren van de energie tot 
bij de afnemers, kregen de distributienetbeheerders ook verschillende sociale en ecologische 
openbaredienstverplichtingen opgelegd. Die zijn bij decreet vastgelegd en hebben te maken met 
dienstverlening bij betaalmoeilijkheden, plaatsing van budgetmeters, rationeel energiegebruik (REG) 
en REG-premies. 
 
In het besluit van de Vlaamse Regering inzake de openbaredienstverplichtingen ter bevordering van 
het rationeel energiegebruik worden netbeheerders verplicht om door middel van het promoten van 
rationeel energiegebruik bij de klanten een energiebesparing te bewerkstelligen. Hierbij zijn de 
netbeheerders, op grond van het REG-decreet, verplicht om aan beschermde klanten voor REG-
investeringen een tegemoetkoming te verschaffen die minstens 20% hoger is dan de tegemoetkoming 
voor dezelfde aankoop of in aanmerking komende kosten, die gegeven wordt aan natuurlijke personen 
die geen beschermde klant zijn. 
 
1. Welke premies werden in het kader van rationeel energiegebruik in 2007 uitbetaald door de 

verschillende netbeheerders? Graag ontving ik een overzicht per netbeheerder en per gemeente 
van: 

 
- de specifieke acties die behandeld werden; 
- het aantal dossiers dat behandeld werd; 
- het bedrag aan uitbetaalde premies; 
- en de doelgroep (openbare besturen en ondernemingen, huishoudens, beschermde klanten). 

 
Hoeveel beschermde klanten hebben er gebruik gemaakt van deze premies? 

 
Wat is het aandeel van de beschermde klanten in verhouding tot het ganse klantenbestand? 

 
2. Wat hebben de REG-actieplannen van de verschillende netbeheerders in 2007 aan primaire 

energiebesparing opgeleverd? 
 

Met welke CO2-besparing correspondeert dit? 
 
Wat was de gemiddelde kostprijs per primair bespaarde kWh en per vermeden ton CO2? 
 

3. Wat is voor elke gemeente de primaire energiebesparing per EAN-aansluitingspunt of per 
bedeelde inwoner? 
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1. De rapporteringen aangaande de uitbetaalde REG-premies 2007 werden begin mei ingediend bij 

het Vlaams Energieagentschap. Deze rapporteringen werden nog niet volledig gecontroleerd en 
tot in detail verwerkt. Een analyse per gemeente is op dit ogenblik nog niet gebeurd, aangezien 
dit ook niet prioritair is voor een evaluatie van het REG-beleid. De netbeheerders hebben 
immers geen verplichting tot het besparen van een bepaalde hoeveelheid energie per gemeente, 
maar slechts een doelstelling over heel hun werkingsgebied. 

 
 Een identieke vraag om dergelijke gedetailleerde statistische informatie (vraag nr. 173 van 5 

januari 2007 over de premies 2005) leverde een 300-tal bladzijden tabellen op. Met de explosie 
aan REG-premies in 2007, zal dit aantal pagina’s nog sterk toenemen. Voor zover relevant, 
kunnen deze tabellen opnieuw worden aangemaakt tegen oktober 2008. 

 
In totaal werden in 2007, exclusief de spaarlampenactie (nog 450.110 spaarlampen werden op 
2007 aangerekend), 82.417 huishoudelijke premies en 4.563 niet-huishoudelijke premies 
uitbetaald door de elektriciteitsnetbeheerders. Aan premies werd in totaal een budget van 25,4 
miljoen euro besteed. De andere kosten (sensibilisering, overhead, samenwerking met externe 
organisaties) bedroegen 7,1 miljoen euro. 

 
 Er werden 936 premies uitbetaald aan beschermde afnemers. Het aandeel beschermde afnemers 

in verhouding tot het totale huishoudelijke afnemersbestand wordt geraamd op 20%. In totaal 
zijn er ongeveer 500.000 beschermde afnemers, het is echter niet geweten hoeveel daarvan in 
hetzelfde huishouden leven. Het vermelde aandeel zal dan ook overschatting zijn van het 
werkelijke aandeel. 

 
2. Globaal werd in 2007 bijna 1,26 TWh primaire energie bespaard, 686,57 MWh bij 

laagspanningsafnemers en 571,47 MWh bij hoogspanningsafnemers. De omrekening naar CO2 
gebeurt door VITO pas nadat de rapporteringen inhoudelijk werden gecontroleerd en de 
besparingen werden aanvaard. 

 
Per primair bespaarde kWh hebben de REG openbaredienstverplichtingen in 2007 0,0259 euro 
gekost, indien de totale kosten in rekening worden gebracht. Indien enkel wordt gerekend met 
de premiekosten (dus exclusief overhead-, sensibiliseringskosten en kosten verbonden aan de 
samenwerking met externe organisaties) betekent dit een kostprijs per bespaarde kWh van 
0,0202 euro. 

  
 Een gemiddelde kostprijs per vermeden ton CO2 kan pas worden berekend nadat de CO2 

besparingen voor 2007 bekend zijn. 
 
3. Gelet op het feit dat het besluit van de Vlaamse Regering van 2 maart 2007 inzake de 

openbaredienstverplichtingen ter bevordering van REG aan de netbeheerders geen 
resultaatsverplichting oplegt per gemeente, worden geen energiebesparingsgegevens per EAN-
aansluitingspunt of per bedeelde inwoner bepaald. Aangezien deze gegevens geen meerwaarde 
hebben voor de evaluatie van de REG-openbaredienstverplichtingen, worden ze door het 
Vlaams Energieagentschap niet samengesteld. De netbeheerders behandelen alle gemeenten op 
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gelijke voet. Verschillen in de resultaten van de REG-actieplannen tussen gemeenten, zijn dan 
ook eerder toe te schrijven aan factoren waarop de netbeheerder geen vat heeft.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 689 
van 23 mei 2008 
van DIRK DE COCK 
 
 
 
Werken N446   -   Stand van zaken 
 
De heraanleg van de N446 is een complex dossier met verschillende betrokkenen. Er worden 
gescheiden fietspaden aangelegd gefinancierd via module 13. Er komen twee rotondes gefinancierd 
vanuit het investeringsprogramma voor wegen 2007-2009. Ook Aquafin is betrokken wat ingrijpende 
rioleringswerken betreft. Bovendien zullen de werken plaatsvinden op het grondgebied van drie 
verschillende gemeenten. 
 
In de krant Het Nieuwsblad (27-02-2008) vertelt de informatieambtenaar van Hamme dat de werken 
aan de N446 uitgesteld zijn tot 2010. 
 
1. Wanneer start de aanleg van de gescheiden fietspaden via module 13? 
 
2. Wanneer starten de werken m.b.t. de aanleg van de twee rotondes? 
 
3. Wanneer starten de rioleringswerken? 
 
4. Zijn deze drie projecten aan de N446 afhankelijk van elkaar? Met andere woorden, heeft 

vertraging bij één van de drie dossiers effect op de andere twee? 
 
5. Is er nu al sprake van vertraging ten opzichte van de originele planning? Wat is de oorzaak van 

deze eventuele vertraging? 
 
6. Wat is de laatste stand van zaken met betrekking tot de Durmebrug (Sint-Annabrug)? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Van Brempt (vraag nr. 196) en Crevits (nr.689). 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 689 van 23 mei 2008 
van DIRK DE COCK 
 
 
 
1. De aanleg van fietspaden op grondgebied van Waasmunster, Hamme en Dendermonde staat 

geprogrammeerd in het jaar 2010 van het indicatief meerjarenprogramma van het Agentschap 
Wegen en Verkeer als onderdeel van een totaalproject. 

 
2. De aanleg van de twee rotondes maakt eveneens deel uit van het totaalproject geprogrammeerd 

in 2010. 
 
3. De rioleringswerken maken deel uit van het totaalproject geprogrammeerd in 2010. 
 
4. De hiervoor vermelde werken worden in één project opgenomen en bijgevolg samen uitgevoerd. 

Dit is nodig om slechts één keer hinder te veroorzaken en de verschillende onderdelen op elkaar 
te laten aansluiten. 

 
5. Er is slechts een kleine vertraging ten opzichte van de oorspronkelijk vooropgezette timing. 

Deze vertraging is enerzijds te wijten aan de onteigeningsprocedures die dienen doorlopen te 
worden en anderzijds dienen deze werken ook ingepast te worden op een meerjaren-programma 
van zowel het Agentschap Wegen en Verkeer als van Aquafin. 

 
6. Voor de Durmebrug staat anderhalf miljoen euro geprogrammeerd in het jaar 2010 van het 

indicatief meerjarenprogramma van het Agentschap Wegen en Verkeer. In 2009 zal door de 
administratie een ontwerp voor deze brug gemaakt worden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 691 
van 26 mei 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Luierafval   -   Proefproject selectieve inzameling 
 
Het proefproject “selectieve inzameling van luierafval op het gemeentelijk containerpark” werd in 
2005 afgerond. In haar eindrapport stelt de OVAM dat de selectieve luierinzameling op een 
gemeentelijk containerpark praktisch en financieel haalbaar is. De OVAM beschikte eind 2006 echter 
nog niet over voldoende elementen om een evaluatie te maken van de milieuwinst die de selectieve 
inzameling en recyclage van afvalluiers en incontinentiemateriaal oplevert.  
 
Knowaste, het bedrijf dat luiers recycleert, sluit de deuren. Het enige bedrijf dat de luiers inzamelde en 
recycleerde maakte op 26 oktober 2007 bekend er direct mee te stoppen. Als reden voor de stopzetting 
geeft men bij Knowaste aan dat de recyclage van luiers duurder uitvalt dan andere 
verwerkingsmethodes. Het bedrijf, dat in het Nederlandse Arnhem gelegen is, verwerkte de luiers tot 
drie aparte stromen: papiervezels, kunststoffen en slib.  
 
Een veertigtal Vlaamse gemeentebesturen zamelt wegwerpluiers apart in. Voorlopig gaat deze 
inzameling verder. De afvalbedrijven die instaan voor de ophaling van de luiers zijn op zoek naar een 
alternatief.  
 
1. Zijn de proefprojecten rond de selectieve inzameling en recyclage van wegwerpluiers al 

geëvalueerd? Zo ja, wat waren de bevindingen? 
 
2. Wat is de stand van zaken inzake het onderzoek naar de haalbaarheid van subsidiëringssystemen 

met betrekking tot de inzameling en de recyclage?  
 

Beschikt de minister al over gegevens inzake de milieuwinst die de selectieve inzameling en 
recyclage van afvalluiers en incontinentiemateriaal oplevert?  
 
Wat waren de resultaten van de specifieke afvalstromen van de steden in dit onderzoek? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 691 van 26 mei 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1. De proefperiode in 20 gemeenten is afgerond. Uit deze studie bleek dat, mits een correcte 

retributie, de selectieve inzameling van luierafval en gebruikt incontinentiemateriaal op het 
gemeentelijke containerpark praktisch en economisch haalbaar was.   
Voor de inschatting van de milieuwaarde blijft het wachten op de evaluatie van de selectieve 
inzameling en verwerking van luierafval die de OVAM thans uitvoert. De resultaten zijn op het 
einde van 2008 beschikbaar. 

 
2. Dat onderzoek kan pas gebeuren nadat alle economische en ecologische parameters over de 

inzameling en recyclage van luierafval en gebruikt incontinentiemateriaal gekend zijn. Dit kan 
pas ten vroegste in 2009 gebeuren.  
 
Ik beschik nog niet over gegevens inzake de milieuwinst van de selectieve inzameling en 
verwerking van luierafval. De OVAM onderzoekt met het toetsingskader voor selectief 
ingezamelde stromen de haalbaarheid en de milieu-impact van de selectieve inzameling en 
verschillende verwerkingsmethodes zoals recyclage en compostering. Deze studie zal worden 
afgerond eind 2008. Over dit onderzoek zijn tot op heden nog geen resultaten beschikbaar. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 701 
van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Bodemsanering   -   Kostprijs 
 
Bodemsanering is een terechte bekommernis binnen het Vlaams beleid. De kostprijs ervan kan echter 
vaak hoog oplopen. 
 
1. Welke initiatieven heeft de minister sinds het begin van deze legislatuur genomen om ervoor te 

zorgen dat effectieve bodemsanering niet ernstig wordt bemoeilijkt door de hoge tarieven van de 
erkende bodemsaneringsdeskundigen? 

 
2. Is er reeds onderzoek gebeurd naar de kostprijs? Zo ja, wat zijn de resultaten? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 701 van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
1. Wat betreft de kostprijs van bodemsanering moet er een onderscheid worden gemaakt tussen de 

kostprijs van de rapporten over bodemonderzoeken uitgevoerd door bodemsanerings-
deskundigen en de kostprijs van de feitelijke bodemsanering. 

 
 Er is geen prijsbarema voor de uitvoering van bodemonderzoeken. Er zijn in Vlaanderen bijna 

90 bedrijven erkend als bodemsaneringsdeskundige. Rekening houdende met de omvang van de 
markt, waarborgt dit aantal een eerlijke prijszetting.  

 
 Er werden bovendien een aantal kostenreducerende maatregelen opgenomen in het nieuwe 

bodemdecreet en haar uitvoeringsbesluit dat zopas op 1 juni van kracht is gegaan, ondermeer: 
- het schrappen van de 5-jaarlijkse onderzoeksverplichting; 
- het afschaffen van het verplichte voorstel beschrijvend bodemonderzoek; 
- de mogelijkheid tot het bundelen van het oriënterend en beschrijvend bodemonderzoek in  één 

onderzoek; 
 

 Anderzijds is de kostprijs van de eigenlijke bodemsanering afhankelijk van de omvang van de 
bodemverontreiniging, de eigenschappen van de verontreinigende stoffen, de terreinspecifieke 
kenmerken, de geologie, … 

  
 Er wordt ook al enkele jaren gewerkt aan een alternatieve financiering van bodemsanering via 

fondsen.  
 In 2004 ging Bofas vzw van start. Bofas vzw financiert voor tankstations die een aanvraag tot 

sluiting hebben ingediend, de bodemsanering. In het geval van voortzetting van de uitbating 
heeft Bofas vzw een controlerende en adviserende rol en worden de kosten voor uitvoering van 
de bodemsanering gedeeltelijk terugbetaald, voor een maximum bedrag van 62 000 euro.  

 Sinds 14 september 2007 is VLABOTEX vzw erkend door de Vlaamse Regering als 
bodemsaneringsorganisatie voor de droogkuissector. De erkenning geldt voor een periode van 
30 jaar. Vanaf die datum kunnen (ook voormalige) exploitanten of eigenaars van 
droogkuisbedrijven een aanvraag indienen om toe te treden tot VLABOTEX vzw. In ruil voor 
een jaarlijkse forfaitaire bijdrage neemt VLABOTEX vzw dan de saneringsplicht voor 
historische droogkuisverontreiniging op zich. Door deze regelingen is het voor (voormalige) 
exploitanten van droogkuisbedrijven en andere potentiële aanvragers niet langer aangewezen om 
op eigen initiatief een beschrijvend bodemonderzoek te laten opstellen of bodemsanering te 
laten uitvoeren. 

 
2. De hoger genoemde aanpassingen in het bodemdecreet zijn het gevolg van een bevraging bij de 

deskundigen in het kader van het OVAM-project ‘kostenreductie’. 
 Dit project heeft als doel om na te gaan of de verplichtingen welke er zijn in het kader van het 

bodemsaneringsdecreet tegen een lagere kost kunnen ingevuld worden zonder aan kwaliteit in te 
boeten. Dit project startte in 2005.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 703 
van 29 mei 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
Antitankgracht Antwerpen   -   Eigendomsoverdracht 
 
De Antitankgracht in de provincie Antwerpen is sinds 1993 beschermd als landschap. Het strekt zich 
uit van Ranst (Oelegem) tot Berendrecht (Antwerpen) en doorsnijdt daarbij de gemeenten Schilde (’s-
Gravenwezel), Brecht (Sint-Job-in-‘t-Goor), Schoten, Brasschaat, Kapellen en Stabroek. 
 
In 2006 werd er overgegaan tot de opmaak van een landschapsbeheerplan dat een praktische leidraad 
moet bieden voor het beheer van het beschermde landschap de komende 27 jaar. De Antitankgracht 
zelf is momenteel grotendeels eigendom van nv De Scheepvaart, die ook instaat voor het beheer. In de 
loop van 2007 zou de eigendomsoverdracht naar de Vlaamse Milieumaatschappij (VMM) – afdeling 
Water voltooid moeten zijn. Tijdens een recente bespreking van de studie van het Bovenlokaal 
Functioneel Fietsroutenetwerk kregen de aanwezigen te horen dat de geplande eigendomsoverdracht 
tot dusver nog niet gebeurd is. 
 
 
1. Kan de minister bevestigen dat de eigendomsoverdracht inderdaad nog niet gebeurd is en wat zijn 

de oorzaken van deze vertraging? 
 
2. Wanneer zal de eigendomsoverdracht dan wel kunnen worden uitgevoerd en welke ingrepen of 

maatregelen zijn er eventueel nodig om de overdracht daadwerkelijk te kunnen realiseren? 
 
3. In welke mate gaat de eigendomsoverdracht van nv De Scheepvaart naar de VMM eventueel ook 

gepaard met overdracht van personeel? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 703 van 29 mei 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
1. De belangrijkste voorbereidende stap voor de eigendomsoverdracht, met name de schatting van 

de waarde van het patrimonium en de vastlegging van de kredieten die vereist zijn voor de 
eigendomsoverdracht, is reeds gerealiseerd. De uiteindelijke eigendomsoverdracht bij Besluit 
van de Vlaamse Regering is nog niet gebeurd omwille van onduidelijkheid over de 
personeelsoverdracht.  

 
2. Eerstdaags zal de eigendomsoverdracht, inclusief de daarmee samenhangende aanpassing van 

het personeelskader van de VMM, worden geagendeerd op de Vlaamse Regering.  
 
3. Van de noodzakelijke 3VTE zal de nv De Scheepvaart één personeelslid dat jarenlang de 

Antitankgracht heeft beheerd, laten muteren naar de VMM. In afwachting van de effectieve 
mutatie wordt het personeelslid ter beschikking gesteld van de VMM. Voor de twee andere VTE 
wordt voorgesteld om de uitgave intern op de VMM begroting te compenseren.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 724 
van 5 juni 2008 
van JORIS VANDENBROUCKE 
 
 
 
Ontsnipperingsprojecten   -   Stand van zaken 
 
Het dichte wegennet in Vlaanderen doorkruist natuur- en habitatgebieden en vormt op bepaalde 
plaatsen een onoverbrugbare barrière. Om de verspreiding van dieren (en planten) mogelijk te maken 
en biotoopverlies in te perken, worden sinds enkele jaren “ontsnipperingsprojecten” uitgevoerd in de 
vorm van ecotunnels, ecoducten, ecorasters, enzovoort.   
 
Door het Instituut voor Natuurbehoud werd een “prioriteitenatlas voor ontsnippering” opgemaakt die 
als basis dient voor de planning van ontsnipperingsprojecten.  
 
1. Van wanneer dateert de prioriteitenatlas voor ontsnippering en op basis van welke gegevens is 

deze samengesteld?  
 

Hoe zit het met de actualisering ervan?  
 
2. Welke ontsnipperingsprojecten werden in de loop van deze legislatuur gepland, aanbesteed en 

uitgevoerd? Graag een chronologisch overzicht per provincie, met aanduiding van de locatie, 
kostprijs en beschrijving (doelstelling, constructie) van elk  project.  

 
3. Welke ontsnipperingsprojecten zijn op dit ogenblik gepland? Met welke aanbestedings- en 

uitvoeringstermijn? Graag dezelfde gegevens per provincie naar analogie van vraag 2.  
 
4. Welke initiatieven worden genomen naar de lokale besturen in het kader van ontsnippering? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 724 van 5 juni 2008 
van JORIS VANDENBROUCKE 
 
 
 
1.  a) De prioriteitenatlas voor ontsnipperingsmaatregelen op het transportinfrastructuurnetwerk 

werd afgerond en gepubliceerd in 2001. Deze atlas werd in opdracht van de Mobiliteitscel 
(Departement LIN) door het Instituut voor Natuurbehoud uitgevoerd. De basis van deze atlas 
werd gelegd door de resultaten van het VLINA-project ‘Opstellen en beoordelen van 
ecosysteemkwetsbaarheidkaarten met betrekking tot biotoopverlies en barrière-effect (VLINA 
C97/05) dat afgerond werd in 2000. 

 
 Eén van de 6 benaderingswijzen om versnippering aan te pakken die in het Mobiliteitsplan 

Vlaanderen is opgenomen is de ‘inventarisatie van knelpuntzones op bestaande infrastructuur 
met natuurbeleid (gebiedsgerichte aanpak)’. In deze context werd de prioriteitenatlas voor 
ontsnippering opgemaakt. 

 
 Het verkeerswegennet doorsnijdt op talloze plaatsen gebieden van ecologisch belang en 

veroorzaakt bijgevolg op duidelijk aanwijsbare locaties potentiële ‘knelpunten’ met natuur. 
Bovendien zullen bepaalde faunamigratie routes afgesneden worden en kunnen er problemen 
rijzen met betrekking tot oversteekbaarheid voor diersoorten. Door rekening te houden met het 
type gebied ervan krijgen de locaties een verschillende waarde toegekend. 

 Het geeft in eerste instantie de knelpunten aan om vervolgens in functie van de haalbaarheid de 
knelpunten op te lossen. Haalbaarheid heeft ondermeer te maken met de bestaande situatie qua 
grondgebruik en van bepaalde gewestplanbestemmingen (decretaal bepaald), aangezien er in de 
praktijk vaak enkel stimulerende maatregelen ingezet kunnen worden op privé-gronden e.d.  

 Door het gebruik van deze methode en de combinatie ervan met gegevens over de specifieke 
kenmerken van de infrastructuur naar fauna wordt een gradiënt van ‘knelpunten’ op het 
vervoerswegennet opgesteld. 

 
 Voor de opmaak van de prioriteitenatlas werden de volgende kaarten gebruikt (uitgewerkt): 
 
 Beleidskaart 
 Met betrekking tot de ontwikkeling van de prioriteitenatlas werd voor de ingeschatte 

beleidsmatige belangrijkheid van de verschillende natuurgebieden en hun juridische 
beschermingsstatus een signaalkaart van het natuurnetwerk in Vlaanderen opgesteld. 

 
 Door de informatie uit deze gebieden met elkaar te combineren kan een gradiënt van ingeschatte 

belangrijkheid volgens beleidsstatus afgeleid worden, en kunnen bijgevolg prioritaire zones 
voor het treffen van maatregelen afgebakend worden. De beschermde gebieden die in deze 
analyse gebruikt werden zijn: VEN-waardig (Vlaams Ecologisch Netwerk), IVON-waardig 
(Integraal Verwevings- en 

 Ondersteunend Netwerk), GNBS (Gewenste Natuur en Bos Structuur, bestaande uit natuur, 
militaire domeinen en verwevinggebieden), Ramsargebied, Natuurreservaat, Bosreservaat, 
Duingebied, Vogelrichtlijngebied, Habitatrichtlijn, Ecologisch impulsgebied, Regionaal 
landschap en Weidevogelgebied. 
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 De afbakening van de gebieden met een bepaald juridisch statuut is een momentopname en 
onderhevig aan veranderingen. De afbakening en erkenning van gebieden van belang voor 
natuur is een dynamisch proces (bvb. afbakening Vlaams Ecologisch Netwerk (VEN), 
vogelrichtlijngebied, habitatrichtlijngebied,….). 

 
 Door het toekennen van een wegingsfactor naargelang de ingeschatte beleidsmatige 

belangrijkheid van de verschillende natuurgebieden en hun juridische beschermingsstatus werd 
een signaalkaart van het natuurnetwerk in Vlaanderen opgesteld.  

 

Beleidsstatus gebied Gebruikte weging 

Natuurreservaat 5 

Bosreservaat 5 

Beschermd duingebied / voor het duingebied belangrijk landbouwgebied 5 

VEN- waardig (Vlaamse Ecologisch Netwerk) 5 

GNBS (natuur / militair) 5 

Ramsar gebied 3 

Vogelrichtlijngebied 3 

Habitatrichtlijngebied 3 

GNBS (verweving) 3 

IVON- waardig 1 

Regionaal landschap 1 

Weidevogelgebied 1 

Ecoimpulsgebied 1 

 
Door middel van een gewogen optelling van de verschillende beleidscategorieën per locatie is 
een gradiënt van (theoretische) belangrijkheid van elk gebied bekomen, en kunnen bijgevolg 
prioritaire zones voor het treffen van maatregelen afgebakend worden.  

 
Kwetsbaarheidkaarten voor barrière en ecotoopverlies 
Naast informatie over locaties die een bepaalde beschermingsstatus hebben, leveren de 
gegevens afgeleid uit de kwetsbaarheidskaarten voor een aantal verschillende effectgroepen 
bijkomende informatie voor het opstellen van een prioriteitenatlas voor ontsnippering. In het 
kader van het Vlaams Impulsprogramma Natuurontwikkeling in opdracht van de Vlaamse 
minister bevoegd voor natuurbehoud werd een studie uitgevoerd over het opstellen en 
beoordelen van ecosysteemkwetsbaarheidkaarten met betrekking tot biotoopverlies en barrière-
effect6. Dit project had als doel een kwetsbaarheidbenadering uit te werken uitgaande van 
ecologische informatie en kennis omtrent dosis-effectrelaties en effectvoorspellingmodellen. 
Belangrijk hierbij is dat er werd gewerkt met bestaande informatie. De informatie die gebruikt 
werd voor dit project dateert van de periode 1995 - 1998. 
 
Kwetsbaarheidkaart voor barrière 

                                                      
6  Peymen J., Oosterlynck P., Defloor W., Van Gulck T. van Straaten D., Kuijken E., Opstellen en 
beoordelen van ecosysteemkwetsbaarheidkaarten met betrekking tot biotoopverlies en barrière-effect,VLINA 
C97/05, Brussel, 2000. 

Gebruikte weging Selectie criteria 

5 Gebieden met een hoofdfunctie natuur. 

3 Gebieden met een afbakening volgens een juridisch bindende beschermingsstatus.

1 Gebieden met een minder bindende beleidsmatige afbakening. 
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De oorzaken van habitatfragmentatie zijn velerlei, maar voor Vlaanderen kan men stellen dat de 
verkeersinfrastructuur hierbij een belangrijke rol speelt. Daarom is ook in het Vlina-project 
besloten om het concept barrière te beperken tot de barrière veroorzaakt door de lijnvormige 
transportinfrastructuur, i.e. hoofdwegen, spoorlijnen en kanalen. 

 
Hiervoor werden habitatkaarten (17 indicatorsoorten zoals das, vuursalamander, tureluur, …) 
aangemaakt die de potentieel geschikte habitats voor de geselecteerde soorten in Vlaanderen 
weergeven.   
 
De toekenning van wegingwaarden aan verschillende biotopen naargelang ze meer of minder 
geschikt zijn voor een soort duidt de mate van geschiktheid van een gebied aan als biotoop voor 
die soort. Ook kan gesteld worden dat naarmate de geschiktheid van een gebied hoger is, het 
gebied des te kwetsbaarder zal zijn voor (in ons geval) barrière (versnippering). De 
verschillende gebieden van de habitatkaart krijgen afhankelijk van hun potentiële geschiktheid 
voor die richtsoort een verschillende waarde toegekend. Dit onderscheid maakt het mogelijk om 
een doorsnijding door een infrastructuurbouwwerk van bvb. een zeer geschikt habitatgebied 
anders te klasseren dan een doorsnijding van een weinig geschikt habitatgebied.  
 
Voorts kan men stellen dat het barrière-effect ook in belangrijke mate zal afhangen van het type 
infrastructuur dat het leefgebied van een dier doorsnijdt. Zo mag er van uitgaan worden dat de 
impact naar barrière toe groter zal zijn bij een doorkruising van het leefgebied door bvb. een 
autostrade dan door slechts een lokale weg of een weinig gebruikte spoorlijn.  
 
Om dit aspect ook in de kwetsbaarheidweging voor barrière (uiteindelijke barrièrekaart) te 
betrekken, werd het databestand met de lineaire transportinfrastructuur uitgesplitst in een aantal 
typeklassen op basis van de (ingeschatte) mate van oversteekbaarheid voor fauna van de 
constructie. Op deze manier werden er in totaal 4 categorieën van wegtransportinfrastructuur, 
één categorie kanalen en één klasse voor de spoorwegen onderscheiden. 
 
De habitatkaarten werden geconfronteerd met de hoofdwegen, spoorlijnen en kanalen waardoor 
het mogelijk was om op basis van een kwetsbaarheidmatrix de eigenlijke barrièrekaarten op te 
maken.  In deze matrix wordt de aard van de weg uitgezet t.o.v. de geschiktheid van een gebied 
als habitat voor een soort. 
 
Kwetsbaarheidkaart voor ecotoopverlies 
De kwetsbaarheid met betrekking tot ecotoopverlies werd bekomen door middel van een 
gewogen optelling van de biologische waarde en zeldzaamheid van een ecotoop. Hierbij werd 
door toepassing van een wegingscore rekening gehouden met de plaats van een ecotoop binnen 
een complex, alsook met de aard ervan (kleine landschapselementen). De Biologische 
Waarderingskaart (versie 1998) werd hiervoor als basiskaart gebruikt. 
 
Kaart met rode lijstsoorten 
Verspreidingsgegevens van diersoorten worden normaal gezien verzameld als punt- of als 
gebiedsgegevens. De opslag ervan in een databank gebeurt meestal in rastervorm (IFBL, UTM). 
Het gebruik van verspreidingsgegevens voor de beoordeling van milieueffecten of voor het 
opstellen van kwetsbaarheidskaarten heeft wel een aantal beperkingen. Voor de meeste 
verspreidingsgegevens worden rastereenheden als basis gebruikt (km-hokken) wat impliceert 
dat de ruimtelijke nauwkeurigheid bepaald wordt door deze rasters. Ook zijn heel wat 
verspreidingsgegevens nog niet beschikbaar. 
Voor de als kwetsbare beschouwde diersoorten is een “Rode Lijst” opgesteld. Het voorkomen 
van deze soorten op een bepaalde plaats zegt met andere woorden erg veel over de aanwezige 
natuurwaarden (zeer specifieke habitateisen) van het betreffende biotoop. Voor een aantal 
soortgroepen zijn er verspreidingsgegevens van rode-lijst soorten voorhanden, nl. broedvogels, 
overwinterende vogels, reptielen, amfibieën, libellen en vlinders. Deze gegevens zijn voor 110 
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soorten per kilometerhok verzameld. Plaatsen met een groot aantal zeldzame diersoorten duiden 
plaatsen aan waar er bij doorkruising van het gebied door transportinfrastructuur een 
aanzienlijke negatieve impact naar fauna kan verwacht worden. 
 
Samenvattende tabel 
In onderstaande tabel wordt ter bepaling van de knelpunten naar natuur op het netwerk van 
infrastructuur aangegeven hoe de scores worden toegekend aan de verschillende kaartlagen 
(data) die in rekening werden gebracht.  
 
Beleidsstatus natuur 
gebieden 

/ Prioritair gebied Prioriteit hoog Prioriteit zeer hoog 

Prioriteit score / 2 3 4 

  
Signaalkaart 
m.b.t. barrière-
effect 

Niet 
kwetsbaar 

Weinig 
kwetsbaar 

Kwetsbaar Zeer kwetsbaar 

Prioriteit score 1 2 3 4 

  
Signaalkaart  
m.b.t. 
ecotoopverlies 

Niet 
kwetsbaar 

Weinig 
kwets-baar 

Kwetsbaar Zeer kwetsbaar 

Prioriteit score 1 2 3 4 

  
Grootte 
aaneengesloten 
gebied 

Opp.>50 ha Opp.>100 ha Opp.>500 ha Opp.>1.000 ha 

Prioriteit score 1 2 3 4 

  
Aantal rode lijst 
soorten 

1 - 2 3 - 5 6 - 10 11 - 21  

Prioriteit score 1 2 3 4 

 

Totaal ≤ 9 10 - 12 13 - 15 ≥ 16  

Prioriteit score Kleiner knelpunt Knelpunt Groot knelpunt Zeer groot knelpunt

 
b) In 2004 werd er in het kader van TWOL een voorstel ingediend om de  resultaten van het 
VLINA-project ‘Opstellen en beoordelen van ecosysteemkwetsbaarheidkaarten met betrekking 
tot biotoopverlies en barrière-effect (VLINA C97/05) (afgerond in 2000) bij te werken. Dit 
voorstel werd op de reservelijst geplaatst en werd tot nu toe niet uitgewerkt.  
 
Momenteel zijn er geen verdere initiatieven genomen om de bestaande prioriteitenatlas voor 
ontsnippering bij te werken.  
 

 
2. In de tabel als bijlage wordt in het oranje een overzicht gegeven van de (mee)gefinancierde 

(aanbesteed en vastgelegd) ontsnipperingsprojecten tijdens de lopende legislatuur (periode juli 
2004-2009). In het blauw zijn studies aangegeven m.b.t. ontsnipperingsprojecten. 
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 Binnen het Beleidsdomein LNE zijn deze projecten meegefinancierd door de afdeling Milieu-
integratie en Subsidiëringen (dienst Natuurtechnische Milieubouw, verder als NTMB) en het 
Agentschap Natuur en Bos, binnen het Beleidsdomein MOW door het Agentschap Wegen en 
Verkeer (afdeling Planning en Coördinatie). 

 
 Voor NTMB betreft het enkel de onstnipperingsprojecten langs wegen. Daarnaast heeft de 

dienst NTMB in deze periode nog verschillende ontsnipperingsprojecten langs waterlopen 
(mee)gefinancieerd. De algemene doelstelling van elk ontsnipperingsproject is tweeledig. 
Enerzijds is er het herstel van een ecologische verbinding, anderzijds is er steeds het aspect van 
een verhoogde verkeersveiligheid. 

 Zowat alle ontsnipperingsprojecten worden voorafgegaan door een uitgebreide 
ontsnipperingsstudie waarin noodzaak, aard en locatiekeuze van de verschillende 
ontsnipperingsmaatregelen voor een bepaald gebied/traject wordt afgewogen. Na de uitvoering 
van een project wordt tevens een monitoring naar de werking ervan uitgevoerd. 

 
3. In de tabel als bijlage wordt in het groen een overzicht gegeven van de geplande 

ontsnipperingsprojecten door de dienst NTMB (t.e.m. 2010), door het Agentschap voor Natuur 
en Bos en door het Agentschap Wegen en Verkeer (t.e.m. 2010). 

 
4. De ondersteuning van ontsnipperingsprojecten door lokale besturen zit mee vervat in de nieuwe 

Samenwerkingsovereenkomst (zowel voor steden en gemeenten als voor provincies). Binnen 
het thema Natuur is er op projectniveau bij de inrichting ten behoeve van natuur, bos, groen en 
landschap een mogelijkheid tot het aanvragen van subsidies voor de aanleg van 
natuurtechnische infrastructuur langs wegen en waterlopen. Bij de beoordelingscriteria wordt 
verwezen naar de vademecums Natuurtechniek Waterlopen (uit 1994) en Wegen (uit 1996). 
Beide vadecums zijn te bestellen (www.vlaanderen.be zie publicaties van de Vlaamse overheid). 
Uiteraard kan voor technische ondersteuning en begeleiding van ontsnipperingsprojecten ook 
steeds contact worden genomen met de dienst Natuurtechnische Milieubouw van het 
departement Leefmilieu, Natuur en Energie (katja.claus@lne.vlaanderen.be).  

 
BIJLAGE 
 
Tabel ontsnipperingsprojecten 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/724/antw.724.bijl.001.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 728 
van 6 juni 2008 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 
 
Stort Canivet Haasrode   -   Sanering 
 
Het Canivet-stort in Haasrode werd berucht om zijn geurhinder aan de E40. 
 
Verschillende politieke partijen willen dat het gemeentebestuur van Haasrode bij OVAM aandringt op 
meer duidelijkheid over de vervuiling op het gesloten stort. 
 
Het terrein – dat aan de rechterkant van de E40 ligt voor wie van Brussel naar Luik rijdt – was vroeger 
een zandwinningsgebied. Tot de jaren tachtig werd het gebruikt als stort voor huishoudelijk en 
industrieel afval. In die periode is er ook bouwafval gestort van de radiumfabriek in Olen. Toen het 
stort gesloten werd, kwam er een laag teelaarde over. 
 
Uit rapporten van de jaren negentig en een rapport van OVAM uit 2001 blijkt dat er in een oriënterend 
bodemonderzoek staat dat er onvoldoende elementen zijn om verder onderzoek te doen. Er staat ook in 
dat het terrein zonder beperkingen gebruikt mag worden en dat er geen radioactieve besmetting is. Het 
gebruik van grondwater in de onmiddellijke omgeving is wel af te raden. 
 
1. Werden er recentelijk nog metingen verricht naar de aard van het afval dat er werd gestort en naar 

de vervuiling van de bodem op deze plaats? Zo ja, wat was hiervan het resultaat? 
 
2. Zijn er risico’s voor het milieu en de volksgezondheid? 
 
3. Bestaan er plannen om alsnog over te gaan tot de sanering van deze site? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 728 van 6 juni 2008 
van MARK DEMESMAEKER 
 
 

 
Het door VITO uitgevoerde oriënterend bodemonderzoek van 2001 is opgesteld op basis van oude data 
uit voorgaande onderzoeken (Schonken, Vanmarcke, SCK en Tractebel) en eigen veldwerk.  
 
1. Er zijn recentelijk geen metingen meer verricht naar de aard van het afval dat er werd gestort. 

Prof. Schonken was in zijn rapport van 1990  van mening dat het moet afgeraden worden de 
samenstelling van de ondergrond d.m.v. boringen te onderzoeken om volgende redenen: 

- dat er radiumafval werd gestort is al bekend alsook om welke hoeveelheden het gaat (Prof 
Schonken verwijst hiervoor naar de verslagen van het Erkend Organisme Corapro); 

- het doorprikken van de afdeklaag kan de weg vergemakkelijken waarlangs Radon 
(afbraakproduct van Radium 226 met halveringstijd van 2,8 dagen) naar de oppervlakte 
kan komen. 

 
2. Op basis van de gegevens van het oriënterend bodemonderzoek dat  in 2001 door VITO in 

opdracht van de OVAM werd uitgevoerd moet er een beschrijvend bodemonderzoek uitgevoerd 
worden. Het betreft hier een verontreiniging van het grondwater met zware metalen en andere 
niet genormeerde stoffen (chloriden, ammonium, …) die typisch zijn voor een vervuiling van 
het grondwater door een huishoudelijk stort. Het grondwater bevindt zich op een diepte van 10 à 
11 m-mv (meter min maaiveld). Op basis van de beschikbare informatie aangaande deze 
grondwaterverontreiniging, blijkt dat deze niet prioritair moet worden aangepakt. Het gebruik 
van het grondwater in de onmiddellijke omgeving (aanpalende of aangrenzende percelen) van 
het stort wordt in afwachting van de resultaten van het nog uit te voeren beschrijvend 
bodemonderzoek afgeraden.  

 
3. De saneringsplichtige (N.V. Molenveld) moet een beschrijvend bodemonderzoek uitvoeren. 

N.V. Molenveld zal hiertoe door de OVAM worden aangemaand bij een eventuele melding van 
overdracht ofwel overeenkomstig de prioriteit van de objectieve verontreinigingssituatie. Op 
basis van de gegevens van dit beschrijvend bodemonderzoek zal dan blijken of er al dan niet tot 
saneringsmaatregelen moet worden overgegaan. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 731 
van 6 juni 2008 
van ELOI GLORIEUX 
 
 
 
VREG   -   Behandelingstermijn groenestroomcertificaten 
 
Mede door het succes van het aantal aanvragen voor groenestroomcertificaten door particulieren die 
zonnepanelen laten installeren, kampt de VREG (Vlaamse Reguleringsinstantie voor de Elektriciteits- 
en Gasmarkt) de laatste maanden met een grote achterstand in het verwerken van deze aanvragen.  
 
Dit heeft verder tot gevolg dat ook andere vragen voor informatie die aan de VREG gesteld worden 
met achterstand worden beantwoord. Aanvragen die na 15 februari werden opgestuurd, worden 
momenteel niet binnen de voorziene termijn van twee maanden beantwoord.  
 
We kennen de VREG als een goed functionerende instelling, met gedreven personeelsleden die met 
kennis van zaken hun opdracht vervullen. De problemen die zich momenteel voordoen, zijn dan ook 
veeleer van structurele aard.  
 
Erkent de minister dat de VREG er momenteel niet in slaagt de vastgelegde termijnen voor het 
beantwoorden van aanvragen voor groenestroomcertificaten te respecteren? 
 
Zo ja, welke oplossing zal de minister aanreiken? Worden er extra middelen ter beschikking gesteld 
opdat de VREG haar opdracht opnieuw op doeltreffende en efficiënte wijze zal kunnen vervullen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 731 van 6 juni 2008 
van ELOI GLORIEUX 
 
 
 
Het aantal aanvragen voor groenestroomcertificaten is inderdaad exponentieel gestegen, voor een 
groot deel veroorzaakt door het succes bij particulieren die fotovoltaïsche installaties plaatsen. Hiervan 
werden er in 2007 meer dan 2700 door de VREG erkend tegenover iets meer dan 400 in 2006, of een 
verhoging van 575%. 
 
Dit succes zet zich door in 2008. Elke maand worden er gemiddeld 500 tot 600 aanvragen door de 
VREG ontvangen. 
 
Dit heeft bij de VREG inderdaad geleid tot een achterstand in de behandeling van de dossiers. Naast 
het bijkomend werk inzake de dossierbehandeling, vergt dit van de VREG ook heel wat 
communicatie-inspanningen naar de betrokken aanvragers toe, die vaak niet perfect op de hoogte zijn 
van de gangbare procedures. Naarmate de achterstand bij het behandelen van de dossiers toenam, werd 
dit probleem van communicatie uiteraard nijpender, vermits de aanvragers ook naar de stand van 
zaken betreffende hun dossier informeerden. 
  
De VREG heeft een aantal acties genomen die op korte termijn de achterstand hebben kunnen 
beperken. Deze betreffen de inzet van VREG-personeel, de acties rond communicatie en de 
vereenvoudiging van de processen. 
 
Een groot deel van het personeel van de VREG is in maart en april 2008 op vrijwillige basis een aantal 
weekenddagen komen werken, voornamelijk aan de verwerking van aanvragen voor groenestroom-
certificaten van particulieren die fotovoltaïsche installaties plaatsen. Daarnaast werden binnen het 
personeelsbudget van de VREG middelen vrijgemaakt die toelieten om hiervoor twee tijdelijke 
krachten aan te werven voor de rest van 2008. Deze verschuiving van middelen is uiteraard een 
evolutie die moet worden opgevolgd in de nabije toekomst, want het houdt het risico in dat de VREG 
minder personeelskracht overhoudt voor haar toezichthoudende taken. 
 
Op het vlak van communicatie en administratieve vereenvoudiging werden eveneens een groot aantal 
inspanningen gedaan. Zo werden de voorlichters van de Vlaamse Infolijn geïnstrueerd om de meest 
voorkomende vragen over de procedures rond groenestroomcertificaten beter te kunnen beantwoorden, 
zodat op zijn minst deze vragen niet rechtstreeks door het VREG-personeel moeten worden 
beantwoord. Daarnaast werden deze vragen en antwoorden ook op de website van de VREG verder 
aangepast en verduidelijkt. Elektronische vragen over certificaten krijgen onmiddellijk automatisch 
een e-mail terug, waarin alvast de meest voorkomende vragen beantwoord worden. Een vergelijkbaar 
systeem zal in de komende weken ook voor de telefonische vragen worden opgestart.  
 
Tot slot werden waar mogelijk de processen vereenvoudigd om een kortere doorlooptijd van de 
aanvragen mogelijk te maken en zoveel mogelijk onduidelijkheden voor de eigenaars van 
zonnepanelen te vermijden. Zo kunnen zij er sinds 1 april 2008 voor kiezen hun groenestroom-
certificaten automatisch aan de DNB te laten verkopen, waar zij voorheen zelf een verkoop moesten 
initiëren. De VREG heeft de laatste maanden bovendien verder geïnvesteerd in de databank waarin 
groenestroomcertificaten worden aangemaakt en verhandeld. Deze werd aangepast met het oog op een 
zo vlot mogelijke verwerking van de aanvragen, en een snellere communicatie tussen VREG en DNB 
over de door die laatste uit te betalen groenestroomcertificaten. Waar mogelijk werd de verwerking 
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van de aanvragen en het aanmaken van groenestroomcertificaten geautomatiseerd. Zo worden de 
meterstanden, die de eigenaars van zonnepanelen online moeten ingeven en op basis waarvan 
groenestroomcertificaten worden aangemaakt, sinds enkele maanden automatisch gevalideerd en 
wordt ook het paswoord om toegang te krijgen tot de certificatendatabank, automatisch verzonden. 
 
Deze acties hebben ertoe geleid dat de vastgelegde termijnen ondertussen opnieuw nageleefd kunnen 
worden en dat de 500 binnenkomende dossiers op maandbasis kunnen verwerkt worden. Niettemin 
blijft het erg kritisch.   
 
Daarnaast heeft de VREG ondertussen een automatisatieproject aangevat dat moet toelaten de 
aanvragen voor groenestroomcertificaten uit zonnepanelen kleiner dan 10 kW, op elektronische wijze 
in te dienen en te registreren. Dit project is begroot voor het werkingsjaar 2008 en zal volgens 
planning in de loop van het najaar worden opgeleverd. Aangezien de meeste aanvragers (ongeveer 
90%) internet ter beschikking hebben, kan dit leiden tot een gevoelige daling van de werklast bij de 
VREG. Vandaag de dag moet immers nog elke aanvraag manueel in het online systeem worden 
ingebracht.  
 
Niettemin zal de verwachte toename van het aantal dossiers verder blijven leiden tot een verhoging 
van de administratieve taken bij de VREG. Dit zal het geval blijven zolang het certificatenproces voor 
particuliere producenten identiek verloopt aan de procedure voor de grootschalige groenestroom- en 
warmtekrachtkoppelingsinstallaties. De administratieve taken die moeten uitgevoerd worden voordat 
de eigenaar van zonnepanelen €450 per geproduceerde MWh ontvangt, gaan immers verder dan enkel 
de behandeling van de aanvraag. Na de goedkeuring van de aanvraag moet de eigenaar van de 
zonnepanelen regelmatig zijn meterstand aan de VREG doorgeven. Zodra deze door de VREG wordt 
goedgekeurd, worden groenestroomcertificaten aangemaakt, die vervolgens aan de DNB moeten 
worden verkocht (sinds 1 april kan dit automatisch). De DNB checkt vervolgens of de installatie ook 
technisch in orde is, en betaalt ten slotte €450 per groenestroomcertificaat aan de eigenaar van de 
installatie. 
 
Gezien de onvermijdelijk lange doorlooptijd van deze procedure, en de zware bijbehorende 
administratieve last voor de eigenaar van zonnepanelen, heeft de VREG ook een structurele oplossing 
voorgesteld. Deze houdt in dat eigenaars van kleinere fotovoltaïsche installaties geen groenestroom-
certificaten meer moeten aanvragen bij de VREG, maar rechtstreeks €450 per geproduceerde MWh 
ontvangen van de DNB. Het systeem van groenestroomcertificaten is een systeem dat op 
marktwerking is gebaseerd. Minimumprijzen hoger dan de marktwaarde creëren echter een subdomein 
waarin groenestroomcertificaten geen marktinstrument meer zijn. Voor kleinere fotovoltaïsche 
installaties de omweg maken via het certificatensysteem, brengt dan ook een onredelijk zware 
administratieve last met zich mee voor zowel burger als overheid, die bovendien geen enkele 
meerwaarde brengt aan de werking van het certificatensysteem.  
 
Ik zal aan de VREG verzoeken om over de haalbaarheid van dit voorstel met de netbeheerders en de 
PV-sector overleg te plegen en mij hierover te adviseren. In voorkomend geval zal ik een concreet 
voorstel uitwerken tot aanpassing van de regelgeving terzake. 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 756 
van 13 juni 2008 
van WARD KENNES 
 
 
 
Controle zwem- en recreatiewaters   -   Fecale streptokokken 
 
Het rapport van een controle van open zwem- en recreatiewater door de VMM (Vlaamse 
Milieumaatschappij) vermeldt een imperatieve waarde van fecale streptokokken van 400cfu/100 ml. 
Omdat dit een norm is, kan men concluderen dat het zwemwater van slechte kwaliteit is en er een 
zwemverbod zal volgen, indien deze waarde wordt overschreden. 
 
Het blijkt dat noch de Europese richtlijnen ter zake noch Vlarem een imperatieve waarde voor fecale 
streptokokken vermelden. 
 
1. Op grond van welke regelgeving wordt deze norm dan gehanteerd? 
 
2. Werd deze norm in 2007 ergens in Vlaanderen overschreden? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 756 van 13 juni 2008 
van WARD KENNES 
 
 
 
1. De Richtlijn van de Raad van 8 december 1975 (76/160/EEG) betreffende de kwaliteit van het 

zwemwater vermeldt inderdaad geen imperatieve norm voor de parameter fecale streptokokken. 
Momenteel gebeurt de beoordeling van de zwemwaters nog steeds op basis van de imperatieve 
waarden en richtnormen van de richtlijn van 1976. Volgens deze richtlijn is er enkel een 
richtnorm van 100 KVE/100 ml (90-percentielnorm) voor de parameter fecale streptokokken 
(KVE = kolonievormende eenheden). 

 Om die reden vermeldt ook de Vlarem voor deze parameter geen imperatieve norm. 
 
 Er dient vermeld te worden dat de meeste infectieziekten die worden opgelopen via zwemmen, 

zeker de maag-darmziekten, worden veroorzaakt door virussen. Probleem is echter dat het 
kweken van virussen uit water helemaal niet zo eenvoudig is, zeker niet in een routine 
bewakingsprogramma. Ondermeer daarom is voor de opvolging van de zwemwaterkwaliteit 
gekozen voor het opsporen van bacteriën in plaats van virussen en is de beoordeling van de 
zwemwaterkwaliteit vooral op de aanwezigheid van bacteriën gebaseerd.  

 Deze bacteriën zijn weliswaar niet de oorzaak van de ziekten, maar ze komen wel samen voor 
met de oorzakelijke virussen (enterovirussen). Ze zijn met andere woorden een indicator voor de 
aanwezigheid van de virussen en dus voor de kans op gezondheidsproblemen. Vooral bacteriën 
die in stoelgang voorkomen worden als indicator gebruikt, en in het bijzonder: 

- totale coli’s: algemene aanduiding van bezoedeling; 
- fecale coli’s: specifieke stoelgangbezoedeling; 
- fecale streptokokken of intestinale enterokokken: stoelgangorganismen die de sterkste 

correlatie vormen met maag/darm-ziekterisico; 
- Salmonella: specifieke groep ziektekiemen die salmonellose veroorzaken. 

 
 Het voorkomen van vooral maag-darmsymptomen (GI) is gerelateerd met het aantal 

stoelgangorganismen in het water. Er bestaat een dosisrespons relatie. Hoe meer indicatoren 
voor schadelijke organismen in het water, hoe groter de kans op problemen. Voor acute 
luchtwegeninfectie met koorts (AFRI) werd er een hogere drempelwaarde gehanteerd.  

 
 Wetenschappelijk onderzoek resulteerde in de vaststelling dat bij een blootstelling aan 

zwemwater met een P95 (95 percentielwaarde) van 201 – 500 fecale streptokokken/100ml 
water, 5 tot 10% een GI en 0,3 tot 1,9% een AFRI genereren. Dit werd gepubliceerd door de 
Wereld Gezondheidsorganistatie (WGO):“Bathing Water Quality and Human health: protection 
of the human environment; water, sanitation and health”, WHO, 2003, Geneva. Tabel 4.7 
‘Guideline values for microbiological quality of recreational waters’ (zie bijlage). 

 
 Op voorstel van Toezicht Volksgezondheid werd afgesproken dat 100 KVE/100 ml de 

richtwaarde is voor de parameter fecale streptokokken, tot 400 KVE/100 ml is aanvaardbaar en 
boven 400 KVE/100 ml (grenswaarde) is niet aanvaardbaar. 

 
 Deze waarde werd dan ook overgenomen in de samenwerkingsovereenkomst tussen het 

Vlaamse Agentschap Zorg en Gezondheid, Toezicht Volksgezondheid en de Vlaamse 
Milieumaatschappij voor het monitoren van de zwemwateren. 
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2. De imperatieve norm voor fecale streptokokken van 400 KVE/100 ml is gebaseerd op een 95-
percentielwaarde. Deze norm werd in 2007 op volgende locaties overschreden: 

 
Strandwater: 

- VMMnr 230 Bredene-Centrum, Astridstrand 
 

Open zwem- en recreatiewater: 
- VMMnr 21210 Sint-Laureins, Boerekreek Bloso Sportcentrum 
- VMMnr 42800 Durme Moervaart 
- VMMnr 570000 Gent Watersportbaan 
 

BIJLAGE 
 
‘Guideline values for microbiological quality of recreational waters’ 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/756/antw.756.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 777 
van 18 juni 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Milieufactoren en ouderdomsziekten   -   Onderzoek 
 
Milieufactoren kunnen veranderingen veroorzaken in het lichaam van mensen voorbij de middelbare 
leeftijd, die lijken op en dikwijls verward worden met vormen van natuurlijke veroudering. 
 
Een voorbeeld is de invloed van toxische stoffen op het zenuwstelsel. Het Parkinsonsyndroom kan 
bijvoorbeeld optreden bij arbeiders die chronisch werden blootgesteld aan stoffen als mangaanerts of 
koolstofdisulfide of bij personen vergiftigd met MPTP Motorische storingen kunnen veroorzaakt of 
verergerd worden door blootstelling aan lood; solventen kunnen leiden tot zenuwaandoeningen, 
enzovoort. In het geval van de inheemse bevolking van Guam werd het verband gelegd tussen 
blootstelling aan de cycadeplant en aan aluminium en het verhoogde risico op de ontwikkeling van 
Parkinson of dementie (Nat. Ac., 1987). Bepaalde medicamenten, zware metalen of industriële 
chemicaliën kunnen het risico op dementie aanzienlijk verhogen. In die gevallen kan het 
dementeringsproces bij stopzetting van de blootstellingen, reversibel zijn. 
 
Omdat het zenuwstelsel bijna even gevoelig is voor invloeden van natuurlijke veroudering als voor 
toxische stoffen, zijn zeker oudere mensen die al lijden aan neurale stoornissen en daarenboven 
dikwijls een verminderde werking hebben van lever en nieren, veel gevoeliger voor neurotoxische 
stoffen dan jongere volwassenen. 
 
Milieu-invloeden of toxische stoffen zouden in verband kunnen worden gebracht met bepaalde met 
veroudering geassocieerde ziekten zoals kanker, arteriosclerose, diabetes, osteoartritis, osteoporose, 
cataracten, optreden van doofheid, amyotrope laterale sclerose, ziekte van Parkinson of seniele 
dementie van het Alzheimer-type. 
 
Is er in opdracht van de minister al onderzoek gebeurd naar de correlatie tussen milieufactoren en met 
veroudering geassocieerde ziekten? 
 
Zo ja, wat zijn de resultaten?  
 
En is hierover cijfermateriaal beschikbaar? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Vanackere (vraag nr. 246) en Crevits (nr. 777). 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 777 van 18 juni 2008 
van GREET VAN LINTER 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Steven Vanackere, Vlaams minister 
van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin. 
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MARINO KEULEN, 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, 

 STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 173 
van 21 mei 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Huizen van het Nederlands   -   Stand van zaken 
 
De Huizen van het Nederlands testen de taalkennis bij anderstaligen om ze daarna door te verwijzen 
naar een centrum voor volwassenenonderwijs of centrum voor basiseducatie. Het decreet over 
volwassenenonderwijs van 6 juni 2007 voorziet een inschrijvingsgeld voor deze cursussen Nederlands 
Tweede Taal (NT2). Een aantal groepen, zoals inburgeraars die een burgeringscontract hebben 
getekend, werklozen die van een werkloosheidsvergoeding leven en cursisten met een leefloon, 
worden echter vrijgesteld van het betalen van inschrijvingsgeld voor NT2, en dit tot en met de 
richtgraden 1 en 2. 
 
Tijdens de hoorzitting van 21 mei 2007, naar aanleiding van het ontwerp van decreet betreffende het 
volwassenenonderwijs, stelde de coördinator van het Huis van het Nederlands in Antwerpen dat de te 
verwachten administratieve moeilijkheden voor het verkrijgen van vrijstellingen een extra drempel 
zouden betekenen voor de kandidaat-cursisten. 
 
Om de instroom van cursisten via de onthaalbureaus te kunnen opvangen, werden er voor de 
nieuwkomers goede afspraken gemaakt tussen de Huizen van het Nederlands en de onthaalbureaus. De  
coördinator verwachtte geen problemen voor de cursisten die via de OCMW’s en de VDAB instromen 
in een cursus NT2. De personen die zich rechtstreeks aanmelden bij een Huis van het Nederlands, 
zouden de meeste problemen opleveren. 
 
Naar aanleiding van de vijfde verjaardag van het Huis van het Nederlands in Antwerpen stelde de 
coördinator in “Gazet van Antwerpen” van 3 mei 2008 echter dat het aantal inschrijvingen bij het Huis 
van het Nederlands wel degelijk is gedaald en dat sommigen sneller stoppen met de cursussen 
Nederlands. Verder zouden de OCMW’s en de VDAB niet voldoende uitgerust zijn om de toeloop te 
verwerken. Wie een vrijstelling wil, moet namelijk een attest afhalen bij deze instellingen. 
 
1. Klopt het dat het aantal inschrijvingen bij de Huizen van het Nederlands gedaald is? 
 

Heeft de minister zicht op de instroom via respectievelijk de onthaalbureaus, de OCMW’s en de 
VDAB en doen er zich regionale verschillen voor? Heeft de minister zicht op het aantal spontane 
aanmeldingen? Beschikt de minister hier over cijfers (graag een overzicht per provincie)? 
 
Hoe verklaart de minister deze evoluties? 
 

2. Klopt het dat de uitval gestegen is? Is hierover cijfermateriaal beschikbaar en hoe verklaart de 
minister deze evoluties? 

 
3. Hoe verloopt de doorverwijzing tussen de verschillende instellingen? Is de minister tevreden of 

acht hij bijsturing nodig? 
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4. In de commissiezitting van 5 juli 2007 werd gesteld dat 90 % van de cursisten NT2 vrijgesteld zou 

zijn van het betalen van het inschrijvingsgeld. 
 

Klopt deze raming? 
 
Kan de minister meedelen hoeveel mensen een cursus NT2 gevolgd hebben en hoeveel daarvan 
vrijgesteld zijn van het betalen van het inschrijvingsgeld? 
 

5. De VDAB en de OCMW’s zouden onvoldoende uitgerust zijn om de toeloop op te vangen. 
 

Hoe ziet de minister dat en acht hij de eventuele bijsturing nodig? 
 

6. Heeft de minister ondertussen laten nagaan of de toegenomen werklast van de Huizen van het 
Nederlands een toename van middelen zou verantwoorden? Wat is ter zake ondertussen gebeurd 
en heeft de minister bijkomende maatregelen gepland? 

 
7. Er werden een aantal overgangsmaatregelen voorzien. 
 

Hoe ziet de minister deze evolueren? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 173 van 21 mei 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. Het totale aantal intakes gerealiseerd door de Huizen van het Nederlands in 2007 is gestegen 

met 9 procent ten opzicht van het aantal intakes in 2006. Met uitzondering van het HvN 
Antwerpen kennen alle Huizen van het Nederlands een stijging van intakes in 2007 ten opzichte 
van 2006. 
Hieronder is een overzicht per Huis van het Nederlands te vinden.  

 
HvN Intake 2006 Intakes 2007 
Antwerpen 8.149 7.233 
Brussel 8.224 10.133 
Gent 2.820 3.134 
West-Vlaanderen 3.596 3.699 
Oost-Vlaanderen 3.020 3.078 
Provincie Antwerpen 3.563 3.772 
Limburg 3.051 3.664 
Vlaams-Brabant 5.911 7.088 
Totaal  38.334 41.801 

 
Instroom in de Huizen van het Nederlands per wervingskanaal in 2006 en 2007 

 
De databanken van de Huizen van het Nederlands bevatten gegevens over doorverwijzing of de 
wijze van aanmelding van de cursisten NT2. Van ongeveer 70% van de instroom is het 
wervingskanaal gekend.  
Hieronder zijn gegevens over volgende wervingskanalen te vinden voor 2006 en 2007, met 
name: 

- VDAB (voor Huis van het Nederlands Brussel zit hierin ook Actiris vervat); 
- OCMW; 
- Spontane aanmelding, hiermee wordt bedoeld aanmelding via vrienden of familie, 

berichtgeving in de media of op eigen initiatief .7 
 

Uit deze gegevens blijkt dat de instroom – van de aanmeldingen met gekend wervingskanaal – 
via VDAB beperkt stijgt en via OCMW daalt in de periode 2006 tot 2007. De spontane 
aanmeldingen stijgen eveneens.  
 
1) 2006 

 
Huis van het 
Nederlands 

Totale 
instroom 

Wervings-kanaal 
gekend 

Antwerpen 8.149 5.055 (62%) 

                                                      
7 Het gaat hierbij om volgende categorieën: andere cursisten, collega’s, eigen initiatief, familie, vrienden, 
kennissen, brochuren/affiches, pers (geschreven pers, radio en TV), groen telefoonnummer, 
infosessies/infostand, internet en promotie.  
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Brussel 8.224 6.549 (80%) 
Gent 2.820 1.664 (59%) 
W-Vlaanderen 3.596 2.997 (83%) 
O-Vlaanderen 3.020 2.318 (77%) 
Prov. Antwerpen 3.5630 3.074 (86%) 
Limburg 3.051 2.365 (77,5%) 
Vl-Brabant 5.911 2.515 (42,5%) 
Totaal 38.334 26.537 (69%) 

 

VDAB OCMW Spontane 
aanmelding 

392 368 2.149 
424 165 3.224 
176 128 409 
378 330 587 
298 268 707 
169 307 1.423 
145 254 916 
270 250 832 
2.279 (8,6%) 2.070 (7,8%) 10.247 (38,6%) 

 
Samenvattend kan gesteld worden dat in 2006 voor 69 procent van de aanmeldingen bij de 
Huizen van het Nederlands het wervingskanaal gekend is.  
Van de aanmeldingen met gekend wervingskanaal is 8,6 procent ingestroomd via VDAB en 7,8 
procent via OCMW. Bijna 40 procent meldde zich spontaan aan.  
 
2) 2007 

 
Huis van het 
Nederlands 

Totale 
instroom 

Wervings-kanaal 
gekend 

Antwerpen 7.233 5.398 (75%) 
Brussel 10.133 7.944 (78%) 
Gent 3.134 1.995 (75,5%) 
W-Vlaanderen 3.699 3.047 (82%) 
O-Vlaanderen 3.078 2.131 (69%) 
Prov. Antwerpen 3.772 3.240 (86%) 
Limburg 3.664 2.765 (75,5%) 
Vl-Brabant 7.088 3.259 (46%) 
Totaal 41.801 29.779 (71%) 

 
VDAB OCMW Spontane 

aanmelding 
479 278 2.033 
655 153 4.402 
144 98 618 
318 287 569 
210 215 727 
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205 243 1.166 
178 206 1.023 
494 224 1.213 
2.683(9%) 1.704 (5,7%) 11.751 (39,5%) 

 
Samenvattend kan gesteld worden dat in 2007 voor 71 procent van de aanmeldingen bij de 
Huizen van het Nederlands het wervingskanaal gekend is.  
Van de aanmeldingen met gekend wervingskanaal is 9 procent ingestroomd via VDAB en 5,7 
procent via OCMW. Bijna 40 procent meldde zich spontaan aan.  
Bij deze cijfers dient een belangrijke kanttekening gemaakt te worden: de registratie van de 
doorverwijzing via onthaalbureau wordt niet op eenduidige wijze ingevuld door de Huizen van 
het Nederlands. Sommige Huizen van het Nederlands registreren deze cursisten bij een apart 
wervingskanaal (met name onthaalbureau). Andere Huizen van het Nederlands nemen het 
wervingskanaal over zoals in het registratiesysteem werd opgenomen bij de intake in het 
onthaalbureau. Hierover zijn met andere woorden op dit ogenblik geen sluitende gegevens 
beschikbaar. Met de Huizen van het Nederlands zullen er afspraken gemaakt worden voor een 
éénduidige registratie. 

 
2. Op dit ogenblik zijn er geen gegevens over de uitval en slaagpercentage van cursisten 

Nederlands tweede taal beschikbaar, deze vraag dient echter gesteld te worden aan de 
bevoegde minister, met name de Vlaamse minister van Onderwijs.  
Wel kan er verwezen worden naar de rendementsstudie over het NT2-aanbod binnen de Centra 
voor Volwassenenonderwijs uitgevoerd door de inspectie volwassenenonderwijs. Deze 
rendementsstudie werd uitgevoerd op vraag van Frank Vandenbroucke, Vlaams minister van 
Onderwijs. De studie wordt begin volgende maand overgemaakt aan de bevoegde minister.  
Daarnaast zullen de Centra voor Basiseducatie na het einde van het schooljaar 2007-2008 
bevraagd worden over de uitval en slaagpercentages van de cursisten NT2 en Alfa NT2.  
Meer specifieke vragen over de rendementsstudie van het aanbod NT2 in de Centra voor 
Volwassenenonderwijs en de bevraging van de Centra voor Basiseducatie dienen gesteld te 
worden aan de Vlaamse minister van Onderwijs.  
 

3. In uitvoering van het decreet betreffende het Vlaamse inburgeringsbeleid, wordt er een 
nieuw evaluatieonderzoek in het vooruitzicht gesteld. Het gaat hierbij om een 
kortlopend onderzoek met een beperkt aantal, maar zeer gerichte onderzoeksvragen.  
Eén van de onderzoeksvragen zal betrekking hebben op een procesevaluatie van het 
inburgeringsbeleid. De samenwerking en het verloop van de processen tussen de betrokken 
partners – onthaalbureaus, Huizen van het Nederlands, VDAB, OCMW en aanbodsverstrekkers 
– zal hierbij worden geanalyseerd.  
Het onderzoeksopzet wordt momenteel verder uitgewerkt en de onderzoeksoproep zal 
eerstdaags gepubliceerd worden. Het onderzoek zal in principe starten in september 2008 en 
lopen over een periode van één jaar.  

4. Vragen over het verlenen van vrijstelling van inschrijvingsgeld aan cursisten NT2 
dienen gesteld te worden aan de bevoegde minister, met name de Vlaamse minister van 
Onderwijs.  

In dit kader kan wel het volgende vermeld worden. Het decreet van 15 juni 2007 betreffende het 
volwassenenonderwijs bepaalt dat er in 2009 een tussentijdse evaluatie van de invoering van het 
nieuwe decreet volwassenenonderwijs georganiseerd moet worden. Onder meer de impact van 
het nieuwe systeem van inschrijvingsgelden zal hierbij onderzocht worden.  
In het najaar van 2008 zullen de modaliteiten voor de tussentijdse evaluatie van het decreet 
volwassenenonderwijs uitgetekend en voorbereid worden.  
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5. De afdeling Instellingen en Leerlingen Secundair Onderwijs en Volwassenenonderwijs 
kunnen geen gegevens aanleveren met betrekking tot de uitrusting van VDAB en 
OCMW. Deze informatie dient opgevraagd te worden bij de bevoegde minister of 
administratie.  

6. Bij de inwerkingtreding van het decreet betreffende de Huizen van het Nederlands in 2005 
bedroeg het globale krediet voor de subsidiëring van de Huizen van het Nederlands 2.500.000 
euro. In 2007 werd dit bedrag verhoogd met 1.000.000 euro en in 2008 werd dit bedrag 
nogmaals verhoogd met 500.000 euro. 
Deze opeenvolgende verhogingen werden verantwoord door de toekenning van bijkomende 
opdrachten aan de Huizen van het Nederlands, onder meer in het kader van de uitbreiding van 
de doelgroep van het Vlaamse inburgeringsbeleid, het nieuwe decreet betreffende het 
volwassenenonderwijs en de nieuwe Vlaamse wooncode 
Uit bovenstaande cijfers blijkt reeds dat het aantal intakes door de Huizen van het Nederlands, 
globaal genomen, is toegenomen. Daarnaast wordt ook de verhoogde werklast door maatregelen 
in het kader van de sociale wooncode op permanente wijze opgevolgd.  
Uit de laatste cijfers blijkt dat ongeveer 40 procent van de huidige instroom in de Huizen van het 
Nederlands doorverwezen is in het kader van de sociale wooncode.  
Ter illustratie worden hier de cijfers van de periode 18 april tot 18 mei 2008 weergegeven. In 
deze periode voerden de Huizen van het Nederlands 4.220 intakes of opvolgingsgesprekken uit. 
Hiervan waren er 1.754 cursisten doorverwezen naar het Huis van Nederlands in het kader van 
de sociale wooncode.  
Uiteraard is de werklast verbonden aan de sociale wooncode, maar ook inburgering, regionaal 
verschillend. Zo is de impact van de sociale wooncode op de werklast van het Huis van het 
Nederlands Brussel minder groot.  
Momenteel wordt er een wijziging van het subsidiëringssysteem voor de Huizen van het 
Nederlands voorbereid. Het is de bedoeling een verdeling van de middelen mogelijk te maken 
op basis van de gerealiseerde prestaties. Het huidige verdelingssysteem houdt enkel rekening 
met het aantal nieuwe registraties in het elektronische registratiesysteem, ongeacht of deze 
registratie het gevolg was van een intake bij het Huis van het Nederlands of bij een 
aanbodsverstrekker.  
In het nieuwe verdelingssysteem dat wordt voorgesteld, wordt meer rekening gehouden met de 
werklast van de Huizen van het Nederlands: 

- enerzijds zal het forfaitaire bedrag per antenne worden verhoogd. Op die manier worden 
de verschillen in werking (reële kosten) tussen de provinciaal georganiseerde en de 
stedelijke Huizen van het Nederlands meer in rekening gebracht; 

- anderzijds wordt het variabele bedrag verdeeld op basis van drie factoren: 
o het aantal intakes en opvolgingsgesprekken. Deze factor wordt voor 70 procent in 

rekening gebracht; 
o het aantal afgenomen testen. Deze factor wordt voor 15 procent in rekening gebracht; 
o het aantal doorverwijzingen. Deze factor wordt ook voor 15 procent in rekening 

gebracht.  
 

De wijziging van het financieringssysteem houdt een wijziging in van het besluit van de 
Vlaamse Regering van 22 juli 2005 betreffende de Huizen van het Nederlands. Onder 
voorbehoud van goedkeuring van de wijziging aan dit besluit, zal het nieuwe verdelings-
mechanisme toegepast worden op de verdeling van de middelen voor het jaar 2008. 

 
7. Als enige overgangsmaatregel werd een tijdelijke invoering van het attest van 

aanmelding voorzien. Dit attest werd afgeleverd door de onthaalbureaus in afwachting 
van de ondertekening van het inburgeringscontract. Op basis van dit attest werd 
eveneens een vrijstelling van inschrijvingsgeld verkregen bij inschrijving in een 
opleiding NT2 in de Centra voor Volwassenenonderwijs.  
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Deze overgangsmaatregel was voorzien voor het schooljaar 2007-2008 en wordt dan ook vanaf 
1 september 2008 opgeheven.  
 
Er worden geen problemen meer vastgesteld met betrekking tot de doorverwijzing via de 
onthaalbureaus en het verkrijgen van een vrijstelling van inschrijvingsgeld op basis van een 
inburgeringscontract.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 176 
van 23 mei 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
Sociaal woonpatrimonium   -   Wederhuisvesting 
 
Het verhogen van het aantal beschikbare sociale woningen is een doelstelling die door de huidige 
regeringsmeerderheid sterk nagestreefd wordt.  Dat streven wordt onder meer gerealiseerd door het 
bouwen van zoveel mogelijk sociale huur- en koopwoningen, en ook de aankoop van goede woningen 
behoort tot de mogelijkheden. 
 
Een praktijk die in voorbije jaren ook werd toegepast, bestond erin dat, in het kader van een 
wederhuisvesting, een sociale woning aangeboden werd aan een eigenaar die voldeed aan de gestelde 
inkomensvoorwaarden en die zijn woning wenste te verkopen in het kader van de realisatie van een 
sociaal woonproject. Middels het nemen van een zogenaamd “reparatiebesluit” wordt het mogelijk om 
in dergelijke gevallen toch een afwijking toe te staan.  
 
Blijkbaar bestaat deze mogelijkheid niet langer zodat een manier om het sociaal woonpatrimonium uit 
te breiden niet meer benut wordt. 
 
1. Is de minister op de hoogte van het feit dat deze uitzonderingen niet meer kunnen worden 

toegepast? 
 

Zo ja, wat zijn daar de redenen voor? 
 
2. Heeft de minister reeds initiatieven genomen om aan dit mogelijk hiaat in de regelgeving te 

remediëren zodat deze mogelijkheid opnieuw kan worden gebruikt? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 176 van 23 mei 2008 
van TOM DEHAENE 
 
 
 
1. Het vorige sociale huurbesluit (d.d. 20 oktober 2000) voorzag in een regeling waarbij een 

kandidaat-huurder die zijn eigen woning verkocht aan de sociale huisvestingsmaatschappij in het 
kader van de realisatie van een sociaal woonproject, een voorrang kreeg voor een sociale 
huurwoning. De bewoner die zijn woning ontruimde, diende dan wel te voldoen aan de geldende 
inkomensvoorwaarden van het sociale huurbesluit, zoniet kon de voorrang niet toegepast worden.  
 
Een gelijkaardige regeling is opgenomen in het nieuwe sociale huurbesluit (d.d. 12 oktober 2007), 
maar de nieuwe regeling verwijst naar de algemene decretaal bepaalde herhuisvestingsplicht, 
namelijk artikel 26 van de Vlaamse Wooncode. In deze bepaling wordt gesteld dat de sociale 
woonorganisatie bij de ontruiming van woningen verplicht is de bewoners te herhuisvesten als 
deze voldoen aan de toelatingsvoorwaarden voor een sociale huurwoning van het sociale 
huurbesluit. Met andere woorden een gelijklopende regeling is getroffen, en ook hier kan, 
overeenkomstig het nieuwe sociale huurbesluit, de bewoner die eigenaar is van een woning die hij 
verkoopt aan een sociale huisvestingsmaatschappij in het kader van een sociaal woonproject, 
genieten van een voorrang voor een sociale huurwoning.  Artikel 26 van de Vlaamse Wooncode 
vereist echter nog uitvoeringsbepalingen opdat de voorrang daadwerkelijk kan worden toegepast. 
 

2. Deze uitvoeringsbepalingen werden opgenomen in het ontwerp van besluit van de Vlaamse 
Regering houdende de procedure voor de planning, de vaststelling en de goedkeuring van de 
uitvoeringsprogramma’s in het kader van de planmatige realisatie van sociale woonprojecten en 
houdende de financiering van verrichtingen in het kader van sociale woonprojecten, dat op 6 juni 
jl. door de Vlaamse Regering principieel goedgekeurd werd. Zodra het besluit door de Vlaamse 
Regering definitief goedgekeurd is, zal een eigenaar die voldoet aan de 
woonbehoeftigheidsvoorwaarden voor een sociale huurwoning, en waarbij met de te ontruimen 
woning geen rekening wordt gehouden voor de onroerende bezitsvoorwaarde, zijn woning kunnen 
verkopen aan een sociale huisvestingsmaatschappij en genieten van de voorrang voor een sociale 
huurwoning. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 177 
van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Buitenlandse reizen   -   Overzicht 
 
Geregeld ondernemen leden van de regering buitenlandse reizen, vaak met een uitgebreide delegatie. 
 
1. Welke buitenlandse reizen hebben er onder leiding van de minister of een lid van zijn/haar kabinet 

tijdens de zittingsjaren 2006-2007 en 2007-2008 plaatsgevonden of zijn er nog gepland? 
 
2. Wat waren de respectieve doelstellingen? 
 
3. Wat was de kostprijs van deze buitenlandse reizen? 
 
4. Op welke wijze was de delegatie samengesteld? 
 

Was er deelname van personen die vreemd waren aan het kabinet of aan de administratie? 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 79), Van Mechelen (nr. 152), 
Vandenbroucke (nr. 264), Anciaux (nr. 136), Bourgeois (nr. 107), Keulen (nr. 177), Van Brempt 
(nr. 191), Vanackere (nr. 222), Crevits (nr. 687) en Ceysens (nr. 85). 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 177 van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Het gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door minister-president Kris Peeters. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 179 
van 28 mei 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Advies- en bestuursorganen   -   Man-vrouwsamenstelling 
 
Op 13 juli 2007 keurde het Vlaams Parlement het voorstel van decreet goed houdende de bevordering 
van een meer evenwichtige participatie van vrouwen en mannen in advies- en bestuursorganen van de 
Vlaamse overheid (verschenen in het Belgisch Staatsblad van 6 augustus 2007). 
 
Om een meer evenwichtige participatie van mannen en vrouwen te bevorderen stelt artikel 3 van dit 
decreet dat “ten hoogste twee derde van de stemgerechtigde leden van een advies- of bestuursorgaan 
van de Vlaamse overheid van hetzelfde geslacht mag zijn”. 
 
Artikel 11 van het decreet voorziet dan weer in een overgangsfase om deze doelstelling te bereiken. 
Uiterlijk op 1 januari 2009 dient de samenstelling van alle advies- of bestuursorganen die voor de 
inwerkingtreding van dit decreet werden opgericht, aangepast te zijn aan de bepaling vermeld in 
artikel 3 van dit decreet. 
 
Elke Vlaamse minister heeft een aantal openbare instellingen of agentschappen die onder zijn of haar 
bevoegdheid vallen. 
 
In verband met de stand van zaken m.b.t. de toepassing van dit decreet voor de betrokken instellingen, 
graag volgende vragen. 
 
1. Hoeveel advies- en bestuursorganen van openbare instellingen of agentschappen die onder de 

bevoegdheid van de minister vallen, zijn reeds samengesteld conform het decreet van 13 juli 2007 
en hoeveel nog niet? Om welke advies- of bestuursorganen gaat het respectievelijk? 

 
2. Zijn er binnen deze advies- en bestuursorganen sinds de goedkeuring van het decreet volledige of 

gedeeltelijke vernieuwingen in de samenstelling van raden gebeurd die niet conform de betrokken 
bepalingen van het decreet zijn verlopen? 

 
3. Welke inspanningen worden geleverd en welke maatregelen zijn genomen binnen de 

beleidsdomeinen van de minister om de advies- en bestuursorganen onder zijn/haar bevoegdheid 
tegen 1 januari 2009 samen te stellen conform het decreet van 13 juli 2007? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 81, Van Mechelen nr. 161, 

Vandenbroucke nr. 268, Anciaux nr. 149, Bourgeois nr. 111, Keulen nr. 179, Van Brempt nr. 200, 
Vanackere nr. 228, Crevits nr. 702, Ceysens nr. 86). 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 179 van 28 mei 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door mevrouw Kathleen Van Brempt, Vlaams 
minister bevoegd voor de coördinatie van het gelijkekansenbeleid. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 180 
van 29 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Steden en gemeenten   -   Ondersteuningsbeleid 
 
Wij kunnen ons niet van de indruk ontdoen dat de investeringspolitiek van de regering vooral gericht 
is op de (13) steden (Oostende, Brugge, Roeselare, Kortrijk, Aalst, Sint-Niklaas, Leuven, Hasselt, 
Genk, Mechelen en Turnhout) en de grootsteden (Antwerpen en Gent). 
 
Er werden allerlei initiatieven genomen die met name deze steden extra middelen gaven op meerdere 
terreinen. 
 
Een goede zaak, zolang er ook voldoende aandacht is voor de kleinere gemeenten. Net daar ontbreekt 
het vaak aan. 
- Planlasten zijn voor kleine gemeenten nochtans van hetzelfde kaliber als voor de grote steden. 
- Werkloosheid is voor de inwoner van een kleine gemeente, in verhouding, een even groot probleem 

als voor de stadsbewoner. 
- De uitbouw van culturele infrastructuur op schaal van een kleine gemeente is even hard nodig als 

voor een grootstad. 
- Het Stedenfonds is er enkel voor een beperkt aantal steden. 
- De ontwikkeling van een buurtwinkel lijkt tegenwoordig zelfs de grote multinationals ten goede te 

komen. Ook zij ontwikkelen immers systemen van buurtwinkels. 
 
Dit zijn enkele stellingen die genoegzaam bekend zijn. 
 
Het leek in dit verband nuttig de vergelijking te maken van de inspanningen die geleverd worden door 
de respectieve ministers inzake betoelaging, subsidies, enzovoort, voor de grote steden enerzijds en 
voor de overige gemeenten in Vlaanderen anderzijds. 
 
Aansluitend bij mijn eerdere vraag over deze problematiek (vraag nr. 67, Websitebulletin 
publicatiedatum 10-03-2006) en het gecoördineerde antwoord van minister Keulen, graag dezelfde 
vragen voor de periode vanaf 2006. 
 
1. Welk specifiek beleid voeren de administraties vanaf 2006 onder de bevoegdheid van de minister 

ten behoeve van de dertien steden en de grootsteden Gent en Antwerpen enerzijds, en ten behoeve 
van de overige gemeenten in Vlaanderen anderzijds? 

 
2. Welke specifieke kredieten werden vanaf 2006 binnen de bevoegdheden van de minister reeds 

aangewend voor de dertien steden en grootsteden Antwerpen en Gent enerzijds, en voor de 
overige gemeenten anderzijds? 

 
3. Welke specifieke projecten worden vanaf 2006 betoelaagd ten behoeve van de dertien steden en de 

grootsteden Antwerpen en Gent enerzijds, en ten behoeve van de overige gemeenten anderzijds? 
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4. Zijn er vanaf 2006 objectieve criteria op basis waarvan gemeenten in Vlaanderen ondersteund 

worden? Zo ja, welke? 
 
5. Zijn er vanaf 2006 objectieve criteria op basis waarvan de dertien steden en de grootsteden 

Antwerpen en Gent extra ondersteund worden? Zo ja, welke? 
 
6. Welke fondsen bestaan er in die zin binnen de bevoegdheden van de minister en op welke wijze 

worden deze fondsen vanaf 2006 verdeeld? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 82, Van Mechelen nr. 162, 

Vandenbroucke nr. 274, Anciaux nr. 151, Bourgeois nr. 114, Keulen nr. 180, Van Brempt nr. 205, 
Vanackere nr. 234, Crevits nr. 711, Ceysens nr. 88). 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 180 van 29 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Dit is een gedeeltelijk antwoord. Voor de bijdragen van minister-president Kris Peeters en de 
ministers Geert Bourgeois, Kathleen Van Brempt en Hilde Crevits wordt een aanvullend antwoord 
bezorgd. 
 
Viceminister-president Dirk Van Mechelen 
 
Het beleidsdomein Financiën en Begroting voert geen enkele actie die aanleiding geeft tot 
bevoordeling van de dertien steden of van de grootsteden Gent en Antwerpen. 
 
Ik wil binnen het beleidsdomein Financiën en Begroting verwijzen naar twee specifieke maatregelen 
die voormelde stelling ondersteunen.  
Ten eerste is er in 2008 de schuldovername voorzien van gemeenten en/of OCMW’s voor een 
maximaal bedrag van 612 miljoen euro. Dit gebeurt a rato van 100 euro per inwoner én voorzover de 
gemeenten voldoen aan bepaalde voorwaarden zoals omschreven in het lokaal pact.  
Ten tweede heeft de Vlaamse regering beslist om nieuw materiaal en outillage vrij te stellen van 
onroerende voorheffing, waarbij ze de gemeenten en de provincies integraal zal compenseren voor de 
gederfde opcentiemen op de onroerende voorheffing. Hierbij zal de compensatie trouwens mee 
evolueren met de door de gemeente en provincie bepaalde opcentiemen.  
 
Voor het ruimtelijk beleid werden in uitvoering van het ruimtelijk structuurplan Vlaanderen (sinds de 
definitieve goedkeuring van het plan in 1997) individuele plannings- en overlegprocessen opgestart 
voor de afbakening van de 13 regionaal- en stedelijke gebieden. Conform het subsidiariteitsbeginsel in 
het RSV is deze taak toegewezen aan het Vlaams gewest. Ook de afbakeningsprocessen van de 
gebieden van het buitengebied is een taak van het Vlaams gewest. Daarnaast voeren provincies en 
gemeenten hun respectievelijke planningstaken uit. Hiertoe worden ze aangespoord via verschillende 
mechanismen waaronder subsidies. 
Momenteel wordt zwaar ingezet om de resultaten van deze processen juridisch te verankeren in 
gewestelijke ruimtelijke uitvoeringsplannen. Voor een meer gespecificeerd overzicht van de stand van 
zaken van de planningsprocessen inzake de ruimtelijke ordening in Vlaanderen kan worden verwezen 
naar de toelichting in de commissie Ruimtelijke Ordening van het Vlaams parlement van 31 januari 
2008, waaronder ook een uitgebreide documentatie. 
 
Voor het onroerend erfgoed zijn er meerdere beleidsinstrumenten die voorzien in een premie of 
subsidies ten behoeve van het beheer ervan. Enkele instrumenten richten zich specifiek tot de 
ondersteuning van lokale besturen. Dat is bijvoorbeeld het geval voor de onderhouds-, beheers- en 
restauratiepremie voor beschermde monumenten en landschappen in eigendom van een 
gemeentebestuur (incl. erediensten). Het al dan niet stedelijk statuut van de aanvrager speelt hier geen 
rol. Vanuit de onroerend erfgoedzorg wordt bovendien sterk de nadruk gelegd op de uitbouw van 
intergemeentelijke samenwerking, bijvoorbeeld via de ondersteuning van een landschapsluik bij de 
regionale landschappen of van de intergemeentelijke archeologische diensten. Een beperkte maatregel 
heeft ook nog betrekking op de subsidiëring van landschapsprojecten in het kader van de 
samenwerkingsovereenkomst Milieu. Zeker wat betreft de Regionale Landschappen en de 
Intergemeentelijke Archeologische Diensten merken we dat hun werkingsgebied zich doorgaans niet 
in een stedelijke context bevindt. Waar dit toch het geval is (bv. Sint-Niklaas, Turnhout en Brugge 
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maken deel uit van een samenwerkingsverband IAD), merken we vaak dat deze steden het voortouw 
nemen in de uitbouw van de betrokken diensten, zodat die ook ten goede komen aan het omliggende 
gebied. Dat komt soms tot uiting in de structuur van de betrokken Dienst; bijvoorbeeld in het geval 
van IAD in Brugge en omgeving waar geopteerd werd voor de oprichting van een interlokale 
vereniging in plaats van in een projectvereniging. Hierdoor wordt aangegeven dat de stad Brugge het 
voortouw neemt. 
 
De kredieten voor gemeenten in de begroting ruimtelijke ordening kunnen aangevraagd worden door 
alle gemeenten.  Het betreft voornamelijk subsidies aan gemeenten voor het uitvoeren van bijkomende 
taken die opgelegd werden in het decreet ruimtelijke ordening van 18 mei 1999:  
- besluit van de Vlaamse regering van 20 oktober 2000 tot bepaling van de voorwaarden voor de 

toekenning van subsidies aan gemeenten voor de opmaak van gemeentelijke ruimtelijke 
structuurplannen, gemeentelijke ruimtelijke uitvoeringsplannen en gemeentelijke plannen van 
aanleg 

- besluit van de Vlaamse regering van 23 november 2001 tot bepaling van de voorwaarden voor 
toekenning van subsidies aan gemeenten voor de opleiding van gemeentelijke stedenbouwkundige 
ambtenaren en voor de betaling van de gemeentelijke stedenbouwkundige ambtenaren in kleine 
gemeenten 

- besluit van de Vlaamse regering van 22 juni 2001 tot bepaling van de voorwaarden voor de 
toekenning van subsidies aan gemeenten voor de opmaak van het eerste vergunningenregister en 
het eerste plannenregister 

- subsidie voor  Leegstaande en/of verwaarloosde bedrijfsruimten  
 

Globaal gezien wordt hierbij geen onderscheid gemaakt tussen de 13 groot- en regionaalstedelijke 
gebieden en de andere gemeenten. In enkele subsidieregelingen worden de kleine gemeenten positief 
gediscrimineerd (vb. betaling van gemeentelijke stedenbouwkundige ambtenaren in de kleine 
gemeenten), om de gevolgen van de planlast voor deze gemeenten voor een groot deel te 
compenseren. In de subsidieregeling voor de opmaak van het gemeentelijk ruimtelijk structuurplan 
wordt het subsidiebedrag niet enkel afhankelijk gesteld van het onderscheid stedelijk gebied / 
buitengebied, maar wordt er ook rekening gehouden met het aantal inwoners en de oppervlakte van de 
gemeente. Hierdoor kunnen ook grote landelijke gemeenten een aanzienlijk subsidiebedrag krijgen.  
 
Ten behoeve van de verschillende ruimtelijke planningsprocessen wordt de begroting ‘ruimtelijke 
ordening’ ingezet (programma 62.10). Voor de jaren 2006 en 2007 is de verdeling tussen de 
vastgelegde kredieten aan de 13 steden en de overige gemeenten als volgt:  

 
− In 2006 werd in totaal 2.728.105,65 euro vastgelegd voor de 13 kernsteden en 5.753.872,36 euro 

voor de overige steden en gemeenten in Vlaanderen. 
− In 2007 werd in totaal 1.033.817,30 euro vastgelegd voor de 13 kernsteden en 3.833.291,79 euro 

voor de overige steden en gemeenten in Vlaanderen. 
 

Een meer gedetailleerd overzicht per basisallocatie wordt opgenomen in de bijlage. De kredieten die in 
het vet zijn aangeduid zijn gelegen in één van de dertien groot- en regionaalstedelijke gebieden de 
andere in overige gemeenten in Vlaanderen. 
 
De kredieten voor lokale besturen in de begroting onroerend erfgoed (programma 62.2) kunnen 
aangevraagd worden door zowel steden als gemeenten. Er wordt, zoals onder 1 gesteld, geen 
onderscheid gemaakt naar gelang het statuut van de aanvrager. Voor de financiële ondersteuning van 
projecten inzake het beheer van onroerend erfgoed door lokale besturen zijn volgende kredieten in 
2006 en 2007 vastgelegd: 
- Voor de uitbouw van een landschapsluik bij de regionale landschappen is in 2006 996.400 euro 

vastgelegd, in 2007, 1.525.466,66 euro. 
- Voor de uitbouw van intergemeentelijke archeologische diensten is in 2006 325.000 euro 

vastgelegd, in 2007 350.000 euro. 
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- Voor de subsidiëring van landschapsprojecten in het kader van de Samenwerkingsovereenkomst 
Milieu is in 2006 47.504,70 vastgelegd, in 2007 132.376,51 euro. 

- Voor de ondersteuning van lokale besturen bij het beheer van beschermde landschappen is in 2006 
116.420,2 euro vastgelegd, in 2007 40.000 euro. 

- Voor de ondersteuning van lokale besturen bij het onderhoud van beschermde monumenten is in 
2006 1.339.834,56 euro vastgelegd, in 2007 3.660.665,76 euro. 

- Voor de ondersteuning van lokale besturen bij de restauratie van beschermde monumenten is in 
2006 14.279.805,23 euro vastgelegd, in 2007 20.385.438,51 euro. Bovendien is in 2006 specifiek 
15.407.243,79 euro voorzien voor de restauraties voor monumenten uit de eredienst, in 2007 
28.421.408,02 euro. 

 
In de begroting ruimtelijke ordening kunnen subsidies worden toegekend aan volgende specifieke 
projecten van gemeenten:  
- Subsidie voor strategische projecten in het kader van het RSV (zowel stedelijke projecten als 

projecten in het buitengebied komen in aanmerking) (BVR 4 juni 2004); 
- Subsidie aan gemeenten in het kader van strategische projecten grond- en pandenbeleid (i.f.v. 

verwerving van gronden om deze strategische projecten te realiseren) (BVR 24 juli 1996 en latere 
wijziging).  

 
Voor de jaren 2006 en 2007 is de verdeling tussen vastgelegde kredieten voor projecten aan de 13 
steden en de overige gemeenten als volgt: 
 
Grond en pandenbeleid – BVR 24.07.1996 
 
Strategische projecten in uitvoering van het RSV – BVR 04.06.2004 
 

2006 Vilvoorde Watersite - deel Broek 186.000 

2006 Noord-Hageland Demervallei 186.000 

2006 Roeselare Stationsomgevingen Roeselare-
Ingelmunster-Izegem 177.600 

2006 Kortrijk Stationsomgeving 180.000 

2007 Maasvallei Maasvallei,… grensverleggend 174.000 

2007 Antwerpen Scheldekaaien 186.000 

2007 Midden-Limburg De Wijers 180.000 

2007 Weesbeek Groene bekken van de Weesbeek 172.800 

2007 Gent Parkbos fase II 178.800 
 
De projecten die in het vet zijn aangeduid zijn gelegen in één van de dertien groot- en 
regionaalstedelijke gebieden de andere in overige gemeenten in Vlaanderen.  
 

2006    
 Beveren Strategisch project Dorpspark Melsele 824.593

2007   
 Poperinge Uitbreiding stadspark 198.275
 Kortrijk Parkaanleg-Heule 710.869
 Antwerpen Rode Kruislaan Berchem 1.377.970
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In de begroting voor onroerend erfgoed worden geen specifieke subsidies, noch premies voorzien 
waarbij het stedelijk statuut van de gemeente bepalend is. Een overzicht van de begunstigde lokale 
besturen voor de subsidies en premies vermeld onder 2 zijn toegevoegd als bijlage. 
 
De criteria voor deze subsidies zijn objectief vastgesteld in de diverse besluiten.  In de meeste gevallen 
kunnen alle gemeenten subsidies aanvragen via het programma voorzien in het beleidsdomein 
ruimtelijke ordening, als ze aan de vastgestelde voorwaarden voldoen. Voor de strategische projecten 
(besluiten 1996 en 2004) wordt wel een onderscheid gemaakt tussen stedelijke gemeenten en 
gemeenten in het buitengebied en wordt eveneens een bepaald schaalniveau nagestreefd. Bij de 
toekenning van de middelen in de jaren 2006 en 2007 is globaal gezien een evenwicht aangehouden in 
de stedelijke en niet stedelijke projecten.  
 
De criteria voor de toekenning van de verschillende premies en subsidies vanuit onroerend erfgoed, 
die kunnen worden aangevraagd door alle lokale besturen, zijn vastgesteld in de verschillende 
besluiten. Voor de toekenning van de restauratiepremie voor beschermde monumenten wordt een 
systeem gehanteerd dat de volgorde van toekenning zo goed mogelijk objectiveert. Meer dan het 
tijdstip van ontvankelijk verklaren van het dossier spelen elementen zoals de aard van de werken, het 
feit of ze deel uitmaken van een globaal restauratietraject, of er coherente cofinanciering is,… een 
essentiële rol bij de globale afweging. Deze methode is uitvoerig toegelicht in de Commissie voor 
Leefmilieu en Natuur, Landbouw, Visserij en Plattelandsbeleid en Ruimtelijke Ordening en Onroerend 
Erfgoed Vergadering van 26/04/2007 (VOU 752 (2006-2007)).  
 
Er zijn geen criteria om de 13 steden extra te ondersteunen vanuit het beleidsveld ruimtelijke ordening. 
Zoals eerder aangegeven zijn er voor het beleidsdomein onroerend erfgoed geen maatregelen die 
specifiek voorzien in de ondersteuning van de steden. De vraag naar criteria is dan ook zonder 
voorwerp.  
 
In het kader van de ruimtelijke ordening is er het zogenaamde Rubiconfonds. Het betreft een subsidie 
voor maatregelen in kader van de voorkoming van overstromingen, dit volgens het BVR van 7 
september 2007 houdende de vaststelling van nadere regels betreffende de subsidiering van projecten 
in het kader van het Rubiconfonds in het begrotingsjaar 2007. Vanuit dit fonds dat pas sinds 
2007 operationeel is, werden er in totaal in 2007 zeven projecten gesubsidieerd voor een totaal bedrag 
van 2.445.329,25 euro, al deze projecten zijn niet gelegen in één van de dertien stedelijke gemeenten. 
 
Voor het beleidsdomein onroerend erfgoed bestaan er geen specifieke fondsen. 
 
Viceminister-president Frank Vandenbroucke 
 
Beleidsdomein Werk 
 
1. Het ESF-Agentschap heeft geen specifiek beleid naar centrum- of niet-centrumsteden. 

Projecten bestaan uit partnerschappen van verschillende organisaties (publiek en privaat) en van 
verschillende omvang (klein of groot). Bij de selectie van de projecten wordt rekening gehouden 
met de inhoudelijke uitwerking, timing, de innovatieve waarde, mainstreaming en 
implementatie, vertrouwdheid met de thematiek. 

 
 In het kader van het Operationeel Programma 2000-2006 van het Europees Sociaal Fonds en het 

Communautair Initatief Programma (EQUAL) verleende het ESF-Agentschap in de periode 
2004 tot heden aan verschillende projecten een subsidie. De Europese steunverlening bedraagt 
tussen de 45% en 50% van de totale projectkosten. Daarnaast dient minimaal een bedrag van 
55% tot 50% van de totale projectkosten aan nationale middelen (Vlaams Gewest, Provincies, 
gemeenten, private sector, andere…) voorzien te worden.  
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 Op de gelanceeerde oproepen binnen het OP 2000-2006 konden allerlei organisaties intekenen. 
Bij de geselecteerde projecten waren er ondermeer enkele projecten van steden of gemeenten, 
m.n. in de oproep 2005 binnen zwaartepunt 6 “Regierol van de lokale besturen in kader van 
sociale (buurt)economie’. 

 Ook in het kader van de Brugprojecten voor deeltijds lerenden in zwaartepunten 1 en 2 nam een 
aantal steden en gemeenten in het verleden een prominente rol op. DBO staat in voor de 
coördinatie van Brugprojecten.  

 Ook voor de organisatie van de Voortrajecten voor deeltijds lerenden (zwaartepunt 5) kunnen 
steden en gemeenten een ondersteunende en actieve rol spelen.  

 
 Voor het nieuwe OP 2007-2013 werden tot op heden evenmin specifieke oproepen naar de 13 

steden gelanceerd.   
 
 Het SYNTRA-netwerk spreidt zijn vleugels uit over gans Vlaanderen en ook buiten de 24 

SYNTRA opleidingsplaatsen worden cursussen bedrijfsbeheer aangeboden in plaatselijke 
locaties.  

 De invalshoek is niet geografisch maar wel een beleid gericht op kansengroepen, waar die zich 
ook bevinden. De doelgroepen zijn enerzijds potentiële starters die werkzoekend, kort geschoold 
of allochtoon (in functie van het taalaspect zijn) zijn, maar anderzijds ook zaakvoerders en 
medewerkers van KMO met de nadruk op micro-ondernemingen. Uit onderzoek blijkt immers 
dat zaakvoerders en medewerkers uit kleine ondernemingen minder deelnemen aan opleiding en 
vorming, niettegenstaande het feit dat zij vaak tot de minder geschoolden en de kwetsbare 
groepen behoren. 

 Naast zeer specifieke projecten gericht op kleinhandelszaken ontwikkelt SYNTRA Vlaanderen 
bijzondere initiatieven naar steden en gemeenten. In de eerste plaats worden effectief grotere 
steden (Antwerpen, Mechelen, Gent, Genk, …. ) beoogd omwille van de grote nood om 
bepaalde wijken en buurten te dynamiseren. Die initiatieven zijn gelinkt aan ondernemerschap 
én opleiding en vorming. Opleiding zoals Nederlands in de winkelstraat, hoe maak ik mijn buurt 
als winkelentiteit aantrekkelijker, wat kan ik doen om het uitzicht van mijn winkel te verfraaien, 
hoe kunnen  we locaal beter samenwerken, … zijn maar enkele onderwerpen die concreet aan 
bod komen. Essentieel voor succes is de laagdrempeligheid, de betrokkenheid van stads- of 
gemeentediensten, lokale verenigingen, comités van handelaars enz. 

 SYNTRA Vlaanderen zal deze initiatieven echter niet beperken tot de grotere of centrumsteden. 
Om toe te laten dat ook andere gemeenten hierop inpikken en hun interesse laten blijken, werd 
er op 8 mei 2008, over het ondersteuningsbeleid van SYNTRA Vlaanderen, ten aanzien van 
doel- en kansengroepen in functie van ondernemerschap, een uitvoerige toelichting gegeven ten 
aanzien van de Vereniging Voor Steden en Gemeenten. Vertegenwoordigers van meer dan 20 
steden en gemeenten waren hierop aanwezig, ook van kleinere steden (Beringen, Dendermonde, 
Geel, Halle, Ieper, Lommel, Mortsel, Ronse, Wetteren, Wevelgem, …) en meerdere onder hen 
lieten reeds hun interesse blijken.  

 Ook de vertegenwoordigers van steden of gemeenten die afwezig waren worden vanuit 
SYNTRA Vlaanderen gecontacteerd om te peilen naar hun interesse. Bij een positief signaal 
zullen met lokale partners aangepaste initiatieven worden opgezet waarbij de criteria dicht bij de 
klant (geografisch), aangepast aan de locale behoeften en betaalbaar steeds centraal staan. 

 Directe financiële middelen worden vanuit SYNTRA Vlaanderen nooit aan steden en gemeenten 
overgemaakt, maar de realisatie van deze acties worden mogelijk gemaakt dankzij de middelen 
voor het doel- en kansengroepenbeleid waarbij micro ondernemingen bijzondere aandacht 
verdienten. 

 
 Plannen ter bestrijding van de jeugdwerkloosheid in steden en gemeenten (tot   31/12/2007)  
 
 De Vlaamse Regering gaf op 14 oktober 2005 haar goedkeuring voor de uitvoering van het 

steden- en gemeentenplan m.b.t. jeugdwerkloosheid. Dit plan bestond uit twee luiken: ‘Bruggen 
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naar werk’, onder regie van de VDAB (bevoegdheid Frank Vandenbroucke) en ‘Sociale 
Economie’ onder de regie van de lokale besturen (bevoegdheid Kathleen Van Brempt). 

 
 Het plan bracht gerichte acties op gang voor laaggeschoolde jongeren in de meest 

problematische steden en gemeenten in Vlaanderen. Deze steden werden geselecteerd op basis 
van een gemiddelde jeugdwerkloosheidsgraad van minimaal 20% in de periode 2002-2004 en 
een kritische massa van gemiddeld 200 -25-jarige laaggeschoolde werkzoekenden in de periode 
augustus 2003-augustus 2005. 

 
 De selectie van de 13 pilootsteden en –gemeenten gebeurde met andere woorden op basis van 

objectieve criteria. Uit onderstaande tabel blijkt dat de 13 steden en gemeenten die geselecteerd 
werden in het kader van het plan ter bestrijding van de jeugdwerkloosheid, slechts ten dele 
overlappen met de steden waaraan gerefereerd wordt in de schriftelijke vraag - ook andere 
steden en gemeenten werden dus betrokken. 

 
 De acties die door de VDAB binnen het steden- en gemeenteplan werden ontplooid, waren 

volledig geënt op de sluitende aanpak en er complementair aan. Bedoeling was om de strijd 
tegen de jeugdwerkloosheid op te drijven en te experimenteren met een meer proactieve en 
geïndividualiseerde benadering van jonge werkzoekenden.  

 
 Aan de hand van de in het kader van de proeftuin opgedane expertise ontwierp de Vlaamse 

overheid in samenspraak met de sociale partners een veralgemeend Jeugdwerkplan Dit werd 
begin 2008 ingevoerd en zal de goede praktijken, die in het steden- en gemeenteplan ontwikkeld 
werden, verankeren in gans Vlaanderen. Dat nieuwe Jeugdwerkplan is er eerst en vooral op 
gericht om werkzoekenden zo kort mogelijk na (her)inschrijving in te schalen op de ‘hitparade’ 
van de arbeidsmarkt en een traject op maat uit te stippelen. Door de afstand tot de arbeidsmarkt 
vroeger in te schatten en voortdurend te herevalueren, kan er door de VDAB en de 
partnerorganisaties korter op de bal gespeeld worden om, zodra dat nodig blijkt, intensieve 
acties op te starten. 

 
 Voor de uitvoering van het Jeugdwerkplan werd ongeveer 4,5 miljoen euro uitgetrokken. 

Daarnaast maakt de VDAB door interne verschuivingen van mensen en middelen heel wat 
bijkomende capaciteit vrij voor het activeren en inschakelen van naar schatting 70.000 jonge 
Vlaamse werkzoekenden op jaarbasis. 

 
2. Wat het luik “Bruggen naar Werk” binnen het steden- en gemeenteplannen ter bestrijding van de 

jeugdwerkloosheid betreft, werd het budget als volgt verdeeld tussen de 13 betrokken 
gemeenten: 

 
Centrumsteden   
Antwerpen  1.000.000 euro 
Genk  218.400 euro 
Gent  591.900 euro 
Mechelen  198.000 euro 
Oostende  137.700 euro 
Leuven  121.800 euro 
Hasselt 100.000 euro 
Aalst  168.000 euro 
Totaal centrumsteden 2.535.800 euro 
   
Niet-centrumsteden   
Ronse  100.000 euro 
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Beringen  100.000 euro 
Maasmechelen  108.900 euro 
Heusden-Zolder  100.000 euro 
Houthalen-Helchteren  100.000 euro 
Totaal niet-centrumsteden 508.900 euro 
   
Totaal luik 1 3.044.700 euro 

 
 De verdeling van de middelen voorzien voor het Jeugdwerkplan (vanaf 1 januari 2008) gebeurt 

op basis van objectieve criteria (statistische gegevens m.b.t. werkzoekendenpopulatie etc.) en op 
regionaal niveau. Er is dus geen sprake van een stedengerichte budgetverdeling. 

 
3. Buiten de jeugdwerkplannen werden geen specifieke projecten betoelaagd ten behoeve van 

steden en gemeenten. 
 
4. In bovenstaande antwoorden werden de criteria voor de jeugdwerkplannen reeds toegelicht. In 

het verleden waren er geen specifieke mogelijkheden voor niet-centrumsteden om subsidies te 
krijgen voor nieuwe initiatieven en werden er bijgevolg geen criteria uitgewerkt.  

 
5. In bovenstaande antwoorden werden de criteria voor de jeugdwerkplannen reeds toegelicht.   
 
6. Buiten de middelen jeugdwerkplannen waren er geen specifieke fondsen in deze zin. 
 
Beleidsdomein Onderwijs 
 
1. Binnen het domein onderwijs zijn er twee beleidsinitiatieven die specifiek gericht zijn op steden 

en gemeenten.  
 Het decreet van 30 november 2007 betreffende het flankerend onderwijsbeleid op lokaal niveau 

vormt het kaderdecreet voor het onderwijsbeleid in de centrumsteden en in andere steden en 
gemeenten.  Sinds het schooljaar 2005-2006 worden er subsidies verdeeld voor het voeren van 
een lokaal onderwijsbeleid ten behoeve van de 13 centrumsteden en sinds 2007-2008 zijn er ook 
subsidies ten behoeve van de niet centrumsteden. 

 Op 1 september 2006 werd gestart met pilootprojecten voor netoverschrijdend leerlingenvervoer 
in het basisonderwijs. De tussentijdse evaluatie van de experimenten netoverschrijdend 
leerlingenvervoer gaf aanleiding tot een grondige bijsturing van de invulling van de 
pilootprojecten. Op 30 november 2007 is de conceptnota ‘Duurzaam naar school’ goedgekeurd 
op de Vlaamse Regering.  

 De Vlaamse Regering besloot haar medewerking te verlenen aan de invoering van subsidies 
voor het basisluik en het optionele luik in het kader van het concept ‘Duurzaam naar school’ in 
Vlaanderen. Het maximum subsidiebedrag is gebaseerd op het aantal leerlingen per stad of per 
gemeente. Bij de berekening van een maximale subsidie voor het basisluik per stad of gemeente 
is er voor geopteerd om een correctie op het bedrag per leerling door te voeren, dit om mogelijke 
schaalvoordelen te corrigeren.  

 Landelijke gemeenten met een lage bevolkingsdichtheid zullen per leerling meer subsidies 
ontvangen dan steden met een hoge bevolkingsdichtheid. Bij de toekenning zelf van de subsidie 
wordt er geen onderscheid gemaakt tussen centrumsteden en niet centrumsteden. Het concept 
‘Duurzaam naar school’ heeft ondertussen een rechtsgrond gekregen in Onderwijsdecreet XVIII. 

 
2-3-6. De projectsubsidies zijn opgenomen in verschillende besluiten van de Vlaamse Regering  
 In bijlage vindt u een overzicht van de kredieten en projecten vanaf 2006 tot en met het 

schooljaar 2007-2008.  
 Wat het flankerend onderwijsbeleid betreft is de selectie voor de projecten van volgend 

schooljaar nog niet volledig afgerond. De geselecteerde projecten in de niet-centrumsteden 
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werden al bekend gemaakt. Voor de projecten in de centrumsteden wacht ik nog op advies van 
de inspecteur van financiën. De projecten in het kader van flankerend onderwijsbeleid worden 
ook steeds gepubliceerd op de website www.ond.vlaanderen.be/lokaalbeleid.  

 Wat ‘Duurzaam naar school’ betreft is de selectie voor de dossiers basisluik van volgend 
schooljaar bekend gemaakt, de selectie voor de dossiers optioneel luik van volgend schooljaar is 
nog lopende.  

 De geselecteerde gemeenten voor het pilootproject ‘Netoverstijgend leerlingenvervoer in het 
gewoon basisonderwijs’en de geselecteerde gemeenten in het kader van ‘Duurzaam naar school’ 
zullen binnenkort gepubliceerd worden op de website: 

  www.ond.vlaanderen.be/leerlingenvervoer/duurzaam.  
 

4-5. Het flankerend onderwijsbeleid is gestart voor de centrumsteden en later uitgebreid naar alle 
gemeenten. Het decreet bevat een specifiek luik voor de centrumsteden en een apart luik voor de 
niet-centrumsteden. Er wordt geen onderscheid gemaakt tussen de centrumsteden en de 
grootsteden Antwerpen en Gent. Ondertussen zijn de criteria opgenomen in het decreet en het 
procedurebesluit van 18 april 2008 voor de toekenning van subsidies aan projecten in het kader 
van het flankerend onderwijsbeleid op lokaal niveau.  

 
 Wat de projecten ‘Netoverschrijdend leerlingenvervoer in het gewoon basisonderwijs’ en 

‘Duurzaam naar school’ betreft, kon elke gemeente zich kandidaat stellen. Een ambtelijke 
commissie selecteerde de gemeenten op basis van criteria die vooraf werden meegedeeld. 

 Wat de subsidies ‘Duurzaam naar school’ betreft zijn de selectiecriteria opgenomen in het 
selectiekader voor dossiers van het schooljaar 2008-2009. Dit selectiekader is goedgekeurd door 
de Vlaamse Regering op 22 februari 2008 en gepubliceerd op de website 
www.ond.vlaanderen.be/leerlingenvervoer/duurzaam.  

 
 
Minister Bert Anciaux 
 
Infrastructuur voor jeugd, sport en cultuur 
 
1. Er bestaat geen specifiek beleid voor de infrastructuur voor jeugd, sport en cultuur betreffende 

enerzijds de dertien steden en de grootsteden en anderzijds de overige gemeenten. 
 
2. De gegevens betreffende de infrastructuur voor jeugd en cultuur zijn opgenomen in 

onderstaande tabel. 
 
3. Ook deze gegevens betreffende de infrastructuur voor jeugd en cultuur zijn opgenomen in 

onderstaande tabel. 
 
4. De criteria voor de investeringsubsidies voor infrastructuur voor jeugd en cultuur, zijn 

opgenomen in het reglement van 16 maart 2001 voor subsidiëring van culturele infrastructuur 
met bovenlokaal belang. 

 De criteria betreffende de investeringsubsidies voor sportinfrastructuur zijn opgenomen in het 
decreet dat op 14 mei 2008 werd goedgekeurd door het Vlaams Parlement betreffende een 
inhaalbeweging in sportinfrastructuur via alternatieve financiering en in het besluit van de 
Vlaamse Regering van 06 juni 2008. 

 
5. Neen. 
 
6. De subsidies verleend via het Fonds Culturele Infrastructuur (FoCI) aan jeugd- en culturele 

infrastructuur, worden op naam ingeschreven in de begroting, goed te keuren door het Vlaams 
Parlement. De investeringsubsidies voor sportinfrastructuur, worden verdeeld op basis van het 
decreet dat op 14 mei 2008 werd goedgekeurd door het Parlement en het uitvoeringsbesluit van 
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06 juni 2008. Met ingang van 1 juli 2008 wordt een subsidiereglement van kracht op basis 
waarvan 1 miljoen euro per jaar verdeeld wordt ter ondersteuning van eenmalige 
infrastructuurwerken aan verenigingslokalen voor jeugd, sport en cultuur. 

 
 INVESTERINGEN EN SUBSIDIES VAN DE VLAAMSE GEMEENSCHAP VOOR 

INFRASTRUCTUUR VOOR JEUGD EN CULTUUR 
 

Grootsteden 2006 2007 
Antwerpen   
Vlopera-Antwerpen 6.000.000,00 0,00 
KMSKA 2.061.107,25 638.101,51 
Huis den Rhyn 0,00 1.476,97 
deSingel 1.227.063,98 11.720.024,98 
Jeugdhuis KavKa 187.000,00 0,00 
Museum aan de Stroom (MAS) 0,00 19.300.000,00 
Totaal Antwerpen 9.475.171,23 31.659.603,46 
Gent   
De Expeditie vzw 200.000,00 200.000,00 
Totaal Gent 200.000,00 200.000,00 
   
Totaal Grootsteden 9.675.171,23 31.859.603,46 

 
Brussels Hoofdstedelijk Gewest   
Centrum voor Amateurkunsten 20.542,58 315,00 
Vlaams - Nederlands Huis 163.425,83 4.900.197,25 
Arenbergstraat 1D en 3 15.541,16 0,00 
Ancienne Belgique 149.635,35 484.905,97 
Beursschouwburg Brussel 55.580,68 15.320,26 
Kaaitheater Brussel 156.026,15 95.196,76 
Gretrystraat - JINT 16.245,77 15.926,39 
Vorst - Bondgenotenstraat 0,00 1.104,83 
Schaarbeek - Gallaitstraat 0,00 17.731,01 
Totaal Brussels Hoofdst. Gewest 576.997,52 5.530.697,47 
   
13 steden   
Mechelen   
vzw Kunstencentrum nOna 125.000,00 0,00 
Totaal Mechelen 125.000,00 0,00 
Leuven   
Museumsite Leuven 0,00 500.000,00 
Stuc Leuven vzw 250.000,00 0,00 
Stad Leuven, Het Depot 0,00 450.000,00 
Totaal Leuven 250.000,00 950.000,00 
Aalst   
vzw Netwerk Aalst 210.000,00 0,00 
Totaal Leuven 210.000,00 0,00 
Sint-Niklaas   
vzw de Spiegel 0,00 290.000,00 
Totaal Sint-Niklaas 0,00 290.000,00 
Kortrijk   
vzw De Kreun 275.000,00 375.000,00 
Museum 1302 27.000,00 0,00 
Totaal Kortrijk 302.000,00 375.000,00 
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Totaal 13 steden 887.000,00 1.615.000,00 
   
Overige Gemeenten   
Amsterdam   
De Brakke Grond 190.253,38 0,00 
De Rand - Vlaams – Brabant   
vzw De Rand 133.010,74 226.856,96 
Dworp   
Destelheide 225.324,06 99.351,25 
Gaasbeek   
Kasteel van Gaasbeek 333.996,54 266.975,12 
Machelen   
Droogloods – Machelen 3.272,50 0,00 
Opwijk   
vzw Jeugdhuis Nydrop 0,00 175.000,00 
Voeren   
De Voerpoort 2.613,09 4.226,87 
Het Veltmanshuis 5.787,98 432,91 
   
Totaal Overige Gemeenten 894.258,29 772.843,11 

 
AGENTSCHAP SOCIAAL-CULTUREEL WERK VOOR JEUGD EN VOLWASSENEN 

 
1. Lokaal jeugdbeleid 
 Voor het lokaal jeugdbeleid is het decreet van 14 februari 2003, gewijzigd bij decreten van 23 

december 2005 en 15 december 2006,  houdende de ondersteuning en de stimulering van het 
gemeentelijk, het intergemeentelijk en het provinciaal jeugd- en jeugdwerkbeleid van kracht. 
Alle Vlaamse gemeenten komen op basis van dit decreet in aanmerking voor subsidiëring voor 
het opstellen en uitvoeren van een jeugdbeleidsplan. Hiertoe dienen ze een jeugdbeleidsplan 
voor drie jaar in bij de Vlaamse regering. Dit jeugdbeleidsplan moet vooraf voor advies aan de 
jeugdraad en ter goedkeuring aan de gemeenteraad worden voorgelegd. 

 
 Het gemeentelijk jeugdbeleidsplan bevat twee hoofdstukken en een financieel overzicht. 

Hoofdstuk 1 Jeugdwerkbeleid beschrijft de wijze waarop een divers en toegankelijk, plaatselijk 
en intergemeentelijk jeugdwerkaanbod financieel, materieel en infrastructureel ondersteund zal 
worden, inclusief de kadervorming.   
Hoofdstuk 2 Jeugdbeleid beschrijft een met de gemeentelijke jeugdraad overlegde keuze van 
beleidsmaatregelen met repercussies voor kinderen en jongeren. Daarnaast wordt er beschreven 
hoe het jeugdwerkbeleid aansluiting vindt bij andere beleidssectoren en overheden. 

 De gemeenten kunnen eveneens beroep doen op extra middelen in het kader van de 
prioriteitenregeling, voor deze planperiode zijn de prioriteiten jeugdwerkinfrastructuur en 
jeugdinformatie. 

 Het financieel overzicht voor de jeugdbeleidsplanperiode geeft een overzicht van de inkomsten 
en uitgaven voor jeugd in de laatst goedgekeurde jaarrekening en in de begroting van het 
planningsjaar, en een prognose voor de uitgaven in de verschillende jaren van de planperiode. 
Dat overzicht moet jaarlijks geactualiseerd worden met nieuwe gegevens uit begrotingen en 
jaarrekeningen. 

 
 Lokaal cultuurbeleid 
 Het decreet van 13 juli 2001 houdende het stimuleren van een kwalitatief en integraal lokaal 

cultuurbeleid wil de gemeenten stimuleren om een integraal cultuurbeleid te voeren. Het maakt 
een betere afstemming mogelijk van de werking van cultuurcentra, openbare bibliotheken, 
ondersteuning van het verenigingsleven en andere beleidsinspanningen die de kwaliteit van het 
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gemeentelijk cultuurbeleid ten goede zal komen. Gemeentebesturen worden geresponsabiliseerd 
voor hun cultuurbeleid en ontvangen een subsidie voor de uitvoering van hun 
cultuurbeleidsplan. 

 Het decreet wil verder ook de taken van de openbare bibliotheek actualiseren en de cultuurcentra 
een duidelijke plaats geven in het culturele landschap met het oog op het spreiden van de 
cultuur, het bevorderen van de gemeenschapsvorming en het bevorderen van de 
cultuurparticipatie. 

 Daarnaast wenst dit decreet de intergemeentelijke culturele samenwerking mogelijk te maken 
voor het bibliotheekwerk enerzijds, en het op elkaar afstemmen van het cultuuraanbod en de 
communicatie naar de bevolking, anderzijds. Tenslotte wordt ook het overleg en de advisering 
van het gemeentelijk cultuurbeleid in dit decreet geregeld.  

 
2.-3. Lokaal jeugdbeleid 
 In onderstaande tabel zijn de kredieten aan de gemeenten voor het lokaal jeugdbeleid 

opgenomen. Hierbij gelden volgende opmerkingen: 
- voor 2006 gaat het om definitieve cijfers; 
- voor 2007 gaat het om vastgelegde bedragen, waarvan enkel het voorschot van 90% is 

uitbetaald. Het saldo werd vastgelegd maar nog niet uitbetaald. Dit gebeurt na behandeling 
van de verantwoordingsnota 2007; 

- voor 2008 gaat het om een raming van de trekkingsrechten. Tot nu toe ontvingen 274 
gemeenten het voorschot van 90%, voor de overige gemeenten is er momenteel nog geen 
goedgekeurd jeugdbeleidsplan 2008-2010. 

 
 De cijfers per gemeente kunnen bij mijn administratie worden opgevraagd. 
 

jaar 

11 
centrumsteden: 
Aalst, Brugge, 
Genk, Hasselt, 
Kortrijk, 
Leuven, 
Mechelen, 
Oostende, 
Roeselare, 
Sint-Niklaas, 
Turnhout Antwerpen Gent 

overige 
gemeenten totaal 

2006 2.640.206 1.912.679 914.834 10.448.201 15.917.925 
2007 2.696.439 1.980.792 946.276 10.710.223 16.333.730 
2008 2.943.200 2.257.951 1.037.544 12.561.305 18.800.000 

 
Lokaal cultuurbeleid 
In onderstaande tabel zijn de kredieten aan de gemeenten voor het lokaal cultuurbeleid 
opgenomen. Hierbij gelden volgende opmerkingen 
- Voor het werkjaar 2006 worden de toegekende bedragen vermeld; 
- Voor 2007 en 2008 zijn dit de geraamde bedragen, vermits de afrekening van het afgelopen 

jaar nog niet volledig is verwerkt; 
- De middelen voor de intergemeentelijke samenwerkingsverbanden voor afstemming van het 

cultuuraanbod en de communicatie zijn hier niet opgenomen. 
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jaartal 
subsidie per sector (decreet 
lokaal cultuurbeleid) 

11 
centrumsteden: 
Aalst, Brugge, 
Genk, Hasselt, 
Kortrijk, 
Leuven, 
Mechelen, 
Oostende, 
Roeselare, Sint-
Niklaas, 
Turnhout Antwerpen Gent 

overige 
gemeenten 

2006 subsidie bibliotheken 8.579.245,32 4.375.133,91 2.160.490,78 31.625.990,73

  
0,15 euro werkingssubsidie 
bibliotheken 122.634,91 72.432,45 35.435,00 563.390,31 

  subsidie cultuurcentra 3.921.850,31 897.125,92 0,00 7.545.155,57 
  subsidie lokaal cultuurbeleid 578.294,37 52.772,11 52.772,11 8.385.767,24 
  1 euro subsidie uitvoering cbplan 834.132,14 483.279,99 229.822,08 2.722.373,74 
  projectsubsidie 0,00 0,00 0,00 518.417,93 
  convenant Gent (art.76) 0,00 0,00 400.000,00 0,00 
  Totaal uitbetaald 2006 14.036.157,05 5.880.744,38 2.878.519,97 51.361.095,52
            
2007 subsidie bibliotheken 8.714.649,03 4.444.185,37 2.194.589,18 32.083.200,03

  
0,15 euro werkingssubsidie 
bibliotheken 129.485,64 74.208,56 37.485,70 728.330,22 

  subsidie cultuurcentra 3.983.747,76 911.285,00 0,00 7.779.333,37 
  subsidie lokaal cultuurbeleid 589.655,00 53.605,00 53.605,00 9.201.834,28 
  1 euro subsidie uitvoering cbplan 863.318,17 494.769,86 249.927,95 3.167.798,15 
  projectsubsidie 0,00 0,00 0,00 532.645,18 
  convenant Gent ( art.76) 0,00 0,00 400.000,00 0,00 
  Totaal raming 2007 14.280.855,60 5.978.053,79 2.935.607,83 53.493.141,23
            
2008 subsidie bibliotheken 8.714.649,03 4.444.185,37 2.194.589,18 32.204.676,65

  
0,15 euro werkingssubsidie 
bibliotheken 130.140,58 74.965,44 37.810,99 732.888,39 

  subsidie cultuurcentra 3.115.000,00 1.441.285,00 0,00 7.670.000,00 
  bijkomende subsidie cultuurcentra 608.125,00 0,00 0,00 791.850,00 
  subsidie lokaal cultuurbeleid 589.655,00 53.605,00 53.605,00 9.684.279,30 
  1 euro subsidie uitvoering cbplan 867.684,83 499.816,24 252.096,81 3.612.965,18 
  convenant Gent (art.76) 0,00 0,00 1.050.000,00 0,00 
  Totaal raming 2008 14.025.254,44 6.513.857,05 3.588.101,98 54.696.659,52 
            

 
De cijfers per gemeente kunnen bij mijn administratie worden opgevraagd. 
 
4.-5. Lokaal jeugdbeleid 
 Het Vlaamse budget wordt verdeeld volgens de criteria bepaald in het decreet van 14 februari 

2003 houdende de ondersteuning en de stimulering van het gemeentelijk, het intergemeentelijk 
en het provinciaal jeugd- en jeugdwerkbeleid.  

• 6% wordt toegekend aan de VGC ter uitvoering van het jeugdbeleidsplan in het tweetalig 
gebied Brussel-Hoofdstad. 

• 94% wordt toegekend aan de gemeentebesturen van het Vlaams gewest ter uitvoering van 
het gemeentelijk jeugdbeleidsplan. Van dat bedrag wordt 88% gereserveerd voor het 
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gemeentelijk jeugdwerkbeleid. 12% wordt gereserveerd voor het gemeentelijk jeugdbeleid 
(prioriteit jeugdinformatie). 

 Het budget voor het gemeentelijke jeugdwerkbeleid wordt verdeeld volgens volgende criteria 
• 60% wordt verdeeld onder de gemeentebesturen, op basis van het aantal inwoners jonger 

dan 25 jaar en voorbehouden voor de uitvoering van het jeugdwerkbeleid.  
• 20% wordt op basis van sociaalgeografische indicatoren, verdeeld onder gemeente-

besturen en gereserveerd voor de ondersteuning van jeugdwerkinitiatieven die de toegan-
kelijkheid van het jeugdwerk verhogen voor alle kinderen en jongeren, en waarin gewerkt 
wordt met kinderen en jongeren die zich in een sociaaleconomisch of sociaalcultureel 
zwakke positie bevinden. (alleen die steden en gemeenten die meer dan gemiddeld scoren 
op deze indicatoren komen in aanmerking voor verhoogde trekkingsrechten) 

• 20% wordt eveneens verdeeld onder de gemeenten, op basis van het aantal inwoners 
jonger dan 25 jaar en gereserveerd voor de uitvoering van de prioriteit jeugdwerkinfra-
structuur.  

 
 Lokaal cultuurbeleid 
 De objectieve criteria op basis waarvan de gemeenten in Vlaanderen worden ondersteund zijn 

terug te vinden in het decreet van 13 juli 2001 houdende het stimuleren van een kwalitatief en 
integraal lokaal cultuurbeleid. 

 Voor het lokaal cultuurbeleid en de bibliotheeksector is het inwonertal van de gemeente de 
belangrijkste basis van de subsidieberekening. De subsidie voor de cultuurcentra wordt verleend 
op basis van de inschaling van de gemeente, opgenomen in de lijst van steden en gemeenten die 
bij het decreet is gevoegd en die voortvloeit uit het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen. De 
subsidie voor de cultuurcentra in Antwerpen wordt geregeld in een convenant, zoals bepaald in 
het decreet betreffende het lokaal cultuurbeleid. 

 
6. Lokaal jeugdbeleid 
 Voor de ondersteuning van het lokaal jeugdbeleid zijn er, buiten de subsidies in het kader van 

het decreet lokaal jeugdbeleid, geen bijkomende fondsen 
 
 Lokaal cultuurbeleid 
 Voor de ondersteuning van het lokaal cultuurbeleid zijn er, buiten de subsidies in het kader van 

het decreet lokaal cultuurbeleid, geen bijkomende fondsen 
 
 AGENTSCHAP KUNSTEN EN ERFGOED 
 
 Cultureel erfgoed 
 
1. Binnen het beleidsveld cultureel erfgoed voert de minister van Cultuur geen specifiek beleid ten 

behoeve van de dertien centrumsteden en de grootsteden Gent en Antwerpen. 
 
2(-3) Er worden dan ook geen specifieke kredieten aangewend voor deze steden noch worden 

bijzondere projecten van deze steden betoelaagd. 
 
3. Zie antwoord op vraag 2. 
 
4. Voor haar cultureel-erfgoedbeleid vertrekt de Vlaamse overheid in de eerste plaats van het 

aanwezige cultureel erfgoed. Cultureel erfgoed wordt hierbij zeer breed geïnterpreteerd en gaat 
van musea tot archieven en van heemkundige kringen en volksculturele verenigingen tot 
immaterieel erfgoed (verhalen, gewoontes, tradities, mondelinge overlevering, ... ). Grote en 
belangrijke collecties cultureel erfgoed situeren zich vaak in de steden. Dit is dikwijls een 
historisch gegeven. Ook sommige plattelandsgemeentes of landelijkere regio's zijn rijk aan, vaak 
thematisch gebonden, cultureel erfgoed; denken we maar aan het oorlogserfgoed in de westhoek, 
de baksteenproductie in de Rupelstreek, het mijnverleden van Limburg. Cultureel erfgoed is 
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plaatsgebonden. Het aanbod op het vlak van immaterieel erfgoed, volksculturele verenigingen 
en heemkundige kringen is vaak groter in landelijke regio's dan in verstedelijkt gebied. 

 
 Met gemeenten, intergemeentelijke samenwerkingsverbanden van omliggende gemeenten en de 

VGC kan de Vlaamse Gemeenschap voor de ontwikkeling van een integraal en geïntegreerd 
cultureel-erfgoedbeleid een erfgoedconvenant sluiten. De criteria op basis waarvan de Vlaamse 
Regering beslist met welke gemeenten of intergemeentelijke samenwerkingsverbanden een 
convenant wordt gesloten zijn: 

- het belang van het aanwezige cultureel erfgoed en de erfgoedactoren in de betrokken 
gemeente(n); 

- de visie op en de doelstellingen van een geïntegreerd cultureel-erfgoedbeleid; 
- de regionale spreiding voor Vlaanderen van de erfgoedconvenants; 
- de inbreng van middelen door de gemeente of het samenwerkingsverband van omliggende 

gemeenten. 
 De hoogte van de werkingssubsidie verbonden aan een erfgoedconvenant is afhankelijk van het 

inwonersaantal en het beleid dat de gemeente of het intergemeentelijk samenwerkingsverband 
wenst te ontwikkelen: 

- 100.000 euro per jaar voor een gemeente of intergemeentelijk samenwerkingsverband van 
omliggende gemeenten met een werkingsgebied van meer dan 20.000 inwoners en minder 
dan 35.000 inwoners; 

- ten minste 200.000 euro per jaar voor een gemeente of intergemeentelijk samenwerkings-
verband van omliggende gemeenten met een werkingsgebied van meer dan 35.000 
inwoners en minder dan 100.000 inwoners; 

- ten minste 300.000 euro per jaar voor een gemeente of intergemeentelijk samenwerkings-
verband van omliggende gemeenten met een werkingsgebied van meer dan 100.000 
inwoners of voor de VGC. 

 
 Op dit moment zijn er erfgoedconvenants gesloten met: 

- Antwerpen: 553.782 euro 
- Brugge: 346.093 euro 
- Gent: 449.937 euro 
- Vlaamse Gemeenschapscommissie: 300.994 euro 
- Leuven: 227.301 euro 
- Mechelen: 227.301 euro 
- Kortrijk: 200.663 euro 
- Ieper: 200.663 euro 
- Hasselt: 200.663 euro 
- Sint-Truiden: 200.663 euro 
- Tongeren: 227.301 euro 
- Turnhout: 200.663 euro 
- Intergemeentelijk samenwerkingsverband Comeet (Aalter, Assenede, Eeklo, Zomergem, 

Kaprijke, Waarschoot, Zelzate, Evergem, Lovendegem, Maldegem, Knesselare, Nevele, 
Sint-Laureins): 300.994 euro 

- Intergemeentelijk samenwerkingsverband Land van Waas (Beveren, Kruibeke, Lokeren, 
Sint-Gilles-Waas, Sint-Niklaas, Stekene, Temse, Waasmunster): 300.994 euro 

- Intergemeentelijk samenwerkingsverband Mijnstreek (As, Beringen, Genk, Houthalen-
Helchteren, Heusden-Zolder, Maasmechelen): 300.994 euro 

- Intergemeentelijk samenwerkingsverband TERF (Ingelmunster, Izegem, Hooglede, 
Staden, Lichtervelde, Moorslede, Roeselare): 300.994 euro 

- Er wordt dus zeker geen beleid gevoerd exclusief naar de grootsteden of centrumsteden 
toe. 

 
 De beleidsperiode van deze erfgoedconvenants (uitgezonderd de VGC) loopt af op 31 december 

2008. 1 februari 2008 was de indiendatum voor erfgoedconvenants 2009-2014. Er werden 19 
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dossiers ingediend. Drie van de bovenvermelde erfgoedconvenants stappen in een intergemeen-
telijk samenwerkingsverband: 

- Noorderkempen: Turnhout, Oud-Turnhout, Beerse en Vosselaar 
- CO7: Ieper, Heuvelland, Langemark-Poelkapelle, Mesen, Poperinge, Vleteren en 

Zonnebeke 
- Haspengouw-Voeren: Tongeren, Bilzen, Borgloon, Gingelom, Hoeselt, Kortessem, 

Riemst, Voeren en Wellen 
 Daarnaast werden er 4 volledig nieuwe dossiers ingediend: Halle, Aalst, Lier en het 

intergemeentelijke samenwerkingsverband Kempens Karakter (Herentals, Grobbendonk, 
Herentals, Herenthout, Lille, Nijlen, Olen en Vorselaar). 

 Uiterlijk 1 oktober 2008 neemt de Vlaamse Regering een beslissing over de erfgoedconvenants 
2009-2014. 

 
 Naast het sluiten van erfgoedconvenants worden momenteel musea erkend en gesubsidieerd. Er 

worden daarbij heel wat musea in grote steden gesubsidieerd maar ook kleinere musea in 
kleinere steden of gemeenten (een aantal voorbeelden: Sportimonium in Hofstade, het Museum 
Felix De Boeck in Drogenbos, het Bakkerijmuseum in Veurne, het Museum George Grard in 
Gijverinkhove, …) 

 De kwaliteit van de museumwerking en niet de ligging van het museum gelden als criterium. 
 
 De werkingssubsidies aan landelijke organisaties volkscultuur of aan archief- en 

documentatiecentra met een landelijke werking worden toegekend los van de plaats waar deze 
centra zich bevinden. Vaak echter zijn deze verenigingen of centra gevestigd in grotere steden 
(twee voorbeelden: het KADOC in Leuven, Heemkunde Vlaanderen in Mechelen). 

 
 Met projectsubsidies wenst de Vlaamse Gemeenschap een impulsbeleid te voeren voor de 

ontwikkeling van het cultureel-erfgoedveld. De schaalgrootte van de gemeente of de organisatie 
is voor het toekennen van subsidies geen criterium. 

 
5. niet van toepassing 
6. niet van toepassing 
 
BLOSO 
 
1. A.  Beleid ten behoeve van alle Vlaamse steden en gemeenten 
 

1. Decreet van 9 maart 2007 houdende de subsidiëring van gemeente- en 
provinciebesturen en de Vlaamse Gemeenschapscommissie voor het voeren van een 
Sport voor Allen-beleid 

 
Tot en met 2007 konden alle gemeenten instappen in het decreet van 5 april 1995 
houdende erkenning en subsidiëring van de gemeentelijke sportdiensten, de provinciale 
sportdiensten en de sportdienst van de Vlaamse Gemeenschapscommissie. De decretale 
erkennings- en subsidievoorwaarden waren specifiek in functie van de 
inwonerscategorie van de gemeente (<20.000 inwoners, 20.000-50.000 inwoners en > 
50.000 inwoners). Enkel de stad Aalst werd niet gesubsidieerd aangezien ze niet 
voldeed aan de subsidievoorwaarden inzake de sportfunctionarissen. 
 
Vanaf 2008 worden de gemeenten gesubsidieerd op basis van het decreet van 9 maart 
2007 houdende de subsidiëring van gemeente- en provinciebesturen en de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie voor het voeren van een Sport voor Allen-beleid. De 
uitnodiging om in te stappen in dit decreet stond open voor alle Vlaamse steden en 
gemeenten. Ze worden op gelijkaardige wijze gesubsidieerd en ontvangen een 
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beleidssubsidie a rato van 1,5 euro per inwoner (vanaf 2008) en een impulssubsidie a 
rato van 0,8 euro per inwoner (vanaf 2009 indien aanvraag goedgekeurd wordt). 
 
De voorlopige cijfers tonen aan dat de doelstelling om zo veel mogelijk steden en 
gemeenten te betrekken zeker gerealiseerd werd: 

 
- 280 Vlaamse gemeenten dienden allen tijdig een sportbeleidsplan in, waarvan er 

213 onmiddellijk aanvaard werden voor subsidiëring; 
- Voor de overige werd gevraagd naar bijsturing tegen 1 juni 2008  
- 7 gemeenten hebben 1 jaar uitstel gevraagd en zullen waarschijnlijk tegen het einde 

van 2008 een sportbeleidsplan indienen; 
- 21 Vlaamse gemeenten hebben geen uitstel gevraagd. Indien de gemeente niet 

instapt in het Sport voor Allen-decreet kan de sportraad of een representatieve groep 
van sportverenigingen nog een verenigingssportbeleidsplan indienen vóór 1 juni 
2008 (of vóór 1 juni 2009 indien de gemeente zelf toch geen sportbeleidsplan 
indient na 1 jaar uitstel). 

 
2. Decreet betreffende een inhaalbeweging in sportinfrastructuur via alternatieve 

financiering – het Vlaams sportinfrastructuurplan 
 
 Dezelfde filosofie als bij het decreet lokaal sport voor allen-beleid, namelijk het 

openstellen van de mogelijkheid tot het indienen van aanvragen voor alle Vlaamse 
steden en gemeenten, werd gehanteerd bij het Vlaams sportinfrastructuurplan. Eind 
december 2007 kregen de lokale besturen al de  kans om één of meerdere 
subsidieaanvragen in te dienen die kaderen binnen dit Vlaams Sportinfrastructuurplan. 
100 steden en gemeenten dienden samen 163 aanvragen in. De aanvragen hebben 
betrekking op eenvoudige zwembaden, kunstgrasvelden, eenvoudige sporthallen en 
multifunctionele sportcentra. Deze tussentijdse cijfers tonen aan dat ook met dit decreet 
een ruim bereik gerealiseerd werd. 

 
 In volgende tabel vindt u de subsidies aan de 2 grootsteden en aan de 11 steden alsook 

de totale subsidie die aan alle gesubsidieerde gemeenten uitgekeerd werd. 
 

  2006 2007* 2008** 
  decreet 1995 decreet 2007 
  Gewoon VIA***   Beleidssubsidie Overgangssub
            
Antwerpen 149.015,70 13.513,79 158.718,64 699.304,50   
Gent 86.864,71 7.877,50 89.175,22 352.714,50   
            
Aalst 0,00 0,00 0,00 116.685,00   
Brugge 58.067,46 5.265,96 60.453,07 175.473,00   
Genk 56.873,42 5.157,68 58.519,98 96.142,50   
Hasselt 120.481,06 10.926,07 123.775,38 105.876,00   
Kortrijk 125.541,25 11.438,22 131.146,69 110.665,50 8.881,69 
Leuven 102.847,02 9.370,52 108.960,74 137.913,00   
Mechelen 30.738,22 2.787,56 24.892,79 118.350,00   
Oostende 80.385,10 7.289,88 82.865,77 103.672,50   
Roeselare 67.433,14 6.115,31 63.418,54 84.402,00   
Sint-Niklaas 34.409,21 2.909,19 59.717,91 105.024,00   
Turnhout 15.978,66 3.716,23 71.014,96 59.794,00   
            
totale subsidie gemeenten 5.834.240,77 531.713,41 6.394.785,26 9.175.160,00 609.635,06 
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* o.v. van regularisatie           
** simulatie + o.v.definitieve 
goedkeuring           
*** Vlaams intersectoraal 
akkoord      

 
B. Beleid specifiek gericht naar de centrumsteden 

 
Ik verwijs hiervoor naar het antwoord op deelvraag 3. 

 
2. A. Beleid ten behoeve van alle Vlaamse steden en gemeenten 
 

1. Decreet van 9 maart 2007 houdende de subsidiëring van gemeente- en 
provinciebesturen en de Vlaamse Gemeenschapscommissie voor het voeren van een 
Sport voor Allen-beleid 

 
Zoals eerder aangegeven worden de steden en gemeenten wiens sportbeleidsplan werd 
goedgekeurd op gelijkaardige wijze gesubsidieerd. Ze ontvangen een beleidssubsidie a 
rato van 1,5 euro per inwoner (vanaf 2008) en een impulssubsidie a rato van 0,8 euro 
per inwoner (vanaf 2009, indien aanvraag goedgekeurd wordt).  

 
2. Decreet betreffende een inhaalbeweging in sportinfrastructuur via alternatieve 

financiering – het Vlaams sportinfrastructuurplan 
 

De jaarlijkse subsidie zal maximaal 30% van de jaarlijkse beschikbaarheidsvergoeding 
bedragen. Hoeveel deze beschikbaarheidsvergoeding juist zal bedragen, hangt uiteraard 
af van de prijzen die de inschrijvers opgeven. Wel is er momenteel, op basis van 
informatie uit de sector, al een zo accuraat mogelijke inschatting gemaakt van die 
beschikbaarheids-vergoeding. De tussenkomst (of subsidie) van de Vlaamse overheid in 
de beschikbaarheids-vergoeding is, op basis van deze inschattingen, geplafonneerd op 
22.000 euro/jaar voor een kunstgrasveld, 54.000 euro/jaar voor een eenvoudige sporthal, 
223.000 euro/jaar voor een eenvoudig zwembad en 277.000 euro/jaar voor een 
multifunctioneel sportcentrum. 

 
B. Beleid specifiek gericht naar de centrumsteden 

 
Ik verwijs hiervoor naar het antwoord op deelvraag 3. 

 
3. A. Projecten ten behoeve van alle Vlaamse steden en gemeenten 
 

1. Open oproep tot kandidaatstelling cultuurgemeente en sportgemeente van Vlaanderen 
 

Op 9 januari 2008 keurde het Vlaams Parlement het "decreet houdende flankerende en 
stimulerende maatregelen ter bevordering van de participatie in cultuur, jeugdwerk en 
sport" goed. In dit decreet wordt in hoofdstuk VIII, afdeling II, de titel van 
cultuurgemeente en sportgemeente geïntroduceerd. Via een tweejaarlijkse toekenning 
van deze titels wil dit decreet een bijkomende hefboom bieden voor een positieve 
ontwikkeling van deze steden of gemeenten. De eerste oproep om zich kandidaat te 
stellen werd naar alle steden en gemeenten gericht. 
 
De Vlaamse Regering voorziet een subsidie van 200.000 euro in het jaar dat voorafgaat 
aan het jaar waarin de gemeente de titel Cultuurgemeente van Vlaanderen en 
Sportgemeente van Vlaanderen draagt en van 200.000 euro tijdens het jaar zelf. 
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2. Projecten via het Bloso 

 
Er werden vanuit Bloso geen speciale projecten betoelaagd ten behoeve van enerzijds de 
elf steden en de twee grootsteden en anderzijds de andere gemeenten. 
 
Inzake sportaccommodaties verwijs ik naar de investeringen die vanaf 2006 voor de 
renovatie en uitbouw van de 13 Bloso-centra werden gedaan. Bij de vermelde 11 steden 
en 2 grootsteden zijn in totaal 4 van de 13 Bloso-centra gehuisvest, namelijk Brugge, 
Hasselt, Genk en Gent. De Bloso-centra hebben een bovenlokale uitstraling. De meeste 
werden bijna 40 jaar geleden opgericht. Een 10-tal jaar geleden werden de Bloso-centra 
met een uitsluitend lokale uitstraling afgestoten. Drie hiervan situeerden zich in 
betrokken steden ( Oostende, St-Niklaas) en grootsteden (Antwerpen). 
 
De Bloso-centra worden voortdurend gerenoveerd en uitgebouwd. Aldus kunnen zij ook 
hun bovenlokale functie vervullen. Wat de investeringen betreft wordt zoveel mogelijk 
samengewerkt met de lokale besturen of provinciebesturen, op basis van 
samenwerkingsovereenkomsten. 
 
Vanaf 2006 werden wat de Bloso-centra betreft in de betrokken steden en grootsteden 
de volgende initiatieven ontwikkeld: 
 
1. Brugge:  
• Aanleg van de openluchtwielerbaan “Patrick Sercu” in 2007 

• Investering van het Bloso= 483.754 euro 
• Investering van de stad Brugge= 457.437 euro 
• Investering van Wielerbond Vlaanderen= 123.946 euro 

• Bouw van een gymnastiekhal in 2008 
• Investering van het Bloso= 1.298.642,78 euro 
• Investering van de stad Brugge= 700.000 euro 
• Investering van de provincie West-Vlaanderen= 250.000 euro 

 
2. Hasselt: geen specifieke investeringen. 
 
3. Genk:  
• Aanleg van parking in 2006 

• Investering van het Bloso= 151.250 euro 
• Investering van de stad Genk= 205.575,35 euro 
• Investering via EFRO-subsidies= 107.179 euro 
• Investering via Interreg III-subsidies= 180.000 euro 

 
4. Gent: 
• Bouw van het ”Vlaams Wielercentrum Eddy Merckx” in 2006 

• Investering van het Bloso= 3.250.000 euro 
• Investering van de Vlaamse Overheid= 2.182.329 euro 
• Investering van de stad Gent= 497.892 euro 
• Investering van de provincie Oost-Vlaanderen= 495.787 euro 
• Investering van de Wielerfederaties= 867.628 euro 
• Investering van de Lotto= 247.893 euro 

• Bouw van een trampoline-en ritmiekhal in 2007 
• Investering van het Bloso= 431.208,84 euro 
• Investering van de Vlaamse Overheid= 541.094 euro 
• Investering van de stad Gent= 100.000 euro 
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• Investering van de provincie Oost-Vlaanderen= 125.000 euro 
• Investering van Gymnastiekfederatie Vlaanderen vzw= 125.000 euro 

 
B. Beleid specifiek gericht naar de centrumsteden 

 
Projectoproep proeftuinen buurtsport voor de opleiding vorming en tewerkstelling van 
buurtsportbegeleiders die de sportieve recreatie in de eigen woon en leefomgeving 
stimuleren. 
 
Centrumsteden hebben meer dan andere gemeenten of steden te maken met een verhoogde 
concentratie aan kansengroepen die extra stimulering/ initiatieven vereisen om hen ten volle 
te betrekken bij alle aspecten van het maatschappelijke leven. Deze vaststelling 
verantwoordt een doelgericht beleid ter zake.  
 
Met dit proeftuinproject wordt de versterking van lokale buurtsportinitiatieven en de creatie 
van nieuwe sportieve recreatiemogelijkheden in de eigen woon- en leefomgeving 
gestimuleerd, door middel van de opleiding en vorming tot en duurzame tewerkstelling van 
laaggeschoolden als buurtsportanimator. In centrumsteden zijn vaak al buurtsportinitiatieven 
aanwezig, waarop het nieuwe project kan geënt worden en van waaruit ervaring en 
inhoudelijke expertise inzake methodiek en aanpak kunnen ingebracht worden. De stad kan 
echter zelf bepalen op welke wijze zij dit project wil uitbouwen. 
 
De aanvragen voor subsidiëring moeten ten laatste ingediend worden op 15 september 2008. 
Momenteel zijn dus nog geen resultaten bekend. Het budget voor de realisatie van dit 
project bedraagt 532.650 euro. 

 
4. 1. Decreet van 9 maart 2007 houdende de subsidiëring van gemeente- en provinciebesturen en 

 de Vlaamse Gemeenschapscommissie voor het voeren van een Sport voor Allen-beleid. 
 

Het decreet werkt met een eenvoudige set van basisvoorwaarden. Gemeenten krijgen een 
beleidssubsidie van Vlaanderen voor de opmaak en de uitvoering van hun sportbeleidsplan 
in nauwe samenspraak met een brede sportieve achterban in hun gemeenten, ondermeer via 
de sportraad en ze moeten beschikken over een sportgekwalificeerd ambtenaar op hun 
sportdienst, die instaat voor de uitvoering van dat sportplan.  
 

2. Decreet betreffende een inhaalbeweging in sportinfrastructuur via alternatieve financiering – 
het Vlaams sportinfrastructuurplan 

 De projecten ingediend in het kader van het Vlaams Sportinfrastructuurplan zullen 
beoordeeld worden op basis van 5 selectiecriteria:  

- Het beantwoordt duidelijk aan een reële behoefte aan bijkomende sportinfrastructuur.  

- Het is bestemd voor gebruik door meerdere sportclubs, scholen, organisaties, 
individuele sportbeoefenaars, …; geen exclusief gebruik door topsport.  

- Goede toegankelijkheid wordt gewaarborgd. 

- Het project is realiseerbaar voor eind 2011.  

- Goede geografische spreiding, rekening houdend met de vastgestelde behoefte aan 
bijkomende sportinfrastructuur.  
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3. Open oproep tot kandidaatstelling cultuurgemeente en sportgemeente van Vlaanderen 
 

Voor de toekenning van de titel van Cultuurstad of -gemeente van Vlaanderen en van 
Sportstad of -gemeente van Vlaanderen wordt het dossier getoetst aan al de volgende 
criteria:  
- 1° de vernieuwende en wervende kwaliteiten van het programma (het geheel en de 

 onderdelen);  
- 2° de actieve betrokkenheid en de concrete participatie van de bevolking;  
- 3° het bereik van grote, brede, nieuwe en diverse publieken;  
- 4° de breedte, kracht en variatie van het organiserende of dragende 

 samenwerkings-verband;  
- 5° de financiële en organisatorische haalbaarheid en draagbaarheid, met bijzondere 

 aandacht voor cofinancieringen;  
- 6° de kracht en omvang van het communicatie- en promotieplan en de aandacht 

 voor de herkenning van de Vlaamse ondersteuning en de beeldvorming van de 
 Vlaamse overheid;  

- 7° de aandacht voor kansengroepen en interculturaliteit;  
- 8° de duurzame effecten op het vlak van infrastructuur en openbaar domein;  
- 9° de duurzame effecten op het vlak van ontsluiting van en toeleiding naar 

 voorzieningen.  
 

5. 1. Projectoproep proeftuinen buurtsport voor de opleiding, vorming en tewerkstelling van 
 buurtsportbegeleiders die de sportieve recreatie in de eigen woon en leefomgeving 
 stimuleren. 

 
De ingediende projecten worden getoetst aan de volgende criteria:  

 
- 1°de mate waarin de doelgroepwerknemers worden ingeschakeld in het begeleiden van 

buurtsportactiviteiten; 
- 2°de mate waarin het gaat om nieuw of bijkomend aanbod aanvullend aan het bestaande 

buurtsportaanbod; 
- 3°de mate waarin de doelgroep bestaat uit de kansengroepen zoals omschreven in het 

participatiedecreet van 9 januari 2008; 
- 4°de mate waarin er aandacht wordt besteed aan de sporttechnische opleiding van de 

doelgroepwerknemers; 
- 5° de mate waarin de indiener ervaring heeft met buurtsport en buurtsportprojecten; 
- 6°de mate waarin het project wordt ingebed in een groter buurtsport-geheel; 
- 7°de mate waarin het project interculturaliteit beoogt; 
- 8°de mate waarin de aanvrager invulling geeft aan de toeleiding van jongeren uit 

kansengroepen naar sport; 
- 9°de mate waarin aandacht wordt besteed aan de principes van medisch en ethisch 

verantwoord sporten; 
- 10°de mate waarin de aanvrager nieuwe arbeidsplaatsen creëert in het kader van de 

lokale diensteneconomie; 
- 11°de mate waarin de aanvrager een actief personeelsbeleid voert betreffende 

evenredige arbeidsdeelname en diversiteit. De aanvrager past de diversiteitstoets ten 
aanzien van de kansengroepen toe. De aanvrager levert in samenwerking met de VDAB 
of via de zelforganisaties van de kansengroepen maximale inspanningen om 
kansengroepen aan te werven en gelijkwaardige kansen te bieden in de organisatie; 

- 12°de mate waarin de aanvrager de doelgroepwerknemer in dienst neemt met een 
arbeidsovereenkomst van onbepaalde duur. De aanvrager creëert een arbeidsomgeving 
die rekening houdt met de behoeften en het profiel van de werknemer, waarbij 
specifieke aandacht gaat naar billijke arbeidsvoorwaarden, arbeidsomstandigheden, 
arbeidsinhoud, en arbeidsverhoudingen. De aanvrager betaalt de in de sector vigerende 
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lonen uit. De aanvrager bevordert de participatie en organiseert het medezeggenschap 
van de werknemers in het initiatief lokale diensteneconomie via structureel overleg. Dit 
overleg vindt regelmatig plaats; 

- 13°de mate waarin de aanvrager de doorstroommogelijkheden van de 
doelgroepwerknemer naar reguliere tewerkstelling binnen of buiten de organisatie 
stimuleert en bevordert. De aanvrager maakt interne werkaanbiedingen openbaar en 
stimuleert hierbij de kandidatuurstelling van de doelgroepwerknemer; 

- 14°de mate waarin de aanvrager de individuele competenties van de 
doelgroepwerknemer via begeleiding en opleiding stimuleert en bevordert, het opstellen 
en het jaarlijks opvolgen, evalueren en bijsturen van een persoonlijk ontwikkelingsplan; 

- 15°de mate waarin de aanvrager uitsluitend diensten verstrekt die zijn afgestemd op de 
specifieke socio-economische noden van de regio en die noodzakelijk zijn ter uitvoering 
van het algemeen economisch belang. Die diensten zijn bovendien niet-marktverstorend 
op het vlak van de prijszetting, rekening houdend met de mogelijkheid tot sociale 
correctie; 

- 16°de mate waarin de aanvrager diensten verstrekt die wegens hun specificiteit, 
kostprijs en toegankelijkheid complementair zijn ten aanzien van het bestaande reguliere 
dienstenaanbod; 

- 17°de mate waarin de aanvrager fysiek, socio-cultureel en financieel toegankelijke en 
kwalitatieve diensten verstrekt. De aanvrager kan een bijdrage vorderen die rekening 
houdt met de financiële draagkracht van de particuliere gebruiker. De minister van 
Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen kan nadere regels bepalen met 
betrekking tot de gebruikersbijdrage. 

- 18°de mate waarin de aanvrager de beginselen van het maatschappelijk verantwoord 
ondernemen toepast in de organisatie. De aanvrager geeft voorrang aan activiteiten, 
producten en productiemethoden die op korte en lange termijn het leefmilieu 
respecteren; 

- 19°de mate waarin de aanvrager voorziet in een omkadering. Die bestaat uit minstens 
één voltijds equivalent omkaderingspersoneelslid bij de tewerkstelling van vier 
doelgroepwerknemers (minstens vier doelgroepwerknemers vereist bij de start). Vanaf 
de tewerkstelling van de elfde doelgroepwerknemer dient er in een bijkomende 
omkadering van 0,1 voltijds equivalent omkaderingspersoneel te worden voorzien per 
extra voltijds tewerkgestelde doelgroepwerknemer; 

- 20°de mate waarin de sui-generis afdeling van de aanvrager voldoet aan de volgende 
voorwaarden : 

o er is een specifieke verantwoordelijke voor de activiteiten van de lokale 
diensteneconomie; 

o de afdeling is duidelijk identificeerbaar in alle communicatie en publiciteit; 
o de inhoudelijke en financiële activiteiten van dit project worden afzonderlijk 

geregistreerd ten behoeve van de sociale overlegstructuren binnen de organisatie 
en de sociale inspectie 

 
6. Voor het beleidsdomein sport bestaan er geen fondsen. 
 
 
Minister Marino Keulen 
 
1. Wat het Vlaams Stedenbeleid betreft: 
 

De Vlaamse Regering heeft vanaf 1999 het Vlaams Stedenbeleid tot een van de prioriteiten 
gemaakt. Het moet een duurzaam beleid zijn dat structurele oplossingen biedt. Voor het Vlaams 
Stedenbeleid zijn de centrale uitdagingen: het tegengaan van de stadsvlucht en de verhoging van 
het democratisch draagvlak. 
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Voor de concrete realisatie van het Vlaams Stedenbeleid wordt gewerkt rond 5 strategische 
doelstellingen.   

(1) Verhogen van de leefbaarheid van de steden en dit zowel op stadsniveau als op 
wijkniveau 
 
Om de leefbaarheid van de steden te verhogen beschikt Vlaanderen over (financiële) hefbomen 
die het Stedenbeleid mee vorm geven:  
 
Stedenfonds 
Het Stedenfonds is in 2003 opgericht en heeft de opdracht om de steden financieel te 
ondersteunen bij het voeren van een duurzaam stedenbeleid. Het stedenfonds richt zich tot de 
grootsteden Antwerpen en Gent, de centrumsteden Aalst, Brugge, Hasselt, Genk, Kortrijk, 
Leuven, Mechelen, Oostende, Roeselare, Sint-Niklaas en Turnhout en de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie (VGC) die optreedt als bevoegde instelling voor het tweetalige gebied 
Brussel-Hoofdstad.   
 
Met het Stedenfonds wil de Vlaamse Regering, samen met deze steden en de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie de volgende doelstellingen realiseren: 
-  de leefbaarheid zowel op stadsniveau als op wijkniveau verhogen 
-  de dualisering tegengaan 
-  de kwaliteit van het democratisch besturen verhogen 

 
De middelen van het Stedenfonds worden toegekend door middel van een beleidsovereenkomst. 
In 2003 werden beleidsovereenkomsten afgesloten met de 13 steden en de VGC voor de periode 
2003 -2007; eind 2007 werden beleidsovereenkomsten afgesloten voor de periode 2008 – 2013. 
 
Ondersteuning van stadsvernieuwingsprojecten 
 
De Vlaamse overheid biedt de steden financiële ondersteuning bij de realisatie van goed 
onderbouwde en doordachte stadsvernieuwingsprojecten met een multifunctioneel karakter. 
Deze stadsvernieuwingsprojecten vervullen een belangrijke hefboomfunctie en zorgen voor een 
nieuwe dynamiek: ze maken een verloederde wijk of stadsdeel weer gezond; verhogen de 
leefkwaliteit en hebben een positieve impact op zowel het private als het publieke domein. 
 
Volgende steden kunnen projecten indienen: de grootsteden Antwerpen en Gent, de regionale 
steden Aalst, Brugge, Hasselt, Genk, Kortrijk, Leuven, Mechelen, Oostende, Roeselare, Sint-
Niklaas en Turnhout, de provinciale steden Aarschot, Deinze, Dendermonde, Diest, Eeklo, Geel, 
Halle, Herentals, Ieper, Knokke-Heist, Lier, Lokeren, Mol, Oudenaarde, Ronse, Sint-Truiden, 
Tielt, Tienen, Tongeren, Vilvoorde en Waregem en de VGC. 
 
In totaal werden 3 oproepen gelanceerd. In oproep 1 ontvingen 8 projecten een 
projectsubsidie. In oproep 2 ontvingen 9 projecten een projectsubsidie. Voor oproep 3 is in de 
meerjarenbegroting voor de ondersteuning van de Stadsvernieuwingsprojecten een bedrag 
voorzien van ongeveer 30 miljoen euro gespreid over de begrotingsjaren 2007, 2008 en 2009. 
3 projecten ontvingen in 2007 een projectsubsidie. 
 
Naast de projectsubsidie worden ook conceptsubsidies toegekend. De conceptsubsidie wordt 
ingezet voor de begeleiding van een stad bij de ontwikkeling van een stevige projectbasis en 
innoverende projectvisie voor een stadsvernieuwingsproject. 
In oproep 3 werd een conceptsubsidie toegekend aan 10 projecten. 6 projecten werden 
aangerekend op de begroting 2007, 4 op de begroting 2008. Voor de conceptsubsidie werd een 
subsidiebedrag van 57.000 euro per project vastgesteld. 
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(2) Verbeteren van het samenleven in diversiteit en versterken van het democratische 
draagvlak in de steden 

Het is een belangrijke uitdaging voor de Vlaamse steden om blijvend werk te maken van het 
verbeteren van het  samenleven in diversiteit en om het democratisch draagvlak op duurzame 
wijze te verbreden en te versterken.  
 
Werkgroep participatie 
In tal van steden wordt in het kader van het stedenfonds op het vlak van participatie en 
burgerbetrokkenheid geëxperimenteerd en ervaring opgedaan.  
Rekening houdend met de bevindingen van de visitatiecommissie Stedenfonds is in juni 2007 
een Werkgroep Participatie geïnstalleerd voor een periode van 18 maanden ( 15/06/ 2007 - 
30/11/08). 
De opdracht van de Werkgroep Participatie bevat twee inhoudelijke doelstellingen:  

- het versterken van de lokale besturen in hun competentie inzake participatief bestuur 
- het ontwikkelen, samen met de steden, van beleidsaanbevelingen - mede aan de hand 

van goede voorbeelden of praktijken in binnen- en buitenland.  
De Werkgroep bestaat uit experten uit het brede veld, politieke en ambtelijke sleutelfiguren uit 
de 13 centrumsteden en de VGC en deskundigen uit de Vlaamse administratie. De Werkgroep 
Participatie correleert met het onderzoek “Burgerparticipatie in de steden” dat op 1 maart 2007 
in het kader van het Steunpunt Bestuurlijke Organisatie Vlaanderen (SBOV) gestart werd.  
 
Originele en innovatieve projecten 
Het Vlaamse Stedenbeleid kan vanaf het najaar 2007 waardevolle projecten ondersteunen die 
uitmunten door hun originaliteit of hun innovatief karakter op het vlak van stedelijkheid en die 
kaderen binnen de doelstellingen van het Stedenbeleid. De projecten die ondersteund worden 
hebben ook een voorbeeldfunctie. In 2007 werden drie initiatieven ondersteund. 

(3) Verhogen van de kwaliteit van het bestuur in de steden 
 
Het Vlaams Stedenbeleid wil de steden ondersteunen bij het ontwikkelen van een visie en het 
maken van strategische keuzes en hen hiertoe de nodige instrumenten aanbieden. Wat betreft de 
evolutie van louter toezichthouder naar een rol van partner, coach, ondersteuner en kennisdeler, 
vervult het team stedenbeleid een voortrekkersrol. Op verscheidene domeinen wordt aan de 
steden ondersteuning geboden en wordt vorming georganiseerd.  
 
Ondersteuning Stedenfonds 
De steden hanteren het stedenfonds als hefboom van maatschappelijke èn interne veranderingen 
en volgen de adviezen van de visitatiecommissie en implementeren deze in hun werking. Het 
team Stedenbeleid en de Studiedienst van de Vlaamse Regering ondersteunen de steden bij het 
formuleren van de effectindicatoren voor de opvolging van de doelstellingen uit de 
beleidsovereenkomst Stedenfonds. 
 
Stadsmonitor 
Ter ondersteuning van het planningsproces in de steden werd “de stadsmonitor voor leefbare en 
duurzame Vlaamse steden” ontwikkeld. De stadsmonitor is een meet-, communicatie- en 
leerinstrument op strategisch niveau, bestemd voor alle bij de stedelijke ontwikkeling betrokken 
actoren. Hij bevat omgevingsindicatoren die maatschappelijk relevante evoluties tonen en heeft 
als doel het strategische beleid van alle relevante actoren en in het bijzonder van het 
stadsbestuur beter te onderbouwen.  
In 2006 werd de stadsmonitor geactualiseerd.  Deze editie is in december 2006 voorgesteld aan 
de stadssecretarissen van de 13 steden en op 27 maart 2007 op het congres ‘Steden op koers’ aan 
de Universiteit Gent aan een ruim publiek. Tussen januari en april 2007 zijn de stadsedities van 
de Stadsmonitor voorgesteld aan de respectieve schepencolleges en managementteams van de 
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13 centrumsteden. In 2007 werden de indicatoren rond “zorg” en “ondernemen” ingevuld, de 
stadsmonitor bevat momenteel een 200-tal indicatoren. De stadsmonitor wordt in 2008 opnieuw 
geactualiseerd.  
 
Onderzoek strategische managementsmodellen 
Aan het Steunpunt Bestuurlijke Organisatie Vlaanderen (SBOV) werd de opdracht gegeven aan 
de Universiteit Antwerpen een tweejarig (2007 – 2009)  onderzoek  uit te voeren naar gepaste 
strategische managementmodellen. De 13 stadsbesturen worden in het onderzoek actief 
betrokken via groepsgesprekken en interviews. Het onderzoek moet uitmonden in een 
instrumentarium, dat de beleidsverantwoordelijken binnen de 13 centrumsteden helpt bij de 
vormgeving, (zelf)evaluatie en bijsturing van hun strategische besluitvormingsproces.  
 
Begeleiding stadsvernieuwingsprojecten 
Vanaf 2007 wordt voorzien in een betere projectbegeleiding stadsvernieuwingsprojecten. De 
modaliteiten hiervoor zijn opgenomen in artikel 12 van het nieuw uitvoeringsbesluit 
Stadsvernieuwingsprojecten van 16 maart 2007. 
Capacity-building in de steden staat hierbij voorop. Naast de projecten die projectsubsidie 
ontvangen wordt ook geïnvesteerd in de ondersteuning van projecten die een conceptsubsidie 
ontvangen. Aan de KULeuven werd in 2008 de opdracht gegeven om de ervaringen uit de 
conceptsubsidies te bundelen  en als leermateriaal ter beschikking te stellen. De 
onderzoeksresultaten worden gepubliceerd in het voorjaar 2009. 
 
Vorming stadsprojecten 
Door de toenemende aandacht voor stadsvernieuwing in de steden en de blijvende behoefte aan 
vorming en opleiding op vlak van projectmanagement, wordt de “Masterclass Stadsprojecten” 
georganiseerd. Voor de periode 2008-2009 werd een eerste Masterclass georganiseerd in maart 
– juni 2008. Nieuwe sessies worden voorzien in het najaar 2008 en het voorjaar 2009. De 
Vlaamse Vereniging voor Ruimte en Planning (VRP vzw) staat in voor de organisatie; het team 
Stedenbeleid coördineert en zorgt voor de regie. Andere partners zijn de Vlaamse Bouwmeester, 
het PPS-Kenniscentrum en het Kenniscentrum Vlaamse Steden. De Masterclass staat open voor 
deelnemers van de 13 centrumsteden, de provinciale steden, de Vlaamse overheid en private 
partners: ontwikkelaars en studiebureaus. 
 
Discussieplatform 
In het najaar van 2008 wordt het discussieplatform “rasterstad – stadsregionale samenwerking”  
opgericht. Dit discussieplatform heeft als taak om studie, onderzoek en een leertraject op te 
zetten. Het overlegplatform “wonen” in het kader van de stadscontracten wordt een eerste 
oefening voor de afbakening van de taken en verantwoordelijkheid van de steden enerzijds en 
van de stedelijke rand en de centrale overheden anderzijds. Momenteel wordt gewerkt aan de 
voorbereiding. 
 
Vorming Europa 
De Europese aangelegenheden en regelgeving zijn complex. Dat bemoeilijkt voor de steden het 
gebruik van de ontwikkelingsmogelijkheden die Europa hen biedt. Het Vlaams Stedenbeleid 
maakt  in overleg met het recent opgerichte Kenniscentrum Vlaamse steden en met het jonge 
Vlaams- Europees Verbindingsagentschap (VLEVA) werk van een vraaggerichte ondersteuning  
inzake Europese aangelegenheden voor de Vlaamse steden. In 2007 – 2008 werden ter 
informatie van de steden twee Europa-dagen georganiseerd.  
 
(4)Verhogen van de positieve beeldvorming van de steden 
 
Communicatiecampagne 
Het Vlaams Stedenbeleid wil door gerichte communicatiecampagnes bijdragen tot positieve 
beeldvorming van de steden. In 2006 werd een fotowedstrijd georganiseerd “De stad is 
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klaarwakker”.  In 2007 werd de verhalenwedstrijd  “Wat is jouw favoriete plek in de stad?” 
georganiseerd.   
Ook in 2008 wil het Vlaamse Stedenbeleid een positieve boodschap blijven brengen over de 
steden  
De nieuwe communicatiecampagne schenkt meer dan de vorige communicatiecampagnes 
aandacht aan de mogelijkheden van de stad en van nieuwe stadsontwikkelingen voor jonge 
gezinnen en voor actieve medioren. De communicatiecampagne wordt gevoerd in 
samenwerking met de steden. Op evenementen in de steden wordt het wonen in de stad 
gepromoot. Op de website www.thuisindestad.be is alle informatie over het 
Stedenbeleid op een transparante en bevattelijke manier terug te vinden. 
 
Good practices verzamelen en delen 
De “Thuis in de stad”-prijs wordt vanaf 2001 jaarlijks uitgereikt: Met deze prijs bekroont de 
Vlaamse overheid opmerkelijke en innovatieve stedelijke projecten uit de 13 Vlaamse steden en 
de VGC. Dit evenement geeft het brede publiek een beeld van de talrijke geslaagde 
Stadsprojecten. Het motiveert de steden en inspireert het Vlaamse Stedenbeleid.   
 
Sinds 2006 wordt een pilootproject ‘Stadsklassen’ ondersteund  in de steden Brussel en Gent via  
samenwerking met 2 partners m.n. vzw JES (het voormalige Jeugd en Stad) en het Stedelijk 
Museum Gent (STAM) - vzw Gent Cultuurstad. Stadsklassen willen kinderen met een andere 
bril leren kijken naar de stad en hen laten proeven van de stad zodat ze zich makkelijker een 
eigen beeld kunnen vormen. Op basis van de ervaringen van het pilootproject werd een 
draaiboek uitgewerkt als handleiding en inspiratiebron voor de andere steden.  

(5) Steden versterken door samenwerking op verschillende bestuursniveaus 
Om een versterking van de steden te realiseren wordt met verscheidene partners en niveaus 
samengewerkt:  
 
Kenniscentrum Vlaamse Steden.  
In 2007 werd door de 13 Vlaamse centrumsteden een Kenniscentrum Vlaamse steden 
opgericht.  
Voor 2008 werd met het Kenniscentrum op 5 mei 2008 een samenwerkingsprotocol afgesloten. 
Het Kenniscentrum Vlaamse Steden zal ook financieel ondersteund worden. In 2008 wordt 
samengewerkt rond volgende thema’s: gebiedsgericht werken, Europa, rasterstad-stadsregionale 
samenwerking en wonen (in het kader van de stadscontracten)  
 
Stadscontracten 
Stadscontracten zijn voor de Vlaamse Regering  (opgenomen in Vlaanderen in Actie) een 
belangrijke prioriteit om te komen tot een vlotte interbestuurlijke samenwerking en een meer 
klantgerichte dienstverlening. Op 20 juli 2006 besliste de Vlaamse Regering tot de opmaak van 
stadscontracten, bestaande uit een algemeen gedeelte (identiek voor de 13 steden) en een 
stadsspecifiek gedeelte. 
 
Als algemeen voorstel hebben de steden gezamenlijk “wonen” als beleidsthema ingediend. Er 
werd  een “overlegforum wonen” opgericht waarin naast verantwoordelijke ambtenaren en 
politici uit de steden ook het kabinet, Vlaamse ambtenaren en het Kenniscentrum Vlaamse 
Steden  vertegenwoordigd zijn.  
 
De stadsspecifieke projecten:  

  
Stad Project 
  
Aalst Multifunctioneel  evenementencomplex met 

regionale uitstraling 
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Antwerpen Ontwikkeling Petroleum Zuid 
Antwerpen Heraanleg Scheldekaaien 
Brugge Economische en ecologische ontsluiting van 

Brugge (N31 en Ommevaart)  
Genk C-Mine: Herbestemming mijnsite Winterslag  
Genk Waterschei: hoogwaardig bedrijvenpark en 

wetenschapspark 
Gent Oude Dokken en Handelsdokbrug: reconversie 

van oude dokken tot waterfrontwijk 
Gent Gent The Loop: ruimte voor bedrijvigheid op site 

rond Flanders Expo 
Hasselt De Blauwe Boulevard: herwaardering stadsdeel 

Kanaalkom 
Kortrijk Hoog Kortrijk: integratie ziekenhuissite; 

optimaliseren van de Noord-Zuidverbinding 
Leuven Herontwikkeling Vaartkom Leuven 
Mechelen  Wegbypass Arsenaalsite als ruggegraat voor 

ontwikkeling Arsenaalgebied. 
Oostende Uitwerking strategische visie voor Oostende als 

centrumstad aan de kust 
Roeselare Nieuwe openbare bibliotheek als kennis-, 

informatie- en leercentrum 
Sint-Niklaas Voltooiing stadsring 
Turnhout R13 en  uitwerking Stedelijk Plateau 

 
De stadscontracten werden afgesloten voor de periode 2007 – 2012 en werden op 14 december 
2007 door de Vlaamse Regering goedgekeurd.  
 
Voor de opvolging van elk project werd een begeleidingsgroep van vertegenwoordigers van de 
Vlaamse overheid en vertegenwoordigers van de stad opgericht. 

Samenwerking met het federale en het Europese niveau 

Met het federale niveau wordt wanneer nodig overlegd. Ook is het de bedoeling om knelpunten 
die zich in de stadscontracten situeren op federaal niveau te bespreken. 

Door het Vlaams Stedenbeleid worden Europees volgende programma’s opgevolgd: EFRO 
(Europees Fonds Regionale Ontwikkeling); EUKN (European Knowledge network, het Urbact 
II-programma en Europese Groepering voor Territoriale Samenwerking (EGTS). Ook de 
verdere ontwikkelingen rond het Charter van Leipzig worden opgevolgd. 

Wat het inburgerings- en diversiteitsbeleid betreft:  
 

Het inburgeringsbeleid is geen specifiek beleid ten behoeve van de steden en gemeenten maar 
richt zich naar ‘nieuwe’ Vlamingen en wil hen de kans geven om actief aan de samenleving deel 
te nemen door hen een inburgeringstraject aan te bieden. Het inburgeringsbeleid voorziet geen 
specifieke kredieten voor de steden en gemeenten. In het kader van het inburgeringsbeleid 
worden wel subsidies verstrekt aan de onthaalbureaus Inburgering. Gezien het doel van 
inburgering komen deze subsidies onrechtstreeks alle steden en gemeenten ten goede. Er is een 
onthaalbureau in de steden Antwerpen, Gent en Brussel en in de vijf Vlaamse provincies. De 
onthaalbureaus Inburgering in de provincies bedienen alle steden en gemeenten in hun 
werkingsgebied. Daarnaast worden er op basis van het decreet van 7 mei 2004 acht Huizen van 
het Nederlands gesubsidieerd, met name één Huis van het Nederlands in Antwerpen, Gent en 
Brussel en één Huis van het Nederlands voor elke Vlaamse provincie.  
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In het minderhedendecreet van 28 april 1998 wordt de mogelijkheid geboden om lokale 
integratiediensten te erkennen en te subsidiëren.  Deze erkenning hangt niet af van de grootte of 
centrumfunctie van de gemeente, maar van de concentratie van etnisch-culturele minderheden, 
de samenstelling van de bevolking en de aard van de problematiek. 
 
Een gemeente kan een erkenning bekomen op basis van een gemeentelijk beleidsplan voor een 
lokaal diversiteitsbeleid.  Uitgangspunt is daarbij dat de lokale besturen een regierol hebben 
t.a.v. het diversiteitsbeleid in hun stad of gemeente. De realisatie van het beleid gebeurt niet 
door één dienst, maar is een gezamenlijke verantwoordelijkheid van de volledige lokale 
overheid. Subsidiëring gebeurt via driejaarlijkse overeenkomsten, waarin concrete 
doelstellingen, met te behalen resultaten en meetfactoren, worden ingeschreven.   
 
Op basis van het minderhedendecreet werden in 29 gemeenten integratiediensten erkend.   
 
Aanvullend op het minderhedendecreet, voorziet de Vlaamse gemeenschap in middelen voor de 
aankoop, de inrichting, renovatie of uitbreiding van woonwagenterreinen.  Provincies, 
gemeenten, OCMW’s, de Vlaamse Gemeenschapscommissie, de Vlaamse 
Huisvestingsmaatschappij en de door haar erkende sociale huisvestingsmaatschappijen komen in 
aanmerking voor een subsidie. Het bedrag van de subsidie is vastgesteld op 90% van de 
kostprijs.  Hiervoor werden in 2006 en 2007 respectievelijk 1.011.000 en 4.273.000 euro 
voorzien.  Deze middelen worden bijna uitsluitend aangevraagd door lokale besturen. 

 
 
2. Het stedenfonds :  

 
Voor de jaren 2006 – 2008 zijn volgende middelen voorzien: 

 
2006 2007 2008 
111.251.000 115.170.000 119.226.000 

 
Met de 13 steden en de VGC werden beleidsovereenkomsten afgesloten voor de periode 2003 – 
2007 en 2008 – 2013. 
Volgende middelen werden toegekend voor de periode 2006 – 2008:  

 
   sf 2006  sf 2007 sf 2008 
ANTWERPEN 47.053.651 48.790.695 50.678.593 
GENT 23.872.289 24.802.080 25.703.043 
        
AALST 2.044.780 2.157.946 2.271.847 
BRUGGE 2.998.524 3.175.368 3.334.241 
GENK 5.467.773 5.467.773 5.467.773 
HASSELT 1.728.296 1.847.760 1.967.855 
KORTRIJK 2.074.956 2.162.905 2.250.474 
LEUVEN 2.655.403 2.763.200 2.889.584 
MECHELEN 3.781.211 3.781.211 3.781.211 
OOSTENDE 4.134.015 4.134.015 4.134.015 
ROESELARE 1.379.216 1.471.533 1.568.730 
SINT-NIKLAAS 1.721.975 1.839.581 1.952.019 
TURNHOUT 1.143.811 1.188.933 1.234.015 
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VGC 11.195.100 11.587.000 11.992.600 
 111.251.000 115.170.000 119.226.000 

 
Ondersteuning stadsvernieuwingsprojecten 
Eind 2006 werd oproep 3 gelanceerd. Volgende middelen zijn hiervoor voorzien: 
 

2007 2008 2009 
7.042.000 10.704.000 12.714.000

 
Voor projectsubsidie werden 15 projecten door de Vlaamse regering geselecteerd dd. 6 juli 
2007, waarvan 3 projecten aan te rekenen op het budget van het jaar 2007 en 12 projecten aan te 
rekenen op het budget van 2008 of 2009. Enkel voor de projecten 2007 werd reeds een 
subsidiebedrag vastgesteld.  Voor de projecten die aangerekend worden op de begroting 2008 of 
2009 wordt het subsidiebedrag bepaald bij de definitieve goedkeuring, na het voorleggen van 
een volledig dossier. De definitieve goedkeuring van de projecten die worden aangerekend op de 
begroting 2008 vindt plaats in het najaar 2008. De definitieve goedkeuring van de projecten die 
worden aangerekend op de begroting 2009 vindt plaats in het voorjaar 2009. 
1. Antwerpen: Militair Hospitaal, buiten wonen in de stad, (subsidiebedrag 2007: 

2.000.000 euro) 
2. Ieper: Noordelijke Stadspoort (subsidiebedrag 2007: 1.500.000 euro) 
3. Turnhout: Stadsdeel Brepols (subsidiebedrag: 3.200.000 euro) 
4. Kortrijk: Bijstandssite 
5. Sint-Niklaas: Clementwijk 
6. Aalst: Stationsomgeving 
7. Aarschot: Aarschot op sporen 
8. Antwerpen: IGLO (Intergenerationeel project Linkeroever) 
9. Geel: Strategische vernieuwing Geel-Centrum 
10. Gent: Bruggen naar Rabot 
11. Leuven: Herontwikkeling Vaartkom 
12. Oudenaarde: De Scheldekop 
13. Tielt: Kortrijkstraat 
14. Vilvoorde: Watersite De Molens 
15. Antwerpen: ‘t Eilandje 
 
Naast de projectsubsidies werd aan 10 projecten conceptsubsidie toegekend: 
 
Voor de conceptsubsidie werd een subsidiebedrag van 57.000 euro per project vastgesteld. 
De zes eerste projecten werden aangerekend op de begroting 2007, de 4 laatste projecten werden 
aangerekend op de begroting 2008. 

 
1. Brugge: Stadsportaal 
2. Deinze: Stedelijk wonen aan de Leie 
3. Hasselt: Blauwe Boulevard 
4. Lier: Stationsomgeving 
5. Lokeren: Hoedhaar 
6. Roeselare: Roeselare Centraal 
7. Antwerpen: Zurenborg 
8. Mechelen: Tinel 
9. Mol: Inbreidingsproject Guido Gezellestraat 
10. Tienen: Heilig Hartziekenhuis en omgeving 

 
Subsidies voor de onthaalbureaus Inburgering en de Huizen van het Nederlands 
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Onthaalbureau Inburgering Subsidies in euro 
 2006 2007 2008 
    
Antwerpen  2.679.257 7.182.086 6.994.196 
Gent 836.953 1.394.572 1.451.865 
Brussel 1.667.621 3.734.587 4.036.809 
Provincie Antwerpen 1.420.376 2.785.380 3.120.416 
Provincie Limburg 994.758 2.510.804 3.332.599 
Provincie Vlaams-Brabant 1.177.375 2.737.441 2.820.735 
Provincie Oost-Vlaanderen 913.312 1.932.034 2.493.390 
Provincie West-Vlaanderen 1.435.560 2.635.783 2.684.859 

 
Huis van het Nederlands 2006 

(euro) 
2007 
(euro) 

2008 (euro) 

Antwerpen 496.546 677.935 875.723 
Brussel 364.575 764.742 981.638 
Gent 231.581 287.935 305.535 
Limburg 278.190 300.435 361.674 
Oost-Vlaanderen 213.296 291.379 339.370 
Prov. Antwerpen 256.368 265.150 348.583 
Vlaams-Brabant 376.415 662.645 569.981 
West-Vlaanderen 321.029 337.380 399.496 
Totaal 2.538.000 3.587.601 4.182.000 
 

Wat het diversiteitsbeleid betreft : 
 
Hieronder vindt u een overzicht van de erkende integratiediensten, hun gesubsidieerde 
personeelsleden en het subsidiebedrag voor 2008. De subsidie-enveloppen wordt jaarlijks 
aangepast aan de anciënniteit en de evolutie van de index. 
 

Integratiediensten Aantal personeelsleden
 

Subsidie-enveloppe 2008 
Aalst 1,00     58.590 EUR  

Antwerpen 4,50  251.357 EUR  

Beringen 2,00  117.180 EUR  

Dilsen-Stokkem 1,00     58.590 EUR  

Genk 6,00  331.864 EUR  

Gent 4,00  224.522 EUR  

Halle 1,00     58.590 EUR  

Hasselt 1,00     58.590 EUR  

Heusden-Zolder 4,00  224.522 EUR  

Houthalen-Helchteren 2,50  144.016 EUR  

Kortrijk 1,00     58.590 EUR  

Leopoldsburg 1,00     58.590 EUR  

Leuven 2,00  117.180 EUR  

Lokeren 1,00     58.590 EUR  

Lommel 1,00     58.590 EUR  

Maaseik 1,00     58.590 EUR  

Maasmechelen 3,00  170.851 EUR  
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Mechelen 2,50  144.016 EUR  

Mol 1,00     58.590 EUR  

Oostende 1,00     58.590 EUR  

Ronse 1,00     58.590 EUR  

Sint-Niklaas 2,00  117.180 EUR  

Temse 1,00     58.590 EUR  

Vilvoorde 1,50     87.885 EUR  

Willebroek 1,50     87.885 EUR  

Zele 1,00     58.590 EUR  

Sint-Truiden 1,00     58.590 EUR  

Lier 1,00     58.590 EUR  

Turnhout 1,00     58.590 EUR  

 
In 10 gemeenten wordt momenteel de erkenning van een integratiedienst voorbereid.  In deze 
gemeenten zal vanaf 2009 telkens 1 personeelslid worden gesubsidieerd, waardoor het aantal 
erkende integratiediensten op 39 zal komen. 
 
Een overzicht van de subsidies aan gemeenten voor de aankoop, de inrichting, de uitbreiding of 
renovatie van woonwagenterreinen in 2006 en 2007 vindt u in onderstaande tabel. 

 
  Residentiële standplaatsen - subsidiedossiers 
Hasselt       
  18 gerenoveerde en 8 nieuwe standplaatsen 

2006 307.551,96 EUR Infrastructuurwerken 
2006 566.925,07 EUR Dienstgebouwen 
2007 31.780,76 EUR Nutsvoorzieningen 
2007 284.950,51 EUR Dienstgebouwen  
2007 31.780,76 EUR Nutsvoorzieningen 

      
Puurs       
  8 nieuwe standplaatsen     

2006 14.977,97 EUR Sanitaire blokken 
      
Herentals       
  17 + 20 nieuwe standplaatsen   

2006 44.415,00 EUR Aankoop grond Heirenbroek 
2007 766.212,72 EUR Wegen en rioleringswerken 
2007 601.271,57 EUR Dienstgebouwen 
2007 766.212,72 EUR Wegen en rioleringswerken 
2007 601.271,57 EUR Dienstgebouwen 

2007 518.463,44 EUR
Herenthoutseweg-perceel 
dienstgebouwen 

2007 739.174,22 EUR
Herenthoutseweg-wegen en 
rioleringswerk 

2007 42.101,46 EUR
Herenthoutseweg-
nutsvoorzieningen 

2007 76.209,26 EUR Heirenbroek-nutsvoorzieningen 
      
Gent       
  15 nieuwe standplaatsen     

2007 666.328,28 EUR Standplaatsen 
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Ham       
  Herinrichting woonwagenpark   

2007 22.503,68 EUR Eindafrekening herinrichting wwt 
      
Maasmechelen     
  Herinrichting woonwagenpark   

2007 47.327,30 EUR Eindafrekening herinrichting wwt 
      

  Doortrekkersterreinen - subsidiedossiers 
Kortrijk       
  20 doortrekkerstandplaatsen   

2006 77.130,00 EUR Aankoop grond 
2007 301.687,74 EUR Infrastructuurwerken 
2007 35.007,00 EUR Omgevingsaanleg 
2007 376.722,12 EUR Dienstgebouw 
2007 32.043,83 EUR Hoogspanningscabine 

      
 
3. In het kader van het stedenbeleid worden ten behoeve van de dertien steden en de VGC naast het 

stedenfonds en de ondersteuning van stadsvernieuwingsprojecten financiële middelen 
aangewend voor de ontwikkeling en actualisatie van de stadsmonitor, het pilootproject 
stadsklassen, de onderzoeksopdracht conceptsubsidie stadsvernieuwingsprojecten, de organisatie 
van de werkgroep participatie, de organisatie van een communicatiecampagnes, de organisatie 
van ondersteuning en vorming voor de steden onder andere  ondersteuning van de Masterclass 
stadsprojecten, de organisatie van de Europa-dagen, vorming betreffende het gebruik van de 
stadsmonitor, subsidiêring van orginele en innovatieve projecten. 

 
 Vanaf 2008 wordt ook financiële ondersteuning geboden aan het Kenniscentrum Vlaamse 

Steden. 
 
 In het kader van het diversiteitsbeleid wordt sinds 2006 jaarlijks een budget van 5.000.000 euro 

voorzien voor ‘Managers van Diversiteit’.  Daarbij worden welomschreven projecten van 
beperkte duur beoogd, die de zelfredzaamheid van burgers van diverse herkomst verhogen én 
die een positief effect hebben op verschillende aspecten van de leefbaarheid van het samenleven 
tussen autochtone en allochtone Vlamingen.  De Vlaamse overheid richt zich daarbij naar een 
ruim publiek, waaronder lokale besturen. Volgende projecten van lokale besturen ontvingen in 
2006 en/of 2007 middelen : 

 

Projectuitvoerder Naam project Bedrag 

Stad Mechelen 

NERO, Normstelling En 
Responsabilisering naar 
aanleiding van Overlast 50.892,88 EUR

Stad Mechelen 

Heropstart en 
heroriëntering stedelijke 
kinder- en tienerwerkingen 116.439,45 EUR

Gemeentebestuur Sint-Pieters-Leeuw 

Integratie kansarme 
kinderen en jongeren en 
anderstalige nieuwkomers 
bij jeugdverenigingen 3.000,00 EUR

Gemeentebestuur Willebroek 
Lachen is gezond: humor 
en diversiteit 2.950,00 EUR
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OCMW Gent Diversiteit loont  67.705,00 EUR 

Stad Antwerpen/Sociale 
Zaken/integratiedienst (vzw CISO) 

Selectie, vorming en 
gerichte inzet van een 
netwerk van vrijwillige 
interculturele bemiddelaars  57.406,00 EUR 

Stad Mechelen 
Buurtopbouwwerk in twee 
behartenswaardige buurten  53.638,00 EUR 

OCMW Balen 

Participatieproject culturele 
en maatschappelijke 
integratie Balen    6.950,00 EUR 

Stad Aalst Zomertaalspeelbad 7.000,00 EUR

 Stad Mechelen 

NERO: Normstelling En 
Responsabilisering naar 
aanleiding van Overlast 
(uitbreiding en verlenging 
van de bestaande 
subsidieaanvraag) 101.786,00 EUR

Stad Mechelen 

Buurtopbouwwerk in twee 
behartenswaardige buurten. 
Werken aan leefbaarheid, 
aan veiligheid en aan 
samen leven in diversiteit 
in Bethaniënpolder en Oud-
Oefenplein. 124.210,00 EUR

Gemeente Heusden-Zolder 
Al spelend Nederlands 
leren 19.600,00 EUR

Stad Genk 

Een nieuw 
samenlevingsmodel voor 
een multiculturele stad.  20.000,00 EUR

Stad Leuven 

 
Buddy-project. Naschoolse 
studiebegeleiding voor 
kansarme jongeren in het 
secundair onderwijs 18.393,00 EUR

OCMW-Gent 
Iedereen gelijke kansen bij 
het OCMW - Gent 24.261,00 EUR

 
 

Daarnaast worden projectmiddelen voorzien in het kader van het minderhedendecreet.  Volgens 
dit decreet dienen jaarlijks tussen 5 % en 10 % van de middelen ter realisatie van dit decreet te 
worden uitgetrokken voor projecten met een experimenteel en/of vernieuwend karakter.  In 2006 
en 2007 was het beschikbare budget telkens 689.000 euro.  Ook hier kan een ruim publiek, 
waaronder lokale besturen, projecten aanvragen.  De afgelopen 2 jaar werden volgende 
projecten van lokale besturen goedgekeurd. 

 
Projectuitvoerder Naam project Bedrag 
vzw Ciso/Dienst Integratie 
Antwerpen : 

“Publiekswerking in het 
Atlasgebouw: experimenteren 
met diverse en nieuwe 
werkvormen”. 

149.756,39 EUR. 

vzw Ciso/Dienst Integratie “Huid en Haren. Een 149.453,79 EUR 
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Antwerpen : publieksproject over 
beeldvorming en discriminatie in 
het kader van de 
publiekswerking van Atlas”. 
 

 
 
4. Het Gemeentefonds is, in tegenstelling tot het Stedenfonds en de ondersteuning van 

stadsvernieuwingsprojecten, die een specifieke subsidiëring beogen, een algemene en onvoor-
waardelijke financieringsbron voor de gemeenten. De totale dotatie van het Gemeentefonds 
bedroeg in 2006 1.706.763.000 euro, in 2007 - 1.766.500.000 euro en bedraagt in 2008 
1.828.328 euro. De dotatie groeit jaarlijks met 3,5%.  

 
 De middelen uit het Gemeentefonds vertegenwoordigen vandaag ongeveer 19-20% van de totale 

gemeentelijke ontvangsten. - De begunstigde besturen (alle Vlaamse gemeenten en OCMW’s) 
zijn aan de Vlaamse overheid geen enkele verantwoording over de besteding van hun aandelen 
verschuldigd. 

 
 De verdelingscriteria van het nieuwe Gemeentefonds (decreet van 5 juli 2002) werden gekozen op 

basis van de volgende voorwaarden en vereisten: 
− de gegevens moeten beschikbaar zijn, 
− de gegevens moeten bruikbaar zijn, 
− de gegevens moeten op geregelde tijden kunnen worden geactualiseerd, 
− de gegevens moeten van een objectieve, externe bron komen (dus niet van de gemeente 

zelf), 
− er mogen geen dubbeltellingen ontstaan, 
− de ene maatstaf mag de andere niet neutraliseren. 

 
De maatstaven moesten bovendien bijdragen tot de realisatie van de beleidsdoelstellingen uit het 
toenmalige regeerakkoord en die waren onder meer: 
− meer aandacht voor het eigen belastingvermogen en dus voor de fiscale solidariteit tussen de 

gemeenten, 
− opwaardering van de centrumfuncties, 
− verhoging van de bestuurskracht van de kleinere gemeenten, 
− meer aandacht voor de open ruimten en landelijkheid. 
 
Er werd dus bij de herziening van het Gemeentefonds en het zoeken naar geschikte 
verdelingscriteria wel degelijk aandacht besteed aan de specifieke problemen en bestuurskracht 
van kleinere gemeenten. 
 
De geselecteerde maatstaven kunnen worden gegroepeerd in vijf grote clusters:  
1. bijzondere financiering van de centrumsteden en de kustgemeenten (40,8%) 
2. centrumfunctie (8%),  
3. fiscale armoede (30,2%),  
4. open ruimten (6%) 
5. sociale maatstaven (15%),  

Tabel: de maatstaven en hun weging 
  percentages 

per 
maatstaf 

percentages 
per cluster 
 

d e r e fi n a ninwoners > 200.000 (Antwerpen en Gent) 30,0 40,8 
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100.000 < inwoners < 200.000 (Brugge) 1,6 
centrumsteden 6,2 
provinciale steden (2%) en  kustgemeenten 
(1%) 3,0 

actieve bevolking tewerkgesteld in de 
gemeente 4,0 

C
en

tr
um

fu
nc

tie
 

leerlingen en studenten secundair en hoger 
onderwijs (alle netten) 4,0 

8,0 

waarde personenbelasting (omgekeerd 
evenredig) 19,0 

Fi
sc

al
e 

D
ra

ag
-

kr
ac

ht
 

kadastraal inkomen (omgekeerd evenredig)
11,2 

30,2 

O
pe

n 
R

ui
m

te
 

bos, tuin & park, woeste gronden, 
gekadastreerde wateren, akkerland, 
grasland, recreatieterreinen en 
boomgaarden 

6,0 6,0 

weduwen, invaliden, gepensioneerden, 
wezen 

1,0 

werklozen met lage scholingsgraad 4,0 
geboorten in kansarme gezinnen 3,0 
sociale huurappartementen 3,0 

So
ci

al
e 

m
aa

ts
ta

ve
n 

bestaansminimumtrekkers 4,0 

15,0 

  100 100 
 
 Vooral de criteria inzake fiscale draagkracht en open ruimten spelen in het voordeel van kleinere 

en landelijke gemeenten. 
 
 Verder bepaalt artikel 9 van het decreet van 5 juli 2002 dat voor elke maatstaf de recentste 

waarden waarover de regering beschikt, in aanmerking worden genomen. De gegevens voor elke 
maatstaf moeten bovendien voor alle gemeenten op hetzelfde tijdstip of op dezelfde periode 
betrekking hebben. De gegevens worden uitsluitend ingewonnen bij overheidsdiensten en –
instellingen. 

 
 De verdelingsparameters werden sinds 2003, het jaar van de inwerkingtreding van het 

vernieuwde Gemeentefonds, niet meer gewijzigd.  
 
 Aan het Gemeentefonds werd wel in 2008 een additionele dotatie van 83 miljoen euro 

toegevoegd (bovenop de geïndexeerde hoofddotatie), ter compensatie van de afschaffing van de 
Eliataks door de Vlaamse Regering (invoeging van een hoofdstuk IIIbis in het decreet van 5 juli 
2002 inzake het Gemeentefonds door het decreet van 21 december 2007 houdende bepalingen 
tot begeleiding van de begroting 2008 van de Vlaamse Gemeenschap). Deze aanvullende dotatie 
wordt jaarlijks toegevoegd aan de hoofddotatie en wordt vanaf het begrotingsjaar 2009 
aangepast aan de inflatie.  

 
 Ze wordt onder alle Vlaamse gemeenten verdeeld volgens dezelfde procentuele verhoudingen 

als de verdeling van het bedrag voor het jaar 2006 van de federale bijdrage tot compensatie van 
de inkomstenderving van de gemeenten ingevolge de liberalisering van de elektriciteitsmarkt (de 
zogenaamde “Eliataks”). Vanaf de verdeling van de aanvullende dotatie voor 2009, zal de 
verdeling van de Eliataks voor 2007 als maatstaf worden genomen. De aanvullende dotatie volgt 
dus niet de gewone verdelingsregeling van het Gemeentefonds. 
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 Wat het diversiteitbeleid betreft : 
 
 Alle gemeenten met een voldoende groot aantal etnisch-culturele minderheden komen in 

aanmerking voor een erkenning en subsidiëring als lokale integratiedienst.  Alle gemeenten 
kunnen, zonder onderscheid, een aanvraag indienen voor een subsidiëring van een residentieel 
of doortrekkersterrein voor woonwagenbewoners. 

 
5. Daarnaast bevat het Gemeentefonds een aantal verdelingscriteria die specifiek de opwaardering 

van de centrumfuncties beogen (zie antwoord op vraag 4), namelijk de bijzondere financiering 
van een aantal categorieën van gemeenten (Antwerpen en Gent, de 11 centrumsteden, de 
provinciale steden en de kustgemeenten), de actieve bevolking tewerkgesteld in de gemeente, 
het aantal leerlingen en studenten dat secundair en hoger onderwijs volgt op het grondgebied 
van de gemeente (alle netten). 

 
 De bijzondere financiering reserveert een bedrag per inwoner voor de bovenvermelde 

“bijzondere” groepen van gemeenten. De grootte van dat bedrag is in sterke mate afhankelijk 
van de groep waarin de gemeente zich bevindt. Voor de gemeenten in deze groepen betekent het 
in elk geval een belangrijke verhoging van hun aandeel in vergelijking met een aandeel dat 
zuiver op basis van de maatstaven zou worden berekend. Met de maatstaven die beschikbaar 
zijn en bovendien bruikbaar en objectief, is het namelijk, zelfs gebruikmakend van extreme 
wegingscoëfficiënten, niet mogelijk om bepaalde categorieën van gemeenten een aandeel te 
geven dat voldoende groot is in verhouding met hun bijzondere status. 

 
 De parameters “actieve bevolking” en “aantal leerlingen en studenten” meten de 

activiteitsgraad in een gemeente en de concentratie van personen die de gemeente “bezoeken ” 
om er te werken of een opleiding te volgen. Deze maatstaven staan in relatie tot de omvang van 
de kosten die nodig zijn om een bepaalde minimale infrastructuur inzake administratie, politie, 
cultuur en ontspanning uit te bouwen en te exploiteren. 

 
 Vanaf 2006 gelden voor het stedenfonds en de ondersteuning van stadsvernieuwingsprojecten 

dezelfde objectieve criteria als voordien: 
 
 Stedenfonds  
 
 Het decreet van 13 december 2002 bepaalt welke steden in aanmerking komen voor het 

Stedenfonds. De steden zijn nominatim in het decreet opgenomen.  
 
 Art. 4. Het Stedenfonds richt zich op de grootsteden Antwerpen en Gent, de centrumsteden 

Aalst, Brugge, Hasselt, Genk, Kortrijk, Leuven, Mechelen, Oostende, Roeselare, Sint-Niklaas en 
Turnhout en de VGC, die optreedt als bevoegde instelling voor het tweetalige gebied Brussel-
Hoofdstad. 

 
 Voor de selectie van de steden werden volgende bronnen gebruikt: 

-  het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen; 
-  de indeling volgens de Sociaal-Economische Raad van Vlaanderen in “De stedelijke 

problematiek: een analyse tot op het gemeentelijk niveau”, daterend van januari 1995; 
-  de Socio-economische typologie van de gemeenten zoals gepubliceerd in het derde 

kwartaalnummer 1998 van het Driemaandelijks Tijdschrift van het Gemeenkrediet van 
België. 

 
De geselecteerde steden zijn álle steden, die volgens het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen 
centrumgemeente zijn in een grootstedelijk gebied of in een regionaalstedelijk gebied. Ook zijn 
het álle steden die volgens de studie van de SERV een centrumfunctie hebben. 
 



-514-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008
 
 

 

Bovendien behoren de geselecteerde steden ook tot de cluster 9 of de cluster 10 in de sociaal-
economische typologie van de gemeenten van het Gemeentekrediet. Cluster 9 zijn uitsluitend 
“centrumsteden”. Deze gemeenten onderscheiden zich door vrij hoge scores voor de factoren 
betreffende verstedelijking, de economische activiteit en de “aantrekkingskracht-
externaliteiten”. Cluster 10 bestaat uit de twee “grote steden” en drie belangrijke regionale 
steden. De kenmerken zijn identiek aan die van cluster 9 met dien verstande dat de factor 
“aantrekkingskracht-externaliteiten” nog meer uitgesproken is. 
 
Omdat  Vlaanderen ook stedelijke ontwikkelingen in het tweetalig gebied Brussel Hoofdstad 
mee wil ondersteunen werd de Vlaamse Gemeenschapscommissie aan de selectie toegevoegd. 
 
Ondersteuning van stadsvernieuwingsprojecten 
 
Er is geen stadsvernieuwingsfonds als dusdanig opgericht. Wel wordt door het decreet van 22 
maart 2002  voorzien in ondersteuning van stadsvernieuwingsprojecten die kunnen ingediend 
worden door de grootsteden Antwerpen en Gent, de elf regionale steden en 21 provinciale 
steden. De keuze werd gemaakt op basis van het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen. 
Ook voor het tweetalig gebied Brussel-Hoofdstad kunnen,  via de Vlaamse 
gemeenschapscommissie, projecten worden ingediend. De projecten moeten aan aan dezelfde 
voorwaarden voldoen als voor de andere steden, zij het dat de ondersteuning vanuit de Vlaamse 
Regering zich beperkt tot onderdelen van het project die onder de gemeenschapsmateries vallen. 

 
 
4. De verdeling van het Gemeentefonds gebeurt op basis van een korf van objectieve parameters. 

Voor een beschrijving daarvan verwijs ik naar mijn antwoord op vragen 4 en 5. 
 
 Voor het stedenfonds worden dezelfde criteria gehanteerd vanaf 2006  
 
 Als vertrekbasis voor de dotatie van het Vlaamse Stedenfonds gelden de zogenaamde SIF+ 

middelen 2002. Dit zijn de middelen van het Sociaal Impulsfonds 2002 verminderd met het 
gewaarborgd aandeel voor alle gemeenten dat werd opgenomen in het nieuwe 

 Vlaamse Gemeentefonds. Dit basisbedrag wordt jaarlijks verhoogd met een evolutiepercentage 
(3,5%) dat ook van toepassing is op het nieuwe Gemeentefonds. 

 Het trekkingsrecht van de Vlaamse Gemeenschapscommissie  wordt geregeld via een 
voorafname van 10% op het globale vastleggingskrediet. In het Stedenfonds wordt een 
voorafname voorzien voor vorming, sensibilisering en communicatie rond Stedenbeleid. Deze 
voorafname laat toe gezamenlijke vormings- en communicatiecampagnes tussen de Vlaamse 
regering en de steden op te zetten.  

 Het resterende budget wordt verdeeld onder de steden.  
 
 Op basis van bovenstaande overwegingen werd daarom geopteerd voor een clusterbenadering 

waarbij 75% van het vastleggingskrediet, op de voorafnames na, wordt toegewezen aan 
Antwerpen en Gent. Daarmee wil de Vlaamse regering benadrukken dat de stedelijke 
problematiek in deze twee steden groter is dan in de overige centrumsteden. 

 De sleutel is gebaseerd op scores die gemeenten en steden haalden op basis vanachterstellings- 
en kansarmoedecriteria in het kader van het Sociaal Impulsfonds. 

 Proportioneel waren Antwerpen en Gent daarin goed voor 75 % van wat de betrokken steden 
samen scoorden. 

 De overige 25% wordt verdeeld over de 11 centrumsteden. 
 Binnen de clusters werd geopteerd voor een eenvoudig en objectief criterium namelijk het 

bevolkingsaantal. De keuze voor het bevolkingscriterium heeft te maken met de optie van de 
Vlaamse regering om de stadsvlucht te stoppen en met het accent dat men wil leggen op de 
bewoners van de steden zelf. 
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 Bij de verdeling van de middelen wordt ook rekening gehouden met het bedrag dat de steden 
ontvingen aan SIF-plus middelen. Het SIF-plus gedeelte werd decretaal gewaarborgd in het 
Stedenfonds. 

 
 
Minister Steven Vanackere 
 
1. In het beleidsdomein Welzijn, Volksgezondheid en Gezin wordt er, op enkele uitzonderingen 

na, geen specifiek beleid gevoerd naar de 11 genoemde steden en de twee grootsteden. Het 
beleid richt zich in principe naar alle steden en gemeenten in Vlaanderen en op aangepaste wijze 
ook naar Brussel. 

 
 Er zijn echter een aantal deelgebieden waar wel gewerkt wordt rond de centrum- en grootsteden, 

namelijk de inloopteams, de opvoedingsondersteuning en de prenatale zorgverlening en de 
kinderopvang. 

 
 Er komen 2 inloopteams bij : Leuven en Genk.  
 
 In de sector van de opvoedingsondersteuning zijn zowel agentschap Jongerenwelzijn als Kind en 

Gezin actief. 
 Momenteel is er op het terrein van opvoedingsondersteuning een belangrijke ontwikkeling aan 

de gang rond samenwerkingsverbanden opvoedingsondersteuning en opvoedingswinkels. 
 Het decreet betreffende de organisatie van de opvoedingsondersteuning voorziet in de oprichting 

van lokaal overleg en samenwerkingsverbanden opvoedingsondersteuning in elke stad of 
gemeente. 

  
 Het lokaal beleid inzake opvoedingsondersteuning, maar ook de lokale samenwerkings-

verbanden worden uitdrukkelijk gepositioneerd binnen het geheel van het lokaal sociaal beleid: 
de decreetgever meent dat opvoedingsondersteuning een aspect is  van het lokaal sociaal beleid 
en dat opvoedingsondersteuning een duidelijke plek moet hebben in het bredere kader van een 
lokaal beleid.  

 
 Voor de realisatie van het lokaal beleid inzake opvoedingsondersteuning voorziet de Vlaamse 

overheid in de nodige ondersteuning van de lokale besturen met het oog op de uitvoering van 
hun opdrachten.  

 
 Daarnaast voorziet het decreet ook in de oprichting van opvoedingswinkels in elk van de 

centrumsteden. 
 Deze keuze werd ingegeven rekening houdend met de schaal van de bevolking en de 

mogelijkheid om in centrumsteden verschillende functies inzake opvoedingsondersteuning te 
integreren.  

 
 Voor de uitvoering van het decreet opvoedingsondersteuning zet Jongerenwelzijn Vlaamse 

coördinatoren opvoedingsondersteuning (VCO) in. Deze VCO nemen hun opdrachten waar voor 
alle Vlaamse gemeenten (met Brussel) maar in hun takenpakket wordt een onderscheid gemaakt 
tussen enerzijds Brussel en de centrumsteden (Oostende, Brugge, Roeselare, Kortrijk, Aalst, 
Sint-Niklaas, Gent, Leuven, Hasselt, Antwerpen, Genk, Mechelen en Turnhout) en de overige 
gemeenten anderzijds. 

 
 In de centrumsteden en Brussel zullen de VCO de opvoedingswinkels ondersteunen door, 

binnen het algemeen aanbod van de opvoedingswinkel, kansengroepen onder de aandacht te 
brengen. Deze ondersteuning houdt zowel de detectie van deze kansengroepen, als het 
faciliteren van een gericht aanbod in. 
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 In de overige gemeenten nemen de VCO twee andere opdrachten op: het stimuleren van 
gemeenten om een lokale coördinator aan te stellen en het organiseren van het bovenlokaal 
overleg. Door het organiseren van het bovenlokaal overleg is het de bedoeling dat ook burgers 
uit niet-centrumsteden kunnen gebruik maken van een goed uitgebouwde pedagogische 
adviesfunctie. 

 
 Binnen de prenatale zorgverlening van Kind en Gezin wordt er gewerkt rond de grootsteden en 

de centrumsteden. Voor het domein van de Prenatale Zorg werd in 2003 door de Raad van 
Bestuur van Kind en Gezin principieel een concept goedgekeurd voor prenatale dienstverlening 
aan kwetsbare zwangeren. Het concept voorziet in een onthaal- en oriënteringsfunctie met de 
bedoeling risicozwangeren zo snel mogelijk door te verwijzen naar de reguliere medische 
prenatale sector enerzijds en een aanbod te doen inzake psychosociale begeleiding anderzijds. 
Specifiek in de grootsteden en in Mechelen wordt er wel nog voorzien in prenatale steunpunten 
om zelf beperkte medische dienstverlening te doen en dit om zwangeren die niet terecht kunnen 
in de reguliere medische sector op te vangen.  

 
 Het beleid inzake de gesubsidieerde kinderopvang houdt verdeling in van de middelen over 

regio’s binnen Vlaanderen. Deze verdeling houdt rekening met relevante criteria. Voor 
Antwerpen, Gent en Brussel wordt daarbij een voorafname gedaan, die omwille van de 
problematiek eigen aan een grote stad, iets hoger kan liggen dan deze op basis van de gebruikte 
criteria. 

 Sommige middelen worden niet verdeeld volgens gemeente of regio, maar gaan gewoon naar 
initiatiefnemers, zoals onder meer in de zelfstandige sector. 

 
2. Inloopteams: In 2006 ging er 1.178.500 euro naar de inloopteams in centrumsteden en 

grootsteden en 162.683 euro naar de inloopteams in overige gemeenten in Vlaanderen. In 2007 
ging het respectievelijk om 1.224.290 euro en 168.254 euro. 

 
 Opvoedingswinkel: In afwachting van de goedkeuring van de uitvoeringsbesluiten heeft de 

Vlaams minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin, in de zomer van 2007 een oproep 
gericht aan de lokale besturen van de centrumsteden en voor Brussel aan de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie om een project voor een opvoedingswinkel in te dienen.  

 De inmiddels goedgekeurde projecten ontvangen vanaf 15 december 2007 de nodige middelen 
(418.829 euro = gezamenlijke subsidie van Kind en Gezin en het agentschap Jongerenwelzijn) 
via projectsubsidiëring. Daarnaast wordt elke opvoedingswinkel in zijn werking ondersteund 
door een halftijdse Vlaamse coördinator opvoedingsondersteuning van het Vlaams agentschap 
Jongerenwelzijn.  

 
 Kredieten opvoedingsondersteuning Fonds Jongerenwelzijn overige gemeenten: 
 Voor het opnemen van de andere opdrachten kunnen de VCO aanspraak maken op € 205000 

werkingsmiddelen, die over de provincies worden verspreid volgens het aantal minderjarigen in 
die provincie. 

 
 Prenatale steunpunten:  in 2006 bedroeg de subsidie 125.261 euro en 126.888 euro in 2007. 
 
 Kinderopvang: 
 
 In 2008 is bij de beide uitbreidingsrondes (22 februari 2008 voor zo’n 8 mio en 30 mei 2008 

voor 5,3 mio) een voorafname gedaan voor Antwerpen, Gent en Brussel van 30 % van de 
budgetten. 

 
3. Zie vraag 2. 
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4-5. De lokale besturen kregen in het kader van het Lokaal Sociaal Beleid de opdracht een lokaal 
sociaal beleidsplan te ontwikkelen, uit te voeren in de periode 2008-2013, en een Sociaal Huis te 
realiseren tegen 22 mei 2008.  De Vlaamse overheid stelt hier geen financiële tegemoetkoming 
tegenover maar voorziet daarentegen in een ondersteunend aanbod dat gerealiseerd wordt door 
de VVSG en de VVP.  Er werd geen verschillend aanbod uitgewerkt voor gemeenten, de 
centrumsteden en de grootsteden, m.a.w. de ondersteunende dienstverlening en activiteiten zijn 
toegankelijk voor zowel de steden als de gemeenten.  Concrete illustraties zijn het VVSG-
vormingsaanbod omtrent de opstart van een Sociaal Huis gericht naar OCMW-medewerkers en 
lokale mandatarissen, en de ondersteuning op maat voor de lokale besturen die hun lokaal 
sociaal beleidsplan nog niet hebben afgewerkt, aangeboden vanuit de VVP. 

 
 Het lokaal sociaal beleid is een generiek beleid dat aldus het referentiekader vormt om de lokale 

sociale uitdagingen te duiden en te vertalen naar algemene beleidsdoelstellingen en concrete 
acties. De Vlaamse overheid heeft een kader evenals een niet-financiële ondersteuning 
aangeboden opdat de steden en gemeenten de decretale bepalingen op een autonome wijze 
zouden invullen. 

 
6. Er zijn geen specifieke fondsen beschikbaar. 
 
 
Minister Patricia Ceysens 
 
Wat het programma 2000-2006 betreft, verwijzen we naar het gecoördineerd antwoord van vraag nr. 
67 van 11 januari 2006, Websitebulletin publicatiedatum 10-03-2006. 
 
Agentschap Economie 
 
1.  Bij beslissing van 16 mei 2007 (VR/2007/16.05/DOC.0489) werd door de Vlaamse Regering 

goedkeuring gehecht aan de indiening bij de Europese Commissie van het Doelstelling 2-
programma Vlaanderen 2007-2013. Bij beschikking van 7 december 2007 (beschikking 
C(2007)6312)) werd door de Europese Commissie goedkeuring verleend aan het Doelstelling 2-
programma Vlaanderen 2007-2013. 

 
 Het Vlaamse doelstelling 2-programma 2007-2013 streeft een hoofddoelstelling na: het 

bevorderen van de verdere ontwikkeling van Vlaanderen tot één van de meest competitieve 
regio’s, een duurzame economische groei, de creatie van meer en betere tewerkstelling en de 
bescherming en verbetering van het milieu.  

 
 Het programma heeft betrekking op heel Vlaanderen en betekent dat alle steden en gemeenten 

zonder onderscheid in aanmerking kunnen komen voor zowel EFRO-steun als Vlaamse 
cofinanciering. Zodoende zal het beleid bijdragen tot de economische structuurversterking en 
het verstevigen van de concurrentiekracht van Vlaanderen. Deze aanpak bevordert tevens de 
synergie met het gevoerde Vlaams beleid op de diverse terreinen. 

 
 Om de effectiviteit van het beleid te verhogen, werd geopteerd voor prioriteiten gericht op de 

versterking van de competitiviteit van de Vlaamse economie, het uitbouwen van Vlaanderen tot 
een kennis- en ondernemingsregio en aandacht hebben voor een evenwichtige en duurzame 
ontwikkeling van de steden en het platteland. De vier prioriteiten zijn: 

 
•  Prioriteit 1: het bevorderen van kenniseconomie en innovatie 
•  Prioriteit 2: het stimuleren van ondernemerschap 
•  Prioriteit 3: het verbeteren van de ruimtelijk-economische omgevingsfactoren 
•  Prioriteit 4: het bevorderen van stedelijke ontwikkeling 
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 Binnen de eerste drie prioriteiten, kunnen promotoren projecten indienen die beantwoorden aan 
de prioriteiten en/of de specifieke projectoproepen.    

 
 De Vlaamse Regering heeft tijdens het voorbereiden van het programma beslist dat, wat 

prioriteit 4 betreft, de 2 grote steden Antwerpen en Gent en de 11 centrumsteden in aanmerking 
komen bij het indienen van geïntegreerde stedelijke ontwikkelingsprojecten. Er werd ook beslist 
dat 20% van het budget van prioriteit 4 gereserveerd wordt voor de 2 grote steden Antwerpen en 
Gent voor kleinschalige stedelijke projecten. 

 
2. Voor elk van de vier prioriteiten (Kenniseconomie en Innovatie, Ondernemerschap, Ruimtelijk-

Economische Factoren en Stedelijke Ontwikkeling), is een bedrag van 48,2 miljoen euro aan 
EFRO-middelen voorzien. De Europese steunverlening bedraagt maximaal 40% van de totale 
subsidiabele kosten.  

 
 De goedkeuring van de programma’s door de Vlaamse Regering houdt een engagement in van 

cofinanciering van de betrokken maatregelen en acties. Elke minister wordt aldus geacht op de 
begroting de nodige middelen te voorzien ter financiering van het Vlaamse aandeel in de 
Europese programma’s. Op het Fonds voor Flankerend Economisch Beleid (Hermesfonds) werd 
voor het doelstelling 2-programma Vlaanderen 2007 – 2013 en het doelstelling 3-prgramma, de 
nieuwe Interreg-programma’s waarin Vlaanderen participeert, 16,5 miljoen euro voorzien voor 
het jaar 2008. Op deze manier wordt de Vlaamse cofinanciering voor economische projecten 
verzekerd. 

 
 De cofinanciering wordt toegekend indien de ingediende projecten aansluiten bij zowel het 

Doelstelling 2-programma Vlaanderen 2007-2013 als mijn beleid inzake Economie. 
 
3. Onderstaande tabel geeft een overzicht van de projecten en bedragen weer die tot nu toe 

goedgekeurd werden door het bevoegde Comité van Toezicht en die betrekking hebben op de 
economische ontwikkeling van steden en gemeenten.  
 
Tabel 1. Goedgekeurde projecten door het Comité van Toezicht 
          
Promotor Titel project EFRO Hermes Totale Kost 
Prioriteit 3         
Stad Diest West. Ontsluiting 

Stationsomgeving/bedrijfzon
e Koudijs 

315.078,00 0,00 787.694,00 

Stad Aarschot  Aarschot op sporen 1.584.046,20 0,00 3.960.115,51 
          
Prioriteit 4         
          
Stad Vilvoorde Kanaalpark 1.036.720,00 0 2.591.800,00 
AG Antwerpen 
Nieuw Noord 

Kievit/Centraal Station 2.694.761,15 0,00 6.736.902,83 

Stad Gent Ledeberg Leeft - Realisatie 
Welzijnsknoop 

1.812.000,00 0,00 4.530.000,00 

Stad Antwerpen Winkelgebied Oud-
Berchem/Singel Zuid 
Opwaardering openbaar 
domein 

1.783.294,94 1.337.437,45 4.458.124,84 

WNE Regie vzw 
Werk en 
Economie 

Winkelgebied Oud-
Berchem/Singel Zuid - 
Terreinmanagement 

149.786,00 112.339,50 374.465,00 

WNE Regie vzw 
Werk en 

Winkelgebied Antwerpen 
Noord/Centraal Station-

185.700,00 139.275,00 464.250,00 
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Economie Terreinmanagement 

Stad Antwerpen Facelift Schijnpoortbrug 
Antwerpen 

259.936,01 0,00 649.841,03 

Stad Roeselare Centrumvernieuwing 
Roeselare 

680.000,00 0,00 2.500.000,00 

Stad Gent Trafiek - Koffiehuis 41.168,77 0,00 102.921,93 
Stad Gent Stedelijk Opvanginitiatief 

Asielzoekers - realisatie 2de 
fase verbouwing en 
aanpassing 

260.000,00 0,00 651.500,00 

  TOTAAL 10.802.491,07 1.589.051,95 27.807.615,14 
 Bron: Agentschap Economie, 2008. 
 
4. De ingediende projectvoorstellen worden beoordeeld op basis van objectieve ontvankelijkheids- 

en selectiecriteria. De ontvankelijkheidcriteria betreffen de volledigheid, tijdigheid, naleving van 
EFRO-regelgeving en EU-concurrentieregels, projectcofinanciering, mogelijke andere 
subsidiëring, uitvoering binnen Vlaanderen en gevraagde EFRO-steunpercentage. 

 
 De selectiecriteria hebben betrekking op 1) inhoud (kwaliteit, aansluiting bij de operationele 

doelstelling, bijdrage aan duurzame ontwikkeling en gelijke kansen, (sub)regionale 
ontwikkelingskenmerken); 2) bijdrage aan de programma-indicatoren; 3) planning; 4) 
organisatie en 5) begroting en financieel plan. 

 
 Naast deze generieke criteria, zijn de specifieke selectiecriteria van toepassing. Deze hebben 

betrekking op een totaalaanpak in een buurt, wijk of stadsdeel. Het is de bedoeling om een 
totaalaanpak in zijn geheel te beoordelen, omdat dit het kader vormt voor de concrete acties die 
in aanmerking kunnen komen voor EFRO-financiering. De specifieke selectiecriteria zijn: 
hefboomeffect; integraal (projecten die op meerdere domeinen inspelen); strategisch; synergie 
met andere Vlaamse initiatieven inzake stedelijke ontwikkeling; voorbeeldfunctie; planmatige 
aanpak en betrokkenheid van diverse doelgroepen. 

 
5. Dezelfde criteria worden gehanteerd zoals vermeld in vraag 4 (cfr. supra). 
 
6. Er wordt beroep gedaan op het Fonds voor Flankerend Economisch Beleid (Hermesfonds) zoals 

vermeld in vraag 2 (cfr. supra). 
 
BIJLAGEN 
 
1. Overzicht van de vastgelegde premies en subsidies voor het beleidsveld onroerend erfgoed in de 

periode 2006-2007 (Minister Dirk Van Mechelen) 
2. overzicht van de vastgelegde premies en subsidies voor het beleidsveld ruimtelijke ordening in 

de periode 2006-2007 (Minister Dirk Van Mechelen) 
3. Pilootprojecten en dossiers basisluik ‘Duurzaam naar school’ (Minister Frank Vandenbroucke) 
4. Flankerend onderwijsbeleid (Minister Frank Vandenbroucke) 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/KEULEN/180/antw.180.bijl.001.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/KEULEN/180/antw.180.bijl.002.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/KEULEN/180/antw.180.bijl.003.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/KEULEN/180/antw.180.bijl.004.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 181 
van 29 mei 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Sociale huisvesting   -   Leegstand 
 
Ik verwijs naar mijn schriftelijke vraag nr. 103 van 21 februari 2007 waarin de minister stelde nog niet 
over de cijfers van 2006 te beschikken (Websitebulletin publicatiedatum 06-04-2007). Inmiddels zou 
er ook informatie beschikbaar zijn over de gemiddelde duurtijd van de leegstand. Daarom had ik graag 
de volgende vragen gesteld. 
 
1. Hoe is de leegstand in het sociaal patrimonium geëvolueerd? 
 

Kan de minister het meest recente overzicht geven per arrondissement van het aantal sociale 
huurwoningen en appartementen die meer dan één jaar leegstaan? 

 
Kan tevens een overzicht gegeven worden per erkende vennootschap in de provincie West-
Vlaanderen? 

 
2. Wat is de verhouding tussen het leegstandspatrimonium en het totale patrimonium? 
 

Welke evolutie doet zich ter zake voor? 
 
3. Kan de minister een gemiddelde duurtijd geven van de leegstand in de sociale huurwoningen? 
 

Welke evolutie doet zich ter zake voor? 
 
4. Hoe verhouden de verschillende oorzaken van leegstand zich ten opzichte van elkaar? 
 
5. Vanuit de VMSW (Vlaamse Maatschappij voor Sociaal Wonen) kan steun verleend worden aan 

SHM’s (socialehuisvestingsmaatschappijen) die geconfronteerd worden met een structureel 
leegstandsprobleem. 

 
Aan welke SHM’s werd reeds dergelijke steun verleend en voor welk bedrag? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 181 van 29 mei 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Het is correct dat de VMSW inspanningen levert voor de uitbouw van de databank. De gegevens 

uit de databank over de gemiddelde duurtijd van de leegstand zijn echter nog niet betrouwbaar, 
waardoor ik dan ook verkies om ze niet vrij te geven. De databank van de VMSW bevat 
eigenlijk informatie met betrekking tot de verhuring van de woningen. Als er voor een bepaalde 
periode geen verhuring terug te vinden is, wordt daaruit afgeleid dat er sprake is van leegstand. 
Dit blijkt echter niet altijd het geval te zijn. Het zal het dus nog enige tijd en verdere inspanning 
vergen om dit alles uit te klaren. 

 
 
2. In de als bijlage 1 toegevoegde tabel geef ik een overzicht van de leegstandscijfers per sociale 

huisvestingsmaatschappij (SHM), opgedeeld in een aantal categorieën. De cijfers geven telkens 
het totale aantal leegstaande woningen op 31 december weer, zoals ze blijken uit de statistische 
inlichtingen.  

 
 
 Hieronder geef ik nog het overzicht van de globale leegstandscijfers op jaarbasis die daaruit naar 

voren komen. Er blijkt een lichte daling van de leegstandscijfers ten opzichte van de voorgaande 
jaren. 

 
 

Jaar Leegstand op 31/12 Totaal patrimonium  
2003 4.840 133.204 3,6% 
2004 4.716 134.665 3,5% 
2005 5.075 135.485 3,7% 
2006 4.693 136.959 3,4% 

 
 
3. Vermits de databank ook hierover nog geen betrouwbare cijfers kan geven, opteer ik ervoor om 

deze gegevens nog niet vrij te geven. 
 
 
4. In het overzicht in bijlage 1 valt het detail met betrekking tot deze vraag terug te vinden. 

Hieronder worden de voornaamste oorzaken van leegstand voor de jaren 2003 tot en met 2006 
op het niveau van het Vlaamse Gewest visueel voorgesteld. De binnenste ring betreft het jaar 
2003 en de buitenste het jaar 2006. 
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Leegstand opgedeeld naar oorzaak

Renovatie in uitvoering

Renovatie uit te voeren

Voorbehouden voor
herhuisvesting renovatie
Woning te slopen

Overlijden huurder

Weigering kandidaat-
huurder
Andere

 
 
 

 Ieder jaar opnieuw is de leegstand in hoofdzaak toe te schrijven aan renovatiewerken en de 
voorbereiding ervan. In 2006 blijkt dit aandeel nog groter te zijn dan de jaren voorheen. 

 
 
5. Er wordt vanuit de VMSW geen rechtstreekse financiële ondersteuning gegeven aan sociale 

huisvestingmaatschappijen die geconfronteerd worden met een structureel leegstandsprobleem. 
Er wordt wel getracht om ondersteuning te bieden, via de werkafspraken en het Platform voor 
Sociale Diensten, waar een forum wordt geboden om te komen tot de uitwisseling van goede 
praktijken. In het nieuwe financieringssysteem houd ik wel rekening met een forfaitaire 
leegstand van 3% van de theoretische huuropbrengsten. 

 
BIJLAGE 
 
Leegstand op 31/12/2006 per sociale huisvestingsmaatschappij. 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/KEULEN/181/antw.181.bijl.001.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 182 
van 4 juni 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Gemeenteschool Wezembeek-Oppem   -   Gemeentelijke bijdrage 
 
Blijkens een bericht in het tijdschrift De Zes, zou het gemeentebestuur van Wezembeek-Oppem de 
gemeentelijke bijdrage aan de Nederlandstalige gemeenteschool de Letterbijter wegens besparingen 
hebben opgeschort. De reden zou evenwel de niet-benoeming van een kandidaat-burgemeester zijn. 
De toelage voor de Franstalige gemeenteschool zou ongewijzigd zijn gebleven. 
 
Mocht dat inderdaad het geval zijn, dan lijkt dit een ontoelaatbare vorm van discriminatie te zijn. 
 
Is de minister hiervan op de hoogte ? 
 
Heeft hij desgevallend maatregelen getroffen ? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 182 van 4 juni 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
In het budget van Wezembeek-Oppem zijn zowel voor de Nederlandstalige school ‘De Letterbijter’ als 
voor de Franstalige school ‘’t Hoeveke’ vergelijkbare bedragen ingeschreven ten opzichte van de 
vorige jaren , nl onder de rubrieken: 
- prestaties van derden voor gebouwen; 
- levering van gas en water 
  
Voor beide scholen is net zoals de vorige jaren 500 euro ingeschreven als toelage voor de 
ouderverenigingen. 
  
De – wettelijk geregelde - toelage die is ingeschreven onder de benaming 'sociale voordelen' is enkel 
bestemd voor het vrij onderwijs en heeft niets te maken met de gemeentescholen. 
  
Navraag bij de financieel beheerder heeft opgeleverd dat de werkingskosten van beide scholen 
normaal betaald worden en dat de toelagen aan de ouderverenigingen nog niet zijn uitbetaald, voor 
geen van beide scholen. 
  
Er lijkt mij tot op heden dus geen sprake van enige vorm van discriminatie. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 183 
van 6 juni 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Elektronisch stemmen   -   Stand van zaken 
 
De problematiek van het elektronisch stemmen heeft reeds meermaals het onderwerp van discussie 
uitgemaakt, en dit zowel in de commissie als in de plenaire vergadering van het Vlaams Parlement.  
Dat bewijst dat het een aangelegenheid is die veel interesse oproept. Het feit dat er geregeld op 
teruggekomen wordt, bewijst evenwel ook dat de onzekerheden omtrent deze aangelegenheid blijven 
bestaan.  
 
Nu blijkt dat zowel de Kamer als de Senaat zich buigen over deze zaak.  
 
De Vlaamse Regering is, zoals algemeen bekend, voorstander van de veralgemening van het 
elektronisch stemmen, maar langs Waalse en Brusselse kant is het animo hiervoor blijkbaar veel 
minder groot. Terwijl de federale regering reeds besloten had om de oude stemcomputers nog te 
gebruiken voor de verkiezingen van 2009, kunnen we nu in persberichten lezen dat de federale 
regering bereid is om terug te keren naar potlood en papier als het parlement daartoe zou beslissen.  
 
Indien dit laatste gebeurt, zou dat voor Vlaanderen, waar het elektronisch stemmen het meest wordt 
toegepast, echt een stap terug in de tijd zijn, met alle gevolgen van dien voor onder meer het vinden 
van voldoende mensen voor het bemannen van de telbureaus.   
 
1. Kamer en Senaat hielden een bespreking over de toekomst van het elektronisch stemmen.  
 

Werd ervoor gezorgd dat de leden van de commissie “Binnenlandse Zaken” van beide assemblees 
in kennis werden gesteld van het standpunt van de Vlaamse Regering aangaande deze materie? 

 
2. Heeft de minister intussen ook nog verdere contacten gehad met de federale regering en met de 

Waalse en Brusselse Regeringen aangaande deze aangelegenheid?   
 
3. Hoe schat de minister de mogelijkheid in dat er volgend jaar opnieuw met potlood en papier zal 

moeten worden gestemd? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 183 van 6 juni 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1.  Het besluit van de Vlaamse Regering van 7 maart 2008 is inderdaad gekend door de gemengde 

kamercommissie waar de problematiek van het elektronisch stemmen in bespreking is. De 
minister van Binnenlandse Zaken heeft overigens in deze commissie expliciet verwezen naar dit 
standpunt. Bij de hoorzittingen heeft ook de Vereniging van Vlaamse Steden en Gemeenten 
ernaar verwezen.  

 
2.  De Vlaamse Regering heeft haar standpunt duidelijk gemaakt. Zowel de federale regering als de 

regeringen van het Brussels hoofdstedelijk Gewest en het Waals Gewest kennen dat standpunt. 
Deze overheden hebben beslist om over deze problematiek een parlementair debat te houden. 
Het debat in de commissie van het federaal parlement is lopend. Het is nu wachten op het 
resultaat hiervan. 

 
3.  Ik heb geen enkele bevoegdheid voor de organisatie van de verkiezingen van 2009. Het is dan 

ook niet aan mij om een inschatting te maken over de kansen om voor deze verkiezingen 
eventueel terug te keren naar potlood en papier. De Vlaamse Regering zou zo’n beslissing sterk 
betreuren. Zij heeft zich meermaals principieel duidelijk voorstander getoond van 
geautomatiseerde verkiezingen.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 184 
van 6 juni 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
Sociale huisvesting   -   Ongevallen met kinderen 
 
Uit een aantal recente persoonlijke contacten en krantenberichten over ernstige ongevallen in de 
privésfeer blijkt dat sociale woningen door de band genomen niet altijd zijn aangepast aan de 
aanwezigheid van jonge kinderen.  
 
Zo worden ramen op hogere verdiepingen bijvoorbeeld laag geplaatst, ze kunnen dikwijls ook volledig 
open, de rechte vensterbanken kunnen fungeren als (kinder)opstapje en aan de buitenkant zit ofwel 
geen grille ofwel een niet afdoende versie zoals een paar horizontale staven die veeleer uitnodigen tot 
klimmen in plaats van een mogelijke val te verhinderen. 
 
Het lijkt geen onmogelijke opgave om een lijst met bouwtechnische richtlijnen/normen op te stellen 
waar ontwerpers, architecten en aannemers zich aan moeten houden bij de constructie van sociale 
woningen. Reglementering daarover is er niet veel te vinden. Nochtans is het een feit dat kindersterfte 
in Vlaanderen vaak te wijten is aan ongevallen in de privésfeer en dat die ongevallen vaker voorkomen 
in kansarme gezinnen (die meer vertegenwoordigd zijn in sociale woningen). 
 
Er is duidelijk nood aan meer specifieke maatregelen in de (sociale) huisvesting rond kindveiligheid 
en -vriendelijkheid. 
 
1. Hoeveel kinderen hebben er (per jaar sinds het begin van deze legislatuur en opgedeeld per SHM) 

een ernstig ongeval gehad, te wijten aan de bouwtechnische onaangepastheid van sociale 
woningen aan de aanwezigheid van jonge kinderen? 

 
2. Zijn de minister ongevallencijfers hieromtrent bekend in de private woningbouw? Zo ja, welke 

zijn die? 
 
3. Wat is het aandeel van het aantal ongevallen te wijten aan bouwtechnische onaangepastheid in het 

totale aantal ongevallen met kinderen in de privésfeer? 
 
4. Kan de minister een overzicht geven van de bestaande regelgeving rond kindveiligheid en  

-vriendelijkheid bij de bouw van sociale woningen in Vlaanderen? 
 
5. Werden vroeger reeds maatregelen genomen om de kindveiligheid op een structurele en duurzame 

manier te verhogen? 
 
6. Acht de minister het nuttig deze problematiek aan te stippen als een belangrijk aandachtspunt in de 

sector?  
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Zo ja, wordt eraan gedacht rond (kind)veiligheid (binnen de VMSW) een werkgroep of 
overlegorgaan op te richten waarin preventieadviseurs, architecten, Kind&Gezin, 
socialehuisvestingsmaatschappijen – kortom alle betrokken actoren – zijn vertegenwoordigd? 

7. Heeft de minister weet van mogelijke kennisverzameling of wetgeving hieromtrent binnen de 
Europese Commissie? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 184 van 6 juni 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
1. Over ongevallen thuis met kinderen worden door de sociale huisvestingsmaatschappijen geen 

statistieken bijgehouden. Het is in dit kader niet aangewezen om een meldingsplicht op te leggen 
in hoofde van de sociale huurder telkenmale zich een ongeval voordoet met een van de 
gezinsleden. Dit behoort tot de privacysfeer van de betrokken huurder. Bovendien moet worden 
benadrukt dat heel wat ongevallen met kinderen niks te maken hebben met de bouwtechnische 
aspecten van de woning op zich. Het is dan ook bijzonder moeilijk te traceren in welke mate de 
constructie of de uitrustingselementen van de woning aanleiding geven tot ongevallen.  

 
2. Het OIVO (het onderzoeks- en informatiecentrum van de verbruikersorganisatie) heeft in 2002 

een studie uitgevoerd over ongevallen in de privésfeer. Deze studie vond plaats in opdracht van 
de federale overheid, meer bepaald de FOD economie. De studie besteedt onder meer aandacht 
aan de ongevallen in en om de woning. Er wordt beklemtoond dat 40 % van de geregistreerde 
ongevallen zich in de woning situeren. Ook wordt gesteld dat elke plaats in huis zijn eigen 
risico’s kent en dat het profiel van de slachtoffers varieert naargelang de plaats in de woning. In 
de groep van de kinderen (≤14jaar) vinden de meeste ongevallen plaats in de woonkamer en bij 
de senioren is dit voornamelijk de badkamer. Voor het overgrote deel van deze ongevallen is 
niet de fysieke constructie van de woning bepalend. Wel wordt een aantal factoren naar voor 
geschoven die mede bepalend zijn voor een ongeval, onder meer het gebruik van toestellen en 
het gedrag van de bewoner, waarbij de fysieke paraatheid van de persoon in kwestie een 
belangrijke rol speelt.  

 
3. Zoals reeds gesteld in de vorige vraag is het overgrote deel van de ongevallen niet te wijten aan 

de woonconstructie zelf. Zo wordt in de vermelde studie aangegeven dat onder andere de trap 
een belangrijke plaats is waar ongevallen zich voordoen, doch dit zegt niet noodzakelijk iets 
over de onveiligheid van de trap zelf. Een combinatie van factoren is dus mede bepalend voor 
het ongeval. In dit verband kan nog worden vermeld dat preventie en sensibilisatie belangrijk is. 
Zo wordt een preventiebeleid ontwikkeld door onder meer het Vlaams Instituut voor 
Gezondheidspromotie. Dit neemt uiteraard niet weg dat ook bij het ontwerp en de bouw van de 
woning aandacht moet gaan naar de veiligheid van de woningconstructie, wat ongetwijfeld 
bijdraagt tot het voorkomen van ongevallen.  

 
4. In Vlaanderen geldt voor elke woning minimale veiligheids- en gezondheidsnormen. Deze zijn 

niet specifiek gericht op het voorkomen van ongelukken, maar garanderen een minimale 
standaard op vlak van algemene veiligheid en gezondheid van de bewoners. Tevens wordt 
vanuit de federale overheid een aantal veiligheidsvoorschriften opgelegd. Deze zijn technisch 
van aard en zijn terug te vinden in het zogenaamde NBN (bureau voor normalisatie - bureau de 
normalisation), STS (betreft technische specificaties of nationale toepassingsdocumenten bij de 
geldende (europese)normen) en TV (technische voorschriften). Deze technische normen 
bevatten onder meer richtlijnen i.v.m. brandveiligheid en hoogtes van borstweringen, van 
balkons, trappen,…. Onlangs werden ook nationaal normen vastgelegd i.v.m. gevaren bij 
glasbreuk zodat personen en specifiek kinderen beveiligd worden tegen vallend glas door hierin 
folies te verwerken die dit verhinderen. Deze vooropgestelde kwaliteitsnormen worden 
stelselmatig toegepast en geïmplementeerd in de sociale huisvesting. Daarnaast gelden specifiek 
voor de sociale huisvesting ook de maatregelen die opgenomen staan  in de C2001 – dit betreft 
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de Concept- en Ontwerpvoorschriften van de sector. Elk nieuw project wordt vandaag gescreend 
op de vorm van borstweringen, veiligheid van trappen e.d. . Zo worden de horizontale 
borstweringen, de zogenaamde klimrekken, systematisch geweerd. 

 
5. Zoals reeds aangehaald in vraag 4 wordt er voortdurend rekening gehouden met de algemene 

veiligheid en gezondheid van de bewoners. Ook de VMSW neemt regelmatig initiatieven ter 
bevordering van de veiligheid van de bewoners. Zo heeft de VMSW in samenwerking met een 
aantal partners twee wedstrijden (in 2006 en in 2007) georganiseerd waarbij veiligheid in en 
toegankelijkheid van de woningen centraal stonden. Deze initiatieven zijn voornamelijk 
stimulerend bedoeld, maar geven wel aan dat het thema veiligheid belangrijk en actueel is.  

 Het betreft de wedstrijd “XL – Extra Leefbaar”, een ideeën- & architectuurwedstrijd met 
uitvoering voor sociale woningbouw. De VMSW organiseerde deze wedstrijd samen met het 
NAV (de Vlaamse architectenorganisatie), het IN-HAM (een aantal partners die actief zijn in de 
gehandicaptensector),  het WTCB (Wetenschappelijk en Technisch Centrum voor het 
Bouwbedrijf) en een aantal sociale huisvestingsmaatschappijen. Deze wedstrijd kadert binnen 
het Vlaams Innovatienetwerk en meer bepaald binnen een project van Thematische 
Innovatiestimulering (TIS) "Toegankelijkheid, aanpasbaarheid en innovatie in de woningbouw". 
Het doel van deze wedstrijd is het zoeken naar en het realiseren van vernieuwende 
planconcepten en/of bouwtechnische ontwerpoplossingen voor het toegankelijk en sociaal 
wonen van morgen. Eén van de 6 criteria waaraan de voorstellen dienen te beantwoorden, is het 
criterium ‘toegankelijkheid - veiligheid – innovatie’. 

 Ook recent zijn initiatieven genomen om het concept veilig wonen op een structurele manier aan 
te moedigen. Onder de noemer ‘Levenslang Wonen’ werd in oktober 2007 (afloop najaar 2008) 
een oproep gelanceerd om criteria inzake toegankelijkheid, veiligheid en comfort brede 
bekendheid te geven. Uiteraard is het de bedoeling deze concepten te laten doorwerken in 
nieuwe projectontwikkelingen. De focus ligt hier niet specifiek op kindveiligheid, wel op het 
structureel verbeteren van de veiligheid voor alle bewoners in al hun levensfasen.  

 
6. Veiligheid in het algemeen is inderdaad een blijvende en belangrijke aangelegenheid. Er wordt 

binnen de sociale huisvesting ruime aandacht geschonken aan de veiligheid van de bewoners. 
De bestaande ontwerpvoorschriften en de federale normen worden stelselmatig toegepast en dit 
biedt voldoende garanties. Zo vormt veiligheid nu al een belangrijk aandachtspunt in de 
gevraagde onderhouds- en renovatieplanningen van (sociale) woonprojecten.  Door het 
respecteren van een aantal primaire criteria, kan een woning conceptueel eenvoudig en zonder 
hoge kosten aangepast worden aan de wijzigende mobiliteit of comforteisen van de bewoner. 
Via voorbeeldprojecten in samenwerking met sociale huisvestingsmaatschappijen en andere 
partners wordt gewerkt aan een comfort- en veiligheidsoptimalisatie van het bestaande en te 
ontwikkelen woonaanbod. Een aparte werkgroep is op dit moment niet aan de orde. 

 
7. In de B2005 - het bouwtechnisch standaardbestek sociale woningbouw – wordt verwezen naar 

de Belgische (NBN-normen) en in voorkomend geval Europese normen (NBN-EN normen) die 
ter zake van toepassing zijn. Algemeen geldt dat heel wat bestaande NBN-normen automatisch 
verdwijnen indien zij door een corresponderende EN-norm vervangen worden. De betrokken 
EN-normen worden door het BIN (Belgisch Instituut voor Normalisatie) geregistreerd en 
uitgegeven als Belgische norm (NBN-EN norm). 

 De Europese Commissie heeft het European Committee for Standardization (CEN) namelijk het 
mandaat gegeven om een groot programma op te starten voor het opstellen van Europese 
normen. Alle lidstaten van CEN (waaronder België) hebben de verbintenis aangegaan om EN-
normen als nationale normen aan te nemen en corresponderende of tegenstrijdige nationale 
normen in te trekken binnen de zes maanden na hun verschijning.  



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008  -533- 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

KATHLEEN VAN BREMPT, 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, 

 SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 188 
van 21 mei 2008 
van MARC VAN DEN ABEELEN 
 
 
 
Masterplan Antwerpen   -   Statielei Mortsel 
 
In het kader van de projecten van de BAM (Beheersmaatschappij Antwerpen Mobiel) werd er steeds 
gezegd dat het Masterplan tot finaliteit had dat de mobiliteit in Antwerpen er op vooruit moet gaan. 
Het is dan ook logisch dat er bij elk project wordt gekeken naar de weerslag op de mobiliteit in de 
omgeving. Een kleine wijziging aan de weginfrastructuur kan, in een regio die te kampen heeft met 
zware congestieproblemen, dan ook zware gevolgen hebben op de mobiliteit. 
 
In het kader van de doortrekking van de tramlijn Mortsel-Boechout is binnen de BAM de beslissing 
genomen om op korte termijn de Statielei in Mortsel, die behoort tot de gewestweg N10 (Antwerpen-
Lier), om te vormen tot een zone-30. Daarnaast zou er ook op de korte termijn een toeritdosering 
worden ingevoerd waardoor doorgaand verkeer buiten Mortsel wordt afgeremd door een aangepaste 
afstelling van de verkeerslichten op de invalswegen. Binnen de BAM is men het er wel over eens dat 
op lange termijn gekeken moet worden naar een alternatieve route voor het verkeer dat nu door de 
Statielei rijdt. 
 
Met de herinrichting van de Antwerpsestraat (fase 1 van de tramverlenging) in Mortsel in gedachte en 
het daarmee gepaard gaande probleem van sluipverkeer in de zuidrand van Antwerpen, kan men 
vragen stellen over de wenselijkheid van deze maatregel. Het is dan ook niet denkbeeldig dat met deze 
ingreep hetzelfde probleem zou ontstaan als met de herinrichting van de Antwerpsestraat. Zelfs de 
burgemeester gaf onlangs in Gazet Van Antwerpen (10 april jl.) toe dat men beter de mobiliteitsstudie 
van de zuidrand had afgewacht vooraleer met de werken te starten. De beslissing staat ook haaks op de 
resultaten van het eindrapport over het sluipverkeer in de zuidoostrand van Antwerpen, waarin 
duidelijk wordt gesteld (pagina 104) dat de N10 (Antwerpsesteenweg, Provincieweg, Liersesteenweg 
en Statielei) behoort tot het dragend netwerk niveau 1, wat volgens de studie inhoudt (p. 106) dat dit 
type weg een hoge afwikkelingscapaciteit moet hebben (3000-3600 pae/u) met vooropgestelde 
trajectsnelheid van 50 km/u. 
 
1. Wat is de timing voor het invoeren van een zone 30 in de Statielei in Mortsel en de aanleg van een 

alternatieve route voor het doorgaand verkeer? 
 
2. Hoe verzoent de minister de conclusies van de studie over het sluipverkeer in de zuidoostrand van 

Antwerpen met de geplande herinrichting van de Statielei tot een zone 30? 
 
3. Wat is de verkeersimpact van de invoering van een zone 30 op de mobiliteit in de zuidrand van 

Antwerpen?  
 
4. Wat zal de herinrichting van de Statielei betekenen voor de bereikbaarheid van de luchthaven van 

Deurne? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 188 van 21 mei 2008 
van MARC VAN DEN ABEELEN 
 
 
 
1. De timing voor het invoeren van de zone 30 (of maximaal 30km/u) in de Statielei ligt nog niet 

vast. Hiervoor dient een procedure van een aanvullend reglement gevolgd te worden en dit kan 
op initiatief van de stad of de Vlaamse Overheid. Wel zal dit snelheidsregime op de Statielei ten 
laatste in voege moeten zijn van zodra de herinrichtingswerken van de Statielei (project Brabo I) 
uitgevoerd zijn en de Statielei in haar nieuw kleedje opengesteld wordt voor alle verkeer. 

 
 De realisatie van een alternatieve route voor het doorgaand verkeer, waarbij gedacht wordt aan 

de realisatie (na diverse herinrichtingswerken) van een rondweg rond Mortsel, mag geenszins 
gezien worden als een beleidsbeslissing. Het investeringsbeleid van de Vlaamse minister van 
Openbare Werken is er steeds op gericht geweest keuzes te laten maken tussen een 
doortochtproject (zoals de Statielei) of de realisatie van een rondweg. Aangezien het BAM-
project tram Mortsel-Boechout reeds vertoeft in een ver gevorderd stadium, werden vanuit de 
administratie geen voorstellen geformuleerd die duiden op alternatieve rondwegen. Een timing 
kan hier dan ook niet naar voren geschoven worden. 

 
2. Dit zijn twee conclusies die niet tegenstrijdig zijn. Nergens in de studie sluipverkeer is gesteld 

dat er in de centra de snelheid niet naar beneden kan (het zou voor wat de Statielei betreft over 
niet meer dan ongeveer 500m gaan). De studie heeft wel een aantal kwaliteitsniveaus geduid 
(trajectsnelheden en gewenste maximumintensiteiten), waarbij de vervolgstudie die weldra 
opstart, zal onderzoeken of dit theoretisch model overal haalbaar is.  

 
3. In het kader van de lopende voorbeeldstudie “doorstroming tramlijn 15” is uit 

modelberekeningen als tussenresultaat gebleken dat door de snelheidsverlaging tot 30 km/u en 
een andere afstelling van verkeerslichten, meer capaciteit beschikbaar is. Dit als gevolg van het 
beter ontruimen van de kruispunten en een gelijkmatige verkeersstroom. Ontwijkverkeer als 
gevolg van het invoeren van 30km/u is dan ook niet te verwachten. 

 
4. Er wordt hiervan geen effect verwacht omwille van bovenstaande bevindingen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 190 
van 23 mei 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
De Lijn   -   Audiovisuele halteaankondiging 
 
De nieuwere modellen van trams van De Lijn kunnen worden uitgerust met een auditief en visueel 
systeem om de volgende halte aan te kondigen/aan te duiden.  
 
1. Hoeveel (in absolute aantallen en procenten) tramvoertuigen van De Lijn zijn er in totaal reeds 

uitgerust met een audiovisueel systeem om haltes aan te kondigen? 
 
2. Hoeveel (in absolute aantallen en procenten) trams in Gent zijn uitgerust met zo’n systeem? 
 
3. Bestaat er een plan om dit systeem te voorzien op alle tramvoertuigen? Zo ja, welke timing wordt 

daarbij vooropgesteld? 
 
4. Bestaat er een plan om dit systeem te voorzien op alle bussen? Zo ja, welke timing en welk budget 

wordt daarbij vooropgesteld? 
 
5. Zijn over het functioneren van dit systeem al klachten, vragen of suggesties van reizigers 

binnengekomen bij De Lijn? Zo ja, welke en hoeveel? Is er een evaluatie voorzien van de 
chauffeurs? 

 
6. Op welke manier gaat De Lijn daar rekening mee houden?  
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 190 van 23 mei 2008 
van JAN ROEGIERS 
 
 
 
1. Heden zijn 116 trams uitgerust met visuele halteaankondiging, dit is 33 % van alle trams en 45 

% van alle tram-equivalenten1. Het betreft alle 48 kusttrams, 41 Hermelijntrams uit Antwerpen 
en 27 Hermelijntrams uit Gent. Hiervan zijn 80 trams zowel met auditieve als met visuele 
halteaankondiging uitgerust, dit is 23 % van alle trams en 31 % van alle tramequivalenten. Het 
betreft alle 48 kusttrams, 5 Hermelijntrams uit Antwerpen en 27 Hermelijntrams uit Gent. 73 % 
van de trams met grote capaciteit en toegang met lage vloer (Hermelijntram en kusttram) is 
uitgerust met visuele halteaankondiging en 50 % is zowel met auditieve als met visuele 
halteaankondiging uitgerust. Geen enkele PCC-tram is met halteaankondiging uitgerust. 

 
2. Heden zijn te Gent 27 Hermelijntrams uitgerust met visuele en auditieve halteaankondiging. Dit 

is 66 % van alle Hermelijntrams te Gent, 33 % van alle trams te Gent en 44 % van alle tram-
equivalenten te Gent. 

 
3. Alle Hermelijntrams die heden nog geen halteaankondiging of enkel visuele halteaankondiging 

hebben, worden dit jaar met auditieve en visuele halteaankondiging uitgerust. Hiervoor heeft de 
overheid budget ter beschikking gesteld. De uitrusting van de PCC-trams is heden niet voorzien. 

 
4. Heden beschikken reeds 300 bussen over de uitrusting voor auditieve en visuele 

halteaankondiging. Momenteel wordt het systeem getest en verder op punt gesteld. Het systeem 
zal nog dit jaar operationeel zijn. Nadat deze systemen operationeel zijn, zal geëvalueerd 
worden of bestaande bussen met halteaankondiging worden uitgerust, en, zo ja, hoeveel bussen 
en welke bussen. Nieuwe bussen worden in elk geval met halteaankondiging uitgerust. 

 Indien men hierbij opteert voor dubbellijnige LED-displays, bedraagt de kostprijs ca. € 2.000 
voor een citybus of 12-meter-bus en ca. € 2.500 voor een gelede bus; indien men opteert voor 
dubbele TFT-schermen, bedraagt de kostprijs ca. € 6.000 voor een citybus of 12-meter-bus en 
ca. € 10.500 voor een gelede bus. 

 
5. Voor de in dienst stelling van de halteaankondiging op de trams is er veelvuldig overleg geweest 

met de BTTB (Bond van Trein-, Tram- en busgebruikers) omtrent halteaankondiging. 
 
 De volgende bemerkingen hebben we bekomen: 

o Geen algemeen gebruik van hoofdletters (bvb. “KORENMARKT”); 
o Vermindering van het geluid van de auditieve halteaankondiging in de omgeving van de 

chauffeur. 
 Gedurende de laatste 2 jaar is er bij De Lijn slechts één klantenreactie binnengekomen omtrent 

dit thema. De klant kloeg erover dat niet alle Hermelijntrams uitgerust zijn met een systeem van 
halteaankondiging. 

 
6. De Lijn heeft op de volgende wijze rekening gehouden met deze bemerkingen: 

o Gebruik van kleine letter i.p.v. hoofdletters (bvb. “Korenmarkt” i.p.v. 
“KORENMARKT”); 

o Aanpassing van de geluidsverdeling in het voertuig en aanpassing van de geluidssterkte 
van de halteaankondiging aan het omgevingsgeluid. 

 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008  -539- 
 
 

 

 Alle Hermelijntrams die heden nog geen halteaankondiging of enkel visuele halteaankondiging 
hebben, worden dit jaar met auditieve en visuele halteaankondiging uitgerust. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

1  Tram-equivalenten (of tgc-equivalenten, waarbij tgc staat voor tram met grote capaciteit) worden 
gebruikt bij het bepalen van het trampark. De tgc-equivalenten houden rekening met de 
reizigerscapaciteit en stellen een tram van ca. 30 m lengte als eenheid. 
Bijgevolg geldt: 
1 kusttram = 1 tgc-equivalent 
1 Hermelijn-tram = 1 tgc-equivalent 
1 PCC = 1/2 tgc-equivalent 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 191 
van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Buitenlandse reizen   -   Overzicht 
 
Geregeld ondernemen leden van de regering buitenlandse reizen, vaak met een uitgebreide delegatie. 
 
1. Welke buitenlandse reizen hebben er onder leiding van de minister of een lid van zijn/haar kabinet 

tijdens de zittingsjaren 2006-2007 en 2007-2008 plaatsgevonden of zijn er nog gepland? 
 
2. Wat waren de respectieve doelstellingen? 
 
3. Wat was de kostprijs van deze buitenlandse reizen? 
 
4. Op welke wijze was de delegatie samengesteld? 
 

Was er deelname van personen die vreemd waren aan het kabinet of aan de administratie? 
 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 79), Van Mechelen (nr. 152), 
Vandenbroucke (nr. 264), Anciaux (nr. 136), Bourgeois (nr. 107), Keulen (nr. 177), Van Brempt 
(nr. 191), Vanackere (nr. 222), Crevits (nr. 687) en Ceysens (nr. 85). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 191 van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Kris Peeters, Vlaams minister-president. 
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VLAAMS PARLEMENT 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 192 
van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Commission on the Status of Women   -   Rapportage 
 
De cel Gelijke Kansen in Vlaanderen volgt de activiteiten van de Commission on the Status of Women 
van de Verenigde Naties en rapporteert bij deze commissie over de situatie van de vrouwen in 
Vlaanderen. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de rapportages sinds het begin van deze legislatuur? 
 
2. Waarover gaan de respectieve rapportages? 
 
3. Wat zijn de eventuele gevolgen die hieruit zijn voortgevloeid? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 192 van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
1. De cel Gelijke Kansen in Vlaanderen volgt de activiteiten van de Commissie van de Status van de 

Vrouw van de Verenigde Naties als lid van de totale Belgische delegatie die de jaarlijkse 
vergadering van deze Commissie bijwoont. In het kader van deze delegatie wordt er geen 
rapportering gemaakt van de situatie van vrouwen in Vlaanderen, zoals het geacht lid 
veronderstelt. Voor de toespraak die België levert in deze commissie heeft Vlaanderen een stem 
tijdens het opstellen van de tekst. De tekst wordt opgesteld tijdens de Belgische voorbereiding van 
de Commissievergadering via een “coormulti(1)“ vergadering. Tijdens deze legislatuur heeft 
Vlaanderen 3x deelgenomen aan de Commissievergadering: in 2005, 2006 en 2008. 

 
 2. De Commissie van de Status van de Vrouw diept jaarlijks een of meer thema’s uit van het 

Actieplatform van de Pekingconferentie (1995). De Belgische bijdrage behandelt de thema’s van 
het betreffende jaar. In 2005 was er een algemeen overzicht van de 12 actiedomeinen (Peking + 
10). In 2006 waren de thema’s ontwikkelingssamenwerking en vrouwen en besluitvorming en was 
de ‘emerging issue’ : de gender dimensie van internationale migratie. In 2008 was het thema 
‘Financing Gender Equality and the Empowerment of Women en de ‘emerging issue’ was 
“Gender Perspectives on Climate Change”. 

 
 3. De informatie die Gelijke Kansen in Vlaanderen vergaart, tijdens de Commissie van de Status van 

de Vrouw, wordt meegenomen als insteek voor het Vlaamse gelijkekansenbeleid. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
(1) Multilaterale Coördinatie van de Federale Overheidsdienst Buitenlandse Zaken 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 193 
van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Gelijkekansenbeleid   -   Ad hoc onderzoeksopdrachten 
 
De Beleidsnota Gelijke Kansen (2004-2009) voorziet dat er, naast de ondersteuning van het Steunpunt 
Gelijkekansenbeleid, ook ad hoc onderzoeksopdrachten zullen worden toegekend. 
 
1. Kan de minister ingedeeld per jaar sinds het begin van de legislatuur een overzicht geven van de 

verschillende toegekende ad hoc onderzoeksopdrachten, met aanduiding van het onderwerp van 
ieder onderzoek en de vermelding van de toegekende financiële middelen per 
onderzoeksopdracht? 

 
2. Kan de minister meedelen welke onderzoeken reeds zijn afgerond en zijn geïmplementeerd in de 

praktijk? Wat zijn de resultaten? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 193 van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
1. Sinds het begin van de legislatuur werden door Gelijke Kansen in Vlaanderen volgende 

onderzoeksopdrachten gegund: 
 

- ‘Interacties, ideeën en strategieën. Vlaamse en Europese sociale bewegingen en het 
gelijkekansenbeleid’ in 2004 gegund aan het Steunpunt Gelijkekansenbeleid voor een bedrag 
van 19.208,00 euro. 

- ‘Holebivriendelijkheid in de zorgsector’ in 2004 gegund aan Deloitte voor een bedrag van 
53.361,00 euro. 

- ‘The Integration of the European Second Generation’ is een Europees onderzoeksproject, dat 
Gelijke Kansen in Vlaanderen in 2005 heeft mede-gefinancierd voor een bedrag van 33.000,00 
euro. 

- ‘Verkenning van een specifiek loopbaanpatroon: kwantitatief luik’ werd in 2005 gegund aan het 
Steunpunt Werkgelegenheid, Arbeid en Vorming voor een bedrag van 31.8000,00 euro. 

- ‘Verkenning van een specifiek loopbaanpatroon: kwalitatief luik’ werd in 2005 gegund aan de 
Vlerick Hogeschool voor een bedrag van 31.800,00 euro. 

- ‘Ontwikkeling van een voorontwerp van Vlaams anti-discriminatiedecreet’ werd in 2005 gegund 
aan de heer professor doctor Sottiaux voor een bedrag van 12.000,00 euro. 

- ‘Kwalitatief onderzoek naar de overlevingsstrategieën, leefwereld, noden en behoeften van 
vrouwen van vreemde herkomst die zich in een armoedesituatie bevinden’ werd in 2006 gegund 
aan de Onderzoeksgroep Armoede en Sociale Uitsluiting voor een bedrag van 78.871,10 euro. 

- ‘Generations and Gender Panel Study‘ is een onderzoek van de United Nations Economic 
Commission for Europe. Gelijke Kansen in Vlaanderen heeft dit in 2006 medegefinancierd voor 
een bedrag van 35.830,00 euro. 

- ‘Ontwerpconcept Universal Design’ werd in 2007 gegund aan de Katholieke Universiteit 
Leuven voor een bedrag van 53.500,00 euro. 

- ‘Houding van jongeren ten aanzien van rechten voor holebi’s. Een kwantitatieve en kwalitatieve 
analyse’ werd in 2007 gegund aan de Katholieke Universiteit Leuven voor een bedrag van 
11.390,00 euro.  

- ‘Mentaal en sociaal welbevinden van lesbische en biseksuele meisjes’ werd in 2008 gegund aan 
de Vrije Universiteit Brussel in 2008 voor een bedrag van 98.890,00 euro. 

 
2. Van bovenstaande onderzoeken, zijn volgende onderzoeken afgerond en eventueel 

geïmplementeerd. 
 

- In 2004 kreeg het Steunpunt Gelijkekansenbeleid (SGKB) de opdracht om het onder-
zoeksproject ‘Interacties, ideeën en strategieën. Vlaamse en Europese sociale bewegingen en het 
gelijkekansenbeleid’ dat er eerder werd uitgevoerd, te valoriseren. Deze valorisatie moest leiden 
tot een verfijning van de eerder geformuleerde beleidsvoorstellen, tot een verhoogd inzicht in de 
dynamiek die speelt bij de ontwikkeling van ideeën en strategieën van vrouwen- en holebi-
organisaties en tot een dieper inzicht in de relatie tussen deze actoren en andere 
gelijkekansengroepen. 

 Zo resulteerde dit onderzoek onder andere in de aanbeveling om de input van de 
middenveldorganisaties naar het beleid toe te verhogen, om hen meer te betrekken bij het 
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gelijkekansenbeleid en om intersectionele contacten tussen de verschillende middenveld-
organisaties te stimuleren. 

 
 Via jaarlijkse afspraken met de ad nominatim gesubsidieerde middenveldorganisaties over de 

tijdige communicatie van hun acties, producten, standpunten naar het beleid toe, werd de input 
van deze middenveldorganisaties naar het beleid verhoogd. 

 Deze organisaties werden ook actief betrokken bij relevante acties van het gelijkekansenbeleid 
via een aantal adviescommissies, zoals in 2007 bij de adviescommissie van de experten-
databank. 

 Via deze adviescommissies waarbij meerdere kansengroepen belangen hebben, worden inters-
ectionele contacten gestimuleerd.  

 
- In 2004 voerde Deloitte in opdracht van Gelijke Kansen in Vlaanderen een onderzoek naar de 

betekenis van holebivriendelijkheid in de zorgsector. Hierbij werd gefocust op de 
ouderenzorgsector, meer bepaald op de residentiële ouderenzorg en de thuiszorg. In concreto 
mondde dit onderzoek uit in twee sensibiliserende instrumenten: één voor directies en 
hoofdverpleging en één voor verzorgend personeel.  

 Ter voorbereiding en in afwachting van de inbedding van deze instrumenten in de residentiële 
ouderenzorg, subsidieert Gelijke Kansen in Vlaanderen een project van Het Roze Huis in 
Antwerpen dat in samenwerking met het OCMW Antwerpen initiatieven opzet om het thema in 
een rust- en verzorgingstehuis en in een dienstencentrum te introduceren. In deze context 
fungeren de instrumenten die eerder ontwikkeld werden als inspiratiebron.  

 
- In 2005 kreeg de heer professor doctor Sottiaux de opdracht om een voorontwerp van Vlaams 

anti-discriminatiedecreet en ontwerp van memorie van toelichting te schrijven, conform de 
Europese richtlijnen ter zake. Dit voorontwerp ligt aan de basis van het ontwerp van decreet 
houdende een kader voor het Vlaamse gelijkekansen- en gelijkebehandelingsbeleid, dat ter 
bespreking voorligt in de parlementaire commissie voor Wonen, Stedelijk Beleid, Inburgering 
en Gelijke Kansen. 

 
- In december 2006 werd een onderzoeksopdracht afgerond die een jaar eerder was gegund aan 

het Steunpunt Werk, Arbeid en Vorming en de Vlerick Hogeschool met als titel ‘Verkenning 
van een specifiek loopbaanpatroon en formulering van aanbevelingen met het oog op 
remediëring en verbeterde statistische registratie’. Deze onderzoeksopdracht vertrok vanuit de 
vaststelling dat bij tijdelijke werkonderbreking of bij de bewuste keuze voor een tijdelijk vlakke 
loopbaan, een carrière naderhand nog moeilijk in stijgende lijn uit te bouwen is. Het gaat hier 
om een probleem dat te maken heeft met een ‘cultureel gegeven’ (idee dat een goede 
leidinggevende in zijn of haar hele levensloop de werkomgeving centraal moet stellen). Het is 
een probleem dat zowel mannen als vrouwen treft. Toch zien we een genderverschil: de wens of 
‘keuze’ om tijdelijk niet te promoveren, doet zich vooral voor bij vrouwen wanneer zij kinderen 
krijgen. 

 Het onderzoek bestond uit twee luiken: een kwantitatief en een kwalitatief luik. Het eerste werd 
opgenomen door het Steunpunt Werkgelegenheid, Arbeid en Vorming (WAV). Op basis van 
verschillende bestaande databanken werd het geschetste probleem in kaart gebracht. Dit 
resulteerde in vier deelonderzoeken die uitmondden in evenveel artikels. In twee ervan werd de 
evolutie en variatie van loopbaanpatronen van mannen en vrouwen in kaart gebracht. In de twee 
andere artikels wordt het effect beschreven van een loopbaanonderbreking en van een 
overschakeling van voltijdse naar deeltijdse arbeid op het loon en op de positie in het bedrijf. 
Ten slotte werd ook aandacht besteed aan het ‘subjectieve loopbaansucces’, oftewel de 
persoonlijke loopbaantevredenheid.  

 Het kwalitatieve onderzoeksluik lag in handen van de Vlerick Hogeschool. Hierbij was het de 
bedoeling om een dieper inzicht te verwerven in de beweegredenen van interne bewegingen of 
gebrek aan bewegingen in organisaties m.b.t. vertikale en andere loopbaanverschuivingen.  
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 Het onderzoek leidde tot een aantal belangrijke conclusies die het Vlaamse gelijkekansenbeleid 
m.b.t. de combinatie arbeid en zorg voeden. Zo blijkt dat tijdelijke loopbaanonderbreking vaak 
minder nadeel toebrengt aan de loopbaanprogressie dan deeltijds werken, en dat mannen 
overwegend zwaarder afgestraft worden voor loopbaanonderbrekingen dan vrouwen.  

 
 Om de determinanten en de gevolgen van een tijdelijke of gedeeltelijke loopbaanonderbreking 

verder in kaart te brengen, is voortgezet onderzoek noodzakelijk. Dat zal o.a. gebeuren in het 
kader van de werking van het Steunpunt Werk en Sociale Economie zoals beschreven in het 
betreffende meerjarenplan.  

 Vanuit een beleidsdomein als Gelijke Kansen kunnen we niet rechtstreeks ingrijpen in de 
processen die in het onderzoek van het Steunpunt WAV en Vlerick aan bod komen, vermits die 
zich grotendeels binnen andere beleidsdomeinen afspelen. Daarom is in het proces van de 
toepassing van de Open Coördinatiemethode, d.i. de methode waarmee een coördinerend 
gelijkekansenbeleid wordt gevoerd, het bestrijden van de loopbaankloof de centrale thematische 
doelstelling op het vlak van gender. In 2006 werden in dit kader vanuit verscheidene 
beleidsdomeinen actieplannen ingediend. Het Steunpunt Gelijkekansenbeleid werkt aan de 
ontwikkeling van indicatoren die het mogelijk maken om de vooruitgang op het vlak van de 
realisatie van gelijke kansen in alle Vlaamse beleidsdomeinen te monotoren. Dit proces wordt 
teruggekoppeld naar en zal mee gevoed worden door de ambtelijke commissie Gelijke Kansen 
die in het kader van de toepassing van de open coördinatiemethode in het Vlaamse 
gelijkekansenbeleid werd opgericht. In dit kader wordt er ook samengewerkt met de 
Studiedienst van de Vlaamse Regering.  

 In het eerste Vlaams Gender Jaarboek (editie 2006) werd het probleem van de loopbaankloof 
toegelicht door prof. Luc Sels. In de daaropvolgende edities komt er steeds één factor van deze 
thematiek aan bod. In 2007 was dat de fase die voorafgaat aan de instroom op de arbeidsmarkt, 
nl. het onderwijs. In de editie van 2008 wordt dat de combinatie arbeid en zorg. 

 
- De jeugdsurvey 2006 van professor Marc Hooghe (Katholieke Universiteit Leuven) toonde aan 

dat de intolerantie bij jongeren t.a.v. holebiseksualiteit onrustwekkend hoog ligt en dat dit 
probleem zich extra stelt bij jongeren met een moslimachtergrond. Prof. Hooghe kreeg van het 
Vlaamse gelijkekansenbeleid hierna de opdracht om op basis van een vergelijking tussen de 
gegevens die verzameld werden bij 16- en 17-jarigen in België en Canada, te onderzoeken wat 
de mogelijke determinanten zijn van de negatieve houding t.o.v. holebi’s. Daarnaast werd aan de 
hand van focusgroepgesprekken met specifieke allochtone deelpopulaties nagegaan op welke 
manier er binnen allochtone gemeenschappen wordt gedacht over holebi’s en gelijke rechten 
voor deze groep. In mei 2007 werd het onderzoek afgerond.  

 
 Naar aanleiding hiervan werd in 2008 de ‘Tolero-campagne’ van Gelijke Kansen in Vlaanderen 

opgestart. Deze campagne heeft tot doel om bij jongeren de tolerantie t.o.v. holebi’s te 
verhogen. Met de slogan ‘F*ck holebi’s en hetero’s – Ik ben tolero’ roept de campagne op om 
niet langer in hokjes te denken. Zowel op vlak van stijl, als wat de implementatiekanalen betreft, 
sluit de campagne nauw aan bij de leefwereld van jongeren.  

 Ook wordt het Wadi-project van vzw Merhaba met middelen van Gelijke Kansen in Vlaanderen 
mogelijk gemaakt. Merhaba is een Brusselse organisatie van en voor Maghrebijnse holebi’s. Dit 
project richt zich in eerste instantie op het toegankelijker maken van de professionele 
hulpverlening voor personen met specifieke problemen die voortvloeien uit de combinatie van 
etnisch-culturele achtergrond en seksuele identiteit. Daarnaast besteedt het project aandacht aan 
sensibilisering van zowel de autochtone als de allochtone gemeenschap m.b.t. de aanwezigheid 
van allochtone holebi’s. Dit project wordt afgerond in september 2008. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 194 
van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Gelijkekansenbeleid   -   Inventarisatie goede praktijken 
 
De beleidsnota Gelijke Kansen (2004-2009) beschouwt het als een essentieel onderdeel van de 
coördinerende taak om de tijdens deze legislatuur ontwikkelde goede praktijken inzake het realiseren 
van gelijke kansen op de verschillende beleidsterreinen van de Vlaamse Regering te inventariseren en 
ter kennis te brengen van de Vlaamse Regering en andere belangstellenden. 
 
1. Wat is hier de stand van zaken betreffende de inventarisatie? Is deze reeds volledig verwezenlijkt? 

Wat zijn de resultaten? 
 
2. In het kader hiervan werd er uitdrukkelijk gesteld dat er nog heel wat valt te verwezenlijken op de 

domeinen van socialisatie, loopbaanontwikkeling, leefwereld en maatschappelijke participatie en 
dat dit prioritaire uitdagingen waren en zijn voor deze legislatuur. 

 
Welke initiatieven heeft de minister genomen om op dit vlak een aansturende en ondersteunende 
rol op te nemen? Wat zijn de resultaten? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 194 van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 

 1. Tijdens deze legislatuur besloot ik verder te gaan dan louter het inventariseren en bekendmaken 
van goede praktijken. Via de introductie van de open coördinatiemethode (OCM) in het 
Vlaamse gelijkekansenbeleid wordt het ontwikkelen van goede praktijken gestimuleerd in alle 
Vlaamse beleidsdomeinen. Ook worden alle goede praktijken op het vlak van gelijke kansen 
m.b.t. gender, seksuele identiteit en fysieke toegankelijkheid op een geïntegreerde wijze 
voorgesteld aan de Vlaamse Regering, het Vlaams Parlement en andere belangstellenden.  

 
Essentieel aan de OCM is dat verschillende actoren (in casu de leden van de Vlaamse Regering) 
gezamenlijk doelstellingen afspreken, waarna elk van hen verantwoordelijk is voor de realisatie 
ervan binnen het eigen bevoegdheidsdomein. Ook eigen aan deze methode is dat ze beschouwd 
wordt als een leerproces waarbij veel plaats is voor het uitwisselen van goede praktijken. 
Tenslotte is het een manier om de beleidsconvergentie te verhogen.  

 
De OCM wordt sinds 2005 in het Vlaamse gelijkekansenbeleid toegepast. In dat jaar werd een 
plan van aanpak uitgewerkt dat door de Vlaamse Regering werd goedgekeurd. Vervolgens werd 
in het voorjaar van 2006 een gezamenlijke doelstellingennota goedgekeurd door het Vlaams 
Ministerieel Comité voor Gelijke Kansen. Dat comité bestaat uit alle ministers uit de Vlaamse 
Regering. De doelstellingen hebben betrekking op de thema’s ‘gender’, ‘seksuele identiteit’ en 
‘fysieke toegankelijkheid’.  
Ook in 2006 werd een interdepartementale ambtelijke Commissie Gelijke Kansen opgericht. Dit 
orgaan staat in grote mate in voor de realisatie van het OCM-proces. De leden van deze 
commissie staan o.a. in voor de opmaak van actieplannen die de doelstellingen concretiseren, en 
voor de opmaak van verslagfiches. De commissie wordt voorgezeten en ‘gevoed’ door Gelijke 
Kansen in Vlaanderen. Dit gebeurt zowel tijdens tweemaandelijkse commissievergaderingen als 
tijdens bilaterale contacten. Tijdens de commissievergaderingen is er veel aandacht voor 
expertiseverruiming. In dit kader worden goede praktijken voorgesteld, sprekers uitgenodigd en 
wordt aandacht besteed aan recente onderzoeksresultaten. Bilateraal wordt er o.a. op basis van 
een screening van beleidsbrieven gewezen op de mogelijkheden om een 
gelijkekansenperspectief te integreren in de respectievelijke beleidsdomeinen. 

 
In 2006 werd een eerste reeks van zo’n honderd actieplannen opgesteld en gebundeld, en aan de 
Vlaamse Regering en het Vlaams Parlement voorgesteld. De acties hadden een looptijd van twee 
jaar (2006-2007). Begin 2008 werden nieuwe actieplannen ingediend die betrekking hebben op 
de periode 2008-2009. Ook werden er verslagfiches ingediend m.b.t. de eerste –voorbije- reeks 
actieplannen. Zowel de verslagfiches als de nieuwe actieplannen werden door mijn administratie 
gebundeld, geëvalueerd en waar nodig bijgestuurd. De bundel verslagfiches en de bundel 
nieuwe actieplannen worden nog voor het zomerreces aan de Vlaamse Regering overgemaakt. 

 
De toepassing van de OCM heeft niet enkel kwantitatieve doelstellingen (een hoog aantal goede 
praktijken), maar ook kwalitatieve doelstellingen. Hiermee bedoel ik enerzijds dat het 
ontwikkelen van expertise van de actoren in de Commissie Gelijke Kansen zou moeten leiden 
tot impactvolle, kwalitatief hoogstaande initiatieven. Anderzijds zou het gecoördineerd 
aanpakken van de beleidsdomeinoverschrijdende component van het Vlaamse 
Gelijkekansenbeleid moeten leiden tot een hogere beleidsconvergentie én tot een grotere 
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visibiliteit van wat er aan gelijkekansenbevorderende initiatieven binnen de Vlaamse overheid 
gebeurt.  
Tenslotte kan gesteld worden dat de ‘actieplannenbundels’ die in het kader van het OCM-proces 
worden aangemaakt een inventaris zijn van wat er in de verschillende Vlaamse beleidsdomeinen 
aan goede praktijken op stapel staat. De verslagfiches geven een zicht op welke goede praktijken 
er effectief gerealiseerd werden. 

 
 2. In mijn beleid focus ik mij inderdaad prioritair op de domeinen socialisatie, 

loopbaanontwikkeling, leefwereld en maatschappelijke participatie. Dit komt ook tot uiting in 
het ‘OCM-doelstellingenkader’ dat leidt tot actieplannen op het vlak van gender, seksuele 
identiteit en fysieke toegankelijkheid. 

 
 - Wat het thema toegankelijkheid betreft, luidt de strategische doelstelling: het nastreven van 

integrale toegankelijkheid, wat betekent dat alle voorzieningen voor leven, wonen en werken 
effectief bereikbaar, toegankelijk en bruikbaar zijn voor iedereen. Hiermee wordt gewerkt aan 
het verbeteren van de leefwereld.  
Via het sensibiliseren rond integrale toegankelijkheid bij beleidsmakers, architecten, 
huisvestigingsconsulenten, burgers etc. wordt eveneens aan socialisatie gedaan. 

 - Socialisatie gebeurt voorts ook in het kader van de andere thema’s –gender en seksuele 
identiteit- via de initiatieven die genomen worden in het nastreven van de doelstelling 
sensibiliseren en informeren. Ook via het bevorderen van genderdeskundigheid wordt gewerkt 
aan socialisatie.  

 - Loopbaanontwikkeling staat centraal in het werken rond gender: hier is het wegwerken van de 
loopbaankloof de centrale thematische operationele doelstelling. Die doelstelling werd 
vertaald naar verschillende subdoelstellingen: het wegwerken van horizontale en vertikale 
segregatie, het vergemakkelijken van de combinatie betaalde arbeid en zorgarbeid, en het 
bewerkstellingen van een evenredige opname van betaalde en onbetaalde arbeid door vrouwen 
en mannen.  

 - Het werken aan maatschappelijke participatie gebeurt dan weer in het kader van verschillende 
doelstellingen, bv. op het vlak van gender via het nastreven van evenredige participatie in o.a. 
besluitvorming, en op het vlak van zowel gender als seksuele identiteit via het werken aan 
empowerment. 

 
Het aansturen van de integratie van een gelijkekansenperspectief binnen de verschillende 
beleidsdomeinen doe ik zoals gesteld hoofdzakelijk via het toepassen van de OCM. In dit kader 
neemt mijn administratie, Gelijke Kansen in Vlaanderen, een belangrijke ondersteunende rol op, 
zowel via het voorzitten en ‘voeden’ van de Commissie Gelijke Kansen als via bilaterale 
contacten met commissieleden en andere beleidsactoren. Het resultaat hiervan is zichtbaar in de 
actieplannen die in het kader van het OCM-proces werden opgemaakt. 

 
Daarnaast neem ik via de invulling van de verticale component van het Vlaamse 
Gelijkekansenbeleid ook initiatieven die ondersteunend zijn naar andere Vlaamse 
beleidsdomeinen. Dit gebeurt via het toekennen van projectsubsidies, via het ondersteunen van 
expertisecentra en middenveldorganisaties en via het toekennen van opdrachten. Wat 
projectsubsidies betreft, maakte ik het bv. mogelijk voor de Holebifederatie om de uitgave ‘Uit 
de kast, werkt beter – Hoe holebivriendelijk is jouw bedrijf?’ te maken, een sensibiliserende en 
informerende publicatie die nuttig kan zijn voor bedrijven en actoren binnen het domein 
werkgelegenheid. Wat het ondersteunen van expertisecentra (zoals de adviesbureaus 
toegankelijkheid) en middenveldorganisaties (zoals de Nederlandstalige Vrouwenraad) betreft, 
garandeer ik dat zij een basiswerking kunnen ontplooien die hen in staat stelt om adviezen te 
verstrekken m.b.t. verschillende Vlaamse bevoegdheden. De sensibiliserende vragenlijsten voor 
directies en verzorgend personeel binnen de residentiële ouderenzorg en de thuiszorg (het 
resultaat van een onderzoek dat ik liet doen naar de operationalisering van holebivriendelijkheid 
in de zorgsector), zijn dan weer een voorbeeld van hoe er via een opdracht vanuit het Vlaamse 
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gelijkekansenbeleid materiaal ontwikkeld wordt dat in een ander Vlaams beleidsdomein (in casu 
Welzijn) kan geïmplementeerd worden. Hierover lopen momenteel gesprekken tussen mijn 
administratie en de coördinator ouderenbeleid binnen de administratie Welzijn.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 195 
van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Gelijkekansenbeleid   -   Benchmarking 
 
Als coördinerend minister heeft de minister een ondersteunende en aansturende rol in het kader van 
het gelijkekansenbeleid. 
 
De Beleidsnota Gelijke Kansen 2004-2009 pleit hierbij voor een doordachte benchmarking op basis 
van drie elementen. 
 
1. Welke initiatieven zijn er deze legislatuur genomen om een stand van zaken op te maken 

betreffende de (on)gelijke kansen op de verschillende Vlaamse bevoegdheidsterreinen? Wat zijn 
hiervan de resultaten? 

 
Kan de minister hiervan per bevoegdheidsdomein een gedetailleerd overzicht geven? 
 

2. Op welke wijze zijn deze gegevens inmiddels geëvalueerd in het licht van de gezamenlijk 
overeengekomen doelstellingen zoals voorzien als tweede element? 

 
3. Op welke wijze zijn deze gegevens geëvalueerd in het licht van de politieke context waarin dat 

beleid wordt gevoerd? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 195 van 23 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
1. In het kader van de wijsheid ‘meten is weten’ was het mijn bedoeling om zoveel mogelijk harde 

cijfers te centraliseren die inzicht geven in de (on)gelijke kansen in de verschillende Vlaamse 
bevoegdheidsdomeinen. Dit bleek echter geen sinecure. Het beschikken over cijfers die 
resulteren uit allerlei onderzoeken, bevragingen en administratieve databanken, is niet 
voldoende, zelfs als zij ogenschijnlijk (on)gelijkheden weergeven. (On)gelijkheden zijn immers 
niet noodzakelijk hetzelfde als de weergave van (on)gelijke kansen. Om het bestaan van 
(on)gelijke kansen te meten (en te monitoren), is het noodzakelijk om over 
gelijkekansenindicatoren te beschikken, en op basis daarvan de juiste cijfers te verzamelen.  

 
Hieraan werk ik op verschillende manieren. Wat gender betreft kreeg het Steunpunt 
Gelijkekansenbeleid de opdracht om indicatoren te ontwikkelen die het mogelijk maken de 
vooruitgang op het vlak van de realisatie van gelijke kansen in alle Vlaamse beleidsdomeinen te 
monitoren. Dit proces wordt teruggekoppeld naar en zal mee gevoed worden door de ambtelijke 
Commissie Gelijke Kansen die in het kader van de toepassing van de open coördinatiemethode 
in het Vlaamse gelijkekansenbeleid werd opgericht. Ook zal er in dit kader worden 
samengewerkt met de Studiedienst van de Vlaamse Regering. De indicatoren en bijhorende 
cijfers worden jaarlijks ontsloten naar een breder publiek via de publicatie van het Vlaams 
Gender Jaarboek. In de editie van 2007 werden gelijkekansenindicatoren en cijfers verzameld 
m.b.t. onderwijs. In 2008 is het de beurt aan gelijkekansenindicatoren en cijfers op het vlak van 
arbeid en zorg. 

 
De wet op de privacy maakt het moeilijk om de variabele seksuele identiteit in onderzoek en 
administratieve databanken op te nemen. Vandaar dat wij vanuit het Vlaamse 
gelijkekansenbeleid gericht specifiek onderzoek opzetten om een zicht te krijgen op de kansen 
van holebi’s. In dit opzicht is zeker het ‘Zzzip-onderzoek’ van Prof. Dr. John Vincke en zijn 
team vermeldenswaard. Een bevraging van zo’n 3000 holebi’s leverende basisinformatie op 
over de leefsituatie van holebi’s in een bredere waaier aan domeinen. De resultaten werden 
voorgesteld op een studiedag in mei 2006. In de schoot van de beleidsdomeinoverschrijdende 
ambtelijke Commissie Gelijke Kansen –die een cruciale rol speelt in de toepassing van de open 
coördinatiemethode in het Vlaamse gelijkekansenbeleid en o.a. instaat voor de opmaak van 
actieplannen- werden de resultaten door één van de onderzoekers opnieuw toegelicht en 
vervolgens besproken. 
Dit onderzoek wordt in de schoot van het Steunpunt Gelijkekansenbeleid herhaald. De resultaten 
worden in 2011 verwacht.  
Daarnaast gaf ik het Steunpunt Gelijkekansenbeleid de opdracht tot het aanmaken van een 
nieuwe portaalsite die toegankelijk is voor allen die geïnteresseerd zijn in gelijke kansen en 
gelijkekansenbeleid: burgers, middenveldorganisaties, onderzoekers en beleidsmakers. De 
portaalsite is een groeiende verzameling van allerlei concrete gegevens en informatie rond 
gelijke kansen. Ze biedt een uitgebreid aantal cijfers en tabellen bij de onderzoekthema's van het 
Steunpunt Gelijkekansenbeleid: gender, etniciteit en seksuele voorkeur. De cijfers op 
www.gelijkekansenportaal.be zijn geografisch gerangschikt  (Vlaanderen, België en Europa) en 
volgens onderwerp (arbeid, onderwijs, gezondheid, enzovoort). In de toekomst wordt de 
portaalsite nog uitgebouwd met gegevens over aanverwante onderzoeken en databanken.  
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Het verwerven van cijfers die inzicht geven in de positie –en eventueel de (on)gelijke kansen- 
van verschillende bevolkingsgroepen is een gedeelde verantwoordelijkheid van alle ministers. Ik 
heb in dit kader in september 2005 via een mededeling aan de Vlaamse Regering gewezen op de 
noodzaak aan statistieken en onderzoeksresultaten die kunnen helpen om doelstellingen en 
indicatoren te bepalen en om –in de toekomst- aan monitoring en evaluatie te doen. In dit proces 
kunnen de Steunpunten Beleidsrelevant Onderzoek een substantiële rol vervullen. Ik heb aan 
mijn collega’s gevraagd om samen met de steunpunten die onder onder hun bevoegdheid vallen, 
te onderzoeken hoe hun medewerking m.b.t. de open coördinatiemethode in het 
gelijkekansenbeleid kan worden ingevuld en hoe zij m.a.w. een gelijkekansenperspectief in hun 
werking kunnen inbouwen. 

 
2. Zoals in bovenstaand antwoord op vraag 1. wordt vermeld, wordt er stapsgewijs gewerkt aan de 

opmaak van gelijkekansenindicatoren en aan het verzamelen van bijhorende cijfers, en dit met 
het oog op inzet in het proces van de toepassing van de open coördinatiemethode (OCM) in het 
Vlaams gelijkekansenbeleid. De eerste reeks indicatoren en cijfers die uit die inspanningen 
resulteerden, hadden betrekking op onderwijs. Die gegevens werden gericht bezorgd aan actoren 
binnen het onderwijsbeleid. De verwachting is dat deze indicatoren een richtsnoer zullen zijn bij 
het opstellen van de tweede reeks doelstellingen in het kader van de toepassing van de open 
coördinatiemethode in het Vlaams gelijkekansenbeleid. Het opstellen van deze doelstellingen 
wordt voorbereid binnen de Commissie Gelijke Kansen in de loop van 2009. Dit proces moet 
leiden tot nieuwe doelstellingen in het voorjaar van 2010.  

 
 3. In het kader van de toepassing van de OCM werd de beleidsdomeinoverschrijdende Commissie 

Gelijke Kansen opgericht die in grote mate het OCM-proces realiseert. De leden van deze 
commissie staan onder andere in voor de opmaak van de actieplannen en de verslagfiches. De 
commissie wordt voorgezeten en ‘gevoed’ door Gelijke Kansen in Vlaanderen. Dit gebeurt 
zowel tijdens tweemaandelijkse commissievergaderingen als tijdens bilaterale contacten. 
Tijdens de commissievergaderingen is er veel aandacht voor expertiseverruiming. In dit kader 
worden goede praktijken voorgesteld, sprekers uitgenodigd en wordt aandacht besteed aan 
recente onderzoeksresultaten. Bilateraal wordt er o.a. op basis van een screening van 
beleidsbrieven gewezen op de mogelijkheden om een gelijkekansenperspectief te integreren in 
de respectievelijke beleidsdomeinen. Zowel de reeds ontwikkelde gelijkekansenindicatoren als 
bestaande cijfergegevens vormen hierbij een bron van inspiratie. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 196 
van 23 mei 2008 
van DIRK DE COCK 
 
 
 
Werken N446   -   Stand van zaken 
 
De heraanleg van de N446 is een complex dossier met verschillende betrokkenen. Er worden 
gescheiden fietspaden aangelegd gefinancierd via module 13. Er komen twee rotondes gefinancierd 
vanuit het investeringsprogramma voor wegen 2007-2009. Ook Aquafin is betrokken wat ingrijpende 
rioleringswerken betreft. Bovendien zullen de werken plaatsvinden op het grondgebied van drie 
verschillende gemeenten. 
 
In de krant Het Nieuwsblad (27-02-2008) vertelt de informatieambtenaar van Hamme dat de werken 
aan de N446 uitgesteld zijn tot 2010. 
 
1. Wanneer start de aanleg van de gescheiden fietspaden via module 13? 
 
2. Wanneer starten de werken m.b.t. de aanleg van de twee rotondes? 
 
3. Wanneer starten de rioleringswerken? 
 
4. Zijn deze drie projecten aan de N446 afhankelijk van elkaar? Met andere woorden, heeft 

vertraging bij één van de drie dossiers effect op de andere twee? 
 
5. Is er nu al sprake van vertraging ten opzichte van de originele planning? Wat is de oorzaak van 

deze eventuele vertraging? 
 
6. Wat is de laatste stand van zaken met betrekking tot de Durmebrug (Sint-Annabrug)? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Van Brempt (vraag nr. 196) en Crevits (nr.689). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 196 van 23 mei 2008 
van DIRK DE COCK 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Hilde Crevits, Vlaams minister van Openbare 
Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 198 
van 26 mei 2008 
van JORIS VANDENBROUCKE 
 
 
 
Provinciale mobiliteitspunten   -   Stand van zaken 
 
In samenwerking met De Lijn en de Vlaamse provincies heeft de Vlaamse overheid provinciale 
mobiliteitspunten opgericht waar overheden, bedrijven, instellingen en particulieren terechtkunnen 
voor geïntegreerde informatie over duurzaam woon-werkverkeer en voor ondersteuning van projecten 
in het kader van het Pendelfonds.  
 
Het eerste “fysiek” mobiliteitspunt, genaamd “slimweg”, ging open op 17 maart 2008 in Antwerpen. 
In de andere provincies kan contact opgenomen worden met de mobiliteitsadviseurs van de backoffice. 
 
1. Waar en wanneer gaan de fysieke mobiliteitspunten open in de andere provincies?  
 
2. Door hoeveel personen (VTE) zullen deze mobiliteitspunten bemand worden?  
 
3. Hoeveel vragen van particulieren werden door de mobiliteitspunten tot op heden behandeld? 

Graag cijfers per provincie.  
 
4. Hoeveel vragen van bedrijven, instellingen en (lokale) overheden (per provincie) werden tot op 

heden behandeld? 
 
5. Hoeveel personen/organisaties zijn ingeschreven op de nieuwsbrief van “slimweg”?  
 
6. Hoe vaak werd de routeplanner op www.slimweg.be tot op heden gebruikt?  
 
7. Welke initiatieven werden tot op heden genomen om het bestaan en de service van de 

mobiliteitspunten te promoten?  
 



-560-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008
 
 

 

KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 198 van 26 mei 2008 
van JORIS VANDENBROUCKE 
 
 
 
1. Het is de bedoeling om tegen eind 2009 ook in de andere 4 Vlaamse provincies een Slimweg te 

openen. Tijdstip en volgorde van deze openingen hangen af van verschillende factoren: opstellen 
en ondertekenen van de afsprakennota’s met de betrokken provincies, vinden en verbouwen van 
een pand, etc… 

 
2. De bestaffing in Slimweg provincie Antwerpen bedraagt op dit moment in totaal 7,1 VTE: 

- Publieksloket (informatie en adviesverlening aan particulieren): 4,2 VTE baliemedewerkers; 
- Bedrijvenloket (informatie en adviesverlening aan bedrijven): 1,9 VTE mobiliteitsadviseurs; 
- Coördinatie: 1,0 VTE Coördinator 

 
Het ligt in de lijn der verwachtingen dat het aantal VTE’s in de overige provinciale 
mobiliteitspunten van dezelfde grootteorde zal zijn. De effectieve aantallen blijven evenwel 
afhankelijk van het aantal permanente balies die bemand zullen worden aan het publieksloket, en 
de afspraken die gemaakt zullen worden tussen het Vlaamse Gewest en elke betrokken provincie 
met betrekking tot de invulling van het bedrijvenloket. 
 

3. Via het contactcenter van Slimweg (070/345.346) werden tot en met 17 mei 2008 (volgens de 
meest recente info) 158 particuliere oproepen beantwoord. Dit is een gemiddelde van 3 oproepen 
per dag. Bij elke oproep hebben de medewerkers van het contactcenter expliciet gevraagd naar de 
woonplaats van de beller. De procentuele uitsplitsing van de oproepen per provincie (op basis van 
de ontvangen oproepen in de maand april en de antwoorden van de bellers) bedraagt volgens de 
laatste rapportering van Sitel/Contactpunt Vlaamse Infolijn:  
- 44,4% uit de provincie Antwerpen; 
- 30,2% uit de provincie Vlaams Brabant; 
- 4,8 % uit Brussel; 
- 3,2 % uit de provincie Oost-Vlaanderen; 
- 1,6 % uit de provincie Limburg; 
- 0% uit de provincie West-Vlaanderen; 
- Het aantal oproepen die niet aan een provincie werd gelinkt bedraagt 15,8 % 

 
Via de publieke balie in de Slimweg-winkel aan de Rooseveltplaats te Antwerpen werden tot en 
met einde mei 2008 in totaal 1.172 vragen van particulieren behandeld: 
- In maart (vanaf 18 maart): 235; 
- In april: 417; 
- In mei: 520 (Op 19 mei werd het 1.000e balie advies verstrekt). 
Het monitoren van deze baliegegevens gebeurt door de Lijn. 
 
Via de website www.slimweg.be worden via het contact e-mail adres  info@slimweg.be dagelijks 3 tot 5 
e-mails ontvangen en beantwoord door de baliemedewerkers van de Slimweg-winkel te 
Antwerpen. 
In de overige provincies is nog geen Slimweg, en dus ook geen publiekslokket, operationeel. 
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4. Aangezien Slimweg voorlopig alleen in de provincie Antwerpen is opgestart, zijn volgende  cijfers 

enkel voor de provincie Antwerpen van toepassing. Sinds de officiële opening van het eerste 
provinciaal mobiliteitspunt Slimweg Antwerpen op 17 maart 2008 vroegen 41 bedrijven, 
instellingen en overheden informatie op bij het bedrijvenloket van Slimweg Antwerpen. In 38 van 
de gevallen was de vraagsteller een bedrijf of instelling. Het aantal lokale overheden die meer 
informatie opvragen is beperkt tot 3. 
 
Het bedrijvenloket van Slimweg organiseerde intussen infosessies in samenwerking met de 
VOKA-afdelingen in de provincie Antwerpen, met als behandelde onderwerpen: 
mobiliteitsmanagement, het provinciaal mobiliteitspunt Slimweg, het Pendelfonds en de federale 
diagnostiek. Verder werden ook nog twee toelichtingen gegeven op de werkvergadering van het 
Coördinatieplatform Mobiliteit Zuid-Oostrand en op een bestuursvergadering van RESOC 
Mechelen. 

 
Onderstaande tabel geeft een overzicht van het aantal aanwezigen: 

Datum Wat Aanwezigen Bedrijf/ 
instelling 

Lokale 
overheid 

22/04/08 Werkvergadering Coördinatieplatform 
Mobiliteit Zuid-Oostrand 

20 9 11 

05/05/08 Infosessie i.s.m. VOKA 
Mechelen/Kempen 

30 25 5 

06/05/08 Infosessie i.s.m. VOKA Antwerpen 17 13 4 
04/06/08 Toelichting RESOC Mechelen 14 12 2 

 
5. Tot op heden hebben 8 personen zich opgegeven om de nieuwsbrief te ontvangen. 
 
6. Het startscherm met de routeplanner is de meest populaire pagina van de website www.slimweg.be   

In de periode van 18 maart tot 17 mei 2008 (meest recente cijfers) werden 254.235 pagina’s 
bekeken door internauten. 52,84% van het totaal aantal bekeken pagina’s had betrekking op het 
gebruik van de routeplanner. 

 
7. Er werd een geïntegreerd communicatieplan opgesteld om het bedrijven- en het publieksloket van 

Slimweg provincie Antwerpen te promoten. Genomen initiatieven tot op heden om het bestaan en 
de service van Slimweg te promoten, omvatten onder andere:  
- Lanceringscampagne in Vlaanderen naar het grote publiek (print en radio) in maart 2008; 
- Promotie van het publieksloket: 

- Flyering in de directe omgeving van de Slimweg-winkel; 
- Doelgroepacties naar de uitzend- en poetshulpsector; 
- Topic in ATV-mobiliteitsjournaal op 6 mei; 
- Hyperlink op de websites van grote vervoersgeneratoren in de stad (ZOO Antwerpen, 

Aquatopia, …); 
- Standdeelname aan de 12e fietsdag voor het woon-werkverkeer; 
- Advertenties, artikels via overheidsinitiatieven zoals o.a. Uitweg; Heen-en-weer-week, 

Netmanagementdag. 
- Promotie van het bedrijvenloket: 

- Toelichting op het coördinatieplatform Mobiliteit Zuid-Oostrand (MOZO); 
- Infosessies over Slimweg en Pendelfonds in samenwerking met VOKA; 
- Toelichting op de RESOC’s van de provincie Antwerpen; 
- Infostand op VVSG-trefdag van 17 april 2008; 
- Toelichting bij verschillende bedrijven; 
- Folders van de Vlaamse overheid i.k.v. het Pendelfonds. 
-  
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Na de zomervakantie zijn onder meer een online bannering campagne gepland en direct marketing 
acties naar bedrijven. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 199 
van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Vademecum Fietsvoorzieningen   -   Evaluatie 
 
Het Vademecum Fietsvoorzieningen bevat een aantal richtlijnen. Afwijkingen zijn alleen mogelijk bij 
dwingende technische of financiële redenen en moeten afdoende gemotiveerd zijn. Er moet regelmatig 
worden geëvalueerd of de door het Vademecum beoogde doelstellingen qua fietserscomfort en  
-veiligheid ook daadwerkelijk gerealiseerd worden (Memorandum Vlaamse Ombudsdienst dd. 14 juni 
2004). 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van het aantal afwijkingen met de motivatie sinds het begin 

van de legislatuur? 
 
2. Op welke wijze gebeurt de evaluatie en wat zijn de conclusies betreffende het realiseren van de 

doelstellingen qua fietsercomfort en fietserveiligheid? 
 

Welke bijsturingen zijn er sinds het begin van de legislatuur gebeurd? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 199 van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
1. Een overzicht van de afwijkingen t.o.v. het Vademecum Fietsvoorzieningen is niet beschikbaar. 

Het vademecum bevat de richtlijnen voor de aanleg van fietsinfrastructuur op het vastgestelde 
bovenlokale functionele fietsroutenetwerk (BFF). Het vademecum is op de eerste plaats een 
handleiding voor de aanleg van veilige en comfortabele fietspaden, waarbij een aantal 
aanbevelingen een bindend karakter hebben in het kader van de toewijzing van subsidies, bv. de 
minimale breedte van 1,50m voor een fietspad. De convenantgebonden fietsprojecten en de 
fietsfondsprojecten, die kaderen binnen de realisatie van het BFF,  worden getoetst aan het 
vademecum op het moment dat start- en projectnota’s van deze projecten aan de gemeentelijke 
begeleidingscommissie (GBC) en de provinciale auditcommissie (PAC) worden voorgelegd en 
besproken. Het behoort tot de specifieke opdracht van de onafhankelijke auditoren – en dit is 
bepaald in contracten met deze auditoren – om de conformiteit met het vademecum van de 
voorgestelde fietsinfrastructuur te controleren. Een afwijking van het vademecum kan een reden 
zijn om een project niet-conform te verklaren. Dit wordt gemotiveerd in het advies van de 
auditor. Wanneer de PAC een akkoord bereikt over een bepaalde afwijking, dan zal de 
argumentatie in het auditadvies worden opgenomen.  

 
2. De evaluatie van het bereiken van de doelstellingen van het vademecum op het vlak van 

fietscomfort en fietsveiligheid gebeurt projectgewijs. Bij elk project wordt gestreefd naar een 
situatie die zo dicht mogelijk aanleunt bij het vademecum en waarbij veiligheid en comfort 
aanvaardbaar moeten zijn. In sommige situaties hoeft geen fietspad te worden aangelegd en kan 
het snelheidsregime worden gewijzigd zodat het fietsverkeer gemengd kan verlopen.  In andere 
gevallen wordt geopteerd voor een alternatief tracé, waarvoor de module 12 in het leven is 
geroepen. In laatste instantie kan ook een schakel in fietsroutenetwerk worden gewijzigd 
zodanig dat een veilige en comfortabele oplossing kan worden gerealiseerd. 

 De kwaliteitsbewaking van de fietsinfrastructuur op het bovenlokale fietsroutenetwerk behoort 
tot de opdrachten van de Vlaamse fietsmanager. Samen met de mobiliteitsbegeleiders, die in 
elke provincie de gemeenten bijstaan bij de voorbereiding van de fietsprojecten, volgt hij de 
besprekingen in de PAC’s op de voet.  Een opvolgingssysteem met informatie over de 
fietsmodules en fietsfondsprojecten werd opgesteld.  

 Informatie van de basis, wijzigingen aan de reglementering en resultaten van onderzoek worden 
gebruikt om de richtlijnen in het Vademecum Fietsvoorzieningen aan te passen of te verfijnen. 
Ook dit is een permanente opdracht van de fietsmanager. De laatste update van het vademecum 
(zie www.mobielvlaanderen.be) vond plaats in mei 2008 en had betrekking op: 

 
1/ Wijzigingen van het verkeersreglement: 
- De bestuurder die een fietspad oversteekt moet voorrang verlenen aan de gebruikers die 

gerechtigd zijn dit fietspad te gebruiken. 
- Fietsers mogen toegelaten worden op busstroken en bijzondere overrijdbare beddingen van 

minder dan 3,5 m. 
- Bromfietsers klasse B mogen opnieuw gebruik maken van de fietspaden binnen bebouwde 

kom. 
2/ Aanliggende fietspaden op rotondes: 
 De aanleg van aanliggende fietspaden op rotondes is te vermijden. Deze aanbeveling geldt 

zowel voor aanliggende gemarkeerde fietspaden, aanliggende fietspaden die verhoogd t.o.v. 
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de rijbaan zijn aangelegd en aanliggende fietspaden die met fysieke elementen van de 
rijbaan gescheiden zijn.  

 
De vorige actualisering dateerde van begin 2006 en was veel omvangrijker. De volgende 
rubrieken werden aangepast :  
 
OPBOUW FIETROUTENETWERKEN 
- 2.3.1. Hoofdroutes  
DEFINITIES 
- 3.1.1. Fietspad  
- 3.1.2. Weg voorbehouden voor het verkeer van fietsers – fietsweg  
- 3.1.3. Fietsuggestiestrook  
TOEPASSINGSGEBIED FIETSVOORZIENINGEN 
- 3.2.1.3. Fietsvoorzieningen in verblijfsgebieden van minder dan 50 km/u  
- 3.2.2.2. Secundaire wegen  
- 3.2.3.3. Parkeren  
- 3.2.4.1. Tweerichtngs- of eenrichtingsfietspaden  
- 3.2.5. Beslissingstabel keuze fietsvoorzieningen  
ONTWERPRICHTLIJNEN FIETSVOORZIENINGEN 
- 4.1.3. Maatvoering van fietsvoorzieningen  
- 4.1.5. Afscherming van fietspaden 
- 4.1.6. Maatvoering van fietssuggestiestroken 
- 4.1.7. Kromtestralen van fietspaden 
- 4.2.3. Materiaalgebruik 
- 4.2.4.1. Accentuering fietssuggestiestroken 
- 4.2.4.4. Accentuering fiets- voet- en ruiterpad 
- 4.2.5. Continuïteit 
- 4.3.3. Wanneer verlichting 
- 4.3.4. Verlichtingssterkte 
- 4.3.6. Plaatsing van de verlichtingsinstallaties 
- 4.4.1. Algemene ontwerpprincipes op kruispunten 
- 4.4.1.2. Kruising zonder verkeerslichten met voorrang van rechts 
- 4.4.1.3. Kruising met verkeerslichten 
- 4.4.2.1. Kruispunten van voorrangsweg met ondergeschikte weg  
- 4.4.2.3. Kruispunten met verkeerslichten (specifieke toepassingen) 
- 4.5.4.1. Fietsen op de rotonde 
- 4.6.5. Breedte en hoogte van tunnels 
- 4.6.6. Verlichting van tunnels 
- 4.6.7. Bereikbaarheid en herkenbaarheid van fietstunnels en –bruggen 
- 4.8.3. Capaciteitsbepaling fietsparkeren 
- 4.8.4.2. Fietsenstalling 
- 4.9.1. Fietsenstallingen aan treinstations en –halteplaatsen 
- 4.9.2. Bus- en tramhaltes 
- 4.9.4.1. Vrije bus- en trambaan 
- 4.9.4.2. Fietsen op busstroken of bijzondere overrijdbare beddingen 
- 4.10.1. Overgang van fietspaden naar gemengd verkeer 
- 4.10.2. Beveiligde oversteekplaatsen voor fietsen 
- 4.10.3. Overgang tussen eenzijdig dubbelrichtingsfietspad en tweezijdige fietspaden 
- 4.10.4. Voorrangsregeling op kruising van fietspad en voetgangersoversteek 
- 4.11. Bromfietsen al dan niet op fietspaden 
- 4.12. Fietsen in eenrichtingsstraten 
SIGNALISATIE EN REGLEMENTERING 
- 5.1. Gebodsborden 
- 5.2. Wegmarkeringen 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 201 
van 29 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
Fietsbeleid   -   Afstemming met Brussel 
 
In een vraag om uitleg van collega Sven Gatz aan toenmalig minister-president Leterme over een 
betere samenwerking tussen Brussel en Vlaanderen (vraag nr. 595, Handelingen C124 - BIN 10 - 13 
maart 2007, blz. 1-3) heeft de minister-president het volgende vermeld in zijn antwoord:  
 
“In de sector Mobiliteit waren er de voorbije maanden geregeld contacten, uiteraard (…). Minister 
Van Brempt signaleert mij dat ook met betrekking tot (…) overlegd werd, evenals over de afstemming 
van het gewestelijk fietsbeleid.” 
 
In haar recentste Beleidsbrief Mobiliteit vermeldt de minister ook in de paragraaf over het fietsbeleid 
dat Vlaanderen zich actief heeft ingezet om het succes van Bicycity te vergroten om fietsers uit alle 
windstreken van Vlaanderen naar Brussel aan te trekken, waar vervolgens een fietsfeest plaatsheeft. 
Ook vermeldt de minister dat er in 2008 een internationale fietsconferentie plaatsheeft in Brussel, waar 
het Vlaams fietsbeleid een prominente plaats verdient.  
 
1. Op welk vlak zijn er contacten met de bevoegde Brusselse minister van Mobiliteit in het kader van 

het gewestelijke fietsbeleid? Zijn deze contacten structureel? Hoe verlopen deze contacten? Welke 
knelpunten zijn er in het overleg? 

 
2. Wat wordt er bedoeld met een afstemming op het vlak van het fietsbeleid van beide gewesten? 

Welke synergieën hebben er plaatsgevonden?  
 
3. Tot welke concrete projecten of initiatieven heeft de afstemming van het fietsbeleid geleid? Welke 

mogelijkheden biedt intergewestelijke samenwerking op dit gebied? 
 
4. Kan de minister een gedetailleerde lijst (locatie, lengte fietspad,…) geven van de intergewestelijke 

fietspaden tussen Brussel en Vlaanderen?  
 

Bestaan er afspraken tussen de gewesten met betrekking tot onderhoud, renovatie van fietspaden? 
Zo ja, wat zijn deze afspraken? Zo neen, neemt de minister daartoe initiatieven? 

 
5. Zijn er stappen gezet om nieuwe fietspaden uit te bouwen tussen de beide gewesten? Waar worden 

deze fietspaden aangelegd? Wat is de timing? 
 
6. In verband met het grote fietsevenement “Bicycity”: welke inspanningen heeft de Vlaamse 

overheid gedaan om fietsers aan te sporen deel te nemen aan dit initiatief? Op welke vlakken is er 
samengewerkt met het Brussels Hoofdstedelijk Gewest? Zal deze samenwerking worden herhaald 
en uitgebreid? Zo ja, in welke zin? Zo neen, waarom niet?  
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7. Heeft er een evaluatie plaatsgevonden van de samenwerking bij het vermelde initiatief? Wat 
waren hiervan de conclusies? Welke beleidsinitiatieven zijn er uit van dit rapport voortgevloeid? 

 
8. In verband met de internationale fietsconferentie: in hoeverre was er samenwerking of overleg met 

de andere overheden van dit land om deze conferentie te organiseren?  
 

Welke initiatieven heeft de Vlaamse Regering genomen om het Vlaamse fietsbeleid een 
prominente plaats te geven op dit internationale forum? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 201 van 29 mei 2008 
van PAUL DELVA 
 
 
 
1. Deze contacten zijn er zowel tussen de kabinetten als tussen de bevoegde administraties. Het 

gaat hier om vergaderingen waar informatie wordt uitgewisseld of waar overleg gepleegd wordt 
rond concrete dossiers. 

 
 In 2007: 

- verschillende overlegmomenten m.b.t. de organisatie van Bicycity 2007; ook met collega 
Crevits (gebruik A12 en E411 op 6 mei 2007);  

- bespreking tussen de kabinetten over fietsroutes en projecten in de omgeving van de 
Romeinsesteenweg te Laken/Grimbergen; 

- ambtelijk overleg over de aansluiting van het bovenlokaal functioneel fietsroutenetwerk 
(Vlaanderen) op de gewestelijke fietsroutes van het Brussels Hoofdstedelijke Gewest. 

 
In 2008: 
- ambtelijk overleg over de nieuwe Brusselse fietskaart waarop ook het aansluitende Vlaamse 

fietsroutenetwerk wordt afgebeeld; afgesproken wordt om dit overleg 2 tot 3 maal per jaar te 
laten plaatsvinden om elkaar te informeren over concrete projecten en realisaties op de 
netwerken; 

- Brussels fietsmanager Frederik Depoorter geeft toelichting over Velo-city 2009 in de Vlaamse 
Stuurgroep Fietsbeleid (17/01); 

- kabinetsoverleg over Bicycity 2008 ; de Vlaamse overheid is partner en ondersteunt het 
evenement op 18 mei met een promotiecampagne in verschillende media; 

- de Vlaamse fietsmanager is aanwezig op de persconferentie, waarop minister Pascal Smet 
Velo-city 2009 aankondigt. 

 
2. De afstemming van het fietsbeleid tussen beide gewesten is in de eerste plaats van belang voor 

de aansluiting van de fietsroutenetwerken in Vlaanderen en Brussel. Deze aansluiting is van 
groot belang voor het schoolverkeer, omdat nogal wat Nederlandstalige scholen aan de rand van 
het Brussels Hoofdstedelijk Gewest gelegen zijn. Daarnaast zijn belangrijke tewerkstellings-
polen in het hoofdstedelijk gewest op fietsafstand gelegen van gemeenten in de Vlaamse rand 
rond Brussel. Omgekeerd is dit ook het geval voor tewerkstellingspolen in de Vlaamse rand. 

 Beide gewesten streven naar een stijging van het aantal functionele fietsers en hier ligt nog een 
belangrijk potentieel.  

 
3. De Vlaamse overheid heeft concreet haar steun verleend aan Bicycity 2007 en 2008.  
 Het Vlaamse fietsroutenetwerk wordt afgebeeld op de Brusselse fietskaart. 
 Door overleg werd recent beslist om een stuk Romeinsesteenweg, waarvan de as de scheiding 

vormt tussen het Brussels Hoofdstedelijk Gewest en Vlaanderen, zowel op te nemen in het 
Brusselse als in het Vlaamse fietsroutenetwerk. Dit betekent dat hier veilige en comfortabele 
fietspaden kunnen aangelegd worden met middelen van de Brusselse en Vlaamse overheid 
(Fietsfonds). Het Brussels Hoofdstedelijk Gewest zal dit project, op het grondgebied van de stad 
Brussel en de gemeente Grimbergen, trekken. 

 Ook voor de recreatieve routes werd al meermaals overleg gepleegd tussen de provincie 
Vlaams-Brabant en het Brussels Instituut voor Milieubeheer. Bedoeling is een goede aansluiting 
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te bieden tussen het knooppuntennetwerk in Vlaams-Brabant en de Groene Wandeling in het 
Brussels Hoofdstedelijk Gewest. 

 
4.  Lijst van de intergewestelijke fietspaden tussen Vlaanderen en Brussel (in wijzerzin, te beginnen 

in het Noorden): 
 

- Boechoutlaan/Madridlaan 
- Sint-Annalaan/Romeinsesteenweg 
- Vilvoordsesteenweg 
- Schaarbeeklei/Vilvoordselaan 
- Haachtsesteenweg 
- Wezembeeklaan 
- Tervurenlaan 
- Waversesteenweg 
- Terhulpensesteenweg 
- Duboislaan 
- Waterloosesteenweg 
- Humaniteitslaan 
- Kanaal Brussel-Charleroi (Oost) 
- Bergensesteenweg 
- Lenniksebaan 
- Ninoofsesteenweg 
- Steenweg op Brussel/Dikkebeuklaan 

 
 Dit is de lijst van de fietspaden die de gewestgrens overschrijden. Sommige andere fietspaden 

stoppen aan de gewestgrens. Er is ook een aantal lokale wegen die de gewestgrens overschrijden 
en die door hun autoluw karakter als fietsvriendelijk kunnen omschreven, worden, zonder dat 
gescheiden fietspaden noodzakelijk zijn.  

 
 De afspraken inzake wegbeheer liggen vast in een samenwerkingsakkoord van 17 juni 1991, 

waarin bepaald is welke wegen door de Brusselse en welke door de Vlaamse overheid moeten 
worden beheerd. Hierbij werden functionele afspraken gemaakt waarbij Vlaanderen soms op het 
grondgebied van Brussel opereert en omgekeerd. Collega Crevits is bevoegd voor het onderhoud 
van de Vlaamse gewestwegen en de daarbij horende fietspaden.  

 
5.  In principe handelen de Brusselse en de Vlaamse overheid op eigen initiatief, wat de aanleg van 

fietspaden betreft. Door overleg wordt de aansluiting van het Vlaamse fietsroutenetwerk op het 
Brusselse netwerk gegarandeerd. Dit wil niet zegen dat op aansluitende routes de 
fietspadprojecten gelijk evolueren en gerealiseerd worden. Beide gewesten hebben een eigen 
dynamiek, maar informatie over geplande werkzaamheden wordt uitgewisseld.  

 Projecten voor de toekomst, waar al overleg aan vooraf is gegaan, betreffen de verbetering van 
fietsvoorzieningen langs de Romeinsesteenweg (zie boven) en de realisatie van de 
spoorwegroute van Leuven-Zaventem naar Schaarbeek. Voor deze projecten kan geen precieze 
timing worden vooropgesteld. Trekkers zijn het Brussels Hoofdstedelijk Gewest, wat de 
Romeinsesteenweg betreft, en de Provincie Vlaams-Brabant, wat de spoorwegroute betreft. 

 
6.  In 2007 (6 mei) en 2008 (18 mei) heeft de Vlaamse overheid de toestemming verleend om de 

autosnelwegen A12 (t.h.v. Meise) en de E411 (t.h.v. Jezus-Eik) gedurende een beperkte periode 
richting Brussel af te sluiten voor het autoverkeer om enkele duizenden fietsers in groep over de 
snelweg Brussel binnen te laten rijden.  

 In 2007 was er een principeovereenkomst tussen de Vlaamse overheid en de Fietsersbond 
Vlaanderen om de promotie van Bicycity in Vlaanderen te financieren, maar de Fietserbond 
Vlaanderen heeft zich toen uit de organisatie teruggetrokken, zodat geen financiële steun kon 
verleend worden. 
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 In 2008 kocht de Vlaamse overheid voor 36.000 euro mediaruimte aan om het Bicycity-
evenement in Vlaanderen bekend te maken en fietsers op te roepen tot deelname op 18 mei.  

 De steun van de Vlaamse overheid voor Bicycity, dat ondertussen als vzw opereert, maakt deel 
uit van een groter subsidiepakket, waarvan het Brussels Hoofdstedelijk gewest het grootste deel 
voor haar rekening neemt. Alles geschiedt in nauw overleg tussen mijn kabinet en het kabinet 
van mijn Brusselse collega, Pascal Smet. 

 Bicycity 2009 zal samenvallen met de internationale conferentie Velo-city 2009 in Brussel. Als 
de organisatie de vraag voor ondersteuning aan de Vlaamse overheid voorlegt, zal ik mij in 
principe positief opstellen. In 2009 zal Bicycity immers een meer internationale uitstraling 
hebben.  

 
7.  In 2006/2007 verliep de besluitvorming rond Bicycity 2007 in het Brussels Hoofdstedelijk 

Gewest vrij moeizaam, waardoor de Fietsersbond Vlaanderen afhaakte en de principiële belofte 
van de Vlaamse overheid om een promotiecampagne in Vlaanderen te ondersteunen, niet kon 
waargemaakt worden. Met ongeveer 10.000 deelnemers, waarvan een belangrijk deel uit 
Vlaanderen, was het evenement toch een redelijk succes. 

 Door een gewijzigde organisatie verliepen de voorbereidingen voor Bicycity 2008 vlotter. Om 
het evenement te promoten kocht de Vlaamse overheid advertentieruimte aan in de Vlaamse 
geschreven pers. Bicycity kende echter een lagere opkomst dan in 2007, wat kon te wijten zijn 
aan het minder goede weer en het feit dat verschillende Brusselse fietsevenementen kort na 
elkaar plaatsvonden. Een evaluatie met de organisatoren heeft nog niet plaatsgevonden.  

 Met het oog op Bicycity 2009 zal bekeken worden op welke wijze de Vlaamse fietsers het best 
gemobiliseerd worden om deel te nemen aan de volgende versie.  

 
8.  Bij de kandidatuurstelling voor Velo-city 2009 stelde de stad Gent, met belangrijke steun van de 

Vlaamse overheid, zich kandidaat. Bij de afsluiting van de kandidaturen bleek dat ook het 
Brussels Hoofdstedelijk Gewest, gesteund door de Europese Commissie, een dossier had 
ingediend. De European Cyclist Federation koos, zeer waarschijnlijk door de Europese 
aanwezigheid in Brussel, ervoor Velo-city 2009 in Brussel te laten plaatsvinden.  

 Tussen de Velo-city-organisatoren en de stad Gent werd overeengekomen om een dagexcursie 
naar Gent te organiseren tijdens de conferentie. Het Gentse fietsbeleid en de realisaties zullen 
dan aan bod komen.  

 Tot op heden waren er enkel informele contacten tussen de Vlaamse overheid en de Velo-city-
organisatie. Op 17 januari 2008 stelde de Brusselse fietsmanager, Frederik Depoorter, de 
conferentie voor tijdens een vergadering van de Vlaamse Stuurgroep Fietsbeleid. Hij deed bij 
deze gelegenheid een oproep tot de aanwezige actoren van het Vlaamse fietsbeleid om 
voorstellen van participatie aan Velo-city 2009 aan het congressecretariaat mee te delen. Omdat 
nog weinig informatie beschikbaar is over de concrete modaliteiten voor de inbreng vanuit 
Vlaanderen, werden nog geen verdere stappen gezet. Op de eerste persconferentie over de Velo-
city 2009 (www.velo-city2009.com) op 6 mei 2008 drong de Vlaamse fietsmanager bij 
conferentiedirecteur Radjiny Schiltz aan om spoedig formeel overleg te starten.  

 Vlaanderen is één van de regio’s in Europa waar het functionele en recreatieve fietsgebruik hoog 
is, maar internationaal geniet dit nog te weinig uitstraling. Velo-city 2009 is de gelegenheid bij 
uitstek om hierin verandering te brengen.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 202 
van 29 mei 2008 
van HELGA STEVENS 
 
 
 
Toegankelijkheidsbeleid   -   Brussel 
 
In Vlaanderen zijn naar verluidt vier technische adviesbureaus inzake toegankelijkheid actief: ATO 
voor Oost-Vlaanderen, Westkans voor West-Vlaanderen, Centrum Toegankelijkheid Provincie 
Antwerpen (CTPA) voor Antwerpen, en het Toegankelijkheidsbureau met als werkveld Limburg en 
Vlaams-Brabant. 
 
Wat meteen opvalt, is dat Brussel in dit plaatje niet vertegenwoordigd is. 
 
Er is in Brussel wel het “Agence de Conseil, de Consultation et d’ Expertise sur l’ Accessibilité”, 
afgekort als Acces-A. Dit is een tak van de vzw “Association Nationale de Logement des Personnes 
Handicapés”. 
 
Op de webstek lijkt er geen enkele link te zijn met Vlaanderen. Dat is ook te merken aan het eentalig 
Franstalig karakter van de webstek. 
 
Brussel maakt nochtans ook deel uit van Vlaanderen en er is op het vlak van toegankelijkheid nog veel 
werk aan de winkel. Zo eindigde onze hoofdstad in het “rolstoelrapport” van Het Nieuwsblad van 
oktober 2007 op de voorlaatste plaats. 
 
In Vlaanderen worden de adviesbureaus gesubsidieerd vanuit het Gelijkekansenbeleid, een 
gemeenschapsmaterie. 
 
Dat er interesse is vanuit Brussel mag nochtans duidelijk blijken uit de beleidsverklaring van 19 
oktober 2007 van het college van de Vlaamse Gemeenschapscommissie. 
 
Daarin las ik het volgende: “Initiatieven die bijdragen tot het verhogen van de toegankelijkheid 
verdienen eveneens veel aandacht. Hiervoor is overleg met andere overheden noodzakelijk. Hiertoe 
wordt de aanzet gegeven van de oprichting van een toegankelijkheidsbureau.” 
 
1. Heeft er ter zake reeds overleg plaatsgevonden? Staat de minister positief ten opzichte van 

dergelijke samenwerking? 
 
2. Welke andere initiatieven neemt of nam de Vlaamse Gemeenschap in Brussel op het vlak van 

toegankelijkheid, al dan niet in overleg met andere overheden? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 202 van 29 mei 2008 
van HELGA STEVENS 
 
 
 
1.  Ik heb dienaangaande vanwege de Vlaamse Gemeenschapscommissie nog geen concrete vraag 

tot overleg ontvangen. Aansluitend op de intentieverklaring van het College van de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie om de nodige aandacht te besteden aan de initiatieven die bijdroegen 
tot het verhogen van de toegankelijkheid en om een aanzet te geven tot de oprichting van een 
toegankelijkheidsbureau voor Brussel, sta ik als minister van Gelijke Kansen wel open voor 
verder overleg en samenwerking ter zake. 

 
 Een aantal kenmerken eigen aan de specificiteit van het toegankelijkheidswerkveld maken wel 

dat het nog allerminst duidelijk is wat de uitkomsten van een dergelijk overleg zullen zijn. De 
basis van de werking van de adviesbureaus kan immers gevonden worden in de toeganke-
lijkheidsnormering die wordt uitgewerkt op gewestelijk niveau (binnen het kader van de 
regelgeving inzake ruimtelijke ordening). Alle overlegstructuren binnen het toegankelijkheids-
werkveld bevinden zich bijgevolg ook binnen de context van het Vlaamse Gewest. In de praktijk 
ondervinden we dat het heel wat inspanningen heeft gevergd – en nog steeds vergt – om de 
werking van de adviesbureaus waarmee het Vlaamse gelijkekansenbeleid momenteel samen-
werkt, te stroomlijnen. In de hypothese van een Brussels adviesbureau wordt deze coördinatie 
nog bemoeilijkt, omdat de toegankelijkheidswetgeving binnen het Brussels Hoofdstedelijk 
Gewest een andere invulling kent. Uiteraard staat deze bedenking de mogelijkheid van een 
verder overleg niet in de weg.  

 
2.  Momenteel worden in Brussel alle gebouwen van de Vlaamse overheid, voordat ze aangekocht 

of ingehuurd worden, onderworpen aan een advies van één van de adviesbureaus toeganke-
lijkheid waarmee het Vlaamse gelijkekansenbeleid samenwerkt. Vanuit het beleidsdomein 
Bestuurszaken (en meer in het bijzonder het Agentschap Facilitair Management als beheerder 
van een groot deel van het patrimonium aan Vlaamse overheidsgebouwen) werden hiertoe de 
nodige engagementen genomen 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 204 
van 29 mei 2008 
van HILDE DE LOBEL 
 
 
 
Wegentelefoon   -   Evaluatie 
 
Schade en tekortkomingen aan autosnelwegen en gewestwegen kunnen door weggebruikers gemeld 
worden via de Wegentelefoon (0800 122 66) of per e-mail via meerdere e-mailadressen (één per 
provincie). 
 
1. Sinds wanneer zijn Wegentelefoon en e-mailadressen in gebruik? 
 
2. Hoeveel meldingen kwamen er sindsdien via deze kanalen binnen (per kalenderjaar)? 
 
3. Hoe vaak (%) ging het om nuttige bruikbare informatie wat betreft onderhoud van de wegen en 

hoe vaak betrof het oproepen die eigenlijk andere diensten of voorzieningen aanbelangden? 
 
4. In hoeveel gevallen (%) werd daadwerkelijk gevolg gegeven aan de melding via de 

Wegentelefoon of per e-mail (gevolg: beslissing tot onmiddellijk herstel of wijziging van gewone 
planning) en hoeveel tijd verloopt er gemiddeld tussen een melding en het herstel of de 
verbetering van de gemelde situatie? 

 
5. Wordt de melder op de hoogte gehouden van het gevolg dat aan zijn melding wordt gegeven? 
 
6. Werd (wordt) de Wegentelefoon ook gebruikt door “professionele” weggebruikers zoals 

bijvoorbeeld politie, De Lijn, pechverhelpers, gemeentelijke onderhoudsdiensten, wegenwerkers 
of aannemers? 

 
7. Hoe is de interactie met het telefoonnummer van Touring Mobilis (melden van obstakels)? 
 
8. Waarom is er wel één centraal telefoonnummer, maar zijn er verschillende e-mailadressen per 

provincie? Worden mails die een andere provincie betreffen, systematisch doorgezonden naar het 
juiste adres? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 204 van 29 mei 2008 
van HILDE DE LOBEL 
 
 
 
Het antwoord op deze vraag behoort tot de bevoegdheid van Hilde Crevits, Vlaams minister van 
Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 207 
van 29 mei 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
Autodelen   -   Cambio 
 
Onlangs vierde autodelen Cambio zijn zesde verjaardag in België. Als klant van Cambio kan men 
tegen een vergoeding een wagen vrij gebruiken. De klant betaalt volgens het gebruik en heeft geen 
vaste kosten meer.  
 
Sinds de start in Vlaanderen in 2004 zijn er elk jaar meer klanten die zich bij het project aansluiten. 
Momenteel telt Cambio in Vlaanderen bijna 1.700 klanten en is het actief in zeven Vlaamse steden: 
Antwerpen, Brugge, Gent, Hasselt, Kortrijk, Leuven en Mechelen. In mei 2008 werd in de Gentse 
deelgemeente Gentbrugge nog een nieuwe standplaats in gebruik genomen. Cambio is een initiatief 
van Taxistop, in samenwerking met VAB en de vervoermaatschappij De Lijn. Over vier jaar wil 
Cambio Vlaanderen in dertien Vlaamse steden aanwezig zijn met auto’s en standplaatsen.  
 
1. Hoe wil de minister de verdere groei van Cambio mee ondersteunen? 
 
2. Cambio wil in 2012 in dertien Vlaamse steden aanwezig zijn.  
 

Bestaan er ideeën om het project ook uit de breiden naar meer landelijke gebieden, zodat mensen 
die daar geen auto hebben of niet vaak een auto nodig hebben ook van Cambio gebruik kunnen 
maken? Zo ja, welke? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 207 van 29 mei 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
1. De groei van Cambio wordt op dit moment vooral ondersteund vanuit de verschillende 

betrokken (structurele) partners en aandeelhouders: De Lijn i.f.v. de communicatie, en Taxistop 
en VAB i.f.v. de dienstverlening aan de balie en de reservaties. De lokale partners (de steden) 
staan in voor het ter beschikking stellen en inrichten van de Cambio-standplaatsen. 
Vanuit de Vlaamse overheid worden middelen ter beschikking gesteld aan De Lijn om het 
Cambio-autodelen mee te helpen uitbouwen. 
In functie van de verdere verspreiding vanaf 2009 van autodelen in Vlaanderen in het algemeen, 
en van het georganiseerde autodelen via Cambio Vlaanderen in het bijzonder, zullen met de 
betrokken partners op korte termijn nog bijkomende afspraken worden gemaakt. 

 
2. Op dit ogenblik wordt voorrang gegeven aan de invoering van Cambio-autodelen in de 

stedelijke gebieden. Buitenlandse voorbeelden leren trouwens dat de basis van een succesvol 
autodeelsysteem in de eerste plaats in de steden moet worden opgebouwd. Voor de financiële 
levensvatbaarheid van een nieuw autodeelproject is het namelijk noodzakelijk dat er voldoende 
potentiële klanten op een beperkte oppervlakte aanwezig zijn. Vooraleer Cambio wordt 
uitgebreid naar nieuwe bedieningsgebieden, wordt dan ook steeds de haalbaarheid ervan 
getoetst. Een uitbreiding naar meer landelijke gebieden is op dit moment (nog) niet aan de orde.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 209 
van 4 juni 2008 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
De Lijn Meerhout   -   Busverbindingen 
 
Het openbaar vervoer is een belangrijke schakel in het maatschappelijk leven in een gemeente.  Vooral 
voor senioren en jeugd is dit vaak de enige vervoersmogelijkheid.  Een goede spreiding en dekking 
binnen het openbaar vervoer in Vlaanderen is dan ook noodzakelijk. 
 
De Kempense gemeente Meerhout is historisch steeds een moeilijk bereikbare gemeente geweest.  De 
laatste jaren hebben grote inspanningen een deel van dit euvel verholpen, maar op het vlak van 
openbaar vervoer bestaat er nog steeds een probleem.  Meerhout bestaat uit verschillende gehuchten.  
Sommige zijn bijna volledig of zelfs helemaal afgesloten van het openbaar vervoer.  Gehuchten zoals 
Zittaart, Berg, Gestel en Veedijk hebben nauwelijks toegang tot het openbaar vervoer. 
 
Vooral de verbinding naar Mol is haast onmogelijk.  De snelste verbinding van een willekeurige 
locatie in Meerhout naar het station in Mol neemt 1u 50 min in beslag, 1,3 km wandelen inbegrepen.  
Een weinig aantrekkelijk voorstel voor een afstand van 13 km. 
 
Als men  de verkeersopstopping in de Kempen en op de nu al totaal verzadigde verbinding naar Mol 
wil vermijden, is het van belang om het openbaar vervoer optimaal af te stemmen op de behoeften en 
noden in de gemeente. 
 
De Lijn doet enorme inspanningen om dit soort lacunes te vermijden.  Het is begrijpbaar dat de 
verhouding tussen routes, bussen en passagiers steeds rendabel en/of verantwoordbaar moet zijn.  
 
1. Welke verbindingen zijn er momenteel tussen Mol en Meerhout, specifiek voor de gehuchten 

Zittaart, Berg, Veedijk en Gestel?   
 
2. Heeft De Lijn nog plannen om haar bereikbaarheid in Meerhout te verhogen? 
 
3. Welke specifieke plannen heeft de minister nog voor het komende jaar om de mobiliteit in de 

Kempen te verhogen? 
 



-580-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008
 
 

 

KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 209 van 4 juni 2008 
van HANS SCHOOFS 
 
 
 
1. Bijlage 1 bevat een uitvoerige beschrijving van het huidige aanbod aan OV in Meerhout. 
 Bijlage 2 geeft kaartmatig een beeld van de afdekking, die door dit aanbod wordt verzekerd in 

het kader van de Basismobiliteit. 
 Daarop zijn de deelkernen waarvan sprake en de busverbindingen gemarkeerd. De overige 

verbindingen op het kaartje zijn functioneel. 
 
2 Bijlage 3 geeft de krachtlijnen weer van de nieuwe lijn 170 Beringen – Balen - Mol, een 

netmanagementproject dat van start gaat op 27/10/2008 en dat uitgaat van een herschikking van 
het OV-aanbod in Balen. 

 
3. Er bestaat bovendien een ontwerp van project netmanagement, specifiek voor de verbinding 

(frequentie één bus per uur) Mol – Meehout, met daarbij de bediening van Zittaart. 
 Dit project komt tegemoet aan de veel gevraagde, regelmatige verbinding tussen Mol en 

Meerhout, alsook de verbinding tussen Meerhout en deelgemeente Zittaart. Volgens de 
methodiek van het netmanagement werden hiervoor o.a. de reizigerspotentiëlen in kaart 
gebracht. Elk jaar, bij de opmaak van het jaarprogramma Netmanagement voor het komende 
werkjaar, wordt dit project mee getoetst in functie van prioriteit en haalbaarheid. 

 De projecten worden afgewogen ten opzichte van elkaar, rekening houdende met het potentieel 
aan reizigerswinst van de projecten, de te verwachten modal shift, de te verwachten modal shift 
in het woonwerkverkeer, de effecten op de verkeersveiligheid en de milieueffecten. 

 Binnen de beschikbare budgettaire middelen worden dan prioriteiten bepaald. De keuze voor het 
uitvoeren van de projecten in 2009 is nog niet gemaakt. 

 
BIJLAGEN 
 
1. overzicht openbaar vervoer Meerhout 
2. afdekkingskaart Meerhout 
3. Meerhout in project Balen 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VAN_BREMPT/209/antw.209.bijl.001.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VAN_BREMPT/209/antw.209.bijl.002.jpg 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VAN_BREMPT/209/antw.209.bijl.003.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 210 
van 4 juni 2008 
van PATRICK DE KLERCK 
 
 
 
Lightrail   -   West-Vlaanderen 
 
Lightrail is een verzamelnaam van railvervoersystemen die zich ergens tussen trein en tram bevinden. 
Het is sneller dan een tram, goedkoper en lichter dan een trein. Het zou de ideale oplossing vormen om 
de hiaten in het regionaal openbaar vervoer op te vullen. 
 
Er zijn reeds enkele vragen om uitleg gesteld omtrent de invoering van de lightrail en de uitbating 
ervan.  
 
Ingenieursbureau Grontmij kreeg van de minister de opdracht om de mogelijkheden van lighttrain en 
lightrail in Vlaanderen te onderzoeken. Daarbij werden drie spoortrajecten onderzocht: de lijn 
Zeebrugge-Brugge-Lichtervelde was er één van. 
 
Op dit 36 kilometer lange traject tussen Zeebrugge en Lichtervelde kunnen acht bestaande stations 
worden gebruikt en zouden er zeven nieuwe haltes bijkomen. Eén van die haltes, in Loppem nabij de 
plaats waar Club Brugge graag haar nieuwe voetbalstadion wil bouwen, valt weg indien het traject 
verlengd zou worden tot Roeselare. 
 
Volgens de studie van Grontmij is er voor de drie onderzochte trajecten een reizigersmarkt. De lijn 
Zeebrugge-Brugge-Lichtervelde is volgens Grontmij zeker haalbaar, het kan op korte termijn 
gerealiseerd worden en het potentiële doelpubliek is groot genoeg.  
 
De realisatie kan echter nog enkele jaren op zich laten wachten. Hoewel de investering in de 
voorstedelijke netten staat ingeschreven in het regeerakkoord, is er evenwel geen investering voor 
West-Vlaanderen voorzien in Lijninvest NV, noch is er voor Brugge iets voorzien in het kader van het 
netmanagement en evenmin heeft de Vlaamse overheid de lightrail opgenomen in haar 
investeringsplan tot 2015.  
 
Een lightrail in de regio Zeebrugge-Brugge zou nochtans vele voordelen bieden:  
- de expresweg zou ontlast kunnen worden;   
- Zeebrugge is de motor van het economisch gebeuren in West-Vlaanderen en de 12.000 mensen die 

er werken kunnen dan gebruik maken van de lightrail (woon-werkverkeer); 
- de bereikbaarheid van het AZ Sint Jan en het OCMW zou worden verbeterd (samen 3.000 

personeelsleden en bezoekers), alsook de bereikbaarheid van het KHBO, Kinepolis, enzovoort; 
- daarnaast zou een halte voorzien zijn in Loppem, waar - onder voorbehoud - een nieuw stadion 

voor Club Brugge gebouwd zal worden. 
 
Nu worden in Lijninvest NV tramlijnprojecten voorzien voor Antwerpen, Gent en de regio Hasselt-
Maastricht. West-Vlaanderen en Vlaams-Brabant krijgen geen nieuwe tramlijnen. Brugge blijft dus in 
de kou staan. 
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Het budget werd verhoogd met 75 miljoen euro in de laatste begroting. Deze budgetverhoging, het 
ontbreken van tramlijnprpjecten voor West-Vlaanderen en de vele voordelen die de lijn Zeebrugge-
Brugge-Lichtervelde zou bieden,  zijn argumenten om de budgetverhoging te spenderen aan West-
Vlaanderen en aan de aan te leggen lightrail-lijn. Dit zou een goede zaak zijn voor de regio.   
 
1. Waarom zijn in Lijninvest NV geen projecten voorzien (voor de periode 2007-2012) voor de regio 

West-Vlaanderen?  
 
2. Hoe concreet zijn de plannen rond het idee om een lightrail aan te leggen tussen Zeebrugge en 

Lichtervelde?  
 

Welke stappen zal de Vlaamse Regering ondernemen om de aanleg van een lightrail in West-
Vlaanderen te realiseren? 

 
3. Zijn er plannen om het idee van de lightrail Zeebrugge-Brugge-Lichtervelde reeds in Lijninvest 

NV op te nemen? Welke maatregelen zullen hiervoor genomen worden? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 210 van 4 juni 2008 
van PATRICK DE KLERCK 
 
 
 
1. In de lijst van de via Lijninvest NV op te zetten projecten werden alleen projecten opgenomen, 

waarvoor in termen van draagvlakverwerving  en opgemaakte planning (ook tijdsplanning) 
reeds voldoende stappen waren ondernomen om uitzicht te bieden op PPS-contractsluiting 
binnen de huidige legislatuur. Vermits deze selectie werd gemaakt voor de afronding van de 
Grontmij-studie, kon het bewuste tracé Zeebrugge-Brugge-Lichtervelde er niet in worden 
opgenomen. 

 
2. De Grontmij-studie leverde louter resultaten over het gebruikspotentieel van de onderzochte 

verbindingen. Concrete plannen over de exploitatie ervan bestaan nog niet.  
Eventueel verder onderzoek dient in ieder geval uit te maken of de verhoging van de frequentie 
(met een light train voertuig) op het traject Zeebrugge – Lichtervelde een meerwaarde biedt in 
de toekomstplannen van De Lijn voor West-Vlaanderen, kaderend in de principes van het 
netmanagement. 

 
3. Het is de Vlaamse Regering die de beschikbaarheidvergoedingen voor alternatieve financiering 

van de projecten waarin Lijninvest participeert voorziet en heeft bepaald, uitgaand van een door 
De Lijn geformuleerd voorstel. Voor de huidige legislatuur is geen verdere toename van de 
voorziene investeringen in tram(verlenging)projecten meer voorzien. De beschikbaarheids-
vergoedingen dekken overigens investeringskosten en geen exploitatiekosten. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 211 
van 6 juni 2008 
van KRIS VAN DIJCK 
 
 
 
“Duurzaam naar school”   -   Projecten 
 
Vooreerst verwijs ik naar de beslissing en het gezamenlijk persbericht van de ministers in verband met 
“Duurzaam naar school” : 
 
http://www.vlaanderen.be/servlet/Satellite?ZoekString=duurzaam+naar+school&c=NB_Nieuwsbericht&cid=1205995716211&
lang=NL&lyt=1106745974281&pagename=nieuwsberichten%2FNB_Nieuwsbericht%2FNieuwsbericht&site=nieuwsberichten 
 
Duurzaam naar School is een actieplan in 76 gemeenten om volgend schooljaar leerlingen uit het 
basisonderwijs zoveel mogelijk met de fiets en te voet naar school te laten gaan. Gemeenten die 
initiatieven rond de zachte weggebruiker opzetten, kunnen daarvoor subsidies krijgen. Aanvullend 
kunnen gemeenten in een tweede stap subsidies krijgen voor de organisatie van netoverschrijdend 
leerlingenvervoer. De Vlaamse Regering heeft daarvoor 2,4 miljoen euro uitgetrokken voor volgend 
schooljaar. Voor het schooljaar 2009-2010 wordt er 9,6 miljoen vrijgemaakt, daarmee zullen 2 op 3 
gemeenten kunnen deelnemen aan Duurzaam Naar School.  
 
1. Hoeveel projecten werden er ingediend? Graag een overzicht per gemeente. 
 
2. Hoe en door wie gebeurde de evaluatie van de projecten? 
 
3. Op grond waarvan werden projecten geweigerd? Graag een overzicht per gemeente. 

Werden sommige projecten geweigerd op grond van administratieve onvolledigheden? Werden de 
gemeenten in kwestie hierover geïnformeerd met het oog op vervollediging van hun dossier? 

 
4. Zal de Vlaamse Regering volgend jaar (voor schooljaar 2009-2010) dezelfde evaluatieprocedure 

volgen of komen er nog bijsturingen? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Vandenbroucke (vraag nr. 283) en Van Brempt (nr. 

211). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 211 van 6 juni 2008 
van KRIS VAN DIJCK 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Frank Vandenbroucke, Vlaams minister van 
Werk, Onderwijs en Vorming. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 212 
van 6 juni 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Buslijn 68 Kluisbergen-Ronse   -   Treinaansluiting 
 
Lijn 68, Kluisbergen-Ronse, wordt vier maal per dag bediend in beide richtingen. De laatste busdienst 
op het traject komt op weekdagen aan om 17.12u aan het station van Ronse. Op datzelfde ogenblik 
vertrekt de trein van Ronse naar Gent-Sint-Pieters. Overstapmogelijkheden zijn hier dus niet. 
 
Om aan bovenvermeld probleem tegemoet te komen stopte de belbus op weg naar Ronse gewoonlijk 
om 16.40u aan de halte van het Provinciaal Instituut Heynsdaele alsof het een gewone lijnbus was 
teneinde de mensen hun aansluiting te verzekeren. 
 
Deze tegemoetkoming werd plots teniet gedaan. De aangehaalde reden is dat de lijnbus van lijn 68 om 
17.01u aan deze halte stopt. 
 
Voor het personeel en de leerlingen van het Provinciaal Instituut Heynsdaele heeft dit ernstige 
gevolgen. Om in Ronse een trein richting Gent te kunnen nemen worden zij nu geconfronteerd met 
lange wachttijden. 
 
1. Is de minister op de hoogte van de slechte aansluiting van lijn 68 op het treinverkeer richting 

Gent?  
 

Zo ja, heeft zij opdracht gegeven om de busverbinding beter af te stemmen op het treinverkeer? 
Op welke wijze? 

 
2. Indien een betere afstemming van lijn 68 niet mogelijk is, ziet de minister dan een oplossing in 

het opnieuw laten stoppen van de belbus aan de halte van het Provinciaal Instituut Heynsdaele? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 212 van 6 juni 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Het optimaliseren van het openbaar-vervoernet is een permanente verantwoordelijkheid van De Lijn, 
kaderend in de principes van het netmanagement. 
 
De lijn 68, Ronse – Kluisbergen voorziet van oudsher een scholierenverbinding, en dit specifiek voor 
de scholieren uit Kluisbergen die in Ronse naar school gaan. De dienstregeling werd hierbij in het 
verleden voornamelijk afgestemd op de scholen in Ronse en niet op de begin-en einduren van het 
Provinciaal Instituut Heynsdaele, gelegen in Kwaremont. 
 
De verplaatsingsbehoefte tussen Heynsdaele en Ronse (en verderdoor Gent) wordt ’s avonds 
inderdaad niet tegemoetgekomen binnen de dienstregeling van lijn 68. Ook de regeling met de belbus 
bleek over langere perioden niet haalbaar te zijn. Een definitieve oplossing drong zich dan ook op. 
 
Na onderzoek en een beperkte enquête ter plaatse werd door De Lijn Oost-Vlaanderen beslist de 
betrokken rit (met vertrek om 17:01 uur aan het Instituut) vanaf het nieuwe schooljaar, 1 september 
2008, met 7 minuten te vervroegen. Hierdoor zal de aansluiting met de trein te Ronse Station (trein 
naar Gent) geoptimaliseerd worden. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 215 
van 10 juni 2008 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Boekhouding De Lijn   -   Leasingschulden 
 
Over het jaarverslag 2007 lezen we in het verslag van het college van commissarissen: “krachtens een 
vaststaande interpretatie van de Commissie voor Boekhoudkundige Normen hadden de 
leasingschulden resulterend uit sale and lease backverrichtingen moeten uitgedrukt worden als 
passiefpost” (p.89). 
 
1. Over welk bedrag gaat het? Wat is de looptijd van die verrichtingen? 
 
2. Waarom worden de geldende boekhoudkundige regels genegeerd? 
 
3. Indien de betrokken leasingschulden zouden zijn opgenomen langs passiefzijde, wat zou dan 

compenserende actiefpost zijn? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 215 van 10 juni 2008 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
1.  Op 31.12.2007 gaat dit over een bedrag van 382,15 mio euro (zie jaarverslag p86). 
 Het laatste contract loopt af in 2031. 
 
2.  In samenspraak met het college van commissarissen wordt het advies CBN 163 niet gevolgd. 

De verantwoording daarvan vindt zijn oorsprong in het feit dat het advies geen rekening houdt met 
de nuance in de waardering van de tegenpartij; immers de betalingsverplichting van de verrichting 
wordt via een "purchase undertaking agreement" overgeheveld naar een instelling met de grootste 
waarborg, althans wat de VVM betreft, namelijk een zogenaamde "triple A". 

 
3.  Een overlopende rekening op het actief. Deze leasingcontracten hebben geen aanleiding gegeven 

dat de activa van de balans verdwenen zijn. 
Het opnemen van de leasingschuld zou het balanstotaal kunstmatig verhogen en een minder 
doorzichtig beeld geven van de realiteit. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 216 
van 11 juni 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Veiligheidsplan De Lijn   -   Diversiteitsbeleid 
 
De Lijn voert sinds 1999 een geïntegreerd veiligheidsbeleid. De toename van agressie in de 
samenleving en meer specifiek het incident op buslijn 23 van zaterdag 24 juni 2006 heeft De Lijn 
ertoe aangezet een geactualiseerd veiligheidsplan voor de reiziger en het personeel van De Lijn op te 
stellen. 
 
De vooropgestelde maatregelen in het veiligheidsplan “Veilig op weg” zijn logisch gebundeld tot 
zestien deelprojecten en zijn toegekend aan een projecteigenaar en –manager. Deelproject acht slaat op 
het voeren van een diversiteitsbeleid. Dit deelproject voorziet diverse actiepunten die werden 
ondernomen en ook passen in het veiligheidsplan. 
 
Zo werd in oktober 2006 een panelgesprek met vrouwen georganiseerd om de knelpunten van het 
beroep van chauffeur voor vrouwen nader te onderzoeken. Op 15 maart 2007 werden, ter 
voorbereiding van de opleiding Diversiteit voor de personeelsleden van de personeelsadministratie en 
om de inzichten rond diversiteit te stroomlijnen, twee workshops georganiseerd. De input die tijdens 
deze panelgesprekken en workshops werd verzameld, samen met andere bijkomende informatie die in 
de loop van het project naar boven kwam, leidde tot een nieuwe prioritering met een aantal nieuwe 
acties voor 2007. 
 
Een ander actiepunt bestaat erin dat samen met een extern bureau een voorbereidende presentatie 
wordt gemaakt in verband met het onderzoek naar de norm rond sanitaire voorzieningen, de 
aanpassing en concrete uitwerking ervan. 
 
1. Kan de minister de lijst van de prioritering meedelen die in de loop van bovenvermeld project tot 

stand is gekomen? 
 
2. Welke acties hebben er, in het kader van bovenvermelde prioritering, in 2007 plaatsgevonden? 
 

Voorziet de minister in de toekomst nog acties die passen in deze prioritering? Zo ja, welke? 
 
Zo neen, waarom niet? 
 

3. Wat is de officiële omschrijving en opdracht van de studie die het extern bureau in het kader van 
het onderzoek naar de norm rond sanitaire voorzieningen heeft gemaakt? 

 
Wanneer werd de opdracht uitgeschreven? 
 
Hoe en aan wie is de opdracht gegund? 
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Wat is de kostprijs van deze opdracht? 
 
Waar is het resultaat, met name de presentatie, raadpleegbaar? 
 

4. Hoeveel sanitaire voorzieningen baat De Lijn uit? Graag een overzicht per provincie en gemeente. 
 

Welke criteria hanteert De Lijn om in sanitaire voorzieningen te voorzien? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 216 van 11 juni 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1.  De nieuwe acties voor 2007,  die mede uit de gesprekken en workshops naar voren kwamen, zijn 

opgenomen in het gelijkekansen- en diversiteitsplan van De Lijn van 2007 dat samen met de 
plannen van de entiteiten van het beleidsdomein Mobiliteit en Openbare Werken werd ingediend 
bij de dienst Emancipatiezaken (opgenomen als bijlage 1). 

 
2.  Een rapportering over de acties van De Lijn in 2007 is – evenals de evaluatie ervan - opgenomen 

in het gelijkekansen- en diversiteitsplan 2008 van het beleidsdomein Mobiliteit en Openbare 
Werken, dat op 1 juni jl. werd ingediend bij de dienst Emancipatiezaken. Hierin zijn ook lopende 
en toekomstige acties voor 2008 opgenomen. (zie bijlagen 2 en 3). 

 
3.  De Lijn wil over het ganse exploitatiegebied de nodige sanitaire voorzieningen realiseren. In dat 

verband werden reeds heel wat inspanningen gedaan maar zijn tegelijk bijkomende inspanningen 
nodig. Het door de vraagsteller geciteerde onderzoek was daartoe een eerste stap. 
De studie ‘Sanitaire voorzieningen: inventarisatie en business case’ had vooreerst een dubbele 
doelstelling: 

-  het opmaken van een inventaris van de bestaande sanitaire voorzieningen over het hele 
net van De Lijn én  

- de toetsing van de haalbaarheid van het door de project- en stuurgroep beoogde streefdoel 
op vlak van sanitaire voorzieningen.  

Daarenboven wilde De Lijn met dit project een zicht krijgen op de kost die het implementeren van 
dit streefdoel zou betekenen. De analyse werd ook aangevuld met een aantal adviezen om de 
inventarisatie en optimalisatie van de voorzieningen in de toekomst meer structureel in te bedden 
in de planning. 

 
Het oorspronkelijk gestelde streefdoel bepaalde dat er sanitaire voorzieningen moeten zijn:  

- minimum aan de eindhalten 
- daarbovenop: als een traject tussen de eindhalten langer duurt dan 1 uur, ook minimum 1 

voorziening onderweg en dit tijdens alle diensturen (volledige exploitatie-amplitude).  
Het verfijnen van dit streefdoel maakte deel uit van de opdracht. 

 
In het najaar van 2007 werd de opdracht tot dit onderzoek intern geformuleerd en werd 
ondersteuning gevraagd aan Jobpunt Vlaanderen die hiervoor een beroep deed op de diensten van 
Arch International. De kostprijs voor deze opdracht bedraagt € 32.625. 

 
Het resultaat werd in mei 2008 besproken op de laatste projectgroep en stuurgroep diversiteit.  
Aan de hand van het interne rapport wordt momenteel beraad over de volgende stappen (plan van 
aanpak, budgettering, …) voor de aanpak van de verbeterpunten die uit de studie naar voren zijn 
gekomen. 

 
4. De volledige inventaris van sanitaire voorzieningen bevat 406 plaatsen.  Deze inventaris bevat alle 

plaatsen waar personeelsleden van De Lijn terecht kunnen voor een sanitaire stop.  
Het betreft hier geenszins alleen faciliteiten die beheerd worden door of eigendom zijn van De 
Lijn zelf; naast vaste infrastructuur in gebouwen van De Lijn zijn er bijvoorbeeld ook mobiele 
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toiletten (gehuurd door De Lijn) en afspraken met externe partners (stations, winkels, culturele 
centra, steden & gemeenten,…). 
In de loop van het onderzoek werd het vooropgestelde streefdoel verder verfijnd en zijn er 
volgende aangepaste streefwaarden voorgesteld: 
1. Standaarden en streefwaarden inzake kwaliteit 

a. Is de voorziening geschikt voor mannen én vrouwen? (absolute vereiste) 
b. Is de voorziening op relatief korte afstand van de sanitaire stopplaats en dus vlot 

bereikbaar? 
c. Is de sanitaire voorziening regelmatig onderhouden? 
d. Is er toiletspoeling en de mogelijkheid om handen te wassen? 
e. Is de voorziening afsluitbaar? 
f. Is er verlichting in de voorziening 

2. Standaarden en streefwaarden inzake beschikbaarheid 
Elke sanitaire voorziening zou beschikbaar moeten zijn tijdens alle diensturen waarop de 
betrokken lijnen worden bediend. 

3. Standaarden en streefwaarden inzake tijdsinterval tussen sanitaire stops 
Een chauffeur zou tijdens de uitvoering van zijn/haar dienst minimaal elke 100 minuten 
gelegenheid moeten hebben tot het gebruik van een sanitaire voorziening. 

 
BIJLAGEN 
 
1. Gelijkekansen- en diversiteitsplan 2007 
2. Gelijkekansen- en diversiteitsplan 2008 
3. Kerngetallen diversiteitsplan 2008 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VAN_BREMPT/216/antw.216.bijl.001.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VAN_BREMPT/216/antw.216.bijl.002.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VAN_BREMPT/216/antw.216.bijl.003.xls 

 
 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008  -595- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 218 
van 13 juni 2008 
van MIEKE VOGELS 
 
 
 
Tramlijn 3 Merksem   -   Geluidshinder 
 
De Antwerpse tramlijn 3 van Zwijndrecht naar Merksem is een groot succes. De Lijn zet terecht op 
deze lijn de Hermelijntrams in die een grotere capaciteit hebben. 
 
Niet alleen zijn die trams groter en zwaarder, ook de frequentie van lijn 3 is groot. Dit veroorzaakt 
heel wat extra lawaaihinder, vooral op de Bredabaan in Merksem. 
 
1. Worden er geluidsmetingen gehouden op de Bredabaan bij de doortocht van trams en bussen? Zo 

ja, welke waarden worden er gemeten? 
 
2. Produceren de Hermelijntrams meer decibels dan de oudere en lichtere voorgangers? 
 
3. Kan door een meer aangepast spoortype het geluid verminderen? Zijn er plannen in die zin? 
 
4. Wat zal De Lijn doen om de lawaaioverlast op de Bredabaan te verminderen? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 218 van 13 juni 2008 
van MIEKE VOGELS 
 
 
 
1-2.  De Lijn heeft tot op heden geen klachten hierover ontvangen. Telkens er een melding gemaakt 

wordt over geluidsoverlast onderzoekt De Lijn of zij hiervan de oorzaak is 
 
3-4.  Bij iedere straatherinrichting met inbegrip van traminfrastructuur wordt steeds de meest 

geschikte fundering gebruikt die zowel geluids- als trillingswerend is. De keuze van fundering 
wordt bepaald door de bodemsamenstelling. Reeds jaren wordt er gesproken over het 
vernieuwen van de Bredabaan. Sinds enige tijd staat dit dossier terug op de agenda van alle 
betrokken partijen. Van zodra beslist wordt de werken aan de Bredabaan uit te voeren, zal De 
Lijn zich hierbij aansluiten en zoals reeds vermeld zal de meest geschikte fundering gebruikt 
worden.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 221 
van 18 juli 2008 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Tramlijn Mortsel-Kontich   -   Tracé 
 
In het kader van het Masterplan Antwerpen werd besloten een aantal tramlijnen door te trekken tot 
diep in de rand van Antwerpen. 
 
Zo wil men ook na 2012 de doortrekking van de tramlijn van Mortsel naar Kontich realiseren. 
 
1. Kan de minister meedelen of er reeds studies werden uitgevoerd naar het tracé van de tramlijn? Zo 

ja, welke studies? Zijn deze te raadplegen? 
 
2. Welke mogelijke tracés worden momenteel onderzocht? 
 
3. Binnen welke termijn wil men de realisatie van de tramlijn richting Kontich verwezenlijkt zien? 
 
4. Worden er alternatieve verbindingswegen voorzien indien het tracé de verkeersdoorstroming op de 

Boniverlei in Edegem belemmert? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 221 van 18 juni 2008 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
1.  De haalbaarheidstudie voor de tramverlenging Mortsel – Edegem - Kontich werd in 2001 in 

samenwerking met de betrokken gemeenten uitgevoerd. Aan de hand van een diepgaande 
multicriteria-analyse werd de tracékeuze bepaald. Het resultaat van dit onderzoek is gebundeld 
en is ter beschikking bij alle betrokken gemeentebesturen.  

 
2.  De tracékeuze werd gemaakt in de haalbaarheidstudie van 2001, rekening houdend met het 

volledige beeld van de toekomstige ontwikkelingen. Momenteel worden geen verdere 
onderzoeken uitgevoerd. 

 
3.  De tramuitbreiding Mortsel – Edegem - Kontich maakt deel uit van het Masterplan fase 2, 

waarvan de realisatie van de projecten wordt voorzien in de periode na de opening van de 
Oosterweel verbinding. In de huidige stand van zaken is dat ten vroegste vanaf 2013. 

 
4.  De Boniverlei staat niet gecategoriseerd als verbindingsweg met een bovenlokaal karakter.  
 Een streefbeeldstudie over de N171 spreekt zich uit voor het realiseren van een omleidingsweg 

in de zone van de Edegemsebeek. Deze weg zal de verbinding maken tussen de N171 en de N1. 
In de projectfiche van de tramuitbreiding Mortsel – Edegem - Kontich is de realisatie van deze 
omleidingsweg opgenomen. Deze zal bijgevolg in dezelfde periode als het tramproject worden 
uitgevoerd en gefinancierd worden via het Masterplan Antwerpen. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 225 
van 24 juni 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
De Lijn Vlaams-Brabant   -   Nachtbussen 
 
De Lijn Vlaams-Brabant vraagt aan de Vlaamse overheid extra middelen om het nachtvervoer van en 
naar Leuven tijdens de weekends uit te breiden.  
 
De Lijn kwam, na een bevraging van zevenduizend passagiers, tot de conclusie dat het bestaande 
aanbod best zou worden uitgebreid. Meer dan de helft van de respondenten was vragende partij voor 
meer nachtbussen. De Lijn zou vijf bestaande lijnen willen verlengen, zes nieuwe nachtlijnen willen 
inleggen en de frequentie op twee nachtdiensten opdrijven. De verwachtingen zijn niet min: een 
stijging van 90.000 naar 145.000 nachtreizigers. 
 
1. Kan de minister een overzicht bezorgen van de huidige nachttrajecten in Vlaams-Brabant, met 

opgave van de datum waarop ze operationeel werden? 
 
2. Wat is tot nu toe het aantal vervoerde reizigers per traject en per weekend? 
 
3. Welke personeelsinzet is nodig om deze lijnen operationeel te houden? 
 
4. Hoe reageert de minister op de vraag van De Lijn om het nachtaanbod uit te breiden? Zijn 

hiervoor financiële middelen voorhanden? Zo ja, wat is hiervoor het tijdpad? 
 
5. Welke bijkomende personeelsinzet zou nodig zijn om de vraag van De Lijn volledig in te 

willigen? 
 
6. Hoe is het gesteld met de veiligheid op de reeds bestaande nachtlijnen van en naar Leuven? 

Beschikt de minister over cijfers specifiek voor deze nachtlijnen? 
 
7. Gaat de minister akkoord met de concrete voorstellen van De Lijn of overweegt zij om andere 

lijnen prioriteit te geven? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 225 van 24 juni 2008 
van PIET DE BRUYN 
 
 
 
1.  Het huidige aanbod, dat operationeel is sinds 28 mei 2004, bestaat uit 12 lijnen die de reisweg van 

de reguliere lijnen volgen en die beperkt zijn tot een straal van ca. 10 km rondom Leuven. De 
nachtlijnen vertrekken op vrijdag en zaterdag om 23u00, 00u00, 01u00 en 02u00 vanuit het 
centrum van Leuven naar de omliggende gemeenten. Elke rit vanuit Leuven heeft ook een terugrit 
vanuit de omliggende gemeenten naar Leuven. 

 
 Huidig aanbod nachtvervoer: 

• Lijn 2 Leuven – Kortijk-Dutsel      
• Lijn 3 Leuven – Lubbeek 
• Lijn 4 Leuven – Herent 
• Lijn 5 Leuven – Vaalbeek 
• Lijn 5 Leuven – Wijgmaal 
• Lijn 8 Leuven – Bertem 
• Lijn 8 Leuven – Bierbeek 
• Lijn 316 Leuven – Leefdaal 
• Lijn 335 Leuven – Wezemaal 
• Lijn 337 Leuven – Sint-Joris-Weert 
• Lijn 358 Leuven – Kortenberg 
• Lijn 370 Leuven – Linden – Lubbeek 
 
 

2.  Onderstaande tabel geeft een overzicht van het aantal reizigers op jaarbasis opgedeeld per lijn van 
en naar Leuven. Daarnaast wordt het aantal reizigers per weekend weergeven. 

 

Nachtlijnen Aantal reizigers 
(juni 2006-mei 2007) 

Aantal reizigers per weekend 
(juni 2006-mei 2007) 

2   Leuven - Kortrijk-Dutsel  8.631 166 
3   Leuven - Lubbeek 8.850 170 
4   Leuven - Herent  4.790 92 
5   Leuven - Vaalbeek  4.795 92 
5   Leuven - Wijgmaal 7.540 145 
8   Leuven - Bertem 7.262 140 
8   Leuven - Bierbeek 9.259 178 
316 Leuven - Leefdaal 6.089 117 
335 Leuven - Wezemaal  8.090 156 
337 Leuven - Sint-Joris-Weert 9.817 189 
370 Leuven - Linden - Lubbeek  5.780 111 
358 Leuven - Kortenberg 10.588 204 
Totaal 91.491 1.759 

 
3.  De Lijn besteedt het nachtvervoer uit aan exploitanten. Op vrijdag en zaterdag worden er telkens 

12 chauffeurs ingezet om de reizigers te vervoeren. 
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4.  Het project voor de uitbreiding van het nachtvervoer rond Leuven zal worden afgewogen ten 
overstaan van andere projecten die in het kader van netmanagement worden voorgesteld.  De 
beslissing voor de projecten die in 2009 in voege zullen gaan, zal in het najaar worden genomen. 

 
5.  Elke vrijdag en zaterdag zullen er naast de 12 chauffeurs die ingezet worden binnen het huidige 

aanbod, 20 extra chauffeurs ingezet worden voor het uitgebreide aanbod. In deze fase van het 
project is er nog geen duidelijkheid wat betreft het al dan niet inzetten van nieuwe of huidige 
chauffeurs voor het uitgebreide aanbod. 

 
6.  Alle meldingen van agressie worden door De Lijn officieel geregistreerd in een database. Sinds de 

opstart van het nachtvervoer werden er op de nachtlijnen nog geen gevallen van verbale of fysieke 
agressie geregistreerd.  
Sinds een jaar is de dispatching bemand tot en met de laatste nachtrit om de veiligheid op de lijnen 
zoveel mogelijk te kunnen verzekeren. 

 
7.  Het voorstel van De Lijn om het nachtnet uit te breiden, is goed onderbouwd. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 226 
van 24 juni 2008 
van ELOI GLORIEUX 
 
 
 
De Lijn  -  Gewestgrensoverschrijdende controles en sancties 
 
Roken op de voertuigen van zowel De Lijn als de MIVB is verboden. Maar kan men in Vlaanderen 
optreden tegen een rokende buschauffeur van de MIVB ? Kan er in het Brusselse gewest opgetreden 
worden tegen een rokende buschauffeur van De Lijn ? 
 
Uit een geval dat zich onlangs voordeed, zou blijken van niet: een controleur van De Lijn zou geen 
boete kunnen uitschrijven op het grondgebied van Brussel, een controleur van de MIVB niet in 
Vlaanderen, en een politieman zou geen overtreding kunnen beboeten die ingaat tegen het reglement 
van een ander gewest. 
 
Dit lijkt toch bijzonder vreemd. In de zoektocht naar zwartrijders zet De Lijn geregeld teams van 
controleurs in, gemeenzaam "vliegende brigades" genoemd. Ook voor de trajecten op Brussels 
grondgebied. Als bovenvermelde bevindingen m.b.t. het optreden tegen roken correct zijn, zijn dan 
ook deze controles op zwartrijders onwettig? 
 
1. Is het juist dat een politieagent in Vlaanderen niet kan optreden tegen een rokende buschauffeur 

van de MIVB ? Om welke redenen?  
 

Wat is de visie van de minister ter zake?  
 
Hoe kan deze onwaarschijnlijke situatie ten spoedigste recht getrokken worden? 

 
2. Welke zijn dan de mogelijkheden om bestraffend op te treden bij overtredingen op het openbaar 

vervoer in een ander gewest? 
 
3. Over welke mogelijkheden tot sanctioneren beschikken de "vliegende brigades" van De Lijn op 

het grondgebied van het Brusselse Hoofdstedelijke gewest? Op welke basis? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 226 van 24 juni 2008 
van ELOI GLORIEUX 
 
 
 
1.  Een politieagent kan op het hele Belgische grondgebied vaststelling doen van misdrijven, 

wanbedrijven of overtredingen. 
 

Ik verwijs hiervoor in het bijzonder naar de processen-verbaal opgesteld door officieren of 
agenten van gerechtelijke politie in het kader van hun algemene vaststellingsbevoegdheid, zoals 
omschreven in artikel 15 van de wet op het politieambt. 

 
Zo de vaststellingen niet altijd de bijzondere bewijswaarde van het bewijs tot tegendeel bezitten, 
hebben ze toch steeds minstens de bewijswaarde van inlichting. 

 
2.  De mogelijkheden om bestraffend op te treden bij overtredingen op het openbaar vervoer zijn 

voorzien in het Koninklijk besluit van 15 september 1976,  houdende reglement op de politie 
van personenvervoer per tram, premetro, metro, autobus en autocar.  
Voor het Vlaams Gewest werden door het Besluit van de Vlaamse Regering van  
14 mei 2004 de volgende artikelen van dit Koninklijk besluit opgeheven voor wat betreft het 
geregeld vervoer dat door de Vlaamse Vervoermaatschappij wordt georganiseerd:  de artikelen 1 
tot en met 6, 8 tot en met 10, 12, 14, 16 en 17, 20, 22 tot en met 26 § 5 eerste lid, 28 tot en met 
37 en 41.  

 
De inbreuken die in deze artikelen vermeld zijn werden gedepenaliseerd overeenkomstig de 
bepalingen van artikel 90 van het Besluit van de Vlaamse Regering van 14 mei 2004.  

 
3.  Binnen in de voertuigen is de administratieve bevoegdheid volledig; buiten de voertuigen is er 

geen bevoegdheid. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 232 
van 26 juni 2008 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Stelplaats De Lijn Rumst   -   Bestemming 
 
Er wordt al enige tijd gespeculeerd over een mogelijk nieuwe stelplaats van De Lijn in Rumst. De Lijn 
zou van de huidige stelplaats af willen en een nieuwe willen bouwen ergens in de Rupelstreek. In de 
industriezone Krekelenberg had De Lijn een optie op een terrein, maar hiervoor zou niet langer 
geopteerd worden vermits er een radioactieve verontreiniging aanwezig was. 
 
Ondertussen blijft het bijzonder stil rond de mogelijke nieuwe stelplaats en is er op het terrein veel 
onduidelijkheid over de toekomstperspectieven voor de huidige stelplaats en over wat er zal gebeuren 
met het personeel van de stelplaats in Rumst. 
 
1. Klopt het dat er plannen zijn voor een verhuis van de stelplaats in Rumst? Binnen welke termijn 

wordt dit gepland? 
 
2. Klopt het bovendien dat een terrein in Krekelenberg niet langer een optie is door radioactieve 

verontreiniging? 
 
3. Op welke terreinen heeft De Lijn momenteel een optie voor de uitbouw van een nieuwe stelplaats? 

Moet het terrein binnen de gemeente Rumst gelegen zijn? 
 
4. Wat gebeurt er met het huidige personeel van de stelplaats in Rumst? 
 
5. Is de stelplaats in Rumst eigendom van De Lijn en zo ja, wordt eraan gedacht deze stelplaats te 

verkopen aan de gemeente Rumst? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 232 van 26 juni 2008 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
1.  De stelplaats Rumst is dringend aan vernieuwing en sanering toe. Een eerste mogelijkheid 

bestond er in om de stelplaats grondig te renoveren. Ontwerpend onderzoek gaf duidelijk aan dat 
gezien de evolutie van het openbaar vervoer er grondige aanpassingen noodzakelijk zijn, deze 
locatie geen uitbreidingsmogelijkheden heeft, bovendien de stelplaatsen in de regio aan een 
optimalisatie toe zijn en het bijgevolg niet haalbaar is de huidige locatie te behouden. Naar 
aanleiding van deze vaststellingen is De Lijn reeds geruime tijd op zoek naar een nieuwe 
inplanting van deze stelplaats. 

 
2.  Eén van de mogelijke locaties was inderdaad de KMO-zone Krekelenberg. De bijkomende 

verplichtingen die planmatig aan De Lijn werden opgelegd zorgden ervoor dat deze locatie niet 
meer in aanmerking kwam. De bodemsaneringsproblematiek speelde hierbij ook een rol. 

 
3.  Tot op heden werd nog geen definitieve beslissing genomen over de juiste locatie van de nieuwe 

stelplaats. Een onderzoek naar mogelijke terreinen, rekeninghoudend met een optimalisatie van 
de exploitatie, duidt aan dat de omgeving van de gemeente Rumst interessante mogelijkheden 
biedt. Dit onderzoek zal binnen afzienbare tijd afgerond worden en zal aanleiding geven tot het 
maken van keuzes. 

 
4.  De herlocalisatie zal geen invloed hebben op de werkgelegenheid van het huidig personeel van 

De Lijn. 
 
5.  De stelplaats behoort inderdaad tot het patrimonium van De Lijn. Van zodra een nieuwe 

stelplaats in dienst wordt genomen behoort het tot de mogelijkheden dat de huidige stelplaats 
een andere bestemming zal krijgen. 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 197 
van 26 mei 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
De Lijn Gistel   -   Busverbindingen (2) 
 
In opvolging van mijn schriftelijke vraag nr. 140 van 26 maart 2008 over het openbaar vervoer in 
Gistel had ik graag volgende bijkomende vragen gesteld (Websitebulletin publicatiedatum 07-05-
2008). 
 
Zijn er resultaten van het potentieelonderzoek voor de gemeenten Moere, Zevekote, Snaaskerke en 
Gistel bekend? Zo ja, wat houden deze resultaten in? 
 
Zo neen, waneer verwacht de minister dat de resultaten bekend zullen zijn?  
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 197 van 26 mei 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Met het oog op de uitvoering van projecten netmanagement, heeft De Lijn West-Vlaanderen o.a. het 
project ‘optimalisatie verbinding Gistel/Oudenburg’ onderzocht. Voor Gistel is in dit project – naast 
het verbeteren van de verbinding met Oostende en Brugge – ook de problematiek van de verbinding 
van de deelgemeenten (o.a. Zevekote, …) naar het centrum van Gistel opgenomen. De resultaten van 
het onderzoek zijn verwerkt en het project is opgenomen op de West-Vlaamse projectenlijst. 
 
De projecten worden afgewogen ten opzichte van elkaar, rekening houdend met het potentieel aan 
reizigerswinst van de projecten, de te verwachten modal shift, de te verwachten modal shift in het 
woonwerkverkeer, de effecten op de verkeersveiligheid en de milieueffecten. 
 
Binnen de beschikbare budgettaire middelen, worden dan prioriteiten bepaald. De keuze voor het 
uitvoeren van de projecten in 2009 is nog niet gemaakt. 
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PATRICIA CEYSENS, 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, 

 ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE HANDEL 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 86 
van 28 mei 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Advies- en bestuursorganen   -   Man-vrouwsamenstelling 
 
Op 13 juli 2007 keurde het Vlaams Parlement het voorstel van decreet goed houdende de bevordering 
van een meer evenwichtige participatie van vrouwen en mannen in advies- en bestuursorganen van de 
Vlaamse overheid (verschenen in het Belgisch Staatsblad van 6 augustus 2007). 
 
Om een meer evenwichtige participatie van mannen en vrouwen te bevorderen stelt artikel 3 van dit 
decreet dat “ten hoogste twee derde van de stemgerechtigde leden van een advies- of bestuursorgaan 
van de Vlaamse overheid van hetzelfde geslacht mag zijn”. 
 
Artikel 11 van het decreet voorziet dan weer in een overgangsfase om deze doelstelling te bereiken. 
Uiterlijk op 1 januari 2009 dient de samenstelling van alle advies- of bestuursorganen die voor de 
inwerkingtreding van dit decreet werden opgericht, aangepast te zijn aan de bepaling vermeld in 
artikel 3 van dit decreet. 
 
Elke Vlaamse minister heeft een aantal openbare instellingen of agentschappen die onder zijn of haar 
bevoegdheid vallen. 
 
In verband met de stand van zaken m.b.t. de toepassing van dit decreet voor de betrokken instellingen, 
graag volgende vragen. 
 
1. Hoeveel advies- en bestuursorganen van openbare instellingen of agentschappen die onder de 

bevoegdheid van de minister vallen, zijn reeds samengesteld conform het decreet van 13 juli 2007 
en hoeveel nog niet? Om welke advies- of bestuursorganen gaat het respectievelijk? 

 
2. Zijn er binnen deze advies- en bestuursorganen sinds de goedkeuring van het decreet volledige of 

gedeeltelijke vernieuwingen in de samenstelling van raden gebeurd die niet conform de betrokken 
bepalingen van het decreet zijn verlopen? 

 
3. Welke inspanningen worden geleverd en welke maatregelen zijn genomen binnen de 

beleidsdomeinen van de minister om de advies- en bestuursorganen onder zijn/haar bevoegdheid 
tegen 1 januari 2009 samen te stellen conform het decreet van 13 juli 2007? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 81, Van Mechelen nr. 161, 

Vandenbroucke nr. 268, Anciaux nr. 149, Bourgeois nr. 111, Keulen nr. 179, Van Brempt nr. 200, 
Vanackere nr. 228, Crevits nr. 702, Ceysens nr. 86). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 86 van 28 februari 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal verstrekt worden door mevrouw Kathleen Van Brempt, Vlaams 
minister bevoegd voor de coördinatie van het gelijkekansenbeleid. 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 87 
van 29 mei 2008 
van LUDO SANNEN 
 
 
 
Dienstenrichtlijn   -   Screening lokale besturen 
 
De Europese Richtlijn 2006/123/EG van 12 december 2006 betreffende diensten op de interne markt 
verplicht de Vlaamse overheid en andere besturen tot het screenen van hun regelgeving op mogelijke 
belemmeringen voor de goede werking van de interne dienstenmarkt.   
 
Ook de lokale besturen moeten deze screening doorvoeren.  
 
Ter ondersteuning is een vademecum opgesteld, waarin in drie fasen gewerkt wordt. 
 
1. Kan de minister gegevens bezorgen in verband met de stand van zaken van de screening bij de 

lokale besturen?   
 

In welke fase zitten de besturen?  
 

Verloopt dit zoals gepland?  
 

Welke moeilijkheden ondervinden de besturen? 
 
2. Welk risico (op sancties of andere) lopen de lokale besturen wanneer zij het proces niet 

doorlopen?   
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 87 van 29 mei 2007 
van LUDO SANNEN 
 
 
 
1. De gemeenten werden tussen 3 en 13 november 2007 in elke provinciehoofdplaats geïnformeerd 

over de Europese Dienstenrichtlijn (EDRL). Er werd hun een toelichting verschaft over de 
EDRL en het te gebruiken Vademecum om hun regelgeving te prescreenen en screenen.  Een 
servicepakket werd ter beschikking gesteld op de website van het Agentschap Binnenlands 
Bestuur (ABB) bestaande uit het vernoemd Vademecum, een versie van de EDRL met de aan de 
artikelen gekoppelde consideransen en een lijst van te contacteren personen per elk Vlaams 
beleidsdomein. Deze personen kunnen worden gecontacteerd tijdens de gemeentelijke 
prescreening en screening in geval van specifieke vragen. De oproep/uitnodiging werd gesteld 
om tegen mei-juni van 2008 deze prescreeningsresultaten over te maken aan ABB. Bij ABB 
werd een speciaal e-adres gecreëerd dat doorsturing aan EWI snel en adequaat mogelijk maakt. 
Momenteel zitten de lokale besturen nog steeds in de fase van de prescreening. Slechts 1 
gemeente, Sint-Niklaas, lukte erin om haar prescreeningsresultaten op te stellen en door te 
sturen. 

 
 Deze operatie verloopt evenwel niet zoals gepland. De gemeenten kampen met volgende 

moeilijkheden om aan de verwachting tegemoet te komen: er zijn vele andere prioriteiten op 
gemeentelijk niveau om dit onderzoekswerk meteen van start te laten gaan; er is een tekort aan 
juridische expertise en begeleiding; er is ook geen enkele dwangmaatregel die de gemeente 
verplicht om nu aan deze screening te beginnen. 

 
 De Beslissingen van de Vlaamse Regering van 21 maart 2008 en 9 mei 2008 die een sterkere 

aansturing vanuit het beleid ten overstaan van dit omzettingsproces veroorzaakt hebben, hebben 
ook de betrokkenheid van de lokale besturen bij de EDRL-Omzetting aan de orde gesteld. Als 
gevolg hiervan heeft mijn administratie in samenwerking met ABB en VVSG een nieuwe 
EDRL-Infodag in voorbereiding voor begin oktober 2008 om de gemeenten een  nog sterkere 
impuls te geven. Deze Infodag voorziet in twee workshops, zijnde (1) ‘Prescreenen en Screenen’ 
en (2) ‘het Uniek Loket’. Aan de hand van drie prescreenings die inmiddels op hun eind lopen 
van een zeer grote Vlaamse stad en twee middelgrote gemeenten, zal een expertenteam in 
workshop 1 de voorgestelde resultaten commentariëren tijdens de Info-Dag. De betrokken 
steden/gemeenten zijn Antwerpen, Scherpenheuvel-Zichem en Sint Genesius-Rode. 

 
2. Momenteel zijn er geen specifieke sancties of andere juridische gevolgen vanuit de 

toezichthoudende overheid die de gemeenten zouden kunnen ondergaan, indien zij het proces 
niet doorlopen. 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
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Vraag nr. 88 
van 29 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Steden en gemeenten   -   Ondersteuningsbeleid 
 
Wij kunnen ons niet van de indruk ontdoen dat de investeringspolitiek van de regering vooral gericht 
is op de (13) steden (Oostende, Brugge, Roeselare, Kortrijk, Aalst, Sint-Niklaas, Leuven, Hasselt, 
Genk, Mechelen en Turnhout) en de grootsteden (Antwerpen en Gent). 
 
Er werden allerlei initiatieven genomen die met name deze steden extra middelen gaven op meerdere 
terreinen. 
 
Een goede zaak, zolang er ook voldoende aandacht is voor de kleinere gemeenten. Net daar ontbreekt 
het vaak aan. 
- Planlasten zijn voor kleine gemeenten nochtans van hetzelfde kaliber als voor de grote steden. 
- Werkloosheid is voor de inwoner van een kleine gemeente, in verhouding, een even groot probleem 

als voor de stadsbewoner. 
- De uitbouw van culturele infrastructuur op schaal van een kleine gemeente is even hard nodig als 

voor een grootstad. 
- Het Stedenfonds is er enkel voor een beperkt aantal steden. 
- De ontwikkeling van een buurtwinkel lijkt tegenwoordig zelfs de grote multinationals ten goede te 

komen. Ook zij ontwikkelen immers systemen van buurtwinkels. 
 
Dit zijn enkele stellingen die genoegzaam bekend zijn. 
 
Het leek in dit verband nuttig de vergelijking te maken van de inspanningen die geleverd worden door 
de respectieve ministers inzake betoelaging, subsidies, enzovoort, voor de grote steden enerzijds en 
voor de overige gemeenten in Vlaanderen anderzijds. 
 
Aansluitend bij mijn eerdere vraag over deze problematiek (vraag nr. 67, Websitebulletin 
publicatiedatum 10-03-2006) en het gecoördineerde antwoord van minister Keulen, graag dezelfde 
vragen voor de periode vanaf 2006. 
 
1. Welk specifiek beleid voeren de administraties vanaf 2006 onder de bevoegdheid van de minister 

ten behoeve van de dertien steden en de grootsteden Gent en Antwerpen enerzijds, en ten behoeve 
van de overige gemeenten in Vlaanderen anderzijds? 

 
2. Welke specifieke kredieten werden vanaf 2006 binnen de bevoegdheden van de minister reeds 

aangewend voor de dertien steden en grootsteden Antwerpen en Gent enerzijds, en voor de 
overige gemeenten anderzijds? 
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3. Welke specifieke projecten worden vanaf 2006 betoelaagd ten behoeve van de dertien steden en de 
grootsteden Antwerpen en Gent enerzijds, en ten behoeve van de overige gemeenten anderzijds? 

 
4. Zijn er vanaf 2006 objectieve criteria op basis waarvan gemeenten in Vlaanderen ondersteund 

worden? Zo ja, welke? 
 
5. Zijn er vanaf 2006 objectieve criteria op basis waarvan de dertien steden en de grootsteden 

Antwerpen en Gent extra ondersteund worden? Zo ja, welke? 
 
6. Welke fondsen bestaan er in die zin binnen de bevoegdheden van de minister en op welke wijze 

worden deze fondsen vanaf 2006 verdeeld? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 82, Van Mechelen nr. 162, 

Vandenbroucke nr. 274, Anciaux nr. 151, Bourgeois nr. 114, Keulen nr. 180, Van Brempt nr. 205, 
Vanackere nr. 234, Crevits nr. 711, Ceysens nr. 88). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 88 van 29 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door minister Keulen, Vlaams minister van Wonen, 
Inburgering, Stedenbeleid en Binnenlands bestuur. 
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Vraag nr. 89 
van 4 juni 2008 
van ELS VAN WEERT 
 
 
 
Strategische investerings- en opleidingssteun  -   Stand van zaken 
 
De Vlaamse Regering besliste op 22 februari 2008 een nieuw systeem van strategische investerings- 
en opleidingssteun in het leven te roepen. Tot einde 2007 gold de oude regeling.  
 
1. Kan de minister voor de periode 2004-2007 een overzicht geven van de goedgekeurde dossiers? 

Graag de naam van het bedrijf, de kostprijs van het investeringsprogramma, de toegekende steun 
en het onderscheid tussen investeringssteun en opleidingssteun. 

 
2. Kan de minister aangeven in welke dossiers het uitbetaalde steunbedrag afwijkt van het initieel 

goedgekeurde bedrag?  
 

Graag in elk dossier waarin er een afwijking is tussen het uitbetaalde steunbedrag en het initieel 
goedgekeurde bedrag een opgave van de reden waarom er minder ( of meer ) uitbetaald werd en 
het verschil tussen deze twee bedragen. 

 
3. In welke dossiers werd er door de firma’s geen aanvraag tot uitbetaling ingediend en welke 

bedragen werden om die reden nooit uitbetaald?  
 
4. In welke dossiers is er nog niet tot ( volledige) uitbetaling overgegaan en tot wanneer kunnen deze 

bedragen uitgekeerd worden?  
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 89 van 4 juni 2008 
van ELS VAN WEERT 
 
 
 
1-4. De gevraagde overzichten zijn bijgevoegd 
 
 In de kolommen “uitbetaald in %” wordt aangegeven welke gedeelten van de toegekende steun 

op 11 juni 2008 effectief waren uitbetaald. Voor de dossiers waarbij in de kolommen “status” 
niets is ingevuld werden de saldi door de onderneming nog niet opgevraagd.  

 
 De subsidies worden aan de onderneming uitbetaald in drie schijven: 
 

1° een bedrag van 30 % op voorwaarde dat de onderneming de uitbetaling van de schijf 
aanvraagt en verklaart dat het investerings- of opleidingsproject is gestart; 

 
2° een bedrag van 30 % op voorwaarde dat de onderneming de uitbetaling van de schijf 

aanvraagt en verklaart dat het investerings- of opleidingsproject voor 50 % is gerealiseerd; 
 
3° een resterend bedrag van 40 % op voorwaarde dat de onderneming de uitbetaling van de 

schijf aanvraagt en het Agentschap Economie vaststelt dat het project volledig is 
gerealiseerd en aan alle voorwaarden is voldaan. 

 
 De gemiddelde duur van de investerings- en opleidingsprojecten bedraagt drie jaar. Deze termijn 

kan, mits gemotiveerd verzoek, door de Vlaamse minister bevoegd voor het economisch beleid 
worden verlengd. 

 
 In uitvoering van artikel 37 van het decreet betreffende het Economisch Ondersteuningsbeleid 

van 31 januari 2003 moet de onderneming de steun opvragen ten laatste zes maanden na het 
beëindigen van het project. 

 
 Het Agentschap Economie volgt nauwgezet de afwikkeling van deze investerings- en 

opleidingsdossiers op. Een definitieve evaluatie van dit steunsysteem zal echter pas ten vroegste 
in het jaar 2011 kunnen plaatsvinden. 

  
BIJLAGEN 
 
1.  “Strategische investeringssteun 2004-2005-2006”; 
2.  “Ad hoc opleidingssteun 2004-2005-2006-2007”. 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CEYSENS/89/antw.089.bijl.001.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CEYSENS/89/antw.089.bijl.002.xls 
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Vraag nr. 90 
van 5 juni 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
IWT-steun   -   Effectiviteit 
 
Bedrijven met activiteiten in het Vlaamse gewest die door middel van een onderzoeks- of 
ontwikkelingsproject een innovatie wensen door te voeren, en die daartoe wetenschappelijk-
technologische kennis dienen te verwerven, kunnen via het IWT (Instituut voor de Aanmoediging van 
Innovatie door Wetenschap en Technologie in Vlaanderen) financieel gesteund worden.  
 
1. Hoeveel aanvragen voor een subsidie van IWT werden ontvangen sinds de invoering ervan 

(overzicht per jaar) en dit opgesplitst per type (O&O-bedrijfsprojecten, KMO-programma, Eureka en 
onderzoeksmandaten)? 
 

2. Hoeveel aanvragen werden positief beantwoord (overzicht per jaar en opgesplitst per type)? 
 

3. Wat zijn de voornaamste redenen voor het niet toekennen van de steunmaatregel van het IWT? 
 

4. In welke mate wordt de effectiviteit van de financiële steun van het IWT na de uitbetaling van de 
subsidie nagegaan? Worden deze projecten opgevolgd en geëvalueerd? Zo ja, wat is de algemene 
bevinding inzake effectiviteit? 

 
 Zo neen, wat is de reden? 
 

5. Hoe wordt een objectieve beoordeling inzake de vooropgestelde criteria om in aanmerking te 
komen voor een subsidie gegarandeerd?  
 

6. Wat is het slaagpercentage van deze subsidieerde projecten van bedrijven en dit opgesplitst per 
jaar? In hoeverre zijn de door het IWT gesubsidieerde bedrijven een succes geworden?  
 

7. Over welk jaarlijks budget beschikt het IWT? 
 
Welk percentage ervan wordt uitgekeerd als subsidie?  
 
Wat is de verhouding van de IWT-werkingskosten versus de uitbetaalde subsidies? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 90 van 5 juni 2007 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. De regelingen voor O&O-bedrijfssteun en het KMO-programma werden grondig aangepast in 

2001. De representatieve cijfers starten dan ook vanaf 2002. 
 
 Bij onderstaande tabel kan ook nog opgemerkt worden dat Eureka-projecten in Vlaanderen deel 

volgens dezelfde regels en procedures worden behandeld als O&O-bedrijfssteun en het KMO-
programma. 

 
 2002 2003 2004 2005 2006 2007 
O&O-
bedrijfssteun 

156 127 156 160 160 128 

KMO-
programma 

326 328 354 315 316 327 

Eureka 11 27 31 25 32 15 
OZM 28 47 55 72 38 38 

 
2. In onderstaande tabel worden de positief geëvalueerde projecten voor de opeenvolgende 

kalenderjaren opgesomd. Vermits dit regelingen zijn die permanent open staan, is het jaar van 
aanvraag niet noodzakelijk gelijk aan het jaar van goedkeuring. 

 
 2002 2003 2004 2005 2006 2007 
O&O-bedrijfssteun 110 108 122 116 109 124 
KMO-programma 202 240 223 226 225 217 
Eureka 8 17 24 18 15 20 
OZM 18 19 25 32 16 18 

 
3. Alle aanvragen voor O&O-bedrijfssteun (inclusief EUREKA-projecten en KMO-projecten) en 

onderzoeksmandaten worden geëvalueerd op 2 hoofdcriteria : wetenschappelijke kwaliteit en 
valorisatiepotentieel. Voor de bedrijfsprojecten wordt ook nagegaan of de projecten een 
prioritair karakter hebben vanwege de betrokkenheid van een kmo, samenwerking of bijdrage 
tot duurzame technologische ontwikkeling. Tot slot wordt voor de bedrijven nagegaan of de 
financiële toestand van het bedrijf de uitvoering van het project toelaat. Indien een aanvraag aan 
één of meerdere van deze aspecten niet (voldoende) voldoet en het opleggen van voorwaarden 
geen uitkomst biedt, wordt het project niet gesteund. 

 
 Het niet steunen van een project is meestal een combinatie van verschillende factoren. Voor de 

niet gesteunde bedrijfsprojecten is er in de meeste gevallen een belangrijke zwakte in de 
kwaliteit van de beoogde innovatie (onvoldoende vernieuwing) of de uitvoering van het project. 
Het gebrek aan valorisatiekansen is dikwijls gekoppeld aan onvoldoende innovativiteit. In een 
beperkt aantal gevallen is een aanvraag niet geselecteerd alleen wegens het ontbreken van een 
voldoende valorisatieperspectief. Bij de onderzoeksmandaten zijn het zowel onvoldoende 
wetenschappelijke kwaliteiten van de kandidaat en het project als onvoldoende inzicht van de 
kandidaat in de valorisatiemogelijkheden die tot de negatieve beslissing leiden. 
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4. Voor de beheersing en bepaling van de effectiviteit van de financiële steun worden acties 
ondernomen op 3 niveaus: de opvolging van de lopende projecten, het bepalen van de 
valorisatiemogelijkheden en algemene analyses van de IWT-portfolio. 

 
a. Lopende projecten (tijdens de uitvoering van het project zelf) 

Na de toekenning van de steun aan een project, wordt die uitbetaald onder de vorm van 
zesmaandelijkse voorschotten. De definitieve toekenning van de steun gebeurt echter 
enkel na goedkeuring van de inhoudelijke en financiële verslagen van de projecten 
(prestatiecontrole). Een niet-effectieve uitvoering van de projecten zal dus leiden tot het 
geheel of gedeeltelijk inhouden van de steun. 

 
b. Valorisatiemogelijkheden (na de uitvoering van het project) 

Op het einde van het project is al dan niet het verwachte resultaat bereikt. Bij de 
eindevaluatie wordt nagegaan in welke mate dit is gebeurd en welke impact dit heeft op de 
valorisatiekansen van het project. Vermits het hier gaat om preconcurrentieel onderzoek 
waarvan de resultaten niet onmiddellijk op de markt kunnen gevaloriseerd worden, is het 
niet mogelijk om de effectiviteit dan reeds te meten (tijdsprobleem). Bovendien is het zo 
dat deze projecten zelden een één op één relatie met een product, proces of dienst hebben 
(toewijsbaarheidsprobleem). De benaderingen kunnen dus enkel kwalitatief gebeuren. 
Bovendien wordt in deze opvolging ook de nadruk gelegd op de O&O-bedrijfsprojecten, 
die het grootste steunvolume vertegenwoordigen. 
O&O-bedrijfsprojecten met in principe valoriseerbare resultaten, komen na afloop in een 
opvolgingsfase terecht. Om redenen van efficiëntie en administratieve vereenvoudiging, 
wordt de opvolging tijdens de valorisatiefase toegespitst op die projecten waar risico 
bestaat voor onvoldoende valorisatie in Vlaanderen. Voor die projecten zal 3 of 5 jaar na 
de eindafsluiting een valorisatiefiche opgevraagd worden. Deze manier van werken is 
systematisch ingevoerd sinds 2002-2003. 
In het algemeen blijkt voor ongeveer 1 project op 5 het valorisatiepotentieel lager te zijn 
dan verwacht, meestal als gevolg van onvoldoende (valoriseerbare) resultaten. Het gaat 
per slot van rekening om risicodragend onderzoek. Gezien de leeftijd van de portfolio zijn 
echter op projectniveau nog geen data beschikbaar over de langere termijn effectiviteit. 

 
c. Daarnaast voert IWT regelmatig analyses uit over de IWT-portfolio. Meer informatie over 

de gevolgen van de steun kan bijvoorbeeld gevonden worden in de studies "The Impact Of 
Public R&D-Funding In Flanders” en “Study and Evaluation of the Behavioural Additionality of R&D 
subsidies” beide uitgevoerd door externen en consulteerbaar via de IWT website.  

 
5. De objectiviteit wordt gegarandeerd door de volgende manier van werken: 

- Steun wordt alleen toegekend op basis van degelijk uitgewerkte aanvragen, wat een 
systematische en naspeurbare analyse toelaat. 

- De interne behandeling door het IWT gebeurt door minstens één adviseur en minstens één 
financieel adviseur (niet voor OZM), onder toezicht van een procescoördinator die de 
kwaliteit van de uitvoering moet bewaken. Bovendien is er verder een controle door het 
directiecomité en (behalve voor de KMO-projecten) door de raad van bestuur. 

- De selectie van projecten gebeurt aan de hand van expliciet uitgeschreven criteria 
(scoreroosters). 

- Voor elke projectaanvraag wordt een specifiek college van externe deskundigen 
ingeschakeld. Deze deskundigen zijn afkomstig uit de onderzoekswereld en uit de industrie 
en geven een gedegen advies over het project. 

- Tot slot krijgt de aanvrager het volledige evaluatieverslag met de appreciatie voor de 
verschillende criteria. 
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6. In globo bereiken ongeveer 3 op 4 projecten in belangrijke mate de vooropgestelde inhoudelijke 
resultaten of overtreffen ze zelfs de verwachtingen. Er moet hierbij aan herinnerd worden dat het 
gaat om O&O-projecten, die per definitie risico inhouden. 

 
 Er dient wel te worden opgemerkt dat het IWT via O&O-bedrijfssteun geen bedrijven 

subsidieert maar projecten van die bedrijven. Slechts in enkele gevallen (startende bedrijven) 
vallen bedrijf en project samen. Het is dan ook niet mogelijk een één op één relatie te leggen 
tussen IWT-projecten en het succes van de gesteunde bedrijven. 

 
 Toch zijn er duidelijk positieve indicaties. Zo leert een recente analyse van de 5- en 10-jaars-

evolutie van de ondernemingen die startten in de periode 1991-2000 dat de gesteunde starters 
veel forser groeiden dan de niet-gesteunde starters. De analyse gebeurde voor de groei in 
toegevoegde waarde, de groei in tewerkstelling, de groei in productiviteit en de groei in 
balanstotaal. 

 
7. In de volgende tabel is het totale budget van het IWT opgedeeld in de vastgelegde steunvolumes 

en de eigen werkingsmiddelen. Bij de interpretatie van de cijfers moet er mee rekening worden 
gehouden dat de uitgekeerde steun niet alleen de boven vermelde instrumenten betreft maar 
bijvoorbeeld ook andere instrumenten en initiatieven betreft. Met betrekking tot de werkings-
middelen van IWT is het anderzijds belangrijk er op te wijzen dat die niet alleen de uitkering 
van steun betreffen, maar dat het IWT ook zelf dienstverlenende activiteiten uitvoert, zoals de 
interfacing naar de Europese Commissie en de ondersteuning van internationale technologie-
transfer, waaraan geen steun is gekoppeld maar die wel arbeidsintensief zijn. 

 
(miljoen euro)  2002 2003 2004 2005 2006 2007 
Totaal  189,9 242,2 230,1 229,2 261,6 288,1 
Steunvolume  179,3 230,8 218,4 216,8 248,2 274,7 
als % van totaal 94,4% 95,3% 94,9% 94,6% 94,9% 95,3% 
Werkingsmiddelen  10,6 11,5 11,7 12,4 13,4 13,4 
als % van subsidies 5.9% 5,0% 5,4% 5,7% 5,4% 4,9% 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 91 
van 17 juni 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Gelijkekansenbeleid   -   Actieplannen open coördinatiemethode 
 
Op 24 maart 2006 keurde de Vlaamse Regering de doelstellingennota in het kader van de open 
coördinatiemethode in het Vlaamse gelijkekansenbeleid goed. 
 
Die nota bundelde de voorstellen voor strategische en operationele doelstellingen die alle Vlaamse 
ministers op vlak van gelijke kansen in de periode 2005-2006 hadden ingediend. Tegelijk met de 
doelstellingennota werd de nieuwe Commissie Gelijke Kansen opgericht met vertegenwoordigers uit 
de dertien beleidsdomeinen. Die commissie zou in het najaar van 2007 de lopende actieplannen 
evalueren. Ook werd verwacht dat ze in een tweede ronde actieplannen zou kunnen indienen. 
 
De open coördinatiemethode is een heel nieuwe methodiek, die bij haar aantreden door de minister 
van Gelijke Kansen werd ontwikkeld. Met die ingrijpende methode wil de minister beleidsinitiatieven 
met betrekking tot gelijke kansen bij andere Vlaamse ministers stimuleren. Dat heeft geleid tot een 
globale doelstellingennota en tot actieplannen. Een goed gelijkekansenbeleid lijkt inderdaad zowel een 
inclusief als een integraal beleid te moeten zijn. 
 
Na de fase van de afspraken, de doelstellingen en de actieplannen lijkt het tijd om de eerste resultaten 
te meten. De open coördinatiemethode loopt inmiddels toch al meer dan twee jaar. 
 
1. Wat waren de doelstellingen en de actieplannen van de minister voor de eerste ronde, en welke 

resultaten hebben zij opgeleverd? 
 

Zijn er verslagfiches beschikbaar? 
 

2. Welke nieuwe actieplannen heeft de minister in het kader van de tweede ronde? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 86, Van Mechelen nr. 172, 

Vandenbroucke nr. 291, Anciaux nr. 159, Bourgeois nr. 120, Keulen nr. 186, Van Brempt nr. 219, 
Vanackere nr. 244, Crevits nr. 757, Ceysens nr. 91). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 91 van 17 juni 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door minister Kathleen Van Brempt, Vlaams 
minister van Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen. 
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PATRICIA CEYSENS 
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Vraag nr. 92 
van 17 juni 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Gelijkekansenbeleid   -   Actieplannen open coördinatiemethode 
 
Het Vlaamse gelijkekansenbeleid stelt zich tot doel achterstand(en) te voorkomen of te compenseren. 
Het richt zich daarbij in het bijzonder op het bestrijden van achterstellings- en 
uitsluitingsmechanismen die veroorzaakt worden door gender, seksuele oriëntatie en 
ontoegankelijkheid. Het wil deze zichtbaar en bespreekbaar maken, ze bestrijden en de totstandkoming 
van nieuwe dergelijke mechanismen voorkomen. 
 
De Vlaamse overheid past in het Vlaamse gelijkekansenbeleid de open coördinatiemethode toe. De 
diverse actieplannen worden om de twee jaar vastgelegd. Tegen 1 december 2007 moesten de nieuwe 
actieplannen (met de looptijd van 1 januari 2008 tot en met 31 december 2009) opgemaakt zijn. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van de nieuwe actieplannen – die tegen december 2007 

opgemaakt moesten zijn – die betrekking hebben op zijn/haar beleidsdomein?  
 
2. Hoeveel middelen voorziet de minister hiervoor (per actieplan)? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 87, Van Mechelen nr. 173, 

Vandenbroucke nr. 292, Anciaux nr. 160, Bourgeois nr. 121, Keulen nr. 187, Van Brempt nr. 220, 
Vanackere nr. 245, Crevits nr. 758 en Ceysens nr. 92). 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 92 van 17 juni 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door minister Kathleen Van Brempt, Vlaams 
minister van Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kansen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 93 
van 24 juni 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Vlaams Agentschap Ondernemen   -   Accountmanagement 
 
Het speerpunt van het VLAO (Vlaams Agentschap Ondernemen) zou accountmanagement moeten 
zijn. De accountmanagers van het VLAO staan in voor de opvolging en begeleiding van 
ondernemingen. Centraal in hun werking staat de formulering van concrete, praktijkgerichte 
antwoorden op reële problemen waarmee kandidaat-ondernemers, ondernemers en ondernemingen 
zich geconfronteerd zien. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van het aantal vragen dat behandeld werd in het kader van 

accountmanagement? Hoeveel vragen per vraagsteller werden behandeld? 
 
2. Welk budget werd in totaal voorzien voor het accountmanagement van het VLAO? 
 
3. Heeft de minister een beeld van de behandelde vragen? Kunnen er thematische groepen 

onderscheiden worden? Is er een wezenlijk verschil tussen het profiel van deze vragen en deze die 
gesteld worden in eerste lijn? 

 
4. Hoe apprecieert de minister deze resultaten? 
 
5. Is de minister van oordeel dat de doelstellingen van het accountmanagement werden behaald? 

Acht zij bijsturing nodig? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 93 van 24 juni 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Het speerpunt van het VLAO (Vlaams Agentschap Ondernemen) zou accountmanagement moeten 
zijn. De accountmanagers van het VLAO staan in voor de opvolging en begeleiding van 
ondernemingen. Centraal in hun werking staat de formulering van concrete, praktijkgerichte 
antwoorden op reële problemen waarmee kandidaat-ondernemers, ondernemers en ondernemingen 
zich geconfronteerd zien. 
 
1. Hieronder een overzicht van het aantal vragen over 2007 respectievelijk de eerste zes maanden 

van 2008. 
 Accountmanagement in 2007  
 Aantal vragen: 3929 
 Aantal vraagstellers: 2867 (waarvan 1917 bedrijven en 950 particulieren) 
 Aantal vragen per vraagsteller: 1, 37 
 
 Accountmanagement in 2008 (januari-juni) 
 Aantal vragen: 2573 
 Aantal vraagstellers: 2074 
 Aantal vragen per vraagsteller: 1, 24 
 
2. Het budget dat voorzien wordt voor het accountmanagemenrt van VLAO bedraagt ongeveer  

7.590.000 €. Dit budget vertegenwoordigt in totaal de loonkosten van 73 accountmanagers 
(verhoogd met 30% overhead voor werkingskosten)  en betekent ongeveer de helft van het totale 
jaarbudget van VLAO.  

 
3. Het eerstelijnsadvies dat door het VLAO verstrekt wordt betreft in hoofdzaak eenvoudige 

vragen naar informatie, zoals contactgegevens van administraties en agentschappen van de 
Vlaamse overheid of van federale of lokale overheden met eventuele doorverwijzing.  

  
 Accountmanagement betreft complexere problemen die betrekking kunnen hebben op meerdere 

inhoudelijke domeinen. Bij accountmanagement gaat het over vragen waarvoor het antwoord 
enig opzoekwerk vereist, het antwoord gepersonaliseerd wordt, of informatie opgevraagd dient 
te worden bij een backoffice. Het kan dan gaan om de grondige bespreking van een probleem of 
vraag met een klant, een doorlichting, bedrijfsbezoek, overlegvergadering, bemiddeling of 
tussenkomst bij derden. 

 
 De thema’s die aan bod komen situeren zich op verschillende domeinen, zoals:  

a) Starten of (familiaal) overnemen van een bedrijf: 
- vraag voor de nodige formaliteiten 
- de haalbaarheid van een bedrijf nagaan 
- positioneren in de markt, potentiëel van de markt 

b) Rond milieu- en bouwvergunning of localisatie: 
- begeleiden bij de opmaak van een planologisch attest 
- advies in kader van RUP’s 
- vragen rond bouwvergunning en socio-economische vergunning 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008  -631- 
 
 

 

- beroepsdossiers van stedebouwkundige vergunningen, argumentatie 
- uitvoeren en opvolgen van de zelftest milieu 
- trajectbegeleiding voor het vinden van een geschikte locatie 

c) Algemene vragen naar interne bedrijfsprocessen, bvb: 
- doorlichting en doorverwijzing voor optimaliseren van bedrijfsprocessen 
- algemeen advies voor automatisatie 
- haalbaarheid voor invoeren van ICT. 

 
4. Het succes, efficiëntie en effectiviteit van het accountmanagement van VLAO moet gemeten 

worden aan de hand van enerzijds de penetratiegraad (dwz het aantal ondernemingen, 
ondernemers of starters die VLAO via zijn provinciale antennes bereikt) en de tevredenheid van 
de geboden service in haar dienstverlening anderzijds. 

 Wat betreft evolutie van het aantal ondernemingen of starters en het aantal gestelde vragen stel 
ik een belangrijke stijging vast, zoals de cijfers in het antwoord op vraag 1 aanduiden.   

 
5. De meting van penetratiegraad en bevraging van de klant/ondernemers moet uitsluitsel geven of 

de doelstellingen werden bereikt; deze bevraging en dit onderzoek werden nog niet uitgevoerd. 
 Om de efficiëntie en de effectiviteit van VLAO in het algemeen en het accountmanagement in 

het bijzonder nog te verbeteren heb ik beslist, zoals bekend, het VLAO te integreren met het 
Agentschap Economie tot een Agentschap Ondernemen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 94 
van 24 juni 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Groeipremie   -   Eerste call 2008 
 
De Vlaamse overheid verleent in het kader van de groeipremie via een wedstrijdformule 10 % 
investeringssteun aan kleine ondernemingen en 5 % investeringssteun aan grote ondernemingen. Op 
10 maart 2008 werd de eerste call gelanceerd. Dossiers konden ingediend worden tot 30 april 2008. De 
budgettaire enveloppe bedraagt 5.858.000 euro. 
 
1. Hoeveel dossiers werden goedgekeurd? Graag een oplijsting per type onderneming. 
 
2. Hoeveel dossiers werden niet in aanmerking genomen? Wat was hiervoor de reden? 
 
3. Voor welke investeringen werd de steun aangevraagd? 
 
4. Wat is het gemiddelde toegekende bedrag per type onderneming? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 94 van 24 juni 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Vooreerst wens ik enkele elementen van uw vraagstelling over de groeipremie recht te zetten: 
1. De groeipremie is een financiële tegemoetkoming voor kleine en middelgrote ondernemingen die 

investeringen zullen realiseren in het Vlaamse Gewest. Grote ondernemingen kunnen geen gebruik 
maken van deze steunmaatregel. 

2. Kleine ondernemingen kunnen 10% steun op de subsidiabele investeringen genieten, middelgrote 
ondernemingen 5%. 

3. Deze steunmaatregel trad in werking op 18 november 2003. Ondertussen werden al 15 oproepen 
gelanceerd, waarvan al 14 afgesloten en 13 definitief gerangschikt. De eerste oproep van 2008 
werd opengesteld op 10 maart 2008 en sloot af op 30 april 2008 en had een gesloten budgettaire 
enveloppe van 15.858.000 euro. 

 
Wat de vragen betreft die u met betrekking tot de eerste call van 2008 stelt, ben ik momenteel nog in 
de onmogelijkheid om een antwoord te formuleren. Het artikel 13 van het ministerieel besluit van 18 
november 2003 tot uitvoering van het besluit van de Vlaamse regering van 10 oktober 2003 tot 
toekenning van steun aan kleine en middelgrote ondernemingen voor investeringen in het Vlaamse 
Gewest bepaalt dat ik, binnen de vier maanden na het afsluiten van de oproepperiode, de definitieve 
rangschikking moet bekendmaken. De aanvraagdossiers zijn op dit ogenblik in een laatste fase van 
behandeling, waarna nog een kwaliteitscontrole op de rangschikking volgt. De rangschikking van deze 
eerste call van 2008 zal definitief kunnen worden vastgesteld in de loop van de maand augustus 2008. 
 
Welke en hoeveel ondernemingen uiteindelijk een groeipremie zullen toegekend krijgen, hangt af van 
(i) de definitieve rangschikking, (ii) het bedrag van de investeringen waarop de aanvragen slaan en 
(iii) het ondernemingstype van de aanvragers. De toekenning van de aanvragende ondernemingen 
worden gerangschikt op basis van de totaalscore die zij behalen op een set van objectieve parameters. 
Beginnend met de best gerangschikte wordt hen een groeipremie toegekend, gelijk aan 10% of 5% van 
het steunbare investeringsbedrag, al naargelang het om een kleine of een middelgrote onderneming 
gaat, tot uitputting van de budgettaire enveloppe van 15.858.000.  
 
In deze fase van de afhandelingsprocedure kan ik u alvast de volgende cijferelementen meedelen, 
hoewel de kwaliteitscontrole deze aantallen nog licht kan wijzigen:  
 
- in deze eerste call van 2008 werden in totaal 1219 aanvragen door KMO’s opgestart 
- daarvan werden er 112 ingetrokken door de indieners 
- de dossierbehandelaars hebben 8 aanvragen stopgezet omdat ze niet voldeden aan de 

ontvankelijkheidsvoorwaarden 
- naar schatting 894 dossiers zullen opgenomen worden in de definitieve rangschikking 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 97 
van 25 juni 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Agentschap voor Buitenlandse Handel   -   Buitenlandse VIP-zendingen 
 
Kan de minister meedelen hoeveel keer in 2007 het Agentschap voor Buitenlandse Handel als loket 
heeft gefungeerd voor buitenlandse VIP-zendingen die dit land bezoeken? 
 
Werd de Vlaamse overheid of het Vlaams Agentschap voor Internationaal Ondernemen daar telkens 
automatisch over geïnformeerd en hoeveel contacten met Vlaamse bedrijven werden er via deze weg 
tot stand gebracht? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 97 van 25 juni 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
1. In 2007 heeft het Agentschap voor Buitenlandse Handel geen activiteiten georganiseerd als loket 

voor buitenlandse VIP-zendingen die België bezocht hebben. 
 
2. Niet van toepassing. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 98 
van 25 juni 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Handelsmissies  -   Kostenvergoeding Prins Filip 
 
Ik neem aan dat er nog altijd geen dagvergoeding wordt uitbetaald aan Prins Filip bij diens 
economische zendingen naar het buitenland.  
 
Kan de minister een overzicht geven van de reële onkosten van de prins die tijdens de zendingen van 
het afgelopen jaar in aanmerking werden genomen? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 98 van 25 juni 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
1. Er worden geen dagvergoedingen door het Agentschap van Buitenlandse Handel uitbetaald aan 

Prins Filip. 
 
2. In 2007 werden reële kosten in aanmerking genomen voor een bedrag van 2.985,14 €. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 99 
van 25 juni 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
FIT en Flanders Bio   -   Samenwerking 
 
De strategische samenwerking die in 2005 werd voorzien tussen het Vlaams Agentschap voor 
Internationaal Ondernemen en Flanders Bio hield concreet in dat samen gecoördineerde acties zouden 
worden ondernomen rond zogenaamde “partnering events”, congressen, regionale beurzen, roadshows 
en het “welcome team” dat een geïntegreerde aanpak inhoudt van de promotie van de Vlaamse biotech 
en het onthaal van investeerders met potentiële interesse voor Vlaanderen.  
 
Kan de minister bevestigen dat die samenwerking nog altijd standhoudt? 
 
Beschikt zij over een overzicht van concrete initiatieven die in de loop van de voorbije jaren in dat 
verband werden genomen? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 99 van 25 juni 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
1. De samenwerking met FlandersBio en Flanders Investment & Trade houdt inderdaad stand en 

werd ook verder uitgewerkt. Samen met FlandersBio, VIB en FIT werd het ‘Welcome Team’ 
geïnstalleerd. Dit team heeft als doel de exogene groei van de Vlaamse biotech te stimuleren via 
het aantrekken van buitenlandse bedrijven.  
 
De interactie verloopt uitstekend. VIB focust op onderzoek, FlandersBio treedt op als spreekbuis 
van de Vlaamse  bio- en medisch-technische bedrijven en FIT zorgt voor de logistieke, financiële 
en -sinds de aanstelling van twee technologie attachés met focus op biotechnologie - ook meer 
inhoudelijke ondersteuning. 
 

2. Concrete initiatieven die de afgelopen jaren samen werden ondernomen zijn onder andere 
deelnames aan diverse beurzen en andere events wereldwijd. Zo organiseert FIT samen met 
partner FlandersBio deelnames aan BIO US (net achter de rug, jaarlijks), Medica Düsseldorf 
(sinds 2007, jaarlijks), Biotech Forum Kopenhagen (tweejaarlijks), Bio Japan (begin juli 2008, 
jaarlijks), Hôpital Expo- Intermedica (afwisselend met Gerontexpo in Parijs) en een aantal 
exportseminaries. FIT heeft ook telkens een eigen infostand op het ‘Knowledge for Growth’ 
initiatief in Gent (jaarlijks, in juni). 
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₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 100 
van 25 juni 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Agentschap voor Buitenlandse Handel   -   FIT-vragen 
 
Kan de minister meedelen hoeveel vragen er in de loop van 2007 vanuit het Vlaams Agentschap voor 
Internationaal Ondernemen aan het Agentschap voor Buitenlandse Handel werden doorgegeven? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 100 van 25 juni 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Er worden door Flanders Investment & Trade (F.I.T.) slechts sporadisch vragen gericht tot het 
Agentschap voor Buitenlandse Handel, waarin een beroep wordt gedaan op de selectieve 
informatieverspreiding via de door het agentschap beheerde databank. 
De uitgaande vragen gesteld aan het Agentschap voor Buitenlandse handel worden door F.I.T. niet 
systematisch geregistreerd. Een precies aantal kan daarom niet worden meegedeeld. 
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B. Vragen waarop werd geantwoord na het verstrijken van de reglementaire termijn
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FRANK VANDENBROUCKE, 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, 
 VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS EN VORMING 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 251 
van 9 mei 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Zorgsector   -   Allochtone verpleegkundigen 
 
Ondanks het gegeven dat de zorgsector om arbeidskrachten schreeuwt en de werkloosheid bij 
allochtone jongeren zeer hoog is, zijn er nauwelijks allochtonen in de zorgsector tewerkgesteld. Door 
het stijgend aantal zorgbehoevenden en de toenemende vergrijzing binnen de sector zelf, kampt de 
zorgsector vandaag met een nijpend en structureel personeelstekort. Werkzoekende allochtone 
verpleegkundigen raken dan ook snel aan een job: 90 % is binnen de maand aan de slag. Het gaat hier 
hoofdzakelijk over verpleegkundigen en niet over hooggeschoolde functies. 
 
Daarnaast neemt het aantal zorgbehoevende allochtonen toe en stijgt het aantal allochtone patiënten en 
ouderen in de ziekenhuizen en rusthuizen. De vraag rijst dan ook waarom er niet meer allochtone 
werkzoekenden naar jobs binnen de zorgsector doorstromen. 
 
De oorzaken zouden vooral met culturele verschillen en religie te maken hebben. Zo hebben 
verpleegsters van allochtone afkomst problemen met het wassen van mannelijke patiënten, 
islamculturen vinden verpleegkunde een minderwaardig en zelfs onrein beroep en vaak ontmoedigen 
ouders hun kinderen om een opleiding in de zorg te volgen. Echter, niet alle allochtonen zijn moslim, 
dus er moeten nog andere verklaringen zijn. 
 
In de Commissie voor Welzijn van 26 februari 2008 stelde minister Vanackere dat de Vlaamse 
Regering bijzondere aandacht zou besteden aan de instroom van allochtone jongeren. Tien procent van 
de jobgroei in de sector wil men invullen met allochtone werknemers. 
 
1. Heeft de minister zicht op het aantal vacatures in de zorgsector? Over welke jobs gaat het en hoe is 

dit aanbod de afgelopen jaren geëvolueerd? Indien mogelijk een overzicht per provincie. 
 
2. Heeft de minister zicht op de totale instroom? Hoeveel vacatures raakten ondertussen ingevuld en 

wat is het aandeel van allochtone werkzoekenden? Hoe is dit de afgelopen jaren geëvolueerd?  
 

Heeft de minister zicht op de leeftijdscategorieën? 
 
Indien mogelijk een overzicht per provincie. 
 

3. Kan de minister meedelen hoeveel allochtonen een opleiding in de zorgsector gestart zijn, 
afgerond hebben en wat de doorstroom naar werk is? Om welke opleidingen gaat het? 

 
4. Er blijken heel wat vooroordelen te bestaan over werken in de zorgsector. Vaak wordt dit 

gereduceerd tot “het wassen van zieke en oude mensen”. 
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Hoe wil de minister dit negatieve, eenzijdige beeld bijstellen? 
De Katholieke Hogeschool Limburg werkt aan een proefproject: een “Vlaamse Academie voor 
Zorg en Welzijn” die iedereen die in de sector wil werken, moet informeren en toeleiden naar een 
opleiding op maat. 
 
Is een dergelijke toepassing zinvol voor heel Vlaanderen? 
 

5. Het onderzoek “Diversiteit van hooggeschoolde allochtonen op de werkvloer” leert dat 73 % van 
de allochtone verpleegkundigen geen Nederlands sprak op het moment dat het werk werd 
aangevat. 

 
In welke mate is taal een drempel om een zorgopleiding te volgen of een probleem op de 
werkvloer? 
 

6. Ziet de minister bijkomende oorzaken die het lage aantal allochtone verpleegkundigen verklaren? 
Kan hij dit kort toelichten? 

 
7. Het proefproject “United Colours of Nursing” richt zich op allochtonen met een hoger diploma in 

de zorg dat zij in een ander land behaald hebben maar dat niet erkend wordt in België. Het project 
blijkt een succes. 

 
Bestaat er een gelijkaardig initiatief voor lagergeschoolde allochtonen die aan de slag willen in de 
zorgsector? 
 

8. De Vlaamse Regering zou bijzondere aandacht besteden aan de instroom van allochtone jongeren 
en voorzag een aantal pistes. 

 
a) Men zou het aantal werkervaringsplaatsen verhogen. Kan de minister meedelen hoeveel 

plaatsen vandaag beschikbaar zijn? Wat is het streefcijfer en is dit voldoende? 
 

b) De sector zou een taskforce diversiteit oprichten. Hoever staat het daarmee en wat zijn de 
verwachtingen of doelstellingen? Hoe denkt men die doelstellingen te bereiken? 

 
c) De sector zou ook meestappen in de promotie van Jobkanaal. Wat werd hier ondertussen 

ondernomen en wat zijn de resultaten? Heeft dit effectief geleid tot een verhoging van het 
aantal ingevulde jobs? 

 
d) Ook het gebruik van diversiteitsplannen zou in de sector gepromoot worden. Wat werd op dit 

vlak ondertussen ondernomen en wat zijn de resultaten? Is de minister hierover tevreden? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Vanackere (vraag nr. 208) en Vandenbroucke (nr. 

251). 
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FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD 
op vraag nr. 251 van 9 mei 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Viceminister-president Frank Vandenbroucke 
 
1. De zorgsector is als sector niet precies gedefinieerd, maar uit de vraag blijkt dat het gaat over 

verplegend en verzorgend personeel. Daarom werden statistische gegevens verzameld over 
volgende beroepsgroepen (AMI-beroepencodes): 
- 036 Verplegend personeel; 
- 038 Gekwalificeerd verzorgend personeel; 
- 039 Niet gekwalificeerd paramedisch personeel. 
Het betreft gegevens over vacatures gemeld bij de VDAB.  
Hierbij wordt een onderscheid gemaakt tussen: 

- vacatures beheerd door VDAB-consulenten (systeem = AMI); 
- vacatures beheerd door de werkgever (systeem = JOBMANAGER 

 
Tabel 1a: ontvangen jobs volgens arbeidscircuit, beroepsgroep en systeem 
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Volgende arbeidscircuits worden onderscheiden: 
- Normaal economisch circuit zonder interimopdrachten: 

-vaste jobs: gewoon circuit, dienstencheques, startbanen, invoegbedrijven, 
middenstandsopleiding, ondernemingsopleiding, vervanging brugpensioen, zelfstandige; 
-tijdelijke jobs: tijdelijk circuit, studentenjobs. 

- Interimopdrachten; 
- Tewerkstellingsmaatregelen: gesubsidieerde jobs bij overheid of non-profit organisaties, 

vooral gericht op de tewerkstelling van bepaalde doelgroepen: gesco, WEP+, DAC, sociale en 
beschutte werkplaatsen, nabijheidsdiensten. 

 
 Opmerking bij Interimopdrachten 
 
 Het grote aantal interimopdrachten heeft voor een deel te maken met dubbele invoer:  

- dezelfde firma geeft haar opdrachten door aan meerdere interimkantoren, die ieder hun 
vacatures invoeren in jobmanager 

- herhalingen van dezelfde vacature omdat een interimopdracht wordt afgesloten na 14 dagen, 
verlengbaar met maximum 14 dagen; als de job niet is ingevuld, kan de opdracht opnieuw 
ingebracht worden.  

  
 Vermits de interimopdrachten worden ingebracht op naam van het interimkantoor is het niet 

mogelijk de exacte draagwijdte hiervan te bepalen. 
 Volgende tabellen geven details per beroep voor tabel 1a. 
 
 Tabel 1b: ontvangen jobs per beroep voor het normaal economisch circuit zonder 

interimopdrachten 
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 Tabel 1c: ontvangen jobs per beroep voor het circuit interimopdrachten 
 

 
 
 Tabel 1d: ontvangen jobs per beroep voor de tewerkstellingsmaatregelen 
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Tabel 1e: ontvangen jobs per beroep totaal 
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Tabel 1f: Evolutie per provincie 
 

 
 

De vacatures zijn vooral afkomstig uit de provincies Antwerpen en Oost-Vlaanderen. 
 
2.  De invulling van vacatures is alleen gekend voor vacatures beheerd door VDAB-consulenten 

(AMI-systeem). Voor deze vacatures worden de resultaten regelmatig opgevolgd en worden 
gegevens over invulling of annulering genoteerd. Gegevens over de werkzoekende die de job heeft 
ingenomen, zijn niet altijd beschikbaar. De vacaturedatabank van de VDAB kan immers vrij 
geraadpleegd worden via internet en terminals (WIS – Werkzoekenden Informatie Systeem) en 
voor meer dan 90% van de vacatures worden het adres en de sollicitatieprocedure vermeld zodat 
een werkzoekende zonder tussenkomst van een VDAB-consulent kan solliciteren. De 
werkzoekende hoeft daarbij ook niet ingeschreven te zijn bij de VDAB. 
 
De kenmerken van de werkzoekenden hebben dan ook maar betrekking op een deel van de 
ingevulde vacatures. 
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Tabel 2a: Vervulde jobs en gegevens over werkzoekenden 
  

 
 
Bijna alle interimopdrachten worden beheerd door de werkgever zodat hierover geen 
invullingsgegevens beschikbaar zijn. 
 
Voor verpleegkundigen is het invullingspercentage erg laag. Deze beroepsgroep behoort dan ook 
al jaren tot de knelpuntberoepen. 
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Tabel 2b: Invulling van vacatures 
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Tabel 2c: Aandeel allochtonen 

 

 
 

Allochtonen vinden we vooral terug bij het niet gekwalificeerd paramedisch personeel. Hun 
aandeel stijgt. 
 
Bij de hooggeschoolden (verplegend personeel) is het aandeel zeer laag. 
 
Tabel 2d: Aandeel naar leeftijdsklasse 
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Tabel 2: Verdeling naar provincie 

 

 
 
 
3. Doorstroom van allochtonen cursisten (2007) 
 

Doelgroep Aantal cursisten Percentage 
Allochtonen 757 12,1% 

 
Doorstroom naar finaliteitsopleiding van de allochtone cursisten (2007) 

 
Finaliteitsopleiding Aantal cursisten 
Gediplomeerde verpleegkunde 83 
Bachelor verpleegkunde 30 
Polyvalent verzorgende 99 
B1 opvoeder 24 
B2 opvoeder 12 
Logistiek assistent (500u) 12 
Buitenschoolse kinderopvang 19 
Kinderzorg 2 
PAB/ADL assistent 0 
TOTAAL 281 

 
Tewerkstellingsresultaten allochtone cursisten (2007) 

 
Opleiding Doorstroom tewerkstelling 
Polyvalent verzorgenden 81% 
Gediplomeerde verpleegkundige 86% 
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Buitenschoolse kinderopvang 53% 
 

Tewerkstellingsresultaten per opleiding van 2001 tot 2007 (algemeen incl autochtoon) 
De tewerkstellingspercentages of uitstroomgegevens van de finaliteitopleidingen worden gemeten 
6 maanden na beëindiging van de opleiding. 
 

Opleiding/percentag
e tewerkstelling 

2001 2002 200
3 

200
4 

2005 200
6 

200
7 

Polyvalent 
verzorgende 

85 % 72 
% 

75 
% 

77 
% 

80 % 80 
% 

87 
% 

Polyvalent verzorg. 
OSP 

    91 % 97 
% 

95 
% 

Gediplomeerd 
verpleegkundige 

95 % 96 
% 

96 
% 

95 
% 

90 % 92 
% 

96 
% 

Bachelor in 
verpleegkunde 

98 % 98 
% 

97 
% 

97 
% 

93 % 95 
% 

95 
% 

Terugkeercursus 
verpleegkundigen 

77 % 93 
% 

66 
% 

90 
% 

89 % 91 
% 

94 
% 

Terugkeercursus voor 
verzorgenden 

62 % 68 
% 

69 
% 

79 
% 

65 % 72 
% 

89 
% 

Logistiek assistent 
voor verzorgenden 

95,5 
% 

100 
% 

75 
% 

94 
% 

85 % 88 
% 

77 
% 

Logistiek assistent 
kortgeschoolden 

79,5 
% 

78 
% 

67 
% 

70 
% 

74 % 80 
% 

79 
% 

Opvoeder B1 81 % 80 
% 

81 
% 

82 
% 

79 % 81 
% 

75 
% 

Opvoeder B2 73 % 75 
% 

74 
% 

73 
% 

66 % 68 
% 

79 
% 

PAB/ADL-assistent - 77 
% 

60 
% 

63 
% 

72 % 69 
% 

65 
% 

Begeleider 
buitenschoolse 
kinderopvang 

73 % 72 
% 

74 
% 

72 
% 

73 % 66 
% 

71 
% 

OSP Kinderzorg       63 
% 

Apotheekassistent - 100 
% 

78 
% 

77 
% 

70,5 
% 

85 
% 

78 
% 

Tandartsassistent       76 
% 

 
− De tewerkstellingsresultaten in 2007 blijven zeer hoog, variërend van 63 % tot 96 %. De 

kwaliteit van de instroom blijft dus goed. 
 Het gemiddelde tewerkstellingspercentage van alle opleidingen social profit (inclusief de 

oriëntatiemodules en de vooropleidingen) bedraagt in 73%. 
  
 De gemiddelde tewerkstelling van het totaal aantal beëindigde opleidingen in alle domeinen 

bedraagt in 2007 62%. 
 
− Het laagste tewerkstellingsresultaat in 2007 is de OSP-opleiding kinderzorg, namelijk 63%. 

Deze deeltijdse opleiding van twee jaar was een pilootproject (september 2005 – september 
2007). Omwille van het groot aantal stopzettingen en de relatief lage tewerkstelling werd het 
project niet verlengd in februari 2008. 

 
4. Zowel mijn collega, minister van Welzijn, Voksgezondheid en Gezin, minister Vanackere, als 

ikzelf vinden het zeer belangrijk dat de zorgsector positief in beeld wordt gebracht. Het 
stigmatiserende beeld dat bestaat rond de zorgsector kan doorbroken worden door zoveel mogelijk 
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ruime en objectieve informatie over de beroepen in deze sector te verstrekken. Ook in alle 
communicatiekanalen die we hanteren, is het onze bekommernis om een eventueel negatief of een 
eenzijdig beeld te voorkomen en een positief imago te scheppen.  
 
Momenteel bestaan reeds een aantal initiatieven op dit vlak: 
• Op de website van de VDAB www.vdab.be kan men beroepenfilms bekijken die een objectief 

beeld geven van een aantal beroepen uit de zorgsector: 
- assistent personen met een handicap 
- opvoeder 
- buitenschoolse kinderopvang 
- logistiek medewerker 
- polyvalent verzorgende 
- Verpleegkundige 
- Apotheek assistent 
- Animator in de ouderenzorg 
- Maatschappelijk assistent 
- Werkleider van sociale en beschutte werkplaatsen 

Deze beroepenfilms worden gebruikt, toegelicht en geduid door de VDAB tijdens de 
informatiesessies voor geïnteresseerde werkzoekenden.  
 

• Op de website van het Vlaams Instituut voor Vorming en Opleiding in de social profit (VIVO) 
www.vivosocialprofit.org worden de beroepen in de social profit omschreven en inhoudelijk 
toegelicht en worden linken gelegd naar alle mogelijke opleidingspartners. Vanaf september 
2009 is deze informatie ook beschikbaar in een papieren versie. 

 
• In de oriëntatie-opleidingen en vooropleidingen social profit die de VDAB organiseert wordt 

ruim aandacht besteed aan de diverse aspecten van de inhoud van de verschillende beroepen 
uit de social profit sector. 

 
• Sinds 2008 is de social profit sector aanwezig in het Beroepenhuis te Gent. In deze doe-

tentoonstelling maken jongeren tussen 11 en 14 jaar kennis met een waaier van beroepen en 
informatie over studierichtingen. Zo tracht men tieners te helpen bij een bewuste en positieve 
studie- of beroepskeuze. 

 
Minister Vanackere, Vlaams minister van Welzijn, Volksgezondheid en Gezin, verwijst ook naar 
het Limburgplan en meer specifiek naar het impulsprogramma voor opleiding en onderwijs en 
tewerkstelling in de ouderensector in de provincie Limburg. Het programma bestaat uit diverse 
deelprojecten en loopt in samenwerking met de departementen Zorg en Gezondheid, met 
Onderwijs, met de VDAB en met diverse welzijns- en vormingsinstellingen. Bij gunstige evaluatie 
kunnen de actieplannen vervolgens gemodelleerd worden naar de noden van de andere Vlaamse 
provincies. Ook is het provinciebestuur van Limburg gestart met het project “Imagocampagne 
ouderenzorg”. Het project heeft tot doelstelling om de beroepskeuze “tewerkstelling in de 
ouderenzorg” aantrekkelijker te maken door het creëren van een gepaste beroepstrots en een 
overkoepelende herkenbaarheid van “look en feel”. Wanneer de huidige professionelen in de 
ouderenzorg zich herbronnen en zich bewust worden van hun inbreng worden zij goodwill 
ambassadeurs voro de stagairs, maar ook voor de bewoners en hun familieleden.  
 
Inderdaad heeft de Katholieke Hogeschool Limburg in samenwerking met lokale partners 
(onderwijs en VDAB) het proefproject “ Vlaamse academie voor Zorg en Welzijn” opgestart met 
als doel het tekort aan verpleegkundigen op te vangen. Bedoeling is het potentieel aan 
werkkrachten te zoeken en te begeleiden. Daarom zal de academie niet alleen de kandidaten die 
zich aanmelden, screenen en op weg helpen, maar ook zelf actief op zoek gaan naar 
geïnteresseerden. Werkveld en onderwijs zouden daarbij nauwer met elkaar samenwerken. De 
academie wordt een aanspreekpunt voor mensen met talent om verpleegkundige te worden, maar 
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het diploma daarvoor niet hebben. Dat kunnen werklozen zijn, maar ook personen die al in een 
zorginstelling werken. Op basis van de individuele situatie gaat de academie op zoek naar het 
traject dat het meest geschikt is om het diploma te behalen, bijvoorbeeld door een combinatie van 
deeltijds leren en werken. Het project start in het schooljaar 2008-2009.  
 
Ook in West-Vlaanderen is men een onderzoek gestart om meer kansengroepen waaronder 
allochtonen toe te leiden en ondersteunen naar zorgberoepen. Ik ondersteun deze initiatieven en 
ben geïnteresseerd in de resultaten ervan.  
 
Ik ben van mening dat bij gunstige evaluatie, dit project zinvol kan toegepast kan worden in gans 
Vlaanderen en kan aansluiten bij bestaande projecten van de verschillende actoren. 
 

5. Kennis van het Nederlands vormt voor de anderstalige gemeenschap een evidente drempel tot het 
volgen van een opleiding. Ook in de zorgberoepen is de kennis van het Nederlands een drempel en 
dit zowel tijdens de opleiding als op de werkvloer. In de zorgberoepen is de mondelinge als de 
schriftelijke communicatie cruciaal. De zorgverlener staat immers in een driehoeksverhouding, 
namelijk: arts – zorgverlener – patiënt. Bovendien is het onderwerp van deze communicatie steeds 
het persoonlijke welzijn en/of de gezondheid van de patiënt. Tenslotte kan verkeerde 
communicatie een direct ongunstig effect hebben op de gezondheid en het welzijn van de patiënt. 
 
Het is dus evident dat de cursisten op het einde van de opleiding social profit over voldoende 
kennis van het Nederlands beschikken; voldoende voor de invulling van de functie. Deze laatste 
woorden “voor de invulling van de functie” zijn hier uiterst belangrijk . Het gaat niet over de 
kennis van het Nederlands maar over de taalbeheersing en taalvaardigheid in een specifieke 
arbeidssituatie. De situatie waarin een vrachtwagenbestuurder de Nederlandse taal moet hanteren 
is van een andere aard dan deze van een bouwvakker of een verpleegkundige in een ziekenhuis. 
Het testen van “voldoende kennis” van de Nederlandse taal voor de invulling van een specifieke 
functie of een vacature, moet bijgevolg bijzonder genuanceerd benaderd worden. 
 
De VDAB is samen met de sociale partners daarom voordurend op zoek naar de meest optimale 
architectuur en methodiek van zijn opleidingsprogramma’s. Er wordt permanent gezocht naar een 
inhoudelijke afstemming van de NT 2 opleidingen met de daaropvolgende finaliteitopleiding in de 
zorgsector. Hiervoor heeft VDAB een contract afgesloten met het Centrum voor Taal & onderwijs 
(CTO). Zij ontwikkelen een specifieke NT2 opleiding, “Zorgkabined” (ned verwijst naar 
Nederlands), voor de opleidingen in de zorgberoepen. Hierdoor stemt de VDAB de kennis van het 
Nederlands nog beter af op de taalbeheersingbehoeften van zorgkundige beroepen. De nadruk ligt 
op verzorgende en verpleegkundigen. De finaliteit is en blijft voor de VDAB cursisten de juiste 
competenties bij te brengen, dus ook de taalcompetenties zodat de cursisten kunnen doorstromen 
naar zowel een finaliteitopleiding als naar een openstaande vacature. 
 
Een specifieke NT2 opleiding is nodig gezien de VDAB in 2007 volgende lagere 
doorstroomresultaten naar allochtone cursisten in de social profit noteerde. 
 
Het tewerkstellingsresultaat van de allochtone cursisten bij de meeste VDAB-opleidingen social 
profit is op zichzelf positief: het tewerkstellingsresultaat van de allochtone cursisten bedraagt bij 
de voltijdse opleidingen polyvalent verzorgende 81%, bij de opleiding gediplomeerde verpleeg-
kundige 86%. Het tewerkstellingsresultaat van de allochtone cursisten is bij de opleiding 
Begeleider Buitenschoolse Kinderopvang laag, nl. 53%. De oorzaak van het laag tewerkstellings-
resultaat van de allochtone cursisten na de opleiding BKO ligt bij hun scholingsniveau en/of hun 
taalbeheersing Nederlands. 

 
6. Ondermeer volgende oorzaken bepalen volgens mij het lage aantal allochtone verpleegkundigen: 
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- De duurtijd, de aanvang en het niveau van de studies verpleegkunde waarbij taalbeheersing 
specifiek en cruciaal is. Ook tijdens de opleiding blijft bijkomende ondersteuning 
noodzakelijk. 

- De onaantrekkelijkheid van het beroep binnen de huidige conjuncturele toestand. 
(Ploegenarbeid, nachtwerk, verantwoordelijkheid, taakbelasting) 

- Het gebrek aan kennis omtrent de inhoud van jobs in de zorgsector (waardoor nog te vaak een 
stigmatiserend beeld leeft dat deze jobs enkel bestaan uit wassen van zieke en oude mensen) 
en omtrent de opleidingsmogelijkheden voor jobs in de sector.   

- De overgrote meerderheid van de vacatures binnen de zorgsector worden ingenomen door 
vrouwen. In de allochtone gemeenschap werken vrouwen minder vaak buitenshuis.  

- De lage doorstroom resultaten vanuit secundair onderwijs naar zorgberoepen. 
 
7. Het project United Colours of Nursing (UCN) startte januari 2005 en loopt tot september 2008. 

UCN richt zich op allochtonen met een hoger diploma in de zorg dat zij in een ander land behaald 
hebben. Door middel van een procedure gericht op de erkenning van elders verworven 
competenties en kwalificaties (EVC/EVK) werden er vrijstellingen toegekend door de betrokken 
hoge scholen. Hierdoor werd het opleidingstraject verkort in duurtijd en beperkt in studie omvang. 
Ook het duaal leertraject werd hier toegepast waarbij werken en leren werd gecombineerd. Dit 
project realiseert goede resultaten. Vermoedelijk zullen 20 van de 26 starters een diploma van 
bachelor in de verpleegkunde behalen. Bovendien werden ook veel goede ervaringen opgedaan die 
een leidraad kunnen zijn voor de toekomst.  

 
Vermits zowel VDAB, de sociale partners, de sector, het onderwijsveld en ikzelf meer dan ooit het 
belang beseffen van de doelstellingen van het project, nl. het verhogen van de 
werkgelegenheidskansen voor allochtonen, het erkennen van verworven competenties en het 
invullen van jobs binnen de zorgsector, ook met het oog op de toekomst, hebben wij samen beslist 
dat wij op de ingeslagen weg moeten verdergaan.  

 
Zo willen VDAB, de sociale partners en onderwijs op korte termijn EVC/EVK-procedures 
toepassen voor kortgeschoolden, cfr  het ervaringsbewijs kinderopvang. De centra voor volwassen 
onderwijs passen al een vrijstellingsbeleid toe binnen de opleiding kinderzorg voor cursisten die 
momenteel al in het bezit zijn van een attest buitenschoolse kinderopvang.  
 
VDAB bereidt, op basis van de ervaringen van United Colours of Nursing, momenteel een 
experiment voor waarbij o.a. allochtone werkzoekenden op basis van flexibele opleidingstrajecten 
een diploma kunnen verwerven dat toegang geeft tot een job in de zorgsector. Men kan opteren 
voor een kortere opleiding tot logistiek helper of zorgkundige. Men kan hierbij deeltijds aan het 
werk gaan. Men kan ook door middel van deeltijds leren en werken het diploma van bachelor in de 
verpleegkunde verwerven Dit alles op basis van de mogelijkheden en de reeds verworven 
competenties van eenieder. 
 

8. De bijzondere aandacht die de Vlaamse regering besteedt aan de instroom van allochtone jongeren 
komt tot uiting in het sectorconvenant 2007-2009 tussen de Vlaamse regering en de sociale 
partners social profit. Hierin werden heel wat engagementen opgenomen. De resultaten van het 
eerste jaar van het convenant zijn intussen bekend.  

 
8 a) 
Engagement convenant: 
De sectorale sociale partners engageerden zich tot het aanbieden van meer (en betere) 
werkervaringsplaatsen en willen mee borg staan voor de wisselwerking tussen opleiding en 
werkervaring. Een degelijke begeleiding, zowel op de werkvloer als door de onderwijsverstrekker, 
is daarbij noodzakelijk. De sector wil jaarlijks 300 werkervaringsplaatsen aanbieden binnen het 
deeltijds beroepssecundair onderwijs.  
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Ter uitvoering van dit artikel werden volgende acties voorzien: 
- De Vlaamse overheid faciliteert deze verbintenis (het aanbieden van jaarlijks 300 

werkervaringsplaatsen voor deeltijds lerenden) door de jongeren toe te leiden naar de 
betrokken organisaties en instellingen.  

- Binnen deze 300 werkervaringsplaatsen biedt de sector reguliere tewerkstelling en 60 
brugprojecten aan in de sociale werkplaatsen.  

- De opleiding is pas effectief als de jongeren een aangepaste werkervaringsplaats vinden. 
Daarom sporen de sociale partners werkgevers aan om deze jongeren een kans te geven. 
Verschillende trajecten zijn mogelijk: 

• Brugprojecten in de sociale werkplaatsen 
• Industriële leercontracten in de rusthuizen en ziekenhuizen  
• Deeltijdse arbeidscontracten in andere sectoren: 

Beschutte werkplaatsen 
Gezinszorg 
Gezondheidsinrichtingen en –diensten 
Socioculturele sector 
Vlaamse Opvoedings– en Huisvestingsinrichtingen en –diensten 

 
Realisaties convenant.  
In de volgende deelsectoren werden projecten opgestart: 
- de organisaties behoren tot het PC 319; 
- Beschutte werkplaatsen; 
- Gezondheidsvoorzieningen; 
- Gezinszorg; 
- Socio-culturele sector; 
- Rusthuissector. 

 
In het schooljaar 2007-2008 wordt het streefcijfer van 300 aangeboden werkervaringsplaatsen 
ruim bereikt (484 op datum van 31/03/2008). Er is wel geen groei van het aantal aangeboden 
werkervaringsplaatsen merkbaar ten opzichte van vorig jaar (496 in het schooljaar 2006-2007). In 
het schooljaar 2007-2008 zijn van de 484 plaatsen 257 plaatsen ingevuld (31/03/2008) (t.o.v. van 
281 van de 496 in het schooljaar 2006-2007)  

 
Van de 484 werkervaringsplaatsen zijn er 60 brugprojecten. Mijn collega, minister van Sociale 
Economie, Kathleen Van Brempt, keurde een pilootproject goed, waarbij de sector van de sociale 
werkplaatsen voor het schooljaar 2007-2008 60 werkervaringsplaatsen aanbiedt voor jongeren in 
een brugproject. Binnen het pilootproject voorziet de sector de financiering van een extra 
halftijdse begeleider in 12 erkende sociale werkplaatsen, die elk ongeveer 5 deeltijdse plaatsen kan 
aanbieden en begeleiden. Van deze 60 brugprojecten werden er 55 brugprojectplaatsen ingevuld, 8 
jongeren hebben afgehaakt om persoonlijke redenen, 5 jongeren zijn al doorgestroomd naar 
reguliere tewerkstelling en 42 jongeren zitten nog in het project.  

 
Om het probleem van de invulling aan te pakken, werd recent beslist dat de sector zal onderzoeken 
in welke regio’s en voor welke opleidingen dit probleem van invulling zich vooral stelt. 
Vervolgens zullen gepaste acties op touw worden gezet. 

 
Er werden ook reeds een aantal initiatieven genomen. Zo ontwikkelde VIVO, in overleg met de 
sociale partners, de Fondsen Risicogroepen en Sociale Maribel van de verschillende deelsectoren 
een ‘databank werkervaringsplaatsen’ die op haar website geraadpleegd kan worden door CDO’s 
bij hun zoektocht naar geschikte werkervaringsplaatsen voor hun leerlingen. Deze databank wordt 
wekelijks aangepast in geval van wijzigingen, waarna de verschillende CDO’s en de Dienst 
Beroepsopleiding hiervan op de hoogte worden gebracht. 
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De sector streeft ernaar om in opvolging van het VIA-akkoord, jaarlijks 10% allochtone jongeren 
een tewerkstelling aan te bieden in de sector. De realisatie van dit engagement is afhankelijk van 
de toeleiding van de jongeren vanuit de CDO’s. Daarom vestigt VIVO de aandacht van de 
tewerkstellingsbegeleiders van de CDO’s erop dat ook allochtone jongeren voor de aangeboden 
werkervaringplaatsen in aanmerking kunnen komen. Het percentage allochtonen die in de sector 
werkervaring opdoen in het kader van deeltijds leren en werken bedraagt ongeveer 32 % 
(registratie op basis van naamherkenning). 

 
8 b)  
Engagement convenant; 
De sector wil via een Taskforce diversiteit de acties rond diversiteit binnen de sector stimuleren. 
De doelstelling om het aantal tewerkgestelde allochtonen in de sector, en dit op alle 
functieniveaus, te verhogen, komt mede voort uit het VIA-akkoord 2006-2010. Daarin worden 
volgende objectieven naar voor geschoven: 
- een verdere groei de komende jaren van het aanbod aan arbeidsplaatsen in de social 

profitsector, waarbij 10% van de extra banen ingevuld wordt door allochtonen; 
- het aantrekkelijker maken van het werken in de sector, door het verbeteren van de 

arbeidsvoorwaarden en –omstandigheden alsook de ondersteuning van het management. 
 
De Taskforce wordt opgevat als een adviesorgaan van de Raad van Bestuur van VIVO en werd 
samengesteld uit vertegenwoordigers van de sociale partners uit de deelsectoren van de social 
profit, de agentschappen van de social profit, VDAB, onderwijskoepels, minderhedensector en 
opleidingsverstrekkers. 

 
Realisaties convenant. 
In 2007 ging de Taskforce, waarvoor in 2006 al voorbereidingen werden getroffen, definitief van 
start, onder leiding van Taskforce-voorzitter en socioloog Michaël Debusscher. Tijdens de eerste 
bijeenkomst werden de algemene doelstellingen van de Taskforce doorgenomen en verder 
vastgelegd. Aan de deelnemers werd gevraagd binnen de eigen organisatie informatie te 
verzamelen in verband met opleiding en tewerkstelling van allochtonen binnen de social profit in 
het algemeen of meer specifiek binnen een bepaalde deelsector. Deze informatie werd door het 
Steunpunt Diversiteit geanalyseerd en samengevat. Tijdens de tweede vergadering, werd deze 
informatie voorgesteld aan de deelnemers van de Taskforce. Er werd ook beslist de Taskforce 
tijdelijk op te splitsen in 4 subwerkgroepen, die zullen toewerken naar concrete acties op 4 
domeinen, namelijk (1) de combinatie van werk en opleiding, (2) voortrajecten, (3) de 
samenwerking met hogescholen om allochtone studenten aan te trekken voor opleidingen die 
(mogelijk) leiden naar tewerkstelling in de social profit en (4) infosessies voor ongekwalificeerde 
allochtone werkzoekenden. 
 
De 4 subwerkgroepen worden voorgezeten door medewerkers van het Steunpunt Diversiteit. Een 
overzicht van de frequentie van vergaderen en de besproken acties: 
1. De combinatie van werk en opleiding: deze subwerkgroep is op 24 januari ’08 en 11 maart ’08 

bijeengekomen. Een aantal projecten deeltijds leren-deeltijds werken werden bestudeerd, op 
basis waarvan een aantal basisvoorwaarden en beleidsaanbevelingen werden geformuleerd. 
Daarmee wil men rekening houden bij het uitwerken van een traject waarbij werk en opleiding 
gecombineerd wordt. 

2. Voortrajecten: deze subwerkgroep is op 17 januari ’08, 3 maart ‘08 en 26 maart ‘08 
bijeengekomen. Er zijn twee concrete actiepunten vastgelegd. Enerzijds het verruimen van het 
voortraject social profit voor anderstaligen naar mensen met taalachterstand, zoals 
bijvoorbeeld de doelgroep 2de en 3de generatie allochtonen. Anderzijds het onderdompelen 
van hoogopgeleide allochtonen in diverse subsectoren van de social profit met een accent op 
de socio-culturele sector.  

3. De samenwerking met hogescholen om allochtone studenten aan te trekken voor opleidingen 
die (mogelijk) leiden naar tewerkstelling in de social profit: deze subwerkgroep is op 23 
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januari ’08 en op 28 februari ’08 bijeengekomen. Een actiepunt is het organiseren van 
ervaringsuitwisseling diversiteit tussen de verschillende hogescholen. 

4. Infosessies voor de allochtone gemeenschappen: deze subwerkgroep is 4 keer samengekomen: 
op 16 januari ’08, 19 februari ’08, 11 maart ’08 en 14 april ’08. De actiepunten waar aan 
gewerkt wordt, zijn: het informeren van intermediairen over werk en opleiding in de social 
profit; de aanwezigheid en profilering van de social profit op de VDAB-banenmarkt en een 
samenwerking met Resoc Mechelen. 

 
. In april 2008 kwam de voltallige Taskforce samen om de eerste resultaten van de subwerkgroepen 

te bespreken. De Taskforce heeft tot doel tegen 2009 concrete acties en beleidsadviezen uit te 
werken.  

 
8 c) 
Engagement convenant.  
De sectorale sociale partners hebben zich geëngageerd om Jobkanaal te promoten als 
rekruteringskanaal voor ouderen, arbeidsgehandicapten, kortgeschoolden en allochtonen en dit in 
samenwerking met de consulenten van Jobkanaal. Ze hebben zich inderdaad ook geëngageerd in 
samenwerking met Jobkanaal Verso een folder te ontwikkelen en te verspreiden. 
 
Realisaties convenant.  
Er is een actieve samenwerking tussen de consulenten van Jobkanaal Verso en de 
projectmedewerkers van het Steunpunt diversiteit binnen VIVO bij het ondersteunen van 
werkgevers en hun diversiteitsbeleid. Deze zijn complementair. Daar waar VIVO zich meer richt 
op het ruime diversiteitsbeleid van een organisatie focussen de Jobkanaalconsulenten zich vooral 
op de instroom van medewerkers uit de kansengroepen, zonder zich daartoe te beperken. Ook de 
samenwerking tussen de Jobkanaalconsulenten en de federaties loopt uitstekend en is een ware 
troef bij de verzameling en invulling van vacatures.  

 
De sector ontwikkelde in samenwerking met Jobkanaal-Verso de folder “Diversiteit in de social 
profit”. Deze drieluikfolder geeft een bondig overzicht van de verschillende partners die 
werkgevers en/of werknemers in de social profit kunnen bijstaan in het ontwikkelen van een 
diversiteitsbeleid binnen hun organisatie. De voorgestelde organisaties zijn VIVO zelf, Jobkanaal-
Verso, de diversiteitsconsulenten van de vakbonden en de projectontwikkelaars Evenredige 
Arbeidsdeelname van SERR/RESOC’s. Verder worden ook kort de diversiteitsplannen van de 
Vlaamse overheid en de werking van het Ervaringsfonds voorgesteld. Men wil niet enkel 
duidelijkheid verschaffen omtrent de verschillende partners in diversiteit, maar ook informatie 
over wat ze van hen mogen verwachten van wie en over hoe deze verschillende partners zich ten 
opzichte van elkaar verhouden. De drieluikfolder wordt mee verspreid door Jobkanaal-Verso, 
vakbonden en werkgeversorganisaties. Ze wordt ook uitgedeeld op studiedagen en meegenomen 
op werkbezoek bij werkgevers. De medewerkers promoten de folder van Jobkanaal en andere 
ondersteuningsmogelijkheden voor werkgevers uit de social profit tijdens hun 
sensibiliseringsronde van de werkgevers. Eind 2007 is er contact opgenomen met de diverse 
werkgeverskoepels om op hun overlegmomenten de mogelijkheden om in diversiteit te werken toe 
te lichten. Er werden intussen 9 coördinatiecomité’s zijn bezocht, waar een 84-tal werkgevers aan 
deelnamen.  
 
Vermits de Jobkanaalpartners zich geëngageerd hebben niet afzonderlijk over de resultaten binnen 
het project Jobkanaal te communiceren, is het onmogelijk de cijfers omtrent het aantal vacatures, 
doorverwijzingen en invullingen in de social profit mee te delen.  

 
8 d) 
Engagement convenant.  
Binnen de sector wordt gestreefd om: 
- in 2007, 30 organisaties te bezoeken om diversiteitsplannen af te sluiten; 
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- in 2008 35 organisaties te bezoeken om diversiteitsplannen af te sluiten; 
- in 2009 35 organisaties te bezoeken om diversiteitsplannen af te sluiten. 

 
Realisaties convenant. 
De projectmedewerkers van het Steunpunt diversiteit gingen in 2007 op werkbezoek bij 
organisaties en instellingen binnen de sector voor het verschaffen van uitleg en advies over de 
werking van de diversiteitsplannen. Het betrof zo’n 30-tal bezoeken. Dit aantal ligt een stuk lager 
dan de 54 bezoeken van 2006. De verklaring hiervoor is dat het Steunpunt zich in 2007 heeft 
toegelegd op het ontwikkelen van een aantal sensibiliserende publicaties, die in 2008 moeten 
leiden tot o.a.  een verhoogd aantal bezoeken aan organisaties. 

 
In 2007 dienden 139 social profitorganisaties een diversiteitsplan in bij de Vlaamse overheid, 
waarvan 49 instapdiversiteitsplannen, 52 diversiteitsplannen, 1 clusterplan en 31 groeiplannen.  

 
Op het terrein werken de projectmedewerkers van het Steunpunt diversiteit van VIVO nauw 
samen met de projectontwikkelaars diversiteit en Leeftijd&Werk van de RESOC’s en het 
BNCTO. Met elke RESOC werden specifieke afspraken gemaakt rond de manier van 
samenwerken, contact houden enz. Verder zetelen de projectmedewerkers in een aantal 
werkgroepen diversiteit van de RESOC’s en het BNCTO en volgen de projectmedewerkers de 
lokale netwerkmomenten, georganiseerd door een aantal RESOC’s op. Uit al die contacten groeien 
soms gezamenlijke acties. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
Vraag nr. 255 
van 14 mei 2008 
van ROLAND VAN GOETHEM 
 
 
 
Informatiesessies oudere werkzoekenden   -   Vergoeding vakbonden 
 
Sinds de oprichting in augustus 2006 van de 50+ clubs in de schoot van de VDAB worden oudere 
werkzoekenden verplicht een informatiesessie bij te wonen. Deze sessies wijzen de werkzoekenden op 
hun rechten en plichten en nadien kunnen zij, op vrijwillige basis, een trajectbegeleiding volgen. Deze 
informatiesessies worden gegeven door de VDAB en door de drie erkende vakbonden. 
 
Uit recente cijfers blijkt dat de doorstromingcijfers van de VDAB opmerkelijk hoger liggen dan die 
van de vakbonden. De vakbonden krijgen voor deze sessies wel een vergoeding. 
 
1. Hoeveel werkzoekenden volgden in 2006 een informatiesessie bij respectievelijk het ACV, het 

ABVV en het ACLVB? 
 

Hoeveel kregen deze vakbonden in 2006 respectievelijk als vergoeding voor deze 
informatiesessies? 

 
2. Hoeveel werkzoekenden volgden in 2007 een informatiesessie bij respectievelijk het ACV, het 

ABVV en het ACLVB? 
 
Hoeveel kregen deze vakbonden in 2007 respectievelijk als vergoeding voor deze 
informatiesessies? 

 
3. Hoe lang duurt zo een sessie? 



-668-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008
 
 

 

FRANK VANDENBROUCKE 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WERK, ONDERWIJS 
EN VORMING 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 255 van 14 mei 2008 
van ROLAND VAN GOETHEM 
 
 
 
Bij de samenwerkingsovereenkomst met de VZW VOKANS, de VZW KOPA en de VZW 
KEERPUNT  inzake bijblijfconsulenten werd in maart 2005 een addendum gevoegd. Dit addendum 
heeft tot voorwerp de bijkomende opdracht aan de bijblijfconsulenten om acties te ontwikkelen en uit 
te voeren voor de preventieve doelgroep ouderen (50-plussers). De belangrijkste opdracht bestaat er in 
om informatiesessies te geven aan gelabelde werkzoekende 50-plussers. Daarnaast hebben de VZW’s 
ook de opdracht om andere individuele en collectieve acties om deze doelgroep te bereiken. Het 
geheel van deze opdrachten wordt geëvalueerd in een jaarlijks rapport van het departement WSE. 
 
1. Wanneer een werkzoekende een informatiesessie 50+ heeft gevolgd wordt dit geregistreerd in 

zijn VDAB dossier. Hierbij wordt een onderscheid gemaakt tussen een informatiesessie gevolgd 
bij de VDAB en een informatiesessie gevolgd bij de VZW. Voor deze tweede groep is het in het 
kader van de wetgeving op de privacy aan de VDAB echter niet toegestaan om in een 
persoonsdossier te registreren bij welke VZW deze informatiesessie werd gevolgd. De VDAB 
registreert een informatiesessie hetzij bij de VZW, hetzij bij de VDAB sinds 01/11/2006. 

 
Op basis van gegevens verzameld door het departement WSE en in het kader van de 
“verplichte” infosessies voor 50+ers, waarbij de 50+er kan kiezen om dit bij de VDAB te volgen 
of bij één van de VZW’s, hebben in 2006 bij de 3 VZW’s samen 3.195 50plus werkzoekenden 
de informatie gevolgd.  
 
Uit het rapport van het departement WSE blijkt dat naast de door de VDAB geregistreerde 
verplichte infosessies ook bijzondere acties werden ontwikkeld, waardoor in totaal 3.730 
personen werden bereikt in 2006: 

 
- VZW VOKANS: 1921 
- VZW KOPA: 1465 
- VZW KEERPUNT: 344 

 
De VZW’s hebben hiervoor volgende vergoeding ontvangen: 

 
- VZW VOKANS: 173.600,00 € 
- VZW KOPA: 136.400,00 € 
- VZW KEERPUNT: 40.000,00 € 

 
Het bedrag van deze vergoedingen is contractueel vastgelegd. 

 
2.  In 2007 hebben bij de 3 VZW’s samen 4016 50plus werkzoekenden de verplichte 

informatiesessie gevolgd. 
 

Naast deze verplichte acties werden ook andere acties ontwikkeld waardoor in totaal volgens het 
rapport van het departement WSE 5.127 personen werden bereikt in 2007: 

 
- VZW VOKANS: 3362 
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- VZW KOPA: 1301 
- VZW KEERPUNT: 464 

 
De VZW’s hebben hiervoor volgende vergoeding ontvangen: 

 
- VZW VOKANS: 176.846,32 € 
- VZW KOPA: 138.950,68 € 
- VZW KEERPUNT: 40.748,00 € 

 
Het bedrag van deze vergoedingen is contractueel vastgelegd. 

 
3.  Tussen de VDAB en de VZW’s is overeengekomen dat tijdens een informatiesessie minimaal de 

volgende informatie moet worden gegeven: 
 

- Waarom bent u hier? 
- Waarom terug gaan werken? 
- Welke mogelijkheden hebt u? 
- Wat kan u doen? 
- Werk gevonden? Op pensioen? 
- Wat nu? 

 
Zowel de VDAB consulenten als de bijblijfconsulenten van de VZW’s zijn vrij om te kiezen op 
welke manier deze informatie wordt gegeven. Bovendien hebben zij de mogelijkheid om andere 
onderwerpen, die van belang kunnen zijn, ter sprake te brengen. Afhankelijk hiervan kan de 
duur van een informatiesessie variëren, maar de gemiddelde duur is 3 uren. 
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GEERT BOURGEOIS, 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, 

 BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME 
 
 
Vraag nr. 116 
van 5 juni 2008 
van ELS VAN WEERT 
 
 
 
Aanwervingen Vlaamse overheid   -   Selor 
 
Om statutair aangeworven te worden bij een ministerie (departement/IVA) is de tussenkomst van 
Selor noodzakelijk. 
 
Een aanwervingsexamen dat niet via Selor werd georganiseerd (bijvoorbeeld voor een EVA), geeft 
geen toegang tot een statutaire functie bij een ministerie. Hiervoor bestaat geen erkenningsprocedure. 
Selor zou voor een erkenningsprocedure kunnen zorgen, maar zou dit niet willen doen. 
 
Zodoende kan men niet vrijgesteld worden van het generieke gedeelte en dus ook niet vastbenoemd 
worden voor vacatures bij een departement en IVA zonder rechtspersoonlijkheid op basis van een 
aanwervingsprocedure of generieke selectie die buiten Selor om georganiseerd wordt. 
 
In de praktijk worden er wervingsexamens uitgeschreven en georganiseerd door externe bureaus maar 
de resultaten van deze examens kunnen later niet gelijkgesteld worden aan de algemene 
wervingsexamens georganiseerd door Selor. 
 
Dit beperkt de mogelijkheden van kandidaten. 
 
1. Is het in de praktijk zo dat wervingsexamens die niet georganiseerd worden door Selor minder 

mogelijkheden bieden aan hen die ervoor slagen? 
 
2. Is er een goede reden om een onderscheid te maken tussen Selor- en niet-Selor-wervingsexamens? 
 
3. Kunnen mensen die geslaagd zijn in een wervingsexamen dat niet door Selor werd afgenomen 

gebruik maken van hun resultaten om te solliciteren voor een statutaire functie bij een ministerie? 
Zo neen, wat is dan de reden hiervoor? 

 
4. Wat is de waarde van de attesten die afgeleverd worden door selectiebureaus, aangesteld door 

Jobpunt Vlaanderen? 
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GEERT BOURGEOIS 
VLAAMS MINISTER VAN BESTUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, MEDIA EN TOERISME  
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 116 van 5 juni 2008 
van ELS VAN WEERT 
 
 
 
1. Artikel 87, §2 van de bijzondere wet tot hervorming der instellingen vereist voor de aanwerving in 

een statutaire betrekking van de ministeries de bemiddeling van Selor. Op basis van 
wervingsexamens die niet georganiseerd worden door Selor, kan men niet aangeworven worden in 
een statutaire betrekking van de ministeries. Voor de IVA’s met rechtspersoonlijkheid en de 
EVA’s is dit anders. Hiervoor is de bemiddeling van Selor niet nodig.  
 

2. Het VPS van 13 januari 2006 gaat uit van een vrije keuze van selector, en maakt geen onderscheid 
tussen de verschillende selectoren. Uitgangspunt was dat de selectoren via normen en standaarden 
zorgen voor gelijke toegang tot het openbaar ambt en dus objectieve en gelijkwaardige 
selectieproeven. Met elke privaatrechtelijke selector wordt een samenwerkingsovereenkomst 
afgesloten waarin de kwaliteitseisen voor de selecties worden opgenomen. Ten aanzien van Selor 
kan de Vlaamse overheid geen kwaliteitsnormen opleggen. 
 
De statutaire selectieprocedures waarvoor geen bemiddeling van Selor vereist is volgens artikel 
87, §2 van de bijzondere wet tot hervorming der instellingen, en die via Jobpunt Vlaanderen 
verlopen, gebeuren kwalitatief en professioneel. Hierbij wordt immers uitgegaan van een 
uitgebreide en specifieke procedure, die alle competenties van de betrokken kandidaten uitgebreid 
meet.  
 
Maar zolang artikel 87, §2 van de bijzondere wet tot hervorming der instellingen niet wijzigt, blijft 
Selor de selector voor de statutaire aanwervingen van de ministeries en blijft er een onderscheid 
tussen Selor- en niet-Selor-wervingsexamens wat betreft de toegang tot de ministeries.  
 

3. Overeenkomstig artikel 87, §2 van de bijzondere wet tot hervorming der instellingen kunnen 
mensen die geslaagd zijn in een wervingsexamen dat niet door Selor werd afgenomen op basis van 
dit wervingsexamen niet aangeworven worden in een statutaire functie bij een ministerie, gezien 
artikel 87, §2 voor de aanwerving in deze functies de bemiddeling van Selor vereist. Zij kunnen 
via aanwerving dus ook geen gebruik maken van hun resultaten van dit wervingsexamen.  
 
Wel kan iemand die op basis van een wervingsexamen dat niet door Selor werd afgenomen, 
statutair wordt aangeworven bij een IVA met rechtspersoonlijkheid of een EVA, via de 
horizontale mobiliteit of bevordering overgeplaatst worden naar een statutaire betrekking in een 
ministerie. 

 
4. De selectiebureaus die door Jobpunt Vlaanderen aangesteld worden, leveren geen attesten af, maar 

rapporten over de geteste kandidaten. Deze rapporten bevatten een beschrijving van de 
competenties van de kandidaten voor de vacante functie. Deze rapporten worden enkel gebruikt in 
het kader van de selectieprocedure en worden dan ook bezorgd aan de opdrachtgever, zodat deze 
op basis van de rapporten en de andere gegevens uit de selectieprocedure (vb: interview) een 
beslissing kan maken. Indien kandidaten hun rapport opvragen, wordt dit aan hen bezorgd.  
 
Jobpunt Vlaanderen kan wel attesten afleveren waarbij, volgend uit het VPS, vrijstelling wordt 
verleend voor bepaalde selectieonderdelen. 
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HILDE CREVITS, 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, 

 ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 583 
van 10 april 2008 
van ERIC VAN ROMPUY 
 
 
 
Nachtvluchten Zaventem   -   Aanpassing milieuvergunning 
 
Op 19 maart laatstleden verklaarde minister-president Peeters in de plenaire vergadering in antwoord 
op actuele vragen over de luchthaven van Zaventem: “De Vlaamse Regering heeft verklaard dat ze van 
het plafond van 25.000 naar 16.000 nachtvluchten wil gaan, als DHL vertrekt, met een maximum van 
5.000 vertrekken. We blijven daarbij.” 
 
Op 29 maart 2008 is het Europees sorteercentrum van DHL verhuisd naar Leipzig. Op Zaventem 
behoudt DHL na de herstructurering enkel een regionale hub. Van de 60 nachtvluchten van DHL 
blijven er 20 vliegbewegingen over, waarvan 10 opstijgende. 
 
De milieuvergunning voor de luchthaven van Zaventem laat op jaarbasis 25.000 nachtvluchten toe. Op 
welke datum wordt de beloofde reductie naar een plafond van 16.000 nachtvluchten op Zaventem 
aangepast in de milieuvergunning? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 583 van 10 april 2008 
van ERIC VAN ROMPUY 
 
 
 
Zoals reeds geantwoord op 4 juni ll. op uw vraag om uitleg, de interpellatie van de heer Jos Bex en de 
vraag om uitleg van de heer Jan Peumans, heeft de Vlaamse Regering steeds het standpunt ingenomen 
dat een oplossing voor het probleem van de exploitatie van Zaventem een globale oplossing moet zijn.  
Dat wil zeggen dat er niet alleen een nieuw en lager plafond voor het aantal nachtvluchten moet 
vastgelegd worden, maar dat er evenzeer een akkoord moet zijn voor het baan- en routegebruik en 
voor de toepassing van de Brusselse geluidsnormen. 
 
Ik zal staatssecretaris Schouppe laten weten dat het wenselijk is om hierover de gesprekken op korte 
termijn opnieuw op te starten.  Het uitgangspunt van de staatssecretaris zal daarbij wellicht het 
voorwaardelijk akkoord van het Overlegcomité van oktober 2005 zijn, dat wil zeggen een 18000 tal 
nachtelijke bewegingen waarvan maximaal 5500 vertrekken.  Het voorstel dat de Vlaamse Regering 
op 20 april 2007 aan de Brusselse Regering heeft gedaan, spreekt van 16000 bewegingen waarvan 
maximaal 5000 vertrekken.  Dat laatste zal dus onze vertrekbasis zijn bij de onderhandelingen. 
 
Het lijkt me daarnaast vanzelfsprekend dat de suggesties van staatssecretaris Schouppe met betrekking 
tot een verdere beperking van de individuele QC’s tijdens de avonduren en in de vroege ochtend 
ingeval van een akkoord ook mee opgenomen worden in de milieuvergunning.  Ik engageer mij ertoe 
om mijn administratie de opdracht te geven een dergelijk voorstel uit te werken zodra er een globaal 
akkoord is.  U weet echter dat de aanpassing van de bijzondere voorwaarden in eerste instantie de 
bevoegdheid is van de Bestendige Deputatie van Vlaams-Brabant.  Ook met hen zal ik hierover 
contact opnemen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 625 
van 22 april 2008 
van DOMINIQUE GUNS 
 
 
 
Schipdonkkanaal   -   Waterkwaliteit en visbestand 
 
Het Kanaal van Schipdonk is een waterloop gelegen tussen Deinze (Oost-Vlaanderen) en Zeebrugge-
Heist (West-Vlaanderen).  
 
1. Wat is voor het Kanaal van Schipdonk de kwaliteitsverbetering of kwaliteitsverslechtering van het 

water (fysico-chemische en biologische kwaliteit) voor het jaar 2007 en het jaar 2008 (of de meest 
recent beschikbare gegevens)? 

 
2. Welke vooruitgang verwacht men de komende jaren? 
      

Wanneer wordt een optimaal niveau van de waterkwaliteit verwacht? 
 
3. Op welke plaatsen is het visbestand op het Kanaal van Schipdonk het grootst en op welke plaatsen 

bijna onbestaand en dit voor het jaar 2007 en vooral voor het jaar 2008 (of eventueel de meest 
recent beschikbare gegevens)? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 625 van 22 april 2008 
van DOMINIQUE GUNS 
 
 
 
1.  Situering van de meetnetten 
 
 Het Instituut voor Natuur- en Bosonderzoek (INBO) volgt in het Vlaamse palingpolluenten-

meetnet de kwaliteit van paling op met betrekking tot het voorkomen van een aantal 
verontreinigende stoffen. Hierdoor krijgen we een beeld van het voorkomen van die stoffen 
(o.a. PCB’s, pesticiden, zware metalen, …) die vanwege hun vetoplosbaarheid moeilijk 
meetbaar zijn in water. 

 
 De Vlaamse Milieumaatschappij (VMM) heeft onder meer de decretale opdracht meetnetten te 

exploiteren voor het meten van de kwaliteit van de oppervlaktewateren.  
 
 De meetnetten oppervlaktewater bestaan hoofdzakelijk uit twee elkaar aanvullende meetnetten: 

een fysisch-chemisch en een biologisch. Op een geselecteerd aantal meetpunten wordt ook 
onderzoek gedaan naar de aanwezigheid van microverontreinigingen (v.b. bestrijdings-
middelen, monocyclische aromatische en polycyclische aromatische koolwaterstoffen en andere 
gevaarlijke stoffen). 

 
De resultaten van het fysisch-chemisch meetnet laten toe om op basis van een reeks moment-
opnamen (schepmonsters) uitspraak te doen over de waterkwaliteit op een bepaald meetpunt.  
 
Op het merendeel van de meetpunten van het fysisch-chemisch meetnet wordt een basispakket 
van parameters onderzocht: watertemperatuur, concentratie aan opgeloste zuurstof (O2), 
zuurtegraad (pH), chemisch zuurstofverbruik (CZV), ammoniakale stikstof (NH4

+-N), nitriet 
(NO2

--N) en nitraat (NO3
--N), totaal orthofosfaat (o-PO4

----P), totaal fosfor (Pt), chloride (Cl-) en 
geleidingsvermogen (EC). 
De parameters biochemisch zuurstofverbruik (BZV), Kjeldahl-stikstof (Kj-N), sulfaat (SO4

--), 
totale hardheid, gehalte aan zwevende stoffen (ZS), arseen (As) en de zware metalen barium 
(Ba), cadmium (Cd), chroom (Cr), koper (Cu), ijzer (Fe), kwik (Hg), mangaan (Mn), lood (Pb), 
seleen (Se), nikkel (Ni) en zink (Zn), worden bepaald op een aantal geselecteerde meetpunten. 
 

 De Italiaanse onderzoeker Prati ontwikkelde voor verscheidene parameters een transformatie-
formule om een gemeten waarde om te rekenen naar een onderling vergelijkbare kwaliteits-
index. Aan de hand van deze index kan de kwaliteitsklasse bepaald worden. 

 
 De VMM gebruikt voor de beoordeling van de waterkwaliteit de Prati-index voor zuurstof-

verzadiging (PIO). Deze index krijgt een slechte score bij lage zuurstofspanningen, maar ook 
bij oververzadiging; die treedt immers op bij eutrofiëring – een verschijnsel dat de 
waterkwaliteit aantast. De bekomen resultaten krijgen volgende beoordeling (let wel: een 
hogere index wijst op een slechtere kwaliteit): 

 
 Beoordeling van de waterkwaliteit op basis van de Prati-index voor opgeloste zuurstof 

PIO  Klasse Kleur  Beoordeling 
(‘waterkwaliteitsklasse’) 
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   0 – 1 1 blauw  niet verontreinigd 
> 1 – 2 2 groen  aanvaardbaar 
> 2 - 4  3 geel  matig verontreinigd 
> 4 – 8 4 oranje  verontreinigd 
> 8  5 rood zwaar verontreinigd 
 
Het biologisch onderzoek evalueert de kwaliteit van een waterloop als biotoop. Dit gebeurt aan 
de hand van de Belgische Biotische Index (BBI). Deze index is gestoeld op de aan- of 
afwezigheid van ongewervelde waterdiertjes (macro-invertebraten). Daarbij speelt hun 
gevoeligheid voor verontreiniging en de diversiteit van de levensgemeenschap een belangrijke 
rol. Hoewel in principe gestoeld op één monsterneming per jaar, geeft de Biotische Index een 
terugblik in de tijd en evalueert ze de biotoopkwaliteit over een ruimere tijdspanne.  
De indexwaarde schommelt tussen 0 (zeer slechte kwaliteit) en 10 (zeer goede kwaliteit). 

 
 Beoordeling van de biologische waterkwaliteit op basis van de Belgische Biotische index 
 

BBI  Kleur Beoordeling 
 
9 - 10  blauw zeer goede kwaliteit 
7 - 8  groen goede kwaliteit 
5 - 6  geel matige kwaliteit 
3 - 4  oranje slechte kwaliteit 
1 - 2  rood zeer slechte kwaliteit 
0  zwart uiterst slechte 
kwaliteit 

 
 1.2 Kwaliteit van Schipdonkkanaal 
 
 De meest recente gegevens in het Vlaamse palingpolluentenmeetnet voor het Schipdonkkanaal 

dateren van 2005 en worden hieronder besproken. Onderstaande gegevens zijn gebaseerd op 
analyses van 27 palingen. 

 
a. De Belgische PCB-consumptienorm in paling (75 ng/g versgewicht) werd in de 

geanalyseerde palingen gemiddeld met een factor drie overschreden.  
b. Bij de gemeten pesticiden vallen vooral de p,p’-DDT, endrin en transnonachloor 

concentraties op. Zij worden nog steeds in hoge concentraties aangetroffen gevolgd door 
HCHA (hexachlorocyclohexaan) dat ook nog als “afwijkend” geklasseerd wordt. De 
andere gemeten pesticiden werden in 2005 als “niet” tot “licht afwijkend” beoordeeld.  

c. Ook de concentraties aan kwik, cadmium en lood werden gemeten in paling, zij waren 
“niet afwijkend”. 

 
 Op basis van deze resultaten kan echter geen uitspraak gedaan worden over 

kwaliteitsverbetering of -verslechtering. 
 
 De analyseresultaten van de contaminatie van paling gevangen op het Schipdonkkanaal in 2007 

zijn nog niet beschikbaar maar worden in de loop van dit jaar verwacht. 
 Voor de referentiewaarden en de afwijkingsklassen van de verschillende polluenten wordt 

verwezen naar Goemans et al. (2003). De polluentconcentraties, evenals het consumptieadvies 
kan ook teruggevonden worden in de VIS-databank http://vis.milieuinfo.be. 

 
 Het fysisch-chemisch meetprogramma voor 2008 is momenteel nog volop in uitvoering, het 

biologische meetnet op basis van macro-invertebraten (BBI) is nog niet gestart. Om tot de 
juiste conclusies te komen m.b.t. de waterkwaliteit is het wenselijk de resultaten over één 
volledig jaar (alle seizoenen) te beschouwen. Hiermee rekening houdende, wordt onderstaande 
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waterkwaliteitsbespreking hoofdzakelijk weergegeven op basis van de beschikbare gegevens 
t.e.m. het jaar 2006. De gegevens van 2007 worden momenteel volop verwerkt. 

 
 Het grootste deel van het Leiedebiet wordt in Deinze onttrokken aan de natuurlijke loop van de 

Leie via het Afleidingskanaal van de Leie of Schipdonkkanaal. Normaliter wordt dit afgeleide 
debiet via het traject Schipdonk (Zomergem)- Gent van het kanaal Gent-Oostende via de 
Ringvaart om Gent naar het Kanaal Gent-Terneuzen afgevoerd. Enkel bij piekdebieten gaat een 
belangrijk deel van het debiet rechtstreeks naar zee via het traject Schipdonk-Heist. 

 
 Het Kanaal stroomt door 2 hydrografische bekkens nl. dat van de Gentse Kanalen en dat van de 

Brugse Polders. 
 
 In bijlage 1 en bijlage 2 worden resp. de PIO-klassen en de BBI’s weergegeven van het begin 

van de metingen (1989) t.e.m. 2006. 
 
 Begin de jaren ’90 was de kwaliteit van het Afleidingskanaal zeer slecht maar tussen 1994 en 

2002 was er een continue lichte verbetering waarneembaar. Ondertussen wijst de BBI op een 
matige tot goede kwaliteitstoestand. Eenzelfde trend blijkt ook uit de evolutie van de Prati-
index voor opgeloste zuurstof. 

 
 De kwaliteit van het Afleidingskanaal te Zomergem (deel dat behoort tot het bekken van de 

Gentse Kanalen) (767000) evolueert van ‘slecht’ naar ‘matig‘ (BBI van 4 naar 6) onder andere 
ten gevolge van de goede werking van de RWZI Zomergem.  

 
 Vanaf 2004 onderging de biologische kwaliteit van het deel van het kanaal dat behoort tot het 

bekken van de Brugse Polders (d.w.z. vanaf Maldegem tot in Zeebrugge) een opvallende 
verbetering dankzij de saneringsinspanningen van het voorbije decennium. Als belangrijkste 
oorzaak voor deze verbetering kan enerzijds de sanering van enkele belangrijke knelpunten in 
het Leiebekken aangebracht worden, waardoor de kwaliteit van de Leie zelf gestaag verbeterde. 
Anderzijds kunnen ook de sanering van de Ede en het Zuidervaartje als verklaring gegeven 
worden. Ook uit de gegevens van de zuurstofhuishouding kan de geleidelijke kwaliteits-
verbetering afgeleid worden. Voor het deel dat behoort tot het bekken van de Gentse Kanalen 
werd in 2006 t.h.v. Deinze voor het eerst een ‘matige verontreinigde’ PIO-score vastgesteld. 

 
 Te Maldegem evolueerde de biologische kwaliteit van ‘slecht’ in 2003 naar ‘matig’ in 2004. In 

2006 werd hier zelfs voor het eerst een goede biologische kwaliteit gemeten. Ook ter hoogte 
van Zeebrugge was de biologische kwaliteit in 2004 voor het eerst sinds de metingen ‘goed’. In 
2005 en 2007 wordt deze verbetering bevestigd (in 2006 was een lichte achteruitgang 
merkbaar). 

 
 Uit de normtoetsing voor basiskwaliteit voor meetplaats 765010 (eindpunt van het 

Schipdonkkanaal) voor het jaar 2006 blijkt dat er, ondanks de goede biologische kwaliteit, toch 
nog frequente normoverschrijdingen optreden, en dit voor de parameters orthofosfaat, totaal 
fosfor, zwevende stoffen, BZV en BZV. Voor Kjeldahl-stikstof, ammoniumstikstof  en nitraat + 
nitriet wordt de basiskwaliteitsnorm reeds gehaald. Voor de organische microverontreinigingen 
(pesticiden, PAK”s, …) worden er eveneens geen normoverschrijdingen vastgesteld. 

 Voor het zware metaal koper trad in 2006 een overschrijding op, dit werd echter niet meer 
vastgesteld in 2007. 

 
2.  De waterkwaliteit van het Schipdonkkanaal wordt bepaald door volgende voedende water-

systemen: Leie, Poekebeek (VHA-zone 140), de VHA-zones 141 en 142 en ten slotte de Ede 
(VHA-zone 143). Vroeger werd in zomerperioden ook het Zuidervaartje in het Afleidingskanaal 
gepompt. Tegenwoordig stroomt het Zuidervaartje gravitair in het Leopoldkanaal. 
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 De rioleringsgraad van de VHA-zones 140, 141 en 142 bedraagt vandaag 47%. Het afvalwater 
van ca. 26.500 inwoners is er aangesloten op een rioolwaterzuiveringsinstallatie (RWZI).  

 Aangenomen dat alle woningen effectief aansluiten op de gesaneerde aanwezige riolering, 
bedraagt de gemiddelde zuiveringsgraad in de 3 stroomgebieden 41%, wat beduidend lager is 
dan het Vlaamse gemiddelde van ongeveer 68%.  

 
 De belangrijkste RWZI’s voor het gebied zijn de RWZI’s van Eeklo, Zomergem, Nevele, en 

Aalter.  
 De toekomstige zuiveringsgraad, na uitvoering van de huidig geplande bovengemeentelijke en 

gemeentelijke inspanningen, bedraagt slechts 56%.  
 
 De rioleringsgraad in de VHA-zone van de Ede bedraagt 77%, de zuiveringsgraad 75% (RWZI 

Maldegem). 
 
 De waterkwaliteit van het Schipdonkkanaal wordt evenwel in zeer belangrijke mate bepaald 

door de kwaliteit van het oppervlaktewater van de Leie en haar zijwaterlopen. De investeringen 
in de uitbouw van het bovengemeentelijk zuiveringsnetwerk in dit bekken zijn volop lopende 
wat tot op vandaag resulteert in een zuiveringsgraad van 56%. Ter info: de zuiveringgraad 
bedroeg eind 2001 slechts 39%. 

 
 Naast de realisatie van het hoofdnetwerk aan collectoren voor inzameling van de grote 

vuilvrachten, richten de inspanningen op gewestelijk niveau zich vandaag eveneens op de 
optimalisatie van de bestaande infrastructuur. Deze projecten hebben als doel de verschillende 
onderdelen van de saneringsinfrastructuur beter op elkaar af te stemmen, de overstortwerking te 
reduceren en belangrijke waterlopen af te koppelen van het collectoren- en rioolstelsel. Ook de 
aanleg van gescheiden rioolstelsels door de steden en gemeenten resulteert in een verdere 
vermindering van de hydraulische belasting van de infrastructuur. 

 
 Daarnaast moeten ook maatregelen op gemeentelijk en particulier niveau genomen worden. 
 

Samenvattend kan dus gesteld worden er vandaag, net zoals in de rest van Vlaanderen, nog heel 
wat middelen worden geïnvesteerd in de verbetering van de oppervlaktewaterkwaliteit in het 
stroomgebied van het Schipdonkkanaal. Deze investeringen zullen een langzame maar gestage 
kwaliteitsverbetering van het oppervlaktewater bewerkstelligen in de komende jaren.  

 
 In het kader van het project Seine-Schelde West, wordt onderzocht of het Schipdonkkanaal 

verbreed moet worden. De MER-studie die daarmee gepaard gaat, zal een onderzoek naar de 
impact op de waterkwaliteit inhouden. 

 
3.  In 2001 is een monitoringmeetnet voor de visstand van de Vlaamse oppervlaktewaters van start 

gegaan. Dit visstandonderzoek wordt uitgevoerd door het Instituut voor Natuur- en 
Bosonderzoek. De bedoeling is de kwaliteit van de visstand te onderzoeken om aldus ook een 
beeld te verkrijgen van de ecologische waterkwaliteit. De gegevens worden in een databank 
(VIS) ingevoerd. Dit meetnet omvat ca 900 meetpunten waarvan een 300-tal op kanalen. De 
kanalen worden met een periodiciteit van 5 à 7 jaar bemonsterd.  

 De laatste campagne op het Schipdonkkanaal dateert van het najaar 2005.  
 

Voor de resultaten van deze visbestanden wordt verwezen naar de VIS- databank op: 
http://vis.milieuinfo.be en naar het rapport van Van Thuyne G., Vrielynck,S., Samsoen, L. en Breine 
J., Visbestandopnames op het Schipdonkkanaal (2005). IBW.Wb.V.R.2006.155, toege-voegd als 
bijlage 3. 

 
BIJLAGEN 
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1. PIO-klassen 
2.  BBI’s  
3. Rapport van Van Thuyne G., Vrielynck,S., Samsoen, L. en Breine J., Visbestandopnames op het 

Schipdonkkanaal (2005) 
 

Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/625/antw.625.bijl.001.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/625/antw.625.bijl.002.doc 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/625/antw.625.bijl.003.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 629 
van 24 april 2008 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
Werken N2 Bilzen   -   Onteigeningsmachtiging 
 
Momenteel realiseert men in Bilzen de fietsverbinding tussen Bilzen en Lanaken langs de N2 
(Maastrichterstraat). 
 
Het project werd onderworpen aan twee procedures en is een samenwerking tussen de stad Bilzen en 
het Vlaams Gewest. 
 
Wat de onteigeningen betreft voor de aanleg van de fietspaden en ondergrondse dubbele riolering 
(RWA en DWA) naast de gewestweg, treedt de afdeling Wegen en Verkeer op als onteigenaar. 
Hiervoor werd op 18 augustus 2006 reeds een ministerieel besluit genomen. 
 
Waar er zijtakken naast de gewestwegen of overstroombekkens vereist zijn, louter voor de riolering, 
treedt de stad op als onteigenaar. Hiervoor heeft de stad een aanvraag tot onteigening ingediend bij het 
Agentschap Binnenlands Bestuur en is de instemming van de functioneel bevoegde minister vereist 
vooraleer een ministerieel besluit genomen kan worden. 
 
De machtiging werd door het stadsbestuur van Bilzen aangevraagd eind juli 2007. Tot op heden 
ontvingen zij nog steeds geen antwoord van de minister, ook niet na herhaaldelijk aandringen en 
informeren bij het kabinet. 
 
De volgende fase van de werken zal weldra van start gaan, dus de tijd dringt. 
 
1. Heeft het kabinet van de minister het schrijven van de stad Bilzen van 31 juli 2007 met als 

kenmerk 007.1205/ro-ls ontvangen? 
 
2. Wanneer verwacht de minister dat de gevraagde machtiging afgeleverd wordt? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 629 van 24 april 2008 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
De vraag m.b.t. de stand van de onteigeningsmachtiging voor de verwerving van percelen nodig voor 
de aanleg van riolering of overstroombekken is door mijn administratie onderzocht. 
 
Het verzoek van de stad Bilzen om instemming met de bovenvermelde onteigening wordt behandeld 
door het Agentschap voor Binnenlands Bestuur te Brussel. 
 
Enkel voor de onteigeningen met het oog op de aanleg van fietspaden en onderliggende dubbele 
riolering treedt het Agentschap Wegen en Verkeer op als onteigenaar en treed ik op als functioneel 
bevoegde minister. De onteigeningsmachtigingen Weg N2 te Bilzen werden begin mei door mij 
ondertekend. 
 
Bij het Agentschap voor Binnenlands Bestuur te Brussel is het verzoek van de stad Bilzen gekend 
onder het dossiernummer ABBRW-15CA-I-07-0289. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 630 
van 24 april 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Kennedyrotond -De Bolle Oostende   -   Veiligheid fietsers 
 
De situatie voor de fietsers tussen de Kennedyrotonde en De Bolle in Oostende is een oud zeer. 
 
De fietsers moeten er meerdere keren een drukke weg oversteken om van de Kennedyrotonde tot aan 
De Bolle te komen. Vooral ter hoogte van het tankstation aan de Tweebruggenstraat waar auto’s in- en 
uitrijden over het te smalle tweerichtingsfietspad, rijzen er vaak problemen. 
 
Op verschillende punten van de verbinding ontnemen borstweringen het zicht van zowel fietsers als 
autobestuurders en dat is de oorzaak van onaangename verrassingen als de fietsers uit het niets 
plotseling de straat oversteken. 
 
Op bepaalde plaatsen moeten voetgangers en fietsers over hetzelfde traject. De oversteekplaatsen zijn 
niet altijd veilig en de tramverbinding maakt de toestand er niet duidelijker op. 
 
1. Is de minister op de hoogte van de gevaarlijke situatie voor fietsers tussen de Kennedyrotonde en 

De Bolle in Oostende? 
 
2. Bestaan er plannen om de fietsverbinding Kennedy-De Bolle te verbeteren? 
 

Zo ja, wat is de stand van zaken in dit dossier? Welke ingrepen zijn noodzakelijk om tot een 
veiligere fietsverbinding te komen? 
 
Zo neen, waarom niet? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 630 van 24 april 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1. De fietspaden tussen de Kennedy-rotonde en het kruispunt R31/N9/N34 “de Bolle” te Oostende 

werden recent nog door Het Nieuwsblad genomineerd als “slechtste fietspad van West-
Vlaanderen”. Al bij de opening van deze verbinding in 2001 werd door de plaatselijke 
werkgroep Fietseling gewezen op een aantal knelpunten. De recente vermelding in Het 
Nieuwsblad geeft de indruk dat er sindsdien niets structureel gewijzigd is, wat zeker niet het 
geval is (zie verder). De situatie is in elk geval terdege gekend bij de betrokken administratie. 
Het grootste knelpunt blijft o.i. de oversteek aan de Konterdamkaai, waar de zichtbaarheid van 
fietsers en vooral bromfietsers beperkt is door de aanwezige en noodzakelijke keermuren. Het 
vermelde knelpunt van het tankstation aan de Tweebruggenstraat is een typische in- en 
uitritsituatie die zich op veel andere plaatsen in Vlaanderen voordoet. Het autoverkeer van en 
naar het tankstation voert duidelijk een manoeuvre uit en moet hierbij voorrang geven aan de 
fietsers. 

 
2. Ja. Sinds de opening van de verbinding Kennedy – De Bolle die in eerste instantie bedoeld was 

om het doorgaand auto- en vrachtverkeer uit het centrum van Oostende te weren, is de situatie 
voor de fietsers langs de stadsring R31, die de alternatieve fietsroute vormt, op heel veel punten 
verbeterd. In het kader van deze vraag zijn volgende ingrepen relevant: 

 
a. September 2004: R31 Ringlaan vanaf de Kennedy-rotonde tot de Kreekstraat: aanleg van 

vrijliggende dubbelrichtingsfietspaden aan weerszijden van de weg (subsidie via module 
13 van het mobiliteitsconvenant) 

b. 2005: aanleg van een dubbelrichtingsfietspad langs de oude Slijkensesteenweg (stad 
Oostende i.s.m. Westtoer) 

c. September 2006: N34 dr. Moreauxlaan: vanaf de grens met Bredene tot de 
Voorhavenlaan: aanleg van een vrijliggend dubbelrichtingsfietspad langs de ventweg. 
(subsidie via module 13 van het mobiliteitsconvenant) 

d. 2007: realisatie van nieuw tramtracé vanaf De Bolle tot de Fortstraat op een nieuwe 
bedding ten noorden van de N34. Hierdoor worden fietsers aan het kruispunt De Bolle niet 
langer geconfronteerd met dwarsende trams, wat de leesbaarheid van de verkeerssituatie 
en dus de verkeersveiligheid daar zeker ten goede komt. 

e. Januari 2008: N340 Verenigde Natiënlaan: opening van een fietstunnel voor de 
fietsverbinding St.-Janskerk – Kennedy – De Bolle. (subsidie via module 13 van het 
mobiliteitsconvenant) 

f. Thans in uitvoering: vernieuwen van de Voorhaven- en Spuikombruggen (vanaf de Bolle 
tot de Vismijnlaan) met herprofilering van het brugdek n.a.v. het wegnemen van de tram. 
De vrijgekomen ruimte wordt heringedeeld met veilige dubbelrichtingsfietspaden aan 
weerszijden, aansluitend op het fietspad in de dr. Moreauxlaan. De werken zullen voor het 
bouwverlof voltooid zijn. 

g. Aanbesteed op 8 mei 2008: aanleg van een aanloopstrook voor bussen aan het kruispunt 
de Bolle. In het kader van deze werken worden de ongebruikte tramsporen uit het fietspad 
verwijderd, zodat deze de fietsers niet langer zullen hinderen. 

h. Kruispunt R31/N9/N34 "de Bolle": de vernieuwing van de Voorhaven- en 
Spuikombruggen die thans in uitvoering is, zal zorgen voor het doortrekken van het 
bestaande dubbelrichtingsfietspad vanaf het kruispunt de Bolle tot aan het kruispunt met 
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de Voorhavenlaan. Op beide kruispunten zal een lichtenbeveiligde oversteek mogelijk 
zijn. Aan het kruispunt "de Bolle" wordt bij de geplande aanleg van de busbaan ook de 
bestaande bypass vanaf de N9 naar Bredene toe gesupprimeerd. Deze houdt in de 
toekomstige toestand teveel risico's in voor de fietsers. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 631 
van 24 april 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Fietspaden   -   West-Vlaanderen 
 
Onlangs pakte de krant “Het Nieuwsblad” uit met het Fietspadenrapport. Het rapport is een 
opsomming van de knelpunten, en het zijn de fietsers zelf die ze binnensturen. 
 
1. Heeft de minister het rapport al kunnen inkijken? Zo ja, wat zijn haar bevindingen? 
 
2. In welke mate zal de minister rekening houden met de slechte fietspaden volgens het rapport in 

West-Vlaanderen? Welke criteria inzake prioriteit zal de minister hanteren? 
 
3. Kan de minister een overzicht geven van de effectief aangelegde fietspaden in West-Vlaanderen 

de afgelopen vijf jaar? 
 
4. Op welke plaatsen in West-Vlaanderen worden momenteel fietspaden aangelegd? 
 
5. Welke “missing links”, plaatsen waar geen veilig fietspad ligt, zullen in de komende vijf jaar in 

West-Vlaanderen aangepakt worden? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 631 van 24 april 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1. Ja. Er is nog heel wat werk te verrichten. Zowel het onderhoud van de fietspaden, het herstel 

ervan als het wegwerken van missing links is prioritair.  
 Jaarlijks wordt er 60 miljoen euro, waarvan 20 miljoen euro via de eigen investeringsbegroting, 

geïnvesteerd in de aanleg van nieuwe fietspaden en de renovatie van bestaande fietspaden om 
het netwerk uit te breiden. Daarnaast moeten ook de bestaande fietspaden goed onderhouden 
worden.  

 
 Op 8 mei heb ik het allereerste rapport “fietspaden in Vlaanderen” voorgesteld. Ruim 

zesduizend kilometer fietspaden werden door ambtenaren van het Agentschap Wegen en 
Verkeer onderzocht per fiets op zichtbare gebreken en in kaart gebracht in het rapport. Uit deze 
inspecties bleek dat ongeveer 11% van de geïnspecteerde fietspaden in slechte staat zijn. Om de 
toekomstige inspecties te verfijnen wordt de inzet van automatisch meetapparatuur onderzocht. 
Op basis van dit allereerste rapport kan het structureel en gewoon onderhoud van de fietspaden 
nu gericht worden aangepakt. Voor het gewoon onderhoud zoals vegen en maaien wordt 
jaarlijks 5 miljoen euro per voorzien. Het structureel onderhoud voor het wegwerken van 
gebreken zoals putten en bulten wordt uitgevoerd in het kader van de normale 
investeringsprogramma’s, waarvoor ik jaarlijks 20 miljoen euro uittrek.  

 Om de gemeenten te ondersteunen kende ik 5 miljoen euro toe voor de aankoop van 
veegmachines.  

 
 Ik heb aan het Agentschap Wegen en Verkeer de opdracht gegeven om de vastgestelde gebreken 

zo snel mogelijk aan te pakken en zo verder te streven naar een kwaliteitsverbetering. De 
opvolging van het rapport wordt door het Agentschap opgenomen in de afspraken van de 
directieraad en zal uitmonden in een jaardoelstelling voor het Agentschap.  

 De inspectie van deze fietspaden zal elke twee jaar worden herhaald. En evaluatierapport zal 
tweejaarlijks worden opgesteld. 

 
2. Het herstellen en aanleggen van nieuwe fietspaden zal systematisch aangepakt worden. 

 
 Volgende criteria inzake prioriteit zullen gehanteerd worden: 

- betreft het een fietspad behorend tot een fietsroutenet ? 
- betreft het een fietspad van bovenlokaal belang ? 
- betreft het een fietspad van lokaal belang ? 
- onderschrijft de gemeente of onderschrijven naburige gemeenten de module 13 ? 
- hoeveel potentiële fietsers kan men verwachten ? 
 

3. De effectief aangelegde fietspaden: 
 

2003 
- N35 Kortemark. Aanleg alternatief fietspad Kortrijk Diksmuide langs spoorweg parallel aan 

de N35. 
- N370 Wingene. Aanleg fietspad vak Wingene – Zwevezele 
- R31 Oostende. Enkelrichtingsfietspaden Elisabethlaan 
-  R31 Oostende. Enkelrichtingsfietspaden Northlaan 
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- R31 Oostende. Dubbelrichtingsfietspad Ringlaan. 
 

2004 
- N396 Koksijde. Aanleg fietspaden Robert Vandammestraat tussen Zeepanne en Koksijde-

Dorp. 
- N8 Wervik. Vrijliggende éénrichtingsfietspaden en bouw van tweeéénrichtingsfietstunnels 

onder rotonde. 
- N396 Koksijde. Aanleg enkelrichtingsfietspaden langs de R. Vandammestraat. 
- N376 Brugge. Ontdubbeling fietspad Dudzeelse Steenweg. 
- N34 Oostende. Aanleg fietspad Dr. E. Moreauxlaan. 
- N9 Zuienkerke. Brugge – Zuienkerke: aanleg fietspaden Oostendsesteenweg. 
- N8 Menen. Verhoogde aanliggende fietspaden. 
- N9 Brugge. Brugge – Zuienkerke: aanleg fietspaden Oostendsesteenweg 
- N337 Brugge. Brugge – Oedelem: aanleg fietspaden Astridlaan. 
- N34i Brugge. Aanleg fietspaden Zeesluisstraat te Zeebrugge. 
 
2005 
- N368 Oostkamp. Aanleg fietspaden (Beernem/Oostkamp). 
- R30 Brugge. Aanleg fietspaden: Sint-Pieterskaai 
- N340 Oostende. Fietstunnel onder de Verenigde Natiënlaan 
- N326 Zuienkerke. Aanleg fietspaden Nieuwe Steenweg. 
- N358 Oudenburg. Gistel – Oudenburg: aanleg fietspaden tussen Gistelbrug en 

Zandvoordebrug. 
- N304 Heuvelland. Aanleg fietspaden. 
- N34 Koksijde. Aanleg fietspaden Koninklijke Baan. 
- N337 Beernem. Brugge – Oedelem: aanleg fietspaden Bruggestraat. 
- N327a Wingene. Aanleg fietspaden H. Sacramentstraat. 
- N358 Gistel. Gistel – Oudenburg: aanleg fietspaden. 

 
2006 
- N368 Eernegem kmpt 28,050 t.e.m. 31,300  - vrijliggend dubbelrichtingsfietspad. 
- N34 Zeebrugge kmpt. 8,900 t.e.m. 10,620 - vrijliggend dubbelrichtingsfietspad  
- N34i Zeebrugge kmpt 0,000 t.e.m. 0,610 - vrijliggend dubbelrichtingsfietspad 
- R30 Brugge 

kmpt 3,100 t.e.m. 4,700 vrijliggend enkele richting 
kmpt 4,700 t.e.m. 4,000 vrijliggend enkele richting 
kmpt 3,530 t.e.m. 3,100 vrijliggend enkele richting 

- N368 Zedelgem aanpassen kruispunt Zuidweghe kmpt 22,500 
 vrijliggend 350 m enkelvoudig beide richtingen 
 aanliggend 90 m enkelvoudig beide richtingen 
- N9 aanpassing kruispunt Vossensteert kmpt 91,000  
 vrijliggend dubbelrichtingsfietspad 370 m 
- Waregem – N43, kmpt 29,200 tot 29,400 - vrijliggend enkelvoudig 
- Ieper – Dikkebus – N375 660 m enkelrichtingsfietspad 
- Ieper – Dikkebus – N375   31 m enkelrichtingsfietspad 
- Ieper – Dikkebus – N375 104 m dubbelrichtingsfietspad 
- Menen – N8  -  2 050 m enkelrichtingsfietspad 
- Koksijde N396 1,960 km enkelrichtingsfietspad 
 
2007 
- N326 Zuienkerke kmpt 0,000 t.e.m. 1,670 - vrijliggend dubbelrichtingsfietspad 
- N376 Brugge kmpt 0,920 t.e.m. 5,320 - vrijliggend dubbelrichtingsfietspad 
- R30 aanpassing St. Pieterskaai kmpt 0,900 t.e.m. 0,000 - vrijliggend dubbelrichtingsfietspad 
- N367 Jabbeke  aanpassing kruispunt Dorpstraat kmpt 9,613 



-694-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008
 
 

 

 vrijliggend 620 m enkelvoudig beide richtingen 
- N9 – aanpassing doortocht Meetkerke kmpt 101,1 t.e.m. 103,0  

vrijliggend dubbelrichtingsfietspad. 
- Tunnel te Harelbeke N36-N43  
 N36 kmpt 28.430 - 29.900  -  1 470 m vrijliggend enkelvoudig 
 N43 kmp 35.470 - 36.180    -  710 m verhoogd aanliggend, enkelvoudig.  
- 1ste doortocht Harelbeke – N43 kmpt 37.400 - 37.700  -  300 m vrijliggend enkelvoudig. 
- Vleteren – Westvleteren – N321  861 m - aanliggend enkelrichtingsfietspad 
- Zonnebeke – Geluveld – N8  851 m - aanliggend enkelrichtingsfietspad 
- Staden N36: 6 km vrijliggend enkelrichting 
- Oostduinkerke N396: 0,600 km aanliggend enkelrichting 
- Torhout R34: 2,400 km vrijliggend enkelrichting 
- Kortemark N35: 0,600 km vrijliggend enkelrichting 
- Wingene (Zwevezele) – N370: 1 025 m enkel richting vrijliggend + 1 202 m dubbel richting 

vrijliggend 
 

4. - Langs de N391 te Zwevegem en Harelbeke 
 - Langs de N382 te Wielsbeke en Oostrozebeke 
 - Langs de N382 in de doortocht te Anzegem 
 - Langs de N8 in de doortocht te Avelgem 
 - Langs de N382a te Anzegem (Kaster) en Avelgem (Kerkhove). 
 
5. - Langs de N382 te Oostrozebeke en Ingelmunster 
 - Langs de N357 te Ingelmunster 
 - Langs de N357 te Izegem 
 - Langs de N50 te Kortrijk (Bellegem, Kooigem) en Spiere-Helkijn 
 -  Langs de N43 te Kortrijk (Marke, Aalbeke). 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 633 
van 24 april 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
Grensparkings E40   -   Bezettingsgraad 
 
Meer en meer merkt men langs de autosnelwegen een overbezetting van de parkeer- en rustzones. De 
vrachtwagenchauffeurs zoeken dan maar hun toevlucht tot de pechstroken en parkeren daar in lange 
linten hun vrachtwagen en brengen daar de nacht door. In Nederland noemt men dat ondertussen de 
“vluchtstrookproblematiek”. Het is niet alleen verboden, maar er ontstaan hierdoor uiteraard ook zeer 
verkeersonveilige situaties. 
 
Het fenomeen van deze vluchtstrookproblematiek doet zich vooral voor bij de parkings in de buurt van 
de grensovergangen op zondagavond, maar ook op Duitse en Franse feestdagen, en het begint zelfs 
meer en meer uit te deinen naar de andere dagen van de week. 
 
Specifiek voor de parkings langs de E40 net voor de Franse grens had ik graag volgende vragen 
gesteld. 
 
1. Kan de minister een overzicht geven van het aantal parkeerplaatsen voor vrachtwagens en voor 

auto’s, onderverdeeld per parking, op de parkings langs de E40 net voor de Franse grens? 
 
2. Wat is de bezettingsgraad tijdens de week (overdag, ’s avonds en ’s nachts) en in het weekend 

(overdag, ’s avonds en ’s nachts) van deze parkings? 
 
3. Wat is de evolutie inzake de bezettingsgraad van deze parkings de afgelopen vijf jaar? Welke 

conclusie verbindt de minister daaraan? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 633 van 24 april 2008 
van JAN VERFAILLIE 
 
 
 
1. De dichtst bij de Franse grens gelegen parkeerplaatsen langs de E40-autosnelweg zijn gelegen te 

Mannekensvere en te Westkerke . 
    
 Voornoemde parkings hebben de volgende parkeercapaciteit: 

 
Aantal 
parkeerplaatsen 

Mannekensvere 
richting Jabbeke

Mannekensvere 
richting Frankrijk 

  Westkerke 
richting Jabbeke 

   Westkerke 
richting Frankrijk 

Personenwagens 55 53 78 78 
Vrachtwagens 14 14 30 30 
Gehandicapten 2 2 2 2 
Moto’s 0 0 0 0 
Bussen 2 2 0 0 
Caravans 0 0 70lm 70lm 

 
 
2-3.  Er zijn geen gegevens bekend over de bezettingsgraad van deze 4 parkings. 
 Er zijn ook geen gegevens bekend over de bezettingsgraad in de vorige jaren, waardoor het niet 

mogelijk is een evolutie te schetsen. Uit ervaring weten wij echter dat de parkings te 
Mannekensvere permanent overbezet zijn. 

 
 Het probleem van de overbezetting van de autosnelwegparkings doet zich ook niet alleen op dit 

segment van de E40 voor, maar praktisch op alle Vlaamse autosnelwegen, voornamelijk op de 
assen E17, E19, E34 en E40. 

 Daarom heeft de Vlaamse Commissie van de Nevenbedrijven langs de autosnelwegen een studie 
gevraagd aan de bevoegde diensten (van het Departement Mobiliteit en Openbare Werken en het 
Agentschap Wegen en Verkeer) over de globale aanpak van het probleem van de overbezetting 
van de parkings voor vrachtwagens teneinde op korte en middellange termijn realistische 
oplossingen te kunnen voordragen. 

 Korte termijn oplossingen hebben betrekking op de ‘inbreiding’ en uitbreiding van de bestaande 
parkings zonder bijkomende onteigeningen of gewestplanwijzigingen. Daarbij mag niet uit het 
oog verloren worden dat veel van de parkings, zoals bv. Mannekensvere, in concessie gegeven 
zijn voor een lange termijn (voor Mannekensvere neemt de concessie pas een einde in 2031) en 
dat voor de uitbreiding van de parkeercapaciteit met de concessiehouder moet onderhandeld 
worden. 

 Bovendien zal een uitbreiding van de parking te Mannekensvere ook slechts mogelijk zijn na 
een gewestplanwijziging en de onteigening van de noodzakelijke terreinen. 

 Voor de parking te Westkerke, die niet in concessie werd gegeven, wordt een korte termijn 
oplossing onderzocht. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 639 
van 25 april 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Park van Tervuren   -   Stand van zaken (2) 
 
In haar antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 537 van 26 maart 2008 aangaande een stand van zaken 
m.b.t. het Park van Tervuren deelt de minister mee dat de Agentschappen voor Erfgoed Vlaanderen en 
Natuur en Bos worden uitgenodigd op de werkvergaderingen m.b.t. de renovatieplannen van het 
museum voor Midden-Afrika en de omgeving.  
 
1. Kan de minister bevestigen dat de agentschappen die vergaderingen ook effectief bijwonen? 

Hebben ze daar desgevallend ook enige inbreng? 
 
2. De minister maakt ook gewag van de heraanleg van de Tervurenlaan. Kan ze preciseren onder 

wiens bevoegdheid die weg valt? 
 



-698-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008
 
 

 

HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 639 van 25 april 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
1. De federale regie der gebouwen organiseert werkvergaderingen zowel met Agentschap Erfgoed 

Vlaanderen als met Agentschap voor Natuur en Bos (ANB). Ik kan bevestigen dat ambtenaren 
van het Agentschap voor Natuur en Bos, dat onder mijn toezicht staat, de plannen voor het park 
van Tervuren intensief proberen op te volgen. Tot heden hebben er twee vergaderingen 
plaatsgevonden. Het ANB heeft zeker een inbreng mede omdat het agentschap voor aspecten in 
de plannen een vergunning of advies moet leveren. In dat opzicht is de federale overheid ertoe 
gehouden met de opvatting van het Vlaamse Gewest rekening te houden. Maar los daarvan kan 
ik bevestigen dat er in het bijzonder bij de leidend ambtenaren ook een wil bestaat om naar 
consensus te zoeken. 

 
2. De Tervurenlaan is eigendom van de Koninklijke Schenking. Het weggedeelte en de bermen 

zijn in beheer bij Agentschap Wegen en Verkeer van de Vlaamse overheid terwijl de 
Maatschappij voor het Intercommunaal Vervoer te Brussel (MIVB) het spoortraject van de 
tramlijn beheert. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 640 
van 25 april 2008 
van SONJA CLAES 
 
 
 
Mobiliteitsconvenants module 6   -   Gewestvergoeding 
 
Gemeenten in Vlaanderen kunnen met het Vlaams Gewest een mobiliteitsconvenant – module 6 
afsluiten voor het net houden van de gewestwegen en van hun vrijliggende fietspaden.  
 
De lokale overheid is het meeste geschikte overheidsniveau om het (klein) onderhoud op zich te 
nemen. Zij kunnen immers de staat van de gewestwegen en fietspaden van nabij opvolgen en kort op 
de bal inspelen op incidenten die zich voordoen.  
 
Bij ministerieel besluit van 22 februari 2007 werden de modules en koepelmodules bij dit convenant 
herzien. Hierdoor worden de toepassingsmogelijkheden uitgebreid en wordt de gewestbijdrage voor de 
door de lokale overheid te leveren onderhoudsprestaties opgetrokken.  
 
Er zijn echter indicaties dat de gewestbijdrage de kostprijs van het klein onderhoud niet dekt.  
 
1. Hoeveel Vlaamse gemeenten hebben een mobiliteitsconvenant module 6 afgesloten met het 

Vlaams Gewest?  
 
2. Hoe wordt de uitbetaalde vergoeding bepaald? Wordt hiertoe een eenheidsmaat gebruikt (zoals de 

gemeentelijke oppervlakte, een eenheidsprijs per vierkante meter of een eventuele andere)? 
 
3. Hoe verhoudt zich de aan de gemeente uitbetaalde vergoeding tegenover de kostprijs als het 

Vlaams Gewest zelf instaat voor het onderhoud?  
 
4. Wordt de vergoeding in de tijd aangepast? Volgens welke formule? 
 
5. Is er een indexering voorzien? Welke? 
 
6. Kan de minister een overzicht bezorgen per gemeente van de vergoeding voor het 

mobiliteitsconvenant module 6 wordt uitbetaald? 
 
7. Kan de minister een overzicht bezorgen per gemeente van de totale kostprijs van het onderhoud in 

het kader van het mobiliteitsconvenant  module 6?  
 
8. Wat is de verhouding per gemeente van de uitbetaalde gewestvergoeding tegenover de totale 

kostprijs voor de gemeente?  
 
9. Wat is het aantal kilometer gewestwegen en fietspaden dat elke gemeente hiervoor moet 

onderhouden?  
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10. Worden er nog bijkomende voorwaarden opgelegd aan de gemeente (aantal keer per jaar,…)? 
 
11. Hoe controleert het Vlaams Gewest of het onderhoud accuraat gebeurt? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 640 van 25 april 2008 
van SONJA CLAES 
 
 
 
Het ministerieel besluit van 22 februari 2007 betreffende de mobiliteitsconvenants (Belgisch 
Staatsblad van 5 april 2007, C-2007/35487) herschrijft onder bijlage VIII de module 6: 
Net houden van gewestwegen en van hun vrijliggende fietspaden door de lokale overheid. 
Zoals u al heeft kunnen vaststellen, werden de vergoedingen voor de door de lokale overheid te 
leveren prestaties opgetrokken en marktconform gemaakt. Gelet op de ernst waarmee de 
marktconformering is gebeurd, kan ik moeilijk aannemen dat, behalve onder zeer bijzondere en 
bijgevolg niet te veralgemenen omstandigheden, de aangeboden vergoedingen nog steeds ontoereikend 
zouden zijn.  

 
1. Eenendertig Vlaamse steden en gemeenten hebben tot op vandaag een module 6 afgesloten met 

het Gewest, met het oog op het net houden van alle gewestwegen, of gedeelten ervan, op hun 
grondgebied. 
Een paar gemeenten (Galmaarden, Herentals, Olen) hebben ondertussen de lopende 
overeenkomst opgezegd. 

 Met enkele nieuwe gemeenten (Laakdal, Kinrooi) loopt de procedure om een module 6 – 
“nieuwe versie” te ondertekenen. 

 
2. De vergoeding aan de lokale besturen, in ruil voor de verzekerde netheid, hangt af van de aard, 

de duur en de omvang van de geleverde prestaties. In het verleden (vóór de nieuwe tekst van 
module 6 van toepassing werd) beliep de basisvergoeding jaarlijks duizend euro per kilometer 
net gehouden gewestweg (zonder middenberm) en 1.500 euro per kilometer gewestweg (met een 
middenberm tot vier meter breed).  

 In het geval van een bredere middenberm (>4m) werd jaarlijks een bijkomende vergoeding van 
25 eurocent per vierkante meter net gehouden middenbermoppervlak toegekend. 

 
 De nieuwe tekst van module 6 voorziet de volgende jaarlijkse basisvergoedingen (d.w.z. vóór 

indexatie): 
 
- 1.250 euro per kilometer gewestweg zonder middenberm en zonder vrijliggende 
 fietspaden; 
- 1.775 euro per kilometer gewestweg met middenberm maar zonder vrijliggende  fietspaden; 
- 1.250 euro per kilometer net te houden vrijliggend fietspad. 

 
 In het geval van een gewestweg voorzien van een middenberm en vrijliggende fietspaden aan 

weerszijden beloopt de basisvergoeding voor het net houden van de infrastructuur bijgevolg 
4.275 euro per kilometer en per jaar.  

 
 Ander voorbeeld: het net houden van een gewestweg zonder middenberm, met één vrijliggend 

(al dan niet in beide richtingen berijdbaar) fietspad komt op 2.500 euro per kilometer en per jaar. 
 

 Nieuw aan de recentste versie (22 februari 2007) van de module 6 is bovendien dat de 
gemeenten, naast het verplichte takenpakket , bepaalde opties (taken) facultatief kunnen 
toevoegen, bijvoorbeeld het zuigborstelen van de rijbaan, het snoeien van hoogstammige (lijn) 
bomen,  
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Ieder van deze opties komt in aanmerking voor een aparte, supplementaire vergoeding, berekend 
per lengte of per stuk (voor alle details: zie artikel 1.§2. van de standaardtekst van module 6).  

 
3. Zoals reeds aangestipt in de inleiding van mijn antwoord zijn de vergoedingen aan de lokale 

besturen opgetrokken tot het niveau van marktconforme prijzen. Vooraf is er een prijzenstudie 
uitgevoerd, waarbij het Agentschap Wegen en Verkeer de gunningsprijzen van diverse 
onderhoudsaannemingen heeft geïnventariseerd en geanalyseerd. De vergoedingen aan de lokale 
overheden in het kader van module 6 zijn in overeenstemming gebracht met de gemiddelde 
marktprijzen. 
Het spreekt voor zich dat de toegekende vergoedingen de reële kostprijs niet helemaal dekken in 
het geval dat de lokale overheden op eigen initiatief bepaalde onderhoudstaken frequenter 
uitvoeren dan opgelegd. 

 
4-5. De initiële vergoedingen worden jaarlijks geïndexeerd en volgen op die manier de reële stijging 

(of daling) van de geobjectiveerde kosten.  
De indexformule is voor alle overeenkomsten dezelfde en kan geraadpleegd worden onder het 
artikel 2.§2. van de tekst van module 6. 

 
6. Zie tabel als bijlage. De initiële vergoeding aan iedere gemeente staat vermeld in de voorlaatste  
 kolom onder de rubriek “bedrag”.  
 
7-8. Het departement Mobiliteit en Openbare Werken beschikt over geen informatie over de 

werkelijke kostprijs van de afgesloten modules 6 voor iedere geëngageerde lokale overheid, 
noch globaal noch afzonderlijk. Het is bijgevolg onmogelijk concreet te antwoorden op de 
vragen sub. 7 en 8.  

 
9. Het aantal kilometer gewestwegen dat net gehouden wordt in het kader van de afgesloten  
 modules 6 staat vermeld in de bijgevoegde tabel kolom “voorwerp bijakte”. 
 
10. Ieder van de 9 netheidstaken die kunnen vergoed worden in het kader van de nieuwe module 6 

zijn omstandig beschreven (ook qua frequentie) onder het ARTIKEL 6. GEDETAILLEERDE 
TAAKOMSCHRIJVINGEN. 

 
11. De jaarlijkse schuldvordering wordt door de districtschef van het Agentschap Wegen en Verkeer 

goedgekeurd na controle van de door de lokale overheid uitgevoerde opdrachten. 
 
BIJLAGE 
 
Overzicht per gemeente van de uitbetaalde vergoedingen voor mobiliteitsconvenant module 6 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/640/antw.640.bijl.001.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 654 
van 6 mei 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Kruispunt N416 Schoonaarde   -   Verkeerslichten 
 
In opdracht van de nv Aquafin worden vanaf 15 april 2008 werken uitgevoerd tussen Schoonaarde en 
Wichelen. 
 
Samen met deze werken zal ook de N416 een nieuwe inrichting krijgen. In de dorpskern van 
Schoonaarde wordt hierbij aandacht geschonken aan de noodzakelijke verhoging van de 
verkeersveiligheid. 
 
1. Voorziet de minister de vernieuwing van de verkeerslichten op het kruispunt Schoonaardebaan en 

Brugstraat? 
 
2. Welk budget voorziet de minister hiervoor? 
 
3. Welke timing wordt hiervoor gehanteerd? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 654 van 6 mei 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
1. De vernieuwing van de verkeerslichten op het kruispunt van de provincieweg N416 

(Schoonaardebaan) met de gewestweg N467 (Brugstraat) zal door het Vlaamse Gewest 
uitgevoerd worden naar aanleiding van de werken waarvoor de nv Aquafin hoofdopdrachtgever 
is. Die vernieuwing zal geschieden overeenkomstig een beslissing van de Provinciale 
Commissie voor Verkeersveiligheid van 19.10.2006. 

 
2. Voor de bedoelde vernieuwing wordt een budget voorzien van 80.000 euro. Met het oog op een 

gewenste coördinatie met de verkeerslichten aan het nabijgelegen kruispunt van de N416 met de 
gemeenteweg Moleneinde is bijkomend een budget van 60.000 euro nodig. 

 
3. De vernieuwing van de lichten wordt gecoördineerd met de wegenwerken, waarvoor een fase-

indeling is opgelegd. Vermoedelijk zal de nieuwe installatie tegen einde 2008 of begin 2009 
geplaatst zijn. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 655 
van 6 mei 2008 
van JEF TAVERNIER 
 
 
 
A24 Amiens-Rijsel   -   Stand van zaken 
 
Reeds een aantal jaren is er sprake van een autosnelwegverbinding A24 tussen Amiens en Rijsel en de 
hierop aansluitende verbinding met het Belgische autowegennet. Oorspronkelijk was het de bedoeling 
dat er een studie uitgevoerd zou worden rond een viertal mogelijke scenario’s van tracé. Op basis van 
de resultaten van die studie zou er interregionaal overleg plaatsvinden tussen de Vlaamse, de Waalse 
en de Franse overheid.  
 
Op 5 december 2006 antwoordde toenmalig minister van Openbare Werken Kris Peeters op een vraag 
om uitleg van collega Bart Caron dat deze studie om een hem onbekende reden was stopgezet door de 
Franse autoriteiten (Handelingen C37 – OPE 5 – 5 december 2006, blz. 11-13).  
 
In zijn antwoord op mijn schriftelijke vraag van 7 februari 2007 bevestigde minister Peeters nogmaals 
dat de studie was uitgesteld.  
 
Nu lezen we in de Franse krant “La voix du Nord” van 20 april 2008 dat het project definitief 
afgeblazen zou zijn, als gevolg van een ontmoeting tussen de Franse eersteminister François Fillon en 
eersteminister Yves Leterme. 
 
Bevestigt de minister dat dit project inderdaad definitief is stopgezet? 
 
Zo ja, wat is hiervan de voornaamste reden? Is het de minister bekend wat de plannen van de Franse 
overheid zijn in verband met een eventuele ontdubbelingsweg van Parijs naar het noorden?  
 
Zo neen, wat zal de volgende stap zijn in dit project en wat is hieromtrent het standpunt van de 
Vlaamse Regering? 
 



-706-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008
 
 

 

HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 655 van 6 mei 2008 
van JEF TAVERNIER 
 
 
 
Ik ben niet op de hoogte gebracht van het feit dat dit project nu definitief zou zijn stopgezet. 

 
In april 2008 werd het bestek voor een studie met verschillende scenario’s i.v.m. de doortrekking van 
de A24 opnieuw bezorgd door de Franse administratie aan onze administratie. Mijn administratie 
bereidt in deze een standpuntbepaling voor. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 662 
van 7 mei 2008 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
E313 Ranst   -   Geluidsschermen 
 
In 2009 wil de minister overgaan tot de plaatsing van geluidsschermen in Ranst. Sinds 2002 stel ik 
m.b.t. deze geluidsproblematiek in Ranst schriftelijke vragen aan de verschillende opeenvolgende 
ministers van Openbare Werken.  
 
Uit het antwoord op schriftelijke vraag nr. 123 van 13 december 2006 aan minister Peeters 
(Websitebulletin publicatiedatum 30-01-2007) kunnen we afleiden dat de geluidsschermen nog steeds 
niet geplaatst werden omwille van ontwikkelingen m.b.t. het ENA-project (Economisch Netwerk 
Albertkanaal) Q8 in Ranst. Er zou nog een studie worden uitgevoerd tot medio 2007 naar de mobiliteit 
en de verkeersafwikkeling rond de bedrijvenzone. In deze studie zou ook de toegang tot de E313 
worden bestudeerd. 
 
1. Kan de minister meedelen op basis van welke metingen de geluidswering wordt voorzien? 
 
2. Welk bedrag zal de gemeente Ranst moeten betalen? 
 
3. Over welke soort geluidswering gaat het hier? 
 
4. Wanneer zal de uitvoering ervan vermoedelijk plaatsvinden? 
 
5. Wat is het resultaat van de bovenvermelde studie? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 662 van 7 mei 2008 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
1. Het al dan niet plaatsen van geluidswerende maatregelen wordt beoordeeld op basis van 

metingen van de geluidsdruk. Deze metingen worden uitgevoerd door de afdeling 
Wegenbouwkunde van de Vlaamse overheid, die hierin over een uitgebreide en beproefde 
expertise beschikt. 

 
2. De juiste percentages zijn nog niet gekend. De bijdrage van de lokale overheid neemt toe 

naarmate de gemeten geluidsdrukken lager zijn. 
 
3. Het ontwerp is nog niet afgerond maar men gaat er van uit dat het om de plaatsing van verticale 

geluidsschermen gaat. 
 
4. Op het goedgekeurde driejarenprogramma 2008 – 2010 zijn de werken voorzien in 2009. De 

aanbesteding gaat normaal door in 2009 en de uitvoering van de werken vindt normaal plaats in 
2010. 

 
5. De bedoelde studie is nog steeds lopende. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 663 
van 7 mei 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
E313 Ranst   -   Geluidsschermen 
 
Het indicatieve meerjarenprogramma 2008-2010 voor de geplande investeringen in wegen maakt 
melding van geluidwerende maatregelen langs de A13 in Ranst. 
 
Die werken zouden in de loop van 2009 worden uitgevoerd, voor een bedrag van 700.000 euro. 
 
1. Wat houden deze werken precies in? 
 
2. Wanneer gaan ze van start en hoe lang zullen ze duren? 
 
3. Over welke afstand worden geluidwerende maatregelen genomen en waarom precies op die 

locatie? 
 

Van welke materialen wordt hierbij gebruik gemaakt? 
 

4. Op basis van welke gegevens of meetresultaten werd beslist om tot geluidwerende maatregelen 
over te gaan? Wat was de concrete aanleiding voor deze geplande investering? 

 
5. Wat is de inschatting van het positieve effect na uitvoering van de geluidwerende maatregelen? 
 

In welke mate wordt dit na afloop ook effectief getoetst? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 663 van 7 mei 2008 
van DIRK DE KORT 
 
 
 
1. Onder geluidswerende maatregelen wordt hier verstaan het plaatsen van geluidsschermen. 
 
2. Op het goedgekeurde driejarenprogramma 2008 -2010 zijn de werken voorzien in 2009. De 

aanbesteding gaat normaal door in 2009 en de uitvoering van de werken vindt normaliter dan 
plaats in 2010. 

 
3. De werken zijn voorzien tussen de kilometerpunten 9.0 en 10.3. Voor een opgave van de 

materiaalkeuze is het momenteel te vroeg. Het is bovendien niet uitgesloten dat de 
aanbestedende overheid voor resultaatsverbintenissen zal opteren, waarbij de aannemer zelf 
materialen zal moeten voorstellen om de vereiste reductie van de geluidsdruk te kunnen 
garanderen. 

 
4. De beslissing om al dan niet over te gaan tot het plaatsen van geluidsschermen wordt genomen 

op basis van geluidsmetingen. 
 
5. Het verwachte positieve effect wordt berekend door modellering. Het effectief gerealiseerde 

effect valt pas te achterhalen na de plaatsing van de geluidsschermen. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 668 
van 14 mei 2008 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 
 
Gemeentelijke Vlarem-gemachtigde ambtenaren   -   Stand van zaken 
 
Om een betere gemeentelijke milieuhandhaving mogelijk te maken, is het aangewezen dat gemeenten 
over een Vlarem-gemachtigd ambtenaar beschikken. 
 
Indien een gemeente hierover niet beschikt, is het aangewezen dat politiekorpsen een 
milieuverantwoordelijke aanstellen. 
 
1. Kan de minister meedelen welke gemeenten in Vlaanderen op dit ogenblik over een Vlarem-

gemachtigd ambtenaar beschikken en welke gemeenten niet? 
 
2. Welke politiezones worden ingeschakeld voor de milieuhandhaving? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 668 van 14 mei 2008 
van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
 
 

 
1. Er bestaat binnen mijn Departement Leefmilieu, Natuur en Energie een overzichtslijst met de 

gemeenten in Vlaanderen die al dan niet over een ambtenaar met bekwaamheidsbewijs 
beschikken. De datagegevens die hierover worden bijgehouden hebben louter betrekking op het 
afleveren van de bekwaamheidsbewijzen in het verleden. De desbetreffende bepalingen van het 
VLAREM bevatten t.a.v. de gemeentelijke overheid geen verplichting om bij de gewestelijke 
milieuoverheid te melden wanneer een toezichthoudende ambtenaar effectief de functie 
uitoefent of na verloop van tijd de functie niet meer uitoefent. Momenteel wordt door mijn 
administratie gewerkt aan een actualisatie van deze overzichtslijst door een bevraging van de 
gemeentelijke overheden. Eens deze actualisatie rond is zal deze overzichtslijst raadpleegbaar 
zijn op de website www.lne.be.  

 Het antwoord op deze vraag werd voorbereid op basis van de overzichtslijst van de 
bekwaamheidsbewijzen van de afdeling Milieuvergunningen en op basis van de gegevens die de 
gemeenten via het milieujaarprogramma rapporteerden. 

 
 Onderstaande cijfers zijn niet sluitend omdat de overzichtslijst van de bekwaamheidsbewijzen 

nog niet geactualiseerd is, de afdeling Milieu-integratie geen gegevens heeft van gemeenten die 
geen milieujaarprogramma indienen en ook omdat sommige gemeenten niet volledig zijn in hun 
rapportering. Deze cijfers geven wel een beeld van de organisatie van toezicht bij de gemeenten. 

 
 Gemeenten die in 2007 een milieujaarprogramma opstuurden naar de Vlaamse milieu-

administratie in het kader van de rapportering over de Samenwerkingsovereenkomst “Milieu als 
opstap naar duurzame ontwikkeling” 

 
 Om een goedkeuring te krijgen voor het onderdeel ‘toezicht van het instrumentarium’ moet een 

gemeente beschikken over een persoon met een Vlarem-bekwaamheidsbewijs of een 
samenwerkingsprotocol afsluiten met de politiezone. 

 
 239 gemeenten rapporteerden hierover via het milieujaarprogramma: 

- 235 gemeenten voldoen voor het onderdeel toezicht: 
- 202 gemeenten beschikken over een persoon met een Vlarem-bekwaamheidsbewijs; 
- 80 gemeenten hebben een samenwerkingsprotocol afgesloten met de politiezone. 

- 4 gemeenten voldoen niet voor het onderdeel toezicht. 
 Ongeveer 98% voldoet aan de organisatie van toezicht. 
 
 Gemeenten die in 2007 geen milieujaarprogramma opstuurden naar de Vlaamse milieu-

administratie  
 
 69 gemeenten hebben geen milieujaarprogramma opgestuurd omdat zij niet deelnemen aan de 

Samenwerkingsovereenkomst “Milieu als opstap naar duurzame ontwikkeling”. Daarom werd 
opgezocht of deze gemeenten in het verleden een Vlarem-bekwaamheidsbewijs hebben 
opgestuurd of deze gemeenten in het verleden een milieujaarprogramma opgestuurd hebben. 
Omdat de Vlaamse milieuadministratie geen recent milieujaarprogramma heeft, is haar niet 
bekend of deze informatie nog actueel is en volledig is. (bv. personeelsverloop) 
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- 43 gemeenten beschikken over een persoon met een Vlarem-bekwaamheidsbewijs en/of 
hebben een samenwerkingsprotocol afgesloten met de politiezone: 
- 43 gemeenten beschikken over een persoon met een Vlarem-bekwaamheidsbewijs; 
- 7 gemeenten hebben een samenwerkingsprotocol afgesloten met de politiezone. 

- de Vlaamse milieuadministratie beschikt voor de overige 26 gemeenten niet over 
informatie. 

 
2. Deze deelvraag behoort tot de bevoegdheid van Patrick Dewael, de federale minister van 

Binnenlandse Zaken. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 669 
van 15 mei 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
Zwerfvuil   -   Stand van zaken 
 
Onlangs werden in verschillende steden en gemeenten grote opruimacties van zwerfvuil 
georganiseerd. Gemeentebesturen en verenigingen deden een beroep op vrijwilligers om een grote 
lenteschoonmaak te houden en samen zwerfvuil op te halen.  
 
Alhoewel dit normaal geen taak is van vrijwilligers, legt het toch de vinger op de wonde. Ondanks 
sensibiliseringscampagnes dumpen nog heel wat Vlamingen massa’s zwerfvuil langs de Vlaamse 
wegen. 
 
1. Hoeveel zwerfvuil werd er per provincie verzameld in 2007? Wat is het verschil met 2006? 
 
2. Is er al onderzoek gedaan naar de oorzaken van zwerfvuil, waarom dumpen mensen allerlei afval 

op openbaar domein? 
 
3. Hoeveel zwerfafval werd er in 2007 opgeruimd langs de Vlaamse gewestwegen? Wat is het 

verschil met 2006?  
 

Wat zijn de voornaamste soorten zwerfafval die op de gewestwegen ingezameld worden? 
 
4. Hoeveel afval werd er in 2007 opgehaald aan de vaste vuilnisbakken op de gewestwegen? Wat is 

het verschil met 2006?  
 

Welk soort afval zit er in die vuilnisbakken en hoeveel kilogram van dat afval hoort daar eigenlijk 
niet thuis? 

 
5. Hoeveel afval werd er in steden en gemeenten opgehaald aan vaste straatvuilnisbakjes in 2007? 

Kan een overzicht gegeven worden per provincie?  
 

Wat is het verschil met 2006? 
 
6. Hoeveel processen-verbaal (pv) werden er in 2007 uitgeschreven voor zwerfvuil?  
 

Hoe worden die pv’s behandeld? Hoeveel worden er geseponeerd, vervolgd, effectief beboet?  
 
Wat is het verschil ten opzichte van 2006?  
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 669 van 15 mei 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
1. De OVAM heeft hierover geen gegevens. De gemeenten melden de hoeveelheden gemeentevuil 

in de jaarlijkse enquête huishoudelijke afvalstoffen. Het gemeentevuil omvat het straat- en 
veegvuil, de opgeruimde sluikstorten en mogelijk andere afvalstoffen van de gemeentediensten 
zoals kerkhofafval. Het is niet mogelijk om daarin het aandeel zwerfvuil te bepalen.  
Via een proefproject in de gemeente Mol met veegwagens uitgerust met een computerchip tracht 
de OVAM een beter inzicht te krijgen over de hoeveelheden zwerfvuil in het openbaar domein. 

 
2. De OVAM zal in het najaar een psychologische en sociologische studie laten uitvoeren over het 

zwerfvuilgedrag van burgers. 
 
3. Volgende tabel geeft aan hoeveel zwerfafval er werd opgeruimd langs de Vlaamse 

gewestwegen, gerangschikt per provincie: 
 

Afdeling 2007 ( ton ) 2006 ( ton) 
Wegen Antwerpen 1708 1326 
Wegen Vlaams Brabant 949 686 
Wegen West-Vlaanderen 411 372 
Wegen Oost-Vlaanderen 324 212 
Wegen Limburg 958,20 389 

 
 Het zwerfafval kan heel verschillend zijn maar het betreft in belangrijke mate huishoudelijk en 

verpakkingsafval. Dit varieert van o.a. verpakking van etenswaren, glas, papier tot wielschijven 
en stukken autoband. Nabij op- en afrittencomplexen en op de parkeerterreinen langs de 
gewestwegen vond de OVAM bij de analyse van proefstroken in 2006 grote aantallen 
sigarettenpeuken en verpakkingsafval. Een grondige analyse van de diversiteit aan zwerfvuil kan 
teruggevonden worden via de website van de OVAM en de publicatie “ Zwerfvuil in Vlaanderen 
2006, analyse van proefstroken”. 

 
4. Vooreerst moet opgemerkt worden dat de vuilnisbakken langs gewone gewestwegen veelal 

eigendom zijn van de gemeente of de stad. Het ledigen van deze vuilnisbakken gebeurt dan ook 
door deze instanties. Bijgevolg is de hoeveelheid hiervan bij het gewest niet gekend.  

 Langsheen de autosnelwegen valt het ledigen van de vuilnisbakken onder de bevoegdheid van 
het gewest voor zover deze actie niet vervat zit in de concessies. De weging van de hoeveelheid 
is derhalve nauwelijks te vergelijken. 

 
 Volgende tabel geeft aan hoeveel afval er werd opgehaald aan de vaste vuilnisbakken langs de 

Vlaamse gewestwegen, gerangschikt per provincie: 
 

Afdeling 2007 ( ton ) 2006 ( ton) 
Wegen Antwerpen  48 27 
Wegen Vlaams Brabant 1878 1222 
Wegen West-Vlaanderen 193 175 
Wegen Oost-Vlaanderen Via concessie Via concessie 
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Wegen Limburg 429 401 
 
 De samenstelling is eveneens vergelijkbaar met deze opgesomd in het antwoord op deelvraag 3. 
 Een bepaald percentage ( 10% à 15% ) aan sluikstort van zakken met huishoudelijke afval wordt 

hier teruggevonden. 
 
5. De OVAM heeft deze gegevens niet. De inhoud van de straatvuilnisbakjes in de steden en 

gemeenten wordt niet apart geregistreerd. Gemeenten melden straatvuil als een deel van het 
gemeentevuil in de jaarlijkse enquête huishoudelijke afvalstoffen. 

 Via een proefproject met vuilnisbakken uitgerust met een computerchip in de gemeente Mol 
tracht de OVAM een beter inzicht te krijgen over de hoeveelheden klein afval in de 
straatvuilnisbakjes. 

 
6. Volgende tabel geeft aan hoeveel processen-verbaal voor zwerfvuil er in 2007 uitgeschreven, 

geïnd en geseponeerd werden gerangschikt per provincie: 
 

Afdeling 2007  
( aantal PV’s) 

Geïnd geseponeerd 2006 

Wegen Antwerpen  30 15 parket 83 
Wegen Vlaams Brabant 8 * parket 11 
Wegen West-Vlaanderen 7 4  2 
Wegen Oost-Vlaanderen 10 * 6 geseponeerd 

2006+2007 
12 

Wegen Limburg 4 4 0 2 
* = niet gekend 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 672 
van 15 mei 2008 
van ERIK MATTHIJS 
 
 
 
Milieuvergunning containerparken   -   Asbestafval 
 
Volgens Vlarem is er een vergunning klasse 2 nodig voor de inzameling van huishoudelijk afval op 
containerparken. 
 
Voor de verplichte inzameling van asbest voorziet de Vlarem-indeling echter in een klasse 1-
vergunning. 
 
Hieruit kan men afleiden dat gemeentelijke containerparken in principe dus geen asbestafval meer 
mogen aanvaarden op hun containerpark, tenzij zij een klasse 1-vergunning hebben. Om een klasse 1-
vergunning te verkrijgen moet men een zware procedure doorlopen. 
 
Een snelle wijziging aan de Vlarem-wetgeving lijkt aangewezen, zodat een klasse 2-vergunning 
volstaat. 
 
Is de minister op de hoogte van het probleem? 
 
Wordt er reeds gewerkt aan de aanpassing van Vlarem? 
 
Welke punten uit Vlarem zullen binnenkort worden bijgestuurd? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 672 van 15 mei 2008 
van ERIK MATTHIJS 
 
 
 
Het probleem rond de milieuvergunningsplicht van gemeentelijke containerparken met een opslag van 
meer dan 1 ton asbestafval, die uitsluitend omwille van dit onderdeel sinds 2006 een milieuvergunning 
klasse 1 i.p.v. als een milieuvergunning klasse 2 behoeven, is mij niet onbekend.  
 
Volgens de huidige Vlarem-wetgeving zijn containerparken met opslag van asbestcement in 
hoeveelheden van meer dan 1 ton ingedeeld als klasse 1-inrichting. 
 
Containerparken vergund na 1 augustus 2006 moeten naast rubriek 2.2.1.b) ook voor de rubriek 
2.2.1.e) vergund zijn indien ze asbesthoudende afvalstoffen willen inzamelen.  
 
Bestaande containerparken (i.e. milieuvergunningsaanvraag ingediend voor 1 augustus 2006) worden 
beschouwd als vergund voor de opslag van asbestcementafval indien voldaan wordt aan één van de 
onderstaande voorwaarden: 
 

1. asbestcement is vermeld in de milieuvergunning of milieuvergunningsaanvraag; 
2. bouw- en sloopafval is vermeld in de milieuvergunning of milieuvergunningsaanvraag (hier wordt 

van uitgegaan dat tot voor enkele jaren asbestcement vanzelfsprekend als bouw- en sloopafval 
werd beschouwd); 

3. een container voor bouw- en sloopafval is getekend op een plan bij de milieuvergunning of 
milieuvergunningsaanvraag. 
 

Ik ben de mening toegedaan dat aan de vestiging en vooral aan de verdere exploitatie van 
containerparken, waar in functie van de bescherming van het leefmilieu gevaarlijk afval afkomstig van 
de normale werking van een huishouden selectief wordt ingezameld, geen bijkomende administratieve 
verplichtingen moeten worden opgelegd, die geen toegevoegde waarde opleveren voor de 
bescherming van het leefmilieu en de volksgezondheid. 
 
Om die reden heb ik in de VLAREM-actualisatietrein voorgesteld subrubriek 2.2.1.b) van de 
VLAREM-indelingslijst (bijlage 1 bij titel 1 van het VLAREM) aan te passen door de zinsnede “met 
inbegrip van klein gevaarlijk afval” te vervangen door de zinsnede “met inbegrip van gevaarlijke 
afvalstoffen”. Op die wijze wordt de reglementaire tekst afgestemd op de realiteit van wat heden onder 
selectieve inzameling van gevaarlijke huishoudelijke afvalstoffen kan worden verstaan (zoals wit- en 
bruingoed en asbestcementafval). 
 
Deze vereenvoudiging is opgenomen in artikel 30, 2°, van het ontwerpbesluit van de Vlaamse 
Regering tot wijziging van het besluit van de Vlaamse Regering van 6 februari 1991 houdende 
vaststelling van het Vlaams reglement betreffende de milieuvergunning en van het besluit van de 
Vlaamse Regering van 1 juni 1995 houdende algemene en sectorale bepalingen inzake milieuhygiëne 
ter doorvoering van technische actualisering, zoals principieel goedgekeurd door de Vlaamse Regering 
op 21 december 2007.  Momenteel worden de adviezen van de SERV en de Minaraad alsook de 
opmerkingen geformuleerd tijdens de consultatieronde verwerkt, alvorens de Vlaamse Regering het 
advies zal vragen aan de Raad van State. 
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Na goedkeuring en publicatie van deze wijziging (voorzien in het najaar 2008) zullen containerparken 
voor de opslag van asbestcementafval onder rubriek 2.2.1.b) vergund kunnen worden als klasse 2-
inrichting. 
 
Wat betreft de andere voorgestelde VLAREM-wijzigingen verwijs ik naar de website van het 
departement LNE:  
http://www.lne.be/themas/vergunningen/vlarem-actualisatietrein_2007-12-21_BVR.pdf 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 673 
van 16 mei 2008 
van HILDE DE LOBEL 
 
 
 
Kaaimurenprogramma   -   Stand van zaken 
 
Het kaaimurenprogramma van de Vlaamse overheid waarbij bedrijven, gelegen aan bevaarbare 
waterwegen, werden gestimuleerd om laad- en loskaden aan te leggen met substantiële Vlaamse 
overheidssteun kende een groot succes. 
 
Een aantal van deze gesubsidieerde laad- en loskaden werden gebouwd aan waterwegen van klasse II, 
dit wil zeggen waterwegen geschikt voor schepen tot 600 ton. 
 
Scheepstypen geschikt voor waterwegen van klasse II, zoals de Spits en de Kempenaar, worden 
vandaag steeds zeldzamer. De federale overheid stimuleerde immers op haar beurt de vernieuwing van 
de binnenvaartvloot door de vervanging van deze relatief kleinere scheepstypen door grotere schepen 
financieel te ondersteunen. Daarmee dreigt een gedeelte van de Vlaamse investeringen onder druk te 
komen. 
 
1. Hoeveel bedroeg de totale steun van de Vlaamse overheid voor het kaaimurenprogramma? 
 
2. Hoeveel van de met dit programma gerealiseerde laad- en loskaden (aantal projecten) werden 

gebouwd langs waterwegen van klasse II en hoeveel bedroeg hier het totaal van de Vlaamse 
overheidssteun? 

 
3. Werden er ook kaaimuren gebouwd langs waterwegen van klasse I en zo ja, in welke mate (aantal 

projecten, subsidiebedrag)? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 673 van 16 mei 2008 
van HILDE DE LOBEL 
 
 
 
1. Sinds de PPS-regeling voor het bouwen van laad- en loskades in 1998 in werking trad, werden er 

reeds 134 aanvragen voor een tussenkomst ingediend.  
 In het kader van deze aanvragen werd voor 104.038.645,25 euro tussenkomst aan het Vlaamse 

gewest aangevraagd, waarvan thans, voor de projecten die zijn uitgevoerd of in uitvoering zijn, al 
63.568.858,55 euro effectief werd besteed.  

 
2. Er zijn momenteel 9 projecten in bedrijf langs klasse II-waterwegen.  
 Deze projecten bevinden zich aan de volgende waterwegen: Kanaal van Briegden naar Neerharen, 

Zuid-Willemsvaart, Kanaal Dessel-Turnhout-Schoten (2 projecten), Kanaal van Bocholt naar 
Herentals, Kanaal Leuven-Dijle (3 projecten) en de Dender. 

 De tussenkomst in deze PPS-projecten vanwege de Vlaamse Overheid bedroeg hier 3.650.645,10 
euro.  Het relatief kleine bedrag is een gevolg van het feit dat de kost voor een kade op een kleine 
waterweg (uiteraard) lager ligt dan voor een grote waterweg door de kleinere lengte (kleiner schip) 
en kleinere waterdiepte. Daarnaast is er het gegeven dat op kleine waterwegen er minder projecten 
zijn, juist gelet op het feit dat de kleinere waterwegen als minder aantrekkelijk worden ervaren, 
hetgeen precies de reden is om stimulerende maatregelen te nemen naar de kleine waterwegen toe. 

 
3 25% van de Vlaamse waterwegen behoort tot de Klasse I.  
 Deze situeren zich volledig binnen het door Waterwegen en Zeekanaal NV beheerde territorium. 
 Er werden nog geen kaaimuren gebouwd die aan een Klasse I waterweg of aan het Klasse I gedeelte 

van een waterweg gelegen zijn. 
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HILDE CREVITS 
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Vraag nr. 674 
van 16 mei 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
N391 Zwevegem   -   Veiligheid fietsers 
 
Op 22 januari 2008 antwoordde de minister op mijn eerdere schriftelijke vraag over een fietstunnel 
onder de Zwevegemse N391, dat het Fietsfonds een mogelijk antwoord biedt.  
 
In de provincieraad van West-Vlaanderen van februari 2008 antwoordde gedeputeerde Patrick Van 
Gheluwe op vraag van een provincieraadslid dat uit het overleg met het Vlaams Gewest blijkt dat niet 
voldaan wordt aan de voorwaarden van het Fietsfonds. Deze omschrijven immers dat het moet gaan 
om infrastructuur langs gemeentewegen. De tunnel bevindt zich evenwel op de kruising van een 
provinciale weg (fietsroutenetwerk) en een gewestweg. De gedeputeerde formuleerde drie mogelijke 
oplossingen: 
- de aanleg van de tunnel door het Vlaams Gewest onder module 18. Dat betekent een financiering 

via het rollend investeringsprogramma van het agentschap. Dat zou een gezamelijke aanpak 
kunnen zijn; 

- de provincieraad kan beslissen om zelf in te staan voor de financiering van de tunnel; 
- een derde oplossing is dat de Vlaamse ministers ingaan op de suggestie van de provincie om de 

voorwaarden van het Fietsfonds te wijzigen, om op die manier toe te laten dat de financiering toch 
via het Fietsfonds kan worden gerealiseerd. 

 
1. Heeft de minister plannen om de fietstunnel alsnog aan te leggen onder module 18 of is zij van 

plan om de criteria van het Fietsfonds te wijzigen? 
 
2. Wordt dit in het volgende meerjarenprogramma opgenomen? 
 
3. Welke andere mogelijkheden ziet de minister om de veiligheid op het betrokken kruispunt te 

garanderen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 674 van 16 mei 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
1. Ik heb aan mijn administratie opdracht gegeven om na te gaan of een fietstunnel technisch 

aangelegd kan worden.  
 
 Ik heb ook opdracht gegeven om een overleg te organiseren met het Agentschap Wegen en 

Verkeer, de gemeente en de provincie. Dit overleg dient na te gaan hoe de bestaande onveilige 
situatie op korte en op langere termijn veiliger gemaakt kan worden. 

 
 Eventuele wijzigingen van de criteria van het Fietsfonds zijn afhankelijk van de goedkeuring 

van de 5 betrokken provincies en van mijn collega, mevrouw Van Brempt, bevoegd voor 
Mobiliteit, die namens de Vlaamse Regering met de provincies onderhandeld heeft. 

 
2. Afhankelijk van de resultaten van voormeld overleg zullen de nodige budgettaire middelen 

voorzien dienen te worden. 
 
3. Door het Agentschap Wegen en Verkeer wordt onderzocht of het op korte termijn mogelijk is 

om ter hoogte van de kruising van het fietspad de rijstroken van de N391 af te buigen en een 
middenstrook te voorzien, zodat de fietsers in 2 fasen de N391 kunnen dwarsen. 

 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008  -727- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 677 
van 22 mei 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
Lozing textielkleurstoffen   -   Milieu-impact 
 
Vlaanderen is een regio die bekend staat om zijn textielindustrie. Deze industrie gebruikt omvangrijke 
hoeveelheden synthetische kleurstoffen, waarvan een belangrijk gedeelte niet gezuiverd kan worden 
en dus in de natuur geloosd wordt.  
 
Deze situatie brengt overlast met zich mee voor de fauna en flora die zich in de lozingsgebieden 
bevinden. Bovendien kunnen bepaalde kleurstoffen aanmerkelijk gevaar opleveren voor de menselijke 
gezondheid (mutagene en kankerverwekkende stoffen) en zelfs zeer giftige zware metalen bevatten 
(lood, kwik, cadmium, chroom …).  
 
De huidige lozingscontrole-eisen (BZV – biologisch zuurstofverbruik, CZV – chemisch 
zuurstofverbruik,…) zijn niet geschikt voor het inschatten van de werkelijke gevaren die deze 
specifieke vervuiling met zich meebrengt. Bovendien zijn de huidige, klassieke zuiveringssystemen 
(stations van het type actief slib) niet in staat om deze kleurstoffen voldoende af te breken. Momenteel 
bestaan er maar enkele geld- en energieverslindende procédés en weinig industriëlen zijn bereid om 
deze toe te passen. Er zijn onderzoeken aan de gang om efficiënte en goedkopere biologische procédés 
te ontwikkelen.  
 
1. Heeft de minister een beeld van de risico’s verbonden aan het lozen van textielkleurstoffen en is ze 

zich bewust van de mogelijke gevolgen? 
 
2. Bestaan er normen die speciaal toegespitst zijn op industriële textiellozingen, met name normen en 

meetmethodes die rekening houden met het volledige kleurgamma (primaire kleuren, blauw, rood 
en geel)? 

 
3. Worden dergelijke textielkleurstoffen ook geloosd in klassieke zuiveringsinstallaties en in welke 

mate kunnen deze stoffen worden verwijderd uit het afvalwater en op welke manier? Of blijven zij 
aanwezig in het effluent?  

 
4. Wat is de giftigheidsgraad van deze lozingen op korte, middellange en lange termijn? 
 
5. Zijn er onderzoeksprojecten, al dan niet via een partnership met de betrokken bedrijven, in 

verband met deze problematiek?  
 

Zijn er onderzoeksinstellingen waar het probleem van de textielkleurstoffen specifiek onderzocht 
worden? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 677 van 22 mei 2008 
van VERA DUA 
 
 
 
1. De risico’s van kleurstoffen en pigmenten in textielafvalwater werden door de 

milieuadministratie grondig bekeken in het kader van een herziening van de sectorale 
voorwaarden voor textielveredeling. Deze herziening heeft geleid tot een concreet VLAREM-
voorstel dat is opgenomen in het ontwerpbesluit VLAREM- actualisatietrein.  

  
  Algemeen kan men stellen dat de milieuschadelijkheid sterk afhangt van de aard van de 

kleurstoffen en pigmenten. In het Europese BBT-referentiedocument (BREF) voor de 
textielveredeling worden de verschillende klassen van kleurstoffen en pigmenten uitvoerig 
beschreven met duiding van hun potentiële gevaren. Hierbij is specifiek aandacht besteed aan: 

 
 Lage bioëlimineerbaarheid  
 
 Kleurstoffen met lage bioëlimineerbaarheid zijn enerzijds slecht biologisch afbreekbaar 

(persistent) en anderzijds, door hun hoge wateroplosbaarheid, slecht adsorbeerbaar aan actief 
slib. Dit betekent dat zij onvoldoende verwijderd worden via biologische zuivering. De 
bioëlimineerbaarheid van een stof kan bepaald worden aan de hand van de OECD 302B test. 
Men vindt de resultaten van deze test dikwijls terug op de MSDS - fiche van de stoffen.  

 In het VLAREM-voorstel voor textielveredeling is een algemeen middelvoorschrift betreffende 
bioafbreekbaarheid/ bioëlimineerbaarheid van gevaarlijke stoffen opgenomen. 

 
 Zware metalen 
 
 De belangrijkste metalen in kleurstoffen en pigmenten zijn chroom, kobalt, koper, antimoon, 

zink en arseen. De meeste van die metalen komen in de kleurstoffen voor als onzuiverheid. 
Chroom en koper maken echter integraal deel uit van de formulering van de metallische 
kleurstoffen en bepalen dus de eigenschappen van de kleurstofmolecule. Voorbeelden van 
metallische kleurstoffen zijn de chroomkleurstoffen, metaalcomplexe kleurstoffen en 
koperkleurstoffen. 

 Producenten van kleurstoffen hebben al heel wat inspanningen geleverd om de 
metaalonzuiverheden in kleurstoffen te reduceren. De leden van de ETAD (Ecologische en 
Toxicologische Vereniging producenten van kleurstoffen en organische pigmenten) hebben lage 
limieten gesteld voor de metaalconcentraties in niet gemetalliseerde kleurstoffen. Er zijn dan 
ook vooral problemen met kleurstoffen die geïmporteerd worden uit landen die geen lid zijn van 
ETAD. 

 Voor gemetalliseerde kleurstoffen worden in de BREF een aantal substitutiemogelijkheden en 
emissieverlagende procesmaatregelen aangereikt. Zo zijn heel wat maatregelen beschreven om 
het kankerverwekkende chroom VI in het afvalwater te vermijden. 

 In het VLAREM-voorstel voor textielveredeling zijn de huidige sectorale normen voor chroom 
en zink aangescherpt door afstemming op de Parcom 97/1 aanbeveling. De normen voor 
cadmium en kwik zijn geschrapt omwille van het feit dat ze niet meer relevant zijn voor de 
textielsector. Indien een bedrijf deze stoffen toch wil lozen, zal het hiervoor een grondige 
motivatie dienen te geven. Verder is via de middelvoorschriften een maximale substitutie voor 
cadmiumhoudende pigmenten opgelegd.  



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008  -729- 
 
 

 

 In individuele vergunningsdossiers worden voor metalen dikwijls normen opgelegd die strenger 
zijn dan de sectorale lozingsnormen, dit op basis van het ‘reductieprogramma gevaarlijke 
stoffen 2005’. 

 
 Toxiciteit 
 
 De toxiciteit van de individuele kleurstoffen en pigmenten is over het algemeen goed gekend. In 

de BREF Textielveredeling wordt de toxiciteit van de verschillende kleurstofklassen 
aangegeven, meestal op basis van ETAD informatie. Opvallend is het feit dat er niet alleen 
verschillen bestaan tussen de kleurstofklassen maar ook binnen de klassen.  

 Op de meeste MSDS-fiches van de individuele stoffen worden de toxiciteitgegevens vermeld, 
zowel naar milieu als naar menselijke gezondheid. Het kan hierbij gaan om de resultaten van 
acute toxiciteittesten, chronische toxiciteittesten of genotoxiciteittesten.  

 Een belangrijk aandachtspunt zijn de azokleurstoffen die momenteel 60-70% van het huidig 
kleurstofgebruik uitmaken. Onder reducerende omstandigheden kunnen zij kankerverwekkende 
aromatische amines afsplitsen. Hoewel de Europese Commissie reeds heel wat van deze 
azokleurstoffen heeft verboden onder richtlijn 76/769/EEG, zijn er momenteel nog honderden 
potentieel kankerverwekkende azokleurstoffen op de markt verkrijgbaar. In het VLAREM- 
voorstel voor textielveredeling is een verbodbepaling opgenomen voor kankerverwekkende azo-
kleurstoffen en azokleurstoffen die onder reductieve omstandigheden kankerverwekkende 
aromatische amines afsplitsen. 

 In een EU-project (Muta-textile Dyes, 2003) werd een aantal textieleffluenten onderzocht op 
genotoxiciteit via de Ames test. 

 33% van de effluenten bleek genotoxisch te zijn. Het genotoxisch effect kon rechtstreeks 
worden toegeschreven aan geringe  hoeveelheden kleurstof die nog aanwezig waren in het 
afvalwater. 

 In het verleden heeft VMM acute toxiciteittesten laten uitvoeren op het totale afvalwater van 
een aantal textielbedrijven. De meeste textielafvalwaters geven een laag acuut toxisch signaal. 

 
 AOX 
 
 Een aantal kleurstoffen (disperse, metaalcomplexe, reactieve kleurstoffen) bevatten halogenen 

in de kleurstofmolecule. Zij kunnen dus aanleiding geven tot AOX in het afvalwater.  
 In het VLAREM-voorstel werd o.a. om die reden een AOX-norm opgenomen (ook 

bleekprocessen kunnen bijdragen tot AOX). 
 
 Kleur 
 
 Hoewel kleur op zich niet zoveel zegt over de milieuschadelijkheid, kan men toch stellen dat 

hoge dosissen kleur in oppervlaktewater visueel storend zijn en tevens de fotosynthetische 
processen in het aquatisch milieu kunnen verstoren. 

 
 Ten slotte dient te worden benadrukt dat de milieuschadelijkheid van een verfbad of 

pigmentpasta niet alleen bepaald wordt door de kleurstof zelf, maar ook door de talrijke 
hulpstoffen die aan dergelijke baden worden toegevoegd. Voorbeelden hiervan zijn bevochti-
gingsmiddelen, hulpstoffen voor het verbeteren van de doorverving, dispergeermiddelen, 
zuurvormers, antischuimmiddelen en carriers. Meestal zijn het dus complexe mengsels met 
ongekende toxiciteit. Verder zijn zij verantwoordelijk voor een groot deel van de geloosde 
CZV.  

 
2. In de Duitse sectorale lozingsnormen voor textielveredeling is een norm voor kleur opgenomen 

die gebaseerd is op meting van drie golflengtes. De Duitse kleurnorm is vastgelegd op 10 x de 
vastgestelde kleur in niet verontreinigd oppervlaktewater. 
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Kleur: spectrale absorptiecoëfficient bij 
436 nm (geel) 
525 nm (rood) 
620 nm (blauw) 

 
7m-1 

5m-1 

3m-1 
 

In samenspraak met het VITO opteert de milieuadministratie echter voor een meting van het 
volledige spectrum, waarbij de meting onafhankelijk wordt van de kleurtint: 

 
ΔE*ab 
 

23 
  

 
Deze methode maakt het mogelijk om bij probleemlozingen van sterk gekleurd afvalwater een 
kleurnorm als bijzondere voorwaarde in de milieuvergunning op te nemen. 

 
3. In de BREF textiel wordt uitgebreid ingegaan op de BBT’s voor afvalwaterbehandeling in de 

textielindustrie:  
 
 “Moeilijk biologisch afbreekbare verbindingen kunnen in biologische installaties toch worden 

afgebroken onder lage voedingsbelasting. Dit geldt evenwel niet voor stoffen die niet biologisch 
afbreekbaar zijn. 

 Geconcentreerde afvalwaterstromen die niet biologische afbreekbare stoffen bevatten dienen 
een specifieke CZV –reducerende voorbehandeling te ondergaan vooraleer zij in de biologische 
waterzuiveringsinstallatie worden geloosd. 

 Voorbeelden van dergelijke afvalwaterstromen zijn o.a. foulardvloeistoffen, bedrukkingspasta’s 
en uitgeputte verfbaden.  

 Als CZV reducerende voorbehandelingen wordt o.a. chemische oxidatie naar voor geschoven.  
 Voor afvalwater dat pigmentbedrukkingspasta bevat is neerslaan, uitvlokking en verbranding 

van het resulterende slib een goed alternatief voor chemische oxidatie.  
 Een anaërobe voorbehandeling van deelstromen die azokleurstoffen bevatten (vb. 

foulardbadresten, drukpasta’s) is efficiënt voor het verwijderen van de kleur. 
 De zeer sterke resten van bedrukkingspasta’s en foulardvloeistoffen kunnen beter geheel uit de 

afvalwaterstroom worden gehouden en op een andere manier worden verwijderd.  
 
 Indien geconcentreerde afvalwaterstromen niet afzonderlijk kunnen worden voorbehandeld, zijn 

aanvullende tertiaire technieken nodig. 
 Mogelijke aanvullend behandelingen zijn: 

- Adsorptie van recalcitrante componenten aan actief kool na biologische behandeling 
van het effluent; 

- Ozonisatie vόόr biologische behandeling van het afvalwater; 
- Gecombineerde biologische, fysische en chemische behandeling met toevoeging van 

actief poederkool en ijzerzouten aan het actief slibsysteem”. 
 

 Naast de end-of-pipe afvalwaterzuiveringstechnieken worden in de Europese BREF ook een 
aantal procestechnieken aangereikt die de emissies van kleurstoffen beperken. 

 Hierbij wordt de nadruk gelegd op het hergebruik van verfbaden en spoelwaters en op het 
beperken van overschotten van geconcentreerde verfbaden en drukpasta’s. Deze maatregelen 
kunnen in een aantal gevallen slechts geïmplementeerd worden bij vernieuwing van het 
bestaande machinepark. 

 
4. Zoals eerder vermeld varieert de giftigheidsgraad sterk van kleurstof tot kleurstof. Zowel acute 

toxiciteit, chronische toxiciteit, bioaccumulatie als genotoxiciteit zijn relevante screening-
parameters bij de uitvoering van een risico-analyse. De gegevens van de uitgevoerde testen zijn 
terug te vinden op de MSDS - fiche van de individuele stoffen. 
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 Bij ETAD is een uitgebreide database beschikbaar met alle toxiciteitgegevens van kleurstoffen 
en pigmenten. De databank is echter alleen raadpleegbaar voor de leden, mits betaling. 

 Verder bestaan er in Duitsland, Zwitserland, Nederland en Denemarken reeds jaren 
selectiesystemen (databanken) voor kleurstoffen en hulpstoffen in de textielindustrie (RIZA 
Concept Nederland, SCORE system Denemarken, BEWAG Zwitserland, TEGEWA Duitsland). 
Deze systemen geven alle relevante informatie per stof en delen de stoffen op in verschillende 
klassen van milieuschadelijkheid. 

 
5. Ondanks het feit dat we niet van alle onderzoeksinitiatieven op de hoogte worden gehouden, 

zijn er toch een aantal interessante projecten te vermelden die de afgelopen jaren werden 
uitgevoerd: 

 
- “Muta Textile Dyes”(Identification and Substitution of Mutagenic Textile Dyes), 2003 

Dit project werd gesponsord door de Europese Commissie en gecoördineerd door 
Simmendinger Textilausruestung GMBH.  In het project werd een groot aantal 
kleurstoffen en pigmenten onderzocht op mutageniteit aan de hand van de Ames-test. 
 

- TOWEFO, 2001-2004 (Towards Effluent Zero) 
Ook dit project werd gesponsord door de Europese Commissie. Het betreft een zeer 
uitgebreid project waarin verschillende milieuaspecten worden onderzocht binnen de 
textielsector. Afvalwaters van bedrijven in België en Italië werden fysico- chemisch 
onderzocht op de aanwezigheid van milieugevaarlijke stoffen, waaronder kleurstoffen. 
Daarnaast werden de afvalwaters ook ecotoxicologisch gescreend. Vanuit Vlaanderen 
participeerden Centexbel en VITO aan het project. 
 

- In opdracht van de milieu-inspectie werd in 2004 door de VITO een evaluatie gemaakt 
van de analytische bepaling van kleur in bedrijfsafvalwater. De evaluatie leidde tot de 
selectie van een meetmethode die het volledige spectrum meet. 

 
In Vlaanderen zijn de VITO en Centexbel (Wetenschappelijk en technologisch onderzoeks-
centrum voor de Belgische textielnijverheid) de meest aangewezen instellingen om specifiek 
onderzoek naar kleurstoffen en pigmenten uit te voeren of te begeleiden. Zo organiseert 
Centexbel binnenkort binnen de vormingscyclus ‘Milieu & Textiel’ een uiteenzetting rond 
‘Ontwikkelingen in de productie van natuurlijke kleurstoffen’. 
Bij VITO is onderzoek verricht rond het behandelen van afvalwaterstromen met recalcitrante 
componenten (kleurstoffen en farmaceutische componenten). 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 680 
van 22 mei 2008 
van HERMAN SCHUEREMANS 
 
 
 
Eikenprocessierups   -   Bestrijding 
 
De eikenprocessierups (Thaumetopoea processionea) zorgde vorig jaar voor flink wat last in 
Vlaanderen, meer bepaald in Vlaams-Brabant en Limburg.  
 
Omdat tal van Vlaams-Brabantse gemeenten werden verrast door de omvang van de rupsenplaag, 
heeft de provincie nu een draaiboek inzake bestrijding van de processierups opgesteld. De rupsen 
komen binnen een maand uit, waardoor preventieve maatregelen nu noodzakelijk zijn. In het 
draaiboek staan een aantal preventieve en curatieve maatregelen. Daarnaast zijn er nog enkele regels 
waaraan burgers zich moeten houden. Zo zijn eigenaars verplicht het gemeentebestuur te melden dat er 
eikenprocessierupsen aanwezig zijn op hun bomen. “Fietsers en wandelaars moeten door de beheerder 
van het domein bovendien verwittigd worden voor het mogelijke gevaar. Binnen de bebouwde kom 
zijn beheerders verplicht om de rupsen te laten verwijderen. Buiten de bebouwde kom geldt dat vooral 
voor de publiek toegankelijke gebieden. Als de opgelegde maatregelen niet worden nageleefd, kan er 
een administratieve boete opgelegd worden tot 250 euro”, aldus nog gouverneur De Witte. 
 
Naast de provincie Vlaams-Brabant werden ook de provincies Antwerpen, Limburg en het oosten van 
Oost-Vlaanderen geconfronteerd met de sterke uitbreiding van deze rupsen.  
 
We zien dat de verspreiding van de processierups westwaarts verloopt en dat het niet ondenkbaar is 
dat na een eventueel warm voorjaar deze zomer eikenprocessierupsen zullen opduiken in West-
Vlaanderen en de rest van Oost-Vlaanderen, naast de streek waar ze vroeger al opdoken.  
 
1. Is het niet aangewezen eenzelfde draaiboek uit te werken voor alle Vlaamse provincies? 
 
2. De eikenprocessierups is een soort die als hinderlijk ervaren wordt voor de mens.  
 

Lijkt het de minister zinnig deze soort – en andere organismen die als hinderlijk ervaren worden 
voor de mens – onder te brengen in het soortenbesluit? 

 
3. Eén van de bestrijdingsmechanismen is het besproeien van de nesten met de bacterie Bacillus 

thuringiensis. De bacterie produceert in het darmstelsel van de rups eiwitkristallen, die na afbraak 
een toxine produceren, waarna de rups sterft. De eikenprocessierups heeft ook een aantal 
natuurlijke vijanden zoals de sluipwesp, de sluipvlieg en een soort kever, de grote poppenrover.  

 
Dreigt er geen gevaar voor de populatie van andere insecten wanneer men in de omgeving gaat 
sproeien met de bacterie Bacillus thuringiensis of is er afdoende bewijs dat geen nadelige 
gevolgen zullen optreden voor de insectenpopulaties? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 680 van 22 mei 2008 
van HERMAN SCHUEREMANS 
 
 
 
1. Het voorkomen van de eikenprocessierups is een natuurlijk fenomeen waarvan niet mag worden 

verwacht dat het helemaal zal verdwijnen. Het voorkomen van dergelijke soorten is ook 
onderhevig aan fluctuaties, waarbij in bepaalde jaren zoals 2007 een piekvoorkomen wordt 
vastgesteld, waarna de populatie opnieuw terugvalt zoals in 2008. 

 
 De eikenprocessierupsvlinder is een vlindersoort die eikenbomen als noodzakelijke waardplant 

heeft. Het eiken-berkenbos vormt de climaxvegetatie op de zandgronden in Vlaanderen. Men 
mag verwachten dat de problematiek van de eikenprocessierups zich voornamelijk zal 
manifesteren in de de Kempen.  

 Als gevolg van de cyclische populatiedynamiek van eikenprocessierupsen en bij gunstige 
klimatologische omstandigheden zoals in 2007 kan zeer hoge plaagdruk ontstaan met een 
grotere aanwezigheid van de rupsen over een groter gebied. Hierdoor ontstaat de indruk dat de 
rupsenplaag uitbreiding neemt. In de praktijk zal de vlindersoort echter noodzakelijk gebonden 
blijven aan de regio's waar de waardplanten in aanzienlijke mate voorkomen. 

 Bij de evolutie van de populaties en de natuurlijke dynamiek van eikenprocessierupsen moet 
men rekening houden met het ecologische principe van de prooi/predator-relatie. In respons op 
de hogere aantallen rupsen zullen ook de predatoren van deze rupsen (sluipwespen, 
sluipvliegen, grote poppenrover) toenemen. De rupsenpopulaties zullen normalerwijze bijgevolg 
door hun natuurlijke predatoren terug worden ingeperkt.  

 
 Een duurzame aanpak van de problematiek van de eikenprocessierupsen is nodig. Het opmaken 

van een draaiboek kan bijdragen tot een efficiënt en genuanceerd optreden in de jaren en in 
gebieden waar zich overlast voordoet. De diensten van gouverneurs en burgemeesters zijn 
bevoegd om bij maatschappelijke overlast coördinerend op te treden. Het invoeren van een 
lokaal politiereglement over de bestrijding van de eikenprocessierupsen, zoals in Vlaams-
Brabant, draagt bij tot een meer gecoördineerde aanpak van de rupsenoverlast. Een draaiboek 
kan objectieve criteria en informatie aanleveren om te bepalen waar, wanneer en onder welke 
voorwaarden eikenprocessierupsen overlast veroorzaken, waar bestrijding aangewezen is of 
juist dient vermeden te worden (vlinderrijke gebieden), voor welke bestrijdingsscenario's kan 
worden gekozen, veiligheidsmaatregelen die moeten genomen worden, hoe er gecommuniceerd 
wordt, het aanduiden van meldpunten, …. 

 
 Het Vlaams Agentschap Zorg en Gezondheid, afdeling Toezicht Volksgezondheid, heeft met 

betrekking tot gezondheidsaspecten reeds initiatieven genomen. Meer informatie is ook te 
vinden op de volgende websites:  

 
http://www.eikenprocessierups.be  
http://www.zorg-en-gezondheid.be/eikenprocessierups.aspx  

 
 Vooral de eerste website bevat heel wat informatie over de eikenprocessierups: de ecologie van 

de soort, de gezondheidsrisico’s, mogelijke bestrijdingsmaatregelen, diverse folders en andere 
nuttige documenten. De website informeert ook over specifieke acties en coördinatieacties die 
worden ondernomen vanuit de provinciebesturen.  
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 Het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) heeft voor de eigen domeinen een integraal kader 
uitgewerkt dat wordt toegepast over heel Vlaanderen. De aanpak van overlast door 
eikenprocessierupsrups in eigen domeinen van het ANB wordt gevoerd op basis van een 
trapsgewijze benadering van maatregelen in relatie tot de maatschappelijke hinder. Deze 
trapsgewijze benadering wordt weergegeven in bijlage 1.  

 De eerste mogelijke stap vloeit voort uit het basisuitgangspunt: het voorkomen van 
eikenprocessierups is een natuurlijk fenomeen waar in beginsel niet tegen wordt opgetreden. In 
functie van de plaagdruk en de effectieve overlast wordt vervolgens de voorkeur gegeven aan 
het waarschuwen of het tijdelijk afsluiten van risicogebieden. Uiteindelijk, wanneer een aantal 
criteria zijn vervuld, komt men terecht bij de laatste stappen: het bestrijden van haarden van 
eikenprocessierups door branden (curatieve bestrijding) of door besproeien (preventieve 
bestrijding).  

 
 Deze trapsgewijze benadering is gebaseerd op de resultaten van een Interreg-studie die in het 

verleden werd uitgevoerd in verband met deze problematiek.  
 
 Om verregaande bestrijdingsmaatregelen zoals het wegbranden of het besproeien van rupsen te 

kunnen uitvoeren dient in bepaalde gevallen een afwijking (ontheffing) te worden verkregen. 
Dit geldt zowel voor het ANB voor wat eigen domeinen betreft, als voor andere instanties 
wanneer het gaat om gebieden waarover deze instanties bevoegdheid hebben.  

 
 Meer bepaald is er een afwijking nodig in de volgende gevallen: 
 

1. voor het wegbranden van rupsen is er een afwijking nodig in de volgende types van 
gebieden:  
- natuurreservaten (op basis van decreet Natuurbehoud van 21 oktober 1997); 
- bosreservaten (op basis van het Bosdecreet van 13 juni 1990). 

 
2. voor het besproeien met pesticiden is er een afwijking nodig in de volgende types van 

gebieden:  
- natuurreservaten (op basis van decreet Natuurbehoud van 21 oktober 1997); 
- bosreservaten (op basis van het Bosdecreet van 13 juni 1990); 
- het Vlaams Ecologisch Netwerk of VEN (op basis van decreet Natuurbehoud van 21 

oktober 1997).  
 
 VEN-ontheffingen voor preventieve bestrijdingen met een biologisch agens en de curatieve 

bestrijdingen (branden, opzuigen) worden niet vlakdekkend afgeleverd maar worden toegekend 
voor zones en publieke gebieden in VEN met een hoge plaagdruk en waar een hoog risico op 
maatschappelijke overlast kan bestaan (woonkernen, fietspaden en wegen). Deze bestrijdingen 
moeten worden uitgevoerd vanaf de grond, en zullen specifiek gericht zijn op de rupsennesten 
en -kolonies. 

 
 Aan het verlenen van de VEN-ontheffing worden randvoorwaarden voor zowel de preventieve, 

als curatieve bestrijdingen verbonden. Hiermee wordt de ecologische impact zoveel als mogelijk 
beperkt tot de te bestrijden plaagsoort. Bovendien worden de ontheffingen gekoppeld aan een 
nazorgprogramma die de effectiviteit en de noodzaak van de bestrijdingsprogramma's opvolgen 
en evalueren. 

 
 Ten slotte hebben het ANB en het ondersteunend centrum van het ANB, samen met de interne 

preventiedienst (GDPB) en de preventie-arts een risico-evaluatie uitgevoerd voor het curatief 
bestrijden van eikenprocessierupsen door middel van branden. De basisinsteek voor deze 
evaluatie was de ervaring uit 2007 die werd opgedaan onder de specifieke 
terreinomstandigheden van de eigen domeinen  van het ANB en de zeer hoge plaagdruk van 
2007 in noordoost Limburg. 
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 Aan de hand van deze ervaring werd een dossier opgesteld voor toekomstige bestrijdingsacties. 
Dit bevat de toelichtingen voor veilig werken, een gebruikershandleiding met checklist voor de 
branders, evenals instructiekaarten voor werkmiddelen en -omstandigheden. 

 Hoewel dit dossier specifiek voor bestrijding door het ANB op eigen terreinen is opgesteld kan 
het zeker een insteek worden voor een draaiboek dat de problematiek kadert in het ruimere 
geheel van veiligheid, volksgezondheid en natuurbehoud. 

 
 Het lijkt mij dan ook aangewezen om een draaiboek uit te werken voor alle Vlaamse provincies, 

waarbij de aanpak van het ANB een goede insteek vormt. 
 
2. Het ontwerp van soortenbesluit wordt momenteel nog volop voorbereid door mijn diensten in 

samenspraak van het Agentschap voor en Natuur en Bos en de verschillende maatschappelijke 
actoren.  

 Het ontwerp van soortenbesluit heeft de betrachting om het beleid ten aanzien van in het wild 
voortlevende soorten beter te onderbouwen, soorten te beschermen en een actief soortenbeheer 
te voeren. Er wordt inderdaad ook gedacht om de bestrijding van overlastsoorten, als een 
onderdeel van het actieve soortenbeheer, op te nemen in het soortenbesluit. Het voorstel om de 
eikenprocessierups en andere soorten met brandharen (spinselmot, satijnvlinder) op te nemen in 
het soortenbesluit of in zijn uitvoeringsbesluiten wordt zeker onderzocht. 

 
 Om een soort als hinderlijk en te bestrijden op te nemen in het soortenbesluit moeten alleszins 

criteria en procedures uitgewerkt worden om te argumenteren wanneer een maatschappelijke en 
onder welke voorwaarden (periodiciteit en intensiteit van de plaagdruk, hinderlijke levenstadia, 
regiogebonden prevalenties van een soort, omschrijving van de hinder, ...) overlast ontstaat. 

 
 Ten slotte moet het soortenbesluit de mogelijkheid bieden om ten aanzien van de 

bestrijdingsprogramma's richting te geven aan: 
- de verantwoordelijkheid voor de bestrijding van de soort in functie van de eigendom of 

gebruik van terreinen; 
- de toe te passen bestrijdingsmiddelen, -methoden en -perioden;  
- een ecologisch, ethisch en maatschappelijk verantwoorde bestrijding van de soort zonder 

(betekenisvolle) nadelen voor andere organismen; 
- eventuele bijkomende relevante randvoorwaarden. 

 
3. Het onderzoek naar nadelige gevolgen voor insectenpopulaties door het gebruik van het 

biologische agens Bacillus thuringiensis wordt geïntegreerd in monitoringprogramma's voor de 
eikenprocessierupsvlinder.  

 
 Voor de stand van zaken van de onderzoeken en de resultaten die de monitoring van de 

insectenpopulaties tot heden hebben opgeleverd wordt verwezen naar het antwoord op de 
schriftelijke vraag nr. 645 van 29 april 2008. 

 
 In Vlaanderen, en ook in het buitenland, is zeer weinig ervaring met effectgericht 

wetenschappelijk onderzoek naar effecten van bestrijding van de eikenprocessierupsen. 
Besproeiing dient dan ook zeer behoedzaam te worden toegepast, gelet op het niet-selectieve 
karakter van de bestrijdingsmiddelen die worden gebruikt. Preparaten met de bacterie Bacillus 
thuringiensis (Bt) worden al sinds decennia gebruikt als biologisch bestrijdingsmiddel tegen 
rupsen van verschillende soorten vlinders, die potentieel schadelijk zijn in land- en bosbouw. De 
werking van Bt-preparaten berust op het vrijkomen van toxische stoffen in het lichaam van de 
rupsen, nadat deze het product opgenomen hebben. De bacteriegenen die instaan voor de 
aanmaak van deze toxines werden ook ingebouwd in genetisch gemodificeerde 
landbouwgewassen, als bescherming tegen vraat door plaaginsecten zoals de Europese 
maïsboorder. 
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 Bt-preparaten worden op de bladeren gesproeid en moeten via bladvraat door de rupsen 
opgenomen worden, aangezien het geen contactwerking heeft. Het tijdstip waarop gesproeid 
wordt, de weersomstandigheden tijdens en na het sproeien en de wijze waarop het product 
gesproeid wordt zijn uitermate belangrijk voor een effectieve behandeling. Het is dan ook ten 
stelligste aangeraden deze behandeling enkel door specialisten te laten uitvoeren.  

 
 In vergelijking met chemische bestrijdingsmiddelen hebben Bt-preparaten een relatief nauw 

werkingsspectrum en zijn weinig persistent, d.w.z. dat ze slechts een vrij beperkte periode actief 
blijven na het sproeien. Om die redenen worden ze als minder schadelijk voor de omgeving en 
niet-doelsoorten beschouwd dan chemische middelen.  

 Dit betekent echter niet dat Bt-preparaten geen schadelijke effecten hebben op niet-doelsoorten. 
Ze zijn immers toxisch voor alle rupsen van vlinders die van de besproeide bladeren vreten, dus 
ook deze van niet-doelsoorten. Bij het bespuiten van bomen komt het middel ook terecht op de 
vegetatie onder de behandelde bomen, zodat ook de rupsen die zich met deze vegetatie voeden 
getroffen worden. Het risico is reëel dat tal van andere insectensoorten, waaronder heel wat 
bedreigde (vlinder)soorten, eveneens worden getroffen door een al te rigoureuze bestrijding, wat 
zonder meer een zeer nefast en absoluut te vermijden neveneffect zou zijn, in het bijzonder gelet 
op de zeer precaire situatie waarin heel wat insectensoorten zich bevinden. 

 
 In de regio in de provincie Limburg waar zich sinds enige jaren problemen voordoen met de 

Eikenprocessierups komen verschillende zeldzame en bedreigde vlindersoorten op eik voor 
(Jacobs, M., 2008. Nachtvlindermonitoring binnen 10 proefhokken in NO-Limburg met speciale 
aandacht voor de Eikenprocessievlinder (Thaumetopoea processionea), Agentschap voor 
Natuur en Bos Limburg). Bespuitingen met Bt-preparaten tegen Eikenprocessierups kunnen dus 
ook voor deze soorten negatieve gevolgen hebben. Door de provincie Limburg werd daarom in 
samenwerking met het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) een vergelijkend onderzoek naar 
het voorkomen van insecten en andere organismen uitgevoerd in Bt-behandelde gebieden en 
controlegebieden. Het Instituut voor Natuur- en Bosonderzoek (INBO) stond mee in voor de 
verwerking van de gegevens. De korte looptijd van het onderzoek, methodologische 
beperkingen en interferentie met andere factoren, o.a. het wegvallen van de voedselbron van 
bladvretende insecten als gevolg van de kaalvraat door Eikenprocessierups, lieten echter niet toe 
om sluitende conclusies over de gevolgen van Bt op niet-doelsoorten te trekken (Verschelde, P. 
& Bauwens, D., 2008. Effect van de bestrijding van de eikenprocessierups op ongewervelde 
dieren: analyse van monitoringsgegevens 2007. INBO.A.2008.52).  

 Uit een Canadees onderzoek naar de neveneffecten van Bt-bespuitingen in bossen is echter 
gebleken dat de populaties van 2 algemene vlindersoorten, die meer dan 80% van de populatie 
van niet-doelsoorten uitmaakten, significant afgenomen waren na een eenmalige bespuiting van 
bomen met Bt. Pas 2 jaar na de bespuiting konden deze populaties zich volledig herstellen.  

 
 Het middel kan ook toxisch zijn voor andere organismen dan rupsen. In de productinformatie 

van het middel dat in 2007 o.a. in de provincie Limburg tegen Eikenprocessierups werd 
gebruikt, staat vermeld dat het toxisch is voor in het water levende organismen en voor 
sommige natuurlijke vijanden van plaaginsecten, zoals de gaasvlieg Chrysoperla rufilabris en 
de roofmijt Metaseiulus occidentalis.  

 Het middel kan ook indirecte negatieve effecten hebben op vogels en andere organismen door 
een verminderd voedselaanbod (bvb. rupsen) na Bt-behandeling. Zo werd aangetoond dat 
spintmijten, die als voedselbron voor verschillende roofinsecten fungeren, een significant 
tragere voortplanting vertoonden op planten die met Bt behandeld werden en dat de rupsen van 
een niet-doelsoort zich veel trager ontwikkelden dan soortgenoten die op onbehandelde planten 
voorkwamen. Ook bij de roofinsecten zelf die zich voedden met Bt-behandelde prooidieren 
werd een verhoogde sterfte, een tragere ontwikkeling en een lager lichaamsgewicht genoteerd. 
Bij bespuiting moet bovendien rekening gehouden worden met drift van het product door de 
wind, waardoor het op een veel bredere strook vegetatie terecht kan komen dan enkel op de 
planten waarop zich te behandelen plaaginsecten bevinden.  
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 Om deze redenen wordt behandeling met Bt tegen Eikenprocessierups in bos- natuurgebieden 

met een belangrijke ecologische waarde afgeraden. In deze gebieden verdienen meer selectieve 
methoden, zoals branden en opzuigen van de rupsen, de voorkeur. 

 
 In de afgebakende gebieden van het Vlaams Ecologisch Netwerk (VEN) wordt bestrijding 

alleen toegelaten via het verlenen van een VEN-ontheffing, waarbij bepaalde randvoorwaarden 
gelden voor zowel de preventieve, als curatieve bestrijdingsvorm. Zo worden er in gebieden die 
bekend staan als een gekende hotspot voor dagvlinders of waar kwetsbare of bedreigde 
vlindersoorten voorkomen geen curatieve maatregelen toegepast. In de Vlaamse en in de 
erkende natuurreservaten wordt bovendien geen VEN–ontheffing gegeven voor de bestrijding 
met een biologisch agens, alleen curatieve maatregelen worden daar genomen. Hierdoor wordt 
de ecologische impact zoveel als mogelijk beperkt tot de te bestrijden plaagsoort. 

 Bestrijding van Eikenprocessierups is vooral gericht op het beperken van hinder voor 
omwonenden, recreanten of andere gebruikers van de gebieden waar Eikenprocessierupsen 
voorkomen. In zones waar weinig mensen komen of waar mensen niet langdurig aanwezig zijn 
is deze hinder beperkt en kan het plaatsen van infoborden of - bij een hoge plaagdruk - het 
tijdelijk afsluiten van gebieden daarom meestal volstaan als maatregel.  

 Bt-behandeling wordt ook afgeraden in gebieden waar kwetsbare beschermde vlinders 
voorkomen en in gebieden waar ecologische doelstellingen primeren die negatief kunnen 
beïnvloed worden door Bt-behandeling. Bt wordt bij voorkeur ook niet gebruikt in 
grondwaterbeschermingsgebieden.   

 
 Er moet tevens op gewezen worden dat regelmatige en gedurende jaren herhaalde bespuitingen 

met Bt-preparaten een risico inhouden voor ontwikkeling van resistentie bij het doelinsect. Bt-
resistentie werd al aangetoond bij een vlindersoort die potentieel schadelijk is in de landbouw. 
Dit aspect moet de nodige aandacht krijgen in deze gemeenten in het Vlaamse Gewest waar 
sinds jaren preventief gesproeid wordt tegen Eikenprocessierups.  

 
 Opmerking: 
 In 2007 kwam de Eikenprocessierups in nagenoeg alle Vlaamse provincies voor. Het onderzoek 

naar de mogelijke schadelijke effecten van het fenomeen en van de bestrijding ervan op de 
natuur zou dan ook beter naar een hoger (gewestelijk) niveau getild worden. 

 Dergelijk  onderzoek zou kunnen inhouden: 
- het jaarlijks in kaart brengen van de verspreiding en de populatiesterkte van de EPR in 

Vlaanderen; 
- het opvolgen in ruimte en tijd van het optreden van hinder en schade voor mens en natuur 

veroorzaakt door de EPR; 
- vergelijking van methoden en strategieën van bestrijding qua duurzaamheid, d.w.z. qua 

mate van vermijden van (onherstelbare) schade aan natuur en milieu; 
- het inschatten van de effecten op de natuur van de bestrijding van de EPR, in het bijzonder 

in de VEN-gebieden. 
 
BIJLAGE: 

 
Trapsgewijze benadering van het terugdringen van overlast door eikenprocessierups in domeinen van 
het Agentschap voor Natuur en Bos. 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/680/antw.680.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 682 
van 22 mei 2008 
van RUDI DAEMS 
 
 
 
Gemeentelijke Vlarem-gemachtigde ambtenaren   -   Stand van zaken 
 
Op donderdag 15 mei 2008 stelde de Vlaamse Ombudsman zijn Jaarverslag 2007 voor in de 
Commissie voor Leefmilieu van het Vlaams Parlement. Dit rapport maakt melding van het feit dat nog 
steeds 63 Vlaamse gemeenten niet voldoen aan de minimale handhavingstaak, met name het 
beschikken over een toezichthoudend ambtenaar met Vlarem-attest. 
 
De minister gaf als verklaring dat zeer kleine gemeenten vaak niet in staat zijn om deze taak binnen 
hun beperkte personeelsstaf ter harte te nemen. Zij stelde dat hiervoor best intergemeentelijke 
samenwerkingsverbanden zouden worden opgezet. Via de samenwerkingsovereenkomst wordt 
daarvoor een mogelijkheid geboden. 
 
In de debatten over de tekortschietende lokale handhaving is ook meermaals het (terechte) punt 
aangehaald dat veel gemeentelijke milieudiensten overbelast zijn door de veelheid van taken.  
 
Om daar een grondig zicht op te krijgen, kondigde de minister een studie aan die de kerntaken van 
gemeentelijke milieudiensten in kaart zou brengen. Deze studie zou in 2007 opgestart worden vanuit 
het TWOL-programma (Toegepast Wetenschappelijk Onderzoek Leefmilieu). 
 
1. Klopt het dat nog 63 gemeenten niet beschikken over een gediplomeerd toezichthoudend 

ambtenaar met Vlarem-attest? Zo ja, welke zijn deze 63 gemeenten? 
 
2. Hoeveel gemeenten hebben intussen gebruik gemaakt van de mogelijkheid in de 

samenwerkingsovereenkomst voor intergemeentelijke samenwerking? Welke gemeenten zijn dat? 
 
3. Welke bijkomende stappen zal de minister zetten om dit knelpunt van ontbrekende lokale 

handhaving zo snel mogelijk op te lossen? 
 
4. Zijn de resultaten van de bovenvermelde TWOL-studie intussen bekend? Zo ja, welke 

beleidsconclusies trekt de minister daaruit? 
 
5. Wat is de stand van zaken m.b.t. het uitvoeringsbesluit op het Milieuhandhavingsdecreet?  
 

Wordt daarin voorzien in financiële en andere ondersteuning voor uitoefening van lokaal toezicht? 
Zo ja, welke?  
 
Wordt in de meerjarenbegroting een extra budget voor ondersteuning van gemeenten voor 
milieuhandhaving voorzien? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 682 van 22 mei 2008 
van RUDI DAEMS 
 
 
 
1. Het door u geciteerd cijfer uit het Jaarverslag 2007 is een cijfer dat door de Vlaamse 

ombudsman uit het Milieuhandhavingsrapport 2006 van de afdeling Milieu-inspectie is gehaald 
en handelt enkel over de gemeenten zonder Vlarem-toezichthoudend ambtenaar in 2006. 

 
 Voor een meer actueel overzicht van het toezicht bij de gemeenten kan ik verwijzen naar het 

antwoord op schriftelijke vraag nr. 668 van 14 mei 2008 van MARLEEN VAN DEN EYNDE 
(Bijschrift Dienst Schriftelijke Vragen: dit antwoord wordt gepubliceerd op het Websitebulletin 
op 22 juli 2008) waarin een raming wordt gegeven van het aantal gemeenten die voldoen aan de 
organisatie van toezicht:  

 
 “Er bestaat binnen mijn Departement Leefmilieu, Natuur en Energie een overzichtslijst met de 

gemeenten in Vlaanderen die al dan niet over een ambtenaar met bekwaamheidsbewijs 
beschikken. De datagegevens die hierover worden bijgehouden hebben louter betrekking op het 
afleveren van de bekwaamheidsbewijzen in het verleden. De desbetreffende bepalingen van het 
VLAREM bevatten t.a.v. de gemeentelijke overheid geen verplichting om bij de gewestelijke 
milieuoverheid te melden wanneer een toezichthoudende ambtenaar effectief de functie uitoefent 
of na verloop van tijd de functie niet meer uitoefent. Momenteel wordt door mijn administratie 
gewerkt aan een actualisatie van deze overzichtslijst door een bevraging van de gemeentelijke 
overheden. Eens deze actualisatie rond is zal deze overzichtslijst raadpleegbaar zijn op de 
website www.lne.be.  

 Het antwoord op deze vraag werd voorbereid op basis van de overzichtslijst van de 
bekwaamheidsbewijzen van de afdeling Milieuvergunningen en op basis van de gegevens die de 
gemeenten via het milieujaarprogramma rapporteerden. 

 
 Onderstaande cijfers zijn niet sluitend omdat de overzichtslijst van de bekwaamheidsbewijzen 

nog niet geactualiseerd is, de afdeling Milieu-integratie en -subsidiëringen geen gegevens heeft 
van gemeenten die geen milieujaarprogramma indienen en ook omdat sommige gemeenten niet 
volledig zijn in hun rapportering. Deze cijfers geven wel een beeld van de organisatie van 
toezicht bij de gemeenten. 

 
 Gemeenten die in 2007  een milieujaarprogramma opstuurden naar de Vlaamse 

milieuadministratie in het kader van de rapportering over de Samenwerkingsovereenkomst 
“Milieu als opstap  naar duurzame ontwikkeling” 

 
 Om een goedkeuring te krijgen voor het onderdeel ‘toezicht van het instrumentarium’ moet een 

gemeente beschikken over een persoon met een Vlarem-bekwaamheidsbewijs of een 
samenwerkingsprotocol afsluiten met de politiezone. 

 
 239 gemeenten rapporteerden hierover via het milieujaarprogramma: 

- 235 gemeenten voldoen voor het onderdeel toezicht: 
- 202 gemeenten beschikken over een persoon met een Vlarem-

bekwaamheidsbewijs; 
- 80 gemeenten hebben een samenwerkingsprotocol afgesloten met de politiezone. 

- 4 gemeenten voldoen niet voor het onderdeel toezicht. 
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 Ongeveer 98% voldoet aan de organisatie van toezicht. 
 

 Gemeenten die in 2007 geen milieujaarprogramma opstuurden naar de Vlaamse 
milieuadministratie  

 
 69 gemeenten hebben geen milieujaarprogramma opgestuurd omdat zij niet deelnemen aan de 

Samenwerkingsovereenkomst “Milieu als opstap naar duurzame ontwikkeling”. Daarom werd 
opgezocht of deze gemeenten in het verleden een Vlarem-bekwaamheidsbewijs hebben 
opgestuurd of deze gemeenten in het verleden een milieujaarprogramma opgestuurd hebben. 
Omdat de Vlaamse milieuadministratie geen recent milieujaarprogramma heeft, is haar niet 
bekend of deze informatie nog actueel is en volledig is. (bv. personeelsverloop) 

 
- 43 gemeenten beschikken over een persoon met een Vlarem-bekwaamheidsbewijs en/of 

hebben een samenwerkingsprotocol afgesloten met de politiezone: 
- 43 gemeenten beschikken over een persoon met een Vlarem-

bekwaamheidsbewijs; 
- 7 gemeenten hebben een samenwerkingsprotocol afgesloten met de politiezone. 

- de Vlaamse milieuadministratie beschikt voor de overige 26 gemeenten niet over 
informatie.” 

 
2.  Momenteel heeft de afdeling Milieu-integratie en –subsidiëringen nog geen globaal zicht op het 

aantal gemeenten dat de nieuwe Samenwerkingsovereenkomst 2008-2013 zal ondertekenen, 
aangezien er nog regelmatig nieuwe ondertekeningsformulieren ingediend worden. 

 
3. Via de Samenwerkingsovereenkomst 2008-2013 verbinden de gemeenten zich er toe om een 

toezichthoudend ambtenaar aan te stellen of een samenwerkingsovereenkomst met een 
aangrenzende gemeente, een intergemeentelijke vereniging of een politiezone af te sluiten. 

 Los van de ondersteuning vanuit het Vlaamse niveau – die zeker moet blijven en waar nodig en 
mogelijk moet worden uitgebreid – zijn de gemeenten ook zelf verantwoordelijk voor een goede 
werking van hun diensten. Het gewest kan een kader bieden en ondersteuning maar uiteindelijk 
zijn het ook de gemeenten zelf die hun verantwoordelijkheid hier moeten opnemen. 

 
4. De evaluatie van de milieudiensten was een van de TWOL-voorstellen van de voorbije jaren. 
 Omwille van budgettaire redenen en personeelverloop is de geplande evaluatie naar dit jaar 

verschoven. Vorig jaar werd dan ook prioriteit gegeven aan het uitwerken van nieuwe 
samenwerkingsovereenkomsten die begin dit jaar van start gingen. 

 Opzet van het geplande onderzoek is om het statuut van de milieudiensten beter in kaart te 
brengen. Op basis van hiervan zal nagegaan worden welke verdere stappen kunnen worden 
genomen om het statuut te verbeteren. 

 
5.  Mijn administratie heeft inmiddels de laatste hand gelegd aan een ontwerptekst voor het 

uitvoeringsbesluit. Deze tekst werd op 30 mei 2008 aan mijn kabinet bezorgd en zal nu verder 
onderzocht worden met het oog op het bekomen van een eerste principiële goedkeuring door de 
Vlaamse Regering juist voor of juist na het reces. Hiertoe zal ook overleg gepleegd worden met 
alle relevante betrokkenen, waaronder de VVSG. 

 
 Het milieuhandhavingsdecreet (art. 16.3.4. van het D.A.P.M.) voorziet dat de Vlaamse Regering 

binnen de perken van de begrotingskredieten de aanstelling van lokale toezichtshouders kan 
subsidiëren, alsook ondersteuning kan geven voor de opleiding en de permanente vorming van 
die toezichtshouders. Overeenkomstig deze decretale bepaling zal de financiering voor de 
ondersteuning van het lokaal toezicht alleszins wel nader bekeken worden in het licht van de 
begrotingsopmaak 2009. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 692 
van 26 mei 2008 
van DIRK DE COCK 
 
 
 
De Bunt Hamme   -   Inrichtingsplan 
 
Het project De Bunt binnen het Sigmaplan kende een bewogen verloop sinds de beslissing van 22 juli 
2005 van de Vlaamse Regering. Na lokaal protest beslist de Vlaamse Regering op 28 april 2006 dat er 
een nieuw inrichtingsplan moet komen voor De Bunt. Dit laat lang op zich wachten. Vooral het 
blijvend gebruik van de inrichtingsplannen van 2005 zorgt voor stijgende onrust lokaal. Hieruit 
ontstaat het actiecomité Droge Voeten. De gemeenteraad in Hamme onderschrijft de actiepunten van 
het actiecomité. Er komt ook overleg tussen de Vlaamse en lokale overheid. Dit resulteert op 30 
november 2007 in een nieuw voorstel gebracht als mededeling op de ministerraad van de Vlaamse 
Regering. 
 
In Hamme is men nog niet tevreden over de aanpassingen. De algemene teneur is dat er nog niet 
voldoende rekening wordt gehouden met de lokale visie. Er worden hierop vanuit de gemeenschap 
nog een aantal verbeteringen aan het huidige voorstel gedaan. 
 
Op de website www.sigmaplan.be kunnen we een stand van zaken vinden van de huidige plannen: 
 
“De Bunt  
De Bunt zal functioneren als een gecontroleerd overstromingsgebied met gereduceerd getij (GOG-
GGG). Daarvoor wordt een nieuwe ringdijk verder landinwaarts aangelegd, die ongeveer 5m hoog zal 
zijn (komt overeen met +8m TAW, boven de zeespiegel). Een gedeelte van de bestaande rivierdijk 
langs de Schelde wordt verlaagd tot +6m60 à +6m80 TAW. Daardoor zal het gebied bij uitzonderlijk 
hoge waterpeilen (gemiddeld 2X per jaar) in werking treden als GOG (…) 
 
Tegelijk zal het gebied functioneren als een gereduceerd getijdengebied. Via een in- en 
uitwateringssluis zal een beperkt deel van het getij in het gebied stromen, waardoor estuariene 
natuurtypes zullen ontstaan. Sommige delen van het gebied zullen hierdoor frequent overstromen, 
voor andere delen zal dit quasi nooit het geval zijn. (…) 
 
Estuariene natuur is niet verzoenbaar met landbouwgebruik. (…) Tijdens de aanleg van de dijken zal 
het landgebruik nog enkele jaren verder gezet kunnen worden. Tegelijk wordt voorzien in een 
tijdelijke compartimenteringsdijk, die De Bunt zal verdelen in een noordelijk (GGG) en een zuidelijk 
deel (tijdelijke functie krijgt als GOG). Na het verwijderen van de comparimenteringsdijk zal het 
volledig gebied in werking treden als een GGG.” 
 
Deze stand van zaken werd ook toegelicht op een infomoment in Hamme door Waterwegen en 
Zeekanaal NV. 
 
Lokaal is men gedeeltelijk tevreden over het opschuiven van de ringdijk naar de Zwarte Wegel. Het 
behoud van het domeinbos valt ook in goede aarde. Er worden echter nog enkele bekommernissen 
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geopperd. Het nieuwe tracé van de ringdijk ligt naast de Zwarte Wegel. Gezien de dijk, ringgracht en 
dienstweg wordt er eigenlijk nog 50 meter extra ingenomen. Dit betekent een oppervlakte-inname van 
75 ha in plaats van 67 ha. Vooral de zuidelijke knik die nog in het tracé zit, zorgt voor enig 
ongenoegen. Op die plaats komt de leefbaarheid van de buurt immers weer in het gedrang. Het 
rechttrekken van het nieuwe tracé zou het maatschappelijk draagvlak zeker kunnen vergroten. Ook de 
plaatsing van de GGG-sluis dwars door het domeinbos wordt moeilijk begrepen. Hoewel de lokale 
bevolking liever een definitieve GOG ziet in plaats van een GGG, zou een verplaatsing van GGG-sluis 
wellicht ook de steun voor de plannen kunnen vergroten. 
 
Ook de berichtgeving omtrent het medegebruik van landbouw zorgt voor verwarring. In de 
behandeling van de vragen om uitleg nr. 464 en nr. 471 stelt de minister dat dit medegebruik waar 
mogelijk maximaal wordt ingepast (Handelingen C92 – OPE11 – 8 januari 2008, blz. 10-18). Ook 
collega De Meyer oppert in diezelfde handelingen dat landbouw nog mogelijk zal zijn. In de huidige 
plannen met een keuze voor een GGG zie ik geen mogelijkheid tot medegebruik van landbouw. Enkel 
een tijdelijk medegebruik zou eventueel nog mogelijk zijn in het zuidelijk compartiment. 
 
Ten slotte, in de parlementaire handelingen zegt de minister dat in de mededeling aan de Vlaamse 
Regering van 30 november 2007 een belangrijke aanzet is gegeven om tot een definitief 
inrichtingsplan te komen. 
 
Naar ik heb begrepen, zijn de laatste plannen – terug te vinden op de website van Waterwegen en 
Zeekanaal NV – nog niet geofficialiseerd via de Vlaamse Regering. 
 
1. Is het definititief behouden van de compartimenteringsdijk ongeacht of er een GGG in het 

noordelijk compartiment en een GOG in het zuidelijk compartiment komt, of een GGG in beide 
compartimenten een optie? Ziet de minister dit als een mogelijkheid om de fiets en 
wandelrecreatie in het gebied te vergroten? 

 
2. Kan de GGG-sluis of de uitwateringsluis (indien gekozen wordt voor een GOG) in het zuidelijk 

compartiment geen betere plaats krijgen dan dwars door het domeinbos? Deze rigide opsplitsing 
devalueert de waarde van het bos te sterk. Werd deze optie onderzocht? 

 
3. Kan de zuidelijke knik ter hoogte van de Zwarte Wegel nog rechtgetrokken worden, aangezien dit 

slechts om 1,5 hectare gaat? 
 
4. In de bovenvermelde parlementaire handelingen deelt de minister mee dat er gezocht wordt naar 

mogelijke alternatieven indien er een deficit optreedt.  
 

Op welke manier kan er een deficit optreden? 
 
Betekent dit dat een definitieve GOG in het zuidelijk compartiment nog tot de mogelijkheden 
behoort?  
 
De zuidelijke knik rechttrekken, heeft vermoedelijk ook een deficit tot gevolg. 
 
Zorgt het behoud van het domeinbos voor een deficit? 
 
Welke alternatieven zijn er al gevonden? Zijn er ook alternatieven gevonden buiten het MWA? 
 

5. Acht de minister het opportuun om in het vervolg in de communicatie over de in te nemen 
oppervlakte ook de extra elementen zoals dijken, ringgrachten, … op te nemen? 

 
6. Op welke manier ziet de minister nog mogelijkheden om definitief medegebruik van landbouw 

maximaal in te passen? 
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7. Is de voorziene hoogte van de dijken (+6m60 à +6m80 TAW) niet té laag wanneer men in 

overweging neemt dat Hamme de hoogste hoogwaterstand heeft van het hele Scheldebekken, maar 
wel de laagste dijken? Zal – zeker bij uitdieping van de Schelde en de verdere opwarming van de 
aarde – de dijk niet meer dan slechts tweemaal per jaar overstromen? 

 
Hanteert men niet te voorzichtige prognoses wat de opwarming van de aarde betreft?  
 
Houdt dit ook geen bedreiging in voor het domeinbos? 
 

8. Wat is de status van de huidige plannen? Wanneer wordt er een definitief inrichtingsplan 
verwacht?  

 
Hoe wordt het definitieve inrichtingsplan geofficialiseerd? Zal dit nog als mededeling op de 
Vlaamse Regering komen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 692 van 26 mei 2008 
van DIRK DE COCK 
 
 
 
1. Vanuit de vooropgestelde natuurdoelstellingen is een permanente compartimenteringsdijk niet 

aan de orde. De compartimenteringsdijk zorgt er wel voor dat een meer geleidelijke overgang 
mogelijk wordt, rekening houdend met het huidige gebruik.  Het niet realiseren van een 
estuarien natuurgebied in het zuidelijk deel zou met zich mee brengen dat een permanent deficit 
ontstaat in de natuurdoelstellingen van het Sigmaplan. Bij de opmaak van inrichtingsplannen 
werd rekening gehouden met de mogelijkheden voor fiets- en wandelrecreatie van het gebied. 
  
 

2. Deze sluis zal functioneren als een uitwatering (‘GOG-sluis’) in stap 1 en een in/uitwatering 
(‘GGG-sluis’) in stap 2. De uitwatering is reeds in stap 1 nodig om het gebied na een stormvloed 
voldoende snel te kunnen ontwateren. De in/uitwatering is in stap 2 nodig op deze locatie opdat 
het getij zich voldoende kan verspreiden in het gebied, en de vorming van kreken, slikken en 
schorren mogelijk wordt. De inwateringen van respectievelijk het noordelijk en het zuidelijk 
deel, dienen in dit eindbeeld op een voldoende grote afstand van elkaar te zijn gelegen, alsook 
op een voldoende grote afstand van de nieuwe ringdijken omwille van veiligheidsredenen.  

 
3. Een verdere beperking van de oppervlakte van het overstromings- en natuurgebied is niet 

mogelijk gelet op de doelstelling om 67,44 ha estuariene natuur te ontwikkelen. 
 
4. Een deficit treedt op wanneer voor een bepaald project de oppervlakte, die in de Beslissingen 

van de Vlaamse Regering van 22 juli 2005 en 28 april 2006 wordt gekoppeld aan de 
vooropgestelde veiligheids- en natuurdoelstellingen, niet binnen de projectcontour kan worden 
verwezenlijkt.  

 
 Voor het project De Bunt kan een deficit ontstaan door het feit dat het zuidelijk deel – omwille 

van de verschillende opeenvolgende stappen waarin het project wordt gerealiseerd – pas op een 
later tijdstip kan worden aangesproken als estuarien natuurgebied. Daarom werd beslist om de 
ontpoldering van het Groot Schoor te Hamme vooruit te schuiven in de timing. Zo blijft de 
stapsgewijze realisatie van de doelstellingen van het Sigmaplan gegarandeerd in de 
verschillende betrokken deelgebieden. Het behoud van het domeinbos zorgt daarbij niet voor 
een bijkomend deficit.Er is op dit moment geen sprake van alternatieven.  

 De projecten liggen vast via de Beslissingen van de Vlaamse Regering van 22 juli 2005 en 28 
april 2006.  

 
5. Bij de projectmatige uitwerking van inrichtingsplannen voor overstromings- en natuurgebieden 

worden de projectcontouren verfijnd op basis van lokale knelpunten en potenties. Pas na 
verfijning van de plannen in overleg met de projectmatige werkgroep kan over een concrete 
projectcontour worden gecommuniceerd. Dat gebeurde te Hamme op 12 maart 2008 op een 
infomarkt voor de bevolking en een bijkomende toelichting voor de betrokken landbouwers. In 
de verdere communicatie omtrent het milieueffectenrapport en ruimtelijk uitvoeringsplan zal 
ook steeds correct gecommuniceerd worden over de totaliteit van de projectcontouren.  
 

6. Definitief medegebruik van landbouw in een estuarien overstromings- en natuurgebied is niet 
mogelijk omwille van de dagelijkse getijdenwerking. De verschillende opeenvolgende stappen 
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die vanuit technisch oogpunt gevolgd worden ter realisatie van het ganse project, laten een 
realistisch uitdoofscenario voor de aanwezige landbouwbedrijven toe.  
 

7. De geplande overloophoogtes zijn het gevolg van waterloopkundige berekeningen en zijn de 
optimale overloophoogtes voor dit gebied en de vooropgestelde overstromingsfrequentie. Deze 
overloophoogtes zijn afhankelijk van de ligging in het Zeescheldegebied (de tijgolf neemt af in 
hoogte verder stroomopwaarts) en de tijdshorizon (waarbij rekening moet gehouden worden met 
nieuwe GOG’s die dan reeds in werking zullen zijn, en waarin het GOG  Kruibeke een zeer 
belangrijke rol zal spelen). De te verwachten overstromingsfrequentie kan dus niet zomaar 
afgeleid worden vanuit de huidige situatie. De overloophoogtes worden tevens bepaald op basis 
van de vereiste instroom van rivierwater om voldoende rivierwater aan de vloedgolf te kunnen 
onttrekken, waardoor ook stroomopwaartse gebieden (Hamme, Dendermonde…) een kleiner 
overstromingsrisico bekomen. Derhalve kan geconcludeerd dat het optrekken van de 
overloophoogtes de algehele veiligheid niet ten goede zou komen. 

 
 In de voorbereidende studies werd een MKBA opgesteld waarbij kostprijs van ingrepen werden 

afgewogen ten opzicht van vermeden overstromingsschade. In deze MKBA zijn meerdere 
scenario’s inzake klimaatverandering bekeken. Het geactualiseerde Sigmaplan blijkt een robuust 
antwoord te zijn op klimaatverandering en dit zowel bij beperkte als bij uitgesproken prognoses. 

 Dit heeft geen nieuwe implicaties voor het domeinbos. Het bos blijft m.a.w. grotendeels 
behouden. Er valt wel een wijziging in de soortensamenstelling te verwachten voor het gedeelte 
dat binnen de nieuwe ringdijken gesitueerd is.  
 

8. Het schetsontwerp voor De Bunt is afgerond en werd op 12 maart 2008 gecommuniceerd aan de 
bevolking. Momenteel worden detailontwerpen opgemaakt, zoals voor de dijken, ringgrachten, 
sluizen en recreatieve ingrepen. Het milieueffectenonderzoek en ruimtelijk uitvoeringsplan 
werden parallel opgestart. Doelstelling is alle procedures af te ronden in de loop van 2009, zodat 
de werken kunnen starten in 2010. Vanaf nu worden de reguliere procedures gevolgd. Via die 
weg worden de inrichtingsplannen geofficialiseerd. Er komt dan ook geen mededeling meer aan 
de Vlaamse Regering. 
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Vraag nr. 693 
van 26 mei 2008 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
De Bunt Hamme   -   Inrichtingsplan 
 
Na tal van opmerkingen van actiegroep Droge Voeten en het gemeentebestuur van Hamme werden 
aanpassingen gedaan aan het voorstel van de minister inzake het inrichtingsplan voor De Bunt in 
Hamme. 
 
Niettemin blijven er bekommernissen omtrent bepaalde elementen van het aangepaste inrichtingsplan. 
 
Vandaar volgende vragen aan de minister. 
 
1. Het vernieuwde tracé van de ringdijk blijft problematisch wegens de nabijheid van bewoning ten 

gevolge van een nodeloze knik in het tracé.  
 

Is een rechte doorloop van de nieuwe ringdijk een optie zodat de veiligheid van de meest nabije 
omwonenden kan worden verhoogd? 

 
2. Is er onderzocht of de compartimenteringsdijk omgevormd kan worden tot een definitieve dijk ? 
 
3. Waarom wordt in het zuidelijk compartiment niet slechts een uitwateringssluis op een geschikter 

plaats voorzien in plaats van een GGG-sluis dwars door het domeinbos aan te leggen ? 
 
4. Is het een optie om in het zuidelijk compartiment, dat definitief ingericht wordt als GOG, 

landbouw als medegebruik toe te laten ? 
 
5. In welke mate kan de veiligheid verhoogd worden, bijvoorbeeld door de overloopzones op de 

dijken minimaal een hoogte van 6.80m TAW te geven ? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 693 van 26 mei 2008 
van VERA VAN DER BORGHT 
 
 
 
1. Een verdere beperking van de oppervlakte van het overstromings- en natuurgebied is niet 

mogelijk gelet op de doelstelling om 67,44 ha estuariene natuur te ontwikkelen. In deze zin 
betreft het geen nodeloze knik in het tracé, doch een noodzaak om te kunnen voldoen aan de 
projectdoelstellingen.  

 De nieuwe dijken, waaronder ook de ringdijk, worden ontworpen zodat het achterland een 
betere bescherming biedt ten op zichte van de huidige situatie. Dit is bovendien onafhankelijk 
van de locatie van de nieuwe ringdijk.  
 

2. Vanuit de vooropgestelde natuurdoelstellingen is een permanente compartimenteringsdijk niet 
aan de orde.  De compartimenteringsdijk zorgt er wel voor dat een meer geleidelijke overgang 
mogelijk wordt, rekening houdend met het huidige gebruik. Het niet realiseren van een estuarien 
natuurgebied in het zuidelijk deel zou met zich mee brengen dat een permanent deficit ontstaat 
in de natuurdoelstellingen van het Sigmaplan.   
 

3. Deze sluis zal functioneren als een uitwatering (‘GOG-sluis’) in stap 1 en een in/uitwatering 
(‘GGG-sluis’) in stap 2. De uitwatering is reeds in stap 1 nodig om het gebied na een stormvloed 
voldoende snel te kunnen ontwateren. De in/uitwatering is in stap 2 nodig op deze locatie opdat 
het getij zich voldoende kan verspreiden in het gebied, en de vorming van kreken, slikken en 
schorren mogelijk wordt.  

 De inwateringen van respectievelijk het noordelijk en het zuidelijk deel, dienen in dit eindbeeld 
op een voldoende grote afstand van elkaar te zijn gelegen, alsook op een voldoende grote 
afstand van de nieuwe ringdijken, omwille van veiligheidsredenen. 

 
4. Definitief medegebruik van landbouw in een estuarien overstromings- en natuurgebied is niet 

mogelijk omwille van de dagelijkse getijdenwerking. Een definitieve inrichting van het zuidelijk 
deel als GOG is eveneens niet aan de orde. Het eindbeeld voor het integrale gebied betreft een 
estuarien overstromingsgebied met gereduceerd getij (Ontpoldering/GGG). Het niet realiseren 
van een estuarien natuurgebied in het zuidelijk deel zou met zich mee brengen dat een 
permanent deficit ontstaat in de natuurdoelstellingen van het Sigmaplan. 

 
5. De geplande overloophoogtes zijn het gevolg van waterloopkundige berekeningen en zijn de 

optimale overloophoogtes voor dit gebied en de vooropgestelde overstromingsfrequentie. Deze 
overloophoogtes zijn afhankelijk van de ligging in het Zeescheldegebied (de tijgolf neemt af in 
hoogte verder stroomopwaarts) en de tijdshorizon (waarbij rekening moet gehouden worden met 
nieuwe GOG’s die dan reeds in werking zullen zijn, en waarin het GOG Kruibeke een zeer 
belangrijke rol zal spelen). De te verwachten overstromingsfrequentie kan dus niet zomaar 
afgeleid worden vanuit de huidige situatie. De overloophoogtes worden tevens bepaald op basis 
van de vereiste instroom van rivierwater om voldoende rivierwater aan de vloedgolf te kunnen 
onttrekken, waardoor ook stroomopwaartse gebieden (Hamme, Dendermonde…) een kleiner 
overstromingsrisico bekomen. Derhalve kan geconcludeerd dat het optrekken van de 
overloophoogtes de algehele veiligheid niet ten goede zou komen. 
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Vraag nr. 695 
van 26 mei 2008 
van ELS VAN WEERT 
 
 
 
Kabinetten   -   EMAS-certificaat 
 
De beslissing van de Vlaamse Regering van 8 mei 2002 betekende de start van het milieuzorgproject. 
Daarin was opgenomen dat vanaf 2003 milieuzorg moest worden ingevoerd in alle entiteiten van de 
Vlaamse overheid. Er werden vier milieuzorgniveaus onderscheiden.  
 
Voor de vaststelling van de milieuzorgniveaus per entiteit van de Vlaamse overheid werd een 
vooronderzoek uitgevoerd door middel van een enquête. Op basis van de resultaten van dit 
vooronderzoek en in overleg met de betrokken entiteit werd een milieuzorgniveau bepaald. Ook de 
toenmalige kabinetten werd gevraagd een aanspreekpunt aan te duiden en deel te nemen aan het 
vooronderzoek. Hieraan werd uiteindelijk geen gevolg gegeven. In de beslissing van 18 juli 2003 
werden bijgevolg geen milieuzorgniveaus vastgelegd voor de kabinetten 
 
Bij de federale overheid werd in 2003 werk gemaakt van de invoering van EMAS (Eco-Management 
and Audit Scheme) in de verschillende kabinetten. Van de vier milieuzorgniveaus die bepaald werden 
in Vlaanderen is EMAS het hoogst mogelijk te bereiken niveau.  
 
Ondertussen hebben in de vorige legislatuur enkele federale kabinetten bewezen het EMAS-certificaat 
te kunnen behalen.  
 
1. Werden er ondertussen initiatieven genomen om na de departementen ook voor de Vlaamse 

kabinetten een milieuzorgniveau te bepalen ?  
 
2. Welk milieuzorgniveau wordt momenteel behaald door het kabinet voor Openbare Werken, 

Energie, Leefmilieu en Natuur ?  
 

Welke initiatieven staan er op stapel om een hoger niveau te halen ?  
 
3. Op federaal niveau hebben in de periode 2003-2007 enkele federale kabinetten het EMAS-

certificaat gehaald.  
 

Heeft de minister deze voorbeelden al bestudeerd en welke conclusies trekt zij er uit voor de 
Vlaamse kabinetten ? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 695 van 26 mei 2008 
van ELS VAN WEERT 
 
 
 
1. N.a.v. de reorganisatie van de Vlaamse overheid (BBB) wijzigde ook de aanpak van de 

invoering en opvolging van milieuzorg. De Coördinatiecel Milieuzorg (CCM) kreeg een meer 
adviesverlenende rol. Dat betekent dat er naar entiteiten toe enkel nog op vraag gewerkt wordt. 
Entiteiten worden centraal niet meer actief opgevolgd en aangespoord om verder werk te maken 
van de milieuzorgniveaus. De werking van de CCM richt zich nu meer naar sleutelentiteiten 
zoals het Agentschap voor Facilitair Management en maakt werk van overkoepelende acties 
zoals vorming, communicatie, actieplannen. Deze aanpak beantwoordt ook aan de conclusies 
van de evaluatie van het project, die plaatsvond in de loop van 2004. Meer informatie over de 
activiteiten van de CCM is beschikbaar op www.vlaanderen.be/milieuzorg. 

 
 In navolging hiervan werd geen actualisatie doorgevoerd van de beslissing van 18 juli 2003 

(toewijzing van de milieuzorgniveaus), aangepast aan de nieuwe organisatorische structuur van 
de Vlaamse overheid. Er werden bijgevolg geen nieuwe initiatieven genomen om 
milieuzorgniveaus te bepalen voor de kabinetten.  

 
 Dat betekent evenwel niet dat er niet aan milieuzorg zou worden gewerkt. De kabinetten worden 

steeds uitgenodigd om deel te nemen aan centraal georganiseerde acties. Zo ontvangen ze steeds 
het aanbod van het communicatiemateriaal dat de Coördinatiecel Milieuzorg uitwerkt en kunnen 
ze dit ook gratis bestellen. Ze worden steeds uitgenodigd om deel te nemen aan acties zoals 
Dikke-truiendag (deelname via acties in de grote administratieve gebouwen waar eveneens 
kabinetten gehuisvest zijn) en ik kyoto (2008: 5 kabinetten). Een deel van de mogelijke acties 
zijn strikt gebouwgebonden en vallen dus onder de bevoegdheid van de gebouwenbeheerder, in 
de meeste gevallen de Afdeling Gebouwen van het Agentschap voor Facilitair Management 
(AFM). Het AFM neemt onder meer maatregelen om het energieverbruik te verlagen. Daarbij 
worden ook de locaties waar kabinetten gehuisvest zijn mee in beschouwing genomen. 

 
2. Zie antwoord op deelvraag 1. 
 
 Het kabinet voor Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur is gevestigd in het Graaf de 

Ferrarisgebouw, dat onder het beheer valt van het Departement Leefmilieu, Natuur en Energie. 
Het departement heeft zich, vanuit haar voorbeeldrol, geëngageerd om het ISO14001-certificaat 
te behalen. De voorbereidingen voor de start van het proces zijn momenteel lopende. Na het 
behalen van het ISO14001-certificaat wordt geëvalueerd in hoeverre de stap naar EMAS 
wenselijk en haalbaar is. Dit engagement heeft uiteraard ook een positieve invloed op het 
(milieu)beheer van het gehele Graaf de Ferrarisgebouw, inclusief de huisvesting van het kabinet 
voor Openbare Werken, Energie, Leefmilieu en Natuur. 

 
3. Voor de aanpak van de invoering van milieuzorg in de Vlaamse overheid werd een 

implementatieplan uitgewerkt door een ad hoc werkgroep. In de uitgebreide nota van deze ad 
hoc werkgroep “milieuzorg in het ministerie van de Vlaamse Gemeenschap en de Vlaamse 
openbare instellingen” van december 2001 (p. 32) werd het volgende standpunt ingenomen: 

 “Voorlopig worden de niveaus 3 en 4 (certificatie ISO 14001, EMAS) niet verplicht maar 
kunnen deze worden aanbevolen. Het verplichtend stellen van de invoering van een 
gecertificeerd milieuzorgsysteem is niet altijd een goede strategie. Absolute voorwaarde voor 
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het welslagen van dergelijke systemen is een totaal engagement en een duidelijke overtuiging 
van het management van de meerwaarde van een milieuzorgsysteem. Het is dan ook beter 
daaraan te werken.”  

 
 Dit standpunt wordt vandaag nog steeds gevolgd. De beslissing om al dan niet te opteren voor 

een gecertificeerd systeem ligt volledig bij de entiteit of haar bevoegde minister en hangt van 
diverse factoren af (o.a. meerwaarde, vereiste inspanningen, milieu-impact). Deze benadering 
betekent geenszins dat milieuzorg op zich een vrije keuze is. Dat blijft een taak van elke entiteit 
en wordt o.m. geconcretiseerd door de opname van  enkele bepalingen in het generieke deel van 
de beheersovereenkomsten. Daarnaast kan ook de bedenking worden gemaakt dat bij voorkeur 
in eerste instantie entiteiten streven naar een gecertificeerd systeem, indien opportuun. Hun 
milieu-impact is meestal aanzienlijk groter dan die van een kabinet en gaat bovendien om 
permanente structuren. 
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Vraag nr. 697 
van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
OVAM   -   Behandelingsduur beroepen 
 
In het verleden waren er verschillende klachten betreffende de achterstand in de behandeling van 
beroepen tegen beslissingen van OVAM. 
 
1. Welke initiatieven heeft de minister genomen om deze achterstand in de behandeling van 

beroepen tegen OVAM-beslissingen weg te werken? 
 
2. Wat is de huidige stand van zaken? Worden dossiers binnen de decretale termijn van 90 dagen 

afgehandeld? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 697 van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 

 
 

1.  Om de achterstand bij de behandeling van de bodemsaneringsberoepen weg te werken, heeft de 
minister de aanwerving van 4 extra juristen goedgekeurd. Inmiddels zijn er drie juristen 
aangeworven. Twee ervan traden in dienst op 24 september 2007, de derde startte op 1 april 
2008. Met ingang van 5 maart 2008 heeft een juriste ontslag genomen. Zij moet nog vervangen 
worden. 

 Naast een structurele versterking werden intern een aantal organisatorische maatregelen 
genomen opdat de hangende dossiers sneller zouden kunnen afgewerkt worden. 

 
2.  De beroepen op grond van artikel 18 Bodemsaneringsdecreet van 1995 werden afgehandeld 

binnen de termijn van zestig dagen. In het Bodemdecreet van 2006, van toepassing sinds 1juni 
2008, worden beroepen tegen de conformverklaring van een BSP, beperkt BSP of 
risicobeheersplan geregeld in artikel 146 en volgende van voormeld decreet. De dwingende 
termijn van 90 dagen is ongewijzigd gebleven. Momenteel is er nog 1 beroep tegen de 
conformverklaring van een BSP hangende (ingediend 23 mei l.l.). 

 
 Voor de andere beroepen is er een termijn van orde van 90 dagen. 
 In principe worden de beroepen chronologisch afgewerkt. Er is gelet op de niet constante 

toestroom geen vaste afhandelingstermijn.  
 Anderzijds worden beroepen eventueel prioritair behandeld indien dit in het belang is van de 

lopende saneringsprocedure, bv. eindverklaringen e.d. en uiteraard ook de beroepen met een 
dwingende termijn in toepassing van artikel 18 van het bodemsaneringsdecreet.  

 In een aantal dossiers wordt een beslissing in overleg met de beroepsindiener uitgesteld omdat 
bijvoorbeeld de saneringsplichtige de bodemonderzoeken verder zet waardoor het aangewezen 
is de nieuwe gegevens af te wachten. 

 De volgende cijfers geven een inzicht van de geleverde inspanningen. 
 Op 10 juni 2008 waren er 181 beroepsdossiers in behandeling, tegenover 292 op 9 maart 2007. 
 Deze 181 dossiers zijn volgens jaar van indiening als volgt gespreid: 

2004 en voorgaande: 35 
2005 38 
2006 51 
2007 36 
2008 21 
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Vraag nr. 698 
van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
Milieuhinder klasse 2 en 3   -   Aanbevelingen Ombudsdienst 
 
“De Vlaamse overheid en de gemeenten moeten verder werk maken van een afdoende aanpak van 
milieuhinder door klasse 2- en 3-inrichtingen. De afspraken uit het kerntakendebat moeten concreet 
worden ingevuld” (Memorandum aan de Vlaamse Regering van de Vlaamse Ombudsdienst dd. 14 juni 
2004). 
 
1. Welke initiatieven heeft de minister sinds het begin van deze legislatuur genomen om tegemoet te 

komen aan de aanbevelingen van de Vlaamse Ombudsdienst? 
 
2. Op welke wijze zijn de afspraken uit het kerntakendebat inmiddels concreet ingevuld? 
 
3. Kan de minister een overzicht geven van het aantal dossiers van milieuhinder door klasse 2- en 3-

inrichtingen? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 698 van 26 mei 2008 
van MARIJKE DILLEN 
 
 
 
1. In het Jaarverslag 2006 zijn er geen aanbevelingen i.v.m. handhaving van klasse 2 en 3 

bedrijven gegeven. Uit de Jaarverslagen 2004, 2005 en 2007 komen vier aanbevelingen naar 
voor die verband houden met deze materie. Een stand van zaken is gegeven naar aanleiding van 
deze aanbevelingen. 

 
 Aanbeveling 2005-05 
 De Vlaamse overheid (en met name de Vlaamse Regering) moet samen met de gemeente meer 

investeren in een actieve milieuhandhaving. Zowel de instrumenten als de middelen moeten 
voldoende zijn om in heel het gewest een efficiënte bestuurlijke handhaving te bieden waarop 
burgers vlot een beroep kunnen doen. 

 
 De lokale overheid is het belangrijkste beleidsuitvoerende niveau voor problemen van 

milieuhinder veroorzaakt door klasse 2- en 3-inrichtingen. Reactieve handhaving en 
conflictbemiddeling klasse 2 en 3 inrichtingen zijn immers in eerste instantie kerntaken van de 
gemeenten. Pas wanneer een gemeente niet optreedt, zal het gewest in haar plaats optreden in 
het kader van haar hoog toezicht.  

 Nochtans is niet steeds de nodige expertise aanwezig bij gemeenten om deze problemen aan te 
pakken. Hier ligt duidelijk een ondersteunende taak voor de gewestelijke overheid. De Vlaamse 
overheid heeft hiervoor een belangrijk instrument ter beschikking, nl. de 
samenwerkingsovereenkomst die wordt afgesloten met de gemeenten.  

 De samenwerkingsovereenkomst werd zowel vormelijk als inhoudelijk bijgestuurd, wat intussen 
heeft geleid tot een nieuwe generatie samenwerkingsovereenkomsten, waarvan het eerste 
uitvoeringsjaar pas is gestart. In ruil voor Vlaamse subsidies kan een gemeente die intekent op 
deze samenwerkingsovereenkomst, zich engageren om te investeren in degelijke opleidingen 
voor haar personeel, om een milieuhandhavingsprogramma en/of een hinderinventaris met 
bijhorend actieplan op te maken en uit te voeren. De Vlaamse overheid stelt hiertoe 
handleidingen ter beschikking die gemeenten moeten helpen concreet uitvoering te geven aan 
deze taken.  

 
 Preventieve handhaving klasse 2 en 3 inrichtingen is eveneens een (zelfs exclusieve) kerntaak 

van de gemeenten. Voor garagisten, carrosseriebedrijven en schrijnwerkerijen is in dit verband 
sinds 1 februari 2007 het kader van de integrale milieuvoorwaarden ingevuld en operationeel. 
De Vlaamse Milieu-inspectie stelde alvast een handig inspectie-instrument ter beschikking van 
gemeentelijke Vlarem-toezichthoudende ambtenaren dat hen moet helpen bij de preventieve 
handhaving van de integrale milieuvoorwaarden bij standaardgarages en carrosseriebedrijven. 

 
 Specifiek voor de problematiek van geurhinder worden momenteel binnen de administratie 

voorstellen uitgewerkt om geurhinder die wordt veroorzaakt door hinderlijke inrichtingen 
(waaronder klasse 2 inrichtingen) aan te pakken. Zoals ik al aankondigde is nog in de loop van 
dit jaar hierrond een maatschappelijk debat voorzien. 

 
 Met betrekking tot de bevoegdheden die de gemeenten uitoefenen op het vlak van de 

toelaatbaarheid en de controle op de exploitatie van de als hinderlijk beschouwde inrichtingen, 
heb ik in artikel 38 van het ontwerpbesluit van de Vlaamse Regering tot wijziging van het 
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besluit van de Vlaamse Regering van 6 februari 1991 houdende vaststelling van het Vlaams 
reglement betreffende de milieuvergunning en van het besluit van de Vlaamse Regering van 1 
juni 1995 houdende algemene en sectorale bepalingen inzake milieuhygiëne ter doorvoering van 
technische actualisering, zoals principieel goedgekeurd door de Vlaamse Regering op 21 
december 2007, voorzien dat o.a. de gemeentelijke overheden bevoegd voor de akteneming van 
de melding van de exploitatie van in de derde klasse ingedeelde inrichtingen voortaan binnen 
bepaalde grenzen, bijzondere voorwaarden kunnen opleggen. 

 Deze bijzondere voorwaarden die bovenop de algemene en sectorale voorwaarden van titel II 
van het VLAREM van toepassing zullen zijn, moeten de gemeenten in staat stellen meer 
maatwerk te leveren in het voorkomen van lokale milieuhinder. 

 
 In hetzelfde ontwerp van wijzigingsbesluit is ook voorzien dat een aantal inrichtingen van de 

eerste naar de tweede klasse en van de tweede klasse naar de derde klasse verschuiven. Om de 
gemeenten in deze opdracht technisch te ondersteunen wordt: 

- voorzien dat de afdeling bevoegd voor milieuvergunningen en de afdeling bevoegd voor 
het stedenbouwkundig beleid, advies aan het college van burgemeester en schepenen 
moeten verstrekken over deze tweede klasse-inrichtingen;  

- het toezicht eerste lijn van de ambtenaren van de afdeling bevoegd voor 
milieuhandhaving uitgebreid tot de inrichtingen van klasse 2 die in de vierde kolom van 
de indelingslijst met het symbool A zijn aangeduid. 

 
 Momenteel worden de adviezen van de SERV en de Minaraad alsook de opmerkingen 

geformuleerd tijdens de consultatieronde verwerkt, alvorens de Vlaamse Regering het advies 
vraagt aan de Raad van State.  

 
 Aanbeveling 2004-36 
 De Vlaamse overheid moet snel maar behoorlijk ingrijpen in situaties waarbij reeds lang 

neveneffecten of onvolkomenheden bekend zijn, en daarbij eventueel en indien nodig overleg 
plegen om samenwerking zoeken met andere bevoegdheidsniveaus. Zij moet vermijden dat 
aangekondigde hervormingen, zowel op het inhoudelijke als op het institutionele vlak, te lang 
uitblijven, waardoor ofwel de toestand die aanleiding geeft tot de hervorming, ofwel de 
verwarring en onduidelijkheid blijven bestaan of ontstaan. 

 
 Aanbeveling 2004-37 
 De Vlaamse overheid moet teneinde handhavingsproblemen en een daaruit voortvloeiend 

handhavingsdeficit te vermijden, investeren in de diversificatie van de sancties, en zeker ook 
waar mogelijk aandacht hebben voor administratieve sancties. 

 
 Op 12 december 2007 heeft het Vlaams Parlement het ontwerp van Milieuhandhavingsdecreet 

definitief goedgekeurd. 
 
 Een van de belangrijke uitgangspunten van dit decreet ligt juist in een versterking van de 

bestuurlijke handhaving. Met name wil het MHD drie vormen van bestuurlijke maatregelen 
invoeren: het bevel tot staking (zijnde een bevel aan de vermoedelijke overtreder om bepaalde 
activiteiten, werkzaamheden of het gebruik van zaken te staken), het bevel tot regularisatie 
(zijnde het bevel aan de vermoedelijke overtreder om bepaalde maatregelen te nemen teneinde 
een milieu-inbreuk of milieumisdrijf te beëindigen, zijn gevolgen ongedaan te maken en 
herhaling ervan te voorkomen) en de bestuursdwang (hier treedt de bevoegde toezichthouder 
zelf feitelijk op tegen de vastgestelde milieu-inbreuk of milieumisdrijf). Kenmerkend aan deze 
bestuurlijke maatregelen is dat ze geen sancties zijn; ze kunnen m.a.w. steeds worden opgelegd, 
zelfs in het kader van de strafrechtelijke handhaving.  

 
 Daarnaast zullen, van zodra de nodige uitvoeringsbesluiten klaar zijn en het MHD in werking 

kan treden, ook bestuurlijke sancties kunnen worden opgelegd, onder de vorm van alternatieve, 
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respectievelijk exclusieve bestuurlijke geldboeten. Het ene verschilt van het andere in functie 
van het onderscheid dat moet worden gemaakt tussen milieumisdrijven en milieu-inbreuken. 
Van milieumisdrijven spreken we als het gaat om gedragingen die in strijd zijn met de 
milieuhygiënewetgeving die gehandhaafd wordt op grond van het MHD en die overeenkomstig 
datzelfde MHD strafrechtelijk kunnen worden gesanctioneerd. Bij milieu-inbreuken gaat het 
weliswaar ook om gedragingen die strijdig zijn met de milieuhygiënewetgeving die 
gehandhaafd wordt op grond van het MHD, alleen komen ze -in tegenstelling tot de 
milieumisdrijven- niét in aanmerking voor een strafrechtelijke sanctionering op grond van het 
MHD. Zij worden m.a.w. onttrokken aan de toepassing van het strafrecht (de zgn. 
“depenalisering”). 

 
 Is er sprake van een milieumisdrijf, dan kan een alternatieve bestuurlijke geldboete worden 

opgelegd. Dit komt er eenvoudig uitgelegd op neer dat de procureur des Konings een bepaalde 
termijn krijgt om zich uit te spreken over het al of niet strafrechtelijk behandelen van een 
vastgesteld milieumisdrijf. Zonder dat hij onmiddellijk moet beslissen of hij strafrechtelijk wil 
vervolgen of niet, wordt van de procureur alleen antwoord verwacht op één enkele vraag: vindt 
de procureur het dossier dat hem is voorgelegd, voldoende de moeite waard om het 
strafrechtelijk te behandelen? Luidt het antwoord ja, dan wordt verder het strafrechtelijke spoor 
bewandeld. De procureur kan dan de overtreder voor de strafrechter brengen, maar hij kan 
evengoed een minnelijke schikking voorstellen of het strafdossier zonder gevolg klasseren 
(seponeren). Luidt het antwoord daarentegen nee, dan wordt meteen het pad geëffend voor de 
mogelijke oplegging van een alternatieve bestuurlijke geldboete. Het bedrag van de boete kan 
oplopen tot maximaal 250.000 euro, te vermenigvuldigen met 5,5 opdeciemen. 

 
 Bij milieu-inbreuken liggen de zaken geheel anders: omdat daar van een strafrechtelijke 

behandeling geen sprake is, zullen gedragingen die hieronder vallen enkel bestraft kunnen 
worden door middel van een exclusieve bestuurlijke geldboete. Dit is een geldelijke sanctie die 
wordt opgelegd door het bestuur en waarvan het bedrag maximaal 50.000 euro kan belopen, te 
vermenigvuldigen met 5,5 opdeciemen. 

 
 Aanbeveling 2007-05 
 De Vlaamse overheid, en met name de Vlaamse minister van Leefmilieu, moet samen met de 

gemeenten in het kader van het nieuwe milieuhandhavingsdecreet de lokale expertise en het 
lokale draagvlak versterken en moet met de gemeenten de handhaving van milieu-inbreuken in 
het volledige Vlaamse gewest verzekeren. 

 
 Het Milieuhandhavingsdecreet legt algemeen het juridisch kader vast waardoor op termijn, 

d.w.z. van zodra het decreet in werking treedt, een verruiming van de lokale 
toezichtmogelijkheden mogelijk kan worden. 

 
 Aldus: 

- zullen alle bevoegde overheden, waaronder ook de lokale overheden, alle nodige 
middelen ter beschikking moeten stellen van hun toezichthouders opdat zij hun taak naar 
behoren zouden kunnen vervullen (art. 16.3.3, tweede lid); 

- zal de aanstelling van lokale toezichthouders, weliswaar binnen de perken van de 
beschikbare begrotingskredieten, gesubsidieerd kunnen worden en zal de Vlaamse 
Regering ondersteuning kunnen geven voor opleiding en permanente vorming (art. 
16.3.4); 

- zal het Milieuhandhavingsdecreet de slagkracht versterken van het lokale toezicht op het 
terrein: door het territorium van de gemeentelijke toezichthouders aanzienlijk te vergroten 
(art. 16.3.5, eerste lid); 

- zal de Vlaamse Regering, op basis van bepaalde criteria, een minimumaantal van 
toezichthouders kunnen bepalen voor gemeenten, intergemeentelijke verenigingen en 
politiezones (art. 16.3.6); 
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- zullen lokale toezichthouders behorende tot gemeenten, intergemeentelijke verenigingen 
en politiezones bij langdurige afwezigheid tijdelijk kunnen vervangen worden door 
waarnemende toezichthouders (art. 13.7, eerste lid). 

 
 Momenteel legt de administratie de laatste hand aan een voorontwerp van uitvoeringsbesluit, dat 

tot doel heeft het Milieuhandhavingsdecreet te operationaliseren en in werking te doen treden 
tegen begin 2009. Het is de bedoeling om deze tekst nog voor het zomerreces voor te leggen aan 
de Vlaamse Regering.  Tegelijkertijd zal deze tekst ter consultatie voorgelegd worden aan o.m. 
de VVSG en de VVP. Zo kan maximaal rekening gehouden worden met de desiderata van de 
gemeenten en de provincies inzake de lokale milieuhandhaving. 

 
2.  Voor een antwoord op deze deelvraag verwijs ik naar het antwoord gegeven in deelvraag 1. 
 
3. Volgens een recente raming zijn er in Vlaanderen 25.000 klasse 1 bedrijven, 75.000 klasse 2 

bedrijven en 175.000 klasse drie bedrijven.  
 De gemeentelijke overheden zijn in de eerste plaats bevoegd voor het toezicht op de 

milieuhygiënewetgeving bij klachten met betrekking tot klasse 2 en 3 bedrijven. Klachten 
aangaande deze bedrijven komen dan ook in de eerste plaats bij de gemeentelijke 
milieuambtenaren of de lokale politie terecht.  

 
 Klachten over klasse 2 en 3 bedrijven die toch bij de afdeling Milieu-inspectie terecht komen, 

worden weliswaar genoteerd, maar direct doorgestuurd naar de bevoegde overheid. 
 De aantallen klachten die bij de afdeling Milieu-inspectie binnenkomen, worden jaarlijks 

opgenomen in het Milieuhandhavingsrapport van de afdeling. Dit rapport wordt o.a. aan alle 
Vlaamse parlementsleden overgemaakt. 

 Hieronder vindt u een overzicht van het aantal klachten over klasse 2 en 3 bedrijven die 
toegekomen zijn bij de afdeling Milieu-inspectie. 

 
Klasse 2 bedrijven: 

- 2004: 285 klachten over 220 bedrijven; 
- 2005: 269 klachten over 191 bedrijven; 
- 2006: 259 klachten over 201 bedrijven; 
- 2007: nog geen gegevens beschikbaar. 

 
Klasse 3 bedrijven: 

- 2004: 50 klachten over 40 bedrijven; 
- 2005: 57 klachten over 51 bedrijven; 
- 2006: 62 klachten over 52 bedrijven; 
- 2007: nog geen gegevens beschikbaar. 

 
De afdeling Milieu-inspectie kan echter niet meedelen in hoeveel van deze klachten ze zelf is 
opgetreden in het kader van hoog toezicht. Hiervoor zouden de dossiers op de buitendiensten 
stuk voor stuk nagekeken en onderzocht moeten worden. 
 
Het milieuklachten registratie- en opvolgingssysteem MKROS laat momenteel nog niet toe 
onderscheid te maken tussen milieuklachten gelinkt aan klasse 1, 2 of 3 inrichtingen. Van zodra 
de milieuvergunningendatabank volledig operationeel is, zal gewerkt kunnen worden aan een 
koppeling ervan met MKROS, zodat deze vraag wel beantwoord zal kunnen worden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 702 
van 28 mei 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Advies- en bestuursorganen   -   Man-vrouwsamenstelling 
 
Op 13 juli 2007 keurde het Vlaams Parlement het voorstel van decreet goed houdende de bevordering 
van een meer evenwichtige participatie van vrouwen en mannen in advies- en bestuursorganen van de 
Vlaamse overheid (verschenen in het Belgisch Staatsblad van 6 augustus 2007). 
 
Om een meer evenwichtige participatie van mannen en vrouwen te bevorderen stelt artikel 3 van dit 
decreet dat “ten hoogste twee derde van de stemgerechtigde leden van een advies- of bestuursorgaan 
van de Vlaamse overheid van hetzelfde geslacht mag zijn”. 
 
Artikel 11 van het decreet voorziet dan weer in een overgangsfase om deze doelstelling te bereiken. 
Uiterlijk op 1 januari 2009 dient de samenstelling van alle advies- of bestuursorganen die voor de 
inwerkingtreding van dit decreet werden opgericht, aangepast te zijn aan de bepaling vermeld in 
artikel 3 van dit decreet. 
 
Elke Vlaamse minister heeft een aantal openbare instellingen of agentschappen die onder zijn of haar 
bevoegdheid vallen. 
 
In verband met de stand van zaken m.b.t. de toepassing van dit decreet voor de betrokken instellingen, 
graag volgende vragen. 
 
1. Hoeveel advies- en bestuursorganen van openbare instellingen of agentschappen die onder de 

bevoegdheid van de minister vallen, zijn reeds samengesteld conform het decreet van 13 juli 2007 
en hoeveel nog niet? Om welke advies- of bestuursorganen gaat het respectievelijk? 

 
2. Zijn er binnen deze advies- en bestuursorganen sinds de goedkeuring van het decreet volledige of 

gedeeltelijke vernieuwingen in de samenstelling van raden gebeurd die niet conform de betrokken 
bepalingen van het decreet zijn verlopen? 

 
3. Welke inspanningen worden geleverd en welke maatregelen zijn genomen binnen de 

beleidsdomeinen van de minister om de advies- en bestuursorganen onder zijn/haar bevoegdheid 
tegen 1 januari 2009 samen te stellen conform het decreet van 13 juli 2007? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 81, Van Mechelen nr. 161, 

Vandenbroucke nr. 268, Anciaux nr. 149, Bourgeois nr. 111, Keulen nr. 179, Van Brempt nr. 200, 
Vanackere nr. 228, Crevits nr. 702, Ceysens nr. 86). 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 702 van 23 mei 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 

 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Kathleen Van Brempt, Vlaams minister van 
Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke kansen. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008  -765- 
 
 

 

VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 706 
van 29 mei 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Fotovoltaïsche zonne-installaties   -   Evolutie 
 
Zowel particulieren, bedrijven, stadsbesturen, enzovoort, kunnen voor de plaatsing van een 
fotovoltaïsche zonne-installatie via groenestroomcertificaten een tegemoetkoming krijgen van 450 
euro per 1.000 kWh elektriciteit die de installatie opwekt. 
 
In 2006 bleken de fotovoltaïsche zonnepanelen in de lift te zitten. 
 
1. Kan de minister de evolutie voor de laatste vijf jaar aangeven van de fotovoltaïsche zonne-energie 

aan de hand van het aantal installaties dat in aanmerking komt voor tegemoetkoming via 
groenestroomcertificaten? 

 
Kan dit opgesplitst per provincie? 
 

2. Wat is het totaal elektrisch vermogen van deze installaties? 
 

Wat is de  doelstelling van de Vlaamse overheid op dit vlak? 
 
Wat is het aandeel ten opzichte van het totale vermogen groene stroom? 
 

3. Hoeveel groenestroomcertificaten werden uiteindelijk uitbetaald aan investeerders van 
fotovoltaïsche zonne-energie? Kan de minister hier ook de cijfers meedelen voor de laatste vijf 
jaar? 

 
Welke evolutie stelt men hier vast? 
 

4. Acht de minister nieuwe maatregelen nodig om de investeringen in fotovoltaïsche zonne-
installaties verder te stimuleren? Zo ja, welke? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 706 van 29 mei 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 

 
1. Fotovoltaïsche systemen komen sinds 2003 in aanmerking voor groenestroomcertificaten.  
 
 Vanaf 1 januari 2006 is een nieuw steunsysteem in voege dat de nadruk legt op productiesteun 

in de vorm van een decretaal vastgelegde vaste vergoeding van 450 euro per 1.000 kWh 
geproduceerde elektriciteit tot 20 jaar na het in dienst nemen van de PV-installatie. Deze vaste 
vergoeding wordt betaald door de distributienetbeheerder. 

 
 Installaties in dienst genomen voor 2006 kunnen de certificaten verkopen aan ELIA voor 150 

euro per certificaat. Deze waarde is tot 10 jaar na het in dienst nemen van de installatie 
gegarandeerd. 

 
 Het installeren van fotovoltaïsche zonne-energie kende met het invoeren van de nieuwe 

steunregeling in Vlaanderen een sterke groei. Zo verdubbelde het totaal geïnstalleerde vermogen 
in 2006 en vertienvoudigde dit in 2007. Ook bedrijven interesseren zich sinds 2007 steeds meer 
in deze technologie. Ten opzichte van 2006 is ook daar het geinstalleerde vermogen meer dan 
vertienvoudigd. De lopende aanvragen tonen aan dat deze groei in 2008 verder bestendigd 
wordt.  

 
 Het aantal bijkomende installaties dat in aanmerking komt voor groenestroomcertificaten uit 

zonne-energie bedroeg volgens de cijfers van de VREG 103 voor 2003, 171 voor 2004, 247 
voor 2005, 417 voor 2006 en 2713 voor 2007. Eind 2007 kwamen zo in totaal 3.876 PV-
installaties in aanmerking voor groenestroomcertificaten.  

 
 Het registratiesysteem van de VREG voor het aanvragen van groenestroomcertificaten laat niet 

toe om voor de in dienst genomen installaties een selectie te maken op basis van postcode of 
provincie. Het systeem laat wel een selectie op distributienetbeheerder toe. Dit geeft volgend 
resultaat: 

- Inter-Energa 29,6%  
- IMEWO 19,6% 
- IVEKA 14,4% 
- Intergem 9,0% 
- Gaselwest 8,7% 
- WVEM 5,7% 
- PBE 4,3% 
- IMEA 3,0% 
- IVEG 2,4% 
- IVERLEK 2,3% 
- Sigelgas 0,9% 
- AGEM 0,2% 
 

Volgens een inschatting van het Vlaamse Energieagentschap ziet de provinciale verdeling voor 
de huishoudelijke installaties er ongeveer als volgt uit: 

- Oost-Vlaanderen 25% 
- Limburg 23% 
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- Antwerpen 21% 
- West-Vlaanderen 19% 
- Vlaams-Brabant 12% 

 
2. Uitgedrukt in vermogen bedroeg de groei in 2003 215 kWp, 348 kWp in 2004 en 553 kWp in 

2005. In 2006, bij het invoeren van het vernieuwde steunbeleid bedroeg het geïnstalleerd 
vermogen 2035 kWp. In 2007 steeg dit verder met 15.658 kWp, met als totaal opgesteld 
vermogen 19.202 kWp eind 2007. 

 
 Het totale vermogen aan groenestroominstallaties bedroeg eind 2007 614.733 kW. Het aandeel 

zonne-energie maakt hier 3,1% van uit. 
 
3. Logischerwijze volgt de trend in uitgereikte groenestroomcertificaten de trend in geïnstalleerd 

vermogen.  
 
 Voor PV-installaties werden in 2003 82 groenestroomcertificaten toegekend, in 2004 393, in 

2005 715, in 2006 1.356 en in 2007 5.575 certificaten.  
 
4. Eind 2005 werd in overleg met de sector het ondersteuningsbeleid geëvalueerd. Een van de 

belangrijke vaststellingen was de rem die het tot dan toe gehanteerde investeringssteunbeleid 
vormde op de groeiende PV-markt en op de kostprijsdaling van deze technologie.  

 
 Sinds 1 januari 2006 is een nieuw steunsysteem in voege dat aan deze belemmeringen met 

succes een antwoord geeft. Dit steunmechanisme legt de nadruk op productiesteun in de vorm 
van een decretaal vastgelegde vaste vergoeding per 1.000 kWh geproduceerde elektriciteit tot 
20 jaar na het in dienst nemen van de PV-installatie. Deze steunregeling is gekoppeld aan het 
systeem van groenestroomcertificaten.  

 
 Voor ondernemingen kan deze productiesteun gecumuleerd worden met de ecologiepremie of in 

het geval van landbouwbedrijven met steun uit het Vlaamse Landbouwinvesteringsfonds.  
 
 Daarnaast voorziet de federale overheid voor particuliere investeringen in PV een 

belastingsvermindering van 40% met een maximum van 3.440 euro en in een verhoogde 
investeringsaftrek voor onderneming die in deze technologie investeren.  

 
 Ten slotte zijn er nog heel wat provinciale en gemeentelijke initiatieven ter ondersteuning van 

deze technologie.  
 
 Zoals blijkt uit bovenstaande antwoorden tonen de resultaten van het gevoerde 

ondersteuningsbeleid aan dat er voor deze hernieuwbare energietechnologie in Vlaanderen 
voldoende aantrekkelijke financiële ondersteuningsmaatregelen in voege zijn. Er is nog wel een 
vereenvoudiging mogelijk op het vlak van het vergunningenbeleid. Ik ondersteun dan ook het 
voorstel vanuit het beleidsdomein ruimtelijke ordening om de vergunningsplicht te vervangen 
door een meldingsplicht. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 709 
van 29 mei 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Plantentuin Meise   -   Onderhoud parkeerterrein 
 
Tegenover de hoofdingang van de Plantentuin in Meise ligt een parkeerterrein waar geregeld aan 
sluikstorten wordt gedaan. 
 
Kan de minister meedelen of er afspraken bestaan met het Vlaams Gewest omtrent het onderhoud van 
dit parkeerterrein? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 709 van 29 mei 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
De parking rechtover de hoofdingang van de Nationale Plantentuin waar geregeld sluikstorten wordt 
vastgesteld, maakt geen deel uit van het openbare domein en valt dus niet onder mijn bevoegdheid. 
Deze parking is dan ook niet opgenomen in de onderhoudsbeurten van de parkings beheerd door de 
Vlaamse overheid. 
 
BIJLAGE 
 
Illustratie situatie openbaar domein 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CREVITS/709/antw.709.bijl.001.pdf 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 710 
van 29 mei 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
Energieaudits   -   Stand van zaken 
 
Rationeel energiegebruik wordt sterk gepromoot door de Vlaamse overheid en ook door de 
energieleveranciers zelf. De Vlaamse overheid heeft er een speciale website voor : 
www.energiesparen.be.  
 
Een nuttig instrument in het kader van het rationeel energiegebruik is de energieaudit waarbij de 
volledige energiehuishouding van een woning wordt doorgelicht. Bedoeling is om op te sporen waar 
energie bespaard kan worden en aan te geven welke ingrepen er nodig zijn om het energieverbruik 
terug te schroeven. De kostprijs van zo’n audit is afhankelijk van de woning, maar ligt tussen de 400 
en 1.500 euro (volgens de website van de Vlaamse overheid). Indien de audit door een erkend 
energiedeskundige uitgevoerd wordt, kan de factuur via een fiscaal attest in de belastingsaangifte 
ingebracht worden. Vervolgens staat het de klant vrij om de aanbevelingen van de doorlichting al dan 
niet effectief ook uit te voeren in de woning. 
 
1. Hoeveel energieaudits werden er tot op heden uitgevoerd in particuliere woningen? 
 
2. In hoeveel procent van de energieaudits worden de aanbevelingen (of een deel ervan) om energie 

te besparen achteraf ook effectief uitgevoerd? Hoe wordt dit bijgehouden of gecontroleerd? 
 
3. Welke energiebesparende maatregelen zijn het populairst? 
 
4. Kunnen er reeds conclusies getrokken worden uit de uitgevoerde energieaudits? Is een bijsturing 

noodzakelijk? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 710 van 29 mei 2008 
van JOKE SCHAUVLIEGE 
 
 
 
1.  Sinds eind 2005 is het mogelijk om met behulp van de EnergieAdviesProcedure-software een 

audit uit te voeren in een particuliere woning. Na uitvoering van de audit ontvangt de klant een 
gedetailleerd rapport, met daarin een overzicht van de bestaande energetische toestand van zijn 
woning, en een lijst met aanbevelingen om de woning energiezuiniger te maken.  

 
 Tot op heden werden 614 EAP-energieaudits uitgevoerd.  
 
2.  Elk dossier wordt samen met de geformuleerde aanbevelingen bijgehouden op een centrale 

server.  
 Of de particulier overgaat tot het uitvoeren van deze aanbevelingen, wordt niet gerapporteerd of 

bijgehouden. 
 Het VEA kan deze gegevens op de centrale server wel gebruiken voor statistische doeleinden en 

om nieuwe beleidsinitiatieven kwantitatief te onderbouwen.  
 Twee redenen liggen aan de basis waarom deze analyse tot op heden niet werd uitgevoerd: 

• in absolute termen is 614 dossiers te klein om een representatieve steekproef te vormen van de 
Vlaamse woningen; 

• deze representativiteit wordt nog verder ondergraven door de vaststelling dat de particulieren 
die een EAP-audit hebben laten uitvoeren, behoren tot de betere sociale klassen. Met grote 
waarschijnlijkheid kan worden gesteld dat dit een invloed zal hebben op de mate waarin de 
aanbevelingen worden uitgevoerd. 

 
 Een onderzoek om na te gaan in hoeveel procent van de gevallen de aanbevelingen worden 

uitgevoerd, is volgens de visie van het VEA dan ook weinig relevant. 
 
3.  Aansluitend bij het antwoord op de tweede vraag, wordt niet bijgehouden welke maatregelen, 

voorgesteld in de EAP-audit, effectief worden uitgevoerd. Het is dan ook niet mogelijk om via 
die gegevensbron een rangschikking op te stellen van populairste maatregelen. 

 
 Via de uitgekeerde premies van de distributienetbeheerders zou een dergelijke rangschikking 

wel kunnen worden opgesteld. 
 
4.  In eerste instantie kan worden geconcludeerd dat er weinig vraag is naar een energieaudit met 

behulp van de EAP-procedure. Dit is vermoedelijk te wijten aan de te hoge kostprijs (tussen 
400-1500 euro, met 40% fiscale tegemoetkoming). Voor dit bedrag krijgt de aanvrager 
weliswaar een advies op maat, maar in de praktijk wordt vastgesteld dat de drempel om dit 
vrijblijvend advies tegen die kostprijs in te winnen, te hoog is.  

 
 Het VEA overweegt om op termijn een eenvoudigere energieauditprocedure te ontwikkelen, die 

voorziet in een koppeling met de software voor het opmaken van een energieprestatiecertificaat 
(voor verkoop en verhuur van woningen). De certificatiesoftware zou eventueel kunnen worden 
uitgebreid met een adviesmodule, waarmee maatwerkadviezen kunnen gegenereerd worden. De 
gegevens die in het kader van de opmaak van het energieprestatiecertificaat verzameld zijn, 
zullen kunnen hergebruikt worden. Het verzamelen van de bijkomende gegevens om een 
maatwerkadvies te kunnen geven, zal een beperkte tijdsbesteding vergen. In de Nederlandse 
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software zijn er voor het maatwerkadvies ongeveer 10 extra gegevens nodig ten opzichte van de 
certificaatberekening. Op die manier zou tegen een lagere kostprijs, toch een onderbouwd 
rapport met aanbevelingen kunnen worden afgeleverd. De offerte voor deze aanvullende 
ontwikkeling zal eind 2008 worden uitgewerkt en geëvalueerd. Bij een gunstige beoordeling zal 
de analyse en ontwikkeling dan in 2009 kunnen plaatsvinden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR 
 
 
Vraag nr. 732 
van 6 juni 2008 
van FRANS PEETERS 
 
 
 
Baggerwerken Kanaal Dessel-Schoten   -   Stand van zaken 
 
Zeer recentelijk liep een binnenschip vast op de bodem van het kanaal Dessel-Schoten, in Ravels.  Om 
het schip vrij te maken liet NV De Scheepvaart het waterpeil stijgen door bijkomend water vanuit 
Hasselt aan te voeren.  Doordat de duwboot de hele bodem had omgewoeld, strandde een volgend 
schip dat lag te wachten, op dezelfde plek opnieuw in het zand.  
 
Blijkbaar is het probleem van verzanding zo groot, dat men in de zomer van de ene oever naar de 
andere kan wandelen. 
 
In antwoord op mijn schriftelijke vraag omtrent investeringen in de binnenvaart (sv 547 – 6 juli 2007, 
Websitebulletin publicatiedatum 25-09-2007)) antwoordde de minister dat de budgetten voor het 
uitbaggeren van het Kanaal Dessel-Schoten voorzien waren op de begroting 2007 en 2008.  De werken 
zouden aanvangen in 2008 met een uitvoeringstermijn van twee jaar. 
 
1. Wanneer zullen de baggerwerken op het Kanaal Dessel-Schoten effectief een aanvang nemen?  In 

welke fase zit het dossier op dit ogenblik? 
 
2. Zal het volledige kanaal uitgebaggerd worden?  Wordt er gewerkt in fasen? Of wordt slechts een 

deel van het kanaal uitgebaggerd? 
 
3. Wordt er naar aanleiding van bovenvermeld voorvel werk gemaakt van een versnelde uitvoering 

van de baggerwerkzaamheden op het Kanaal Dessel-Schoten? 
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HILDE CREVITS 
VLAAMS MINISTER VAN OPENBARE WERKEN, ENERGIE, LEEFMILIEU EN NATUUR  
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 732 van 6 juni 2008 
van FRANS PEETERS 
__________________________________________________________________________________ 
 
 
Er kan niet worden ontkend dat er dringend noodzaak is aan het uitvoeren van baggerwerken op het 
kanaal Dessel-Turnhout-Schoten om de bevaarbaarheid van dit kanaal te vrijwaren. 
 
Op het ogenblik van het voorval van het vastgelopen binnenschip stond het waterpeil weliswaar wat 
aan de lage kant, maar de marge om te varen is op dit ogenblik te beperkt. 
 
1. Op het investeringsprogramma 2008 van nv De Scheepvaart is een budget van 3.500.000 euro  

voorzien voor het uitvoeren van baggerwerken op het kanaal. De aanbestedingsdocumenten 
voor de uit te voeren baggerwerken zijn in voorbereiding met het oog op aanbesteding in 
oktober 2008. Het baggeren zal dan eind 2008 of begin 2009 worden aangevat. 

 
2. Het volledige kanaal zal worden uitgebaggerd, zodat na het baggeren de scheepvaart zonder 

enige beperking zal kunnen gebeuren met een toegelaten diepgang van 2,10 m. nv De 
Scheepvaart onderzoekt op welke wijze het baggeren kan worden uitgevoerd, zodanig dat 
enerzijds de baggerwerken op een relatief korte periode kunnen worden uitgevoerd, maar 
anderzijds de scheepvaart geen onaanvaardbare hinder ondervindt van de baggerwerken. 
Mogelijk zal dit aspect een element worden bij de beoordeling van de verschillende biedingen. 

 
3. nv De Scheepvaart aanziet de uitvoering van de baggerwerken op het kanaal als één van de 

prioritair uit te voeren projecten en doet er dan ook alles aan om deze werken zo spoedig 
mogelijk aan te vatten. Dit neemt niet weg dat het voor de vennootschap zaak is om de 
voorwaarden voor het uitvoeren van de baggerwerken en voor de bestemming van de 
baggerspecie, eenduidig vast te leggen vooraleer deze werken aan te besteden. 
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MARINO KEULEN, 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, 

 STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
Vraag nr. 163 
van 14 mei 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Sociale huurwoningen   -   Oost-Vlaanderen 
 
1. Wat is het Oost-Vlaamse aanbod van sociale huurwoningen in absolute cijfers en procenten ten 

opzichte van het totale aantal woningen? Graag een overzicht per gemeente. 
 
2. Kan de minister een overzicht geven van de evolutie van de wachtlijsten in de laatste vijf jaar, per 

gemeente in Oost-Vlaanderen en per type woning (1 slaapkamer, 2 slaapkamers, 3 slaapkamers, 
senioren)? 

 
3. Kan de minister eveneens een overzicht geven per gemeente van de goedgekeurde maar nog niet 

uitgevoerde projecten in Oost-Vlaanderen en per type woning (1 slaapkamer, 2 slaapkamers, 3 
slaapkamers, senioren)? 
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MARINO KEULEN 
VLAAMS MINISTER VAN BINNENLANDS BESTUUR, STEDENBELEID, WONEN EN INBURGERING 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 163 van 14 mei 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
1. Op 31 december 2007 waren in Oost-Vlaanderen 33 955 sociale huurwoningen in eigendom van 

of beheerd door een sociale huisvestingsmaatschappij (SHM). In 2007 waren er in Oost-
Vlaanderen 589 985 huishoudens, zodat het aandeel sociale huur dan 5.76% bedraagt. 

 
2. De evolutie van de wachtlijsten kan op diverse manieren worden uitgedrukt, maar is niet 

beschikbaar per type van woning als daarmee het aantal slaapkamers bedoeld wordt.  Facultatief 
is de vermelding of iemand kandidaat is voor een appartement, voor een eengezinswoning of 
voor beide, maar dat gegeven wordt slechts in 1 op 4 gevallen ingevuld: echt betrouwbare cijfers 
levert dat niet op. Een kandidaat-huurder kan zich bij meer dan één SHM inschrijven en dan 
telkens nog voor één of meerdere gemeenten. Heel zinvolle invalshoeken zijn dan ook 
bijvoorbeeld het aantal kandidaat-huurders per gemeente van voorkeur, het aantal kandidaat-
huurders volgens hun huidige woonplaats en het aantal dossiers dat per gemeente werd 
toegewezen in de loop van het jaar. Alle beschikbare statistieken over de wachtlijsten worden 
door de VMSW gepubliceerd op de website:  

 http://www.vmsw.be/VMSW/algemeen.jsp?page=2363 . 
 

3. Als bijlage 2 vindt u een lijst van alle nieuwbouwprojecten in Oost-Vlaanderen – met inbegrip 
van vervangingsbouw en renovaties van aangekocht vastgoed – waarvan het voorontwerp 
geadviseerd werd door de VMSW en waarvan de voorlopige oplevering nog niet heeft 
plaatsgevonden. Bejaarden komen in principe in aanmerking voor elke beschikbare sociale 
huurwoning. In projecten die het label ‘wonen van ouderen’ dragen, worden wel specifieke 
voorzieningen aangebracht. 

 
BIJLAGEN 
 
1. sociale huurwoningen in Oost-Vlaanderen 
2. nieuwbouwprojecten in Oost-Vlaanderen 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/KEULEN/163/antw.163.bijl.001.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/KEULEN/163/antw.163.bijl.002.xls 
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KATHLEEN VAN BREMPT, 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, 

 SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 185 
van 15 mei 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Lightrail   -   Studie 
 
In het weekblad Knack werden onlangs de resultaten bekend gemaakt van een studie van het bureau 
Grontmij waarin drie spoortrajecten werden onderzocht, met name de lijn 51a/66 Zeebrugge-Brugge-
Lichtervelde, lijn 52 Antwerpen-Boom-Puurs en lijn 58 Gent-Eeklo-Maldegem.  
 
Uit de studie zou blijken dat “lightrail” op de drie trajecten een haalbare kaart is. Het traject 
Antwerpen-Boom-Puurs lijkt het meest interessante. Het reizigerspotentieel zou daar erg hoog liggen. 
 
De studie beveelt dan ook aan om van dit traject prioritair werk te maken. Lightrail is immers ideaal 
voor voorstedelijk openbaar vervoer en zou een wezenlijke ontlasting met zich kunnen meebrengen 
van de verkeersstroom van en naar Antwerpen. 
 
Heeft de minister weet van deze studie? 
 
Lijkt het de minister nuttig dat de Vlaamse vervoermaatschappij een initiatief zou nemen met het oog 
op de exploitatie van een dergelijke lightrail? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 185 van 15 mei 2008 
van LUK VAN NIEUWENHUYSEN 
 
 
 
Ik verwijs naar de bespreking van de studie in de commissie Openbare Werken, Mobiliteit en Energie 
van 20 mei 2008.  De studie is door mij besteld met als doel de mogelijkheden voor lightrailprojecten 
in Vlaanderen aan te geven, welke op korte termijn gerealiseerd kunnen worden. Uitgangspunt hierbij 
is het spoorwegnet van Infrabel, waarbij de vrije capaciteit op het spoor benut zou kunnen worden 
voor lightrail. Lightrail kan vrije capaciteit van het gewone spoorwegnet benutten om het regionale 
treinverkeer te versterken. 

De belangrijkste hindernissen die in onderhandelingen met de NMBS opgeruimd moeten worden, zijn 
van juridische, reglementaire en technische aard (hoofdzakelijk onderwerpen gelinkt aan veiligheid).  
In het kader van het Spartacusplan (strategisch plan van De Lijn voor Limburg) is een overlegstructuur 
opgezet om de knelpunten op te lossen, verbonden aan de toelating voor sneltram (lightrail)op het 
Belgisch spoorwegnet.  

In het kader van deze overlegstructuur geldt de indienstneming van de derde Spartacuslijn in 2014 als 
uiterste deadline om voor alle knelpunten een oplossing te hebben. De minder positieve studie van de 
NMBS is bij De Lijn niet bekend. 

Wat specifiek de lijn Antwerpen – Boom – Puurs betreft, is het duidelijk dat een spoorexploitatie, met 
hogere frequentie dan momenteel het geval is, een sterk structurerend effect kan hebben op de 
voorstadbediening in de zuidelijke rand van Antwerpen. 
Afhankelijk van de vorderingen van de realisatie van lightrail binnen Spartacus, zal De Lijn nagaan 
met de NMBS hoe het openbaar vervoer tussen Puurs, Boom en Antwerpen kan worden verbeterd.  
Lightrail is één van de mogelijkheden. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 187 
van 16 mei 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
De Lijn   -   Doorstromingsmaatregelen 
 
De Lijn voert sinds 1999 een geïntegreerd veiligheidsbeleid en heeft sedert 2006 een 
geactualiseerd veiligheidsplan voor de reiziger en het personeel.  
 
In dat veiligheidsplan “Veilig op weg” bundelt de minister de maatregelen tot 16 
deelprojecten die zij toekent aan een projecteigenaar en -manager. Zo behoort de realisatie 
van doorstromingsbevorderende maatregelen tot het deelproject “Verkeersproblematiek”. 
 
De bedoeling is een betere doorstroming van het openbaar vervoer te realiseren door 
aanpassingen aan de infrastructuur, door ingrepen in de verkeersgeleiding en het 
optimaliseren van de verkeerslichtenbeïnvloeding. Het maximaal garanderen van de 
doorstroming van het openbaar vervoer wil verkeersgebonden stress-, agressie- en 
conflictsituaties voorkomen. Het merendeel van de agressiemeldingen is immers toe te 
schrijven aan de verkeerssituatie.  
 
De ministeriële Task Force Doorstroming doet inspanningen om op gewestwegen de 
doorstromingsbevorderende maatregelen te voorzien. Daarnaast is er nood aan meer 
aandacht voor knelpunten op het lokale wegennet. 
 
1. Welke doorstromingsbevorderende maatregelen zijn, in het kader van dit project, reeds 

uitgevoerd?  
 
2. Worden er ook maatregelen genomen om de knelpunten op het lokale wegennet weg te werken? 

Zo ja, welke?  
 
3. Welke problemen duiken het vaakst op bij de implementatie van de maatregelen? 
 
4. Zijn deze doorstromingsbevorderende maatregelen reeds geëvalueerd? 

 
Zo ja, is het aantal agressiemeldingen gedaald? Voorkomt het stress-, agressie- en 
conflictsituaties?  
 
Zo neen, waarom niet? 

 
5. Welke bijkomende doorstromingsbevorderende maatregelen plant de minister? Graag een 

overzicht van de geplande werken en van de kostprijs.  
 

Waar en voor wanneer worden deze werkzaamheden gepland? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 187 van 16 mei 2008 
van CINDY FRANSSEN 
 
 
 
1. De Ministeriële Task Force Doorstroming beheert het budget VIF 73.16, specifiek voorzien voor 

maatregelen en infrastructuur ter bevordering van de doorstroming van het openbaar vervoer op 
gewestwegen. 

 Voor de budgetjaren 2006 en 2007 werden op VIF 73.16 jaarprogramma’s goedgekeurd en 
vastgelegd. Voor het budgetjaar 2008 bestaat een ontwerp-programma. 

 Een geactualiseerde stand van zaken van de jaarprogramma’s 2006 en 2007 is bijgevoegd in 
bijlage 1. 

 
2. Maatregelen op het lokale wegennet zijn veel geringer in aantal en steeds het gevolg van 

bilateraal of convenantoverleg tussen De Lijn en de lokale wegbeheerder. De automatische 
koppeling van convenantmodule 8 met de convenantmodule 9 (waarmee De Lijn haar 
netmanagement doorvoert) leidt sinds vorig jaar tot een verhoogd aantal engagementen van 
lokale besturen (zie bijlage 2). 

 
3. Het grootste obstakel bij de opmaak van de plannen voor doorstromingsmaatregelen voor het 

openbaar vervoer, zijn de vermindering van parkeerplaatsen. 
 
4. De evaluatie van een aantal doorstromingsbevorderende maatregelen is gebeurd, in vele 

gevallen aan de hand van kwalitatieve gegevens. Kwantitatieve gegevens zijn voor een aantal 
projecten voorhanden, meer bepaald onder de vorm van de vergelijking tussen de gemeten 
congestiegraden (voorheen – na ingreep).  

 Een analyse in functie van de agressiemeldingen is niet gemaakt. 
 
5. Het programma VIF 73.16 voor het jaar 2008 dient nog te worden voorgelegd op de beleidsraad 

mobiliteit. 
 
BIJLAGEN 
 
1. Doorstromingsprogramma’s 2006 en 2007 en stand van zaken 
2. Programma netmanagement 2007 – overzichten ondertekende engagementen module 8 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VAN_BREMPT/187/antw.187.bijl.001.pdf 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VAN_BREMPT/187/antw.187.bijl.002.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 200 
van 28 mei 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Advies- en bestuursorganen   -   Man-vrouwsamenstelling 
 
Op 13 juli 2007 keurde het Vlaams Parlement het voorstel van decreet goed houdende de bevordering 
van een meer evenwichtige participatie van vrouwen en mannen in advies- en bestuursorganen van de 
Vlaamse overheid (verschenen in het Belgisch Staatsblad van 6 augustus 2007). 
 
Om een meer evenwichtige participatie van mannen en vrouwen te bevorderen stelt artikel 3 van dit 
decreet dat “ten hoogste twee derde van de stemgerechtigde leden van een advies- of bestuursorgaan 
van de Vlaamse overheid van hetzelfde geslacht mag zijn”. 
 
Artikel 11 van het decreet voorziet dan weer in een overgangsfase om deze doelstelling te bereiken. 
Uiterlijk op 1 januari 2009 dient de samenstelling van alle advies- of bestuursorganen die voor de 
inwerkingtreding van dit decreet werden opgericht, aangepast te zijn aan de bepaling vermeld in 
artikel 3 van dit decreet. 
 
Elke Vlaamse minister heeft een aantal openbare instellingen of agentschappen die onder zijn of haar 
bevoegdheid vallen. 
 
In verband met de stand van zaken m.b.t. de toepassing van dit decreet voor de betrokken instellingen, 
graag volgende vragen. 
 
1. Hoeveel advies- en bestuursorganen van openbare instellingen of agentschappen die onder de 

bevoegdheid van de minister vallen, zijn reeds samengesteld conform het decreet van 13 juli 2007 
en hoeveel nog niet? Om welke advies- of bestuursorganen gaat het respectievelijk? 

 
2. Zijn er binnen deze advies- en bestuursorganen sinds de goedkeuring van het decreet volledige of 

gedeeltelijke vernieuwingen in de samenstelling van raden gebeurd die niet conform de betrokken 
bepalingen van het decreet zijn verlopen? 

 
3. Welke inspanningen worden geleverd en welke maatregelen zijn genomen binnen de 

beleidsdomeinen van de minister om de advies- en bestuursorganen onder zijn/haar bevoegdheid 
tegen 1 januari 2009 samen te stellen conform het decreet van 13 juli 2007? 

 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 81, Van Mechelen nr. 161, 

Vandenbroucke nr. 268, Anciaux nr. 149, Bourgeois nr. 111, Keulen nr. 179, Van Brempt nr. 200, 
Vanackere nr. 228, Crevits nr. 702, Ceysens nr. 86). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
GECOÖRDINEERD ANTWOORD  
op vraag nr. 200 van 28 mei 2008 
van MICHÈLE HOSTEKINT 
 
 
 
Vlaams minister-president Kris Peeters  
 
MOW 
 
Er vallen geen advies- of bestuursorganen, zoals gedefinieerd in art. 2 van het decreet van 13 juli 
2007, onder de bevoegdheid van het agentschap Maritieme Dienstverlening en Kust. 
 
DAR 
 
Het antwoord op de vragen 1 en 3 is vervat in de bijgevoegde tabel, het antwoord op vraag 2 is telkens 
negatief. 
 
 

Bevoegde 
minister 

Advies- (A) of 
Bestuurs- (B) orgaan 

Bevoegd 
agentschap 

Samenstelling conform 
decreet 13/07/2007 

Vooropgest
elde 

maatregele
n indien 

niet 
conform 

Min.-pres. 
Peeters 

Raad van Bestuur AGIV 
(Agentschap voor 
Geografische Informatie 
Vlaanderen) (B) 

agentschap AGIV 
(publiekrechtelijk 
vormgegeven 
EVA) 

ja (4 V/7 M) niet vereist 

Min.-pres. 
Peeters 

GRB-Raad 
(Grootschalig 
Referentiebestand) (A) 

agentschap AGIV 
(publiekrechtelijk 
vormgegeven 
EVA) 

ja (7 V/14 M) 
(zowel effec-tieven als 
plaatsver-vangers) 

niet vereist 

Min.-pres. 
Peeters 

Auditcomité van de 
Vlaamse Administratie 
(B) 

agentschap 
Interne Audit van 
de Vlaamse 
Administratie 
(IVA) 

ja (4 V/5 M)) niet vereist 

Min. 
Vandenbro
ucke 

Raad van Bestuur van de 
vzw 'de Rand' (B) 

vzw 'de Rand' 
(privaatrechtelijk 
vormgegeven 
EVA) 

ja, rekening gehouden 
met het stemmen-
gewicht van de 19 leden 
(13 V/26 M in 
stemmenge-wicht) 

niet vereist 

Min. 
Anciaux 

nihil n.v.t. n.v.t. n.v.t. 

Min. 
Bourgeois 

nihil n.v.t. n.v.t. n.v.t. 



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008  -789- 
 
 

 

Min. Van 
Brempt 

nihil n.v.t. n.v.t. n.v.t. 

 
LANDBOUW 
 
1. Binnen het beleidsdomein Landbouw en Visserij zijn volgende advies- en bestuursorganen die 

onder toepassing van voornoemd decreet vallen conform het decreet van 13 juli 2007 
samengesteld: 
 
• Raad van het Fonds voor Landbouw en Visserij; 
• Adviescommissie geografische aanduiding en oorsprongsbenaming van landbouwproducten 

en levensmiddelen en gegarandeerde traditionele specialiteiten; 
• Raad van het Fonds voor de scheepsjongeren; 
• Toezichtcomité ter implementatie van het Vlaams Programma voor Plattelandsontwikkeling.  

 
Binnen het beleidsdomein Landbouw en Visserij zijn volgende adviesorganen/bestuursorganen 
niet conform het decreet samengesteld: 
 

• de Vlaamse Land- en Tuinbouwraad en het Vlaams Visserijcomité. Beide adviesorganen 
worden echter opgeheven bij decreet van 6 juli 2007 houdende de oprichting van de 
Strategische Adviesraad voor Landbouw en Visserij. Dit decreet zal eerstdaags in werking 
treden; 

• De beheerscommissie van het eigen vermogen van ILVO. De samenstelling zal in 
overeenstemming met het decreet worden gebracht;  

• De Raad van Bestuur van VLAM. Deze is momenteel nog niet samengesteld conform de 
bepalingen van het decreet. In de raad van bestuur van VLAM zetelen momenteel 19 leden 
waarvan 2 niet stemgerechtigd. Onder de 17 stemgerechtigde leden bevinden zich 15 mannen 
en 2 vrouwen. 
 

2. Binnen de Raad van Bestuur van VLAM werd tot op heden slechts 1 mandaat vernieuwd en dit op 
20 juni laatstleden. Deze vernieuwing gebeurde niet conform de betrokken bepalingen van het 
decreet. VLAM is een vzw en conform haar oprichtingsdecreet onderworpen aan de vzw-
wetgeving. De organisaties die lid zijn bij VLAM hebben bijgevolg het recht om zelf te bepalen 
wie zij als afgevaardigden naar voor schuiven. Door de betrokken organisatie werd een 
afgevaardigde aangeduid van hetzelfde geslacht als de persoon die vervangen diende te worden.  

 
3. Samenstellingen en hersamenstellingen gebeuren conform het decreet van 13 juli 2007 en haar 

uitvoeringsbesluiten. Zo worden momenteel volgende adviesorganen conform het decreet 
samengesteld: 
 
• De Strategische Adviesraad voor Landbouw en Visserij (deze adviesraad vervangt de 

bestaande adviesraden Vlaamse Land- en Tuinbouwraad en Vlaams Visserijcomité); 
• Het raadgevend comité van het Instituut voor Landbouw en Visserijonderzoek; 
• Het raadgevend comité van het agentschap voor Landbouw en Visserij; 

 
 
VLAM probeert de organisaties die lid zijn te sensibiliseren. Zo werden in november 2007 alle 
organisaties die lid zijn bij VLAM, ook deze die niet vertegenwoordigd zijn in de raad van 
bestuur, aangeschreven om hen te wijzen op de bepalingen van het decreet en met de dringende 
vraag om met deze bepalingen rekening te houden wanneer zij een nieuwe afgevaardigde dienen 
aan te duiden. Dit werd zowel voor de raad van bestuur als voor de sectorgroepen gevraagd, 
ondanks het feit dat dit niet noodzakelijk is. Met het oog op het verlopen van de overgangstermijn 
zal nogmaals een schrijven gericht worden aan alle betrokken organisaties om hen hieraan te 
herinneren, met het oog op een hersamenstelling in functie van het decreet.  
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Vlaams viceminister-president Dirk Van Mechelen 
 
FINANCIËN EN BEGROTING 
 
1. Binnen het beleidsdomein Financiën en Begroting is er slechts 1 adviesorgaan, conform het 

decreet van 13 juli 2007: het Steunpunt Financiën & Begroting. 
De stuurgroep van het Steunpunt Financiën & Begroting bestaat uit 5 vrouwen en 8 mannen. De 
samenstelling hiervan werd meegedeeld aan de leden van de Vlaamse Regering op 25 mei 2007 
(VR/2007/2505/MED.02). 

 
2. Sinds de goedkeuring van het decreet zijn er geen volledige of gedeeltelijke vernieuwingen in de 

samenstelling van de raden gebeurd die niet conform de betrokken bepalingen van het decreet zijn 
verlopen. 

 
3. Het Steunpunt Financiën & Begroting voldoet momenteel al aan de evenwichtige participatie 

conform het decreet van 13 juli 2007. 
 
Vlaams viceminister-president Frank Vandenbroucke 
 
WERK 
 
VDAB 
 
1. Raad van Bestuur: deze raad is samengesteld conform het decreet van 13 juli 2007. De Raad van 

Bestuur is samengesteld uit de werkgevers- en werknemersorganisaties. 6 van de 16 leden zijn 
vrouwen, 10 leden zijn mannen. De voorzitter is een man. 

 
2. Neen.  
 
3. Wanneer één van de leden ontslag neemt, wordt bij de voordracht en aanduiding van een nieuw 

lid, rekening gehouden met de bepalingen van het bovengenoemd decreet. 
 
SYNTRA VLAANDEREN 
 
1. Advies- en bestuursorganen van SYNTRA Vlaanderen samengesteld volgens het decreet van 13 

juli 2007: 
• Raad van Bestuur 
• Praktijkcommissie 
• Diverse sector- en beroepscommissies 

 
2. Samenstelling van raden niet conform de bepalingen van het decreet 

• SYNTRA Management Netwerk: dit adviesorgaan bestaat uit de afgevaardigd beheerders van 
de verschillende SYNTRA koepels. SYNTRA Vlaanderen erkent de directeur afgevaardigd 
beheerders, die krachtens hun functie in het MSN zetelen. 

• Sommige sector- en beroepscommissies. De werking van de sector- en beroepscommissies 
zijn vooral gericht op de techniek van het vak. Hiervoor zijn vakspecialisten nodig. In 
sommige beroepen zijn vakmensen overwegend mannen of vrouwen. In deze beroepen is het 
moeilijk om het man-vrouwevenwicht te bekomen. Dit geldt o.a. voor slager, bouwberoepen, 
schoonheidspecialist, …Bij de samenstelling van de commissies wordt gekeken naar de 
technisch competenties voor het vak. 

 
3. Inspanningen geleverd en maatregelen genomen om de advies- en bestuursorganen tegen 1 januari 

2009 samen te stellen conform het decreet van 13 juli 2007. 
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Er zal een brief gestuurd worden naar de voorzitters van de adviesorganen die op dit ogenblik geen 
evenredige vertegenwoordiging hebben om hen te wijzen op de inhoud van het decreet van 13 juli 
2007. 

 
ESF-AGENTSCHAP 
 
1. Vanuit het ESF-Agentschap zijn er volgende advies- en bestuursorganen opgericht: 
 

• Raad van Bestuur: de Raad van Bestuur van het ESF-Agentschap is in de tweede helft van 
2007 veranderd van samenstelling naar aanleiding van de vernieuwde werkstructuur en de 
positie van het ESF-Agentschap binnen het beleidsdomein Werk en Sociale Economie. De 
Raad van Bestuur is samengesteld conform het decreet van 13 juli 2007.  

• Vlaams Monitoringcomité ESF Doelstelling 2 Vlaanderen en bijhorende commissie: Binnen 
het kader van de Europese Verordening nr. 1083/2006, art 63 t/m 67 is het VMC het sturend 
orgaan voor het beheer en de opvolging van het operationeel programma. 
Voor het Operationeel Programma Doelstelling 2 (2007-2013) werd op 27/11/2007 een 
Vlaams Monitoringcomité (VMC) opgericht.  

 
Het VMC telt in haar werking 4 commissies:  
Evaluatiecommissie 
Thematische Commissie 
Horizontale Commissie 
Geschillen-en Beroepscommissie.  

 
Het VMC en de bijhorende commissies zijn elk samengesteld conform het decreet van 13 juli 
2007. 

 
2. Neen 
 
3. In het reglement van orde van zowel het VMC, als de reeds opgerichte commissies werd 

systematisch onder de rubriek ‘samenstelling’ de volgende clausule opgenomen: 
“De leden van het VMC/de commissie zorgen ervoor dat maximaal twee derde van de leden van 
het VMC/de commissie van hetzelfde geslacht zijn.” 

 
VLAAMS SUBSIDIEAGENTSCHAP WSE 
 
1.  

• Begeleidingscommissie herplaatsingsfonds: conform samengesteld 
• Adviescommissie private arbeidsbemiddeling: conform samengesteld 
• Overlegplatform vlaamse arbeidsbemiddelingsbureaus: conform samengesteld 
• Opvolgingscommissie aanmoedigingspremies – stelsel openbare sector: deze commissie is 

sinds 1998 niet meer bijeengeroepen (bestaat uit vertegenwoordigers van de Vlaamse 
regering, de Vlaamse sociale partners en de administratie – hierbij is ook nog de opvolging en 
beslissing nodig van de sectorcomités XVIII en X, het comité van de provinciale en 
plaatselijke overheidsdiensten en het comité voor de provinciale en plaatselijke 
overheidsdiensten). Ik heb dus geen beeld over de samenstelling 

• Opvolgingscommissie aanmoedigingspremies – stelsel privé-sector: conform samengesteld 
• Opvolgingscommissie aanmoedigingspremies social profit sector. Dit orgaan is niet 

samengesteld conform het decreet van 13 juli 2007 (slechts 5 op de 26 leden is van een ander 
geslacht) – vertegenwoordigers van cultuur en welzijn zijn niet gekend 

 
2. Neen. 
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3.  
• Voor de adviescommissie private arbeidsbemiddeling en het overlegplatform Vlaamse 

arbeidsbemiddelingsbureaus is er een nieuwe samenstelling in voorbereiding. Conform het 
decreet van 13 juli 2007 wordt aan de diverse partijen gevraagd om bij hun afvaardiging de 
1/3de regel te respecteren.  

• Het Raadgevend Comité bij het Vlaams Subsidieagentschap WSE is in oprichting. De 
samenstelling zal gebeuren conform het decreet. 

 
DEPARTEMENT WSE 
 
1. Geen advies en bestuursorganen zoals bedoeld in de vraag. 

 
2. Niet van toepassing 
 
3. Niet van toepassing 
 
VLAAMSE RAND 
 
Het antwoord op de vragen 1 en 3 is vervat in de bijgevoegde tabel ; het antwoord op vraag 2 is 
telkens negatief. 
 

Advies- (A) of Bestuurs- (B) 
orgaan 

Bevoegd 
agentschap 

Samenstelling 
conform decreet 

13/07/2007 

Vooropgestelde 
maatregelen indien 

niet conform 
Raad van Bestuur van de vzw 
'de Rand' 
(B) 

vzw 'de Rand' 
(privaatrechtelijk 
vormgegeven EVA) 

ja, rekening 
gehouden met het 
stemmen-gewicht 
van de 19 leden 
(13 V/26 M in 
stemmenge-wicht)

niet vereist 

 
ONDERWIJS 
 
1. De meeste advies- en bestuursorganen van openbare instellingen of agentschappen die onder mijn 

bevoegdheid 'onderwijs' vallen, zijn samengesteld conform het decreet van 13 juli 2007. De 
volgende advies- of bestuursorganen voldoen nog niet aan het vooropgestelde minimum: de 
Erkenningscommissie, het college van algemeen directeurs van de hogescholen van AGION, de 
Raad van bestuur van GO!, de Commissie Zorgvuldig Bestuur, Stichting Vlaamse Schoolsport, de 
Stuurgroep tijdelijke projecten Deeltijds Kunstonderwijs. 

 
2. De samenstelling van de stuurgroep tijdelijke projecten Deeltijds Kunstonderwijs is niet helemaal 

conform het decreet voor wat de effectieve leden betreft. Tijdens de volgende samenkomst van de 
stuurgroep in het najaar zullen de vertegenwoordigde organisaties bekijken hoe ze een voorstel 
van gewijzigde samenstelling kunnen doen aan de minister om tegen 1 januari 2009 in orde te zijn 
met de regelgeving. 

 
3. De betrokken advies- en bestuursorganen die nog niet conform het decreet zijn samengesteld 

worden aangeschreven om hen op de decretale verplichting te wijzen. 
 
Overzicht samenstelling advies- en bestuursorganen 
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Status Stemgerechtig
d effectief lid 

Plaatsvervanger
s 
 

Advies- 
orgaan 

Decretale grond 

 Man Vrouw Man Vrouw 
AGION college van 
algemeen directeurs 
van de hogescholen 

art. 13 van het 
decreet van 7 mei 
2004 tot oprichting 
van het intern 
verzelfstandigd 
agentschap met 
rechtspersoonlijkhei
d « Agentschap voor 
Infrastructuur in het 
Onderwijs »  

actief 21 3 0 0 

Beleidscommissie 
OBPWO 

BVR tot wijziging 
BVR van 7 
september 1994 tot 
regeling van de 
procedure voor de 
projecten van 
OBPWO 

actief 7 8 0 0 

Commissie inzake 
leerlingenrechten 

GOK-decreet actief 7 5 0 0 

Commissie zorgvuldig 
bestuur (= pvv 
commissie laakbare 
praktijken) 

artikel V.22 van het 
onderwijsdecreet 
XIII van 13.7.2001 

actief 4 1 9 1 

Commissies van advies 
voor het buitengewoon 
onderwijs  
West-Vlaanderen 
Oost-Vlaanderen 
Antwerpen 
Limburg 
Vlaams-Brabant 

Wet op 
buitengewoon 
onderwijs § juli 
1970 
Decr basisonderwijs 
28 februari 97 
BVR 24 juni 1997 
BVR 13 januari 
2006 

Actief in elke 
provincie 
 

 
3 
4 
4 
3 
3 

 
5 
4 
4 
5 
5 

 
5 
4 
5 
4 
6 

 
3 
4 
3 
4 
2 

Erkenningscommissie artikelen 9, 9bis en 
9ter van het decreet 
van 4 april 2003 
betreffende de 
herstructurering van 
het hoger onderwijs 
in Vlaanderen 

actief 5 1 0 0 

NTU Raad voor de 
Nederlandse taal en 
Letteren 

Verdrag inzake de 
Nederlandse 
Taalunie van 9 
september 1980 

actief 7 5 0 0 
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Status Stemgerechtig
d effectief lid 

Plaatsvervanger
s 
 

Advies- 
orgaan 

Decretale grond 

 Man Vrouw Man Vrouw 
Selectiecommissie 
tijdelijke projecten 
DKO 

BVR van 23 maart 
2007 betreffende de 
organisatie van 
tijdelijke projecten 
in het deeltijds 
kunstonderwijs (art. 
9) 

Heeft 
projecten 
geselecteerd 
voor 
schooljaar 
2007-2008; 
wordt 
opnieuw 
bijeengeroepe
n / 
samengesteld 
bij ev. nieuwe 
projectoproep 

3 4 0 0 

Stuurgroep tijdelijke 
projecten DKO 

Besluit van de 
Vlaamse Regering 
van 23 maart 2007 
betreffende de 
organisatie van 
tijdelijke projecten 
in het deeltijds 
kunstonderwijs (art. 
11) 

actief 7 2 6 3 

Subcommissies van de 
commissies van advies 
voor het buitengewoon 
onderwijs 
West-Vlaanderen 
Oost-Vlaanderen 
Antwerpen 
Limburg 
Vlaams-Brabant 

Wet op 
buitengewoon 
onderwijs § juli 
1970 
Decr basisonderwijs 
28 februari 97 
BVR 24 juni 1997 
BVR 13 januari 
2006 

Actief in elke 
provincie 
 

 
3 
3 
3 
2 
3 

 
3 
3 
3 
4 
3 

 
3 
5 
5 
3 
5 

 
3 
1 
1 
3 
1 

Vlaamse 
reaffectatiecommissie – 
Kamer 
Gemeenschapsonderwij
s 

5 7 7 5 

Vlaamse 
reaffectatiecommissie – 
Kamer Gesubsidieerd 
onderwijs 

Decreet van 9 april 
1992 betreffende het 
onderwijs-II 
BVR van 29 april 
1992 
(reaffectatiebesluit) 

Actief 
7 5 5 7 

Vlor: Algemene raad decreet 31 juli 1990 actief 22 21 24 15 
Vlor: Raad Levenslang 
en Levensbreed leren 

actief 21 15 15 17 

Vlor: Raad 
Basisonderwijs 

actief 16 12 9 14 

Vlor: Raad Hoger 
Onderwijs 

actief 15 12 18 8 

Vlor: Raad Secundair 
Onderwijs 

decreet 31 juli 1990 

actief 19 17 16 14 
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Status Stemgerechtig
d effectief lid 

Plaatsvervanger
s 
 

Advies- 
orgaan 

Decretale grond 

 Man Vrouw Man Vrouw 
Wetenschappelijke 
commissie voor de 
beoordeling van het 
OBPWO 

BVR tot wijziging 
BVR van 7 
september 1994 tot 
regeling van de 
procedure voor de 
projecten van 
OBPWO 

actief 9 5 0 0 

 
Stemgerechtig
d effectief lid 

Plaatsvervang
ers 
 

Bestuurso
rgaan 

Decretale grond Status  

Man Vrouw Man Vrouw 
EPON 
vzw raad 
van beheer 

Decreet betreffende het onderwijs VII, 
art.62 e.v. (8 juli 1996) 

actief 4 3 0 0 

EPOS vzw 
Raad van 
bestuur 

Decreet houdende dringende maatregelen 
voor onderwijs van 16 mei 2007 

actief 2 1 0 0 

GO! 
directieraa
d 

actief 3 2 0 0 

GO! Raad 
van 
bestuur 

Bijzonder decreet betreffende het 
Gemeenschapsonderwijs 14 juli 1998 

actief 11 4 0 0 

Stichting 
Vlaamse 
Schoolspo
rt 

Decreet houdende de erkenning en de 
subsidiëring van de Stichting voor de 
Vlaamse Schoolsport van 1 december 
1993 

actief 10 2 0 0 

Vlaams 
Ondersteu
ningscentr
um voor 
het 
volwassen
enonderwi
js 
(VOCVO) 

Decreet betreffende het 
volwassenenonderwijs van 15 juni 2007, 
art. 44-46 

actief 6 4 0 0 

 
 
Vlaams minister Bert Anciaux  
 
DEPARTEMENT CULTUUR, JEUGD, SPORT EN MEDIA 
 
1. Strategische adviesraad: 

De SAR is samengesteld uit een algemene raad en vier sectorraden. Alle onderdelen zijn 
samengesteld conform het decreet: 
Algemene Raad (7M/6V) 
Sectorraad Media (11M/8V) 
Sectorraad Sport (12M/7V) 
Sectorraad Sociaal-cultureel werk (11M/8V) 
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2. Neen 

 
3. niet van toepassing 
 
AGENTSCHAP BLOSO 
 
1. N.v.t. 
2. N.v.t. 
3. N.v.t. 
 
AGENTSCHAP SOCIAAL-CULTUREEL WERK VOOR JEUGD EN VOLWASSENEN 
 
1. Acht adviesorganen werden samengesteld conform het decreet (7 op 8): 

• Vlaamse Jeugdraad  
• adviescommissie landelijk jeugdwerk (4M/3V) 
• adviescommissie jeugdcultuur (3M/2V) 
• adviescommissie experimenteel jeugdwerk (3M/2V) 
• adviescommissie participatie en communicatie (3M/3V) 
• adviescommissie internationale jeugdprojecten (3M/2V) 
• adviescommissie amateurkunsten (4M/3V) 
• adviescommissie bewegingen (sociaal-cultureel volwassenenwerk) (6M/3V*) 

* Deze laatste adviescommissie werd in 2004 samengesteld voor de beoordeling van de 
subsidiedossiers van de bewegingen (sociaal-cultureel volwassenenwerk). De laatste opdracht 
van deze commissie was in 2005. De volgende opdracht is einde 2009. Bij de oorspronkelijke 
samenstelling in 2004 was de commissie samengesteld conform het decreet (6 M/3V). 
Intussen nam één commissielid ontslag.  

 
Raden van bestuur: 

 
Alle raden van bestuur zijn samengesteld conform het decreet: 
• Vlaams InformatiePunt Jeugd (5M/6V) 
• Cultuur Lokaal (9M/6V) 
• Vlaams Centrum voor Openbare Bibliotheken (4M/3V) 

 
2. Neen 
 
3. De adviescommissie bewegingen (zie ook onder 1.) heeft enkel een rol bij de beoordeling van de 

beleidsnota’s, waarvoor een volgende ronde pas eind 2009 is gepland. Op dat ogenblik zal, 
conform het uitvoeringsbesluit bij het decreet sociaal-cultureel volwassenenwerk, dat bepaalt dat 
na de beleidsperiode minstens de helft van de leden wordt vervangen, de samenstelling van de 
commissie worden gewijzigd, rekening houdend met de vereiste verhoudingen. 

 
AGENTSCHAP KUNSTEN EN ERFGOED 
1. Zeventien adviesorganen zijn samengesteld conform het decreet. 

• Beoordelingscommissie Publicaties (6M/3V) 
• Adviescommissie Kunsten (8M/4V) 
• Beoordelingscommissie Dans (4M/3V) 
• Beoordelingscommissie Architectuur en Vormgeving (5M/4V) 
• Beoordelingscommissie Muziek (9M/5V) 
• Beoordelingscommissie Muziektheater (4M/3V)  
• Beoordelingscommissie Kunsteducatie (5M/3V) 
• Beoordelingscommissie Festivals (5M/3V) 
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• Beoordelingscommissie Beeldende Kunst (3M/6V)? 
• Beoordelingscommissie Theater (8M/5V) 
• Beoordelingscommissie Kunstencentra en werkplaatsen (4M/7V) 
• Beoordelingscommissie Sociaal-artistieke werking (4M/5V) 
• Beoordelingscommissie Audiovisueel (6M/3V) 
• Adviescommissie Cultureel Erfgoed (6M/6V) 
• Beoordelingscommissie Musea (5M/5V) 
• Beoordelingscommissie Erfgoedconvenants en Projecten Cultureel Erfgoed (5M/7V) 
• Beoordelingscommissie Archieven, Bewaarbibliotheken en Documentatiecentra (5M/6V) 

 
 

Raden van bestuur: 
 

De raden van bestuur van acht verenigingen zijn samengesteld conform het decreet: 
• Vlaamse Opera (9M/6V) 
• deSingel (6M/5V) 
• Koninklijk Ballet van Vlaanderen (9M/5V) 
• Muhka (10M/9V) 
• Vlaams Theater instituut (6M/4V) 
• Faro. Vlaams steunpunt voor Cultureel Erfgoed (7M/4V)  
• Instituut Beeldende Kunsten – IBK (5M/4V) 
• Vlaams Audiovisueel Fonds – (5M/3V) 

 
De raden van bestuur van zes verenigingen zijn nog niet samengesteld conform het decreet: 
• deFilharmonie (11M/5V) 
• Vlaams Fonds voor de Letteren – Fondsbestuur (9M/3V) 
• VRO/VRK (9M/3V) 
• Muziekcentrum Vlaanderen (10M/2V) 
• Vlaams Architectuur instituut (9M/3V) 
• Instituut Audiovisuele Kunsten – IAK (7M/3V) 

 
Deze organisaties zullen in de loop van de maand juli gecontacteerd worden met de vraag de 
samenstelling te herbekijken in het kader van de decretaal gestelde voorwaarden. 

 
2. Neen 

 
3. Uiterlijk tegen 1 januari 2009 zullen alle bestuursraden van het agentschap Kunsten en Erfgoed, 

die binnen de scope van het decreet van 13 juli 2007 vallen, conform de opgelegde genderregeling 
van het decreet van 13 juli 2007 worden samengesteld.  

 
BAM (Beeldende-, Audiovisule-, Media Kunst): tot eind 2009 valt BAM nog onder twee 
bestuursraden. Dit omdat de vroegere steunpunten IAK en IBK juridisch en decretaal nog in 
werking zijn. Vanaf 2010, bij een volgende decretale erkenning, zal BAM onder één bestuur 
vallen. In de aanloop worden de huidige besturen zorgzaam samengesteld. 
Er zijn nog 2 afzonderlijke raden van bestuur tot eind 2009. 
• - VZW IBK (3M/9V) 
• VZW IAK (7M/3V) 

 
De raad van bestuur van het IAK is nog niet samengesteld conform het decreet. 
Deze organisatie zal in de loop van de maand juli gecontacteerd worden met de vraag de 
samenstelling te herbekijken in het kader van de decretaal gestelde voorwaarden. 
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DEPARTEMENT BRUSSEL 
 
Voor het departement Brussel zijn deze vragen niet van toepassing. 
 
Vlaams minister Geert Burgeois 
 
MEDIA 
 
1.  

• De Raad voor Cultuur, Jeugd, Sport en Media is een afzonderlijke rechtspersoon. Binnen zijn 
structuur is er een algemene raad, een vast bureau en vier sectorraden, namelijk een sectorraad 
voor Kunsten en Erfgoed, een sectorraad voor Sociaal-cultureel Werk voor Jeugd en 
Volwassenen, een sectorraad voor Sport en een sectorraad Media.  
De vier sectorraden zijn autonoom bevoegd en geven rechtstreeks adviezen over hun specifiek 
beleidsveld. Enkel de sectorraad Media valt onder de bevoegdheid van Vlaams minister 
Bourgeois; de overige sectorraden ressorteren onder de bevoegdheid van Vlaams minster 
Anciaux. 
De sectorraad Media telt 19 effectieve leden waarvan 8 vrouwen en 11 mannen. Er zijn voor 
de sectorraad Media ook 14 plaatsvervangers aangesteld: 4 vrouwen en 10 mannen.  
Vanuit elke sectorraad van het departement CJSM werd er zowel een man als een vrouw 
afgevaardigd naar de algemene raad, die 13 leden telt waarvan 6 vrouwen en 7 mannen. 
Met toepassing van artikel 5 van het decreet van 13 juli 2007, en van het besluit van de 
Vlaamse Regering van 26 oktober 2007 tot vaststelling van de uitzonderingsprocedure inzake 
een meer evenwichtige participatie van vrouwen en mannen in advies- en bestuursorganen van 
de Vlaamse overheid, heb ik een afwijking aangevraagd op het quotum bedoeld in artikel 3 
van voormeld decreet voor wat betreft de plaatsvervangende leden van de sectorraad Media.  

• De raad van bestuur van de de Vlaamse regulator voor de Media bestaat uit zes leden, 
namelijk de vijf leden (3 mannen en 2 vrouwen) van de algemene kamer en de gedelegeerd 
bestuurder (man). 

• Op 31 mei 2008 bestond de Raad van Bestuur van de VRT uit twaalf leden: acht mannen en 
vier vrouwen die allemaal stemgerechtigd zijn.  
De gemeenschapsafgevaardigde, de secretaris en de gedelegeerd bestuurder zijn niet 
stemgerechtigd. 

 
2.  

• Raad voor cultuur, jeugd, sport en media: geen wijzigingen 
• Sinds de inwerkingtreding van de Vlaamse regulator voor de Media (10 februari 2006) tot 

de hernieuwing van de samenstelling (25 april 2008) bestond deze raad van bestuur uit vijf 
mannen en één vrouw. Sinds 25 april 2008 bestaat de raad van bestuur uit vier mannen en 
twee vrouwen. De samenstelling is sinds 25 april 2008 bijgevolg conform het decreet van 13 
juli 2007. 

• Wat de vernieuwingen binnen de raad van bestuur van de VRT betreft kan volgende wissel 
meegedeeld worden: op 23.10.2007 nam de heer Johan Hanssens ontslag; zijn opvolger, de 
heer Claude Marinower, werd benoemd op de Raad van Bestuur van 10.03.2008. De 
verhouding man/ vrouw is bijgevolg steeds conform de bepalingen van het decreet geweest/ 
gebleven. 

3.  
• Bij de samenstelling van de sectorraden en bij de aanduiding van een voorzitter, 

ondervoorzitter en afgevaardigden naar de algemene raad werd rekening gehouden met een 
evenwichtige samenstelling.  
In de memorie van toelichting bij het decreet tot de oprichting van de Raad voor Cultuur, 
Jeugd, Sport en Media (30/11/2007) wordt hierop ook de aandacht gevestigd: [3. 
Samenstelling en organisatie] 'Tevens moet bij alle stappen van de procedure die voorafgaat 
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aan de samenstelling van de algemene raad en de sectorraden, de nodige aandacht gaan naar 
de evenredige vertegenwoordiging van mannen en vrouwen en naar de vertegenwoordiging 
van mensen van allochtone afkomst, zodat de algemene en de sectorraden op een evenwichtige 
manier kunnen worden samengesteld.' 

• De samenstelling van de VRM werd aangepast op 25 april 2008, zoals hierboven beschreven. 
• Voor de VRT waren geen aanpassingen van de Raad van Bestuur vereist. 

 
1. Er vallen 16 advies- en bestuursorganen onder de bevoegdheid van de minister, waarvan er 

momenteel 10 conform het decreet van 13 juli 2007 samengesteld zijn. 
Het gaat om volgende advies- en bestuursorganen (zie ook de bijlage ): 

 
TOERISME 
 
Bij Toerisme Vlaanderen zijn momenteel 11 advies- en/of bestuursorganen actief in uitvoering van 
Vlaamse regelgeving:  
 

• Het Technisch Comité van de Logiesverstrekkende Bedrijven, bestaande uit 15 
stemgerechtigde leden waaronder 5 vrouwen; 

• Het Technisch Comité van de Openluchtrecreatieve verblijven, bestaande uit 15 
stemgerechtigde leden waaronder 5 vrouwen; 

• De Technische Commissie Brandveiligheid voor de logiesverstrekkende bedrijven, bestaande 
uit 6 stemgerechtigde leden waaronder 2 vrouwen; 

• De Technische Commissie Brandveiligheid voor de Openluchtrecreatieve Verblijven, 
bestaande uit 5 stemgerechtigde leden waaronder 2 vrouwen; 

• De Technische Commissie Brandveiligheid voor Toerisme voor Allen, bestaande uit 7 
stemgerechtigde leden waaronder 1 vrouw; 

• De Beroepscommissie voor de Logiesverstrekkende Bedrijven, bestaande uit 5 
stemgerechtigde leden waaronder 2 vrouwen; 

• De Beroepscommissie voor de Openluchtrecreatieve Verblijven, bestaande uit 5 
stemgerechtigde leden waaronder 3 vrouwen; 

• Het Adviescomité van de Reisbureaus, bestaande uit stemgerechtigde 9 leden waaronder 3 
vrouwen; 

• De Beroepscommissie voor de Reisbureaus bestaande uit 5 stemgerechtigde leden, waaronder 
2 vrouwen; 

• Het Raadgevend Comité van Toerisme Vlaanderen bestaande uit stemgerechtigde 14 leden 
waaronder 4 vrouwen. 

• De Stuurgroep van het Steunpunt Buitenlands Beleid, Toerisme en Recreatie – spoor Toerisme 
en Recreatie bestaande uit 8 stemgerechtigde leden waaronder 2 vrouwen.  

 
De samenstelling van (1) de Stuurgroep van het Steunpunt Buitenlands Beleid, Toerisme en Recreatie 
– spoor Toerisme en Recreatie, (2) de Technische Commissie Brandveiligheid voor Toerisme voor 
Allen en (3) het Raadgevend Comité van Toerisme Vlaanderen is niet conform het decreet van 13 juli 
2007.  
 
 
BUITENLANDS BELEID 
 
Bij het departement Internationaal Vlaanderen zijn momenteel 2 advies- en bestuursorganen actief in 
uitvoering van Vlaamse regelgeving: 
 

• De Vlaamse UNESCO Commissie (VUC) bestaande uit 12 stemgerechtigde leden waaronder 
4 vrouwen. 
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• De Stuurgroep van het Steunpunt Buitenlands Beleid, Toerisme en Recreatie- spoor 
Buitenlands Beleid, bestaande uit 10 stemgerechtigde leden waaronder 1 vrouw. 

 
De samenstelling van de Stuurgroep van het Steunpunt Buitenlands Beleid, Toerisme en Recreatie- 
spoor Buitenlands Beleid is niet conform het decreet van 13 juli 2007.  
 
INTERNATIONALE SAMENWERKING  
 
Bij het Vlaams Agentschap voor Internationale Samenwerking zijn momenteel 2 advies- en 
bestuursorganen actief in uitvoering van Vlaamse regelgeving: 
 

• Het Raadgevend Comité (RACO), bestaande uit 6 stemgerechtigde leden waaronder 2 
vrouwen. 

• Het Waarborgcomité microfinanciering, bestaande uit 6 stemgerechtigde leden waaronder 1 
vrouw. 

 
De samenstelling van het Waarborgcomité microfinanciering is niet conform het decreet van 13 juli 
2007.  
 
BELEIDSVELDOVERSCHRIJDENDE ADVIES- EN BESTUURSORGANEN 
 

• De Strategische Adviesraad Internationaal Vlaanderen (SAR), bestaande uit 20 
stemgerechtigde leden waaronder 6 vrouwen.  

 
De samenstelling van de Strategische Adviesraad Internationaal Vlaanderen is niet conform het 
decreet van 13 juli 2007.  
 
 
2. Er hebben binnen bepaalde advies- en bestuursraden hebben, sinds de goedkeuring van het decreet 

van 13 juli 2007, volledige of gedeeltelijke vernieuwingen in de samenstelling plaatsgevonden, die 
niet conform de betrokken bepalingen van het decreet zijn verlopen. Bij de wijziging van de 
samenstelling van de desbetreffende organen heeft de minister maximaal rekening gehouden met 
het decreet houdende de bevordering van een meer evenwichtige participatie van vrouwen en 
mannen in advies- en bestuursorganen van de Vlaamse overheid, gelet op de beschikbaarheid 
binnen de betrokken organisaties. 

 
TOERISME 
 

• Binnen de Technische Commissie Brandveiligheid voor Toerisme voor Allen heeft, sinds de 
goedkeuring van het decreet van 13 juli 2007, een vernieuwing in de samenstelling 
plaatsgevonden die niet conform het decreet zijn verlopen. Zo werd binnen deze Commissie, 
bestaande uit 7 leden waaronder tot voor kort 2 vrouwen, - gezien de beschikbare kandidaten - 
recent één vrouw vervangen door een man. 

• Binnen het Raadgevend Comité (RACO) werd bij besluit van de Vlaamse Regering opgericht 
in juli 2005 en telt van rechtswege 14 leden. De administrateur-generaal van het Agentschap 
Toerisme Vlaanderen is van rechtswege voorzitter van het Raadgevend Comité (maar wordt 
niet meegeteld in het getal van 14 leden).  
Hierbij werd gelet op de verplichting dat ten hoogste twee derde van het aantal 
stemgerechtigde leden van het Raco van hetzelfde geslacht mogen zijn. Voor de berekening 
van dit quotum worden de personen die vanuit een welbepaalde functie deel uitmaken van dit 
orgaan, niet meegerekend (zoals de administrateur-generaal van het Agentschap Toerisme 
Vlaanderen). 
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Van de oorspronkelijke leden, wiens naam vermeld werden in bovengenoemd besluit werden 
intussen drie personen vervangen. Elk van deze personen werden vervangen door personen 
van hetzelfde geslacht. De verdeling van 10 heren en 4 vrouwen blijft dus ongewijzigd. 

 
BUITENLANDS BELEID 
 
Binnen de Stuurgroep van het Steunpunt Buitenlands Beleid, Toerisme en Recreatie- spoor 
Buitenlands Beleid hebben, sinds de goedkeuring van het decreet van 13 juli 2007, vernieuwingen in 
de samenstelling plaatsgevonden die niet conform de betrokken bepalingen van het decreet zijn 
verlopen. Zo werd binnen de Stuurgroep van het Steunpunt Buitenlands Beleid, Toerisme en 
Recreatie- spoor Buitenlands Beleid, bestaande uit 10 stemgerechtigde leden waaronder tot voor kort 3 
vrouwen, - gezien de beschikbare kandidaten - recent twee vrouwen vervangen door twee mannen. Het 
afgevaardigde lid van het departement, een vrouw, werd vervanger door een mannelijke 
afgevaardigde. De gewezen voorzitster werd vervangen door een plaatsvervangende, mannelijke 
voorzitter. De afgevaardigde van het kabinet Bourgeois, een man, werd vervangen door een persoon 
van hetzelfde geslacht. 
 
INTERNATIONALE SAMENWERKING  
 
Er hebben binnen het Raadgevend Comité, sinds de goedkeuring van het decreet van 13 juli 2007, 
geen vernieuwingen in de samenstelling plaats gevonden. 
 
In het Waarborgcomité microfinanciering hebben de twee ambtelijke leden vertrouwd met de wetten 
van de Rijkscomptabiliteit –een man en een vrouw- recentelijk hun ontslag ingediend. Zij zullen 
binnenkort vervangen worden door twee andere ambtenaren vertrouwd met de wetten van de 
Rijkscomptabiliteit, m.n. een man en een vrouw. De verdeling van 6 heren en 1 vrouw blijft dus 
ongewijzigd. 
 
BELEIDSVELDOVERSCHRIJDENDE ADVIES- EN BESTUURSORGANEN 
 
Er hebben binnen de Strategische Adviesraad Internationaal Vlaanderen, sinds de goedkeuring van het 
decreet van 13 juli 2007, geen vernieuwingen in de samenstelling plaats gevonden. 
 
3. Bij wijziging van de samenstelling van een orgaan heeft de minister telkens maximaal rekening 

gehouden met het decreet houdende de bevordering van een meer evenwichtige participatie van 
vrouwen en mannen in advies- en bestuursorganen van de Vlaamse overheid, gelet op de 
beschikbaarheid binnen de betrokken organisaties.  

 
Binnen de verschillende beleidsvelden werden maatregelen getroffen om de advies- en 
bestuursorganen tegen 1 januari 2009 samen te stellen conform het decreet van 13 juli 2007. 
 
TOERISME 
 
Stuurgroep van het Steunpunt Buitenlands Beleid, Toerisme en Recreatie- spoor Toerisme en 
Recreatie: Artikel 114de lid, 2° van de beheersovereenkomst tussen het Steunpunt en de Vlaamse 
overheid bepaalt het volgende met betrekking tot de bevordering van een meer evenwichtige 
participatie van vrouwen en mannen in de Stuurgroep “De Stuurgroep wordt evenwichtig 
samengesteld. Dat betekent ten minste dat: (1) de numerieke verhoudingen tussen de afgevaardigden 
relevant en verantwoordbaar zijn; (2) ten hoogste 2/3 leden van hetzelfde geslacht zijn.”  
 
BUITENLANDS BELEID 
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Stuurgroep van het Steunpunt Buitenlands Beleid, Toerisme en Recreatie- spoor Buitenlands Beleid : 
Zie Artikel 114de lid, 2° van de beheersovereenkomst tussen het Steunpunt en de Vlaamse overheid, 
waarnaar eerder verwezen werd. 
 
Vlaamse UNESCO Commissie: Het oprichtingsbesluit van de VUC voorziet dat de helft van de 
stemgerechtigde leden na 3 jaar dienen te worden vervangen. Dit is dan ook vorig jaar bij besluit van 
de Vlaamse regering gebeurd. Bij de eerste samenstelling bestond de VUC uit 5 mannen en 4 
vrouwen. Bij de vervanging werd er gestreefd naar volledige genderpariteit. Tot een volledige pariteit 
werd niet gekomen maar toch wordt voldaan aan het decreet. De Commissie bestaat vandaag immers 
uit 8 mannen en 4 vrouwen.  
 
INTERNATIONALE SAMENWERKING  
 
Raadgevend Comité: Hierin hebben een vrouwelijk en een mannelijk stemgerechtigd lid recentelijk 
hun ontslag ingediend. Zij zullen vervangen worden door twee mannen. Deze vervanging is echter nog 
niet officieel bekrachtigd. Twee andere leden, een vrouw en een man, hebben ook hun ontslag 
ingediend. Zij worden door twee vrouwen vervangen, maar de namen zijn nog niet gekend. De 
verdeling van 6 heren en 2 vrouwen blijft dus ongewijzigd. 
 
BELEIDSVELDOVERSCHRIJDENDE ADVIES- EN OF BESTUURSORGANEN 
 
Strategische Adviesraad Internationaal Vlaanderen: Het decreet van 18 juli 2003 tot regeling van de 
strategische adviesraden bepaalt het volgende in artikel 7: “Ten hoogste tweederde van de leden van 
een strategische adviesraad is van hetzelfde geslacht. Telkens wanneer in een strategische adviesraad 
één of meer mandaten ten gevolge van een voordrachtprocedure te begeven zijn en de voorgedragen 
kandidaturen het niet mogelijk maken om te voldoen aan de verplichting vermeld in artikel 7, eerste 
lid, moet de voordrachtprocedure hernomen worden. In voorkomend geval moeten de voordragende 
instanties die geen kandidaat van het ondervertegenwoordigde geslacht hadden voorgedragen, een 
extra kandidaat voordragen die van het ondervertegenwoordigde geslacht is.” In het decreet van 16 
mei 2007 houdende de oprichting van de Strategische Adviesraad internationaal Vlaanderen staat in 
artikel 6 het volgende vermeld: “Bij de samenstelling van de strategische adviesraad worden de 
verplichtingen van artikel 7 van het decreet van 18 juli 2003 tot regeling van strategische adviesraden 
nageleefd.” Bij vervanging wordt in het ontwerp van de openbare oproep tot kandidaatstelling het 
volgende opgenomen: “De uiteindelijke benoeming zal gebeuren bij besluit van de Vlaamse Regering. 
Daarbij zal de Vlaamse Regering rekening houden met het decreet van 15 juli 1997 m.b.t. de 
evenwichtige vertegenwoordiging van mannen en vrouwen in de adviesraden, waarin wordt bepaald 
dat ten hoogste twee derde van de leden van de raad van hetzelfde geslacht mogen zijn.” 
 
Conform de geest van de parlementaire vraag, vindt u in onderstaand antwoord een overzicht van de 
advies- en bestuursorganen niet alleen in de agentschappen en openbare instellingen maar ook in het 
departement en bij Jobpunt Vlaanderen (op dit moment cvba). Voor het antwoord met betrekking tot 
het Agentschap voor Binnenlands Bestuur wordt verwezen naar het antwoord van collega-minister 
Marino Keulen. 
 

Toestand op 1/06/2008 Evolutie van M/V-samenstelling sinds 
13/07/2007 

 

Ten hoogste twee derde 
van stemgerechtigde 

leden zijn van hetzelfde 
geslacht (M/V) ? 

Aanpassingen van de 
M/V-samenstelling 

gebeurd die niet 
conform decreet 

waren?  
Zo ja welke ?   

Welke inspanningen 
/maatregelen 

geleverd om M/V-
samenstelling te 

bereiken conform 
decreet ?  

Departement BZ:  Ja Neen NVT 
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-      Raad van Beroep  
Agentschap voor 
Overheidspersoneel:  
- Algemene vergadering 

van de vzw Sociale 
Dienst voor het Vlaams 
Overheidspersoneel  

- Raad van Bestuur van 
de vzw Sociale Dienst 
voor het Vlaams 
Overheidspersoneel 

Ja (18M / 18V) 
Ja (9M / 9V) 

Neen NVT 

Agentschap voor Facilitair 
Management:  
-      Raadgevend comité 
AFM 

Neen (12M / 1V) Neen Maakt momenteel deel 
uit van een evaluatie 

van de overlegorganen 
binnen Bestuurszaken 

Jobpunt Vlaanderen:  
- Raad van Bestuur  

 
Ja (9M / 4V) 

 
Neen  

 
NVT 

Vlaamse Adviesraad voor 
Bestuurszaken:  
 -     Adviesraad:  

Ja (9M / 5V) Neen NVT 

 
 
Vlaams minister Marino Keulen  
 
BINNENLANDSE AANGELEGENHEDEN 
 
Wat mijn bevoegdheid inzake Binnenlandse Aangelegenheden, kan ik u meedelen dat volgende 
adviesorganen opgericht zijn: 

• - de Strategische Adviesraad voor Bestuurszaken 
• - de Vlaamse Adviescommissie voor Volksraadplegingen 
• - het adviescollege voor de vorming van de lokale mandatarissen en lokale topambtenaren. 
• - het adviescollege voor de vorming van de lokale ambtenaren 

De raad en de commissies zijn samengesteld conform het decreet van 13 juli 2007 houdende de 
bevordering van een meer evenwichtige participatie van vrouwen en mannen in advies- en 
bestuursorganen van de Vlaamse overheid. 
Volledigheidshalve deel ik u mee dat de Vlaamse Adviescommissie voor Volksraadplegingen 
samengesteld was in overeenstemming met de bepalingen van voormeld decreet, maar dat deze 
commissie thans niet formeel meer samengesteld is.  
Bij een nieuwe samenstelling van de commissie zal uiteraard rekening gehouden met de geldende 
regeling inzake de evenwichtige participatie van vrouwen en mannen. 
 
HUISVESTING 
 
Voor wat mijn bevoegdheid Huisvesting betreft kan ik u het volgende mededelen: 
1. Binnen het beleidsveld Wonen werken één bestuursorgaan en twee adviesorganen die vallen onder 

de toepassing van het decreet van 1 juli 2007: 
 

• Raad van Bestuur van de Vlaamse Maatschappij voor Sociaal Wonen 
• Vlaamse Woonraad 
• Adviescomité van het Investeringsfonds voor Grond- en Woonbeleid voor Vlaams-Brabant 

 
Enkel het Adviescomité is momenteel nog niet samengesteld conform het decreet van 13 juli 2007. 
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2. Neen. 
 
3. Momenteel is de selectie van nieuwe leden van het Adviescomité lopende om vóór 1 januari 2009 

een samenstelling te hebben die conform het decreet van 13 juli 2007 is. 
 
Vlaams minister Kathleen Van Brempt 
 
MOBILITEIT 
 
1.  

• Vlaamse Stichting Verkeerskunde (VSV) 3V/6M 
• Mobiliteitsraad van Vlaanderen (MORA) 11V/16M 

 
2. Beiden zijn conform de bepalingen van het decreet van 13 juli 2007. 
 
3. Niet van toepassing. 
 
SOCIALE ECONOMIE 
 
Vlaams Subsidieagentschap WSE 
 
1.  

• Erkenningscommissie Sociale werkplaatsen 3V/5M 
• Adviescommissie Sociale economie : conform samengesteld 4V/5M 
• Coördinatiecommissie beschutte werkplaatsen 6M 
  

2. neen 
 
3.  

• Het Raadgevend Comité bij het Vlaams Subsidieagentschap WSE is in oprichting. De 
samenstelling zal gebeuren conform het decreet. 

• Coördinatiecommissie beschutte werkplaatsen De commissie is niet conform samengesteld 
omdat alle materieverantwoordelijken in dit geval mannen zijn en kunnen dan ook geen 
oplossing voorstellen 

 
Departement WSE 
 
1. Geen advies en bestuursorganen zoals bedoeld in de vraag. 
 
2. Niet van toepassing 
 
3. Niet van toepassing 
 
GELIJKE KANSEN 
 
1. Geen advies en bestuursorganen zoals bedoeld in de vraag. 
 
2. Niet van toepassing 
 
3. Niet van toepassing 
 
 
Vlaams minister Steven Vanackere  



Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008  -805- 
 
 

 

 
1. In totaal zijn er 60 advies- en bestuursorganen die onder mijn bevoegdheid vallen, waarvan enkele 

niet voldoen aan het decreet van 13 juli 2007 houdende de bevordering van een meer evenwichtige 
participatie van vrouwen en mannen in advies- en bestuursorganen van de Vlaamse Overheid. 
Volgende advies- en bestuursorganen voldoen voorlopig niet aan het decreet: 

 
• Toezichtscommissie inzake individuele materiële bijstand ten gunste van personen met  een 

handicap  
• PAB-deskundigencommissie - kamer 1 
• Permanente Cel Zorgstrategie  
• Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Halle-Vilvoorde 
• Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Brussel 
• Koninklijke Academie voor Geneeskunde van België :afwijking op decreet toegestaan tot 

31.12.2011 
 

WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN 
 
Binnen het beleidsdomein Welzijn, Volksgezondheid en Gezin zijn er volgende advies-en 
bestuursorganen : 

 
Entiteit Naam orgaan 

Kind en Gezin Raadgevend Comité (voormalige Raad van Bestuur in afwachting 
definitieve samenstelling Raadgevend Comité) 

Kind en Gezin Technische Commissie voor de brandveiligheid in de kinderdagverblijven, 
de initiatieven voor buitenschoolse opvang en de mini-crèches. 

OPZC Rekem Raad van Bestuur 
OPZ Geel Raad van Bestuur 
VAPH Raadgevend Comité (voormalige Raad van Bestuur in afwachting 

definitieve samenstelling Raadgevend Comité) 
VAPH Adviescommissie voor Heroverweging - kamer 1 
VAPH Adviescommissie voor Heroverweging - kamer 2 
VAPH Adviescommissie voor Heroverweging - kamer 3 
VAPH Bijzondere Bijstandcommissie 
VAPH Toezichtscommissie inzake individuele materiële bijstand ten gunste van 

personene met een handicap 
VAPH PAB-deskundigencommissie - kamer 1 
VAPH PAB-deskundigencommissie - kamer 2 
VAPH Permanent Cel Zorgregie 
VAPH Provinciale Evaluatiecommissie - Antwerpen 
VAPH Provinciale Evaluatiecommissie - Vlaams-Brabant 
VAPH Provinciale Evaluatiecommissie - Limburg 
VAPH Provinciale Evaluatiecommissie - Oost-Vlaanderen 
VAPH Provinciale Evaluatiecommissie - West-Vlaanderen 
Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Antwerpen (2) 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Mechelen 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Turnhout 

Agentschap Bemiddelingscomissie Antwerpen 
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Jongerenwelzijn 
Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Bemiddelingscommissie Mechelen 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Bemiddelingscommissie Turnhout 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Hasselt 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Maaseik 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Tongeren 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Bemiddelingscommissie Hasselt 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Bemiddelingscommissie Tongeren 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Aalst 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Dendermonde 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Gent-Eeklo 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Oudenaarde 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg St.-Niklaas 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Bemiddelingscommissie Dendermonde 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Bemiddelingscommissie Gent 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Bemiddelingscommissie Oudenaarde 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Halle-Vilvoorde 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Leuven 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Brussel 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Bemiddelingscommissie Brussel 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Bemiddelingscommissie Leuven 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Brugge 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Ieper 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Kortrijk 

Agentschap Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Oostende 
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Jongerenwelzijn 
Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Roeselare - Tielt 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Comité voor Bijzondere Jeugdzorg Veurne - Diksmuide 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Bemiddelingscommissie Brugge 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Bemiddelingscommissie Ieper 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Bemiddelingscommissie Kortrijk 

Vlaams Agentschap 
Zorg en Gezondheid 

Commissie Zorgstrategie voor ouderenvoorzieningen en voorzieningen in 
de thuiszorg 

Vlaams Agentschap 
Zorg en Gezondheid 

Commissie Zorgstrategie voor algemene ziekenhuizen 

Agentschap 
Jongerenwelzijn 

Commissie Zorgstrategie voor voorzieningen in de bijzondere 
jeugdbijstand 

Vlaams Agentschap 
Zorg en Gezondheid 

Vlaamse Gezondheidsraad 

Vlaams Agentschap 
Zorg en Gezondheid 

Vlaamse Adviesraad voor de Erkenning van Verzorgingsvoorzieningen 

Vlaams Agentschap 
Zorg en Gezondheid 

Koninklijke Academie voor Geneeskunde van België 

Beleidsdomein WVG Adviserende beroepscommissie inzake gezins- en 
welzijnsaangelegenheden 

Beleidsdomein WVG Adviesraad Integrale Jeugdhulp 
Beleidsdomein WVG Vlaamse Ouderenraad 

 
 
2. Sinds de goedkeuring van het decreet zijn er - binnen het beleidsdomein Welzijn, 

Volksgezondheid en Gezin - vernieuwingen in de samenstelling van enkele raden gebeurd. Bij de 
vernieuwingen is geprobeerd om de advies- en bestuursorganen af te stemmen volgens de 
bepalingen van het decreet, maar bij enkele organen is er nog steeds een ongelijkheid. Vaak gaat 
het in die organen over een overwicht aan vrouwelijke stemgerechtigde leden. 

 
3. Binnen mijn bevoegdheden heb ik er aandacht voor dat de nodige inspanningen worden geleverd 

en dat de nodige maatregelen worden genomen om binnen het beleidsdomein Welzijn, 
Volksgezondheid en Gezin de advies- en bestuursorganen onder mijn bevoegdheid tegen 1 januari 
2009 conform het decreet van 13 juli 2007 samen te stellen.  

 
Vlaams minister Hilde Crevits 
 
1.  
 

Entiteit Advies- of bestuursorgaan conform Niet  Variabel 

Dept. LNE 
(AMV) 

Gewestelijke Milieuvergunningscommissie     x 

Reden variabele samenstelling 
De GMVC bestaat uit een vaste kern van 5 (6) leden zijnde 
1. het afdelingshoofd van de afdeling Milieuvergunningen of zijn afgevaardigde 



-808-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008
 
 

 

Entiteit Advies- of bestuursorgaan conform Niet  Variabel 

2. a) een ambtenaar van de afdeling Milieuvergunningen 
b) het afdelingshoofd van AROHM of zijn afgevaardigde 

3. twee deskundigen 
4. de secretaris of zijn plaatsvervanger, niet stemgerechtigd 
De Commissie wordt samengesteld afhankelijk van het dossier dat zal behandeld worden. Het 
aantal en de deelnemende adviesverleners verschillen dus steeds. Voor de leden buiten de vaste 
kern spreekt het besluit van de Vlaamse Regering van afdelingshoofden of administrateurs-
generaal of hun afgevaardigden. De aanduidingen van de afgevaardigden gebeuren door de 
respectievelijk 6 administraties-adviesverleners, in functie van de specialisatie die het dossier 
vereist. Het is dus niet mogelijk voor een organisatie-lid om één vaste afgevaardigde te laten 
benoemen. Omwille van de sterk wisselende samenstelling, is door Vlaams Minister van 
Leefmilieu en Landbouw, Vera Dua op 6 november 2001 een permanenete afwijking aangevraagd 
op het decreet. 
Dept. LNE 
(AACJ) 

Geschillenadviescommissie Milieuheffingen 
x   

Dept. LNE 
(ALBON) 

Grindcomité 
x   

Dept. LNE 
(ALBON) 

Herstructureringscomité 
x   

Dept. LNE 
(ALBON) 

Adviescommissie "Grindheffingen Limburgs 
Maasland" 

x   
Dept. LNE 
(ALBON) 

Commissie voor Landinrichting 
x   

Dept. LNE 
(AMIS) 

Gemeentelijke en provinciale milieuraden via de 
Samenwerkingsovereenkomst 

x   
Dept. LNE 
(AMIS) 

Natuur- en milieueducatie-platform 
x   

Dept. LNE 
(AMIS) 

Educatie voor duurzame ontwikkeling-platform 
x   

Dept. LNE 
(AMIS) 

MOS-begeleidingscommissie 
x   

Dept. LNE 
(AMIS) 

Adviescommissie ingesteld bij BVR 10 oktober 
2003 inzake de subsidiëring van projecten 
inzake duurzaam milieu- en natuurbeleid 
(projectenfonds) 

x   
INBO Directieraad INBO x   
INBO Beheerscommissie Eigen Vermogen 

 x  
VREG Raad van Bestuur x   
ANB Vlaamse Hoge Raad voor Natuurbehoud 

x   
ANB Vlaamse Hoge Bosraad x   
ANB Vlaamse Hoge Raad voor de Riviervisserij 

x   
ANB Vlaamse Hoge Jachtraad  x  
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Entiteit Advies- of bestuursorgaan conform Niet  Variabel 

ANB Centraal Comité van het Visserijfonds 
 x  

ANB Provinciale Visserijcommissie Antwerpen 

 x  
ANB Provinciale Visserijcommissie Limburg 

 x  
ANB Provinciale Visserijcommissie Oost-Vlaanderen 

 x  
ANB Provinciale Visserijcommissie Vlaams-Brabant 

 x  
ANB Provinciale Visserijcommissie West-Vlaanderen

 x  
VLM Raad van bestuur VLM x   
VLM Adviescommissie heffingen Mestbank 

x   
VEA Directieraad VEA x   
VEA VICO x   
MOW (NV DE 
Scheepvaart 

Raad van Bestuur 
x   

MOW 
(Waterwegen en 
Zeekanaal NV 

Raad van Bestuur 

x   
MOW  Vlaamse Luchthavencommissie binnen de 

SERV 
x   

2.  
 
 

Entiteit Advies- of bestuursorgaan Volledig° Gedeeltelijk° Welke? 
Dept. LNE 
(AMV) 

Gewestelijke 
Milieuvergunningscommissie 

 
 

  

Dept. LNE 
(AACJ) 

Geschillenadviescommissie 
Milieuheffingen 

 
 

  

Dept. LNE 
(ALBON) 

Grindcomité  
 

  

Dept. LNE 
(ALBON) 

Herstructureringscomité  
 

  

Dept. LNE 
(ALBON) 

Adviescommissie 
"Grindheffingen Limburgs 
Maasland" 

 

 

  

Dept. LNE 
(ALBON) 

Commissie voor 
Landinrichting 

 
 

  

Dept. LNE 
(AMIS) 

Gemeentelijke en provinciale 
milieuraden via de 
Samenwerkingsovereenkomst 
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Dept. LNE 
(AMIS) 

Natuur- en milieueducatie-
platform 

 
 

  

Dept. LNE 
(AMIS) 

Educatie voor duurzame 
ontwikkeling-platform 

 
 

  

Dept. LNE 
(AMIS) 

MOS-begeleidingscommissie  
 

  

Dept. LNE 
(AMIS) 

Adviescommissie ingesteld 
bij BVR 10 oktober 2003 
inzake de subsidiëring van 
projecten inzake duurzaam 
milieu- en natuurbeleid 
(projectenfonds) 

 

 

  

INBO Directieraad INBO     
INBO Beheerscommissie Eigen 

Vermogen 
 

 
  

VREG Raad van Bestuur     
ANB Vlaamse Hoge Raad voor 

Natuurbehoud 
 

 
  

ANB Vlaamse Hoge Bosraad     
ANB Vlaamse Hoge Raad voor de 

Riviervisserij 
 

 
  

ANB Vlaamse Hoge Jachtraad     
ANB Centraal Comité van het 

Visserijfonds 
 

 
  

ANB Provinciale 
Visserijcommissie Antwerpen 

 
 

  

ANB Provinciale 
Visserijcommissie Limburg 

 
 

  

ANB Provinciale 
Visserijcommissie Oost-
Vlaanderen 

 

 

  

ANB Provinciale 
Visserijcommissie Vlaams-
Brabant 

 

 

  

ANB Provinciale 
Visserijcommissie West-
Vlaanderen 

 

 

  

VLM Raad van bestuur VLM     
VLM Adviescommissie heffingen 

Mestbank 
 

 
  

VEA Directieraad VEA     
VEA VICO     
MOW (NV 
DE 
Scheepvaart 

Raad van Bestuur  

 

  

MOW 
(Waterwegen 
en Zeekanaal 

Raad van Bestuur  
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NV 
MOW  Vlaamse 

Luchthavencommissie binnen 
de SERV 

 

x 

6 vrouwen op 
34 effectieve 
leden/ 9 
vrouwen op 29 
plaatsvervange
nde leden 

 
3. Bij de lopende of toekomende hersamenstellingen van de niet conform het decreet samengestelde 

raden en commissies zal getracht worden om te voldoen aan de wettelijke samenstelling. Er 
gebeuren inspanningen om te voldoen aan het decreet van 2007 maar het middenveld stelt voor de 
in gebreke gebleven adviesorganen te weinig vrouwen voor of ze vinden geen vrouw die wil of 
kan worden voorgedragen. Er wordt gestreefd naar verscheidenheid en er wordt altijd gevraagd 
niet een éénzijdige voordracht te doen; er wordt speciaal gevraagd ook vrouwen voor te dragen (of 
mannen als het evenwicht daar moet gezocht); en bij het werken met een dubbele lijst dan moeten 
de voordrachten van beider kunne zijn. Sinds de inwerkingtreding op 20 juli 2007 van het 
ministerieel besluit van 1 juni 2007 is het directiecomité van het Vlaams Energieagentschap 
samengesteld 5-3 

 
 
Vlaams minister Patricia Ceysens  
 
1.  
 
 Bestuursorganen 
 

• VITO - Raad van bestuur: 4 vrouwelijke stemgerechtigde leden op een totaal van 11. 
• IWT Raad van Bestuur : 5 vrouwelijke stemgerechtigde leden op een totaal van 13. 

 
 Adviesraden 
 

•  SERV 
7 vrouwelijke effectieve leden op een totaal van 20. 
6 vrouwelijke plaatsvervangende leden op een totaal van 20. 

• SERV sectorcommissie Toerisme 
7 vrouwelijke effectieve leden op een totaal van 20. 
7 vrouwelijke plaatsvervangende leden op een totaal van 20. 

 
• SERV - sectorcommissie Goederenvervoer  
6 vrouwelijke effectieve leden op een totaal van 20. 
8 vrouwelijke plaatsvervangende leden op een totaal van 20. 

 
• SERV sectorcommissie Metaal- en Technologische Industrie 
8 vrouwelijke effectieve leden op een totaal van 20. 
7 vrouwelijke plaatsvervangende leden op een totaal van 20. 

 
• SERV sectorcommissie Textiel en Confectie 
7 vrouwelijke effectieve leden op een totaal van 20. 
7 vrouwelijke plaatsvervangende leden op een totaal van 20. 

 
• SERV sectorcommissie Welzijns- en gezondheidszorg 
6 vrouwelijke effectieve leden op een totaal van 20. 
7 vrouwelijke plaatsvervangende leden op een totaal van 20. 
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• SERV sectorcommissie Hout en Bouw 
6 vrouwelijke effectieve leden op een totaal van 20. 
8 vrouwelijke plaatsvervangende leden op een totaal van 20. 

 
 

• VRWB 
 6 vrouwelijke leden op een totaal van 17. 

 
• VRWB commissie Wetenschapsbeleid 
6 vrouwelijke leden op een totaal van 29. 

 
• VRWB Commissie Technologiebeleid 
4 vrouwelijke leden op een totaal van 37. 

 
• VRWB Commissie Federale en Internationale Samenwerking 
10 vrouwelijke leden op een totaal van 29. 

 
• VRWB Commissie Begroting en Financiën  
8 vrouwelijke leden op een totaal van 28. 

 
2. Al de recente vervangingen en nieuwe aanstellingen binnen deze advies- en bestuursorganen zijn 

conform de betrokken bepalingen van het decreet verlopen. 
 
3. Evenwichtige gendervertegenwoordiging is momenteel verzekerd in de meeste van de advies- en 

bestuursorganen binnen het wetenschaps- en economiebeleid. De weinige organen waarin mannen 
en vrouwen niet evenwichtig zijn vertegenwoordigd, behoren tot WTI-sectoren waarin de 
ondervertegenwoordiging en overbevraging van vrouwen het niet mogelijk maakt altijd het 
nagestreefde aantal vrouwelijke commissieleden te vinden. 

 
Een voorontwerp van decreet betreffende de organisatie en financiering van het wetenschaps- en 
innovatiebeleid is in voorbereiding. Dit decreet zal de basis vormen voor de agentschappen binnen 
het beleidsdomein die omgevormd worden conform de regels van BBB en de strategische 
adviesraad. De bestuursorganen van deze agentschappen en de strategische adviesraad zullen 
samengesteld worden conform het decreet van 13 juli 2007. 

 
Binnen de SERV zijn hersamenstellingen van de raad en de (resterende) sectorcommissies 
lopende. De hersamenstellingen zullen in overeenstemming zijn met het decreet van 13 juli 2007. 
 

BIJLAGE 
 
Advies- en bestuursorganen onder de bevoegdheid van minister Geert Bourgeois 
 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VAN_BREMPT/200/antw.200.bijl.001.doc 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 203 
van 29 mei 2008 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
De Lijn   -   Plaatsen, kosten en opbrengsten per km 
 
1. De jaarverslagen en begrotingsdocumenten bevatten cijfers over het aantal jaarlijks afgelegde 

kilometers door De Lijn. Aangezien het ene vervoersinstrument het andere niet is en de jongste 
jaren steeds meer gelede bussen werden ingezet, is het eveneens interessant om de combinatie 
aantal plaatsen per vervoermiddel met de afgelegde kilometers per vervoermiddel te maken of met 
andere woorden het aantal aangeboden plaatsen-kilometers. 

 
Kan de minister een overzicht bezorgen van de ontwikkeling van het aantal afgelegde kilometers 
en van het aantal plaatsen-kilometers voor de periode 2006-2007? Wat is de gemiddelde 
bezettingsgraad van de voertuigen? 
 

2. Om de efficiency van het openbaar vervoer te beoordelen, is het aangewezen om de 
exploitatiekosten en vervoersopbrengsten per aangeboden kilometer in ogenschouw te nemen. 

 
Kan de minister een vergelijking bezorgen van het aantal aangeboden plaatsen-kilometers, en de 
kosten en vervoersopbrengsten per aangeboden kilometer van De Lijn, de MIVB, de TEC voor de 
periode 2006-2007? 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 203 van 29 mei 2008 
van JOHAN SAUWENS 
 
 
 
1.  Aantal kilometer en plaatsenkilometer 
 

  Kilometer 
Voertuigtype 2006 2007 
Tram 15.081.310 15.485.198
12m Bus 138.905.922 140.120.268
Gelede Bus 22.150.445 24.346.200
Kleine Bus 26.260.226 28.464.359
Trolley 563.692 427.791
Totaal 202.961.595 208.843.816
   
   
   
  Plaatsenkilometer 
Voertuigtype 2006 2007 
Tram 2.255.409.911 2.316.740.473
12m Bus 13.602.981.810 13.731.786.264
Gelede Bus 3.321.016.219 3.678.954.282
Kleine Bus 1.412.800.182 1.554.154.010
Trolley 77.789.496 59.035.158
Totaal 20.669.997.618 21.340.670.186

 
 De bezettingsgraad is niet per type voertuig gekend. 
 Wel is de bezettingsgraad gekend, uitgedrukt in reizigers per kilometer. 
 Deze bedraagt 2,31 reizigers per kilometer voor het jaar 2007 en 2,28 reizigers per kilometer 

voor het jaar 2006. 
 
2.  zie tabel in bijlage  
 
 Enkele kanttekeningen: 

-  Het jaarverslag 2007 van TEC is niet ter beschikking; 
-  De gegevens van kilometer werden gebruikt (i.p.v. plaatsenkilometer) om een vergelijking 

tussen de vervoersmaatschappijen mogelijk te maken; 
-  De kosten komen uit de resultatenrekening om een vergelijking tussen de 

vervoersmaatschappijen mogelijk te maken; 
-  De vervoersopbrengsten komen uit de analytische exploitatierekening; 

 
BIJLAGE 
 
Kost en ontvangst per kilometer MIVB, TEC, De Lijn 
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Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/VAN_BREMPT/203/antw.203.bijl.001.xls 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 205 
van 29 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Steden en gemeenten   -   Ondersteuningsbeleid 
 
Wij kunnen ons niet van de indruk ontdoen dat de investeringspolitiek van de regering vooral gericht 
is op de (13) steden (Oostende, Brugge, Roeselare, Kortrijk, Aalst, Sint-Niklaas, Leuven, Hasselt, 
Genk, Mechelen en Turnhout) en de grootsteden (Antwerpen en Gent). 
 
Er werden allerlei initiatieven genomen die met name deze steden extra middelen gaven op meerdere 
terreinen. 
 
Een goede zaak, zolang er ook voldoende aandacht is voor de kleinere gemeenten. Net daar ontbreekt 
het vaak aan. 
- Planlasten zijn voor kleine gemeenten nochtans van hetzelfde kaliber als voor de grote steden. 
- Werkloosheid is voor de inwoner van een kleine gemeente, in verhouding, een even groot probleem 

als voor de stadsbewoner. 
- De uitbouw van culturele infrastructuur op schaal van een kleine gemeente is even hard nodig als 

voor een grootstad. 
- Het Stedenfonds is er enkel voor een beperkt aantal steden. 
- De ontwikkeling van een buurtwinkel lijkt tegenwoordig zelfs de grote multinationals ten goede te 

komen. Ook zij ontwikkelen immers systemen van buurtwinkels. 
 
Dit zijn enkele stellingen die genoegzaam bekend zijn. 
 
Het leek in dit verband nuttig de vergelijking te maken van de inspanningen die geleverd worden door 
de respectieve ministers inzake betoelaging, subsidies, enzovoort, voor de grote steden enerzijds en 
voor de overige gemeenten in Vlaanderen anderzijds. 
 
Aansluitend bij mijn eerdere vraag over deze problematiek (vraag nr. 67, Websitebulletin 
publicatiedatum 10-03-2006) en het gecoördineerde antwoord van minister Keulen, graag dezelfde 
vragen voor de periode vanaf 2006. 
 
1. Welk specifiek beleid voeren de administraties vanaf 2006 onder de bevoegdheid van de minister 

ten behoeve van de dertien steden en de grootsteden Gent en Antwerpen enerzijds, en ten behoeve 
van de overige gemeenten in Vlaanderen anderzijds? 

 
2. Welke specifieke kredieten werden vanaf 2006 binnen de bevoegdheden van de minister reeds 

aangewend voor de dertien steden en grootsteden Antwerpen en Gent enerzijds, en voor de 
overige gemeenten anderzijds? 

 
3. Welke specifieke projecten worden vanaf 2006 betoelaagd ten behoeve van de dertien steden en de 

grootsteden Antwerpen en Gent enerzijds, en ten behoeve van de overige gemeenten anderzijds? 
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4. Zijn er vanaf 2006 objectieve criteria op basis waarvan gemeenten in Vlaanderen ondersteund 

worden? Zo ja, welke? 
 
5. Zijn er vanaf 2006 objectieve criteria op basis waarvan de dertien steden en de grootsteden 

Antwerpen en Gent extra ondersteund worden? Zo ja, welke? 
 
6. Welke fondsen bestaan er in die zin binnen de bevoegdheden van de minister en op welke wijze 

worden deze fondsen vanaf 2006 verdeeld? 
 
N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers (Peeters vraag nr. 82, Van Mechelen nr. 162, 

Vandenbroucke nr. 274, Anciaux nr. 151, Bourgeois nr. 114, Keulen nr. 180, Van Brempt nr. 205, 
Vanackere nr. 234, Crevits nr. 711, Ceysens nr. 88). 
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KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 205 van 29 mei 2008 
van JAN PEUMANS 
 
 
 
Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Marino Keulen, Vlaams minister van Wonen, 
Inburgering, Stedenbeleid en Binnenlands Bestuur. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE KANSEN 
 
 
Vraag nr. 206 
van 29 mei 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
Gelijkekansenbeleid   -   VRT-programma “Emma” 
 
In het kader van het Vlaams Gelijkekansenbeleid werd in 2007 het televisieprogramma “Emma” 
gefinancierd. Het ging om een bedrag van 3.137.285 euro, waarvan 1.056.764 euro ESF-middelen 
(Europees Sociaal Fonds), 147.406,37 Vesoc-middelen (Vlaams Economisch en Sociaal 
Overlegcomité) en 1.933.114,63 euro “eigen” middelen VRT. 
 
De televisiekijker moest in dit “daily dedicated fiction”-programma een invraagstelling en bestrijding 
vinden van stereotiepe opvattingen over mannen en vrouwen, de discriminaties die ermee samengaan 
en hun effecten op de arbeidsmarkt en in het gezin. Met een “spannend” verhaal en herkenbare 
personages wou men de kijkers doen nadenken over de man-vrouwverhoudingen. 
 
De evaluatie van Emma was voorzien voor het najaar van 2007. De conclusies van deze evaluatie 
zouden worden besproken tijdens een peer review met verschillende Europese landen. Dit zou worden 
ondersteund door de Europese Commissie en zou doorgaan eind februari 2008. 
 
1. Welke waren de vastgestelde effecten op de televisiekijker inzake stereotype opvattingen over 

mannen en vrouwen? 
 

Indien een effectmeting buiten de mogelijkheden van een evaluatie valt, welke zijn dan wel de 
elementen van de evaluatie op grond waarvan “Emma” werd beoordeeld? 
 

2. Heeft men het kijkersprofiel van Emma in kaart kunnen brengen en zo ja, wat bleek hieruit? 
 
3. Welke zijn de gronden op eventueel te besluiten dat dergelijke programma’s evidence based zijn 

bij het voeren van een gelijkekansenbeleid? 
 
4. Welke waren de bevindingen van de peer review met de verschillende Europese landen? Is hiervan 

een rapport beschikbaar en kan de minister dit bezorgen? 



-822-  Vlaams Parlement - Vragen en Antwoorden - Nr.10 - Juli 2008
 
 

 

KATHLEEN VAN BREMPT 
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, SOCIALE ECONOMIE EN GELIJKE  KANSEN 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 206 van 29 mei 2008 
van CARL DECALUWE 
 
 
 
1. Het televisieprogramma ‘Emma’ kan niet los gezien worden van het crossmediale project MV 

United, waarbij verschillende media en kanalen werden ingezet.  
 Om te achterhalen welke reacties de verschillende initiatieven van het MV United project 

teweeg hebben gebracht werd het communicatie-adviesbureau Communicado Int. (geleid door 
Prof. Jos Huypens van de Universiteit Antwerpen) ingezet. Dit bureau voerde een onderzoek uit 
op basis van alle beschikbare data over de verschillende projecten. Bovendien werden een tiental 
diepte-interviews uitgevoerd met sleutelfiguren van de verschillende projecten. 

 
 Om te peilen naar de reacties op de projecten werd gebruik gemaakt van het basisschema 

AIDCA (Attention, Interest, Desire, Conviction, Action) van Kitson, zoals geciteerd in het werk 
van T.E. Barry en D.J. Howard (‘A review and critique of the hierarchy of effects in 
advertising’, International Journal of Advertising, 9:121-135 (1990)). Kitson’s model vertrekt 
van de cognitieve dimensie (aandacht) over de affectieve dimensie (interesse, verlangen, 
overtuiging) naar de conatieve dimensie (actie). 

 
 Voor de verschillende projecten onder MV United werd dit model als volgt omgezet. 
 
 Cognitieve dimensie 

1) Respondenten, ontvangers moeten de initiatieven opmerken, lezen of bekijken. Dit is een 
eerste niveau van mogelijke impact. 

 
 Affectieve dimensie 

2) Deze ontvangers moeten de initiatieven niet alleen opmerken, lezen of bekijken. Zij moeten 
ook (bewust of onbewust) beseffen dat het project iets te maken heeft met het thema 
‘diversiteit’. 

3) De ontvangers waarderen de projecten of bepaalde boodschappen daarin. 
4) Een verdere stap zou kunnen zijn dat ontvangers zich realiseren dat het project kadert 

binnen MV United en dat zij weten waarvoor MV United staat. 
5) In een volgende fase zou de ontvanger zich kunnen beraden, bezinnen over bepaalde 

boodschappen die in het project worden meegegeven. 
6) Dit nadenken zou dan kunnen resulteren in een wijziging in de opinies en opvattingen van 

de ontvanger. 
 
 Conatieve dimensie 

7) Door bepaalde projecten of door communicatie-uitingen in de projecten zal de ontvanger 
zijn of haar gedragingen aanpassen. 

 
 Het onderzoek op basis van het model zoals omschreven in het antwoord op vraag 1, geeft de 

volgende resultaten met zekerheid:  
 

Cognitieve dimensie  
1) opgemerkt + 
Affectieve dimensie  
2) besef + 
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3) waardering + 
4) link met MV 

United 
 

5) bezinning  
6) wijziging opinie  
Conatieve dimensie  
7) wijziging gedrag  

  
 Vastgestelde impact van de telenovella Emma 
 
 Wat de cognitieve dimensie van Emma en de MV Unitedcampagne betreft is de impact 

onbetwistbaar. Er werden aanzienlijke secundaire effecten opgemeten. Het impactrapport 
benadrukt dat in de loop van 2007 en 2008 een hele reeks artikelen, reportages, tv-items en 
interviews zijn verschenen over de thema’s ‘gelijkheid MV’ en ‘diversiteit’. Er werd geen 
exhaustieve oplijsting gemaakt van deze initiatieven en aldus kan de kwantitatieve uitstraling 
ervan niet in kaart gebracht worden. 
 
- De VRT maakte zelf korte spotjes voor de zender Ketnet met onderwerpen als ‘gelijke 

kansen’ en de ‘combinatie arbeid en privé’. 
- In Vlaamse kranten werden tijdens de uitvoering van de MV United-projecten reeksen 

gepubliceerd over ‘sterke’ vrouwen.  
- Er zijn interviews verschenen in kranten en magazines met acteurs en actrices uit de tv-

reeksen. Merkwaardig daarbij is dat de interviews ook handelden over hoe de 
acteurs/actrices zelf hun taakverdeling in het gezin evalueerden en over wat ze zelf zagen als 
hun taken in het gezin. 

- De protagonisten in de reeksen werden ook rechtstreeks aangesproken op straat en in de 
winkel. Dan ging het vooral over de wijze waarop ze hun karakter en rol gestalte gaven. 
Ook daarbij gingen de gesprekken vaak over de rol van de allochtone vrouw, MV-
verhoudingen, enz. 

- Een speciale rol bij deze secundaire effecten was weggelegd voor een reeks columns en 
editorialen. Deze gaven in bepaalde kringen aanleiding tot discussies en debatten, wat dan 
weer bijdroeg tot verdere opinievorming over de thema’s van MV United.  

- Een gelijkaardig fenomeen deed zich overigens ook voor op een aantal online-fora en blogs. 
 

‘Vast staat dat de campagne een enorm succes was op het cognitieve vlak. Miljoenen Vlamingen 
hebben via één of meer projecten kennis kunnen nemen van de boodschap die werd verspreid.’ 
(citaat uit het impactrapport) 

 
 Op het affectieve vlak is het effect minder eenduidig. 
 Voor een aantal projecten is duidelijk dat ze bij de respondenten ook hebben overgebracht dat de 

inhoud ervan te maken had met de brede problematiek ‘diversiteit’ (Affectieve dimensie 2). 
Deze dimensie is echter niet te kwantificeren. 

 Ook voor de affectieve dimensie 3 (het waarderen door de respondenten van de projecten en de 
boodschappen) zijn er meer dan indicaties zoals de waarderingscijfers van de VRT-
programma’s. Of de ontvangers zich realiseren dat een project kadert binnen MV United 
(affectieve dimensie 4) kon niet worden nagegaan in de impactmeting.  

 Uit enkele projecten blijkt wel dat bepaalde ontvangers zich over de onderliggende 
boodschappen hebben beraden. Sommigen hebben er bovendien met familieleden, vrienden of 
kennissen over van gedachten gewisseld (affectieve dimensie 5). 

 
 Er zijn geen metingen gebeurd m.b.t. mogelijke wijzigingen in de opinies of gedragingen. Er 

zijn dus geen aanduidingen dat de programma’s hebben geleid tot een meetbare wijziging in de 
opinies of in gedragingen (affectieve dimensie 6 en conatieve dimensie 7). 
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 Een wijziging van opinies en gedragingen bewerkstelligen én meten is een werk van lange 
adem. Men vergelijke met de sensibiliseringscampagnes tegen het roken die pas na vele jaren 
enig resultaat hebben opgeleverd en bovendien gepaard gingen met aantal wettelijke verbods-
maatregelen en rokers financieel werden/worden gesanctioneerd. 

 
2. De tv-reeks werd gemiddeld door 576.000 kijkers ouder dan 4 jaar bekeken en had een 

marktaandeel van 24%, wat iets hoger is dan het gemiddelde marktaandeel van 21,2% voor de 
zender Eén van de VRT. De waardering bedroeg 7,7 op 10, wat ook iets hoger is dan het 
gemiddelde van 7,5. 78,6% van de Vlamingen (4,5 miljoen) heeft minstens één aflevering van 
Emma gezien. De kijkers van de tv-serie waren over het algemeen iets ouder dan gemiddeld. 

 
 De website rond Emma kreeg 530.000 unieke bezoekers. Aan het spel namen 10.000 spelers 

deel en 3.000 spelers hielden het de volledige 16 weken vol. 
 Per dag werden ongeveer 3.000 afleveringen van Emma gedownload op Portable Playstations 

(PSP). In Vlaanderen zijn er op dit ogenblik ongeveer 100.000 PSP’s.  
 De deelnemer aan het online-gebeuren was gemiddeld 24 jaar en 75% van de deelnemers waren 

meisjes. 
 
 De leefwereld van de serie was ook te volgen op 36 sites op internet, waar een heuse 

Emmawereld werd gecreëerd met emoties, extra filmpjes en geheime informatie. Online konden 
15 spelletjes gespeeld worden (casual fiction gaming). De acteurs hadden eigen blogs en/of 
waren te vinden op MySpace.  
 

 
3. Zoals reeds aangegeven in het antwoord op vraag 1, kende de MV Unitedcampagne een zekere 

impact. De campagne is echter te recent én te beperkt van duur geweest om zichtbare 
wijzigingen in opinie of gedrag te realiseren. Niettemin heeft de campagne door zijn veelzijdig-
heid en multimediale focus het onderwerp gelijke kansen thuis en op het werk op de agenda 
geplaatst.  
 

4. Op 28 en 29 februari 2008 is de peer review doorgegaan met media- en beleidsmensen uit 
verschillende Europese landen. Zij hebben kunnen kennismaken met de hele mediacampagne 
MV United. Er was heel wat interesse voor de uiteenzetting van Stef Wouters (VRT) over de 
telenovella Emma. Ook tijdens de discussie werd dit onderwerp herhaaldelijk aangesneden. De 
formule om een telenovella te gebruiken om een boodschap over te brengen had zijn voor- en 
tegenstanders in de peer review. Sommigen waren niet overtuigd dat deze ‘oubollige format’ 
geschikt was om een boodschap over te brengen terwijl anderen beargumenteerden dat men 
formats moet gebruiken naargelang de doelgroep die men wil benaderen. 

 Men was het er heel sterk over eens dat het genderaspect moet doorwegen in alle televisie-
uitzendingen. Maar daarnaast kan het interessant zijn om ook andere formules te gebruiken en 
vond men de verschillende aanpakken in de mediacampagne MV united (televisie, pers, …) 
geslaagd. 

 Het verslag van de peer review kan geraadpleegd worden op de volgende websites:  
http://ec.europa.eu/employment_social/equal/news/200804-flanders_en.cfm 
http://www.gendermainstreaming-cop.eu/news/*new*-gender-media-world-flanders-peer-review 
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PATRICIA CEYSENS, 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, 

 ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE HANDEL 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 77 
van 15 mei 2008 
van RUDI DAEMS 
 
 
 
VITO-woningen Mol   -   Huuropzeg 
 
Volgens de berichtgeving in de Kempense pers nam de raad van bestuur (RVB) van VITO (Vlaamse 
Instelling voor Technologisch Onderzoek) de principebeslissing om de verhuur te beëindigen voor de 
woningen en appartementen in hun eigendom gelegen langs de Boeretang op het grondgebied van de 
gemeente Mol. 
 
Deze aangekondigde huuropzeg werd immers nog niet betekend of bekend gemaakt aan de betrokken 
huurders. Zij moeten hiervan blijkbaar kennis nemen via de krant. 
 
Naast de beslissing om de verhuur te beëindigen, besliste de RVB ook om niet langer te investeren in 
het onderhoud van deze wooncomplexen (liften, gangen, dakbedekking). Nochtans laat de toestand 
ervan te wensen over. Bovendien is het onderhoud hiervan steeds ten laste van de eigenaar/verhuurder, 
en dit tot zolang de verhuur in de feiten duurt, en dit conform de geldende huurwetgeving. 
 
Naast de slechte staat van het onderhoud rijst er weldra een ander en ruimer probleem. Een grote groep 
mensen komt door de huuropzeg mogelijk in de problemen. Het gaat om een groep van om en bij de 
90 gezinnen. 
 
Voor alle duidelijkheid: de verhuring van wooncomplexen behoort niet tot de prioriteiten van een 
wetenschappelijke instelling zoals het VITO, maar een groep mensen van deze omvang die zich 
verplicht en ongeveer gelijktijdig op de al beperkte woningmarkt beweegt in een kleine regio zoals 
deze van Dessel-Mol, zal ongetwijfeld voor spanningen en problemen in de streek zorgen. 
 
De afbakening van het klein stedelijk gebied Mol wordt momenteel hernomen en het zal nog even 
wachten zijn eer er duidelijkheid is op het vlak van woonprogrammatie. Evenmin zijn initiatieven 
voorzien op vlak van sociale huisvesting. 
 
De Zuiderkempen is op het vlak van sociale huisvesting sowieso al magertjes bedeeld, want cijfers van 
de Vlaamse Maatschappij voor Sociaal Wonen (VMSW) leren dat er in Dessel geen enkele sociale 
woning is gepland en in Mol slechts 28. Nergens is bepaald wanneer deze woningen beschikbaar 
zullen zijn en de praktijk laat dikwijls het ergste vermoeden. 
 
1. Is de minister op de hoogte van deze beslissing van de RVB van VITO om de verhuur van die 

wooncomplexen stop te zetten met ingang van 2012? 
 
2. Neemt de minister initiatieven om de RVB van VITO ertoe te bewegen zijn verplichtingen als 

verhuurder stipt en correct uit te voeren en de woningen, appartementen en infrastructuur goed te 
onderhouden tot en met het beëindigen van het contract? 
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3. Neemt de minister initiatieven om overleg te starten tussen VITO, de huisvestingssector en de 

betrokken gemeentebesturen (Mol, Geel, Dessel), teneinde sociale begeleiding te voorzien en de 
betrokken groep bewoners te ondersteunen bij het zoeken naar een nieuwe woonst? 

 
N.B. Een vraag over dit onderwerp werd gesteld aan de ministers Keulen (vraag nr. 166) en Ceysens  

(nr.77).  
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD 
op vraag nr. 77 van 15 mei 2008 
van RUDI DAEMS 
 
 
 
1. De directie van VITO heeft de beslissing genomen om de verhuur van de appartementen met 

ingang van 2013 stop te zetten. Hierdoor zijn thans een aantal noodzakelijke, grootschalige en 
dure investeringen die in de loop van de komende jaren dienden te worden uitgevoerd niet meer 
noodzakelijk. Wel zullen tot eind 2012 de bewoonbaarheid van de appartementen gegarandeerd 
blijven door het verrichten van instandhoudingswerken en onderhoud. De raad van bestuur van 
VITO en de minister zijn op de hoogte. 

 
2. Er is in de raad van bestuur ter zake overleg geweest waarbij werd gesteld dat de gebouwen tot 

2013 minimaal in stand dienen gehouden te worden vanuit verzekeringsoogpunt en dat, in 
overleg met de gemeente Mol en lokale organisaties, begeleiding dient gegeven te worden aan 
de huidige huurders. 

 
3. Men kan er niet van uitgaan dat alle betrokken huurders van VITO op de sociale huurmarkt 

terecht zullen komen of dat ze überhaupt in de regio zullen blijven. Evenmin zullen niet alle 
huurders van VITO voldoen aan de regels van het sociaal besluit. Op dit ogenblik hebben reeds 
12 van de 90 gezinnen aangegeven om op korte termijn het appartement te verlaten of hebben 
dit inmiddels reeds verlaten. 

 
 Ik verwijs ook naar het antwoord van collega minister Keulen aan wie dezelfde vraag is gesteld 

en die ter zake ook de bevoegde minister is. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 79 
van 16 mei 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
Actieplan wetenschapspopularisering 2008   -   Stand van zaken 
 
In het Vlaams wetenschaps- en innovatiebeleid neemt wetenschapspopularisering een centrale plaats 
in. 
 
Met het FTI-initiatief (Flanders Technology International) maakte de Vlaamse Regering 25 jaar 
geleden hier al een prioriteit van. Sedertdien werden diverse acties opgezet en werden de actoren die 
inzake wetenschapspopularisering initiatieven ontwikkelen, ondersteund. 
 
Het jaarlijks actieplan verzamelt de financiële engagementen van de Vlaamse overheid hiertoe. Eind 
2006 keurde de Vlaamse Reering het actieplan voor 2007 goed. Het actieplan 2007 voorzag dat er 
enerzijds structurele samenwerkingovereenkomsten voor dat jaar afgesloten werden met een aantal 
actoren zoals: departement Onderwijs (i.v.m. TOS 21), FTI vzw (i.v.m. doe-centrum Technopolis), 
universiteiten en hogescholen (i.v.m. expertisecellen), volkssterrenwachten, enzovoort. Een aantal van 
deze overeenkomsten liep af in 2007. Er werd aangekondigd dat zij geëvalueerd zouden worden met 
het oog op hun verlenging. Anderzijds werd projectmatig een aantal sensibiliseringacties gesteund, 
vaak via projecten voor didactisch materiaal of programma’s op tv. 
 
De Beleidsbrief 2007-2008 stelt over het Actieplan Wetenschapspopularisering: 
 
“Voor 2008 wordt hiervoor een bedrag van 9 miljoen euro voorzien. 
Het actieplan 2008 focust op efficiëntere samenwerking en maximale afstemming tussen alle bij de 
wetenschapscommunicatie betrokken actoren. De krijtlijnen kunnen als volgt worden samengevat: 
− organisatie van de expertisecellen wetenschapscommunicatie op het niveau van de associaties; 
− meer gerichte oproepen tot het indienen van projecten wetenschapspopularisering door 

thematische klemtonen te leggen en/of aandacht te hebben voor bepaalde doelgroepen; 
− meer wetenschap en innovatie in de media; 
− valorisatie van acties en activiteiten in het onderwijs (TOS 21); 
− verlenging van de samenwerkingsovereenkomsten met bestaande structurele partners; 
− toevoeging van nieuwe structurele partners.” 
 
Intussen zijn we april 2008. Ik vond geen verdere informatie over de uiteindelijke inhoud van het 
Actieplan 2008. 
 
1. Wat is de inhoud van het Actieplan Wetenschapspopularisering 2008? Werd het reeds 

goedgekeurd door de Vlaamse Regering? 
 
2. Werden de structurele samenwerkingsovereenkomsten die afliepen in 2007 alle verlengd?  
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Zo neen, waarom niet? Werd er gezorgd voor middelen voor de instellingen zodat de continuïteit 
verzekerd kan worden? 

 
3. Welke afspraken werden gemaakt met de universiteiten en de hogescholen om de expertisecellen 

op niveau van de associaties te organiseren? 
 
4. Worden opnieuw sensibiliseringsacties gepland?  
 

Wordt hier opnieuw de nadruk gelegd op bijvoorbeeld meisjes en wetenschap?  
 
Wanneer plant de minister de projectoproep? 

 
5. In welke mate werd rekening gehouden met de aanbeveling van de Vlaamse Raad voor 

Wetenschapsbeleid over de communicatie over wetenschap, technologie en innovatie via de 
media?  

 
Meer bepaald wat betreft innovatie in het gebruik van (multi)media om jongeren te bereiken? 

 
6. Worden deze sensibiliseringsacties geëvalueerd op hun impact?  
 

Wordt bijvoorbeeld bijgehouden in welke mate didactisch materiaal effectief verspreid wordt in 
het onderwijs? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDER-NEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 79 van 16 mei 2008 
van SABINE POLEYN 
 
 
 
1. Het vroegere actieplan Wetenschapsinformatie en Innovatie zal vanaf 2008 actieplan 

Wetenschapscommunicatie heten. Het actieplan zal op 13 juni e.k. ter goedkeuring worden 
voorgelegd aan de Vlaamse Regering. Het actieplan Wetenschapscommunicatie bestaat uit drie 
luiken: de acties met betrekking tot de structurele partners, de sensibiliseringsacties en de 
coördinatie-acties. De activiteiten van de drie luiken worden samengevat in afzonderlijke fiches 
met vermelding van de subsidie en basisallocatie. In functie van de hoogte van het 
subsidiebedrag worden de één- of meerjarige overeenkomsten ter goedkeuring voorgelegd aan 
de Vlaamse Regering. 

 
 Met het actieplan Wetenschapscommunicatie beoogt de Vlaamse overheid de volgende 

doelstellingen: 
- Het grote publiek sensibiliseren over het belang van wetenschap in onze samenleving; 
- In samenwerking met onderwijs bij jongeren interesse wekken voor wetenschap en 

techniek; 
- Kennis en ontwikkeling op het gebied van wetenschap en techniek ter beschikking 

stellen voor individuen en organisaties op vraag en/of maat van de doelgroep; 
- Wetenschappelijke ontwikkelingen op voldoende en objectieve wijze onder de aandacht 

brengen waardoor men zich een opinie kan vormen en maatschappelijke debatten op een 
correcte manier kunnen worden gevoerd; 

- De instroom van jongeren in wetenschappelijke en technologische richtingen verhogen. 
 

 Het actieplan 2008 wil de focus leggen op: 
• Het structureren van het Vlaamse landschap en meer bepaald van de actoren van het 

actieplan actief bezig met wetenschapscommunicatie; 
• Het samenwerken tussen de actoren binnen het actieplan, waarbij coöperatie centraal 

staat in plaats van competitie; 
• Het faciliteren van de doorstroming van de activiteiten binnen het actieplan naar het 

onderwijsveld; 
• Het versterken van de band met de media; 
• Het aanmoedigen van de samenwerking tussen de actoren binnen het actieplan en de 

bedrijven. 
 
2. De volgende overeenkomsten worden allen verlengd: 

• VRT (herziening Over Leven) 
• Vereniging Jeugd, Cultuur en Wetenschap 
• Vereniging Natuur en Wetenschap 
• Expertisecellen met de hogescholen en universiteiten 
• F.T.I vzw 

 
 Wat betreft de expertisecellen met de hogescholen en de universiteiten: Vanaf 2008 zal dit op 

het niveau van de associatie gebeuren (zie vraag 3). 
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3. Op 3 juli 2007 werd het financieringsmodel voor de expertisecellen op het niveau van de 
associaties voorgesteld aan de associatiewerkgroep wetenschapscommunicatie. De associaties 
hebben schriftelijke feedback gegeven op het model. Voor 2008 is 2,1 miljoen euro voorzien 
voor de expertisecellen.   

 
4.  In het actieplan 2008 staan 3 sensibiliseringsacties: 

• In 2008 zal de oproep tot het indienen van projecten voor de popularisering van 
wetenschap en techniek draaien rond het thema “De Planeet Aarde” en dit in het kader van 
het Internationaal Jaar van de Planeet Aarde, een initiatief van de Verenigde Naties. 
Mogelijke thema’s zijn geografie, energie- en klimaatonderzoek, duurzame materialen. 
Gezien de lancering van Frank De Winne in 2008 wordt een deel van dit budget voorzien 
voor initiatieven m.b.t. ruimtevaart.  

• In 2007 werden vier oproepen gelanceerd, met name rond ICT en levenswetenschappen, 
meisjes en wetenschap, voor de geschreven pers en voor nieuwe TV-programma’s. Het is 
duidelijk dat de oproepen in het verleden er voor gezorgd hebben dat er heel wat educatief 
materiaal is ontwikkeld, maar dat het niet altijd optimaal naar het veld doorstroomt en daar 
wordt gebruikt. In de toekomst zullen deze oproepen niet meer jaarlijks worden herhaald 
of vervangen worden door oproepen met een andere finaliteit. 

•  In 2008 zal een oproep voor multimediale projecten worden gelanceerd. Ook in deze 
oproep komen initiatieven rond ruimtevaart aan bod. Over alle belangrijke thema’s die in 
2009, 2010, en 2011 in de (internationale) belangstelling zullen staan, kunnen projecten 
ingediend worden bv; “Het Darwin Jaar”, “Het Jaar van de Biodiversiteit”, “Het Jaar van 
de Sterrenkunde”, maar ook de herdenking van een toonaangevende wetenschappelijke 
doorbraak, enz. ….. Deze oproep zal binnenkort ter goedkeuring worden voorgelegd aan 
de Vlaamse Regering na goedkeuring van het actieplan Wetenschapscommunicatie. 

• Op 17 oktober 2008 wordt de volgende editie van de Vlaamse Wetenschapsweek geopend 
met een driedaags Wetenschapsfeest. Dit Wetenschapsfeest gaat door in Mechelen en 
begint met een scholendag, gevolgd door twee dagen voor het grote publiek (gezinnen met 
kinderen). Het Wetenschapsfeest zal in 2008 op een andere manier aangeboden worden 
aan het grote publiek. Voor de universiteiten en hogescholen zal dit op het niveau van de 
associaties gebeuren. Hierbij vullen de associaties een voor hen bestemde ruimte naar 
eigen keuze in, waarbij zien, doen en denken centraal staan. De structurele partners van 
het actieplan zullen geclusterd worden. Hiermee wil de Vlaamse overheid het grote 
publiek beter sensibiliseren voor de inspanningen die de overheid levert ten aanzien van 
wetenschapscommunicatie. Ook zullen actoren buiten het actieplan de mogelijkheid 
hebben om hun activiteiten rond wetenschapscommunicatie aan het grote publiek voor te 
stellen. Van 20 tot 25 oktober kunnen schoolgaande jongeren derde (en vierde) graad 
secundair onderwijs kennismaken met wetenschappelijk werk en met de wetenschappers 
zelf aan de Vlaamse hogescholen, universiteiten en wetenschappelijke instellingen en 
verenigingen. 

•  
5. De VRWB reikt in haar aanbeveling 31 “Communicatie over wetenschap, technologie en 

innovatie in de media” een aantal oplossingen aan omtrent: (1) het toegankelijker maken van 
wetenschapcommunicatie via de media; (2) het optimaliseren van het netwerk tussen 
wetenschapsaanbieders en journalisten; (3) het bereiken van jongeren via de media; (4) de 
specifieke rol van de VRT in het kader van wetenschapscommunicatie; (5) het redactiebeleid; 
(6) het efficiënt en doelgericht gebruik van (overheids)middelen. Bij een aantal zaken kan de 
overheid een intermediërende rol spelen. Voor andere zaken ligt de verantwoordelijkheid 
volledig bij de actoren betrokken bij wetenschapscommunicatie zelf. Hierbij een overzicht van 
de acties van het actieplan 2008 die de aanbevelingen van de VRWB ondersteunen: 

• Educatie (kennis en wetenschap) maakt expliciet deel uit van de publieke opdracht van de 
VRT. De VRT heeft in 2006 een Coördinatiecel Wetenschap en Kennis geïnstalleerd. Het 
is een overlegorgaan waarin programmamakers uit alle netten en merken van de Openbare 
omroep zetelen, zowel radio, televisie als on-line. Daarnaast heeft de VRT een VRT-
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laboratorium opgericht waarbij de VRT in dialoog gaat met onderzoekers en 
communicatieverantwoordelijken van Vlaamse en Belgische instellingen. In 2008 wordt 
een nieuwe overeenkomst afgesloten waarbij het concept Over Leven wordt verlaten. 
Deze beslissing sluit ook aan bij de aanbevelingen uit het evaluatierapport. Het nieuwe 
concept zal bestaan uit meerdere afleveringen rond een bepaald thema. Dit thema wordt 
dan ook in de diepte uitgewerkt en wordt ingebed in een digitaal format. Naast TV zullen 
ook andere mediakanalen erbij betrokken worden, zoals radio, internet, breedband, 
geschreven pers, … . De onderzoekers aan onze Vlaamse instellingen zullen worden 
benaderd voor de nodige wetenschappelijke onderbouwing. Daarnaast zullen een aantal 
buitenlandse producties worden aangekocht. Met deze aanpak verwacht de VRT meer 
jongeren te kunnen benaderen. 

• De VRT staat zeer open naar de wetenschapsaanbieders toe. De VRT heeft een mailbox 
geïnstalleerd “wetenschap@vrt.be” die continue open staat en waar alle medewerkers van de 
verschillende merken binnen de VRT toegang toe hebben. Ook heeft ieder merk zijn eigen 
mailbox. Het is de verantwoordelijkheid van de actoren zelf om daar gebruik van te 
maken. Via deze weg kunnen de organisaties hun eigen communicatienetwerk aan de 
VRT bekend maken, zodat de VRT daar kan op inspelen indien zich een actueel thema 
aandient. Het kabinet heeft op 19 februari 2008 een seminarie georganiseerd “Hoe breng 
ik wetenschap in de media?” die veel belangstelling heeft gekregen. Dit is een manier om 
de brug tussen de wetenschappers en de journalisten te verkleinen en om te proberen ieder 
zijn eigen taal te begrijpen. Met de VRT zal verder bekeken worden hoe we daar een 
vervolg kunnen aan geven. 

• Een specifieke oproep voor TV-programma’s of de geschreven pers zal in 2008 niet 
worden herhaald. Wel zal via een oproep de mogelijkheid worden aangeboden om 
bepaalde wetenschappelijke thema’s op een populariserende manier in de audio-vsiuele 
media te brengen. (zie vraag 4). 

• In de overeenkomsten met F.T.I vzw en de expertisecellen zal aandacht worden besteed 
aan de interactie naar jongeren en het grote publiek toe via media. 

 
6. Om het effect van het actieplan wetenschapscommunicatie beter in kaart te brengen worden in 

het actieplan 2008 middelen voorzien. Na goedkeuring van het actieplan door de Vlaamse 
Regering zal het departement EWI een voorstel van aanpak formuleren. 

 
 De activiteiten van de structurele partners worden onderworpen aan een tevredenheidsenquête. 

Deze enquête maakt deel uit van de overeenkomst die wordt afgesloten met de Vlaamse 
overheid. Ook via de jaarlijkse werkingsverslagen wordt erop toe gezien hoe de 
overheidsmiddelen worden besteed. De subsidie is immers performantie-gedreven. 

 
 De deelnemers aan de Wetenschapsweek en –feest worden betrokken bij een enquête waarbij 

onder andere de interesse voor wetenschap en techniek wordt nagegaan. 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 80 
van 21 mei 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Delokalisatie van bedrijven   -   Monitoring 
 
Volgens een artikel in “De Standaard” van 6 mei 2008 gebaseerd op cijfers van de Waalse 
administratie verhuisden sinds 2000 zo’n 90 Vlaamse bedrijven gedeeltelijk of volledig naar Wallonië. 
Uit een rondvraag van Unizo naar aanleiding van de berichten over de afschaffing van het 
grensarbeidersstatuut bleek dat ruim 70 % van de bedrijven overwoog om gedeeltelijk te verhuizen en 
onlangs kondigde bananenproducent Chiquita aan zijn Europees hoofdkwartier uit Vlaanderen weg te 
halen.  
 
Kortom, de problematiek van de delokalisatie of de verhuis van productievestigingen en kantoren naar 
het buitenland duikt geregeld opnieuw op.  
 
Op een schriftelijke vraag  over de structurele opvolging van het gegeven “delokalisatie” (vraag nr. 27 
van 20 december 2005, Websitebulletin publicatiedatum 10-02-2006) antwoordde toenmalig minister 
van Economie Moerman dat de beleidsondersteunende cel van het departement Buitenlands Beleid, 
Buitenlandse Handel, Internationale Samenwerking en Toerisme zou instaan voor de algemene en 
permanente monitoring van significante trends, feiten en actuele gebeurtenissen in deze. 
 
1. Is er cijfermateriaal beschikbaar inzake delokalisatie? 
 

Wordt deze problematiek vandaag door de Vlaamse administratie opgevolgd? 
 

Zo ja, wat zijn de belangrijkste vaststellingen, trends en resultaten? Hoeveel bedrijven zijn de 
afgelopen jaren uit Vlaanderen vertrokken, waar hebben deze zich uiteindelijk gevestigd, over 
welke sectoren gaat het en betreft het volledige dan wel gedeeltelijke delokalisatie?  Zijn er 
regionale verschillen merkbaar? 

 
Kan de minister een overzicht geven voor de laatste jaren? 

 
Zo neen, acht de minister het zinvol een dergelijke monitoring op te zetten en daartoe het initiatief 
te nemen? 

 
2. Er blijkt een kloof te bestaan tussen het overwegen van delokalisatie en het ook effectief doen.  
 

Heeft de minister zicht op de aanleiding voor bedrijven om delokalisatie te overwegen 
(herstructurering, loonkosten, fiscale redenen, tekort aan werknemers,…)? Heeft hij zicht op de 
omvang van deze groep? 

 
Heeft hij zicht op de motivatie om de stap al dan niet effectief te zetten?  
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Zijn er daarbij regionale verschillen? 

3. Heeft de minister zicht op de gevolgen voor Vlaanderen van de delokalisatie van bedrijven? 
 

Hoeveel jobs gingen bijvoorbeeld verloren? Kan de minister dit kort toelichten? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 80 van 21 mei 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
1. Volgens de cijfers van de European Investment Monitor 2007 waren er 82 Belgische 

investeringsprojecten in Europa. We schatten dat 60% hiervan uit Vlaanderen komt, dus 49 
Vlaamse investeringsprojecten. Diezelfde databank geeft ook aan dat er 175 
investeringsprojecten in 2007 naar België kwamen, waarvan 89 naar Vlaanderen. Op basis van 
deze cijfers mogen we gerust stellen dat de balans lokalisatie-delokalisatie bijgevolg voor 
Vlaanderen zeker niet negatief is. Bij de interpretatie van deze cijfers en de cijfers vermeld in 
het artikel van “De Standaard” is het van belang om de complexiteit van het begrip delokalisatie 
duidelijk te begrijpen. Volgens het Planbureau dat in 2006 een grondige studie heeft uitgevoerd, 
kan men vier soorten delokalisaties onderscheiden; delokalisatie met afbouw van 
bedrijfsactiviteit, delokalisatie met diversificatie, delokalisatie met expansie, en de zogenoemde 
geen delokalisatie. 

 
 Aangezien er geen centraal meldpunt voor delokalisatie bestaat en het een complexe 

aangelegenheid is, zitten cijfergegevens verspreid over verschillende databases en organisaties. 
De lokale VLAO-kantoren houden gegevens van bedrijven bij die de intentie hebben om te 
delokaliseren en/of dit ook effectief doen. Het systeem echter laat niet toe om deze gegevens te 
consolideren op gewestelijk niveau. Bovendien zouden de parameters ook scherper gesteld 
moeten worden. Zo is tot op heden ook een uitbreiding naar het naburige dorp een vorm van 
delokalisatie. Het vergelijken tussen sectoren en regio’s of de omvang van de betrokken 
bedrijven wordt dan ook omslachtig. Bij een studie van het Planbureau in samenwerking met 
Professor Sleuwaegen in 2006 gebruikte men cijfergegevens van de VDAB. Door de 
verplichting die de federale overheid oplegt, moeten bedrijven die groter zijn dan 20 
werknemers en collectief ontslag willen aanvragen, hiervan melding maken aan de plaatselijke 
VDAB-dienst. Deze gegevens zijn echter niet kant-en-klaar om conclusies uit te trekken over de 
redenen en gevolgen van delokalisatie.  

 
 De Vlaamse administratie kan dus wel over indicatieve cijfers beschikken, maar echte opvolging 

blijft vooral een verhaal op lokaal niveau. Gezien de complexiteit van de soorten delokalisatie 
en matrix van beweegredenen is het moeilijk om correcte vaststellingen, trends en resultaten te 
achterhalen.  

 
2. Bedrijven kunnen om diverse redenen uitwijken. Naast lagere loonkosten en vereiste 

marktaanwezigheid kunnen ook andere motieven een rol spelen zoals fiscale voordelen, 
transportkosten of beschikbare infrastructuur. Daarnaast zijn er verschillende factoren die de 
delokalisatiekans kunnen beïnvloeden zoals de grootte van de onderneming en de 
winstgevendheid. Het belang dat bedrijven hechten aan de uitwijkingsmotieven kan verschillen, 
niet alleen per sector, maar ook per uitwijkingsregio of soort delokalisatie. Zoals meegedeeld in 
punt 1 is het moeilijk om zicht te krijgen op de omvang van de groep die een delokalisatie 
overweegt. Er bestaan verschillende vormen van delokalisatie en men zou exact moeten kunnen 
omschrijven welk soort van delokalisatie het bedrijf voor ogen heeft. Ook de beweegreden van 
delokalisatie zou duidelijk vermeld moeten kunnen worden, terwijl dit vaak een mix is van 
motieven.  
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3. Uit deze vraag blijkt nogmaals dat delokalisatie een beladen term is die vaak geassocieerd wordt 
met banenverlies. Toch blijkt uit een recente wetenschappelijke studie van het IMF dat de vrees 
tot banenverlies met betrekking tot delokalisatie van dienstenactiviteiten ongegrond is. Deze 
studie kwam tot de vaststelling dat delokalisatie van faciliteiten niet leidt tot een netto 
banenverlies. De ‘verloren’ jobs worden gecompenseerd door een jobcreatie in andere groeiende 
dienstensectoren. Bedrijven gaan namelijk de minst efficiënte delen van hun productie 
verschuiven naar goedkopere locaties waardoor outsourcing gepaard blijkt te gaan met een 
stijgende arbeidsproductiviteit. De toename van de efficiëntie kan in andere productielijnen 
aldus tot een expansie van de activiteit en de werkgelegenheid leiden. In de huidige 
investeringsbewegingen is er duidelijk een trend vast te stellen waarbij de investeringen kleiner 
en specifieker worden. Men gaat voortaan deelaspecten van de bedrijfsvoering lokaliseren in die 
regio’s die er in uitblinken. Zo kan R&D in de ene regio, productie in de andere en logistiek in 
nog een andere regio gevestigd worden. 

 
 Ook dient te worden opgemerkt dat delokaliserende ondernemingen minder jobs afstoten dan 

soortgelijke ondernemingen die niet voor de delokalisatiestrategie  kiezen. Zo kan delokalisatie 
de lange-termijnslagkracht van (Vlaamse) ondernemingen verstevigen, terwijl soortgelijke 
bedrijven die niet consequent reageren op de toenemende internationalisering failliet kunnen 
gaan en zodoende in een latere fase meer banen afstoten.  

 
 We moeten goed beseffen dat delokalisatie essentieel is in een wereldeconomie die dynamisch 

is. En dat betekent dat we voortdurend moeten zoeken naar nieuwe activiteiten binnen onze 
eigen regio 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 81 
van 22 mei 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Vlaams Agentschap Ondernemen   -   Mediacampagne 
 
Het VLAO (Vlaams Agentschap Ondernemen) voerde in 2007 een mediacampagne aan de hand van 
radiospots en een printcampagne om de naam en dienstverlening bij de doelgroep bekend te maken. 
 
1. Via welke media werd deze campagne gevoerd? Op basis van welke criteria werden deze media 

gekozen? 
 
2. Wie ontwikkelde deze campagne? Op basis van welke criteria werd deze onderneming gekozen? 
 
3. Op basis van welke criteria werd deze campagne geëvalueerd? Welke waren de conclusies 

hiervan? 
 
4. Welk budget werd hiervoor voorzien? Graag een opsplitsing per gebruikt mediakanaal. 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 81 van 22 mei 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Het VLAO (Vlaams Agentschap Ondernemen) voerde in 2007 een mediacampagne aan de hand van 
radiospots en een printcampagne om de naam en dienstverlening bij de doelgroep bekend te maken. 
 
1. In 2007 werden door het VLAO 2 mediacampagnes gevoerd: 

o Juni 
o Oktober 

  
Het opzet van deze campagnes was de naambekendheid van het VLAO bij de doelgroep te 
vergroten en de dienstverlening van het VLAO bij de doelgroep bekend te maken aan de hand van 
radiospots en een printcampagne. De doelgroep waren kandidaat-ondernemers, starters, 
ondernemers, micro-ondernemingen, KMO’s. 

 
Deze campagne werd gevoerd via verschillende radiozenders en advertenties in kranten en 
tijdschriften. De mediaplannen voor deze campagnes werden uitgetekend door Bemedia op basis 
van het bereik van de verschillende media bij de vooropgestelde doelgroepen volgens de CIM-
cijfers en kaderleden-studie.  

  
Er werden advertenties geplaatst in volgende kranten/tijdschriften: 

 
Knack Trends Humo 
Het belang van Limburg De Morgen De Tijd 
Gazet van Antwerpen Het Laatste nieuws Het nieuwsblad 
De Standaard KMO Magazine Het Bedrijf 

 
 

De radiospots waren te horen op volgende zenders: 
 

Q-music 
Radio 1 
Donna 
Studio Brussel 

 
2. De campagne werd ontwikkeld door Duval-Guillaume Antwerp (DGA). Voor de ontwikkeling 

van deze campagne (radiospot en advertentie) werd een beperkte offerte-aanvraag uitgeschreven 
en werd van de inschrijvers gevraagd een ontwerp van radiospot en advertentie te presenteren aan 
de jury. Bij de beoordeling van de inschrijvingen werden volgende criteria gehanteerd, 
gerangschikt volgens belangrijkheid, gaande van uitzonderlijk (1) over zeer groot (2) en groot (3 
en 4) belang. Aan elk van deze criteria werd een puntenaantal toegekend: 

 
1. = 40 
2. = 30 
3. = 15 
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4. = 15 
 

1. De kwaliteit, van de producten en van de logistieke dienstverlening 
 

Afhankelijk van de invulling door de inschrijver zal dit hoofdcriterium worden getoetst aan de 
hand van volgende subcriteria: 
          de creativiteit van elk voorgesteld afzonderlijk ontwerp  
 de duidelijkheid en aantrekkelijkheid van elk voorgesteld afzonderlijk ontwerp  
 de relevantie van elk voorgesteld afzonderlijk ontwerp 
 de correcte beeldvorming via de producten 

 
2. De kwaliteit van het team dat aan de campagne zal werken 

 
Dit hoofdcriterium wordt getoetst aan de hand van volgende subcriteria: 
         de wijze waarop de samenwerking met de overheid wordt geconcipieerd 
         de kwalificaties en ervaring van de voor de opdracht voorgestelde projectleider en 

projectmedewerkers 
         de duidelijk omschreven functie die zij tijdens de opdracht zullen uitoefenen 

 
3. De kwaliteit van de strategie en visie op de opdracht 

 
Dit hoofdcriterium wordt getoetst aan de hand van volgende subcriteria: 

        de methodologie (plan van aanpak) 
        de volledigheid en samenhang van de strategie en visie 
        de het media-advies 

 
 

4. De prijs 
 

Dit hoofdcriterium wordt getoetst aan de hand van volgende subcriteria: 
 de totale prijs in euro (excl. en incl. BTW) 
 de prijs van elk onderdeel van de voorziene opdracht (excl. en incl. BTW) 
 de relevante eenheidsprijzen (excl. en incl. BTW) 

 
 

Op basis van deze criteria werd Duval-Guillaume Antwerp (DGA) door de jury geselecteerd om 
de mediacampagne voor VLAO te ontwikkelen.  

 
3. De VLAO-radiocampagne werd opgenomen in een DIVA-studie uitgevoerd door de VAR. De 

resultaten van deze studie geven aan dat de VLAO-radiocampagne een zeer goede jonge 
campagne was, die de naambekendheid van het VLAO gevoelig vergroot heeft.   

 
De criteria die bij een DIVA-studie voor de beoordeling van een campagne gehanteerd worden 
zijn: 

 
- Brand Awareness 
- Brand penetration 
- Likeability 
- Clearness 
- Persuasion 
 

4. Het budget dat voor de 2 campagnes voorzien werd: 483202,77 EUR  
 

Campagne juni 2007 
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Mediakanaal Kostprijs 
Radio 97526 
Print 36496,75 
Totaal 134022,75 

 
 
 Campagne oktober 2007 
 

Mediakanaal Kostprijs 
Radio 146624,17 
Print 202555,85 
Totaal 349180,02 
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 82 
van 22 mei 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Vlaams Agentschap Ondernemen   -   Infosessies kinderopvang 
 
Om startende ondernemers specifiek in de sector van de kinderopvang, voor te bereiden bij de opstart 
van hun eigen zaak, organiseerde het VLAO (Vlaams Agentschap Ondernemen) in samenwerking met 
Kind en Gezin infosessies. 
 
1. Hoe vaak en waar werden deze infosessies gehouden? Op basis waarvan werd de locatie gekozen? 
 
2. Hoeveel deelnemers woonden deze infosessies bij? Graag een overzicht per infosessie. 
 
3. Hoeveel deelnemers gingen in op begeleiding door een account-manager? 
 
4. Hoe werd een vervolgtraject georganiseerd? 
 
5. Hoeveel van de deelnemers hebben daadwerkelijk een eigen zaak opgestart? 
 
6. Welk budget werd hiervoor voorzien? Hoe werden de lasten verdeeld tussen het VLAO en Kind 

en Gezin? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 82 van 22 mei 2007 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
1. Het VLAO organiseert enkel in de provincie Oost-Vlaanderen zelf informatiesessies voor 

potentiële starters in de sector van de kinderopvang. Deze informatiesessies vinden plaats in de 
kantoren van VLAO Oost-Vlaanderen. 

 
 Tijdstip van de infosessies: 
 

15/05/2007 19u-21u 
 24/09/2007 19u-21u 
 03/12/2007 19u30-21u30 
 10/03/2008 19u30-21u30 
 07/04/2008 19u30-21u30 
 05/06/2008 19u30-21u30 
 
 In de andere provincies staat Kind en Gezin in voor de organisatie van infomarkten waarop het 

VLAO aanwezig is om potentiële starters in de sector van de kinderopvang individueel en in 
groep te informeren en adviseren. Deze infomarkten gaan in de regel tweemaal per jaar door in 
elke provincie: één in het voorjaar en één in het najaar. In sommige provincies ging dit 
evenement in 2007 slechts eenmaal door. De locatie voor dit evenement wordt bepaald door 
Kind en Gezin. 

 
2. Aantal deelnemers aan de infosessies in Oost-Vlaanderen: 
 

15/05/2007 11 deelnemers 
 24/09/2007 12 deelnemers 
 03/12/2007 13 deelnemers 
 10/03/2008 14 deelnemers 
 07/04/2008 19 deelnemers 
 05/06/2008 16 deelnemers 
 
 Op de infomarkten georganiseerd door Kind en Gezin zijn gemiddeld tussen de 45 en de 65 

deelnemers. 
 
3. Naar aanleiding van de infosessies in Oost-Vlaanderen werden 14 deelnemers na de sessies nog 

verder begeleid door een VLAO-accountmanager. 
  
4. Er werd geen specifiek vervolgtraject ontwikkeld voor deelnemers aan de informatiesessies 

starten in de zelfstandige kinderopvang. De deelnemers aan de sessies kunnen echter steeds 
contact opnemen met de VLAO-accountmanagers voor begeleiding bij de verdere uitwerking 
van hun project.  

 
5. Het is moeilijk een accurate schatting te maken naar het aantal deelnemers dat daadwerkelijk 

een eigen zaak opgestart heeft. De periode tussen het volgen van een informatiesessie en het 
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opstarten van een eigen zaak kan immers sterk variëren en in bepaalde gevallen tamelijk groot 
zijn. 

 
6. Aangezien de infosessies doorgaan in de lokalen van VLAO Oost-Vlaanderen wordt hiervoor 

geen extra budget uitgetrokken. De sessies hebben plaats in eigen lokalen en worden gegeven 
door VLAO accountmanagers. De aankondiging gebeurt via de VLAO website. 

 
 De kost voor de organisatie van de infomarkten wordt volledig gedragen door Kind en Gezin.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 83 
van 22 mei 2008 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
Vlaams Agentschap Ondernemen   -   “Starten met een eigen zaak” 
 
Om startende ondernemers voor te bereiden bij de opstart van hun eigen zaak, organiseert het VLAO  
(Vlaams Agentschap Ondernemen) infosessies over “Starten met een eigen zaak”. 
 
1. Hoe vaak en waar werden deze infosessies gehouden? Op basis waarvan werd de locatie hiervan 

gekozen? 
 
2. Hoeveel deelnemers woonden deze infosessies bij? Graag een overzicht per infosessie. 
 
3. Hoeveel deelnemers gingen in op begeleiding door een account-manager? 
 
4. Hoe werd een vervolgtraject georganiseerd? 
 
5. Hoeveel van de deelnemers hebben daadwerkelijk een eigen zaak opgestart? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 83 van 22 mei 2007 
van BART VAN MALDEREN 
 
 
 
1-2. De infosessies ‘Starten met een eigen zaak’ werden in 2007 enkel in de provincie Limburg 

georganiseerd. In de andere provincies werd er beslist om aan te sluiten bij de reeds bestaande 
initiatieven van het socio-economische middenveld en te vermijden om een parallel circuit van 
infosessies over dit onderwerp op te zetten. 

 
Overzicht van de infosessies ‘starten met een eigen zaak’ in 2007: 

 
Datum Locatie Deelnemers 
 
30/01/2007 SYNTRA 11 
9/02/2007 STEBO 18 
27/02/2007 Handelsschool 67 
28 en 29/3/2007 Beurs ondernemen 20 
25/04/2007 STEBO 18 
24/05/2007 SYNTRA 8 
24/09/2007 VLAO 14 
6/11/2007 VDAB 14 
16/11/2007 VLAJO 75 
20/11/2007 VLAO 12 
17/12/2007 VDAB 19 

 
3. Wat betreft de infosessies in eigen beheer neemt quasi 100 % van de deelnemers achteraf 

contact voor begeleiding – meestal startlening participatiefonds – of voor extra informatie. 
 
4. De deelnemers aan de sessies kunnen steeds contact opnemen met de VLAO-accountmanagers 

die gespecialiseerd zijn in het opstarten van een onderneming voor begeleiding bij de verdere 
uitwerking van hun project. Het vervolgtraject bestaat dan ook uit individuele begeleiding van 
de ondernemer in spe. 

 
5. Het is moeilijk een accurate schatting te maken naar het aantal deelnemers dat daadwerkelijk 

een eigen zaak opgestart heeft. De periode tussen het volgen van een informatiesessie en het 
opstarten van een eigen zaak kan immers sterk variëren en in bepaalde gevallen tamelijk groot 
zijn.  
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VLAAMS PARLEMENT 
₪ SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
 
PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
Vraag nr. 84 
van 22 mei 2008 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Draaischijf Ondernemerschap   -   Stand van zaken 
 
In het kader van het Vlaams Meerbanenplan werd in juli 2006 door Syntra in samenwerking met de 
departementen Werk, Economie en Onderwijs de Draaischijf Ondernemerschap opgericht. De 
bedoeling was om het vormingsaanbod voor ondernemers en toekomstige ondernemers ruimer en 
overzichtelijker maken door het oprichten van een online kenniscentrum, de ontwikkeling van een 
Actieplan Ondernemend Onderwijs en het opstarten  van specifieke initiatieven om kansengroepen 
warm te maken voor het ondernemerschap. De nadruk van de initiatieven zou bij de kleine 
ondernemingen komen te liggen. 
 
Uit de verschillende beleidsbrieven blijkt dat er ondertussen heel wat vooruitgang werd geboekt. 
Volgens minister Vandenbroucke zorgt Syntra vandaag voor een uitgebreide waaier aan opleidingen 
en werden tal van initiatieven gestart. Met Competento werd de online toepassing voorzien en het 
geplande Actieplan Ondernemend  Onderwijs alsook verschillende opleidingstrajecten werden 
opgestart. Volgens minister Ceysens werkt Syntra ook samen met VLAO (Vlaams Agentschap 
Ondernemen) en de VDAB om kandidaat-ondernemers de gepaste begeleiding te geven om beter 
voorbereid de stap naar zelfstandig ondernemerschap te zetten. 
 
Tijdens de bespreking van de begroting verklaarde minister Vandenbroucke dat de dotatie voor Syntra 
voor 2008 werd opgetrokken en dat de draaischijf een extra input nodig had voor het 
doelgroepenbeleid. 
 
1. Kan de minister meegeven hoeveel mensen de afgelopen jaren een ondernemersopleiding bij 

Syntra zijn gestart? 
 

Hoe evalueert de minister die evolutie en voldoet ze aan de verwachtingen? 
 
Slaagt men erin de uitstroom naar ondernemerschap te verhogen?  
 
Ziet de minister regionale verschillen en zo ja, hoe verklaart zij dat? 
 

2. Het online kenniscentrum moet het aanbod verzamelen en mogelijke lacunes opsporen.  
 

Hoe evalueert de minister de resultaten van Competento? Werden bepaalde lacunes en/of  
structurele knelpunten vastgesteld?  Zo ja, welke? 
 

3. Kan het Actieplan Ondernemend Onderwijs al geëvalueerd worden? Zo ja, voldoet het actieplan 
aan de vooropgestelde doelstellingen zoals het stimuleren van ondernemingszin? 
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4. Er zouden specifieke initiatieven worden opgestart om kansengroepen warm te maken voor het 
ondernemerschap. 

 
Kan de minister deze initiatieven kort toelichten?  
 
Beschikt de minister over cijfers inzake deelname en uitstroom naar ondernemerschap? 
 
Slaagt het specifieke doelgroepenbeleid erin de deelname van doel- en kansengroepen aan 
ondernemersvorming en uitstroom naar ondernemerschap te verhogen? Hoe evalueert de minister 
deze resultaten? 
 

5. “De Draaischijf ondernemerschap welke gestalte geeft aan het doelgroepenbeleid vergde een extra 
input van 325.000 euro”, zo blijkt uit de bespreking van de begroting. 

 
Kan de minister toelichten wat de concrete aanleiding is voor de verhoging van de middelen? 
 

6. Waaruit blijkt de aandacht voor de kleine ondernemingen? 
 
7. Waaruit bestaat de samenwerking van Syntra met de VDAB en VLAO en hoe verloopt die? 
 

Is de minister tevreden over deze samenwerking? 
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PATRICIA CEYSENS 
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, ONDERNEMEN, WETENSCHAP, INNOVATIE EN BUITENLANDSE 
HANDEL 
 
 
ANTWOORD  
op vraag nr. 84 van 22 mei 2007 
van GINO DE CRAEMER 
 
 
 
Algemene opmerking: 
Deze parlementaire vraag handelt voornamelijk over SYNTRA (Vlaanderen). De functioneel 
bevoegde minister voor SYNTRA (Vlaanderen) is de Vlaamse minister van Werk, Onderwijs en 
Vorming, de heer Frank Vandenbroucke. Ik raad daarom de vraagsteller aan de specifieke vragen over 
SYNTRA (Vlaanderen) te richten aan mijn collega, minister Frank Vandenbroucke. 
 
Omwille van de overduidelijke link met de bevoegdheden van de Vlaamse minister van Economie, 
Ondernemen, Wetenschap, Innovatie en Buitenlandse Handel, is samenwerking op dit vlak 
aangewezen. De verstrekte antwoorden bestrijken het deel van deze samenwerking dat onder mijn 
bevoegdheid valt. 
 
1. Zie algemene opmerking. 
 
2. Naar aanleiding van de Ondernemersklasse 2008 bleek reeds dat meer en meer scholen 

(leerkrachten zowel als directies) de weg naar Competento leren kennen. De beschikbare data 
betreffende de bezoeken van de website vertonen over het algemeen een positieve evolutie met 
een duidelijke piek in januari 2008. Deze piek kan verklaard worden door het grote aantal 
leerkrachten dat ter voorbereiding van de Ondernemersklasseweek een beroep doet op de 
website Competento.  

 Naast data betreffende de bezoeken zijn er ook data beschikbaar betreffende het aanbod van het 
online kenniscentrum. In 2008 is het aanbod op de website (zowel het aantal items onder het 
deel database, evenementen en nieuws) met een zekere regelmaat. Eind mei 2008 bevatten de 
database reeds 243 items, werden er 119 evenementen aangekondigd en waren er reeds 875 
nieuwsitems verschenen. Algemeen kan er dus gesteld worden dat gezien de erg jonge leeftijd 
van Competento de bekendheid reeds vrij goed is en nog steeds groeit. Deze gegevens zullen 
bovendien systematisch bijhouden worden zodat we ook naar de toekomst toe de evolutie goed 
kunnen blijven opvolgen.Het reeds vrij grote aanbod maakt jammer genoeg de huidige website 
soms niet steeds even overzichtelijk is, waardoor bezoekers soms even dienen te zoeken 
alvorens zij vonden waarnaar ze op zoek waren. Het behoud van een overzicht, zodat een 
efficiënte dienstverlening kan aangeboden worden is prioritair voor Competento. Naar de 
toekomst toe zal er hier dan ook extra aandacht aan besteed worden.In bijlage vindt u meer 
concrete data over het aantal bezoeken, unieke bezoekers, aantal items in de database, enz. 

 
3. Het Actieplan Ondernemend Onderwijs is geen statisch actieplan. Het is beter te beschrijven als 

een dynamisch werkdocument dat regelmatig wordt aangepast.De doelstellingen blijven 
uiteraard wel behouden.  

 Hieronder de doelstellingen zoals ze in het actieplan vermeld staan:  
 

“Onderwijs in ondernemerschap kan volgende doelstellingen beogen: 
- Bewustmaking van eigen talenten en mogelijkheden, van het belang van ondernemend 
 zijn, van de waarde van ondernemingen voor de maatschappij en van het  potentieel van een 

loopbaan als ondernemer. 
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- Ontwikkeling van ondernemende attitudes: creativiteit, durf, verantwoordelijkheidszin, zin 
voor initiatief, flexibiliteit, volharding, leiderschap, klantgerichtheid, … 

- Aanleren van basisvaardigheden die noodzakelijk zijn voor ondernemers (maar evengoed 
voor elke burger): teamwerk, probleemoplossend denken, onderhandelen, … 

- Voorbereiding tot zelfstandig ondernemen: verwerven van noodzakelijke kennis en 
vaardigheden, zowel van algemene aard (ondernemingspan, financieel, juridisch, fiscaal,….) 
als gericht op de sector waarin de onderneming zich beweegt. 

 
 Deze doelstellingen werden vertaald naar 3 operationele doelstellingen:  

- Stimuleren en ontwikkelen van ondernemingszin 
- Leerlingen en studenten bewuster maken van de mogelijkheid om te kiezen voor een 

loopbaan als ondernemer: je kan werknemer, maar ook ondernemer worden. 
- Stimuleren van Ondernemerschap door de opleiding bedrijfsbeheer meer competentiegericht 

te maken o.m. door de introductie van activerende werkvormen.” 
 
 Wanneer we deze doelstelling bekijken zien we duidelijk dat het hier om lange termijn 

doelstellingen gaat. De Ondernemersklasseweek is één van de instrumenten die hiervoor ingezet 
wordt. De data over de ondernemersklasseweek geven aan dat dit initiatief succes heeft en 
groeit. Uit de voorlopige cijfers blijkt dat het aantal deelnemers in 2008 quasi verdubbeld t.o.v. 
het jaar ervoor. (zie bijlage).Toch is het nog te vroeg om echt te evalueren. Dergelijke instru-
menten dienen eerst meerdere jaren te lopen alvorens er aan een evaluatie begonnen kan 
worden. 

 
4. Zie algemene opmerking 
 
5. Zie algemene opmerking 
 
6. Enerzijds is SYNTRA bij definitie gericht op het verstrekken van opleidingen voor beginnende 

zelfstandigen of kleinere zaakvoerders van kleinere ondernemingen, anderzijds is het Actieplan 
Ondernemend Onderwijs gericht naar het stimuleren van starters , dus ook naar de kleine 
onderneming. 

 
7. VLAO en VDAB hebben een formele samenwerkingsovereenkomst gesloten in juni 2007 die 

o.a. wederzijdse opleiding, bekend maken van elkaars initiatieven, practische samenwerking op 
provinciaal vlak regelt. De overeenkomst voorziet een jaarlijkse evaluatie op provinciaal en 
centraal niveau en wordt nu verwacht. 

 De samenwerking tussen VLAO en SYNTRA verloopt vooral op provinciaal niveau waar geza-
menlijke sessies voor potentiële starters worden georganiseerd en potentiële starters door VLAO 
worden doorverwezen naar de SYNTRA vestigingen voor opleidingen in bvb bedrijfsbeheer. 

 Bovendien werd er een protocol gesloten tussen mijn collega’s Marino Keulen, Frank 
Vandenbroucke en mezelf  waarbij specifiek in het kader van het inburgeringsbeleid de indivi-
duele begeleiding van die nieuwe burgers wordt gestructureerd door de plaatselijke samen-
werking van VDAB, VLAO en SYNTRA.  

 
BIJLAGEN 
 
1. Boordtabel Competento 
2. Monitoringsindicatoren Ondernemersklasseweek 2008 
 

 
Bijlage(n):  
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CEYSENS/84/antw.084.bijl.001.xls 
http://jsp.vlaamsparlement.be/docs/schv/2007-2008/CEYSENS/84/antw.084.bijl.002.xls 
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II. 

VRAGEN WAARVAN DE REGLEMENTAIRE TERMIJN VERSTREKEN IS 
EN WAAROP NOG NIET WERD GEANTWOORD 

 
(REGLEMENT ARTIKEL 81, 6) 
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III. 
VRAGEN WAARVAN DE REGLEMENTAIRE TERMIJN VERSTREKEN IS 
EN DIE OP VERZOEK VAN DE VRAAGSTELLERS WERDEN OMGEZET 

IN VRAGEN OM UITLEG 
 

(REGLEMENT ARTIKEL 81, 4) 
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